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Zápis roku 2015 
 

Úvod roku 2015 
 
V roce 2015 jsme si připomněli 70. výročí od konce 2. světové války. Na řadě míst v ČR se konaly slavnostní 

akce. Také v Praze 10 jsme oslavili tuto událost. Na Kubánském náměstí byl po dva dny vojenský tábor s vojáky 
a technikou připomínající 2. světovou válku. Paradoxem je, že v roce, kdy slavíme 70 let od poslední války 
v Evropě, se v novinách a televizi velmi často skloňuje slovo válka, strach a teror. Pravdou je, že si v ČR žijeme 
v klidu a míru, ale nebezpečí, o kterém budu na dalších stránkách psát, je hmatatelnější než kdy dříve. Rokem 
2015 se táhla řada teroristických útoků, které proběhly i v Evropě. Tématem roku byla také otázka uprchlíků 
a jejich migrace do Evropy. 

 
Rok 2015 přinesl doma i v zahraničí tyto události: 
 
Od 1. ledna 2015 byly zrušeny třicetikorunové poplatky u lékařů a za recept v lékárnách. V platnosti zůstaly 

pouze devadesátikorunové platby za návštěvu pohotovosti. Poplatky za pobyt v nemocnici byly zrušeny již 
v roce 2014. 

 
Ve středu 7. ledna před polednem vtrhli dva francouzští islámští radikálové v Paříži do budovy satirického 

týdeníku Charlie Hebdo. Po jejich útoku zemřelo 12 lidí (většinou novinářů, ale i dva policisté) a 10 lidí bylo 
zraněno. Útočníci se hlásili k al-Káidě. Jednalo se o dva arabské bratry narozené ve Francii. Po dvou dnech 
na útěku je policie zastřelila. Teroristé se dostali do obce Dammartin-en-Goële severně od Paříže, kde se 
zabarikádovali s rukojmím v budově tiskárny. Policisté oba bratry v tiskárně zabili a rukojmí osvobodili. 

Zabit byl 9. ledna i na ně napojený islámský radikál, který v Paříži 8. ledna zastřelil policistku a 9. ledna 
zavraždil čtyři lidi v pařížském obchodě s košer potravinami. 

Po těchto událostech se v Paříži konalo největší vystoupení proti násilí a fanatismu, kde se sešlo asi milion 
a půl lidí. V průvodu vyšli rodinní příslušníci obětí, francouzští představitelé v čele s prezidentem F. Hollandem 
a zahraniční státníci, ČR reprezentoval Bohuslav Sobotka. 

Již před touto událostí upouštěli Židé houfně Evropu. V roce 2014 emigrovalo z Francie do Izraele 
přes 7 000 Židů. 

Trochu ve stínu těchto událostí se stal začátkem ledna útok islamistické sekty Boko Haram, která postřílela 
v Nigérii stovky lidí.  

 
V lednu se v Nýrsku oběsil otec dvou dcer, které mu odebral sociální úřad. Podezření, že zneužíval pětiletou 

dceru, pojala speciální pedagožka. České úřady ročně odebírají rodičům tři tisíce dětí.  
 

7. ledna 2015 české biatlonistky zvítězily po více než 17 letech štafetu Světového poháru v Oberhofu. Kvarteto 
vyhrálo ve složení Eva Puskarčíková, Gabriela Soukalová, Jitka Landová a Veronika Vítková. Biatlonistka 
Veronika Vítková zde ještě byla první ve sprintu a druhá v závodě s hromadným startem. 

14. ledna pak české biatlonistky ve stejném složení dominovaly štafetě Světového poháru v Ruhpoldingu 
prakticky stylem start – cíl, když zvítězily o více než minutu. K tomu přidaly 2. místo v italské Anterselvě a třetí 
místo v rakouském Hochfilzenu. Biatlonová štafeta byla tak nejlepší na světě. 

 
Martina Sáblíková zvítězila na lednovém evropském šampionátu v Čeljabinsku v disciplinách 3000 

a 5000 metrů. Celkově si z vícebojařského mistrovství Evropy přivezla stříbro. Na přelomu ledna a února 
vyhrála rychlobruslařka Sáblíková na Světovém poháru v Hamaru závod na 3000 metrů. V půlce února tato 
sportovkyně získala na MS v Heerenveenu dvě zlata – na 3000 metrů a na 5000 metrů. Stává se tak královnou 
mistrovství světa na jednotlivých tratích. V březnu se v Calgary stává mistryní světa ve víceboji.  

 
Devatenáctiletá Ester Ledecká se koncem ledna stala světovou šampionkou v rakouském Lachtalu 

v paralelním slalomu na snowboardu. Jejím otcem je zpěvák a skladatel Janek Ledecký.   
 
Koncem ledna slavila Lucie Šafářová na Australian Open svůj první grandslamový titul.  Ve finále porazila Lucie 

Šafářová spolu s Američankou Bethanié Mattekovou-Sandsovou čínsko-tchajwanský pár Čeng Ťie, Chan Yung-
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Jan 6:4, 7:6. Další český titul přidaly ve čtyřhře Miriam Kolodziejová a Markéta Vondroušová po vítězství 
ve finále juniorek nad německo-belgickou dvojici Katharina Hobgarská, Greet Minnenová 7:5, 6:4. 

 Šafářová se dostala do finále čtyřhry jako první Češka po dvaceti letech. Tehdy se Jana Novotná radovala 
z titulu spolu se Španělkou Arantxou Sanchezovou-Vicariovou. 

 
Svět ohrožoval tzv. Islámský stát, který svojí propagandu doplňoval krutými videi. V únoru zveřejnil video 

s upálením jordánského pilota. Díky své propagandě získával do svých řad tisíce fanatických islámských 
bojovníků z celého světa. Od poloviny loňského roku se do letošního března do bojů, které zuří od Libye 
po Pákistán, vydalo více než 25 000 válečníků z nejrůznějších zemí. To jsou historicky největší počty válečných 
dobrovolníků, kteří přicházejí z více než stovky zemí světa; v Sýrii a Iráku bojuje 22 000 cizinců. 

 
Slalomářka Šárka Strachová získala v únoru bronz na mistrovství světa v americkém Beaver Creeku /Vailu.  
Ondřej Bank vybojoval třetí místo ze superkombinace při Světovém poháru v rakouském Kitzbühelu. 

Ve stejné disciplíně měl však na světovém šampionátu v Beaver Creeku děsivý pád, z něhož si odnesl mimo jiné 
otřes mozku. 

Dařilo se i běžci na lyžích Lukáši Bauerovi, který v 37 letech doběhl na klasické padesátce na mistrovství 
světa ve švédském Falunu druhý.  

 
Rodiče mohli letos poprvé využít novou daňovou slevu ve výši až 8,5 tisíce korun, takzvané školkovné. 

Do 15. února, letos do následujícího pracovního dne, tedy do pondělí 16. února, se měly do mzdové účtárny 
dodat všechny potřebné dokumenty pro zúčtování daně včetně potvrzení ze školky o zaplacení. Týkala se 
školkovného za rok 2014. Nárokovat si mohli rodiče výdaje ve skutečné výši, maximálně do částky 
8,5 tisíce korun bez stravného. Kromě obecních, firemních a soukromých školek se dá sleva uplatnit také 
na lesní školky, soukromé jesle nebo na péči profesionální chůvy s živnostenským listem. 

 
24. února vstoupil do restaurace Družba v Uherském Brodě psychicky nemocný muž a začal střílet po hostech. 

Střelba si vyžádala osm mrtvých.  Třiašedesátiletý útočník poté spáchal sebevraždu.  
 
V březnu se domů vrátily dvě mladé české dívky (Antonie Chrástecká a Hana Humpálová) unesené před 

dvěma lety v Pákistánu skupinou islamistů. Obě dívky se po návratu do České republiky stáhly do ústraní. 
 
Mistrovství světa v biatlonu 2015 se konalo od 3. do 15. března 2015 ve finském Kontiolahti. Čeští biatlonisté 

ve smíšené štafetě Gabriela Soukalová, Veronika Vítková, Michal Šlesingr a Ondřej Moravec získali zlato. 
Gabriela Soukalová přidala stříbrnou medaili z vytrvalostního závodu a Ondřej Moravec  stříbrnou ze závodu 
s hromadným startem a bronzovou z vytrvalostního závodu.  

Kontiolahti 2015 se stává nejúspěšnějším mistrovstvím světa v historii českého biatlonu.  
 
Od 5. do 8. března se konalo v Praze halové mistrovství Evropy v atletice, kde čeští atleti vybojovali dvě zlata, 

stříbro a tři bronzy. Zlato vybojovali Pavel Maslák na čtyřstovce a Jakub Holuša na 1500 metrech. Stříbro bral 
Radek Juška. Bronz si vybojoval koulař Ladislav Prášil, kvarteto mužů na trati 4x400 metrů a Eliška Klučinová 
v pětiboji, když vytvořila nový český rekord. Halové ME atletů v Praze skončilo organizačním i sportovním 
úspěchem.  

 
Od středy 18. března 2015 zmizela na území České republiky značka Interspar. Společnost Ahold, která 

převzala 49 prodejen Interspar za 5,2 miliardy korun, dokončila proměnu poslední z nich, která se nacházela 
v Ostravě-Porubě. Prodejny Interspar nahradily obchody Albert. 

 
18. března přepadli teroristé muzeum v hlavním městě Tunisu. Při útoku zemřelo 19 lidí, většina z nich byli 

zahraniční turisté. 
 
24. března se zřítil ve Francii airbus se 150 lidmi na palubě. Nikdo z letadla nepřežil. Později vyšlo najevo, 

že německý pilot měl zdravotní problémy a měl skončit s létáním. Na svůj poslední let se pečlivě připravil: 
nejdříve dostal kapitána z pilotní kabiny, kterou následně zamkl. Poté již nikdo nedokázal tragédii zabránit. 

 
28. března 2015 zemřel slavný kameraman Miroslav Ondříček, narozený 4. listopadu 1934. Byl dlouholetým 

spolupracovníkem Miloše Formana, byl nominován na Oscara a stal se držitelem Českého lva. Jeho život byl 
spojen s filmem, ale i s fotbalovým klubem SK Slavia Praha. 

 
Velký rozruch vyvolal v České republice průjezd tří kolon amerického obrněného konvoje, který se vracel 

z cvičení v Polsku a Pobaltí na základnu v Německu. Šlo o 500 amerických vojáků ve 115 vozidlech. Místo 
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obvyklého přepravování po železnici si tentokrát americké jednotky vybraly cestu po silnicích. Takzvaná 
Dragounská jízda přes šest zemí měla demonstrovat podporu americké armády evropským spojencům v NATO, 
kteří se cítili ohroženi ruskou agresí vůči Ukrajině. 

Ve dnech od 29. 3. do 1. 4. 2015 probíhal přes území České republiky průjezd kolony americké armády 
„DRAGON RIDE“. Dne 30. 3. 2015 v dopoledních hodinách projela část této kolony (19 OT Strykers 
a 20 vozidel podpory a 182 vojáků) po Jižní spojce ve směru od Hostivaře na Spořilovskou a dále na D1. 
Následně pokračovala kolona na Pražský okruh a do kasáren v Praze Ruzyni. 

Vypadalo to, že cesta konvoje bude narušována odpůrci, ale těch byla jen hrstka. Naopak americké vojáky 
vítali lidé cestou a do ruzyňských kasáren dorazilo přes 15 tisíc lidí, kteří chtěli na vlastní oči vidět vojenskou 
techniku. 

 
2. dubna zabili islamisté na univerzitě Garissa na východě Keni skoro 150 studentů. Dalších 80 jich bylo 

zraněno. Čtyři útočníky nakonec zabili vojáci a policisté. Útočníci vyhledávali mezi studenty křesťany, které 
následně zastřelili. 

 
6. dubna 2015 od 15 hodin je v provozu nový úsek na trase metra A. Jedná se o čtyři zastávky: Nemocnice 

Motol, Petřiny, Nádraží Veleslavín a Bořislavka. 
 
12. dubna 2015 basketbalistky USK Praha porazily ve finále Euroligy Jekatěrinburg. Jednalo se o historický 

úspěch a basketbalistky USK se poprvé v dějinách klubu staly vládkyněmi Evropy.  
 
16. dubna zemřel ve věku 45 let bývalý předseda ČSSD, poslanec, ministr vnitra a nejmladší premiér 

České republiky Stanislav Gross.  
 
Česká hokejová extraliga měla v dubnu na programu finálové zápasy. Poprvé v historii získali domácí titul 

hokejisté Litvínova, kteří ve finále porazili Třinec v poměru 4:3 na zápasy. Naopak s nejvyšší hokejovou soutěží 
se loučil vršovický klub HC Slavia Praha. 

 
25. dubna udeřilo v Nepálu zemětřesení. Jednalo se o jedno z nejhorších novodobých zemětřesení, při kterém 

zemřelo přes osm tisíc lidí a více než 18 tisíc jich bylo zraněno. Nespočet lidí přišel o domov. Humanitární 
pomoc komplikoval hornatý terén a špatná infrastruktura.  

 
V květnu zazněl zprošťující rozsudek pro Janu Nagyovou, dnes Nečasovou, a trojici vojenských zpravodajců. 

Právě tato aféra, kdy se obžalovaní měli podílet na sledování tehdejší manželky premiéra Petra Nečase Radky, 
stála za pádem vlády. Petr Nečas u soudu uvedl, že on sám pověřil vojenské zpravodajce a svou tehdejší šéfku 
kanceláře Janu Nagyovou, s kterou se později oženil, dohledem nad svou rodinou kvůli obavám o její 
bezpečnost. Verdikt byl nepravomocný a státní zástupci se odvolali.  

 
V půlce května vyhrál sázející z České republiky rekordní částku v loterii. Výhra 2,466 miliardy korun byla 

nejvyšší v historii celé loterie Eurojackpot.  
 
1. - 17. května 2015 se v Praze a Ostravě konalo mistrovství světa v hokeji. Češi dokázali ve čtvrtfinále porazit 

Finsko 5:3, jenže v semifinále prohráli s Kanadou 2:0 a o třetí místo s Američany 3:0. Čeští hokejisté tedy 
skončili na mistrovství čtvrtí, když v posledních dvou utkáních nedokázali vstřelit jediný gól. 

17. května se konalo finále, ve kterém vyhrála Kanada 6:1 nad Ruskem.  
Turnaj se povedl organizačně a ozdobil ho divácký rekord  - celkem přišlo 741 690 diváků. Zaplněné tribuny 

nebyly jen na zápasech českého týmu, plno bývalo na zápasy Slováků v Ostravě nebo na utkáních Rusů 
a Kanaďanů. 

Ačkoliv čeští hokejisté skončili až na čtvrtém místě, byl český útočník Jaromír Jágr ve 43 letech vyhlášen 
nejužitečnějším hráčem hokejového mistrovství světa. Navíc byl počtvrté v kariéře zařazen do All star, o němž 
v hlasování rozhodli akreditovaní novináři. Stejného ocenění dosáhl v letech 2004, 2005 a 2011. Jágr byl 
nejstarší hráč turnaje, ale i nejstarším hokejistou, který kdy na MS skóroval. 

Těsně před MS v hokeji se rozjela aféra reprezentačního kouče Vladimíra Růžičky. Ten měl údajně přijmout 
půlmilionový úplatek od podnikatele Miroslava Palaščáka za to, že jeho syn dostane šanci hrát za Slavii hokej.  
Po šampionátu Růžička pod tíhou všech spekulací z pozice reprezentačního trenéra dobrovolně odstoupil a začal 
trénovat Chomutov. Novým trenérem hokejové reprezentace se následně stal Vladimír Vůjtek.  

 
Fotbalovým mistrem České republiky se po dvou letech stala Plzeň, druhá byla Sparta. Domácí fotbalový 

pohár vyhrál Liberec, když ve finále porazil Jablonec na penalty.  
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Koncem května navštívila švýcarská policie sídlo FIFA (Mezinárodní fotbalová federace) v Curychu a zatkla 
sedm vysokých funkcionářů Světové fotbalové federace. 

 
Celý rok 2015 se řešila otázka migrace, kdy do Evropy po moří připlouvaly tisíce člunů s běženci. Řada z nich 

se přitom utopila. Největší nápor byl od léta do října. Jenda trasa vedla do Evropy Balkánskou cestou. Ta vedla 
z Turecka přes Egejské moře do Řecka a odtud přes Balkán do střední Evropy. Středomořská trasa vedla 
ze severní Afriky přes Středozemní moře do Itálie. Cílem migrantů byly však státy západní a severní Evropy, 
především Německo, Francie a Švédsko. Mnoho uprchlíků utíká před občanskou válkou v Sýrii, především 
před Islámským státem (IS), který se působí v Sýrii i Iráku. 
Řecké ostrovy Kos a Lesbos se začaly postupně měnit z turistických letovisek na uprchlické tábory. Egejské 

moře denně přeplouvaly tisíce lidí z Blízkého východu a Evropa nedokázala toto stěhování vyřešit. Německá 
kancléřka Angela Merkelová chtěla uprchlíky přijímat, naopak Maďaři začali stavět na hranicích plot, za což si 
vysloužili kritiku politiků ze západní Evropy. Maďaři si však stáli za svým, vždyť v půlce září jim za jediný den 
do země dorazilo rekordních 5809 nově příchozích migrantů. 

Propracovaná evropská azylová pravidla v čele s takzvaným Dublinem, dotyčné státy nezvládaly dodržovat. 
Evropská unie zahájila řadu sérii summitů o povinných kvótách, které jen ukázaly rozdílný náhled na problém 
mezi jednotlivými státy Evropské unie. Za rok 2015 dorazilo do Evropy přes 1 200 000 lidí, což byl dvojnásobek 
vůči roku 2014. 

 
Tenisový grandslam French Open 2015 se konal na přelomu května a června. Lucie Šafářová se ve dvouhře 

na tenisovém Roland Garros v Paříži dostala až do finále, kde podlehla světové jedničce Sereně Williamsové. 
Na Roland Garros si zahrála ještě finále ve čtyřhře. V něm Lucie Šafářová společně s Američankou Bethanií 
Mattekovou-Sandsovou zvítězili. 

V následném žebříčku se tak poprvé od října 1989 objevily dvě české hráčky v Top 10. Petra Kvitová se 
posunula na druhé místo, Šafářová skočila ze třináctého na sedmé. A v srpnu bylo ještě líp, to se do první desítky 
WTA dostala i Karolína Plíšková. 

 
Mistrovství Evropy do 21 let se poprvé v historii konalo v České republice. Zápasy se hrály v červnu v Praze 

v Edenu a na Letné, v Olomouci a v Uherském Hradišti. Čeští fotbalisté těsně nepostoupili ze základní skupiny. 
ME vyhráli hráči Švédska.  

 

 
 

ME do 21 let se hrálo v Edenu 
 

6. června 2015 zemřel ve věku 88 let spisovatel a publicista Ludvík Vaculík. Narodil se 23. července 1926. 
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V červnu 2015 se novou ministryní školství, mládeže a tělovýchovy stala Kateřina Valachová. Ta nahradila 
odvolaného Marcela Chládka.  

 
Do konce června 2015 se mohly přihlásit neregistrované automobily. Kdo nestihl své auto nahlásit, nemohl 

s ním již jezdit. Na úřadech se proto v červnu tvořily velké fronty.  
 
29. června zemřel po dlouhé vážné nemoci ve věku 84 let legendární fotbalista a trenér Josef Masopust. První 

český majitel Zlatého míče se narodil 9. února 1931. 
 
V červenci byl bývalý poslanec, hejtman a sociálnědemokratický ministr zdravotnictví David Rath za korupci 

při zadávání veřejných zakázek nepravomocně odsouzen k osmi a půl rokům nepodmíněně. 
 
Americká planetární sonda New Horizons se v červenci přiblížila k Plutu, dříve označovaného za poslední 

planetu sluneční soustavy. Poprvé v historii se lidský výtvor přiblížil k tak vzdálené planetce a navíc lidé 
na takovou vzdálenost stroj řídili a upravili jeho dráhu. Signál od Pluta putuje na Zemi čtyři a půl hodiny.  

 
Od 4. do 26. července se jel letošní závod Tour de France, kde nechyběla česká cyklistická stopa. Třicetiletý 

cyklista Zdeněk Štybar se díky vítězství v šesté etapě do Le Havru stal teprve druhým českým cyklistou po Jánu 
Svoradovi, který dokázal na tomto závodě vyhrát etapu. Celkovým vítězem se stal britský cyklista Chris Froome. 

Štybar si v roce 2015 připsal také triumf na Strade-Bianche a druhý dojel na Paříž-Roubaix. 
 
Od 1. července 2015 se zlevnil roční kupon MHD. Nově stojí 3650 korun místo dřívějších 4750 korun. Další 

výhodou se stalo nulové jízdné pro osobu doprovázející dítě do tří let.  
 
1. července zemřel sir Nicholas Winton, který zachránil 669 dětí před smrtí v nacistických táborech. V letech 

1938 až 1939 organizoval v Československu odjezdy židovských dětí do Velké Británie. Bylo mu 106 let 
a narodil se 19. května 1909 v Londýně. 

 
V červenci koruna posilovala a na krátkou chvíli prolomila hranici 27 korun za euro. V případě, že by koruna 

tuto hranici prolomila na delší dobu než několik minut, zasáhla by ČNB, která se zavázala, že bude držet hranici 
27 korun za euro.  

 
22. července při vážné nehodě pendolina u Studénky zemřeli tři lidé a několik lidí bylo zraněno. Incident 

způsobil polský řidič, který ignoroval výstražná světla na přejezdu a vjel do kolejiště. Zde však zůstal uvězněn 
závorami. Před srážkou s vlakem se řidiči podařilo utéct.  

 
V srpnu se ukázalo, že se české ekonomice daří a oproti loňsku rostla o 4,4 procenta, nejvíc z celé Evropy. 

Motorem růstu jsou všechna odvětví v čele s automobilkami.  
Nízká byla v České republice také nezaměstnanost. V srpnu, kdy vrcholí sezónní práce, nezaměstnanost 

obvykle klesá na své roční minimum. Míra nezaměstnanosti tehdy dosáhla 6,2 procenta. Jenže pokles pokračoval 
dál a počet lidí bez práce byl v listopadu na 430 tisících, což představuje 5,9 procenta a nejméně od února 2009. 
Lépe na tom bylo jen Německo. 

Podle Úřadu práce ČR klesla nezaměstnanost v Praze v říjnu 2015 na 4,3 procenta. Lidí bez práce bylo 
v hlavním městě 37 876. Dále rostla i nabídka práce, volných míst bylo 14 196. Ještě výraznější byl meziroční 
pokles nezaměstnanosti, loni v říjnu činil podíl nezaměstnaných v Praze 5,1 procenta.  

Praha má nejnižší nezaměstnanost v České republice spolu s Jihočeským a Plzeňským krajem. Nejvyšší 
nezaměstnanost má stále Ústecký kraj, kde podíl nezaměstnaných činí 8,9 procenta. 

Díky ekonomickému růstu se zvýšila i průměrná mzda, která poprvé překonala 26 tisíc korun. 
 
10. srpna proběhl bombový útoky na policejní stanici a střelba na americký konzulát v Istanbulu v Turecku. 
 
12. srpna explodoval nebezpečný materiál ve skladu u čínského přístavního velkoměsta Tchien-ťin. Exploze 

zranila přes 700 lidí a 50 jich zabila. Okolí se proměnilo v měsíční krajinu.  
 
Mistrovství světa v atletice se konalo od 22. do 30. srpna v Pekingu. Na něm se představila také Zuzana 

Hejnová, která se letos vrátila po zranění. V červnových závodech na 400 metrů překážek zvítězila nejprve 
v Paříži a následně i v Londýně a Stockholmu. Do Pekingu cestovala jako držitelka druhého nejlepšího času 
roku. Svou formu potvrdila i na atletickém mistrovství světa, když ve finále 400 metrů překážek získala zlato. 
Obhájila tak titul z minulého šampionátu v Moskvě. 
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Mistrovství světa v rychlostní kanoistice se konalo v italském Miláně od 19. do 23. srpna 2015. Češi zde 
vybojovali čtyři medaile - zlato a stříbro získal Martin Fuksa, stříbro Josef Dostál, který rovněž získal bronz se 
čtyřkajakem spolu s Danielem Havlem, Lukášem Trefilem a Janem Štěrbou. 

 
V srpnu to s primátorkou Adrianou Krnáčovou nevypadalo dobře. Nejprve jí měl vyslovit nedůvěru 

zastupitelský klub ANO a v pondělí 24. srpna večer i předsednictvo pražského hnutí ANO. Hlavním důvodem 
byla špatná komunikace mezi ní a klubem. Jenže již v úterý nikdo tuto informaci nechtěl potvrdit. Do celé 
záležitosti se zapojil šéf hnutí Andrej Babiš, který uvedl, že pražští zastupitelé za hnutí ANO vyjádřili primátorce 
nepodporu. Babiš Krnáčovou podpořil a na úterý večer svolal předsednictvo hnutí. Výsledkem bylo, 
že primátorka zůstala na své pozici. Musela však slíbit, že zlepší svoji komunikaci s klubem, kolegy i s médii. 

Kromě toho musela primátorka řešit spor v koalici, a to především kritiku Matěje Stropnického (SZ) od členů 
ANO a ČSSD. V srpnu nechala Krnáčová odebrat Matěji Stropnickému přípravu pražských stavebních předpisů 
a sama předložila vlastní návrh. V srpnu pak přišly ANO a ČSSD s požadavkem, aby Stropnický ve vedení 
města skončil. Toho však v pondělí 24. 8. klub zastupitelů pražské Trojkoalice (SZ, KDU-ČSL a STAN) 
podpořil. Začátkem září přišel Stropnický z iniciativy ČSSD o další pravomoci - o Institut plánování a rozvoje 
(IPR), který zodpovídá za plánování výstavby ve městě. Boj o setrvání náměstka primátorky Matěje 
Stropnického pokračoval i v dalších měsících. 

 
Mistrovství světa ve veslování proběhlo od 30. srpna do 6. září 2015 ve Francii. Skifař Ondřej Synek se stal 

počtvrté mistrem světa, skifařka Miroslava Knapková získala stříbro. 
 
Do boje proti Islámskému státu v Sýrii se v září přidalo Rusko. Během celého měsíce se objevovaly spekulace 

o ruských letounech nad syrským územím, teprve 30. září však Rusové oficiálně schválili letecké údery 
na pozice radikálů z Islámského státu. Často však útoky Rusů nesměřovaly na teroristy, ale letadla bombardovala 
povstalce bojující proti režimu Bašára Asada. I díky přítomnosti ruských bombardérů začaly západní velmoci 
ustupovat od požadavku, že syrský diktátor musí odejít. 

 
Fotbalová reprezentace České republiky pokaždé postoupila na evropský šampionát. Toto pravidlo se 

potvrdilo i letos a čeští fotbalisté se zúčastní Eura 2016, které se bude konat ve Francii. O postupu se definitivně 
rozhodlo 6. září při výhře v Lotyšsku 2:1.  

Kdo by čekal, že fotbalisté postoupí z prvního místa a nechají za sebou Island, Turecko a Nizozemí? Vlastně 
to nejdůležitější se stalo již v roce 2014, kdy Češi postupně porazili Nizozemsko, Turecko, Kazachstán a Island. 
Ze čtyř zápasů měl český tým 12 bodů a trenér Pavel Vrba mohl být spokojený. Rok 2015 byl trochu jako 
na houpačce. 28. března Češi doma remizovali na stadionu v Edenu s Lotyšskem 1:1. V červnu prohráli 2:1 
na Islandu. 3. září dal slávistický útočník Milan Škoda dva góly a ČR porazilo Kazachstán 2:1. Následovalo 
vítězství nad Lotyšskem 1:2, domácí prohra s Tureckem 0:2 hraná 10. října a vítězství 13. října 2015 
v Nizozemsku 2:3. Čeští fotbalisté nakonec skupinu A vyhráli, druhý skončil Island. Turecko nemuselo 
do baráže a z třetího místa postoupilo přímo. Nizozemsko překvapivě nepostoupilo.   

Evropský šampionát začíná 10. června 2016 a na Čechy čekají obhájci ze Španělska, dále Chorvaté a Turci.  
 
Atletický seriál Diamantové ligy ovládla v kategorii na 400 metrů překážek Zuzana Hejnová, nejlepší 

oštěpařkou se stala Barbora Špotáková.  
 
Mistrovství světa ve vodním slalomu se uskutečnilo ve dnech 15. – 20. září 2015 v Londýně. Česká výprava 

zde vybojovala 4 zlata a 2 stříbra.  
 
Na zářijovém basketbalovém mistrovství Evropy Češi předvedli nejlepší výkony v historii České republiky 

a poprvé od rozdělení Československa se probojovali mezi osm nejlepších celků mistrovství Evropy. Již 
v základní skupině dokázali dotáhnout duel s budoucími finalisty z Litvy až do prodloužení. V osmifinále tým 
deklasoval Chorvatsko 80:59. Ve čtvrtfinále přišla porážka od Srbska 89:75 a Češi tak ztratili možnost bojovat 
o medaile. Nicméně čeští basketbalisté zvládli duel o 7. místo a zajistili si pozici v olympijské kvalifikaci na hry 
v Riu. 
 

Termín otevření tunelového komplexu Blanka byl několikrát prodloužen a jeho cena se stále zvyšovala, 
ale v sobotu 19. září 2015 se Blanka skutečně otevřela.  

 
V září se rozjel skandál s podvodem při měření emisí. Německý koncern Volkswagen, do kterého patří i Škoda 

Auto, byl obviněn, že u vozů s naftovými motory TDI instaloval software umožňující při testování emisí skrývat 
vysoce nadlimitní hodnoty toxických oxidů dusíku. Na celý podvod se přišlo ve Spojených státech a v září 
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Volkswagen přiznal, že software umožňující manipulovat s testy emisí instaloval po celém světě do zhruba 
11 milionů aut. 

 
10. října vybuchly bomby před nádražím v turecké Ankaře. Byl to nejkrvavějšího teroristický útok v novodobé 

turecké historii Turecka, při kterém zahynulo 102 lidí a stovky jich byly zraněny. Vyšetřovatelé po několika 
dnech oznámili, že stopy vedou k Islámskému státu. 

 
Zastupitelstvo hl. m. Prahy odvolalo na schůzi 22. října čtyři členy městské rady. Zbylých sedm radních 

současné koalice si v noci na 23. října rozdělilo kompetence po odvolaných členech. Zasedání pražských 
zastupitelů bylo v pozdních nočních hodinách přerušeno a pokračovalo 5. listopadu 2015.  

Vládní koalice ANO, ČSSD a Trojkoalice se v 65 členném zastupitelstvu opírá o nejtěsnější možnou většinu 
33 hlasů. ANO má 17 zastupitelů, ČSSD 8 a Trojkoalice 8 (4 zastupitele má SZ a po dvou KDU-ČSL a STAN). 
V opozici jsou TOP 09, ODS, KSČM, Piráti a trojice Nezávislí, kterou tvoří „odpadlíci“ z TOP 09 včetně 
bývalého primátora Tomáše Hudečka a jedna nezávislá zastupitelka. 

Zastupitelstvo hlavního města Prahy na čtvrtečním jednání odvolalo z funkcí náměstka primátorky Matěje 
Stropnického (SZ/Trojkoalice) a dále člena rady a šéfa klubu Michala Haška (ANO 2011), zastupitelku z Prahy 
10 Hanu Novákovou a Irenu Ropkovou (obě ČSSD). Odvolání se stalo na návrh opoziční TOP 09 z důvodu 
špatného fungování města. Nicméně pro odvolání Matěje Stropnického se našlo 42 ze 65 zastupitelů, a byl tedy 
odvolán i hlasy koaličních partnerů z ANO a ČSSD, kteří byli se Stropnickým dlouhodobě nespokojeni. V reakci 
na to podpořila Trojkoalice odvolání zástupců ANO a ČSSD. Původně chtěla opozice odvolat všech 11 radních 
z koalice, to se však nakonec nestalo. Hlasování o odvolání předcházela zhruba desetihodinová debata o úspěších 
a neúspěších rady. 

Odvolaný radní Matěj Stropnický (SZ) byl náměstkem primátorky, radní pro územní rozvoj a územní plán. 
Michal Hašek (ANO) byl radní pro správu majetku a majetkové podíly. Irena Ropková (ČSSD) byla radní pro 
školství a sociální politiku, Hana Nováková (ČSSD) byla radní pro sport a volný čas. 

V původně jedenáctičlenné radě zůstali primátorka Adriana Krnáčová (ANO), náměstci Petr Dolínek (ČSSD) 
a Eva Kislingerová (ANO) a radní Jana Plamínková (Trojkoalice/ STAN), Jan Wolf (Trojkoalice/ KDU-ČSL), 
Radek Lacko (ANO) a Libor Hadrava (ANO). Městská rada mohla vládnout i v tomto počtu sedmi členů. 
Oficiálně koaliční smlouva nebyla vypovězena.  

 
28. října 2015 prezident České republiky Miloš Zeman vyznamenal u příležitosti Dne vzniku samostatného 

československého státu 35 lidí. Řád Bílého lva dostal český pilot a hrdina bitvy o Británii Josef František. Řád 
TGM obdržel reformní komunista František Kriegel, který jako jediný z vládní delegace v srpnu 1968 v Moskvě 
nepodepsal souhlas se sovětskou okupací Československa. Medailí Za hrdinství byl vyznamenán student Petr 
Vejvoda, který loni zemřel při obraně spolužačky před duševně nemocnou ženou. Medaili Za zásluhy 
(32 ocenění) dostal např. plastický chirurg Bohdan Pomahač, fotbalista Pavel Nedvěd, herečka Libuše 
Šafránková nebo zpěvák Václav Neckář.  

 
31. října se zřítilo ruské letadlo s 220 lidmi na palubě v centrální části Sinajského poloostrova, když vzlétlo 

z egyptského letoviska Šarm aš-Šajch. Letoun Airbus A320 vezl především turisty, kteří se vraceli 
do Petrohradu. K útoku se přihlásil Islámský stát. Vyšetřovací tým pracoval i s variantou technické závady. 

 
V Turecku proběhly opakované parlamentní volby, které ovládla strana prezidenta Erdogana a získala 

parlamentní většinu. Erdogan, který Turecku vládne už dvanáct let, po těchto volbách přidal v tlaku na opoziční 
novináře a začal opět mluvit o zavedení prezidentského systému, který by posílil jeho pravomoci. Jenže 
Evropská unie ho potřebuje při zvládání migrační vlny a v boji s Islámským státem, proto mu v řadě požadavků 
vychází vstříc. Svou sílu si turecké letectvo ověřilo koncem listopadu, když u hranic Sýrie sestřelilo ruský 
bitevník, což vyvolalo roztržku mezi Tureckem a Ruskem. 

 
14. a 15. listopadu 2015 se v O2 areně hrálo finále Fed Cupu. České tenistky ovládly po finálové bitvě 

s Ruskem čtvrtý z posledních pěti ročníků Fed Cupu, doma triumfovaly potřetí za sebou.  
Karolína Plíšková v neděli 15. 11. za stavu 1:2 zvládla dvouhru a pak s Barborou Strýcovou obrat dokonaly 

ve čtyřhře.  
 
V půlce listopadu bylo Rusku pozastaveno členství v Mezinárodní atletické federaci IAAF. Ruští atleti se 

nesměli účastnit vrcholných soutěží včetně olympijských her v Riu a země nemohla pořádat akce IAAF. 
Provizorní vyloučení Ruska bylo důsledkem zprávy vyšetřovací komise Světové antidopingové agentury 
WADA, která ukázala na prvky státem řízeného dopingového programu v zemi včetně falšování výsledků testů 
a ničení vzorků. 
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Paříž ochromila v pátek večer 13. listopadu 2015 série teroristických útoků. Sedm teroristů zaútočilo najednou 
na několika místech v Paříži. Jejich řádění mělo za následek 129 mrtvých a přes 350 zraněných. Šlo o jeden 
z nejhorších teroristických útoků v Evropě.  

Nejvíce lidí (zhruba 90) bylo zabito útočníky v koncertní síni Bataclan, kam vtrhli teroristé po deváté večer 
s útočnými puškami kalašnikov a dalšími střelnými zbraněmi. Hrát zde měla americká heavymetalová skupina 
Eagles of Death Metal. Mnoha návštěvníkům koncertu se podařilo utéct. Teroristé zablokovali východy, aby 
nikdo nemohl ven, a pak postupně stříleli návštěvníky koncertu. Policie zastřelila v koncertní síni na Boulevard 
Voltaire jen jednoho teroristu, další se stihli odpálit. Zhruba 120 lidí se policistům podařilo z koncertní síně 
zachránit. 

Další teroristé útočili v restauracích. K atentátům došlo také u stadiónu Stade de France, kde francouzští 
fotbalisté hráli utkání s Německem. Třem sebevražedným útočníkům se nepodařilo dostat na stadion, proto se 
odpálili před ním. Na stadiónu byl i francouzský prezident François Hollande, kterého evakuovala ochranka. 
Utkání ale fotbalisté dohráli a Francie zvítězila 2:0. 

Úřady vyzvaly obyvatele Paříže, aby nevycházeli ze svých domovů. Francouzský prezident vyhlásil kvůli 
atentátům na území Francie výjimečný stav a zpřísnil kontroly na hranicích. Po atentátech se rozjela obří 
protiteroristická akce, která se rozšířila až do Belgie. Při pronásledování útočníků a jejich kompliců se ukázalo, 
že některé z nich francouzské tajné služby měly na seznamu potenciálních atentátníků.  

K útoku se přihlásil Islámský stát a pohrozil, že v útocích budou pokračovat, dokud budou trvat letecké údery. 
Intenzita náletů na pozice IS se naopak v odvetě za 13. listopad zvýšila. 

V reakci na tyto události a z obavy z uprchlíků si rekordní počet Čechů narychlo pořídil zbraň.  
 
 
Počasí a teplotní výkyvy v roce 2015 
 
Začátkem letošního roku se ukázalo, že rok 2014 bude patřit k nejteplejším v historii meteorologických 

pozorování na území ČR. Nadprůměrně teplých bylo loni deset měsíců, což se za posledních devět let stalo 
pouze dvakrát. Ve srovnání s průměrem teplot za období let 1971 až 2000 jsou v poslední době nezvykle teplé 
téměř všechny roky. 

 
Rok 2015 s loňským rokem držel krok již od ledna. V sobotu 10. ledna 2015 panovalo velmi teplé počasí. 

Ze 138 stanic Českého hydrometeorologického ústavu (ČHMÚ) fungujících více než 30 let byl na více než 40 
z nich tento den nejteplejším v historii. U šesti stanic se dokonce jednalo o absolutní lednový rekord. Nejvyšší 
teplota byla naměřena v Ústí nad Labem - Vaňově, kde dosáhla 16,8 stupňů. Přes 16 stupňů bylo naměřeno 
na několika stanicích na jihu Moravy. Na většině území byla teplota od 11 do 16 stupňů.   

 
Na 27 meteorologických stanicích ze 138 stanic padly v úterý 13. ledna 2015 až třicet let staré rekordy. 

Teploty vyšplhaly až ke 14 stupňům Celsia v jihočeském Byňově a středočeských Dobřichovicích. Denní teploty 
vzduchu odpovídaly z dlouhodobého hlediska hodnotám z konce března. Podobně vysoké teploty byly u nás 
naposledy 13. ledna 2007. 

 
Další vysoké teploty přinesl květen. V úterý 5. května padaly dosavadní rekordy. Vysoké teploty 

meteorologové nejčastěji naměřili v jižních Čechách, nejtepleji bylo ve Vyšším Brodě, kde bylo dokonce 
29,2 stupňů Celsia. Rekordy z roku 2003 padly také ve Vimperku, kde bylo 28,2 stupňů Celsia. V Příbrami bylo 
naměřeno 25,4 stupňů Celsia a překonán tak byl rekord z roku 1916. 

 
Letošní červen byl podle amerického Národního úřadu pro ovzduší a oceány (NOAA) nejteplejším červnem 

od počátku měření v roce 1880. Překonán byl i červen z roku 2014, který dosud držel teplotní rekord. Průměrná 
teplota povrchu pevniny a oceánů byla o 0,88 stupně Celsia vyšší než průměr 20. století, který tvořil 15,5 stupně. 
Letošní červen byl teplý téměř po celé planetě. 

Mimořádně teplá byla podle NOAA celá první polovina roku 2015, teplotní rekord pokořily hned čtyři měsíce. 
Celý první půlrok 2015 tak rovněž pokořil rekord, který dosud držela se 14,4 stupně Celsia první polovina roku 
2010. 

Měsíční rekord vysokých teplot padl na světě od roku 2000 už pětadvacetkrát, měsíční rekord nízkých teplot 
ale naposledy v roce 1916.  

 
Řada rekordů padala v červenci. V pátek 3. července 2015  byly pokořeny desítky teplotních rekordů. Nejvyšší 

teplotu naměřili meteorologové v Doksanech na Litoměřicku, kde rtuť teploměru vystoupala až na 34,6 °C. 
Teplota překročila 34 °C i v Neumětelech na Berounsku nebo Staňkově na Domažlicku. 
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Další rekordy padaly v České republice o den později – v sobotu 4. července. V Doksanech bylo 36,5 stupně 
Ceslsia, v Plzni 35,9. Přes 30 stupňů bylo téměř na celém území, nad 35 °C hlásilo 18 stanic. V Praze, 
Středočeském a Ústeckém kraji meteorologové v sobotu vyhlásili smogovou situaci kvůli přízemnímu ozonu. 

5. července horké počasí pokračovalo. V Brandýse n. Labem bylo naměřeno 38,4 °C a padl tak předchozí 
rekord 37,2 °C z roku 1957. Rekord padl i v Průhonicích (37,2 °C) nebo v Poděbradech (37,5 °C). Rekordy 
padly na přibližně 60 stanicích. 

Vedro, které způsobovalo proudění horkého vzduchu z Afriky, sužovalo celou Evropu. Nejen jih kontinentu, 
ale i Německo a Rakousko.  

Vedra pokračovala i v pondělí a v úterý. Teplotní rekordy tak padaly čtvrtý den po sobě. V úterý 7. 7. byla 
překonána teplotní maxima na dvou třetinách stanic, které měří alespoň 30 let. Nejtepleji bylo na jižní Moravě - 
v Brodu nad Dyjí na Břeclavsku teploměr ukázal 37,1 stupně Celsia (dosavadní rekord 33,3 stupně Celsia byl 
z loňska). V Dobřichovicích u Prahy bylo naměřeno 36,1 stupně a v Praze-Libuši 36 stupňů Celsia, kde padlo 
maximum 32,1 stupně z roku 2014. 

 
V pátek 10. července pronikal přechodně do Česka studený vzduch od severozápadu. Zatímco 

na většině území se ranní minimální teplota pohybovala kolem 4 až 6 °C, na Šumavě mrzlo. Až tři stupně 
pod nulou hlásily v pátek ráno stanice Březník, Rokytská slať nebo Kvilda.  

 
Jenže počasí se velmi rychle vrátilo k vedru a od 17. do 19. července opět padaly teplotní rekordy.  V neděli 

19. července vystoupala nejvýše rtuť teploměru ve Strážnici na Hodonínsku, kde naměřili 37 stupňů. Rekordy 
padly celkem na 47 místech. Rekordy však padaly na celém jihovýchodě Moravy, ale rekordních 34,6 stupně 
naměřili meteorologové i v Praze – Libuši, padl tak dosavadní devětatřicetiletý rekord, který činil 33,9 stupně. 

 
Již koncem července oznámili meteorologové, že letošní sucho v České republice je nejhorší od roku 2003. 

Mělo jít o nejvyšší pomyslný stupeň sucha, neboť byly zasaženy i podzemní vody. Od dubna totiž byly 
podprůměrné srážky a od června se k tomu přidaly vysoké teploty a ty zvýšily výpar. Díky tomu je vysušená 
půda a v řekách je nedostatek vody. Současné průtoky jsou o 50 i více procent menší, než je obvyklé.  
Červenec byl podle Českého hydrometeorologického ústavu třetím nejteplejším za posledních 55 let. Celková 

průměrná měsíční teplota dosáhla díky teplým dnům i nocím 20,2 stupně, čímž byl o 3,3 stupně překonán 
dlouhodobý průměr. Slunce vévodilo obloze o 25 procent více, než je dlouhodobý průměr. Červenec byl zároveň 
pátým nejsušším za poslední půlstoletí. 

 
V pátek 7. srpna 2015 padaly rekordy na většině stanic, na 135 z celkového počtu 140. Na pěti místech 

naměřili meteorologové přes 38 stupňů. V Řeži u Prahy bylo dokonce 39,3 stupně Celsia. V Dobřichovicích ve 
tři hodiny odpoledne naměřili 39 stupňů. 

Už od středy 5. 8. je v platnosti výstraha na nebezpečí požárů s vysokým stupněm nebezpečí. Stojí za ní i fakt, 
že letošní červenec byl nejteplejší za posledních devět let, kdy převýšil dlouhodobý průměr o víc než tři stupně 
Celsia. 

Sobota 8. srpna 2015 byla nejteplejším dnem roku. Meteorologové v Řeži u Prahy naměřili rovných 40 stupňů 
Celsia, ve středočeských Dobřichovicích a Ústí nad Labem se teploty vyšplhaly nad 39 stupňů. Absolutní český 
rekord 40,4 stupně, naměřený v Dobřichovicích, ovšem nepadl.  

Přes 38 stupňů v pátek ohlásilo celkem 17 stanic. Stanice Praha-Karlov naměřila 38,8 stupně, což byla 
nejvyšší teplota naměřená na této stanici od roku 1983. Rekord z roku 2012 padl i v Průhonicích s teplotou 
38,7 °C. 

V pondělí 10. srpna v Česku opět padaly teplotní rekordy. Historické hodnoty byly překonány na polovině 
stanic Českého hydrometeorologického ústavu, kde se měří přes třicet let. Nejtepleji bylo znovu v Řeži u Prahy, 
kde bylo tentokrát naměřeno „pouhých“ 38,8 °C. Nad sedmatřicet stupňů bylo i v České Lípě, středočeské 
Tuhani, Poděbradech, Teplicích a na Moravě ve Strážnici na Hodonínsku.  

Kvůli vedrům a silnému slunečnímu záření stoupala v ovzduší koncentrace takzvaného přízemního ozonu, 
který dráždí dýchací cesty i oči a zvyšuje riziko astmatického záchvatu. To se týká především starších 
a nemocných lidí či dětí. Smogová situace platila v Praze, Středočeském, Ústeckém a Jihomoravském kraji. 

Dále platilo varování před zvýšenou hrozbou vzniku požárů. I přes zákaz rozdělávání ohňů bylo letošní léto 
rekordní co do počtu požárů. Oheň například zasáhl kolem 150 hektarů pole a lesa na Strakonicku u Bavorova. 
Také v Praze platilo nejvyšší varování před požáry. 

V úterý 11. srpna byla naměřena nejvyšší teplota 38,8 stupně v Řeži u Prahy. Teplotní rekordy padly téměř na 
všech meteorologických stanicích. Např. v Dobřichovicích bylo 37,7 °C, v Teplicích 37,5 a v Praze - Karlově 
37,1 °C, kde bylo dosavadní denní maximum 36,5 stupně z roku 1921. 

Vysoké teploty panovaly celé prázdniny, v pondělí 31. srpna 2015  v 16:30 padly rekordy na téměř všech 
měřicích stanicích, rekordu odolala pouze měřící stanice Paseka v Olomouckém kraji. Nejtepleji bylo ve Vráži 
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v Jihočeském kraji, kde se teplota vyšplhala na 36,5 stupně Celsia. V pražském Klementinu dokonce padl rekord 
z roku 1781. Během dne zde bylo naměřeno 33,7 °C, původní maximum pro 31. srpen bylo 30,4 stupně Celsia.  

V Klementinu byl letos do srpna také naměřen největší počet tropických nocí ze všech stanic na území České 
republiky. Za tropickou noc označují meteorologové takovou, kdy minimální teplota neklesne pod 20 °C. 
Celkem jich zde meteorologové zaznamenali 28. Dvanáct jich proběhlo v řadě mezi 5. a 16. srpnem. Nejteplejší 
noc byla v Praze 8. srpna, kdy rtuť teploměru neklesla pod 24 °C. 

Dále v Klementinu naměřili, že celé letošní léto (od začátku června do konce srpna) se s průměrnou denní 
teplotou 22,3 °C umístilo těsně druhé. Prvenství drží léto 2003 s průměrnou teplotou 22,4 °C, opačný primát 
s průměrem 16,4 °C byl v roce 1844. Letošní prázdniny s průměrnou teplotu 24,0 °C se staly nejteplejšími v celé 
historii zdejšího měření od roku 1775. Druhé místo drží červenec a srpen roku 1807 s průměrnou teplotou 
23,6 °C.  

 
V pondělí 12. října 2015 bylo studené ráno. Po teplém létu se ozvala zima. V Čechách mrzlo na většině území, 

protože byla jasná noc. Praha-Libuš naměřila -2,4 stupně, Liberec -5,8 stupně a nejnižší teplotu zaznamenala 
stanice Kvilda-Perla, kde bylo -11,7 stupně. Na Moravě bylo tepleji. 

 
5. a 6. listopadu byly v České republice naměřeny teplotní rekordy. Rekordy byly naměřeny v pátek 

6. listopadu na 30 ze 138 stanic, které počasí sledují aspoň 30 let. V Českých Budějovicích teploměr ukázal 
18,8 stupně Celsia, nad 18 stupňů bylo také v Klatovech, Husinci na Prachaticku a Dobřichovicích u Prahy. 
V jiných částech Česka, na střední a jižní Moravě teploměr odpoledne ukazoval jen kolem 11 stupňů Celsia. 

 
Už na konci listopadu avizovala Světová meteorologická organizace (WMO), že letošní rok bude nejteplejším 

rokem v historii měření. Předběžný odhad vycházel z údajů o teplotách od letošního ledna do října. Průměrná 
teplota zemského povrchu byla v těchto měsících o 0,73 stupňů Celsia vyšší než v letech 1961 až 1990. Tehdy se 
průměr držel na rovných 14 stupních.  

Zvyšování teploty zemského povrchu bylo hlavním tématem mezinárodní klimatické konference, která 
probíhala do 12. prosince v Paříži.  

 
V prosinci panovalo podzimní počasí a na Vánoce děti marně vyhlížely sníh. Jediné, co padalo, byly teplotní 

rekordy. Ve středu 23. prosince naměřili v pražském Klementinu 12,9 stupně. Padl tak rekord z roku 1795, kdy 
bylo 12,4 stupně. Nejvyšší hodnotu však zaznamenala stanice Osoblaha na Bruntálsku, kde bylo 15,1 °C. 
Rekordy padly také na sedmi z celkem 11 stanic měřicích přes sto let.  

Ve čtvrtek 24. prosince padly teplotní rekordy v Jihočeském kraji na sedmi stanicích, kde se měření provádí 
více než 20 let. Nejtepleji bylo v Husinci na Prachaticku, kde naměřili 11,6 stupně Celsia, ale rekord tam nepadl. 
Na Vysočině padly teplotní rekordy na šesti stanicích. 

25. prosince byly nejvyšší teploty na jihu Čech a rekordy padly na třech měřicích stanicích. Nejvíc naměřili 
meteorologové v Českých Budějovicích, a to 14,4 stupně Celsia.  
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1) Úřad městské části Praha 10 

1.1) Starostka 
 
Starostkou městské části Praha 10 je od listopadu 2014 JUDr. Radmila Kleslová (ANO).  
Radmila Kleslová  se narodila 25. srpna 1963 ve Vysokém Mýtu. Je vdova a má jednu dceru.   
Vystudovala Právnickou fakultu na Univerzitě Jana Evangelisty Purkyně v Brně a v roce 1988 získala titul 

JUDr. na Právnické fakultě Univerzity Karlovy v Praze. V letech 1986–1987 pracovala v podniku zahraničního 
obchodu Centrotex a poté na ředitelství podniku Zelenina Praha. V letech 1988 až 1992 byla zaměstnána 
na Ministerstvu vnitra ČR. Od počátku 90. let pracovala jako advokátka, lobbistka a působila v dozorčích radách 
několika významných podniků. Byla i viceprezidentkou Česko-izraelské smíšené obchodní komory a pracovala 
jako asistentka bývalého poslance ČSSD Stanislava Křečka. 

V letech 1993–2014 byla členkou ČSSD, ve straně zastávala funkci místopředsedkyně OVV v Praze 10, 
patnáct let byla členkou ÚVV strany. V letech 2010 až 2014 byla zvolena za ČSSD do Zastupitelstva MČ Praha 
10, kde byla místostarostkou a měla na starosti dopravu, bezpečnost a kulturu. 

V únoru 2014 opustila ČSSD a stala členkou hnutí ANO 2011. Do ANO přešla kvůli Andreji Babišovi, 
s kterým se zná 13 let, aby mu pomohla s organizací hnutí. 21. února 2014 byla Radmila Kleslová zvolena 
jednomyslně předsedkyní pražské krajské organizace hnutí ANO. Měla za úkol připravit stranu na komunální 
a senátní volby, pomáhala s právní úpravou některých stranických norem a na starosti měla i výběr vhodných 
kandidátů. Hnutí ANO vyhrálo pod vedením JUDr. Radmily Kleslové nejen komunální volby v Praze 10, 
ale i volby do Zastupitelstva hlavního města Prahy. Radmila Kleslová byla členkou vyjednávacího povolebního 
týmu ANO, kterému se podařilo získat post primátorky pro Adrianu Krnáčovou. 27. listopadu 2014 byla JUDr. 
Radmila Kleslová (ANO) zvolena starostkou. Koalice, která měla vést Prahu 10, byla vytvořena z ANO, ČSSD, 
Strany zelených a Nezávislých pro Prahu 10 – Hnutí pro lepší desítku. 

Volební sněm ANO se konal 28. února a 1. března 2015 v Praze. Pražská organizace podpořila na tomto 
celostátním sněmu do funkce místopředsedkyně svoji šéfku Radmilu Kleslovou. Ta byla na sněmu zvolena 
místopředsedkyní celého hnutí a měla na starosti řízení činnosti hlavní kanceláře, legislativu, vnitřní předpisy 
a strukturu hnutí. Staronovým předsedou hnutí ANO se podle očekávání stal zakladatel hnutí a současný ministr 
financí Andrej Babiš. Zástupcem Babiše a prvním místopředsedou se stal šéf poslanců Jaroslav Faltýnek. 
Řadovými místopředsedy se stala právě Radmila Kleslová a dále Jaroslava Jermanová, Petr Vokřál a Jan Volný.  

V roce 2015 byla starostka a místopředsedkyně hnutí ANO vystavena štvavé kampani, kdy byla kritizována, 
že její advokátní kancelář pracuje pro společnost Čepro, České dráhy a energetickou společnost ČEZ. 
Pro všechny tyto společnosti přitom začala pracovat dávno předtím, než se stala šéfkou hnutí ANO v Praze a než 
se objevil ve vrcholné politice Andrej Babiš. Společnost Čepro, pro kterou pracovala od roku 2005, rozvázala 
s advokátní kanceláří Kleslové smlouvu na začátku března 2015. Následovalo ukončení smlouvy i u Českých 
drah. V září 2015 zesílil soustředěný tlak, když se v novinách začalo probírat, že má inkasovat za poskytování 
poradenských služeb sto tisíc korun měsíčně od polostátní společnosti ČEZ. Přitom kancelář paní Kleslové 
poskytovala pro ČEZ služby kontinuálně už od roku 2000, a to zejména v oblasti monitoringu a analýz 
legislativy. Nejprve JUDr. Radmila Kleslová navrhla, že smlouvu skončí k 31. prosinci 2015 a následně nebude 
prodloužena. Později požádala společnost ČEZ o ukončení smlouvy se svou advokátní kanceláří, 
a to v co nejbližším možném termínu. Smlouva skončila k 30. září 2015. 

22. září Kleslová rezignovala na funkci místopředsedkyně hnutí ANO. Rezignaci přijalo mimořádné jednání 
předsednictva hnutí. 22. října rezignovala předsedkyně pražské organizace ANO a starostka Prahy 10 Radmila 
Kleslová na funkce v městských firmách Prahy. Odešla z představenstva Pražské teplárenské a dozorčí rady 
PRE. V obou firmách byla od června 2015. V tiskovém prohlášení uvedla: „Z důvodu dlouhodobé účelově 
vedené kampaně v zájmu určitých skupin proti mé osobě jsem odeslala rezignační dopisy na funkce člena 
představenstva Pražské teplárenské, a.s., a předsedy dozorčí rady PRE, a.s.“. Dále uvedla, že do představenstva 
Pražské teplárenské i do dozorčí rady PRE byla nominována, aby hájila zájmy města jako právník s dlouholetou 
praxí, a ne z důvodů osobního prospěchu, jak se jí snaží někteří podsouvat. Současně vyzvala zástupce 
Trojkoalice, kteří jí dlouhodobě kritizovali, aby i oni opustili své funkce v dozorčích radách a představenstvech 
pražských městských firem. Koncem října rezignovala i na post předsedkyně pražského hnutí ANO. 

Starostka Prahy 10 a předsedkyně pražské organizace ANO JUDr. Radmila Kleslová podpořila konání řady 
kulturních a sportovních akcí v Praze 10. Jednou z nich bylo pořádání akcí k 70. výročí Pražského povstání. Tuto 
událost podpořila 5. května i u budovy Českého rozhlasu, symbolu Pražského povstání, kde položila věnec 
na památku obětí padlých při osvobozování Prahy dne 5. května 1945. Současně připomněla odvahu Pražanů 
při bránění jejich města.  
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V roce 2015 podpořila také společnou akci tří městských částí. V sobotu 12. září se v areálu Panské zahrady 
v Praze - Dubči uskutečnil od 14 hodin festival Prohibifest. Kromě sedmi kapel a hudebníků (Crazy Cool, 
Vivian, Libý Květoň, Rayne, Nouzovej Východ, Jakub Dolejš a Divokej Bill revival). Pro děti byl připraven 
zábavný a soutěžní program a na závěr akce se konal večerní ohňostroj. Festival se pořádal ve spolupráci 
starostů městských částí Praha 10, Praha 15 a Praha – Dubeč JUDr. Radmily Kleslové, Milana Wenzla 
a Jaroslava Tošila. 

 

 
 

Starostka městské části Praha 10 JUDr. Radmila Kleslová 
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1.2) Rada městské části Praha 10 
 
Jednání Rady městské části (RMČ) Praha 10 se konají v Radničním salónku, který je v budově úřadu městské 

části (ÚMČ) Praha 10, Vršovická 68, Praha 10, v budově B v 5. patře. Jednání rady svolává starosta městské 
části v plánovaných termínech a její schůze jsou neveřejné. Řídí se schváleným programem jednání 
a schváleným jednacím řádem rady. Rada rozhoduje souhlasem nadpoloviční většiny všech svých členů.  

Dne 27. listopadu 2014 proběhlo ustavující zasedání ZMČ, na kterém byla zvolena starostka JUDr. Radmila 
Kleslová (ANO 2011), 1. zástupce starostky Ing. Vladimír Novák (ČSSD), zástupce starostky doc. Ing. Petr 
David, Ph.D. (ANO 2011). Uvolněnými členy rady MČ Praha 10 se stala Mgr. Ivana Cabrnochová (SZ), 
Ing. Dagmar Lešenarová (ANO 2011) a Mgr. Bohumil Zoufalík (Nezávislí pro Prahu 10 – hnutí pro lepší 
desítku). Členy rady jsou ještě Pavel Plesník (ANO 2011), Jaroslav Štěpánek (ANO 2011), Jiřina Vondráková 
(ČSSD).  
Členové rady jsou do své funkce voleni zastupitelstvem. Počet členů rady stanovilo zastupitelstvo na 9 a tvoří 

ji starostka, 2 zástupci starostky a 6 radních. Celkem 6 členů rady je pro výkon funkce uvolněno (starostka, 
2 zástupci starostky a 3 radní).  

Kompetence svěřilo uvolněným členům rady zastupitelstvo svým usnesením: 
Starostka JUDr. Radmila Kleslová (ANO 2011) má finance a rozpočet, audit a kontrolu, zahraniční vztahy, 

bezpečnost, školství, kulturu a komunikaci s veřejností. 
1. zástupce starostky Ing. Vladimír Novák má na starosti životní prostředí a zdravotnictví včetně zřízených 

organizací. 
Zástupce starostky doc. Ing. Petr David, Ph.D., (ANO 2011) se stará o správu majetku včetně problematiky 

bytů, prodej majetku a privatizace, obchodní společnosti, investice. 
Uvolněná členka rady Ing. Dagmar Lešenarová (ANO 2011) řeší sociální politiku včetně zřízených organizací.  
Uvolněná členka rady Mgr. Ivana Cabrnochová (SZ) spravuje Agendu 21, dopravu a cyklostezky, informatiku. 
Uvolněný člen rady Mgr. Bohumil Zoufalík (NPP10 – HPLD) má na starosti územní rozvoj, kulturní 

a církevní památky, sport, problematiku loterií a VHP, granty. 
 
Vedení radnice Prahy 10 pro toto volební období ovládlo hnutí ANO, které po ustanovujícím zasedání 

místního zastupitelstva získalo většinové zastoupení v městské radě. Kromě starostky získalo také post 
místostarosty a tří radních. Hnutí ANO v devítičlenné radě obsadilo celkem pět míst, sociální demokraté dvě 
a po jednom zástupci mají Nezávislí pro Prahu 10 a Strana zelených. Původně o vzniku koalice jednalo hnutí 
ANO s TOP 09 a Vlastou, ale jednání skončilo na tom, že každá strana měla mít po třech radních. ANO však 
požadovalo větší zastoupení, což se nakonec v odsouhlasené koalici skutečně podařilo. 

V Praze 10 vznikla menšinová koalice ANO, ČSSD, Strany zelených a Nezávislých pro Prahu 10, která má 
pouze 19 hlasů ze 40 zastupitelů. Rada mohla být zvolena díky podpoře zastupitelů z řad ODS a komunistů. 
Sama Kleslová přiznala, že o podporu požádala klub ODS, u komunistů však nic domluveno není. Později se 
ukázalo, že ODS podepsala v listopadu 2014 s koalicí dohodu o spolupráci (obdobu někdejší opoziční smlouvy). 
Nicméně ODS a KSČM jsou v opozici, stejně jako TOP 09 a hnutí Vlasta. Zástupci ODS tak poprvé v historii 
nejsou ve vedení Prahy 10. 

ODS alespoň získala dva výbory - MUDr. Markéta Jirásková je předsedkyní Výboru zdravotního a sociálního 
a JUDr. PhDr. Oldřich Choděra je předsedou Finančního výboru. Šéfkou Kontrolního výboru se stala Ing. Jana 
Čunátová (KSČM) a předsedou Návrhového výboru je JUDr. Lubomír Ledl (KSČM). Předsedkyní Sportovního 
výboru je Kateřina Peštová (ČSSD), předsedou Výboru dopravy a cyklostezek Ing. Jindřich Nepevný (ANO 
2011) a předseda Výboru pro životní prostředí Ing. Zdeněk Vávra, Ph.D. (SZ). 

V říjnových komunálních volbách v roce 2014 se umístilo jako první ANO 2011 a v novém zastupitelstvu má 
devět členů, druhá byla koalice VLASTA (občané Prahy 10, KDU-ČSL a LES Martina Bursíka) spolu s TOP 09 
(obě po 8 křeslech). Kromě nich je v zastupitelstvu také pět sociálních demokratů, tři zastupitelé z ODS a tři 
ze Strany zelených. Po dvou dalších má hnutí Nezávislí pro Prahu 10 a KSČM. 

 
Rada městské části Praha 10 zřídila komise rady, jejichž členy jsou zastupitelé ze všech politických stran. 

Jedná se o tyto komise: Komise pro výchovu a vzdělávání, Komise územního rozvoje, Komise bytové politiky, 
Komise majetková a nebytových prostor, Komise bezpečnostní, Komise grantová. Celkem rada zřídila 6 komisí 
a stanovila počet členů komisí na sedm: 

1. Komise pro výchovu a vzdělávání (KVV) 
předsedkyně Mgr. Tereza Hauffenová (ANO 2011), Mgr. Ondřej Počarovský (TOP 09), Mgr. Pavel Mareš 

(koalice VLASTA), Bc. Markéta Petrová, MBA (NPP10-HPLD), Ing. Dagmar Lešenarová (ANO 2011), 
Kateřina Peštová (ČSSD) a Ing. Zdeněk Vávra, Ph. D. (SZ). 



 16 

 
2. Komise územního rozvoje (KÚR) 
předsedkyně Bc. Jana Komrsková (SZ), Ing. Tomáš Pek, S. E. (TOP 09), Renata Chmelová (koalice 

VLASTA), Ing. Jana Čunátová (KSČM), Ing. Milan Richter (ODS), doc. Ing. Petr David, Ph. D. (ANO 2011), 
Ing. Vladimír Novák (ČSSD). 

 
3. Komise bytové politiky (KBP) 
předseda Ing. Robert Keller (ANO 2011), Mgr. Jana Holcová (TOP 09), Mgr. Milan Mraček (koalice 

VLASTA), Ing. Jana Čunátová (KSČM), Mgr. Bohumil Zoufalík (NPP10-HPLD), Jaroslav Štěpánek 
(ANO 2011) a Jiřina Vondráková (ČSSD). 

 
4. Komise majetková a nebytových prostor (KMN) 
předsedkyně JUDr. Magdaléna Lukovičová (ANO 2011), Ing. Michal Narovec (TOP 09), PhDr. Olga 

Richterová (koalice VLASTA), JUDr. PhDr. Oldřich Choděra (ODS), Mgr. Bohumil Zoufalík (NPP10-HPLD), 
Mgr. Tereza Hauffenová, MBA (ANO 2011) a Lukáš Rázl (ČSSD). 

 
5. Komise bezpečnostní (KB) 
předseda Lukáš Rázl (ČSSD), Ing. Jan Moravec, Ph. D. (TOP 09), Karel Duchek (koalice VLASTA), 

MUDr. Markéta Jirásková (ODS), Jaroslav Štěpánek (ANO 2011), Ing. Robert Keller (ANO 2011), 
Ing. Zdeněk Vávra, Ph. D. (SZ). 

 
6. Komise grantová (KG) 
předsedkyně Hana Nováková (ČSSD), Ing. Jan Šnajdr (TOP 09), Ing. Milan Maršálek (koalice VLASTA), 

Bc. Markéta Petrová, MBA (NPP10-HPLD), Pavel Plesník (ANO 2011), doc. Ing. Petr David, Ph. D. 
(ANO 2011) a Bc. Jana Komrsková (SZ). 

 
Termíny schůzí Rady MČ Praha 10 v roce 2015 
 
Číslo schůze Termín  Číslo schůze Termín 

1. středa 14. 1. 2015  13. úterý 23. 6. 2015 

2. středa 28. 1. 2015  14.  úterý 14. 7. 2015 

3. středa 18. 2. 2015  15. úterý 25. 8. 2015 

4. úterý 24. 2. 2015  16. úterý 8. 9. 2015 

5. úterý 10. 3. 2015  17.  středa 23. 9. 2015 

6. úterý 24. 3. 2015  18. úterý 6. 10. 2015 

7.  středa 8. 4. 2015  19. úterý 20. 10. 2015 

8.  úterý 21. 4. 2015  20. úterý 3. 11. 2015 

9.  úterý 28. 4. 2015  21.  středa 18. 11. 2015 

10. úterý 12. 5. 2015  22. úterý 1. 12. 2015 

11.  úterý 26. 5. 2015  23. úterý 15. 12. 2015 

12.  úterý 9. 6. 2015 

 
Schůze Rady MČ Praha 10 se měla konat i ve středu 7. 1. 2015, ale byla zrušena. Naopak bylo svoláno několik 

mimořádných zasedání RMČ v termínech: 20. ledna, 17. března, 30. června, 17. srpna, 13. a 23. října 2015. 
 
Rada městské části Praha 10 zveřejnila klíčový dokument, ve kterém na sedmi stranách konkrétně představila 

své plány a záměry v následujících čtyřech letech. 
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Programové prohlášení Rady městské části Praha 10 pro volební období 2014 – 2018 
My, členové Rady MČ Praha 10, s vědomím odpovědnosti za správu a chod naší městské části chceme 

v maximální míře naplňovat volební programy, na jejichž základě jsme byli do našich funkcí řádně zvoleni. 
Rada MČ Praha 10 navazuje na výsledky práce samosprávy z předchozího volebního období. Naším cílem je, 
aby městská část Praha 10 (dále MČ) byla dobrým místem pro život. 

Programové prohlášení Rady MČ Praha 10 na období 2014–2018, složené ze zástupců ANO, ČSSD, SZ 
a NPP10-HPLD, vychází ze znalosti potřeb obyvatel městské části, opírá se o činnost odborných komisí rady 
a výborů zastupitelstva a zahrnuje podstatné programové body politických stran ANO, ČSSD, SZ a NPP10-
HPLD. 

 
Konkrétní cíle a projekty: 
• Budeme pokračovat v rozvoji zdravotních a sociálních služeb pro občany MČ. 
• Zřídíme a zahájíme činnost komunitního centra sociálních a návazných služeb v rekonstruovaném objektu 

U Vršovického nádraží 30/30. 
• Zpracujeme systémové řešení pro podporu sociálních služeb, které umožní občanům v obtížné životní 

situaci setrvat v domácím prostředí a řešit tak zvyšující se poptávku po odlehčovacích a pečovatelských 
službách. 

• Podpoříme integraci dětí a dospělých s různými sociálně zdravotními obtížemi a podpoříme navýšení 
grantů v oblasti poskytování sociálních a návazných služeb. 

• Zvýšíme informovanost o dostupnosti sociálních služeb, sociální podpory a příspěvků (např. na bydlení). 
• Zajistíme bezplatné právní poradenství a mediaci pro osoby v obtížné sociální situaci. 
• Budeme pokračovat v adresné podpoře rodin, které pečují o těžce zdravotně postižené dítě. 
• Budeme poskytovat finanční příspěvek na tísňovou péči pro seniory a osoby se zdravotním postižením. 
• Udržíme práci terénního programu pro děti a mládež ve Vršovicích a službu terénního programu rozšíříme 

na další čtvrti městské části a dle možnosti zřídíme nízkoprahové zařízení pro děti a mládež. 
• Ve spolupráci s MHMP budeme i nadále zajišťovat služby terénních programů pro osoby sociálně 

vyloučené a osoby závislé na návykových látkách. 
• Budeme zajišťovat provoz Centra sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10 a pokračovat v rozvoji 

zdravotních a sociálních služeb na území MČ (DS U Vršovického nádraží, Dům s byty zvláštního určení 
Sámova, DS a DZR Vršovický zámeček, DS a DZR Zvonková, Studentský dům, Středisko služeb pro děti 
a rodiče Jakutská, pečovatelská služba a domácí zdravotní péče). 

• Budeme nadále pokračovat ve zdokonalování procesu komunitního plánování sociálních a návazných 
služeb. 

• Budeme zajišťovat spolufinancování provozu LDN Vršovice a pokračovat v její modernizaci. 
• Nadále zachováme lékařskou službu první pomoci pro dospělé a děti. 
• Budeme nadále podporovat provoz Domu sociálních a zdravotních služeb U Vršovického nádraží 

při poskytování prostorů pro výkon zdravotní péče. 
• Zachováme provoz lékařské zubní pohotovosti pro děti a dorost na území MČ, včetně projektu „zubní 

prevence“. 
• Budeme podporovat zachování nonstop lékárny v Poliklinice Malešice. 
• Podpoříme vznik lékařské stomatologické pohotovosti pro dospělé na území MČ. 
• Budeme podporovat rozvoj hospicové péče pro občany Prahy 10. 
• V zájmu zkvalitnění zdravotní péče budeme i nadále podporovat provoz polikliniky Malešice. 
• Nezvýšíme nájemné v bytech svěřených městské části. 
• Sociálně nejpotřebnějším občanům MČ budeme pomáhat při řešení důsledků deregulace nájemného 

z minulých let v rámci schválené koncepce městské části Praha 10 pro řešení důsledků jednostranného 
zvýšení nájemného a posoudíme možnost rozšíření této pomoci. 

• Zajistíme nové malometrážní nájemní byty pro mladé lidi (startovací bydlení) a seniory (ústupové 
bydlení). 

• Budeme usilovat o efektivní správu majetku svěřeného MČ. 
• Zpřísníme kontrolu správy bytových domů (správních firem) a vyhodnotíme její účelnost. 
• Budeme realizovat opravy a investice do stávajícího bytového fondu svěřeného MČ. 
• Nadále budeme pokračovat v transparentním přidělování volných bytů (dle schválených zásad), které jsou 

ve správě MČ. 
• Budeme pokračovat v prodeji bytových jednotek svěřených MČ jejich oprávněným nájemcům 

(privatizace). 
• Zachováme výběrová řízení na pronájem části bytů ve správě MČ, které si uchazeč opraví na vlastní 

náklady (tzv. první nájem), za předem jasně stanovených podmínek. 
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• V případě prodeje nemovitého majetku MČ budeme i nadále prodávat transparentním způsobem, 
např. formou elektronických aukcí. 

• Budeme aktivně usilovat o získání maxima externích finančních prostředků na zateplování budov 
ve správě MČ a na využití alternativních zdrojů energií za účelem snižování energetické náročnosti těchto 
budov. 

• Budeme pokračovat v projektu na čištění fasád poničených graffiti a vandaly. 
• Zrekonstruujeme polikliniku v Malešicích, aby splňovala požadavky na moderní zdravotnické zařízení 

tohoto typu. 
• Posoudíme varianty vhodných prostor pro fungování Úřadu městské části. 
• Nadále budeme podporovat organizování farmářských trhů na Kubánském náměstí. 
• Budeme jednat s Pozemkovým fondem, Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových a dalšími 

orgány státu o převodu státních pozemků a objektů na městkou část. 
• Úpravami veřejných prostor budeme i nadále zvyšovat komfort života ve městě a přispívat ke zklidnění, 

přehlednosti a bezpečnosti ulic. 
• Rada městské části Praha 10 bude důsledně připomínkovat návrh nového metropolitního plánu 

hl. m. Prahy. 
• V rámci zkvalitnění rozhodování MČ o rozvoji veřejných prostranství budeme pokračovat ve zpracování 

Generelu veřejných prostranství. 
• Zahájíme přípravu projektu Drážní promenády, která by měla vzniknout zrušením železniční trati v oblasti 

Strašnic, a to v rámci Optimalizace traťového úseku Praha Hostivař – Praha Hl. n. 
• Nadále budeme podporovat vznik tramvajové trati Želivského - Eden – Spořilov - Jižní Město. 
• Budeme podporovat zachování oblasti Trojmezí jako veřejně přístupného parku, tedy území volně 

přístupné občanům s maximálním možným množstvím zeleně a určené pro relaxaci obyvatel. 
• Budeme prosazovat koncepční a urbanisticky hodnotné využití území rozsáhlých rozvojových 

a transformačních ploch (např. Nové Strašnice, oblast Bohdalec - Slatiny). 
• Budeme podporovat nové využití brownfieldů s cílem zatraktivnit nevyužité plochy oproti výstavbě 

na „zelené louce“. 
• Budeme pokračovat v tradici participačních jednání mezi občany a vedením radnice na projektech 

veřejných prostor městské části a tím navazovat na projekt „Společně měníme Prahu 10“. 
• Budeme nadále zajišťovat provoz Střediska územního rozvoje. 
• Nadále budeme rozvíjet novou podobu webových stránek veřejných prostor Prahy 10 s cílem maximálně 

zjednodušit přístup občanů k informacím týkajícím se územního rozvoje. 
• Budeme aktivně spolupracovat s Institutem plánování a rozvoje hl. m. Prahy, MHMP a okolními 

městskými částmi a s jejich představiteli budeme řešit společná témata. 
• Budeme po MHMP požadovat dokončení rekonstrukce ulice Malešická. 
• Vybudujeme nové mosty pro chodce a cyklisty přes Botič u ulice Ukrajinská a u ulice Na Lávce. 
• Rozšíříme počet cyklo-stojanů a cyklo-boxů na území MČ. 
• Zrevitalizujeme tramvajovou zastávku Průběžná. 
• Dokončíme revitalizaci Francouzské a Moskevské ulice. 
• Ve spolupráci s MHMP budeme iniciovat vznik celopražské koncepce parkování a řešení dopravy v klidu. 
• Podpoříme vznik přestupní vlakové zastávky Malešice / Depo Hostivař. 
• Jsme pro další zavádění inteligentních světelných křižovatek, které umí dát přednost tramvajím 

a autobusům a urychlit tak cestování MHD. 
• Podpoříme rozvoj komunitních zahrad, živých vnitrobloků a zelených střech. 
• Budeme pokračovat v projektu bezbariérová Praha 10. 
• I nadále budeme investovat finanční prostředky do chodníkového programu. 
• V zájmu zvýšení bezpečnosti budeme požadovat po TSK a MHMP instalaci dopravně bezpečnostních 

prvků na komunikacích. 
• Nadále budeme usilovat o zlepšení údržby zeleně a zachování zelených ploch na území MČ. 
• Budeme usilovat o to, aby nedocházelo ke snižování podílu zeleně, případně jinak zkvalitníme podmínky 

životního prostředí na území MČ. 
• Zrekonstruujeme park U Vršovického nádraží (prostor u ZŠ). 
• Budeme usilovat o revitalizaci prostranství u OC Cíl. 
• Budeme usilovat o rekonstrukci části Heroldových sadů a další části parku Malinová. 
• Zvýšenou kontrolní činností zajistíme, aby bylo postaráno o čistotu na území MČ. 
• Vyvineme maximální úsilí o to, aby domovní popelnice a kontejnery byly odstraněny z veřejných 

prostranství a byla dodržována vyhláška MHMP. 
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• Budeme usilovat o vyčištění problémových míst od pravidelně vznikajících černých skládek. Zaměříme se 
přitom zejména na lokalitu Slatiny, Sedmidomky a drážní pozemky, případně jejich majitele. 

• Budeme usilovat o další rozšíření tříděného sběru komunálních odpadů na území MČ. Podpoříme vznik 
dalších separačních stanovišť a sběrové aktivity zaměřené na odpovědné nakládání s bioodpadem, 
textilem, elektroodpadem a kovovými odpady. 

• Zaměříme se na další vybudování podzemních stání kontejnerů na tříděný odpad na území MČ 
a zpevněných stání vybraných (standardních) stanovišť tříděného odpadu. 

• Budeme usilovat o snížení znečištění ovzduší v Praze 10. Mimo jiné podpoříme zatravňování 
tramvajových pásů, které snižují prašnost. 

• Podpoříme výsadbu uličních stromořadí v Praze 10 a další výsadbu nových stromů v plochách svěřených 
do správy MČ. 

• Budeme podporovat komunitní zahradní místa pro občany. 
• Budeme usilovat o zlepšení vzhledu ucelených vnitrobloků a menších parků (např. Na Solidaritě, Jiřího 

Karena, Ivana Jilemnického, Zdeňka Dannera atd.). 
• Podpoříme a zrealizujeme různorodé ekoosvětové akce se zaměřením na obecnou ochranu životního 

prostředí, nakládání s odpady, čistotou veřejných ploch a problematiku psů. 
• Rozšíříme počet míst pro volné pobíhání psů a stanovíme části ploch zeleně s omezením vstupu se psy. 

Budeme po městské policii požadovat postih pro ty majitele, kteří po svých psech neuklízejí. 
• Podpoříme vznik komunitní kompostárny pro obyvatele a potřeby správy zeleně zajišťované MČ. 
• Budeme pokračovat v realizaci výstavby herních prvků, zejména pro děti, hendikepované a seniory. 
• Budeme pokračovat v projektu „Stromy za narozené děti“. 
• Budeme i nadále pokračovat v regulaci hazardu na území MČ. 
• Provedeme vyhodnocení výhodnosti stávající rámcové smlouvy na realizaci stavebních zakázek pro MČ. 
• Finanční prostředky z investiční části rozpočtu využijeme tak, abychom zrealizovali všechny investiční 

priority v rámci rozvoje Prahy 10. 
• S finančními prostředky rozpočtu budeme nakládat efektivně, hospodárně a účelně. 
• Finanční prostředky získané prodejem majetku MČ Praha 10 investujeme do majetku MČ Praha 10. 
• Zapojíme občany do přerozdělování finančních prostředků v rámci rozpočtu, a to formou participativního 

rozpočtu. V rámci rozpočtu bude vytvořena samostatná položka do výše 5 milionů. Tyto prostředky budou 
použity na projekty v rámci veřejného prostoru. 

• Zajistíme, že se MČ nezadluží pro budoucí generace. 
• Zřídíme rozklikávací rozpočet na webu MČ. 
• Dle schválených ročních plánů kontrol budeme vykonávat kontroly hospodaření příspěvkových organizací 

zřízených MČ a dále finanční kontroly u příjemců veřejných finančních podpor, zákonné využití těchto 
finančních prostředků a plnění podmínek uzavřených smluv. 

• Na základě nedostatků zjištěných v rámci veřejnosprávních kontrol budeme navrhovat opatření 
k odstranění těchto nedostatků a následné kontroly budou zaměřeny na plnění těchto opatření. 

• Zaměříme se na posouzení variant možného budoucího využití stávajícího kulturního domu EDEN a jeho 
rekonstrukce. 

• Provedeme citlivou rekonstrukci KD Barikádníků. 
• Budeme usilovat o rekonstrukci vily Karla Čapka a Kolbenovy vily při respektování jejich kulturního 

a historického významu pro Prahu 10 a zpřístupníme je veřejnosti. 
• Vypracujeme koncepci kulturní politiky MČ. 
• Vypracujeme koncepci využití kulturních památek MČ (vila Karla Čapka, Kolbenova vila, Trmalova vila, 

Waldesovo muzeum – Galerie DESET). 
• Zajistíme šíření kulturního odkazu bratří Čapků a povědomí o dalších kulturních, uměleckých 

a architektonických skvostech a osobnostech spjatých s Prahou 10. 
• Budeme usilovat o získání finančních prostředků na obnovu kulturních památek z dotací, např. fondů EU. 
• Budeme pokračovat v pořádání kulturních a společenských akcí pro všechny věkové i sociální skupiny 

obyvatel Prahy 10. 
• Budeme pokračovat v realizaci výstav v kulturních zařízeních, školách a na veřejných prostranstvích MČ, 

zejména s tématikou vztahující se k Praze 10. 
• Budeme věnovat pozornost ochraně kulturního dědictví MČ a maximálně jej propagovat. 
• Budeme spolupracovat s kulturními institucemi s cílem udržení a rozvíjení tradic v Praze 10. 
• Budeme nadále podporovat účast Prahy 10 v popularizačních akcích typu Dny evropského kulturního 

dědictví. 
• Formou grantů podpoříme partnerství a výměnné pobyty ZŠ Praha 10 v evropských zemích. 
• Budeme podporovat významné mezinárodní projekty v oblasti kultury a umění, sportu apod. 
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• Na základě zpracované demografické analýzy budeme nadále zvyšovat počty míst v mateřských školách 
a následně podporovat navýšení kapacity základních škol i školních družin. 

• Budeme realizovat opravy a investice do školských zařízení zřízených MČ a modernizovat jejich 
vybavení. 

• Podle potřeby zvýšíme počty přípravných tříd v základních školách. 
• Budeme podporovat začleňování hendikepovaných dětí do mateřských a základních škol, přispějeme 

na dofinancování platů asistentů pedagoga pro hendikepované děti. 
• V souladu se školskými zákony podpoříme bezpečnost a ochranu zdraví dětí a žáků ve školských 

zařízeních, budeme podporovat školní vzdělávací programy zaměřené na první pomoc a protidrogovou 
prevenci. Budeme bojovat proti šikaně mezi žáky ve školách. 

• Zasadíme se o růst počítačové gramotnosti mezi žáky našich škol, budeme pracovat na jejich ochraně 
před kyberšikanou a jinými negativními jevy pocházejícími z počítačových sítí. 

• Pro kvalitní školství zajistíme finanční prostředky na vybavení škol a na nákup školních pomůcek. 
• Podpoříme zavádění nových informačních technologií na školách. 
• Zajistíme pokračování bezplatné výuky angličtiny v mateřských školách a na prvním stupni základních 

škol v Praze 10. 
• Budeme spolufinancovat pobyty dětí na školách v přírodě a na lyžařských kurzech v Horském hotelu 

v Janských Lázních. 
• Podpoříme obnovu dětských a sportovních hřišť při školách, vytvoříme podmínky pro nejrůznější 

pohybové aktivity s cílem podpořit fyzický rozvoj všech dětí a žáků. 
• Budeme podporovat využívání školních hřišť v odpoledních hodinách pro potřeby občanů městské části 

Praha 10. 
• Podpoříme rozvoj žáků ve vědních i dalších oblastech, nabídneme školám soutěže a pořady, které budou 

pro ně zajímavé, přitažlivé a zároveň pomohou plnit školní vzdělávací programy. 
• I nadále budeme podporovat aktivní zapojení žáků škol do vyhlašovaných kulturních a společenských 

soutěží a pořadů. 
• Podpoříme financování rekonstrukcí dalších provozoven školních jídelen, zkvalitníme tak úroveň školního 

stravování. 
• Zajistíme konání příměstských letních táborů pro děti z Prahy 10. 
• Zapojíme profesionální trenéry do sportovní výuky základních škol, např. formou akce „Beach do škol“. 
• V případě získání objektu bývalé školky 28. pluku, která je v majetku státu (UZSVM), využijeme tento 

objekt k navýšení kapacity jeslí a mateřských škol. 
• Zrekonstruujeme budovu „staré školy“ u metra Strašnická za účelem jejího využití pro oblast školství. 
• Budeme podporovat a rozvíjet sportovní areál Gutovka tak, aby sloužil ke sportu, odpočinku a relaxaci 

všech občanů Prahy 10. 
• Vypracujeme koncepci sportovní politiky MČ Praha 10. 
• Pro zlepšení informovanosti občanů zajistíme zřízení webového portálu „Praha 10 SPORTOVNÍ“ 

s přehledem sportovišť na území MČ. Portál bude obsahovat, kromě základních údajů o sportovištích, 
také informace o sportovních a zájmových aktivitách na území MČ. 

• Na pravidelné aktualizaci budeme spolupracovat se subjekty působícími v oblasti sportu a volného času 
na území MČ. 

• Ve volebním období budeme usilovat o udržení grantového systému (oblast kultura, sport, péče o životní 
prostředí, sociální a zdravotní péče, protidrogová prevence). 

• I nadále budeme pořádat letní rekreační pobyty seniorů z Prahy 10 a dětské letní tábory. 
• Budeme pokračovat v rozvoji sportovních a mimoškolních aktivit mládeže, zejména údržbou stávajících 

a budováním nových hřišť a multifunkčních sportovišť. Budeme budovat dětská hřiště pro všechny 
věkové skupiny dětí. 

• Budeme podporovat sportovní kluby s cílem udržení a rozvíjení tradic v Praze 10. 
• Budeme pokračovat v rozdělování adresných dotací sportovním klubům na sportovní činnost dětí 

a mládeže z tzv. loterijních peněz. 
• Pro popularizaci sportu budeme podporovat vznik a organizaci nových sportovních projektů. 
• Nadále budeme propagovat trend maximální otevřenosti městské části Praha 10 a všech jejích orgánů. 
• Provedeme přestavbu webových stránek s cílem co nejvíce zjednodušit přístup občanů k informacím jak 

z volených orgánů, tak z odborů úřadu. Podkladové materiály pro jednání Zastupitelstva MČ budeme 
uveřejňovat na webu radnice několik dní před jeho konáním. 

• Budeme pokračovat v přípravách na možné rozšíření stávajících míst interaktivních úředních desek. 
• Podpoříme další elektronizaci kontaktu občanů s Úřadem MČ. 
• Prosadíme rozšíření projektu QR kódů. 



 21 

• Budeme po dopravním podniku a ROPIDu požadovat rozšíření online systému informování o odjezdech 
vozidel MHD ze zastávek tramvají, autobusů a vlaků formou digitálních cedulí. Cílem bude, aby se 
zlepšila návaznost spojů MHD a aby pilotní část tohoto projektu proběhla v Praze 10. 

• Web městské části obohatíme o jazykové mutace. Rozšíříme jej o informace pro turisty. 
• Přispějeme základním školám na kvalitní připojení k internetu a poskytneme žákům, pedagogům 

i návštěvám přístup k internetu. Zajistíme kapacitní připojení zdravotnických zařízení, domovů 
pro seniory a dalších veřejných prostor k síti. 

• Ve spolupráci s PČR a MP zajistíme konání preventivních bezpečnostních akcí se zaměřením zejména 
na sběrné dvory, zastavárny, ubytovny, nalévání alkoholu mladistvým atd. 

• Ve spolupráci s PČR a MP zajistíme konání preventivních a osvětových akcí, zejména pro seniory, 
sloužících k ochraně před zloději, podvodníky a neseriózním nabídkovým prodejem. 

• Ve spolupráci s MHMP prosadíme více městských strážníků v ulicích. 
• Vyhodnotíme a v případě zájmu škol zavedeme kamerový systém v rámci zajištění bezpečnosti v našich 

mateřských a základních školách. 
• Zpracujeme Koncepci prevence kriminality. 
• Ve spolupráci s MHMP a jeho organizacemi zdokonalíme automatizované elektronické systémy 

informování o krizových situacích – povodních či průmyslových nehodách. 
• V lokalitách se zvýšeným výskytem závadových osob budeme vyvíjet úsilí o zlepšení bezpečnostní 

situace. 
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1.3) Zastupitelstvo městské části Praha 10 
 
Zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 se konají v zasedací místnosti ÚMČ Praha 10, Vršovická 68, 

Praha 10, a to v 1. patře budovy B. 
Zasedání je veřejné a přímý přenos z jednání je přenášen na radničním webu. Návrh programu se podle zákona 

zveřejňuje nejpozději 7 dní před konáním na úřední desce i elektronické úřední desce. Konečný program 
schvaluje zastupitelstvo v den jednání.  

 
V roce 2015 se konala zasedání Zastupitelstva MČ Praha 10 v těchto termínech: 26. ledna, 27. března, 

22. června, 21. září a 21. října. 
 
   

2. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konané dne 26. ledna 2015 

 
 
Přítomní členové ZMČ: 
Mgr. Ivana Cabrnochová, Ing. Jana Čunátová, Doc. Ing. Petr David, PhD., Karel Duchek, Mgr. et. Mgr. 

Pavlina Hájková, Mgr. Tereza Hauffenová, Mgr. Jana Holcová, Renata Chmelová, JUDr. PhDr. Oldřich 
Choděra, MUDr. Markéta Jirásková, Ing. Robert Keller, JUDr. Radmila Kleslová, Bc. Jana Komrsková, DiS., 
JUDr. Lubomír Ledl, Ing. Dagmar Lešenarová, JUDr. Magdaléna Lukovičová, Mgr. Pavel Mareš, Ing. Milan 
Maršálek, Ing. Jan Moravec, Ph.D., Mgr. Milan Mraček, RNDr. Miloslav Müller, Ph.D., Ing. Michal Narovec, 
Ing. Jindřich Nepevný, Ing. Vladimír Novák, Hana Nováková, Ing. Tomáš Pek, S. E., Kateřina Peštová, 
Bc. Markéta Petrová, MBA, Pavel Plesník, Mgr. Ondřej Počarovský, Lukáš Rázl, Ing. Milan Richter, Ing. Jan 
Šnajdr, Jaroslav Štěpánek, Ing. Zdeněk Vávra, PhD., Jiřina Vondráková a Mgr. Bohumil Zoufalík 

 
Omluvení členové ZMČ: 
Bc. Radek Lojda, Ing. Martin Moravec, PhDr. Olga Richterová 
 
Zasedání zahájila ve 13:05 hodin starostka JUDr. Radmila Kleslová, která řídila i jeho průběh. 
Opozice navrhla vyřazení bodu 12 „Návrh doplnění Zásad pronajímání bytů svěřených městské části Praha 10 

a bytů z kvóty MHMP“ z programu zasedání a doplnění programu o dva nové body - „Informace tajemníka 
o postupu při řešení přestupků souvisejících s místním referendem“ a „Návrh na podání informace o stavu věci: 
směna nemovitostí se společností BOHEMIANS REAL, a. s.“. Pro tyto body nebyl při hlasování dostatečný 
počet zastupitelů. 

 
Zastupitelé nakonec schválili program v této podobě: 
1. Návrh na schválení Jednacího řádu ZMČ Praha 10 pro volební období 2014 – 2018 
 
2. Návrh na volbu členů výborů Zastupitelstva městské části Praha 10 
 
3. Návrh na volbu tajemníků výborů Zastupitelstva městské části Praha 10 
 
4. Návrh na stanovení výše odměn neuvolněným členům Zastupitelstva městské části Praha 10 
 

    5. Návrh na stanovení paušální částky jako náhrady výdělku prokazatelně ušlého v souvislosti s výkonem 
funkce neuvolněného člena zastupitelstva, který není v pracovním nebo jiném obdobném poměru, 
pro kalendářní rok 2015 

 
6. Zpráva o činnosti Rady MČ Praha 10 od 1. 7. 2014 do 31. 12. 2014 
 
7. Návrh na změnu usnesení ZMČ – uzavření smluv o převodu bytových jednotek 
 

    7.1 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 16/57/2013 ze dne 29. 4. 2013 k návrhu záměru na prodej 
jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 765, 
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k. ú. Vršovice, ul. Slovinská č. o. 15, Praha 10, včetně zastavěného pozemku pod předmětným domem 
rozděleným na jednotky 

 
   7.2 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/20/2013 ze dne 16. 12. 2013 k návrhu záměru na prodej 
jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 1307, 
k. ú. Vršovice, ul. Na Louži č. o. 21, Praha 10 ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1307, 1308 a 1309, 
k. ú. Vršovice, ul. Na Louži č. o. 21, 23 a 25, rozděleného na jednotky 

 
   8. Návrh na prodej domu č. p. 595 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 1362, 1363/1 a 1363/2, 
k. ú. Strašnice, ulice Nad Vodovodem 595/23 oprávněnému nájemci  

 
9. Informace o prodeji volné bytové jednotky č. 2461/12 v domě Mrštíkova 2461/5, Praha 10 v rámci 

výběrového řízení na prodej volných bytových jednotek formou elektronické aukce – XXII. 
 

   10. Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na podání žádostí o odkup nebytových jednotek se stanovením 
minimální ceny  

 
   11. Návrh na změnu části usnesení ZMČ Praha 10 č. 27/35/2014 ze dne 8. 9. 2014 k návrhu na vyhodnocení 
výběrového řízení na podání žádostí o odkup pronajatých nebytových jednotek se stanovením minimální ceny, 
kde oprávněný nájemce dorovnal nejvyšší nabídku vítězného uchazeče 

 
12. Návrh doplnění Zásad pronajímání bytů svěřených městské části Praha 10 a bytů z kvóty MHMP 
 

   13. Návrh na poskytnutí přímé adresné finanční podpory za období 07 – 09/2014 z důvodu jednostranného 
zvýšení nájemného z bytu 

 
14. Návrh na změnu Zřizovací listiny Centra sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10, p. o. 
 
15. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 
16. Podání ZMČ 
 
17. Různé 
  
Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
Hned bod číslo 1. „Návrh na schválení Jednacího řádu ZMČ Praha 10 pro volební období 2014 – 2018“ přinesl 

změny hodné zaznamenání. Jednací řád Prahy 10 prošel zásadními změnami, aby byla jednání zastupitelstva 
pražské desáté městské části co nejtransparentnější. V souladu s předvolebními sliby byl na 2. zasedání 
zastupitelstva MČ Praha 10 schválen nový jednací řád, který přináší řadu pozitivních změn, z nichž některé jsou 
pro zastupitele i veřejnost velmi zásadní. Cílem je, aby vše bylo co nejlépe zdokumentované, aby měl kdokoli 
a kdykoli přístup k tomu, co se na jednání odehraje.  

Změna se týká dopředu zveřejňovaných materiálů. Doposud byl zveřejňován pouze program, veřejnost tak 
věděla pouze to, o čem se bude jednat. Nově se budou zveřejňovat na internetu tři dny před jednáním 
zastupitelstva i návrhy usnesení a důvodové zprávy. Tedy kompletní materiály tak, jak je dostávají zastupitelé. 
Občané, kteří chtějí diskutovat, se tak na dané téma mohou připravit. Dále bylo dohodnuto, že se prodlouží čas, 
který mohou zastupitelé i veřejnost využít pro své vystoupení, a to ze tří na čtyři minuty. Nově bude zveřejňován 
stenozáznam a videozáznam z jednání. Na celý průběh zastupitelstva se tak každý bude moci přes webové 
stránky podívat z pohodlí domova, a to nejen v čase přímého přenosu.  

V návrhovém výboru, který návrh nového jednacího řádu připravil, byli zástupci všech politických klubů. 
Předsedou návrhového výboru zastupitelstva Prahy 10 je JUDr. Lubomír Ledl.  
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3. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10  
konané dne 27. března 2015 

 
 
Přítomní členové ZMČ: 
Mgr. Ivana Cabrnochová, Ing. Jana Čunátová, doc. Ing. Petr David, PhD., Karel Duchek, 

Mgr. et. Mgr. Pavlina Hájková, Mgr. Tereza Hauffenová, Mgr. Jana Holcová, Renata Chmelová, JUDr. PhDr. 
Oldřich Choděra, MUDr. Markéta Jirásková, Ing. Robert Keller, JUDr. Radmila Kleslová, Bc. Jana Komrsková, 
DiS., JUDr. Lubomír Ledl, Ing. Dagmar Lešenarová, Bc. Radek Lojda, JUDr. Magdaléna Lukovičová, 
Mgr. Pavel Mareš, Ing. Milan Maršálek, Ing. Jan Moravec, Ph.D., Ing. Martin Moravec, Mgr. Milan Mraček, 
RNDr. Miloslav Müller, Ph.D. Ing. Michal Narovec, Ing. Jindřich Nepevný, Ing. Vladimír Novák, Hana 
Nováková, Ing. Tomáš Pek, S. E., Kateřina Peštová, Bc. Markéta Petrová, MBA, Pavel Plesník, Mgr. Ondřej 
Počarovský, Lukáš Rázl, PhDr. Olga Richterová, Ing. Jan Šnajdr, Jaroslav Štěpánek, Ing. Zdeněk Vávra, Ph.D., 
Jiřina Vondráková a Mgr. Bohumil Zoufalík 

 
Omluvení členové ZMČ: 
Ing. Milan Richter 
 
Zasedání ZMČ začalo v 9 hodin. Zastupitelka Renata Chmelová navrhla doplnění programu o nový bod 

„Z řízení Výboru pro kulturu a Redakční radu novin Prahy 10“ (ten byl nakonec odsouhlasen doplněn jako 
bod č. 22) a vyřazení z programu zasedání bodu 15. „Informace o činnosti PRAHA 10 - Majetková, a. s.,“. Tento 
bod nebyl při hlasování vyřazen. 

PhDr. Olga Richterová navrhla vyřadit z programu zasedání bod číslo 5. „Návrh záměru na zadání veřejné 
zakázky "Poskytování komplexního outsourcingu ICT na ÚMČ Praha 10". Ani tato změna nenašla dostatečný 
počet zastupitelů. 

Doc. Ing. Petr David navrhl doplnění programu o materiál „Návrh na využití předkupního práva k nemovitosti, 
budově č. p. 1515, k. ú. Vršovice, ve vlastnictví manželů Věry a Ing. Milana Babických, na pozemku 
parc. č. 370/2, k. ú. Vršovice, ve správě městské části Praha 10.“ Tento bod byl schválen jako bod č. 23, ale poté 
byl předřazen jako bod číslo 2. 

 
Zasedání ZMČ Praha 10 schválilo program v této podobě: 
1. Návrh na volbu přísedících Obvodního soudu pro Prahu 10 
 
2. Návrh rozpočtu MČ Praha 10 na rok 2015 
 
3. Zpráva o hospodaření MČ Praha 10 k 30. 9. 2014, včetně informace o rozpočtových úpravách schválených 

Radou MČ Praha 10 v rámci zmocnění 
 
4. Návrhy na vymezení působnosti výborů ZMČ Praha 10 
 
4.1 Návrh na vymezení působnosti Výboru životního prostředí 
 
4.2 Návrh na vymezení působnosti Výboru dopravy a cyklostezek 
 
4.3 Návrh na vymezení působnosti Výboru zdravotního a sociálního  
 
4.4 Návrh na vymezení působnosti Výboru sportovního 
 
5. Návrh záměru na zadání veřejné zakázky "Poskytování komplexního outsourcingu ICT na ÚMČ Praha 10" 
 
6. Informace o projektu udělování „Čestného občanství Prahy 10“ 
 
7. Návrh na změnu usnesení ZMČ – uzavření smluv o převodu bytových jednotek 
 
7.1 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 11/25/2012 ze dne 25. 6. 2012 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1415, k. ú. Vršovice, ul. Taškentská č. o. 4, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 
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7.2 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 11/74/2012 ze dne 25. 6. 2012 k návrhu záměru na prodej 
jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 459, k. ú. Vršovice, 
ul. Konopišťská č. o. 13, Praha 10, včetně zastavěného pozemku pod předmětným domem rozděleným 
na jednotky 

 
7.3 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 13/11/2012 ze dne 5. 11. 2012 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 710, k. ú. Vršovice, 
ul. Ruská č. o. 80, Praha 10, včetně zastavěného pozemku pod předmětným domem rozděleným na jednotky 

 
7.4 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 14/4/2012 ze dne 10. 12. 2012 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 781, k. ú. Vršovice, 
ul. Žitomírská č. o. 48, Praha 10, včetně zastavěných pozemků pod předmětným domem rozděleným na jednotky 

 
7.5 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 16/15/2013 ze dne 29. 4. 2013 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 1859, 
k. ú. Strašnice, ul. Krátká č. o. 20, Praha 10, rozděleným na jednotky 

 
7.6 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 16/31/2013 ze dne 29. 4. 2013 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 92, k. ú. Michle, 
ul. Elektrárenská č. o. 10, Praha 10, včetně zastavěných pozemků pod předmětným domem rozděleným 
na jednotky 

 
7.7 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 16/34/2013 ze dne 29. 4. 2013 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 1050, 
k. ú. Vršovice, ul. Holandská č. o. 48, Praha 10, včetně zastavěných pozemků souvisejících s předmětným 
domem rozděleným na jednotky 

 
7.8 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 16/48/2013 ze dne 29. 4. 2013 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1272, k. ú. Vršovice, ul. Kubánské nám. č. o. 4, 
včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětnými domy ze stavebně technického celku, 
tj. domů č. p. 1271, 1272, 1273 a 1274, k. ú. Vršovice, ul. Kubánské nám. č. o. 5 a 4 a ul. Litevská č. o. 2 a 4, 
Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
7.9 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 16/58/2013 ze dne 29. 4. 2013 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 1253, 
k. ú. Vršovice, ul. Norská č. o. 4, Praha 10, včetně zastavěného pozemku rozděleného na jednotky 

 
7.10 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 16/63/2013 ze dne 29. 4. 2013 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 422, k. ú. Vršovice, 
ul. Jakutská č. o. 6, Praha 10, včetně zastavěného pozemku rozděleného na jednotky 

 
7.11 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 19/14/2013 ze dne 23. 9. 2013 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 667, k. ú. Vršovice, 
ul. Moskevská č. o. 68, Praha 10, včetně zastavěných pozemků souvisejících s předmětným domem rozděleným 
na jednotky 

 
7.12 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/11/2013 ze dne 16. 12. 2013 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 1008, 
k. ú. Vršovice, ul. Holandská č. o. 13, Praha 10, včetně zastavěného pozemku rozděleného na jednotky 

 
7.13 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/17/2013 ze dne 16. 12. 2013 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 1200, 
k. ú. Vršovice, ul. Jakutská č. o. 11, Praha 10, ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1195, 1196, 1197, 
1198, 1199 a 1200, k. ú. Vršovice, ul. Jakutská č. o. 1, 3, 5, 7, 9 a 11, rozděleného na jednotky 

 
7.14 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/19/2013 ze dne 16. 12. 2013 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 1281, 
k. ú. Vršovice, ul. Litevská č. o. 3, Praha 10, ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1281, 1282, 
k. ú. Vršovice, ul. Litevská č. o. 3 a 1, rozděleného na jednotky 
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7.15 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 27/20/2014 ze dne 8. 9. 2014 k návrhu záměru na prodej 
jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 1861, 
k. ú. Strašnice, ul. Na Hroudě č. o. 63, Praha 10, ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1861, 1862, 1863, 
1864, k. ú. Strašnice, ul. Na Hroudě č. o. 63, 65, 67, 69, rozdělených na jednotky 

 
8. Návrh záměru prodeje volných bytových jednotek v domech, které byly schváleny k prodeji po jednotkách 
 
9. Návrh na poskytnutí přímé adresné finanční podpory za období 10-12/2014 z důvodu jednostranného 

zvýšení nájemného z bytu 
 
10. Informace o průběhu prodeje domu č. p. 595 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 1362, 1363/1 

a 1363/2, k. ú. Strašnice, ulice Nad Vodovodem 595/23 
 
11. Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na podání žádostí o odkup nebytových jednotek se stanovením 

minimální ceny vyhlášeného v termínu od 8. 10. 2014 do 3. 11. 2014 
 
12. Návrh odkupu spoluvlastnických podílů na nemovitosti domu č. p. 658, s příslušenstvím a pozemky parc. 

č. 1019/2 a 1019/12, Mrštíkova ul. č. o. 39, k. ú. Strašnice, od spoluvlastníků 
 
13. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku 
 
13.1 Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 61 v k. ú. Vršovice družstvu Bytové družstvo 

DOMUS, IČ 257 29 039 
 
13.2 Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 194 v k. ú. Strašnice vlastníkům jednotek zapsaných 

na LV č. 2577, vedeném pro k. ú. Strašnice 
 
13.3 Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 271 v k. ú. Záběhlice družstvu Bytové družstvo 

HVOZDÍKOVÁ 911, IČ 630 81 121 
 
14. Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na prodej volných bytových jednotek formou elektronické aukce 
 
14.1 Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na prodej volných bytových jednotek formou elektronické 

aukce - 1. 
 
14.2 Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na prodej volných bytových jednotek formou elektronické 

aukce - 2. 
 
15. Informace o činnosti PRAHA 10 - Majetková, a. s. 
 
16. Návrh na uzavření Dodatku č. 2 ke Smlouvě o správě areálu volného času Gutova uzavřené se společností 

PRAHA 10 - Majetková, a. s. 
 
17. Vyhodnocení plnění priorit Střednědobého plánu rozvoje a udržitelnosti sociálních a návazných služeb 

na území městské části Praha 10 na období 2014 - 2016 za rok 2014 
 
18. Informace k Akčnímu plánu městské části Praha 10 na rok 2015 - prováděcí dokument ke Střednědobému 

plánu rozvoje a udržitelnosti sociálních a návazných služeb na území městské části Praha 10 na období 2014 - 
2016 

 
19. Informace o projednávání přestupků proti zákonu o místním referendu 
  
20. Plán činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 na I. pololetí 2015 
 
21. Informace o řešení důsledků smluvního vztahu se společností KEY INVESTMENTS, a. s., na základě 

smlouvy o obhospodařování investičních nástrojů 
 
22. Zřízení Výboru pro kulturu a Redakční radu novin Prahy 10 
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23. Návrh na využití předkupního práva k nemovitosti, budově č. p. 1515, k. ú. Vršovice, ve vlastnictví 
manželů Věry a Ing. Milana Babických, na pozemku parc. č. 370/2, k. ú. Vršovice, ve správě městské části Praha 
10 

 
24. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 
25. Podání ZMČ Praha 10 
 
26. Různé  
 
Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
Asi nejdůležitějším bodem tohoto jednání byl bod číslo 2 „Návrh rozpočtu MČ Praha 10 na rok 2015“. Návrh 

rozpočtu na rok 2015 měl 93 stran a byl 11. března zveřejněn na úřední desce, která je též on-line přístupná 
na webu městské části. Návrh rozpočtu vycházel z návrhu rozpočtu hl. m. Prahy na rok 2015 a návrhu dotačních 
vztahů k městským částem hl. m. Prahy na rok 2015 a byl vytvořen v intencích Zásad, Harmonogramu 
a Metodiky pro sestavení rozpočtu (rozpočtového provizoria) hl. m. Prahy na rok 2015 a střednědobého výhledu 
do roku 2020. Praha 10 řešila rozpočet až poté, co ho schválil Magistrát hlavního města Prahy. Ten tak učinil 
letos 19. února, navíc městským částem změnil dotační vztahy, které se musely do rozpočtu zanést. 

Zastupitelé Prahy 10 po dlouhém jednání nakonec rozpočet schválili. Radnice v plánu počítá s příjmy 
1 386 686 000 korun, výdaje mají činit maximálně 1 479 055 000 korun.  Případný schodek plánovala radnice 
hradit z nashromážděných rezerv z minulých let.  

Podle údajů z minulých let ale není podle ekonomů radnice jisté, že se schodku skutečně dosáhne. Návrh 
rozpočtu počítá se schodkem 92 milionů korun. To je ale podle úředníků pouze hranice, za kterou se schodek 
nemůže dostat. Například minulý rok skončila radnice se schodkem 37,049 milionů korun, zatímco návrh 
rozpočtu počítal až se schodkem 620 milionů korun. Podobný scénář může nastat i letos. 

Nejvíce prostředků plánuje Praha 10 vložit do oprav vlastního majetku, dále do školství, sociálního odvětví 
a životního prostředí.  

Běžné výdaje v částce 744 milionů korun tvoří příspěvky v oblasti školství, sociálních věcí a zdravotnictví. 
Největší objem spotřebovává oblast sociální, a to ve výši 131,076 milionu korun. Tyto částky se neinvestují, ale 
poskytují mateřským a základním školám, školní jídelně, léčebně dlouhodobě nemocných, lékařské službě první 
pomoci či dětské zubní pohotovosti. V rozpočtu běžných výdajů došlo k pětiprocentnímu zvýšení, a to z důvodu 
otevření nových sociálních provozů. Jsou tam výdaje spojené s Vršovickým zámečkem, provozem škol, opravy 
bytového fondu. Naopak na provozu radnice se má ušetřit 3,5 milionu korun. 

Co se týká základních škol, radnice vyčlenila 35 milionů korun na modernizaci školních jídelen. Okolo 
74 milionů má stát rekonstrukce sociálních zařízení, střech, fasád a elektrorozvodů. Deset milionů chce radnice 
investovat do školního kamerového systému, stejnou částku i do rekonstrukce ZŠ v Olšinách. S částkou 
7 milionů korun je počítáno radnice na rekonstrukce tělocvičen, školních hřišť a zpevněných ploch. 

Současné vedení m. č. dále plánuje investovat i do mateřských škol. Přes 56 milionů korun má stát 
rekonstrukce a výstavba nových mateřských škol, konkrétně se bude rekonstruovat MŠ Sychrov 
a MŠ Břečťanova. Dalších 48 milionů korun bude potřeba na rekonstrukce elektrorozvodů, střech, fasád, 
zpevněných ploch, vnitřních prostor a na protiradonová opatření. 

Dokončení 170 nových malometrážních bytů v Bytovém domě Malešice vyjde letos na 90 milionů korun, 
celkem se jedná o investici za 175 milionů. Byty mají sloužit především mladým a seniorům, část také lidem 
po úrazu míchy. Kromě toho chce radnice opravovat i svůj bytový fond. Na zateplení fasád a bytových domů 
bude potřeba 48 milionů korun, 12,5 milionů korun na stavební úpravy domu Bulharská 28. Dále má radnice 
podle rozpočtu v plánu uvolnit dalších 200 milionů korun v rámci nadlimitních oprav, ze kterých půjde 
180 milionů  na opravy střech, rozvodů elektřiny, opravy oken a opravy volných bytů a dále výměnu oken 
v základních a mateřských školách. 

Za 26 milionů korun by se měla rekonstruovat Poliklinika Malešice a za 7 milionů LDN Oblouková. 
Revitalizace čeká i veřejná prostranství. Největší položku ve výši 14,6 milionů korun tvoří rekonstrukce  parku 
Vršovické nádraží, Malešického parku a Heroldových sadů. Za 7,5 milionů bude radnice budovat cyklostezky 
a opravovat chodníky v parcích. Novou podobu má za 6 milionů korun dostat i tramvajová zastávka Průběžná. 
Během roku by měl také vzniknout mostek mezi ulicemi Ukrajinská a Přípotoční, stát by měl 6 milionů korun. 
Vybudovány by měly být i další podzemní kontejnery a kompostárna za 3,5 milionu. Další položky okolo 
jednoho milionu korun tvoří rekonstrukce kina Vzlet, prostoru  před kostelem Panny Marie v Záběhlicích, 
vybudování lávky přes Botič v ulici Na Lávce či regenerace městské památkové zóny. 

MČ také nově vyčlenila 5 milionů korun, o kterých mohou rozhodovat přímo sami občané a využít je na své 
vlastní projekty. Na vlastní kulturní projekty Praha 10 vyčlenila stejný objem peněz jako minulý rok. Ty měly 
být využity na různé kulturní akce, jednou z největších mají být několikadenní oslavy 70. výročí konce 
2. světové války. Dále například na pořádání kurzů pro seniory či Májové slavnosti Prahy 10. 
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Opozice mimo jiné kritizovala, že jde velká částka do oblasti kultury. Vedoucí ekonomického odboru 
Mária Gombíková částku hájila, meziročně se měla zvýšit jen mírně a 15 milionů byla podle ní účelová dotace 
převedená z předchozího roku. Opozice dala několik pozměňovacích návrhů, ale ani jeden neprošel. Dále 
kritizovala opozice to, že rozpočet není vyrovnaný. 

Pro rozpočet hlasovala koalice ANO, ČSSD, Nezávislí a SZ, dále ho podpořily ODS a KSČM. Proti návrhu 
rozpočtu hlasovalo opoziční hnutí Vlasta a TOP 09.  Pro tedy bylo 23 zastupitelů a proti bylo 15. Jednání se 
zúčastnili i občané Prahy 10. 

 
Důležitým a ostře sledovaným bodem byl i bod číslo 5. - Návrh záměru na zadání veřejné zakázky 

"Poskytování komplexního outsourcingu ICT na ÚMČ Praha 10". Praha 10 uzavřela v roce 2010 outsourcing 
na IT služby s firmou O2, která úřadu městské části poskytovala počítačové a telekomunikační služby. Externí 
dodavatel O2 zajišťoval provoz nonstop call centra či SMS desku, softwaru celého úřadu včetně jeho 
adaptování na kompatibilitu s SW od orgánů státní správy, veškerého hardwaru, servisu, bezpečnosti, maily, 
atd.  Jednalo se tedy o činnosti do té doby provozované odborem informatiky a call centrum provozované 
odborem školství. Hlavním smyslem přechodu na outsourcing ICT bylo ušetření nákladů z dlouhodobého 
pohledu a zvýšení kvality poskytovaných služeb. Praha 10 za to platila 29 milionů ročně. Účinnost této smlouvy 
měla skončit k 31. 7. 2015, a proto bylo nutné najít vhodné řešení, jak dál zajistit kontinuitu služeb 
pro 110 tisíc obyvatel.  

Na zasedání ZMČ 27. března 2015 předložila senátorka a radní Prahy 10 Ivana Cabrnochová (SZ) záměr 
na vypsání IT zakázky, na základě které měl být vybrán dodavatel IT služeb na dalších 6 let dopředu. Městská 
část nechala v roce 2014 vypracovat podrobnou analýzu, která měla zjistit nejvýhodnější podmínky při 
poskytování IT služeb Úřadu MČ Praha 10. Výsledky analýzy uváděly, že pokud by se městská část vrátila 
k vlastní správě IT, zaplatila by v následujícím šestiletém období 146 milionů korun. Při outsourcingu uváděla 
cenu 151 milionů. V anylýze firmy Padcom stálo: "Pokud vezmeme v úvahu minimální rozdíl kalkulovaných 
cen a započítáme očekávané snížení ceny ve veřejné soutěži jako důsledek vysoce konkurenční situace na trhu, 
stává se outsourcing jednoznačně výhodnějším řešením". Podle studie  vycházel pro městskou část nejlépe 
outsourcing, který měl přinášet i výhody v podobě vyšší kvality a rozsahu služeb či vyšší kompetence 
pracovníků. 

Výsledky analýzy radní Cabrnochová zapracovala do návrhu, který předložila zastupitelstvu k diskuzi. Návrh 
tedy počítal se zajištěním IT služeb prostřednictvím externího dodavatele (outsourcing), kdy analýza odhadovala 
maximální výši souhrnných nákladů za IT služby ve výši 151 milionů Kč. Předpokládalo se však, že výsledná 
cena v důsledku veřejné soutěže znatelně klesne. Například ve srovnatelné zakázce Praha 4 tímto způsobem 
snížila původní odhadovanou částku o přibližně 30 %.  

Projednávání bodu nakonec přineslo dlouhou diskuzi, při které se řešilo, zda zřídit na úřadu Prahy 10 vlastní 
IT oddělení, nebo zakázku outsourcovat u externí firmy. Opoziční zastupitelé upozorňovali na to, že vedení 
městské části přišlo s tímto bodem bez předchozí diskuze na poslední chvíli. Podle nich byla zakázka předražená 
a srovnatelně velké městské části (Praha 3 a 5) jsou prý schopné IT spravovat levněji. Zakázka podle nich 
představuje velké riziko pro ty, kdo ji schválí. Dále upozorňovali, že se předložené materiály vůbec nezabývají 
třeba možností částečného outsourcingu. Podle opozičního uskupení Vlasta je nejlevnější variantou zřízení 
IT oddělení uvnitř úřadu. Miloslav Müller z Vlasty prohlásil, že je možné IT provozovat v příštích šesti letech 
místo 150 za zhruba 53 milionů korun. Když se starostka Radmila Kleslová zeptala opozice, jestli to za těch 
50 milionů dokáží zajistit, tak opozice reagovala, že to dělat nebude. Navíc opozice pro své názory nepředložila 
žádné podklady. 

Zástupci Vlasty kritizovali i to, že Praha 10 nechce zakázku na správce počítačů a sítí vyhlásit v otevřeném 
řízení, ale v užším výběrovém řízení. Radní Cabrnochová reagovala, že do užšího výběrového řízení se může 
přihlásit neomezené množství firem. Tyto firmy jsou posléze posuzovány podle jejich kvalifikovanosti. Poté 
ve druhém kole se hodnotí jejich cenové nabídky. 

Vedení městské části navrhlo ke schválení outsourcing IT služeb pro celý úřad za zhruba 150 milionů 
na šest let. Jenže tuto možnost kritizovala nejen opozice, ale i koaliční Lukáš Rázl z ČSSD, podle kterého je 
problematické hlasovat pro outsourcing, pokud může IT spravovat sama městská část levněji. Navrhl, ať se 
o tom jedná na příštím zasedání ZMČ Praha 10. V následné diskuzi se zastupitelé dohadovali, zda obnovit 
vlastní IT oddělení (in-house)  nebo zda pokračovat v zavedeném systému, kdy služby komplexně zajišťuje 
externí dodavatel (outsourcing), či zda je možné a výhodné tyto způsoby nějak zkombinovat. Zastupitelé se 
nedohodli ani po prezentaci poskytovatelů dosavadních služeb, ani na základě vypracovaného odborného 
oponentního posudku renomované auditorské společnosti Delloite. Po bouřlivé diskuzi se koaliční zastupitelé 
(ANO, ČSSD, SZ a Nez. pro Prahu 10) nakonec dohodli, že výhodnost obou řešení a problematiku IT ještě 
nechají projednat v rámci majetkové komise a finančního výboru. V těch byli zástupci všech stranických klubů 
včetně opozičního uskupení Vlasta a TOP 09, navíc do obou orgánů mohli stranické kluby nominovat odborné 
zástupce s poradním hlasem, a to nad rámec stávajícího složení. Tyto orgány měly na červnovém zasedání 
zastupitelstva navrhnout nejvhodnější řešení pro IT služby. 
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V dubnu se sešly výbory a komise, kam si všechny kluby v zastupitelstvu desáté městské části nominovaly své 
odborníky. Během dalších jednání se dohodlo, že Praha 10 vypíše veřejnou zakázku na firmu, která zajistí 
analýzu potřeb úřadu pro oblast informačních technologií a komunikací. To schválil 26. května Finanční výbor 
RMČ a 2. června i Komise majetková a nebytových prostor. Pracovníci ÚMČ Praha 10 výzvu výběrového řízení 
zveřejnili hned druhý den na Úřední desce ÚMČ, www stránkách i profilu zadavatele. Mimoto byla informace 
o výběrovém řízení avizována rovněž článkem na webových stránkách radnice Prahy 10 a na sociálních sítích. 
Cílem je nalézt a shromáždit nezbytné podklady pro rozhodnutí o výběru nejvhodnějšího systému zajištění 
komplexních služeb IT na ÚMČ Praha 10. Radnice k tomuto kroku přistoupila podle svého vyjádření 
pro zajištění co největší transparentnosti celého procesu výběru. 

Dále Praha 10 prodloužila smlouvu na IT služby do konce roku s firmou Telefónica O2, za což má za pět 
měsíců zaplatit 1,3 milionu korun bez DPH. 

21. září se sešlo zastupitelstvo, na kterém se znovu projednávala problematika ICT služeb. Firma Relsie, která 
vyhrála otevřené výběrové řízení na nový posudek, zde představila své výsledky. Analýza firmy Relsie 
doporučovala tři varianty - plný outsourcing v širší míře než aktuálně za 147,5 milionů, outsourcing ve stejné 
míře jako aktuální za 156 milionů a interní provoz v ceně 200,1 milionů. Firma Relsie doporučila plný 
outsourcing, to navrhl i finanční výbor a majetková komise. Toto zastupitelstvo trvala celkem 13 hodin, ale 
nepodařilo se prohlasovat ani jednu variantu. Hrozilo tak, že úřad bude musit vyřešit tento provizorní nouzový 
stav sám. Následně poté, co se politikům nepodařilo najít shodu a znovu zasedly příslušné komise a výbory, 
svolala starostka Radmila Kleslová na 21. října mimořádně zastupitelstvo. Jenže ani toto zasedání nerozhodlo 
o tom, jak řešit krizový stav na úřadu. 

 
Na tomto zastupitelstvu nechyběl ani bod „ Informace o řešení důsledků smluvního vztahu se společností 

KEY INVESTMENTS, a. s., na základě smlouvy o obhospodařování investičních nástrojů“, který měl číslo 21. 
Tímto tématem se zabývám již v předešlých kronikách a je řešen na řadě zasedání zastupitelstva. Vše začalo 
v letech 2009 a 2010, kdy radnice Prahy 10, ale také radnice Prahy 6 a 13, investovaly prostřednictvím finanční 
a investiční společnosti Key Investments (KI), a. s., přes 600 milionů korun veřejných peněz. Praha 10 
investovala celkem 219 milionů korun. KI investovala peníze do cenných papírů a vykazovala pro MČ Praha 10 
zhruba dva roky relativně velkou ziskovost - z dluhopisů totiž plynuly každý rok výhodné úroky. Městské části 
byly motivovány snahou zúročit své vklady a nechaly se zlákat sliby o nadstandardních výnosech. Firma byla 
vybrána díky tomu, že předložila nabídky nejvyššího výnosu a vyhovující reference. Smlouvu s Key Investments 
podepsal tehdejší starosta Vladislav Lipovský a místostarosta Antonín Weinert.  

Key Investments koupila městským částem za finance dluhopisy vysoce ztrátových firem Via Chem Group, 
E Side Property a leasingové firmy Borsay, které jsou dnes prakticky bezcenné. Cenné papíry nakoupené 
za peníze radnic nebyly veřejně obchodovatelné a na trhu jsou téměř neprodejné. Dnes jsou tyto společnosti 
na pokraji krachu. Vše navíc komplikoval fakt, že nebylo známo, kdo je skutečný většinový vlastník jak 
Key Investments, tak firem Via Chem a E Side Property. Firma E Side Property vlastnila fotbalový stadion 
Slavie v Praze 10. Peníze firma KI spravovala také městům Sokolov a Lázně Bohdaneč nebo společnosti 
Sokolovská uhelná. Podle některých dohadů stojí za těmito firmami kontroverzní finančník Petr Sisák, který 
figuroval v řadě kauz. O Sisákovi se často mluví jako o skrytém vlastníkovi Via Chem Group a po jistou dobu 
údajně jednal i za fotbalovou Slavii. 

Firma Key Investments, dříve SI Asset Management, vznikla v roce 1999. Známou se stala v roce 2007, když 
byla zapojená do akciových obchodů expremiéra Stanislava Grosse, díky kterým zbohatl. Ministr průmyslu 
Martin Kocourek zase v roce 2008 přes Key Investments při svém rozvodu odklonil 16 milionů ze společného 
jmění manželů ke své matce. 

V roce 2011 se začaly zpožďovat úroky, které měla firma vyplácet a městské části Praha 10, 13 a 6 se začaly 
o své peníze bát. Následně v dubnu 2011 rozhodla valná hromada firmy Key Investments, že mění předmět 
podnikání a ukončila činnost obchodníka s cennými papíry. Praha 10 se to dozvěděla se zpožděním a následně 
podala trestní oznámení pro podezření ze spáchání trestného činu porušení povinnosti při správě cizího majetku. 
V červenci 2011 získala Praha 13 od firmy Key Investments všechny investované peníze včetně úroků, tím se 
cítili představitelé Prahy 10 poškozeni a podali na představitele této firmy trestní oznámení pro podezření 
ze spáchání trestného činu zvýhodnění jednoho z věřitelů, eventuálně trestného činu poškození věřitele. Peníze 
od Key Investments, přibližně deset milionů korun, získává zpět také Klausovo Centrum pro ekonomiku 
a politiku. 

K lednu 2012 držela Praha 10 stále 234 dluhopisů E Side Property za 117 milionů korun a 938 dluhopisů 
Via Chem Group za 93 milionů korun. Obligace Via Chem Group byly splatné na podzim roku 2013, dluhopisy 
E Side Property až na konci roku 2024. Tyto cenné papíry spravuje pro Prahu 10 ČSOB.  

Vše se komplikovalo i změnami majitelů. Od října 2011 vlastnila firmu E Side Property z osmdesáti procent 
investiční skupina Natland Group. Ta v květnu 2012 oznámila, že firma E Side Property údajně zkreslovala 
účetnictví a fakticky podvedla své věřitele. Svůj majetek si totiž prý neoprávněně nadcenila a vlastní kapitál 
firmy dosáhl k polovině roku 2011 minus 146 milionů a firma není schopná splácet své dluhy. V červenci 2012 
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pak investiční skupina Natland prodala E Side Property společnosti Kingwater Holdings Limited, kterou vlastní 
kladenský advokát Václav Slavíček. Dvacetiprocentní podíl držel stále bývalý šéf Key Investments Vladimír 
Kroužecký.  

Praha 10 v červnu 2012 získala výsledky odborných posudků, které ocenily skutečnou hodnotu cenných 
papírů, které Key Investments pro Prahu 10 nakoupila a jejichž tržní hodnotu dlouhodobě deklarovala až do výše 
216 miliónů korun. Vypracované posudky pro Prahu 10 hodnotu tehdejšího portfolia ocenily reálně 
o 100 až 150 miliónů korun méně. Z posudků vyplynulo, že firma Key Investments dlouhodobě nadhodnocovala 
tržní hodnotu portfolia (KI však pochybení při řízení portfolia odmítala). Zastupitelstvo Prahy 10 následně 
odsouhlasilo podání žaloby nejen na náhradu škody na samotnou společnost Key Investments, ale i na všechny 
členy statutárních orgánů KI a navíc i na její akcionáře a další fyzické osoby, které mohly její činnost zásadně 
ovlivňovat. Na tomto zasedání zastupitelstva rezignovali kvůli této kauze na své funkce v čele městské části 
místostarosta  Prahy 10 Vladislav Lipovský  a radní Antonín  Weinert, kteří nadále tvrdili, že v této kauze nijak 
nepochybili.  

V červnu 2012 podala společnost Key Investments sama na sebe insolvenční návrh s odůvodněním, že cenné 
papíry, které pro klienty spravovala, jsou takřka zcela převedeny jinam. Praha 10 přihlásila pohledávku ve výši 
216 625 604,91 Kč. Následně insolvenční správce společnosti JUDr. Jiří Švihla uznal pohledávku Prahy 10 
co do jejího důvodu, neboť Key Investments a. s. porušila své povinnosti vyplývající ze smluvních vztahů 
s Prahou 10. Nicméně neuznal ji co do přihlášené výše. Zastupitelstvo proto schválilo podání incidenční žaloby. 
Soud rozhodl o úpadku firmy a v listopadu 2012 o prohlášení konkursu na majetek dlužníka. Věřitelé 
po Key Investments v insolvenčním řízení požadovali stovky milionů korun. Firma už ale žádný majetek nemá. 

Koncem roku 2012 neuhradila firma Borsay Praze 10 dluhopisy. Představitelé Prahy 10 podali 29. ledna 2013 
žalobu o zaplacení dlužné částky. Praha 10 drží 137 dluhopisů Borsay za 1,3 milionu korun. Společnost Borsay 
skončila v insolvenci a částka Prahy 10 byla uznána. 

V červenci 2013 chtěla firma E Side Property (ESP), jejíchž 80 procent akcií vlastní společnost Kingwater 
Holdings Limited advokáta Václava Slavíčka, v rámci restrukturalizace převést veškerý majetek, tedy fotbalový 
stadion v Edenu, kde hraje fotbalová Slavia, spolu s dalšími menšími nemovitostmi na novou společnost Vinet 
Invest. Na tomto kroku se firma dohodla s hlavními věřiteli - Českou spořitelnou a stavební firmou Hochtief. 
To by znamenalo, že zadlužená E Side Property nevlastní žádný majetek, pouze 100 procent akcií Vinet Investu, 
nového majitele stadionu. S transakcí nesouhlasil minoritní dvacetiprocentní akcionář E Side Property – firma 
Seitworth Trading (STW). Z toho důvodu si Praha 10, která disponuje celkem 234 ks dluhopisů ESP, nechala 
vypracovat nové právní posudky. Podle nich teoreticky hrozí nebezpečí neuspokojení případných pohledávek 
věřitelů ESP a nový vlastník by také například mohl majetek tvořící stadion v Edenu zatížit právy třetích osob 
či jinak tento majetek znehodnotit včetně prodání třetí straně. Pokud by měl být stadion v budoucnosti prodán, 
jako první bude vypořádána Česká spořitelna, které E Side Property dluží zhruba tři čtvrtě miliardy korun. Po ní 
bude následovat stavební firma Hochtief, která vede pohledávku více než 150 milionů korun. Teprve po nich 
mají přijít na řadu radnice obtěžkané nelikvidními dluhopisy. Proto se rada městské části rozhodla požádat soud 
o vydání předběžného opatření, kterým by soud zakázal nakládání s akciemi této nově vzniklé firmy. Ten 
v srpnu 2013 Praze 10 vyhověl a v předběžném opatření zakázal převedení stadionu na společnost Vinet. 
Městský soud předběžná opatření zrušil, proto městská část Praha 10 podala v roce 2014 k Ústavnímu soudu 
stížnost, která měla za cíl zablokovat prodej sídla fotbalové Slavie. V červnu 2015 Ústavní soud tuto stížnost 
zamítl. Stadion v Edenu byl tedy převeden na akciovou společnost Vinet, dnes stadion pod názvem 
Synot Tip Arena provozuje akciová společnost Eden Arena. 

K 1. říjnu 2013 byly splatné dluhopisy firmy Via Chem Group včetně téměř sedmiprocentního úroku. Jenže 
tato neprůhledná firma neměla peníze a Praze 10 a 6 nebo městu Sokolov nic nezaplatila. Celkem měla firma 
v dluhopisech zaplatit přes 300 milionů korun. Jediným majetkem firmy Via Chem Group je zadlužený ústecký 
Spolek pro chemickou a hutní výrobu (Spolchemie). Podle výročních zpráv vlastní Via Chem Group 33 procent 
akcií ústecké Spolchemie. Přitom ještě v roce 2012 jich měla dvakrát tolik. Kam se poděla chybějící třetina akcií, 
nikdo netušil. V dubnu 2015 se v tisku objevila zpráva, že v dubnu roku 2012 prodala firma Via Chem Group 
třetinu akcií Spolchemie kyperské firmě Kingwater Holdings Limited. Tedy firmě, která v létě 2012 koupila 
firmu E Side Property a tím získala stadion v Edenu. Tato informace měla vyplynout z právního stanoviska, 
které se - patrně omylem - objevilo na několik hodin veřejně přístupné v obchodním rejstříku.  

Koncem roku 2013 na sebe podala zadlužená firma Via Chem Group návrh na insolvenci, čímž mohli věřitelé 
přihlásit své pohledávky. Současně Via Chem Group požádala soud o schválení plánu, podle něhož by jednak 
většinu dluhů z poloviny umazala a zároveň by splatnost zbývající částky odložila o pět let. Reorganizační plán 
hovoří o tom, že na umoření zbývajících závazků si společnost vypůjčí od Spolku pro chemickou a hutní výrobu, 
ve kterém drží třetinový podíl. Jenže tato ústecká chemička je sama zadlužena a část jejích akcií vlastní díky 
firmě KI radnice Prahy 6, Prahy 10 a města Sokolova, které jsou právě mezi věřiteli Via Chem Group. Praha 10 
by měla vlastnit akcie Spolku pro chemickou a hutní výrobu za 5,4 milionu (10 797 kusů akcií o jmenovité 
hodnotě 500 Kč) a Praha 6 za 46,2 milionu korun. S tímto způsobem vyrovnání však Praha 10 a další radnice 
nesouhlasily.  
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Zástupci měst (Prahy 10 a 6 a města Sokolova), kteří byli v prozatímním věřitelském výboru, si stěžovali, 
že s nimi společnost Via Chem Group nespolupracuje. Nedává jim podklady a nenechává je nahlédnout 
do účetnictví. Výbor se kvůli porušování insolvenčního zákona obrátil v březnu 2014 na soud se stížností 
a výzvou, aby firmě uložil sankce. Podle nich byla firma Via Chem v úpadku již v roce 2012 a přitom 
insolvenční návrh na sebe podala opožděně až v lednu 2014, čímž s velkou pravděpodobností vznikla věřitelům 
škoda. Radnice Prahy 6, 10 a dalších měst navrhly u Vrchního soudu v Praze odvolání insolvenční správkyně 
Vladimíry Jechové Vápeníkové, která měla být podle nich podjatá. 6. června 2014 se konala schůze věřitelů 
a zástupci radnic byli ve věřitelském výboru nahrazeni třemi offshorovými firmami s neznámými vlastníky, které 
mají mít podle některých zpráv blízko ke kontroverznímu podnikateli Petru Sisákovi. Tím města ztratila poslední 
možnost ovlivňovat dění ve firmě Via Chem Group, jejíž dluhopisy za stovky milionů korun vlastní.  

5. ledna 2015 se konala věřitelská schůze Via Chem Group. Celkem 63 subjektů žádalo u soudu téměř tři 
miliardy korun v insolvenčním řízení s firmou Via Chem Group. Na schůzi právníci Prahy 6 podali námitku 
podjatosti na znalce, který dělal osm měsíců posudek. Šlo o společnost Bohemian Aprraisal, jejíž vlastník, 
jihočeský právník Bohumil Koutník,  v minulosti prokazatelně obchodoval přímo se společností KI. K námitce 
se připojili také právníci Prahy 10 a města Sokolov. Podle znaleckého posudku Bohemian Aprraisal zbylo 
ve Via Chem Group jmění v hodnotě 570 milionů korun. Z toho 212 milionů by mělo připadnout zajištěným 
věřitelům, což městské části nejsou. Soud následně dal radnicím za pravdu a znalce odvolal. I následujícího 
znalce (společnost Equita Consulting) označila Praha 6 také za podjatého.  Firma tak ohlásila, že o posudek 
nemá zájem. Hledání znaleckého ústavu tedy pokračuje. Via Chem je totiž v takzvané reorganizaci, tedy 
procesu, který dává společnosti druhou šanci na záchranu. Jeho klíčovou částí je jmenování znalce, jenž by měl 
ocenit hodnotu firmy. 

V dubnu 2013 zahájila policie trestní stíhání tří bývalých členů představenstva investiční společnosti 
Key Investments. Podle informací médií v kauze figurují bývalý ředitel Daniel Brzkovský a jeho kolegyně 
Klára Fensteterová a Alena Štorkanová, kteří působili v různých postech v představenstvu akciové společnosti 
v letech 2007 až 2011. V listopadu 2014 bylo vyšetřování ukončeno a protikorupční policie oznámila, že navrhla 
obžalovat tyto tři bývalé členy managementu KI. Následně státní zástupkyně kauzu studovala. Hlavní část 
trestního spisu má 108 svazků, což představuje téměř 25.000 stran. Dalších 13 svazků spisu tvoří přílohy.  

V květnu 2015 poslalo Pražské vrchní státní zastupitelství k soudu žalobu na tři bývalé členy představenstva 
Key Investments. Podle obžaloby způsobili 45 subjektům škodu přes 873,7 milionu korun, když spravovali jejich 
peníze při obchodování s cennými papíry. Trojici hrozí za porušení povinnosti při správě cizího majetku 
a porušení předpisů o pravidlech hospodářské soutěže až osm let vězení. Kauzu bude řešit Městský soud v Praze. 
Všichni jsou stíháni na svobodě.  

Podle detektivů jeden z obviněných nakupoval vysoce rizikové investiční cenné papíry, přestože věděl o jejich 
nedostatečné likviditě. Zbývající dva nedostatečně dohlíželi na činnost společnosti jako obchodníka s cennými 
papíry. Uzavřené smlouvy nemohly být vypořádány poté, co v dubnu 2011 přišla firma o licenci obchodníka 
s cennými papíry. Tím podle detektivů vznikla škoda 36 lidem, čtyřem firmám a pěti městům či městským 
částem. 

  
Zasedání ZMČ Praha 10 skončilo v 22:45 hodin. 
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4. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konané dne 22. června 2015 

 
 
Přítomní členové ZMČ: 
Mgr. Ivana Cabrnochová, Ing. Jana Čunátová, doc. Ing. Petr David, Ph.D., Karel Duchek, 

Mgr. et. Mgr. Pavlina Hájková, Mgr. Tereza Hauffenová, Renata Chmelová, JUDr. PhDr. Oldřich Choděra, 
MUDr. Markéta Jirásková, Ing. Robert Keller, JUDr. Radmila Kleslová, Bc. Jana Komrsková, DiS., 
JUDr. Lubomír Ledl, Ing. Dagmar Lešenarová, JUDr. Magdaléna Lukovičová, Mgr. Pavel Mareš, Ing. Milan 
Maršálek, Ing. Jan Moravec, Ph.D., Ing. Martin Moravec, Mgr. Milan Mraček, RNDr. Miloslav Müller, Ph.D., 
Ing. Michal Narovec, Ing. Jindřich Nepevný, Ing. Vladimír Novák, Hana Nováková, Kateřina Peštová, 
Bc. Markéta Petrová, MBA, Pavel Plesník, Lukáš Rázl, Ing. Milan Richter, PhDr. Olga Richterová, Ing. Jan 
Šnajdr, Jaroslav Štěpánek, Ing. Zdeněk Vávra, Ph.D., Jiřina Vondráková a Mgr. Bohumil Zoufalík 

 
Omluvení členové ZMČ:  
Bc. Radek Lojda (příchod v 18:00 hodin), Ing. Tomáš Pek, S. E., Mgr. Ondřej Počarovský  
 
Zasedání zahájila ve 13:05 hodin starostka JUDr. Radmila Kleslová, která přivítala přítomné a řídila průběh 

4. zasedání Zastupitelstva MČ Praha 10.  
Předsedkyně klubu „Strana zelených“ Mgr. Ivana Cabrnochová oznámila vystoupení Bc. Jany Komrskové, 

DiS. z klubu SZ. Dále JUDr. Radmila Kleslová oznámila zastupitelstvu rezignaci členky ZMČ Mgr. Jany 
Holcové z TOP 09 na mandát člena ZMČ Praha 10 ke dni 19. 6. 2015. Ke dni 22. 6.2015 tak byl 
v ZMČ Praha 10 jeden uvolněný mandát.  Náhradníkem byl Ing. Viktor Lojík, který měl složit slib na dalším 
zasedání. 

Při schvalování programu navrhl Mgr. Pavel Mareš, aby v úvodu zasedání ZMČ Praha 10 vyjádřilo formou 
usnesení poděkování Ing. Ptáčkovi za dlouholeté stenografické služby.  

Starostka JUDr. R. Kleslová navrhla doplnění programu o nové materiály:  „Návrh na zrušení usnesení ZMČ 
č. 21/6/2014 ze dne 24. 2. 2014 k informaci o průběhu zpracování alternativ vytvoření vhodných prostor 
pro fungování Úřadu městské části Praha 10“ a „Informace o usnesení RHMP č. 1441 ze dne 16. 6. 2015 
k dalšímu postupu ve věci nabytí nemovitostí v k. ú. Vršovice od společnosti BOHEMIANS REAL, a. s., 
do vlastnictví hlavního města Prahy (fotbalový stadion „Ďolíček“)“.  Ty byly schváleny jako body číslo 27 a 28. 

Zastupitelka Renata Chmelová navrhla doplnění programu o nový materiál: „Kontrola plnění usnesení 
ZMČ Praha 10 č. 3/44/2015“. Mgr. Milan Mraček navrhl doplnění programu o nový materiál: „Vyhodnocení 
spolupráce Městské části Praha 10 se společností Program bydlení, a. s.“.  PhDr. Olga Richterová navrhla 
vyřazení bodů 12: „Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na podání žádostí o odkup nebytových jednotek se 
stanovením minimální ceny, vyhlášeného v termínu od 1. 4. 2015 do 4. 5. 2015“ a 13. „Návrh záměru prodeje 
nebytových jednotek v domech, kde proběhla privatizace bytového fondu a v domech nově rozdělených 
na jednotky z programu zasedání“. Ani jeden z návrhů opozice neprošel.  

Doc Ing. Petr David, Ph.D. navrhl doplnění programu o nový materiál „Informace o splnění úkolu uloženého 
usnesením ZMČ č. 3/44/2015 ze dne 27. 3. 2015 k návrhu záměru na zřízení Výboru pro kulturu a Redakční 
radu novin Prahy 10“. Tento materiál byl schválen jako bod 29. 

 
Zasedání ZMČ Praha 10 schválilo program v této podobě: 
1. Návrh na volbu přísedící Obvodního soudu pro Prahu 10  
 
2. Závěrečný účet MČ Praha 10 k 31. 12. 2014, včetně informace o rozpočtových úpravách schválených 

Radou MČ Praha 10 v rámci zmocnění  
 
3. Zpráva o hospodaření MČ Praha 10 k 31. 3. 2015, včetně informace o rozpočtových úpravách schválených 

Radou MČ Praha 10 v rámci zmocnění  
 
4. Návrh na zřízení ad hoc Komise pro udělování čestného občanství  
 
5. Návrh na změnu usnesení ZMČ – uzavření smluv o převodu bytových jednotek  
 
5.1 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 5/29/2011 ze dne 29. 6. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu vlastnictví bytových jednotek budovy č. p. 1039, k. ú. Vršovice, ul. Ruská č. o. 84, Praha 10, 
s oprávněnými nájemci  
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5.2 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 8/34/2011 ze dne 12. 12. 2011 k návrhu záměru na uzavření 
smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1938, k. ú. Strašnice, ul. Průběžná 
č. o. 56, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětnými domy ze stavebně 
technického celku, tj. domů č. p. 1938, 1939, 1940 a 1941, k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 56, 58, 60 a 62, 
Praha 10, rozdělených na jednotky  

 
5.3 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 11/41/2012 ze dne 25. 6. 2012 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 1140, 
k. ú. Strašnice, ul. Nad Primaskou č. o. 32, Praha 10, včetně zastavěného pozemku pod předmětným domem 
rozděleným na jednotky  

 
5.4 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 16/67/2013 ze dne 29. 4. 2013 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 981, k. ú. Michle, 
ul. Nad Vršovskou horou č. o. 3, Praha 10, rozděleném na jednotky  

 
5.5 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/10/2013 ze dne 16. 12. 2013 k návrhu záměru na prodej 

jednotek a uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci v domě č. p. 715, k. ú. Vršovice, 
ul. Bulharská č. o. 39, Praha 10, rozděleném na jednotky, včetně zastavěného pozemku  

 
6. Návrh na prodej domů – elektronická aukce  
 
6.1 Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na prodej volných bytových jednotek formou elektronické aukce 

– 3.  
 
6.2 Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na prodej volných bytových jednotek formou elektronické aukce 

– 4.  
 
7. Informace o průběhu prodeje domu č. p. 595 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 1362, 1363/1 

a 1363/2, k. ú. Strašnice, ulice Nad Vodovodem 595/23  
 
8. Návrh na poskytnutí přímé adresné finanční podpory za období 1 – 3/2015 z důvodu jednostranného zvýšení 

nájemného z bytu  
 
9. Návrh na zrušení usnesení ZMČ Praha 10 č. 6/34/2011 a č. 6/35/2011 ze dne 7. 9. 2011 k návrhu na převod 

vlastnictví nebytové jednotky č. 2798/61 a č. 2798/64, ulice Želivecká 2798/30, Praha 10, oprávněnému nájemci  
 
10. Návrh na změnu části usnesení ZMČ Praha 10 č. 23/38/2014 ze dne 26. 5. 2014 k návrhu na vyhodnocení 

výběrového řízení na podání žádostí o odkup nebytových jednotek se stanovením minimální ceny vyhlášeného 
v termínu od 24. 2. 2014 do 24. 3. 2014  

 
11. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 16/16/2009 ze dne 24. 9. 2009 k návrhu na uzavření kupních 

smluv a směnných smluv ke garážím v ul. Sámova, umístěných na pozemcích 1033/1 a 1033/31, k. ú. Vršovice  
 
12. Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na podání žádostí o odkup nebytových jednotek se stanovením 

minimální ceny, vyhlášeného v termínu od 1. 4. 2015 do 4. 5. 2015  
 
13. Návrh záměru prodeje nebytových jednotek v domech, kde proběhla privatizace bytového fondu 

a v domech nově rozdělených na jednotky  
 
14. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku  
 
14.1 Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 122 v k. ú. Malešice vlastníkům jednotek zapsaných 

na LV č. 763, vedeném pro k. ú. Malešice  
 
14.2 Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 85 v k. ú. Malešice družstvu „Útulná blok 42, bytové 

družstvo“, IČ 256 73 611  
 
15. Návrh na svěření věcí z vlastnictví hlavního města Prahy do svěřené správy městské části Praha 10, 

a to pozemků parc. č. 2836/1 a parc. č. 2836/4 v k. ú. Strašnice  
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16. Návrh záměru prodeje volných bytových jednotek v domech, které byly schváleny k prodeji po jednotkách  
 
17. Návrh na poskytnutí finančních prostředků z rozpočtu MČ Praha 10 dle vyhlášených programů na rok 

2015 pro oblasti Sociální;  Kultura a umění; Sport, tělovýchova a volný čas; Protidrogová prevence a prevence 
kriminality; Životní prostředí - prostřednictvím veřejnoprávní smlouvy  

 
18. Informace k vyhodnocení plnění cílů Koncepce prevence nežádoucích sociálních jevů u dětí a mládeže 

na území městské části Praha 10 na období 2011 – 2014 za rok 2014  
 
19. Návrh na schválení zpracování Střednědobého plánu rozvoje a udržitelnosti sociálních a návazných služeb 

na území městské části Praha 10 na období 2017 - 2020  
 
20. Návrh na stanovení výše odměn neuvolněným členům Zastupitelstva městské části Praha 10  
 
21. Návrh pravidel pro volbu přísedících Obvodního soudu pro Prahu 10   
 
22. Návrh k realizaci procesu uplatnění participativní části rozpočtu MČ Praha 10 v roce 2015  
 
23. Návrh na zrušení části usnesení ZMČ č. 19/59/2013 ze dne 23. 9. 2013 a návrh na nové schválení změny 

a doplnění smluvních vztahů vztahujících se k prodeji domu Moskevská 77/4 a okolních pozemků společnosti 
Magnolia Invest, a. s.  

 
24. Informace o řešení důsledků smluvního vztahu se společností KEY INVESTMENTS, a. s., na základě 

smlouvy o obhospodařování investičních nástrojů 
 
25. Návrh na změnu stanov společnosti PRAHA 10 – Majetková, a. s.  
 
26. Informace o výsledcích projednání řešení nejvhodnějšího systému zajištění komplexních služeb IT 

na ÚMČ Praha 10 ve FiV a KMN  
 
27. Návrh na zrušení usnesení ZMČ č. 21/6/2014 ze dne 24. 2. 2014 k informaci o průběhu zpracování 

alternativ vytvoření vhodných prostor pro fungování Úřadu městské části Praha 10  
 
28. Informace o usnesení RHMP č. 1441 ze dne 16. 6. 2015 k dalšímu postupu ve věci nabytí nemovitostí 

v k. ú. Vršovice od společnosti BOHEMIANS REAL, a. s., do vlastnictví hlavního města Prahy (fotbalový 
stadion „Ďolíček“)  

 
29. Informace o splnění úkolu uloženého usnesením ZMČ č. 3/44/2015 ze dne 27. 3. 2015 k návrhu záměru 

na zřízení Výboru pro kulturu a Redakční radu novin Prahy 10  
 
30. Dotazy a informace členů zastupitelstva  
 
31 Podání ZMČ Praha 10 
 
32. Různé   
 
Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
Zastupitelstvo městské části Praha 10 schválilo bod číslo 2 „Závěrečný účet MČ Praha 10 k 31. 12. 2014, 

včetně informace o rozpočtových úpravách schválených Radou MČ Praha 10 v rámci zmocnění“, a to 
bez výhrad. Též vzalo na vědomí zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření MČ Praha 10 k 31. 12. 2014. 

Dále došlo ke změně v zastupitelstvu. Na účast v zastupitelském klubu SZ rezignovala k 18. květnu 
zastupitelka Jana Komrsková. Do funkce zastupitelky byla zvolena jako nestraník na kandidátce Strany 
zelených. Zůstala nadále členkou zastupitelstva. Zastupitelé o tom byli informováni na jednání 22. června 
a potvrdila to na zastupitelstvu i předsedkyně klubu zastupitelů SZ Mgr. Ivana Cabrnochová. Důvodem jejího 
rozhodnutí byl přetrvávající rozdílný pohled na výkon funkce zastupitele a především pak rozpor ve vnímání 
obsahu práce člena dozorčích rad akciových společností Prahy 10. Stěžovala si, že jí je poskytováno málo 
informací. Zastupitelka byla zvolena do dvou dozorčích rad, z obou byla odvolána. Oficiálním důvodem tohoto 
kroku byla optimalizace nákladů na odměny členů neuvolněných zastupitelů. Společnost Praha 10 – Majetková, 
a.s., kterou vlastní desátá městská část, prošla totiž v poslední době změnami. Bylo vypsáno výběrové řízení 
na nového ředitele, kterým se 16. června 2015 stal Mgr. Bohdan Urban. Nahradil v této funkci Tomáše Vacka. 
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Navíc došlo ke zrušení dvou dceřiných společností (Stravování a Zdraví Praha 10 – Majetková) a došlo 
ke snížení členů dozorčí rady. 

 
Zastupitelka Jana Komrsková svým vystoupením ze zastupitelského klubu Strany zelených opustila také 

koalici vedoucí Prahu 10. Radnici vede od podzimních komunálních voleb ANO společně s ČSSD, SZ 
a Nezávislými pro Prahu 10, její vedení bylo zvoleno i hlasy ODS a KSČM. Po odchodu Komrskové má koalice  
18 zastupitelů z celkových 40 mandátů, s tichou podporou ODS a KSČM pak 23 hlasů. Hnutí ANO má 
v zastupitelstvu devět hlasů, po osmi TOP 09 a koalice Vlasta. Kromě nich je v zastupitelstvu také pět sociálních 
demokratů, tři zastupitelé z ODS a nyní jen dva ze Strany zelených. Po dvou má hnutí Nezávislí pro Prahu 10 
a KSČM. Nezávislou se stala J. Komrsková. 

Starostka Radmila Kleslová při tomto jednání uvedla, že písemně obdržela rezignaci Jany Holcové (TOP 09) 
na mandát člena ZMČ Praha 10 (ke dni 19. 6.) a dle zákona prohlásila rada členem zastupitelstva prvního 
náhradníka v řadě zvoleného na kandidátce TOP 09, tedy Viktora Lojíka. Slib tento nový člen složí na prvním 
zasedání zastupitelstva, kterého se poté zúčastní. 

Zasedání Zastupitelstva MČ Praha 10 skončilo až v 23:20 hodin. 
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5. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konané ve dnech 21. – 22. září 2015  

 
 
Přítomní členové ZMČ: 
Mgr. Ivana Cabrnochová, Ing. Jana Čunátová, doc. Ing. Petr David, Ph.D., Karel Duchek, 

Mgr. et. Mgr. Pavlina Hájková, Mgr. Tereza Hauffenová, MBA, Renata Chmelová, JUDr. PhDr. Oldřich 
Choděra, MUDr. Markéta Jirásková, Ing. Robert Keller, JUDr. Radmila Kleslová, Bc. Jana Komrsková, DiS., 
JUDr. Lubomír Ledl, Bc. Radek Lojda, Ing. Viktor Lojík, Ing. Dagmar Lešenarová, JUDr. Magdaléna 
Lukovičová, Mgr. Pavel Mareš, Ing. Milan Maršálek, Ing. Jan Moravec, Ph.D., Ing. Martin Moravec, 
Mgr. Milan Mraček, RNDr. Miloslav Müller, Ph.D., Ing. Michal Narovec, Ing. Jindřich Nepevný, Ing. Vladimír 
Novák, Hana Nováková, Ing. Tomáš Pek, S. E., Kateřina Peštová, Bc. Markéta Petrová, MBA, Pavel Plesník, 
Mgr. Ondřej Počarovský, Lukáš Rázl, Ing. Milan Richter, PhDr. Olga Richterová, Ing. Jan Šnajdr, Jaroslav 
Štěpánek, Ing. Zdeněk Vávra, Ph.D., Jiřina Vondráková, Mgr. Bohumil Zoufalík 

 
Zasedání zahájila ve 13:10 hodin dne 21. 9. 2015 starostka JUDr. Kleslová, přivítala přítomné a řídila průběh 

5. zasedání Zastupitelstva MČ Praha 10. 
V úvodu došlo ke složení slibu nového člena ZMČ. JUDr. Kleslová informovala přítomné o skutečnosti, 

že po rezignaci Mgr. Holcové na mandát člena ZMČ Praha 10 prohlásila podle § 94 zákona o hlavním městě 
Praze Rada městské části Praha 10 členem zastupitelstva prvního náhradníka v řadě na kandidátce TOP 09 
Ing. Viktora Lojíka. Následně tajemník úřadu Ing. Slavík přečetl text slibu a Ing. Lojík složil slib člena 
ZMČ Praha 10 k rukám starostky JUDr. Kleslové. 

Poté JUDr. Radmila Kleslová požádala o doplnění programu o bod „Informace o rezignaci Mgr. Jany Holcové 
na členství ve výboru návrhovém, sportovním a v bytové komisi a k návrhu na volbu člena Výboru sportovního 
Zastupitelstva MČ Praha 10“ a požádala, aby byl projednán v úvodu zasedání. K tomuto bodu předseda klubu 
TOP 09 Ing. Počarovský informoval přítomné, že návrh na dovolbu člena NaV za klub TOP 09 předloží 
na příštím zasedání ZMČ. 

Doc. Ing. Petr David, Ph.D., informoval o změně v bodě 9 s názvem „Informace o zahájení restrukturalizace 
správy nemovitého majetku svěřeného městské části Praha 10“ a stáhl materiál „Návrh na prodej pozemků dle 
vymezeného celku č. 137 v k. ú. Strašnice družstvu „Bytové družstvo Hostýnská 2046 - 2048“, IČ 264 45 972“ 
(bod č. 19.1). 

Paní Renata Chmelová navrhla doplnění programu o nový materiál „Záměr zveřejňovat smlouvy uzavřené 
MČ Praha 10 a jí vlastněnými obchodními společnostmi v Centrálním registru smluv“. RNDr. Miloslav Müller, 
Ph.D., navrhl doplnění programu o materiál „Návrh úpravy Jednacího řádu ZMČ Praha 10“.  

JUDr. PhDr. Oldřich Choděra navrhl rozšíření programu o materiál „Návrh na vymezení působnosti a náplň 
činnosti Výboru pro udělování čestného občanství ZMČ Praha 10“, který prošel jako bod číslo 33. 

 
Zasedání ZMČ Praha 10 schválilo program v této podobě: 
1. Informace o postupu v realizaci procesu uplatnění participativní části rozpočtu MČ Praha 10 v roce 2015 
 
2. Návrh na převod finančních prostředků na hlavní město Prahu pro TSK – rekonstrukce tramvajové zastávky 

Průběžná 
 
3. Návrh na převod finančních prostředků na hlavní město Prahu pro TSK – chodníkový program 
 
4. Zpráva o činnosti rady MČ Praha 10 za období od 1. 1. 2015 do 30. 6. 2015 
 
5. Zpráva o hospodaření městské části Praha 10 k 30. 6. 2015, včetně informace o rozpočtových úpravách 

schválených RMČ Praha 10 v rámci zmocnění 
 
6. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/125/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 2005, k. ú. Strašnice, ul. Donatellova č. o. 2, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
7. Návrh záměru prodeje volných bytových jednotek v domech, které byly schváleny k prodeji po jednotkách 
 
8. Návrh na ukončení realizace Koncepce městské části Praha 10 pro řešení důsledků jednostranného zvýšení 

nájemného z bytu po 1. 1. 2010, včetně Podpůrného sociálního programu bydlení a záměru vytvoření Koncepce 
sociálního bydlení 
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9. Informace o zahájení restrukturalizace správy nemovitého majetku svěřeného městské části Praha 10 
 
10. Návrh na zadání veřejné zakázky „Rámcová smlouva na stavební práce spočívající v realizaci výstavby, 

oprav a rekonstrukcí bytového fondu, školských, sociálních, administrativních a zdravotních objektů městské 
části Praha 10“ 

 
11. Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na prodej volných bytových jednotek 
 
11.1 Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na prodej volných bytových jednotek formou elektronické 

aukce – 5. 
 
11.2 Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na prodej volných bytových jednotek formou elektronické 

aukce – 6. 
 
11.3 Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na prodej volných bytových jednotek formou elektronické 

aukce – 7. 
 
12. Návrh na poskytnutí přímé adresné finanční podpory za období 04-06/2015 z důvodu jednostranného 

zvýšení nájemného z bytu 
 
13. Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na podání žádostí o odkup nebytové jednotky 
 
13.1 Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na podání žádostí o odkup nebytové jednotky č. 1915/15 

v domě Záběhlická 16, Praha 10, vyhlášeného v termínu od 1. 4. 2015 do 4. 5. 2015, kde oprávněný nájemce 
dorovnal nejvyšší nabídku vítězného uchazeče 

 
13.2 Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na podání žádostí o odkup nebytové jednotky č. 1272/64 

a 1273/65 v domě Kubánské náměstí 4 a Litevská 2, Praha 10, vyhlášeného v termínu od 1. 6. 2015 do 22. 6. 
2015, kde oprávněný nájemce dorovnal nejvyšší nabídku vítězného uchazeče 

 
13.3 Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na podání žádostí o odkup nebytových jednotek se stanovením 

minimální ceny, vyhlášeného v termínu od 1. 6. 2015 do 22. 6. 2015 
 
13.4 Návrh na vyhodnocení výběrového řízení na podání žádostí o odkup nebytové jednotky č. 765/30 v domě 

Slovinská 15, Praha 10, vyhlášeného v termínu od 1. 4. 2015 do 4. 5. 2015 
 
14. Návrh záměru na koupi částí pozemků parc. č. 1873/78, 1873/54 a pozemku parc. č. 1873/79, 

v k. ú. Vršovice od ČR - ministerstva obrany 
 
15. Návrh na ukončení vydávání novin „PRAHA 10“ 
 
16. Informace o projednávání řešení nejvhodnějšího systému zajištění komplexních služeb IT 

na ÚMČ Praha 10 ve FiV a KMN 
 
17. Návrh na prodej pozemku společnosti PRE distribuce, a. s. 
 
17.1 Návrh na prodej pozemku parc. č. 520/2, k. ú. Vršovice společnosti PRE distribuce, a. s. 
 
17.2 Návrh na prodej pozemku společnosti PRE distribuce, a. s., pro stavbu nové transformační stanice 
 
18. Návrh záměru na prodej pozemků p. č. 3139/1, zastavěná plocha a nádvoří, p. č. 3139/2 a p. č. 3140 

zastavěná plocha a nádvoří manželům pí ******* a *******, vlastník ům domu č. p. 977, k. ú. Vršovice 
 
19. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku 
 
19.1 Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 137 v k. ú. Strašnice družstvu „Bytové družstvo 

Hostýnská 2046 - 2048“, IČ 264 45 972 – staženo 
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19.2 Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 134 v k. ú. Strašnice družstvu „HOST 13, 15, 17“, 
IČ 264 46 545 

 
20. Návrh na prodej části pozemku parc. č. 821/1, označené parc. č. 821/8 dle oddělovacího geometrického 

plánu, k. ú. Strašnice společnosti SAMSON PRAHA, spol. s r. o. 
 
21. Návrh na vyjádření MČ Praha 10 k Návštěvnímu řádu EDEN ARÉNY (Provoznímu řádu) pro SK Slávia 

Fotbal, a. s. 
 
22. Návrh na vyjádření MČ Praha 10 k Návštěvnímu řádu stadionu Bohemians 1905, a. s. 
 
23. Návrh na změnu Zřizovací listiny Centra sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10, p. o. 
 
24. Návrh na změnu Zřizovací listiny Léčebny dlouhodobě nemocných Vršovice, p. o. 
 
25. Informace o záměru zřízení nízkoprahového zařízení pro děti a mládež v objektu na pozemku parcely 

č. 2128/2, k. ú. Vršovice, ulice K Botiči 
 
26. Návrh na uzavření smluv se studenty zařazenými do projektu Studentský dům Záběhlická o poskytování 

stipendia 
 
27. Návrh na schválení aktualizace Zásad poskytování dotací městské části Praha 10, formulářů žádosti 

a vyúčtování pro oblasti: sociální; kultura a umění; sport, tělovýchova a volný čas; protidrogová prevence 
a prevence kriminality; životní prostředí 

 
28. Informace o postupu zpracování technické analýzy variant lokalit pro umístění sídla ÚMČ P10 
 
29. Plán činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva městské části Praha 10 na II. pololetí 2015 
 
30. Informace o průběhu činností ve vile po Karlu Čapkovi 
 
31. Informace o činnosti společnosti PRAHA 10 – Majetková, a. s., vč. dceřiných společností 
 
32. Informace o rezignaci Mgr. Jany Holcové na členství ve výboru návrhovém, sportovním a v bytové komisi 

a k návrhu na volbu člena Výboru sportovního Zastupitelstva MČ Praha 10 
 
33. Návrh na vymezení působnosti a náplň činnosti Výboru pro udělování čestného občanství ZMČ Praha 10 
 
34. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 
35. Podání ZMČ 
 
36. Různé 
 
Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
ZMČ řešilo bod 8 „Návrh na ukončení realizace Koncepce městské části Praha 10 pro řešení důsledků 

jednostranného zvýšení nájemného z bytu po 1. 1. 2010, včetně Podpůrného sociálního programu bydlení 
a záměru vytvoření Koncepce sociálního bydlení“.  

V tomto bodě koalice Vlasta kritizovala fungování společnosti Program bydlení a.s., která dostala do nájmu 
areál Sedmidomky. V rámci tohoto programu se měl řešit problém s neplatiči nájemného. Podle Vlasty je 
uzavřená smlouva pro MČ Praha 10 nevýhodná.  

Vedení MČ Praha 10 uvedlo, že je potřeba aktualizovat tento program a provádí v tom již potřebné kroky. 
Již dříve uvedl místostarosta Petr David v novinách Praha 10: „Podpůrný sociálního program bydlení je 
městskou částí Praha 10 realizován ve spolupráci se společností Program bydlení a.s. na základě výsledků 
výběrového řízení dle zákona o veřejných zakázkách od roku 2006. Cílem Programu je vyřešení maximálního 
objemu komplikovaných pohledávek při minimálních nákladech vynaložených MČ a při respektování sociálního 
aspektu uvedené problematiky. 

MČ si je vědoma potřeby aktualizace Programu. Výsledkem by měla být optimalizace jeho ekonomiky 
při současném zachování jeho sociálního aspektu. Z uvedených důvodů bylo již začátkem ledna tohoto roku 
zastaveno předávání bytů, které měly být pro realizace Programu poskytnuty. Společnosti Program bydlení bylo 
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předáno 36 bytů ze schváleného počtu 80. Zároveň byla vedena jednání směřující k uvedené optimalizaci 
Programu. Jako vhodné řešení se jeví – po provedení aktualizace Programu – ukončení smlouvy s Programem 
bydlení a.s. a zajištění fungování aktualizovaného Programu společností Praha 10 – Majetková, a.s., jako 
společností vlastněnou MČ. O realizaci aktualizovaného Programu projevilo vedení společnosti Praha 10 – 
Majetková již v březnu tohoto roku, nicméně je třeba zohlednit sociální potřeby občanů, které se rychle mění. 
V návaznosti na výše uvedené schválila RMČ svým usnesením č. 563 ze dne 9. 6. 2015 záměr aktualizace 
Podpůrného sociálního programu bydlení. Tímto usnesením bylo rovněž uloženo projednat se společností 
Program bydlení, a. s., ukončení smluvních vztahů uzavřených za účelem realizace podpůrného sociálního 
programu bydlení k 31. 12. 2015. Tato jednání probíhají.“ 

V rámci bodu 9. „Informace o zahájení restrukturalizace správy nemovitého majetku svěřeného městské části 
Praha 10“ bylo řečeno, že správní firmy, které se starají o obecní byty, nefungují správně. Proto je snaha, aby se 
o ně starala Majetková, a.s. 

Po loňských volbách radní uvažovali, že v rámci úspor ukončí vydávání novin Praha 10. Po měsících debat 
v rámci koalice se dohodlo, že se měsíčník zachová. Důvodem byly požadavky zejména starších občanů. 
Koncem března se radní Prahy 10 domluvili, že noviny Prahy 10 zůstanou, ale promění se k lepšímu. Noviny 
měly projít zásadní změnou, aby byly čtivější, výraznější a přehlednější. Širší prostor měly dostat zejména 
informace o službách pro občany, o kultuře a sociálních službách, o školách a školkách či o činnosti rady 
a zastupitelstva. Noviny měly být i nadále politicky nezávislé. 

 

 
 

Zasedání Zastupitelstva MČ Praha 10 
 

Po dalším jednání byl do tohoto zastupitelstva zařazen bod číslo 15 - Návrh na ukončení vydávání novin 
„PRAHA 10“ . Zářijové jednání zastupitelstva nakonec rozhodlo, že ukončí vydávání vlastních radničních novin 
Praha 10. Stala se tak první pražskou městskou částí, která své tištěné noviny ukončila. V tištěné podobě noviny 
vycházely do konce roku a prosincovým číslem ukončila Praha 10 vydávání tištěných radničních novin. Kvůli 
finanční úspoře, efektivitě distribuce i aktuálnosti informací se má těžiště víc posunout do elektronických médií 
(přepracovaný web www.praha10.cz, Facebook, informační SMS zdarma, cílený e-mailing a další včetně 
v Praze 10 poskytovaného Wifi zdarma). Praha 10 myslí i na seniory. Pro ně chce radnice podle potřeby využít 
i tištěná, především regionální, média, billboardy či lokální TV a rádia nebo čistě informační, ale nikoli 
periodicky šířené vlastní tiskoviny. Obsah sdělení chce orientovat na projekty kultury a sportu, přehled 
o uzavírkách, kontejnerech apod. či pro sociální nebo zdravotní služby. 

Noviny vršovické radnice téměř 12 let vydávala společnost Strategic Consulting. Měsíčník Prahy 10 vycházel 
v nákladu 75 tisíc výtisků a byl zdarma distribuován do domácností „desítky“.   

Začátkem roku 2015 si koalice Vlasta (KDU-ČSL, LES, Občané Prahy 10 s podporou Pirátů) stěžovala 
na cenzuru v oficiálním radničním periodiku. To vedení Prahy 10 odmítlo. Podle starostky Radmily Kleslové 
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obsah periodika tvoří šéfredaktor a vedení radnice ho nijak neovlivňuje. Sám šéfredaktor novin Jan Bělohubý 
uvedl, že o žádných stížnostech ze strany opozice neví. Hnutí v březnu vyzvalo své příznivce a místní občany, 
aby jí přispěli na vlastní noviny, kde by mohli bez omezení šířit informace o svých aktivitách.  

Od začátku listopadu 2013 platí novela tiskového zákona, která zavedla nové povinnosti pro vydavatele 
radničních novin. Ti by měli poskytovat objektivní a vyvážený obsah a přiměřený prostor pro názory všech 
zastupitelů, tedy i opozice. Novela má za cíl bránit jednostranné propagaci vládnoucí koalice na radnici a bránit 
případné cenzuře. 

Koalici Vlasta se podařilo vybrat 124 183 korun od desítek dárců na vlastní noviny. Díky této sbírce mohly 
v roce 2015 vyjít dvě čísla novin, které byly pojmenovány Vlastní noviny. Náklad byl 45 tisíc výtisků.   

Při tomto zasedání padl rekord a nekonečné jednání pokračovalo i v ranních hodinách 22. září. Nakonec 
ZMČ Praha 10 skončilo ve 2 hodiny a 10 minut. 

 

 
 

Zasedání Zastupitelstva MČ Praha 10 (je těsně před půlnocí) 
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6. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konané dne 21. října 2015  

 
 

Přítomní členové ZMČ: 
Mgr. Ivana Cabrnochová, Ing. Jana Čunátová, doc. Ing. Petr David, Ph.D., Karel Duchek, Mgr. Tereza 

Hauffenová, MBA, Renata Chmelová, JUDr. PhDr. Oldřich Choděra, MUDr. Markéta Jirásková, Ing. Robert 
Keller, JUDr. Radmila Kleslová, Bc. Jana Komrsková, DiS., JUDr. Lubomír Ledl, Bc. Radek Lojda, 
Ing. Dagmar Lešenarová, JUDr. Magdaléna Lukovičová, Mgr. Pavel Mareš, Ing. Milan Maršálek, Ing. Martin 
Moravec, Mgr. Milan Mraček, RNDr. Miloslav Müller (odchod v 10:45 hodin), Ph.D., Ing. Jindřich Nepevný, 
Ing. Vladimír Novák, Hana Nováková, Ing. Tomáš Pek, S. E., Kateřina Peštová, Bc. Markéta Petrová, MBA, 
Pavel Plesník, Mgr. Ondřej Počarovský, Lukáš Rázl, Ing. Milan Richter, PhDr. Olga Richterová, Ing. Jan Šnajdr, 
Jaroslav Štěpánek, MBA, Ing. Zdeněk Vávra, Ph.D. a Jiřina Vondráková 

 
Omluvení členové ZMČ: 
Mgr. et. Mgr. Pavlina Hájková, Ing. Viktor Lojík, Ing. Jan Moravec, Ph.D., Ing. Michal Narovec, 

Mgr. Bohumil Zoufalík  
 
Zasedání zahájila v 9:05 hodin starostka JUDr. Kleslová, která přivítala přítomné a řídila průběh 6. zasedání 

Zastupitelstva MČ Praha 10. Dále přivítala strážníky Městské policie Praha 10 Radka Šustra a Petra Rangela, 
kterým předala věcný dar a poděkovala jménem ZMČ Praha 10 za záchranu lidského života. 

 
Zasedání ZMČ Praha 10 schválilo program v této podobě: 
1. Návrh na výběr nejvhodnějšího systému zajištění komplexních služeb IT na ÚMČ Praha 10 
 
2. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 
3. Podání ZMČ 
 
4. Různé 
 
V 13:30 hodin poděkovala paní starostka všem za účast a ukončila zasedání Zastupitelstva MČ Praha 10. 
 

 
 

Ocenění strážníků Městské policie Praha 10 
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1.4) Úřad městské části Praha 10 
 
Úřad městské části Praha 10 se nachází ve Vršovické ulici 68, Praha 10 a poštovní směrovací číslo je 

101 38. Internetové stránky jsou: www.praha10.cz. Tajemníkem úřadu je Ing. Martin Slavík.  
Úřední hodiny radnice jsou v pondělí a ve středu od 8 do 12 hodin a od 13 do 17:30 hodin, ve čtvrtek 

od 8 do 12 hodin. Občanské průkazy se vydávají na radnici ve Vršovické ulici 68, ale cestovní doklady se 
zařizují v Uzbecké ulici 1. Pro tyto agendy jsou stejné úřední hodiny jako pro Úřad m. č. Praha 10, ale navíc 
ještě v úterý od 8 do 12 hodin a v pátek od 8 do 11 hodin.  

Telefon na informační kancelář je 267 093 681 a na ústřednu radnice 267 093 111. Navíc zde funguje také 
Call centrum, které má telefon 840 111 213. 

Na úřadě funguje také dětský koutek. Rodiče mohou po dobu nutnou k vyřízení svých záležitostí přenechat 
děti ve věku od 3 do 10 let v dětském koutku, který se nachází v přízemí budovy C. Otevírací doba je v pondělí 
a ve středu od 8 do 12 a od 13 do 17:30 hodin, v úterý a ve čtvrtek je otevřeno od 8 do 12 a od 13 do 14:30 
hodin. V pátek je zavřeno. 

 
V přízemí budovy „B“ Úřadu městské části Praha 10 (naproti vchodu do budovy „A“ ÚMČ Praha 10) 

se nachází Středisko územního rozvoje Prahy 10. Kromě návštěvy různých výstav se zde občané mohou 
poptat na informace o rozvoji Prahy 10 a zároveň je středisko i kontaktním místem pro informace od občanů. 
Jsou zde dostupné informace o připravovaných záměrech investorů, základní údaje a výkresy územního plánu 
hlavního města Prahy. Je zde také k dispozici veřejný a bezplatný přístup na vybrané webové stránky tak, aby se 
internetových diskuzí a anket na téma rozvoje Prahy 10 mohli zúčastnit i ti, kteří nemají běžně přístup 
k internetu. Středisko územního rozvoje je otevřeno každé pondělí a středu od 8 do 12 hodin a od 14 
do 18 hodin.  

Dne 6. května od 18:00 hodin byla ve Středisku územního rozvoje představena další výstava studentských 
projektů. Mezinárodní výzkumný projekt "Sídlišt ě, jak dál?"  se zabýval otázkami budoucího rozvoje 
sídlištních celků se zaměřením na témata jejich společenské, ekonomické i kulturní udržitelnosti. Sídliště 
představují specifické oblasti měst vyžadující koncepční a promyšlené rozhodování veřejné správy. 

V rámci vernisáže proběhlo krátké představení vystavovaných projektů následované živou diskuzí na téma 
jednotlivých prací. O problematice současných sídlišť hovořili studenti z Fakulty architektury ČVUT. 

 Výstavu prací bylo možné navštívit v době od 6. – 25. května 2015 v otevíracích hodinách Střediska 
územního rozvoje. 

Dne 27. května 2015 od 17:00 hodin proběhla další vernisáž výstavy studentských prací na téma Železnice 
a město. Tato výstava, kterou připravila MČ Praha 10 ve spolupráci s Katedrou architektury Fakulty stavební 
ČVUT, byla zaměřena na vztah železnice, architektury a města. 

Prezentované práce přiblížily soudobé trendy v navrhování dopravních staveb ve světle měnících se potřeb 
cestujících a nového způsobu fungování železniční dopravy, včetně hledání nového využití pro dopravu nadále 
nepotřebných budov a území. Nádraží jako spojnice tří základních funkcí - dopravní (stanice), společenské 
(obchod, služby, volný čas, kultura) a urbanistické (městská a lokální centra).  

Letos v srpnu uplynulo sto sedmdesát let od příjezdu prvního parostrojního vlaku do Prahy. Železnice tehdy 
nejenom prorazila hradby královského hlavního města, ale stala se v pravém slova smyslu nositelkou moderní 
doby a životního stylu. Během následujícího půlstoletí železnice zásadním způsobem změnila svět. Spojila města 
a země, ovlivnila průmysl, životy lidí a celou společnost. Stala se prvním komunikačním prostředkem sloužícím 
zároveň pro přenos informací v reálném čase.  

Výstavu bylo možné navštívit od 27. 5. do 30. 6. 2015 v otevíracích hodinách Střediska územního rozvoje.  
Vernisáž výstavy studentských prací na téma Park V Olšinách se konala 11. listopadu v 17 hodin. Studenti 

Katedry architektury Fakulty stavební ČVUT připravili řešení prostoru parku v ulici V Olšinách. Po zahájení 
výstavy následovalo představení projektů vedoucími ateliéru a studenty. 

Výstava probíhala od 11. listopadu až do konce roku 2015 v otevíracích hodinách Střediska územního rozvoje.  
 
 

Praha 10 myslí na své seniory 
 
Praha 10 nabízí služby tzv. pojízdného úřadu, který byl velmi oceňován odborníky i veřejností. Díky této 

službě nemusejí senioři starší 75 let na úřad, ale úředníci za nimi přijedou až domů, do nemocnice, do domovů 
s pečovatelskou službou nebo domovů seniorů a vyřídí s nimi, co potřebují. „Pojízdný úřad“ se stal hned po jeho 
zavedení od července roku 2007 mezi klienty velmi oblíbený a vyhledávaný. Využívají ho zejména senioři, kteří 
mají zdravotní problémy, a to buď  objednáním přímo domů, nebo do zdravotnického či sociálního zařízení. 
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Nejčastěji se vyřizují ověření podpisu, žádosti o občanský průkaz, doručení občanského průkazu 
či zprostředkování služeb CzechPoint jako výpis z katastru nemovitostí nebo z rejstříku trestů a další.  

Službu si lze objednat přímo na odborech, které jsou do pojízdného úřadu zapojeny. Jedná se o tyto tři odbory: 
občanskosprávní, odbor školství a odbor životního prostředí, dopravy a rozvoje. 

Praha 10 se dlouhodobě stará o své seniory a zdravotně znevýhodněné osoby, kterým poskytuje například 
i bezplatnou službu dopravy. Ta je poskytována za účelem návštěvy lékaře, lékařské rehabilitace nebo 
ÚMČ Praha 10. Dále Praha 10 zajišťuje svým seniorům rekondiční cvičení pro seniory, bezplatné kurzy 
sebeobrany, vstupenky na nejrůznější kulturní akce, ale i plavenky do plaveckého bazénu v Edenu. Oblíbené 
jsou kurzy tréninku paměti či kurzy výuky práce s počítačem, vycházky po Praze 10, letní dotované pobyty 
v rekreačních zařízeních. Praha 10 též spolupracuje na seminářích Senior akademie. 

MČ Praha 10 pokračovala v roce 2015 také v podpoře uživatelů sociální služby tísňová péče. V roce 2014 
se rozeběhl pilotní projekt, kdy příspěvek na tísňovou péči  dostávali občané Prahy 10, kteří s ohledem na svůj 
zdravotní stav využívali službu tísňové péče od registrovaného poskytovatele sociálních služeb. 

 Tísňová péče je terénní sociální služba určená seniorům a osobám se zdravotním postižením, kdy je 
za pomoci speciálního zařízení monitorován uživatel služby v domácím prostředí nebo venku (záleží 
na zvoleném typu zařízení). Základním cílem této služby je poskytnout seniorům a osobám se zdravotním 
postižením pomoc v krizových situacích a tímto snížit zdravotní a sociální rizika. Služba umožňuje lidem žít 
bezpečně v jejich vlastním přirozeném prostředí a přitom zvyšuje pocit bezpečí u uživatelů. 

V loňském roce bylo poskytnuto lidem v desáté městské části celkem 73 příspěvků na tuto službu, o niž byl 
mezi občany zájem. Příspěvek na tísňovou péči byl poskytován podle Zásad, které Rada MČ Praha 10 schválila 
dne 16. 4. 2014. Praha 10 finančně přispěla na koupi zařízení tísňové péče ve výši 50% z jeho ceny zájemcům 
z řad seniorů a osob se zdravotním postižením s trvalým bydlištěm na území Prahy 10. Finanční příspěvek 
na roční provoz služby tísňové péče je ve výši 2 400,- Kč. 

V letošním roce byly na tento projekt vyčleněny finanční prostředky ve výši 300 tisíc Kč. Žádost o finanční 
dar bylo možné podat do 4. 9. 2015 v podatelně Úřadu MČ Praha 10. Finanční příspěvek byl určen těm osobám, 
které měsíčně hradí provoz tísňové péče nebo si v letošním roce pořídily zařízení tísňové péče.  

  

 
 

Bruslení na Gutovce 
 
 

Areál volného času Gutovka 
 
Areál volného času Gutovka se nachází v ulici Gutova 39 v Praze 10 – Strašnicích a patří k nejlepším 

sportovně - relaxačním areálům celé Prahy. Areál, který se nachází asi tři minuty jižně od stanice metra 
Strašnická, je určený pro návštěvníky všech věkových skupin. Vyžití si zde najdou děti i dospělí.  



 44 

Internetové stránky areálu volného času Gutovka jsou: www.gutovka.cz. 
Telefon je: 734 428 336 a e-mail: recepce@gutovka.cz.  
 
Areál Gutovka se budoval postupně od roku 2000 a dnes zde funguje velký betonový skatepark, hřiště 

na malou kopanou s exkluzivním trávníkem třetí generace, multifunkční hřiště s umělým povrchem 
pro basketbal, volejbal či jiné míčové hry, čtyři beachvolejbalové kurty. Velkým lákadlem je také venkovní 
lezecká stěna, dětský vodní svět, zimní kluziště, dětské hřiště, lanové centrum, minigolfové hřiště nebo 
restaurace s venkovním posezením.  

Od roku 2001 je zde betonový skatepark, který svými parametry vyhovuje začínajícím jezdcům i světovým 
hvězdám skateboardingu. Tehdy to byl první park s takzvanými bazény v Praze. Tento skatepark nemá v ČR 
obdoby jak svou rozlohou, tak i variabilitou a pestrostí překážek. Má dvě základní části: „streetovou“, 
která zabírá asi třetinu skateparku, a „bazénovou“. 

V roce 2006 byla otevřena horolezecká stěna, která má pětačtyřicet metrů do šířky a vrchol ve výšce patnácti 
metrů. Je nejvyšší svého druhu v České republice a zároveň je to největší venkovní lezecká stěna ve střední 
Evropě. Jsou zde trasy pro začátečníky, zkušenější lezce i ty, kteří zvládnou i nejvyšší obtížnost lezeckých tras. 
K dispozici je i půjčovna vybavení, kde začátečníci získají základní instruktáž.  

V roce 2006 vzniklo i dětské hřiště s mnoha atrakcemi. Je určeno pro děti od 2 do 12 let. Děti si zde mohou 
hrát na pískovišti nebo na tzv. vrakovišti lodí a zajímavý zážitek na ně čeká na lanovce i různých speciálně 
upravených prolézačkách.  

Od roku 2008 je v provozu zimní kluziště, vodní svět a provozní budova, jejíž součástí je restaurace s terasou. 
Kryté zimní kluziště vzniklo v jihozápadním sektoru areálu a provoz ledové plochy je vzhledem k venkovnímu 
umístění omezen technologicky do pěti stupňů nad nulou. Mimo zimu je tato krytá plocha určena pro in-line 
bruslaře. Unikátní vodní svět tvoří umělý betonový vrch, na jehož obvodu je umělé koryto řeky. Říčka protéká 
postupně kolem osmi herních prvků, které nejrůznějšími způsoby pracují s vodním živlem. Všechny atrakce 
fungují na principu různých fyzikálních zákonů. V areálu jsou také umístěny tři skluzavky a oblíbený bagr.  

Hřiště pro beach-volejbal se skládá ze čtyř kurtů, které svým zázemím i kvalitou písku splňují nejvyšší kritéria 
a mohou se na nich pořádat nejen vrcholné domácí, ale i mezinárodní turnaje. Kurty jsou speciálně vyhřívané. 
Dále je zde malé hřiště na kopanou a multifunkční hřiště.  

 Koncem roku 2010 bylo v západní části otevřeno lanové centrum. Je rozděleno na několik částí - jednak 
pro ty nejmenší do deseti let a pak pro starší děti a dospělé. Například pro starší děti obsahuje tři lanové cesty, 
mladší děti pak mají mj. k vyžití i další herní prvky a sci-fi svět. Děti musí být v doprovodu rodičů. Centrum 
pro nejmenší je k dispozici zdarma, pro starší je zpoplatněn pronájem jistících lan a podobně.  

Minigolfové hřiště a relaxační park jsou samostatným celkem ve východní části areálu  volného času Gutovka 
a byly slavnostně otevřeny v červnu 2012. Hřiště nabízí milovníkům tohoto sportu dráhy s osmnácti jamkami, 
ale i odpočinkovou část s občerstvením a místem pro pikniky na trávě. Minigolf má velmi kvalitní povrchy 
na úrovni závodních drah a je obklopen spoustou travnatých ploch. Areál minigolfu je oplocený, ale veřejnosti je 
volně přístupný každý všední den od 10.00 do 22.00 hodin. Hrát se zde dá i ve večerních hodinách díky 
osvětlení.  

Vstup do areálu Gutovka je zdarma, platí se jen za fotbalové či beachvolejbalové hřiště, za bruslení, za lezení 
po horolezecké stěně a za minigolf. Areál je celý oplocený a nesmí se do něj se psy kvůli otevřeným prostorám 
pro dětské hry. Provozní doba všech sportovišť je od 8 do 22 hodin a areál je otevřen každý den a to i v zimě, 
protože atrakce a sportoviště jsou v tomto ročním období pod střechou. V zimě fungují v nafukovací hale 
vyhřívané beachvolejbalové kurty i multifunkční hřiště, funguje i lezecká stěna a kluziště, které je zastřešené 
a má velikost 28,4 × 17,3 m. Ledová plocha je určena nejen pro veřejnost, ale dle harmonogramu je vyhrazena 
pro základní školy Prahy 10. Na recepci je možné zapůjčit si za 50 korun brusle. Za celodenní bruslení zaplatí 
děti 60 korun a dospělí 120 korun. Kromě bruslení slouží ledová plocha v rezervovaném čase i hokejistům. 
Vzhledem k teplému počasí se nepodařilo v roce 2015 udržet ledovou plochu funkční po celé zimní období. 

Od 1. dubna 2012 provozuje Gutovku společnost Praha 10 – Majetková, a.s., která také provozuje Horský 
hotel na Černé Hoře, vlastněný Prahou 10, nebo farmářské trhy v Praze 10.  

 
Ve volnočasovém areálu Gutovka se konají sportovní akce, ale probíhá zde i řada kulturních událostí. Na jaře 

zde za podpory MČ Praha 10 probíhal již 3. ročník beachvolejbalového turnaje základních škol Prahy 10 - 
CITY BEACH Praha 10 , kterého se během tří měsíců zúčastnilo 26 školních družstev. Finále ve dvou 
kategoriích se zde konalo dne 29. 5. 2015. Součástí dne byla i beachvolejbalová exhibice (Kubala, Hadrava x 
Beneš, Lébl). Akce probíhala pod záštitou starostky JUDr. Radmily Kleslové. 

Třetí ročník osvědčeného projektu, jehož cílem bylo oslovit mládež základních škol MČ Praha 10 a přiblížit 
tento expandující sport a s ním spojený životní styl. Ve snaze přivést žáky k pravidelnému provozování 
beachvolejbalu a k této aktivní zábavě, která je vhodná pro mladou generaci (moderní “lifestylu mladých lidí” 
umožňující celoroční aktivní pohyb na písku, provozování tohoto sportu do pozdního věku, relaxaci spojenou se 
zdravým způsobem života).  
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Projekt byl zaměřen nejen na žáky a žákyně základních škol MČ Praha 10 (2 kategorie:  chlapci, děvčata - 
6. a 7. třída a chlapci, děvčata - 8. a 9. třída), ale také na učitele, zejména tělesné výchovy, ZŠ MČ Praha 10, 
ke zvýšení jejich odbornosti. 

 
Radnice desáté městské části i letos připravila na Gutovce pravidelnou akci na "oslavu" konce školního roku. 

Akce s názvem Hurá na prázdniny se konala 24. června a program byl rozdělen na dvě části. První část 
programu, která byla zaměřena na děti předškolního a školního věku, začala ve 12 hodin. Připraveny byly dva 
skákací hrady pro nejmenší, soutěže o ceny pro děti nebo malování na obličej. Druhá část této kulturně sportovní 
akce nabídla mladým lidem neobvyklé sporty – připravena byla lukostřelecká a longboardová škola. Na zájemce 
lukostřelby čekali instruktoři, terče, luky a krátké školení. Longboardová škola nabídla ukázky jízdy 
na longboardech, půjčovnu a školu bezpečné jízdy. Na místě nechyběly ochranné pomůcky, helmy 
a profesionální instruktoři. Od 13 do 17 hodin byl v provozu stan s kurzy první pomoci.  

Jedním z velkých lákadel byl VSA Xtreme. Jednalo se o do detailu propracovanou řadu překážek a během této 
show profesionální kaskadéři ukazovali extrémní triky na kolech, skateboardech a koloběžkách. Vystoupení 
probíhala od jedné do pěti hodin odpoledne. Následoval improvizovaný seminář samotných jezdců.  

 Celé odpoledne navíc probíhal doprovodný koncert. Od třinácti hodin se o zábavu starala dvojice DJ Robot 
a DJ Jorgos. Od 18:00 hodin následoval hlavní koncert pražské ska-reggae kapely Fast Food Orchestra; 
ta za více než deset let aktivního vystupování se svým repertoárem objela téměř celou Českou republiku 
a opakovaně se také objevila na pódiích zahraničních klubů a festivalů. Během svého působení hrála skupina 
i po boku kapel jako The Toasters, Pilfers, Hotknives, Panteon Rococo, Slackers nebo Selecter. 

 

 
 

Skupina Slza vystoupila na Gutovce v rámci Dnů Prahy 10 
 
V sobotu 25. července od 16 hodin se na Gutovce představila legenda světového skateboardingu Američan 

Tony Hawk. Sedmačtyřicetiletý Hawk, přezdívaný The Birdman, jako první na světě zvládnul na skateboardu 
otočku o 900°. Dosáhl řady vítězství ve své profesionální závodní kariéře, kterou ukončil v roce 1999. Jeho 
popularitu ještě zvýšily počítačové hry o jízdě na skateboardu, na jejichž přípravě od roku 1998 spolupracuje 
s firmou Activision. Obrovský zájem vyvolala už první ze série těchto her nazvaná podle něj Tony Hawk´s Pro 
Skater. Kromě skateboardingu se věnuje i herectví, epizodní role si vyzkoušel v mnoha amerických seriálech 
a zahrál si i v několika filmech. V současné době se věnuje hlavně skatovým exhibicím. V roce 1992 založil 
společně se švédským jezdcem Perem Welinderem značku Birdhouse Skateboards. A právě díky evropskému 
exhibičnímu turné European Vacation Tour 2015 zavítal Hawk i do Prahy. V rámci turné navštívil Velkou 
Británii, Dánsko, Francii, Španělsko a Německo. Gutovka byla Hawkovou  jedinou zastávkou v Česku a vybral 
si ji sám.  
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V rámci exhibice se kromě Hawka ve skateparku Gutovka přestavili další špičkoví jezdci světového 
skateboardingu - Aaron Homoki, Ben Raybourn, Clint Walker nebo David Loy. Díky dešti však chvíli hrozilo, 
že se exhibice neuskuteční. Nakonec se počasí umoudřilo a Tony Hawk mohl zahájit se svým týmem zhruba 
padesátiminutovou exhibici. Představení sledovalo několik stovek nadšených diváků. Vstup na akci byl zdarma. 

Tony Hawk nebyl v České republice poprvé. V roce 1997 se zúčastnil i legendárního Mystic Sk8 Cupu.  
 
Aby byl návrat z prázdnin do škol v Praze 10 příjemnější, připravila desátá městská část 1. září od 13 do 

17 hodin akci nazvanou Zpátky do školy. Ve volnočasovém areálu Gutovka se i v letošním roce v první školní 
den uskutečnil zábavný program pro školáky. Během odpoledne byly připraveny atrakce jako skákací hrady, 
šmoulí show se soutěžemi, k dispozici byla cukrová vata zdarma, balónky a zajímavé workshopy s malováním 
na obličej. Dále vystoupili jako hlavní hvězdy Josef Vojtek nebo Vilém Čok se svým dětským programem. 

 
 Na Štědrý den se na kluzišti v Gutovce pod patronací radnice pořádalo veřejné bruslení od osmi do čtrnácti 

hodin pro všechny zdarma.  
 

 
Svatby, vítání občánků a oslavy jubilantů 

 
Zprovozněním Vršovického zámečku (Rangherky) se v roce 2014 do nových prostor přemístilo konání svateb. 

Předtím se svatby včetně svateb k výročí uzavření sňatku, takzvané zlaté a diamantové svatby, které se slaví 
v padesáti a šedesáti letech od manželského slibu, konaly v Galerii Deset na rohu Moskevské ulice a Čechova 
náměstí. V případě potřeby se svatby k výročí konají i u oslavenců doma. O možnost uspořádání slavnostního 
obřadu zlaté (50 let), diamantové (60 let) nebo platinové (70 let) svatby mohou požádat oslavenci nebo někdo 
z jejich příbuzných. Slavnostní obřad je třeba domluvit předem s Odborem kultury a projektů ÚMČ Praha 10 
(oddělení přípravy a realizace akcí občanských aktivit, kultury, sportu, volnočasových aktivit a zahraničních 
vztahů), podmínkou uspořádání je předložení oddacího listu a trvalé bydliště jubilujícího páru v Praze 10. 
Od radnice dostávají manželé pamětní list, kytici a dárkový balíček.  

První svatba se v nové reprezentativní obřadní síni konala v sobotu 15. března 2014. Nová obřadní síň 
s kapacitou pro 50 svatebčanů byla vytvořena v rámci náročné tříleté rekonstrukce. Po stranách světlé místnosti, 
které dominuje mohutný lustr, se tyčí mohutné mramorové sloupy. Zadní stěna oltáře je vytvořena ze skleněných 
desek, největších svého druhu v ČR. Čelní stěnu pokrývají skleněné tabule s květinovými motivy, jež lze nasvítit 
podle přání svatebčanů. Moderní skleněná plastika umožňuje naladit přes tisíc barevných odstínů. To dává 
možnost barevného sladění osvětlení a světelné plastiky třeba se šaty nevěsty. K dispozici je i klavír pro živý 
doprovod. V létě se pak mohou svatby konat i v novém venkovním altánku s překrásným výhledem. 
Ve Vršovickém zámečku se tak obnovila tradice obřadů, poslední svatba před rekonstrukcí se zde uskutečnila 
26. dubna v roce 2002. 

Prostor se pro svatbu pronajímá na 30 minut. Svatby se tu konají v lichých týdnech v pátek a v sobotu, 
v sudých ve čtvrtek a v pátek. Svatba v zámečku není zpoplatněna. Správní poplatek 1000 korun zaplatí jen 
snoubenci, kteří chtějí svatbu mimo stanovenou dobu. 

Od března loňského roku, kdy se začala nová obřadní síň využívat, proběhlo do října 2015 celkem 290 svateb. 
V obřadní síni vršovického zámečku proběhlo 7 zlatých a 10 diamantových svateb.  
 
Také vítání nových občánků Prahy 10 se od března 2014 přesunulo z Galerie Deset do reprezentativních 

prostor Vršovického zámečku. Vítání občánků organizuje Odbor kultury a projektů a probíhá jednou až třikrát 
v měsíci v průběhu celého roku (kromě července a srpna). Rodiče, kteří mají zájem zúčastnit se s nově 
narozeným občanem Prahy 10 slavnostního ceremoniálu uvítání, se mohou hlásit písemně, e-mailem nebo 
telefonicky u pověřené pracovnice. Podle místní evidence jsou též rozesílány pozvánky, odchází na jméno 
a adresu trvalého bydliště nově narozeného občana zpravidla mezi jeho čtvrtým a osmým měsícem věku. Rodiče 
dostanou informace, kdy a kde se událost koná. Pokud se chtějí zúčastnit, potvrdí návratkou svůj zájem. Pokud 
se jim termín nehodí, mohou si domluvit náhradní. Podmínkou účasti na vítání občánků je, aby dítě bylo trvale 
hlášeno v Praze 10. Občánci a jejich maminky dostávají od radnice pamětní list, květiny a drobné dárky.  

V roce 2015 proběhlo 72 obřadů vítání občánků, v rámci kterých bylo přivítáno do obce celkem 677 miminek. 
 
Úřad městské části Praha 10 připravuje i setkání jubilantů. Na tuto akci jsou zváni občané, kteří slaví 90. 

a 95. narozeniny. Setkání se pořádá v radničním salonku v 5. patře úřadu a připravena je i oslava. Akce se 
účastní starosta, místostarosta, tajemník úřadu nebo některý ze zastupitelů. Součástí oslavy je koncertní nebo 
kulturní vystoupení. Při význačných jubileích navštěvují zástupci radnice oslavence v bytě. Oslavenci dostávají 
květiny, pohoštění a dárkový balíček.  
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V roce 2015 proběhlo 6 setkání jubilantů dožívajících se jubilea 90 a 95 let (12. 3., 19. 3., 14. 5., 17. 9., 24. 9. 
a 19. 11. 2015). Celkem  se zúčastnilo 122 jubilantů, dalších 155 jubilantů obdrželo dárkový balíček ze setkání, 
kterého se nemohli ze zdravotních důvodů osobně zúčastnit.  

Za účasti zástupce radnice bylo v roce 2015 navštíveno v domácnosti také sedm stoletých jubilantů. 
 
 

Strukturální fondy Evropské unie 
 
Městská část Praha 10 se aktivně zapojuje do čerpání evropských fondů a snaží se vylepšit svůj rozpočet 

o desítky milionů korun získáním peněz z fondů EU. Díky svému snažení patří Praha 10 k nejúspěšnějším 
pražským žadatelům. Přitom úřad zaměstnává jedinou referentku pro čerpání z fondů EU a související agendu 
zvládají úředníci běžných odborů tak, že není třeba nabírat externí poradce jako se to děje jinde. Navíc zatímco 
jinde v žádostech v EU uspěje méně než každá pátá žádost, Praha 10 má úspěšnost 78 %. 

 Mezi největší investice, které zkrášlily Prahu 10 a zároveň ušetřily peníze z rozpočtu, patřily rekonstrukce 
parků: Malešický park a park Malinová-Chrpová. Úřad získal i miliony na zateplování školek, na solární ohřev 
vody v domovech seniorů i ZŠ či na rekonstrukci Živnostenského odboru. Ze sféry podpory znevýhodněných 
občanů lze jmenovat z fondů EU hrazenou integraci občanů s těžkým zdravotním postižením či podporu 
nezaměstnaných osob 50+. Ze strukturálních fondů čerpá úřad i při podpoře rodin: třeba při podpoře matkám 
po rodičovské dovolené při nástupu do zaměstnání. Celkem Praha 10 za posledních deset let získala z fondů 
kolem 400 milionů korun. 

V minulosti Praha 10 dokončila například tyto projekty: Integrace občanů s těžkým zdravotním postižením 
a jejich rodin z  Prahy 10 na trh práce, E-learningový vzdělávací program pro další vzdělávání pracovníků 
ve veřejné správě, Úřad přátelský podnikatelům, E-šance: kombinovaný prezenční a e-learningový vzdělávací 
program pro znevýhodněné skupiny občanů v Praze 10, Do práce po rodičovské dovolené s Desítkou, 
Komplexní snížení energetické náročnosti budov vybraných MŠ v Praze 10, Komplexní snížení energetické 
náročnosti budovy mateřské školy Nedvězská, Praha 10, Zavedení centrální administrace projektů 
na MČ Praha 10 nebo Revitalizace parku Chrpová – Malinová či Malešického parku. 

 
Projekt „Práce a rodina – jde to! II“  
Projekt „Práce a rodina – jde to! II“, který probíhal v roce 2015, navázal na projekt „Práce a rodina – jde to!“, 

který byl realizován v období březen 2013 až srpen 2014.   
Městská část Praha 10 získala z fondů EU v rámci OPPA opět dotaci na projekt, díky kterému mohla spustit 

od března 2015 další vzdělávací kurzy zdarma pro své občany na mateřské či rodičovské dovolené. Cílem 
projektu je usnadnit rodičům návrat do pracovního procesu po mateřské dovolené.  

V nabídce byly kurzy angličtiny a práce s počítačem, kdy míra obtížnosti byla uzpůsobena potřebám 
účastníků. Dále probíhaly tréninky sociálních dovedností zaměřených na soulad rodinného a pracovního života, 
kde se řešila například tato témata: asertivita v rodině, rétorika, komunikace s dětmi, stres management 
či podnikatelské minimum. Na základě vstupního pohovoru a motivačního dopisu bylo umožněno vybraným 
účastníkům projektu absolvovat rekvalifikační kurzy.  

K dispozici byly sociálně-psychologické konzultace zaměřené především na podporu v obtížných a zlomových 
životních situacích. Pracovněprávní poradenství poskytlo formou konzultací rodičům pro změnu pomoc v oblasti 
práv a povinností při uzavření, ukončení či průběhu pracovního poměru, nároků při pracovní neschopnosti, 
možné práce při rodičovské dovolené a další užitečné informace. 

Velkou výhodou bylo i to, že úřad Prahy 10 zajistil účastníkům kurzů zdarma službu hlídání dětí od 1 roku 
do 4 let v dětské herně přímo v místě konání kurzů. Rodiče tak nemuseli řešit otázku, kdo pohlídá děti, zatímco 
oni se budou v rámci projektu vzdělávat. 

Projektové aktivity byly hrazeny z Evropského sociálního fondu, Praha & EU: Investujeme do vaší 
budoucnosti, a byly pro rodiče bezplatné. Podmínkou účasti rodičů v projektu bylo dodržení alespoň 
80% docházky na aktivitách, které si sami zvolili, a museli mít trvalé bydliště na území Prahy 10.  Kurzy 
probíhaly od března až do října letošního roku.  

 
Podpora nezaměstnaných osob 50+ při začleňování na trh práce v oblasti sociálních služeb 
Praha 10 se rozhodla, že pomůže lidem, kterým je přes 50 let, aby se lépe uplatnili na trhu práce. Cílem 

projektu byla podpora nezaměstnaných osob, které dovršily 50 let věku, žijí v Praze 10 a nemohly sehnat 
zaměstnání. Zúčastnit se jej mohou lidé bez ohledu na dosažené vzdělání a délku předchozího zaměstnání. 
Jediným kritériem byl věk nad 50 let. Účastníci Projektu 50+ zdarma získali vzdělání umožňující práci 
v sociálních službách, a to prostřednictvím rekvalifikačních kurzů a speciálních školení, po jejichž absolvování 
jsou způsobilí pro výkon práce v oblasti sociálních služeb. Profese pracovník v sociálních službách je zaměřena 
na přímou pomoc lidem, například těm, kteří nejsou schopni se postarat sami o sebe. Jedná se např. o pomoc 
s přípravou a podáváním stravy, nákupy, zajišťování různých pochůzek, pomoc s hygienou a podobně.  
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Projekt Podpora nezaměstnaných osob 50+ při začleňování na trh práce v oblasti sociálních služeb byl 
realizován od 1. října 2013 do 31. března 2015. Projekt pro své občany připravila Praha 10 v rámci Operačního 
programu Praha – Adaptabilita (OPPA) za finanční podpory Evropského sociálního fondu (ESF). Celkový 
rozpočet projektu činí 5 197 220,- Kč.  

Od ledna do srpna 2014 se uskutečnily tři běhy rekvalifikačních kurzů, v nichž ze 75 účastníků projektu uspělo 
73. Na tyto rekvalifikační kurzy navazovaly čtyři specializované kurzy. Pro vybrané úspěšné absolventy byla 
dále připravena tréninková placená pracovní místa u registrovaných poskytovatelů sociálních služeb, kde si 
mohli získané teoretické vědomosti vyzkoušet v praxi. Tréninková pracovní místa zajišťovaly tři organizace: 
Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10, p.o., Židovská obec v Praze – Domov sociální péče 
Hagibor a A Doma. Tříměsíční tréninkové zaměstnání absolvovalo celkem 31 účastníků projektu. Součástí 
projektu bylo také pracovněprávní poradenství a podpora účastníků při hledání zaměstnání.  

Za úspěch projektu a jeho absolventů lze považovat skutečnost, že se ke 30. 3. 2015 celkem 35 účastníků 
projektu (47 %) uplatnilo na trhu práce, přičemž 16 osob z tohoto počtu je zaměstnáno přímo v sociální oblasti.  

 
Profi úřad - modernizací řízení lidských zdrojů k vyšší efektivitě a zkvalitnění služeb poskytovaných 

úřadem  
Tento projekt podporoval Evropský sociální fond (ESF) v rámci Operačního programu lidské zdroje 

a zaměstnanost (OP LZZ).  Celkový rozpočet projektu byl 4 666 119,- Kč, kdy výše získané podpory byla  
3 966 201,- Kč. Finanční spoluúčast činila 15%  - tedy 699 918,- Kč. 

Projekt probíhal od 1. 2. 2013 do 31. 1 2015 a kladl si za cíl zmodernizovat, zefektivnit a zkvalitnit systém 
řízení lidských zdrojů na ÚMČ Praha 10. 

V rámci projektu se podařilo jasně a správně nastavit personální procesy, zavést do praxe moderní metody 
řízení lidských zdrojů a zlepšit vystupování a jednání zaměstnanců úřadu. Všechny tyto prvky se pozitivně 
promítají do výkonnosti, profesionality a spokojenosti zaměstnanců a zvyšování efektivity a kvality řízení úřadu 
prostřednictvím optimálního využití lidského a technického potenciálu a služeb poskytovaných úřadem. To se 
nepřímo projevuje také lepší komunikací a interakcí pracovníků úřadu s občany a podnikateli Prahy 10. 

Klíčovou náplní projektu bylo vytvoření personální strategie, analýza pracovních pozic a tvorba 
kompetenčních modelů, implementace e360° zpětné vazby do systému hodnocení pracovníků, vytvoření 
individuálních rozvojových plánů zaměstnanců, rozvoj kompetencí a vzdělávání vedoucích úředníků v oblasti 
řízení lidských zdrojů, odborný rozvoj a vzdělávání personalistů a HR specialistů ve specifických oblastech 
řízení lidských zdrojů, zavedení personálního controllingu a analýza softwarových nástrojů v oblasti řízení 
lidských zdrojů. 

Po vytvoření základních podkladů pro více než 370 zaměstnanců, postavených na centrálním dokumentu – 
personální strategii, proběhlo intenzivní, několikastupňové školení vedoucích pracovníků úřadu, díky nimž měli 
možnost si prohloubit své znalosti a dovednosti usnadňující výkon funkce manažera ve specifických podmínkách 
veřejné správy a osvojit si moderní nástroje řízení. Pilířem projektu, který zajistí přenos výstupů a zjištění 
projektu do budoucí praxe úřadu, byly vzdělávací aktivity zaměřené na personalisty. Právě tito zaměstnanci jsou 
nejdůležitějším garantem uskutečnění změn, nových postupů, aplikace nových nástrojů do inovovaného systému 
řízení lidských zdrojů. Specificky zaměřený vzdělávací program pro ně určený směřoval k prohloubení jejich 
znalostí a dovedností, výcviku a nácviku ve specifických oblastech řízení lidských zdrojů tak, aby tito lidé mohli 
kromě výkonu vlastních pracovních povinností vykonávat roli poradců a interních školitelů. Dlouhodobou 
udržitelnost projektu podpořila také závěrečná implementace personálního controllingu. Ten manažerům 
a personalistům poskytuje možnost sledovat statistické informace o výkonnosti a fungování jednotlivých 
personálních procesů, předpovídat a hodnotit výsledky personálních opatření a za určitých podmínek také 
snižovat personální náklady organizace. Přestože projekt 31. 1. 2015 skončil, jeho výstupy se budou nadále 
aktivně využívat. 

 
Revitalizace parku U Vršovického nádraží 
V roce 2015 došlo k revitalizaci parku U Vršovického nádraží (od roku 2014 park Jiřiny Haukové a Jindřicha 

Chalupeckého). Revitalizace se týkala obdélníkové části parku vymezené ulicemi U Vršovického nádraží, 
Sámova a Vršovická. Nejdůležitějším bodem renovace byla obnova komunikací a zpevněných ploch, náhrada 
a doplnění parkového mobiliáře včetně pítka, instalace automatické závlahy, vybudování tří menších herních 
prvků – trampolín v úrovni terénu a osvětlení.  

Při úpravě došlo k využití slepé ulice před základní školou, a to odstraněním stávající vozovky. Zpevněná 
plocha před budovou Základní školy U Vršovického nádraží byla výškově sjednocena s plochou parku, čímž 
došlo k bezprostřední návaznosti vznikem pěší promenády. Možnost vjíždění obslužných vozidel před školu 
přitom byla zachována. Kromě chodníku před školou se rekonstrukce dotkla také obvodových chodníků kolem 
parku, které jsou upraveny do mozaikového charakteru.  

Významným způsobem se změnila středová plocha, která byla do té doby tvořena několika lavičkami 
a odpadkovými koši. Prostor získal pobytovou funkci díky novému mobiliáři a sedacím prvkům, které tvoří 
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lavice z masivního dřeva různých délek, s opěradly i bez opěradel, malé sedací dřevěné kostky, na kterých se dá 
nejen sedět, ale třeba je i přeskakovat.  Sedací objekty jsou rozmístěny tak, aby vytvářely prostor ke komunikaci 
skupinek lidí (zejména školáků). Při pěší promenádě před školou jsou zase klasické lavičky s opěradlem, určené 
zejména seniorům, což ocení i klienti zdejšího Centra ošetřovatelské pomoci. Prostranství nabízí i možnost 
aktivního pohybu a zábavy o přestávkách i po škole pro děti i dospělé díky trampolínám umístěným pod úrovní 
chodníku. Dalšími novými prvky je pítko, podsvícení lavic páskovými LED svítidly a před školou byla navržena 
nová sloupová svítidla. Vybavenost doplnily odpadkové koše na smíšený odpad a na plasty a stojany se sáčky na 
psí exkrementy.  

Vzrostlá zeleň v místě byla zachována. Došlo pouze ke zdravotním řezům u ponechávaných stromů 
a k odstranění přestárlých a neprosperujících keřů a stromů. V charakteru původní kompozice byla provedena 
dosadba stromů včetně nových platanů před školu. Stávající travnaté plochy byly upraveny a doplněny 
automatickou závlahou.  

Revitalizace parku U Vršovického nádraží je během krátké doby třetí významnější obměnou parkového 
prostoru, na kterou se podařilo MČ Praha 10 získat finanční prostředky z evropských fondů. Oproti předchozím 
úspěšným realizacím v parku Chrpová - Malinová a v Malešickém parku se jednalo o akci menšího rozsahu. 
Celkové náklady na renovaci jsou ve výši 16 milionů korun, z toho dotace EU tvoří částku přes 9 milionů Kč. 
Autorem návrhu projektu parku je společnost a05 ateliér zahradní a krajinářské architektury. 

Výsledkem úpravy parku by mělo být vytvoření příjemného prostoru využitelného jak mladou generací 
zastoupenou žáky zdejší základní školy, tak místními seniory, kteří parčík využívají k posezení. Zároveň dojde 
k vytvoření kultivovaného a moderně pojatého veřejného prostoru, jenž bude vizitkou Prahy 10 při vstupu 
na území městské části.  

Na podzim 2015 začala i rekonstrukce Vršovické ulice za tři sta milionů, která se tak konečně dočká moderní 
tratě. Cestující ve Vršovicích se po opravě mohou těšit na tichou trať se spoustou moderních úprav. Část tratě 
bude zatravněná a budou na ní bezbariérové zastávky. 

Parková plocha vznikla už v roce 1938 a většina výsadby pochází z 50. let, vyskytují se v ní především duby, 
javory a platany.  

 

 
 

Zrevitalizovaný park Ji řiny Haukové a Jindřicha Chalupeckého 
 
 

Zimní úklid chodník ů v Praze 10 
 

Stejně jako v minulých letech je úklid sněhu na komunikačních chodnících v Praze 10 zajišťován vedením 
MČ Praha 10 a Technickou správou komunikací hl. m. Prahy. Úklid těchto chodníků patřících městu provádí 
Praha 10 přesto, že městská část není vlastníkem ani správcem komunikací. Vzhledem k tomu, že ze strany 
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hlavního města je do zimní údržby zařazena přibližně třetina chodníků na území Prahy 10, zůstaly by ostatní při 
spadu sněhu neošetřené.  

Praha 10 zabezpečuje údržbu 193 km komunikačních chodníků. Kromě tohoto úklidu se pak městská část stará 
o pochozí cesty v parcích a sídelní zeleni, přibližně 15 km chodníků. Plán zimní údržby je nastavený tak, 
že koresponduje s obecně závaznou vyhláškou hlavního města Prahy o schůdnosti místních komunikací. 
Termíny pro odstranění či zmírnění závady ve schůdnosti jsou rozděleny do dvou pořadí. V prvním pořadí jsou 
zařazeny chodníky frekventované a v centrálních lokalitách. Zde jsou práce zahajovány co nejdříve po zjištění 
závady a provedeny nejpozději do 5 hodin po zahájení (vyhláška stanoví 12 hodin od zahájení prací). Pro první 
pořadí úklidu je vymezeno celkem 75 km chodníků. Zbylé chodníky jsou zařazeny do druhého sledu úklidu, 
který by měl být ukončen do 8 hodin po zahájení prací. 

Zimní úklid je zajišťován smluvní dodavatelskou firmou a průběžně kontrolován pověřenými pracovníky 
úřadu. Kontrolní činnost v době sněhových podmínek probíhá každodenně. Do úklidových prací jsou zařazovány 
i osoby, které pro městskou část vykonávají obecně prospěšné práce. Celkový výčet ulic, které zařadila radnice 
do svého úklidu, je zveřejněný na internetových stránkách www.praha10.cz/verejneprostory. Zde je k dispozici 
i mapový podklad, ve kterém je zimní úklid vyznačený. Na internetu je možné také dohledat informace týkající 
se údržby vozovek. Tu na území hlavního města zajišťuje TSK. Plán údržby včetně interaktivní mapy 
s vyznačením pořadí úklidu vozovek je přístupný na stránkách www.tsk-praha.cz pod odkazem „zimní údržba 
komunikací“. 

 

 
 

Vystoupení na farmářských trzích 7. března 2015 
 
 

Farmářské trhy  
 
Farmářské trhy na Kubánském náměstí ve Vršovicích fungují od května 2010. Cílem bylo založení nové 

tržní tradice se zárukou pravidelného prodeje kvalitních a čerstvých domácích výrobků a výpěstků přímo 
od farmářů a drobných výrobců. Právě jednou ze základních podmínek pro prodejce je, že své produkty nabízejí 
oni sami nebo lidé jimi pověření. 

Tržiště s čerstvými zemědělskými produkty na Kubánském náměstí je v provozu třikrát týdně nejen přes celou 
sezonu, ale i v předvánočním čase. Návštěvníci na farmářské trhy mohli přijít vždy v úterý a čtvrtek od 9:00 
do 18:00 a v sobotu od 9:00 do 14:00 hodin. Součástí tržnice je automat na čerstvé mléko, z něhož je možné 
čerstvé mléko načepovat 24 hodin denně po celý rok. 

Na trzích se prodávají sezónní zemědělské a farmářské produkty od českých pěstitelů, chovatelů a menších 
výrobců. Nabídka se mění podle toho, jaké ovoce či zelenina zrovna dozrává. Podle toho jsou během roku 
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připraveny "speciální akce". Na jaře například probíhají trhy věnované medu, v květnu zase chřestu a v červnu 
následuje oslava českých jahod a později jablečné týdny.  

Pořadatelem jedněch z nejoblíbenějších farmářských trhů v Praze – na Kubánském náměstí ve Vršovicích – 
bylo občanské sdružení Archetyp. Začátkem roku 2012 se městská rada dohodla, že bude pořádat trhy sama 
prostřednictvím své zřízené společnosti Praha 10 – Majetková, a.s., s tím, že na trzích zůstanou osvědčení 
dodavatelé i jejich produkty. Praha 10 – Majetková, a.s., která provozuje farmářské trhy, se dále stará o rozsáhlý 
sportovní areál Gutovka nebo provozuje Horský hotel v Krkonoších, kam děti z Prahy 10 vyjíždějí na školy 
v přírodě, lyžařské kurzy nebo kde jsou pořádány letní akce pro seniory. 

Na webových stránkách www.farmarsketrhyp10.cz je možné získat kompletní údaje o otevírací době, 
nabízeném sortimentu, prodejcích, informacích pro farmáře, ale i připravovaných tematických dnech, které se 
na trzích konají. 

 
V sobotu 7. března 2015 se po zimní přestávce vrátily farmářské trhy na Kubánské náměstí ve Vršovicích. 

Masopustní zabijačkové hody byly připraveny od 9 do 14 hodin; k dostání byly tradiční masopustní pochutiny, 
zabijačkové speciality, koláče, koblihy, pivo, víno, medovina nebo skvělá káva z kavárny Čekárna. Během 
masopustního veselí nechyběli ani kejklíři nebo kapela Motovidlo. Připravena byla dětská tvořivá dílnička na 
výrobu masek a malování na obličej. Na programu byly i masopustní zvyky a obyčeje. 

 
Praha 10 připravila na sobotu 21. března od 10 hodin Jarní slavnosti. Na Kubánském náměstí se i letos slavil 

příchod jara a připraven byl kulturní program a farmářské trhy. Vstup na akci byl pro veřejnost zdarma. 
Hlavním lákadlem byla určitě kapela Patrola Šlapeto. Dále vystoupila kapela Ohaři, představili se šermíři, 

nechyběly dílny pro děti, ukázka staročeských řemesel a postavičky Toma a Jerryho ze stejnojmenného 
kresleného seriálu. Dalším překvapením byly květiny, které přítomným dámám rozdávala starostka Prahy 10 
Radmila Kleslová, pod jejíž záštitou se akce konala.  Kytička byla zasazená v květináči. 

Akci přálo i pěkné počasí, takže na trhy dorazily skoro tři tisíce návštěvníků. Na stáncích bylo možné zakoupit 
čerstvou zeleninu nebo uzeninu. Nejvíce šly na odbyt syrové buřty, organizátoři totiž na náměstí připravili místo, 
kde si je mohl každý zdarma podle libosti opéct. 

 
Kvůli nepříznivému počasí byly v úterý 31. března a ve čtvrtek 2. dubna farmářské trhy na Kubánském 

náměstí zrušeny. 
 
4. dubna od 10 hodin se na Kubáni připomněly Velikonoce. V nabídce byly rukodělné výrobky od pomlázek 

přes pečené beránky a zajíčky až po ručně malované kraslice. 
České tradice byly na farmářském tržišti připomenuty rukodělným řemeslem, kreslením a zdobením vajíček, 

výrobou píšťalek, křesťanskými a pohanskými zvyky, workshopy nebo např. pletením pomlázky. 
Nechyběla ani lidová hudba - cimbálová skupina Medicimbal - nebo cukrová vata pro děti. 
 
Kromě klasických farmářských trhů probíhaly v roce 2015 i tematicky zaměřené akce: 
16. května se konala Bylinková slavnost, na které bylo připomenuto, že jarní byliny obsahují spoustu 

vitaminů, minerálů a enzymů. Dorazili bylináři a zelináři, kteří přivezli bylinky kuchyňské a léčivky - pažitku, 
kudrnku, libeček, majoránku, koriandr, mátu několika druhů, meduňku, šalvěj, ale i kopřivy, šťovík, citronovou 
trávu, stévii a další byliny ze skleníků a polí. Čeští hospodáři poradili i s pěstováním. 

6. června proběhlo Medobraní na Kubáni. K vidění byl skleněný včelí úl, nechybělo vytáčení medu a jeho 
zpracování přímo na tržišti, pro děti povídání o zajímavostech o včelách přímo od včelaře. Návštěvníkům bylo 
nabídnuto mnoha produktů od několika českých včelařů, včelí kosmetika, medovina apod. 

Akce se konala ve spolupráci s Českým svazem včelařů. Med je nejstarší přírodní produkt používaný 
ke slazení a léčení lidí. Tato přírodní surovina je nenahraditelná.  

V červnu byly připraveny Jahodové slavnosti. Návštěvníci se mohli seznámit s výjimečnou chutí mnoha 
odrůd českých jahod, jahodovými koktejly a dortíky nebo koláči. 

 
V sobotu 12. září od 9 do 13 hodin probíhala na farmářských trzích akce nazvaná Kubáň patří dětem. 

Připraveno bylo malování na obličej, atrakce pro děti, živá hudba a čokoládová fontána. 
 
21. listopadu se zde od 10 do 12 hodin konala zabíjačka, na které hrála kapela Encuentro. 
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Farmářské trhy 
 
 

Strom za každé narozené dítě 
 
Projekt Strom za každé narozené dítě byl odstartován na podzim 2007 výsadbou lípy v Heroldových sadech 

za účasti vedení radnice a maminek s novými občánky. Hlavním smyslem projektu je zajistit vysazení stromu 
za každé dítě narozené v desátém pražském obvodě, jehož rodiče se k programu výsadby připojí. Radnice Prahy 
10 chtěla tímto projektem pomoci životnímu prostředí a rozvíjet vztah občanů k veřejné zeleni. Za stromky 
rodiče neplatí, ty jsou darem obce novým občánkům.  

Vysazené dřeviny buď nahrazují původní, odumřelé stromy, ale v mnoha případech se jedná o zcela novou 
zeleň, která oživuje konkrétní veřejný prostor a zlepšuje životní prostředí. Plochy vhodné k výsadbě jsou 
vytipovávány pracovníky odboru životního prostředí a jsou rovnoměrně vybírány po celé desáté městské části. 
Stromy se sázejí vzhledem k jejich vegetačnímu cyklu vždy na podzim a na jaře. Druhovou skladbu volí vždy 
odborní pracovníci úřadu při zohlednění perspektivy dané dřeviny v místě a celkového charakteru lokality. 
Nejčastěji vysazovaným stromem je lípa následovaná borovicí, javorem, smrkem, habrem a hlohem. 
Vysazovány jsou i méně známé druhy, jako je třeba ambroň, liliovník, kaštanovník, korkovník nebo pavlovnie. 
Nové stromy patří do správy veřejné zeleně, která je hrazena z prostředků radnice městské části. Dřeviny proto 
mají i do budoucna zajištěnou nutnou péči. Finanční náročnost na realizaci projektu se pohybuje ve statisících 
korun a zahrnuje jak nákup dřevin, tak jejich výsadbu a pozdější údržbu.  

Do projektu se mohou zapojit rodiče nově narozených dětí při vítání občánků. Možnost vysadit strom za dítě je 
rodičům nabídnuta při slavnostním aktu vítání nových občánků. Rodiče si mohou vybrat, jestli strom jejich 
potomka bude růst ve Vršovicích, Strašnicích, Malešicích nebo Zahradním Městě. Místo si většinou volí podle 
svého bydliště. Pro rodiče je při vítání připraven certifikát s výtvarným motivem, který se váže k této akci. 
Do projektu se hlásí více než polovina rodičů, kteří na vítání občánků přijdou. Projekt je velmi oblíbený 
a radnice se nyní potýká s neočekávaným problémem, neboť docházejí místa pro výsadbu nových stromků. 

Součástí projektu Strom za každé narozené dítě je také společné sázení s rodiči narozených dětí. Všem 
dotčeným rodičům je vždy nabídnuta možnost se sázení přímo účastnit. Ti, kteří nabídku využijí, jsou pak 
pozváni na konkrétní termín výsadby. V místě si tak mohou svůj strom symbolicky přisvojit, např. přihrnutím 
připravené zeminy nebo připevněním cedulky s křestním jménem dítěte, pro které je strom určený. Pokud rodiče 
strom pro své dítě chtějí, ale na sázení nepřijdou, je strom vysazen bez jejich účasti. Všechny vysazené stromy 
jsou zaměřeny podle GPS souřadnic, které jsou dodatečně rodičům zaslány společně s informací o druhu 
vysazeného stromu včetně jeho latinského názvu. Souřadnice výsadby a instalovaná cedulka se jménem dítěte 
pak umožňují stromy v plochách zeleně jednoduše dohledat.  
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Praha 10 získala i díky projektu výsadeb stromů za narozené děti prestižní ocenění Město stromů ročníku 
2012/13.  

Za osm let trvání tohoto populárního projektu už bylo vysázeno 3586 dřevin. Například v roce 2013 i díky 
revitalizaci Malešického parku přibylo na území „desítky“ 648 nových stromů.  

Kvůli nedostatku nových míst však hrozí, že od roku 2016 dojde ke změně, kdy už každé nově 
narozené dítě na desítce nebude mít svůj strom. Nově bude výsadba probíhat za skupinu deseti dětí. Tato změna 
se týká dětí, které se účastní vítání občánků od druhé poloviny roku 2015. Nově se bude ročně sázet asi 200 
až 250 stromů. Dosud to bylo ročně cca 550 – 600 stromů. 

 
 

Příspěvek na osobní asistenci zdravotně postiženým dětem 
 
Městská část Praha 10 poskytuje příspěvky na osobní asistenci pro děti s těžkým zdravotním postižením 

v souvislosti se školní docházkou. Finanční příspěvek dostávají děti ve věku od šesti do osmnácti let, které mají 
trvalé bydliště v městské části Praha 10, mají průkaz ZTP/P a plní povinnou školní docházku denní formou nebo 
navštěvují speciální školy. V Praze 10 se to týká několika desítek dětí.  

 Výše příspěvku činí za jedno pololetí 22 500 Kč v případě, že dítě dochází do běžné školy, a 9 000 Kč 
v případě docházky do školy speciální. Příspěvek je vyplácen vždy za uplynulé pololetí školního roku 
po předložení vysvědčení. Tímto způsobem se představitelé Prahy 10 snaží rodinám alespoň částečně ulehčit 
velmi náročnou péči o děti se zdravotním postižením a školákům pak vytvořit podmínky potřebné pro jejich 
vzdělávání a začlenění do společnosti.  

Příjemcem příspěvku od Prahy 10 je většinou rodič dítěte nebo jiný zákonný zástupce. Takto vyplacený 
finanční příspěvek je určen na zajištění osobní asistence, kterou dítě potřebuje v souvislosti se školní docházkou 
(např. v době vyučování, přestávek, při dopravě do a ze školy). Osobní asistenci mohou zajišťovat sami rodiče 
nebo mohou využít pomoci poskytovatelů sociálních služeb, případně jiných služeb.  

Poprvé byl příspěvek vyplacen za první pololetí školního roku 2004/2005. Praha 10 tímto krokem řeší 
problematiku, kterou by měl řešit stát. Tato služba je dodnes unikátní v rámci celé Prahy, i proto byla Praha 10 
za tento projekt několikrát oceněna neziskovými a nevládními organizacemi. Kromě finanční podpory Praha 10 
zabezpečuje i přepravu handicapovaným lidem a vozíčkářům ve speciálně upravených automobilech a další 
aktivity.  

 
 

Informace o Praze 10 přes SMS zdarma 
 

Od srpna 2011 probíhá provoz bezplatného zasílání informací formou SMS. Přímo do mobilu tak lidé 
dostávají informace o blokovém čištění, dopravě, koncertech či sportovních akcích. Tato služba pomůže i při 
krizových událostech.  Kdokoli se může zaregistrovat na webu, telefonicky anebo přes SMS. Následně si vybere, 
jaké oblasti života v Praze 10 ho zajímají, a tyto novinky pak bude od Prahy 10 průběžně dostávat. Každý 
registrovaný uživatel se může přihlásit k odběru novinek z těchto oblastí: doprava, krizové události, kultura, 
sport, volby a zastupitelstvo. Samostatnou kategorii tvoří blokové čištění ulic, kde si zájemce označí navíc 
lokalitu svého bydliště.  

Registrovat k příjmu SMS se zájemci mohou na http://sms.praha10.cz, anebo prostřednictvím call-centra 
Prahy 10 na čísle: 840 11 12 13. Technické řešení SMS informování pro Prahu 10 vytvořila společnost 
O2 Telefónica. 

 
 

Boj s graffiti 
 

Cílem projektu nazvaného Stop nelegálním graffiti v Praze 10, který 1. dubna 2015 spustila vršovická radnice, 
je chránit fasády domů před nevzhlednými čmáranicemi a účinně postihovat jejich autory. Navázal tak na dobré 
zkušenosti z pilotního projektu zaměřeného na odstranění graffiti z let 2012 a 2013.  

Praha 10 chce vytlačit sprejerství zejména z nejfrekventovanějších ulic, tvořících její hlavní uliční osy, tedy 
Vršovické ulice, ulice V Olšinách, Kubánského náměstí, Kodaňské, Moskevské, Sportovní, Holandské, Ruské, 
Murmanské, Korunní, Průběžné, Saratovské, Starostrašnické, Černokostelecké, Na Hroudě, U Vesny, 
Vladivostocké, Jerevanské, Kišiněvské, Krasnojarské, Amurské, Lvovské, Karpatské a Slovinské. 

Domy, které desátá městská část spravuje, však tvoří jen malou část zdejších nemovitostí, proto radnice na jaře 
prostřednictvím dopisů vyzvala k zapojení do programu i majitele soukromých domů. Předpokladem jejich 
účasti je písemný souhlas se zásahy na jejich nemovitém majetku ve formě čistění nebo přemalování zasažené 
části fasády, uzavření nebo udržování pojištění kryjícího tyto formy škody (často zahrnuté v rámci pojištění proti 
vandalismu) a vinkulace pojistného plnění ve prospěch Prahy 10. Dále pak závazek podat při zjištění graffiti 
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trestní oznámení, vymáhat na pachateli vzniklou škodu a v případě úspěchu převést získanou náhradu 
na městskou část.  

Práce související s kontrolou a očistou domů zapojených do programu zajistí odborná firma vzešlá 
z výběrového řízení. Její pracovníci nové čmáranice podrobně zdokumentují pro účely nahlášení pojistné 
události, následného trestního řízení nebo vymáhání škody. Následuje odstranění graffiti z fasády a poté se 
omítka nastříká speciální ochrannou vrstvou.  Antigraffitové hlídky tedy nechrání objekty před sprejery, 
ale rychle a efektivně řeší následky jejich aktivit.  

Zapojit do programu se kromě majitelů bytových domů v nejnavštěvovanějších místech Prahy 10 mohou 
i vlastníci bytových domů z jiných míst této městské části. Zájemci se do projektu mohou zapojit kdykoli během 
jeho trvání, stačí pouze vyplnit jednoduchou přihlášku na webu. 

Jelikož je důležité nalézt a potrestat pachatele tohoto vandalismu, Praha 10 intenzivně spolupracuje 
s Městskou policií i Policií ČR. 

Na druhou stranu vyčlenilo vedení Prahy 10 od podzimu roku 2009 asi desítku ploch pro legální graffiti. 
Ty jsou většinou využívány hned po jejich zveřejnění. Svědčí o tom vyčleněné plochy ve Vladivostocké ulici, 
plocha objektu TJ Lokomotivy Vršovice v ulici Sportovní, u ZŠ Roháčových Kasáren, v areálu Gutovka, 
u Vršovického nádraží či u gymnázia v Přípotoční. Asi nejznámější je stěna školní budovy Gutova. Čtyři bývalí 
writeři a nyní streetoví umělci - Michal Škapa, Jakub Uksa, Honza Kaláb a Lukáš Kladívko, projekt zrealizovali 
s radnicí Prahy 10.  

 
 

Občané Prahy 10 zasedají ve výběrových komisích 
 
Praha 10 se dlouhodobě snaží zapojovat do rozhodování své občany a nabízí jim účast ve výběrových 

komisích, které rozhodují o městských zakázkách. Lidé tak doplňují úředníky radnice a zastupitele 
m. č. Praha 10 a mohou se se všemi právy a povinnostmi plnohodnotného člena podílet na rozhodování komisí 
o veřejných zakázkách. Občané tak mají možnost se sami přesvědčit o regulérnosti jednotlivých zakázek 
a mohou hlídat, aby zakázku dostala opravdu firma, která podá nejlepší nabídku. Radní se tímto krokem rozhodli 
přispět k větší otevřenosti a transparentnosti úřadu. Tato ojedinělá a naprosto nadstandardní účast občanů 
v hodnotících komisích funguje v Praze 10 v rámci protikorupční strategie od roku 2007. Do registru bylo 
postupně zařazeno celkem 216 osob. 

Do výběrových komisí se občané mohou přihlásit jednou ročně. Zástupce veřejnosti nesmí být 
v zaměstnaneckém, pracovním či obdobném poměru k úřadu nebo jím zřízeným organizacím. Mezi podmínky 
zařazení patří trestní bezúhonnost, věk nad 18 let, trvalé bydliště v Praze 10 a uchazeč také nesmí být zadlužený 
a nesmí být v soudním sporu s městskou částí nebo s organizacemi jí zřízenými. Členové komise jsou za svou 
činnost honorováni částkou 500 korun za každý den trvání komise. Občané, kterým skončil registr, se znovu 
mohou přihlásit až po půlroční blokační lhůtě. 

Před každým hodnocením nabídek je z registru náhodně vylosován některý z občanů jako regulérní člen 
hodnotící komise a jeho tři náhradníci. Tím se sníží možnost, že by měl dotyčný s firmami nějaké vztahy 
a přispěje to k větší transparentnosti rozhodování. Vylosovaný občan je následně kontaktován pracovníky 
ÚMČ Praha 10, zda má o členství v komisi zájem a může se jejího jednání účastnit. Pokud se tohoto občana 
nepodaří zastihnout nebo členství odmítne, je osloven náhradník.  

V průběhu roku 2015 se zástupci občanů zúčastnili celkem 23 hodnoticích komisí v rámci zadávání veřejných 
zakázek (celkem 40 veřejných zakázek), výběrových řízení na prodej volných bytových jednotek 
(celkem 9 výběrových řízení) a 2 občané se stali členy dočasných komisí na pronájem či prodej volných bytů 
a nebytových jednotek. V registru zástupců občanů v hodnoticích komisích bylo v říjnu 2015 zařazeno celkem 
44 občanů městské části. Části zástupců občanů (celkem 18 osob), kteří se do registru přihlásili v roce 2013, 
končil mandát k 31. 12. 2015. Proto radní vyhlásili doplnění registru. Lhůta pro podání přihlášky končila 
13. 11. 2015 v 9:00 hodin. 

 
 

Bezplatné kurzy sebeobrany pro ženy, dívky a seniory 
 
Mimořádně příznivé ohlasy a velký zájem o kurzy sebeobrany ze strany žen a dívek i seniorů přiměly radnici 

Prahy 10 k pořádání těchto kurzů i v dalších letech. Kurzy jsou určeny pro ženy a dívky ve věku 15 – 20 let 
a seniory, protože právě tyto skupiny obyvatel se mohou nejsnáze stát oběťmi fyzického násilí. Smyslem kurzů 
je naučit účastníky v předstihu určit nebezpečné situace, předcházet jim, a pokud taková situace již nastane, umět 
efektivně případný útok násilníka odvrátit a snížit tak maximálně případnou újmu na jejich zdraví.  Kurzy jsou 
určeny pouze pro občany s trvalým bydlištěm v MČ Praha 10 a jsou pro ně bezplatné.  

Výuka se skládá z osmi lekcí, z nichž každá trvá devadesát minut. Účastníci se během nich naučí základy 
pohybové průpravy, správné reakce při obraně i útoku na horní i dolní část těla, nacvičí si sebeobranné i útočné 
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chvaty a hmaty vedoucí ke zneškodnění útočníka. Kurz obsahuje také cvičení směřující ke zvýšení fyzické 
kondice účastníků a blok zaměřený na vhodný způsob komunikace pro předcházení ohrožení či pro případ řešení 
vypjatých stresových situací. 

Kurzy se konají ve Sportcentru10 v Kodaňské ulici 45 ve Vršovicích (www.sportcentrum10.cz) každý měsíc. 
Po celý rok se tematicky střídaly kurzy pro občany v seniorském věku a kurzy pro ženy a dívky. Výuka 
probíhala 2x týdně po 4 týdny.  Jelikož je o kurzy velký zájem a kapacita jedné lekce je dvacet osob, zájemci 
jsou do kurzů zapisováni postupně dle pořadí přihlášení.  

Praha 10 organizuje i senior box. Senior box je cvičení založené na základech klasického boxu, upravené 
speciálně pro osoby v seniorském věku. Při cvičení nedochází k fyzickému kontaktu s ostatními cvičenci, 
nicméně i tak se cvičenci naučí správné technice úderů, přičemž velmi znatelně posilují svou fyzickou kondici. 
Při cvičení používají cvičenci boxerské rukavice, boxerské pytle a další vybavení.  

Lekce byly vedeny kvalifikovaným trenérem, který má se seniorským cvičením praxi. 
 
 

Hledání nové radnice Prahy 10  
 
Úřad městské části Prahy 10 sídlí vedle nákupního centra Eden ve Vršovické ulici 68. Budova byla 

kolaudována 25. září 1976 na tehdejší třídě Sboru národní bezpečnosti na sídlišti Vlasta. Projektoval ji Státní 
projektový ústav a vedoucím projektantem byl Vlastibor Klimeš. Přímým investorem byla Investiční správa zón 
vojenského okruhu Praha 6. Budova byla od počátku projektována jako multifunkční (víceúčelová). Postavena 
byla pro tehdejší Obvodní národní úřad Prahy 10, který se tam přestěhoval z Rangherky, takzvaného 
Vršovického zámečku, dále zde sídlila Vojenská správa a Pramen Praha.  

Budova radnice byla architektonicky neobvyklou stavbou. Toto unikátní řešení však způsobuje statické 
problémy, rizikem do budoucna jsou i některé použité materiály. Radnice byla postavena v sedmdesátých letech 
minulého století, ale v průběhu uplynulých let zde byla prováděna pouze běžná údržba a proběhly nutné dílčí 
rekonstrukce. Žádná zásadní rekonstrukce se nekonala, takže současný stav sídla je poplatný době, kdy bylo 
kolaudováno. Od té doby její železobetonovou konstrukci narušila mimo jiné například sůl ze zimní údržby 
silnic, dům trpí otřesy od frekventované Vršovické ulice a své vykonává také voda ničící betonovou konstrukci. 
Současná budova radnice je tak dlouhodobě ve špatném technickém stavu. Objekt nevyhovuje z hlediska 
současných norem (požární a provozní bezpečnost nebo bezbariérovost), je zde málo parkovacích míst, 
je energeticky zastaralá a jsou zde problémy s okny nebo těsněním, proto je její provoz drahý.  

Současná radnice se nachází v multifunkční budově Vlasta, která má 5 pater a skládá se ze tří propojených 
budov. V současnosti zde vedle samotné radnice sídlí mj. Policie ČR, Vojenský úřad sociálního zabezpečení 
či Úřad práce. Je tu také restaurace, galerie a několik provozoven poskytujících služby. 

O nevyhovujícím stavu komplexu se začalo hovořit již v devadesátých letech 20. století. V lednu 2011 byl 
v programovém prohlášení městské rady na léta 2010–2014 schválen bod, kde se vedení radnice zavázalo hledat 
vizi nového sídla úřadu buď formou rekonstrukce, anebo výstavby nové radnice. Záměrem radnice bylo 
uskutečnit pro město ekonomicky nejvýhodnější variantu.  

Postupně vzniklo několik řešení, které by danou situaci vyřešilo. Jednalo se o celkovou rekonstrukci 
současné budovy radnice ve Vršovické ulici nebo výstavbě nové radnice u stanice metra Strašnická, jejíž 
součástí se mohla stát i zdejší stará škola.  

Při rekonstrukci multifunkčního panelového komplexu Vlasta, ve kterém radnice nyní sídlí, by bylo nutné 
budovu prakticky obnažit na konstrukci. Navíc po dobu rekonstrukce by zaměstnanci a občané chodili na úřad, 
který by sídlil v provizorních podmínkách nebo v pronajatém dočasném sídle. Rekonstrukce by navíc nevyřešila 
častou námitku občanů – špatnou dopravní dostupnost veřejnou dopravou i autem. Do této varianty se musel 
zohlednit i případný nájem za umístění radnice a jejich pracovníků do náhradních prostor po dobu trvání 
rekonstrukce. Velkým problémem zůstávala i možná rekolaudace, například kvůli současným normám 
nevyhovujícího počtu parkovacích míst.  

Výhodou novostavby na Strašnické by bylo, že pozemky, které u stanice metra Strašnická vlastní Praha 10, 
mají dostatečné rozměry a správnou kategorii územního plánu. Výhodou tohoto řešení je především poloha 
na významném dopravním uzlu, místo je dostupné autobusem, tramvají a metrem. Došlo by také ke zhodnocení 
tohoto místa, které bylo významně poškozeno za minulého režimu při stavbě metra. Strašnická má potenciál stát 
se místním centrem, což by bylo výhodné především pro místní obyvatele. Novostavba – s výjimkou budovy 
bývalé strašnické základní školy – může mít libovolný tvar, který zapadne do tohoto území na pomezí vilek, 
činžovních a panelových domů. V případě výstavby nové radnice by Praha 10 současnou budovou radnice 
prodala a o utržené peníze by se snížily náklady na radnici novou. 

V roce 2013 se ukázala ještě třetí možnost – koupě existující budovy nebo pozemku vhodného pro fungování 
radnice. Do výběrového řízení na koupi vhodného pozemku nebo objektu k vytvoření vhodných prostor 
pro fungování Úřadu městské části Praha 10, které bylo vyhlášeného října 2013, se přihlásily dvě firmy. 
K odkupu byla nabídnuta budova Na Vinici, kde nyní sídlí společnost Vodafone, a pozemky na nároží ulic 
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Vinohradská a Počernická. Tyto pozemky na Hagiboru nabídla Vinohradská Development spolu se společností 
Hochtief.  

Na jaře 2013 se zjišťoval názor občanů formou dotazníků a probíhala setkání s občany. Pravidelně se 
informovalo o všech krocích v radničních novinách i prostřednictvím tiskových zpráv a webu Prahy 10. Téma 
radnice se řešilo také na většině zasedání zastupitelstva. Na základě usnesení zastupitelstva vznikla v únoru 2013 
Komise pro vytvoření vhodných prostor pro fungování Úřadu městské části Praha 10, v jejímž čele byla 
místostarostka Ivana Cabrnochová. Díky tomu mohly o nové radnici spolurozhodovat i radniční opozice a místní 
občanská sdružení. Členy komise se stali zástupci všech politických stran, dva zástupci občanských sdružení 
z Prahy 10 a zástupci městské části. Koncem roku 2013 kritizovali zástupci občanských sdružení fungování 
komise a jejich dva zástupci na protest na pozici v této komisi rezignovali. Zastupitelé rozhodli, že budou 
vylosováni dva noví členové z řad občanů, což se i v lednu 2014 stalo a dva členové Komise pro vytvoření 
vhodných prostor pro fungování ÚMČ Praha 10 získali všechny pravomoce i zodpovědnost jako ostatní členové 
této komise.  

Tato komise po svém svolání připomenula, že stále platí, že záměrem radnice je zrealizovat pro město 
ekonomicky nejvýhodnější variantu, ať již to bude rekonstrukce, výstavba nové radnice nebo koupě jiné 
nemovitosti. Vedení Prahy 10 chce, aby nová radnice měla nízké pořizovací a provozní náklady, pozitivní vliv 
na okolí stavby a dobrou dostupnost autem i veřejnou dopravou.  

Zastupitelé Prahy 10 měli dne 10. února 2014 rozhodnout o budoucnosti svého sídla. Jelikož si členové komise 
vyžádali další podklady, byl nakonec bod ohledně radnice vyřazen. Zasedání zastupitelstva bylo po projednání 
rozpočtu kvůli koaličním jednáním přerušeno. 24. února pokračovalo přerušené zasedání zastupitelstva, 
na kterém byl opět bod o radnici zařazen. Opoziční TOP 09 demonstrativně opustila jednání. Ještě před tím 
zkritizovala, že cena za pozemky na Hagiboru je příliš vysoká. Představitelé TOP 09 také označili posudek 
na cenu případné rekonstrukce současné budovy radnice Prahy 10 (za 888 milionů) za předražený. Podle vedení 
radnice tento posudek nevznikl na základě skutečného stavu budovy, ale jako teoretický výpočet možných 
nákladů. Představitelé Prahy 10 se hájili tím, že vše je transparentní a vše bylo důsledně prodiskutováno.  

Zastupitelé Prahy 10 poté vybírali ze tří variant pro budoucí sídlo radnice. Při hlasování se řídili doporučením 
Komise pro vytvoření vhodných prostor pro fungování ÚMČ Praha 10, která vybrala jako nejlepší variantu 
výstavbu radnice na nově zakoupených pozemcích, vzešlých z veřejného výběrového řízení. Pro koupi pozemků, 
kde by se následně vystavělo nové sídlo radnice, hlasovalo 21 z 36 zastupitelů.  

Současně bylo dohodnuto, že bude vyhlášeno otevřené výběrové řízení na nákup vhodného pozemku 
v souladu se zákonem o veřejných zakázkách. Praha 10 vypsala v létě 2014 zakázku na stavbu radnice 
za 775 milionů korun bez DPH. Vítěz výběrového řízení měl zajistit vhodný pozemek v Praze 10 pro výstavbu, 
vyhotovení studie nového sídla, technický dozor, projektovou dokumentaci a postavit i samotnou radnici. 
Městská část dále vyžadovala, aby byl její úřad na nové adrese dobře dostupný městskou hromadnou dopravou 
i autem. Žhavým kandidátem byla parcela na Hagiboru, která již před časem byla městské části nabídnuta.  

Opoziční zastupitelé TOP 09, politické uskupení VLASTA (koalice občanů Prahy 10, KDU-ČSL a LES) 
a občanská iniciativa Společně pro Desítku kritizovali výběr nové radnice a především nákup pozemku 
na Hagiboru. Jelikož radnice jejich protesty nevyslyšela, spustili petici „STOP miliardové radnici!“ za vypsání 
místního referenda o stavbě nové budovy radnice. Nová radnice měla stát 775 milionů korun bez DPH, což 
přišlo opozici předražené, proto chtěli referendem tento projekt zastavit. Podle kritiků byla nejlevnější variantou 
rekonstrukce současné budovy, která by stála maximálně půl miliardy. V hlasování chtěli organizátoři petice 
položit lidem dotaz, zda chtějí, aby byla stavba radnice omezena limitem 500 milionů korun. Další otázka se 
ptala na zrušení dosavadního procesu výběru nového sídla, zařazení ekonomické výhodnosti a dopravní 
dostupnosti do hodnotících kritérií této zakázky a vyhlášení veřejné architektonické soutěže. Navíc podle 
opozice nemělo o obří investici rozhodovat dosluhující zastupitelstvo, ale až to nové, které mělo vzejít z voleb 
10. a 11. října 2014. Navrhovatelé referenda požadovali, aby se o stavbě radnice rozhodovalo v termínu konání 
komunálních voleb, tedy 10. a 11. října, aby se ho zúčastnilo dostatečné množství lidí. V jiném termínu by podle 
nich hrozilo, že přijde málo lidí a hlasování nebude platné. 

7. srpna 2014 předložili členové přípravného výboru - Renata Chmelová (VLASTA), zastupitel Radek Lojda 
(TOP 09) a Ivana Mádrová (zastupující občanské iniciativy a spolky) - MČ Praha 10 celkem 1486 podpisových 
archů, jež obsahovaly cca 9640 podpisů. Radnice musí podle zákona referendum vyhlásit, pokud se pod žádost 
podepíše deset procent oprávněných voličů - obyvatel městské části, což v Praze 10 znamenalo 8355 podpisů. 
Při kontrole podpisových archů úředníci našli velkou chybovost a museli vyřadit celkem 1929 podpisů, které 
nesplňovaly zákonem dané podmínky. Ať již kvůli tomu, že se někteří lidé podepsali dvakrát, že nejsou 
obyvateli městské části nebo kvůli tomu, že údaje byly nečitelné či nekompletní. To znamenalo nesplnění 
zákonem požadovaného počtu hlasů. Kvůli nízkému počtu podpisů pak městská část referendum odmítla. 

 Organizátoři referenda dali k soudu podnět kvůli neuznanému počtu podpisů. 15. září dal Městský soud 
v Praze za pravdu městské části Praha 10, která odmítla vyhlášení referenda kvůli nedostatku podpisů v petici. 
Soud si zkontroloval sám všechny podpisové archy a došel k závěru, že radnice část hlasů odmítla neoprávněně. 
Například některé z těch, které označila za nečitelné. Několik takto vyřazených osob dokázal soud na rozdíl 
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od radnice určit. A podobně soud vrátil i 38 hlasů, které radnice odmítla s tím, že tito lidé nebydlí v Praze 10, 
ale soud je v seznamu obyvatel Prahy 10 dohledal. Přestože se soud nakonec dopočítal "jen" 1402 chyb, i to bylo 
příliš a do potřebné hranice 8355 hlasů jich stovka chyběla.  

V létě se vedení Prahy 10 rozhodlo, že když Prahu 10 čekají na podzim komunální a senátní volby, tak by se 
mohly spojit volby s rozhodováním o důležitých komunálních tématech, a to formou vyhlášení místních 
referend. Témata vycházela z připomínek, které občané přes léto na úřad zaslali. Nejvíce obyvatele Prahy 10 
trápila otázka výstavby nové radnice, ale požadovali i vypsání referenda k omezení hazardu, rozšíření sociálních 
služeb, pokračování privatizace bytů či výstavbu parkovacích domů.  

Jelikož nezískali členové přípravného výboru dostatek hlasů a hrozilo, že se referendum nevyhlásí, svolal 
starosta Bohumil Zoufalík na pátek 22. srpna zasedání zastupitelstva, kde předložil vlastní návrh otázek 
v rámci bodu „Návrh na vyhlášení místního referenda na území městské části Praha 10“. Čtyři otázky z petice 
"Stop miliardové radnici" si osvojil a rozšířil je o dalších 11 otázek z připomínek občanů. Podle návrhu se měla 
uspořádat trojice referend ve třech různých termínech dohromady o 15 otázkách. První tři otázky měli voli či 
zodpovědět 19. a 20. září během prvního kola doplňovacích senátních voleb, sedm otázek včetně těch o radnici 
dostali 26. a 27. září při druhém kole a posledních pět témat se řešilo při komunálních volbách 10. a 11. října. 

Zastupitelé Prahy 10 schválili většinou hlasů návrh na konání referenda k celkem patnácti aktuálním 
tématům. Pro hlasovalo 23 z 36 zastupitelů, 8 bylo proti a jediný se zdržel. Kromě omezení finančních 
nákladů na výstavbu nové radnice ve výši 500 miliónů byly v referendu otázky na stavby parkovacích domů 
za 280 milionů korun, výstavbu hospice, rekonstrukci fotbalového stadionu Ďolíčku za 150 miliónů, vyhlášení 
nulové tolerance hazardu nebo pokračování v privatizaci bytů. 

TOP 09 a koalice VLASTA kritizovaly, že referendum k radnici mělo být 26. a 27. září při 2. kole senátních 
voleb, na které chodí málo lidí. Chtěli, aby se nejdůležitější část referenda konala spolu s komunálními volbami 
10. a 11. října 2014, kdy je volební účast daleko vyšší. Při nízké účasti by totiž výsledek referenda nebyl 
pro zastupitele závazný. Místní referendum je totiž platné, pokud přijde alespoň 35 % voličů. Opozice 
a občanské iniciativy považovaly tři referenda a množství otázek za matoucí. Starosta označil kritiku ze strany 
opozice za politikaření. Podle něj došlo k rozdělení referenda na tři části z technického důvodu, protože otázek je 
mnoho a z organizačního hlediska je to na hraně zvládnutelnosti. Starosta Bohumil Zoufalík navíc slíbil, 
že pro něj bude referendum závazné i v případě, že se ke konkrétní otázce vyjádří méně občanů, než je 
zákonem stanoveno.  

Opozice se kvůli termínům referenda obrátila na soud a žádala, aby se referendum o stavbě nové radnice 
konalo v době komunálních voleb. To soud zamítl.  

Tři místní referenda se v Praze 10 konala současně s doplňovacími senátními volbami a při komunálních 
volbách. Dosud v Praze 10 žádné místní referendum nebylo. Volby se konaly v tytéž dny, ve stejných budovách, 
ale v jiných místnostech. Místnosti pro referendum byly odlišné od místností, kde se konaly senátní či komunální 
volby proto, že to jednak zmiňuje zákon a vyžaduje to i nadřízený orgán úřadu městských částí, tedy Magistrát 
hlavního města Prahy.  

Dle zákona je k platnosti rozhodnutí v místním referendu třeba účasti alespoň 35 % oprávněných osob 
zapsaných v seznamech oprávněných osob; přičemž rozhodnutí v místním referendu je závazné, hlasovala-li 
pro ně nadpoloviční většina oprávněných osob, které se místního referenda zúčastnily, a alespoň 25 % osob 
zapsaných v seznamech oprávněných osob. Voleb by se tak v Praze 10 muselo zúčastnit skoro 30 tisíc 
právoplatných voličů. K tomu však ani v jednom z referend nedošlo, takže referendum nebylo kvůli nízké účasti 
platné, a tedy pro radnici závazné.   

Prvního referenda se zúčastnilo 11 procent voličů. Na druhé referendum, které se zabývalo radnicí, dorazilo 
7 procent lidí a na třetí, které bylo souběžně s komunálními volbami, přišlo jen 15,5 procenta lidí. 

Jen pro zajímavost uvádím otázky, které se týkaly radnice: 
Otázka č. 1: - Souhlasíte s tím, aby náklady na výstavbu sídla Úřadu městské části Praha 10 zahrnující 

pořízení pozemků potřebných pro výstavbu byly omezeny částkou 500 mil. Kč bez DPH? 
Počet platných hlasů pro „ANO“ 3 375, počet platných hlasů pro „NE“ 1 324 a zdrželo se 1 034. 
Otázka č. 2: - Souhlasíte s tím, aby základním hodnotícím kritériem v zadávacím řízení na pořízení sídla 

Úřadu městské části Praha 10 byla ekonomická výhodnost nabídky a dílčím kritériem s nejvyšší vahou byla 
nabídková cena? 

Počet platných hlasů pro „ANO“ 3 340, pro „NE“ 1 374 a zdrželo se 1034. 
Otázka č. 4: - Souhlasíte s tím, aby celkové náklady na rekonstrukci nebo pořízení sídla Úřadu městské části 

Praha 10 byly omezeny částkou 500 milionů Kč včetně DPH a případných úroků? 
Počet platných hlasů pro „ANO“ 4 336, počet platných hlasů pro „NE“ 812 a zdrželo se 602. 
 Otázka č. 5: - Souhlasíte s tím, aby dosavadní proces výběru sídla Úřadu městské části Praha 10 byl 

zrušen? 
Počet platných hlasů pro „ANO“ 4446, počet platných hlasů pro „NE“ 852 a zdrželo se 449. 
 Otázka č. 6: - Souhlasíte s tím, aby byly hodnotícími kritérii pro konečný výběr sídla Úřadu městské části 

Praha 10 ekonomická výhodnost a dopravní dostupnost pro občany městské části Praha 10? 
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Počet platných hlasů pro „ANO“ 4 658, počet platných hlasů pro „NE“ 539 a zdrželo se 554. 
 Otázka č. 7: - Jste pro to, aby na řešení sídla Úřadu městské části Praha 10 byla vyhlášena veřejná 

architektonická soutěž podle pravidel České komory architektů? 
Počet platných hlasů pro „ANO“ 4 053, pro „NE“ 1 068 a zdrželo se 635. 
 

 
 

Budova ÚMČ Praha 10 
 

2. října svolal starosta Bohumil Zoufalík zasedání ZMČ, kde zařadil bod o radnici. Přestože se referenda 
zúčastnilo pouze 7% procent voličů namísto 35 % vyžadovaných zákonem, vzal si podle svého slibu výsledek 
referenda za svůj a v tomto duchu ho předložil ke schválení zastupitelům. Chtěl, aby cena nové radnice byla 
omezena částkou 500 miliónů. K překvapení však hlasování neprošlo kvůli nesouhlasu ze strany zastupitelů 
TOP 09. Tedy strany, jejíž někteří zastupitelé byli i v petičním výboru, který hlasování o budoucnosti radnice 
prosazoval právě referendem. Následně bylo oznámeno, že přípravný výbor získal chybějící podpisy a TOP 09 
chce hlasovat o vypsání dalšího referenda k výstavbě radnice. Po tomto návrhu opustili někteří zastupitelé 
z jiných politických stran jednání. Tím se zastupitelstvo stalo neusnášeníschopné a muselo být ukončeno. 
Problém nové radnice tak přešel na nové obecní zastupitelstvo, které bylo zvoleno v říjnových komunálních 
volbách v roce 2014.  

 V roce 2015 byli někteří lidé, kteří podepsali petici na podporu referenda o radnici, pokutováni. Celkem bylo 
v petici nalezeno přes 600 podezření ze spáchání přestupků. Šlo především o neoprávněné podepsání petice, jiní 
lidé se podepsali vícekrát nebo v ní uvedli chybné údaje. Téměř dvě třetiny podezření na přestupky následně 
správní orgán odložil. Mezi odložené věci patřilo také oznámení o přestupku, které se týkalo občanů, kteří mají 
trvalý pobyt v městském obvodu Praha 10. Těchto asi 220 spisů bylo odloženo kvůli tomu, že jejich jednání 
nebylo shledáno úředníky jako úmyslné, což zákon o místním referendu vyžaduje. 

Ke konci března udělili ú ředníci Prahy 10 kvůli přestupkům v souvislosti s vyhlášením referenda 201 pokut. 
Pokutovaným hrozilo, že budou muset zaplatit až 3000 korun. Úředníci ale po projednání přestupků uložili 
pokuty při spodní hranici, mezi 100 a 300 korunami, celkem za 33 200 korun. Ve třech případech zahájili 
přestupkové řízení. Pokutu tak dostali i lidé, kteří v Praze 10 žili, ale nenechali si zapsat změnu trvalého bydliště. 

Radnice postupovala striktně podle zákona, který jí v některých případech skutečně umožňuje rozdávat sankce 
petentům. Zákon o místním referendu je totiž přísnější než normy pro běžnou petici. Občan ho nesmí úmyslně 
podepsat vícekrát nebo se ho účastnit, pokud nebydlí v dané obci. Praha 10 se při udělování sankcí odkazovala 
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na tyto tři části zákona: 1. Přestupku se dopustí oprávněná osoba, která úmyslně podepíše podpisovou listinu 
k témuž návrhu více než jednou. 2. Přestupku se dopustí fyzická osoba, která úmyslně podepíše podpisovou 
listinu k návrhu přípravného výboru, ač není oprávněnou osobou. 3. Přestupku se dopustí fyzická osoba, která 
v podpisové listině uvede nepravdivé údaje. 

Změnu přineslo zasedání zastupitelstva, které se konalo v pondělí 22. června 2015. Na něm zastupitelé 
schválili zrušení dosud závazného usnesení z  minulého roku, které radě ukládalo podnikat kroky v hledání 
řešení sídla radnice. Nové vedení v čele se starostkou Radmilou Kleslovou z hnutí ANO tak definitivně ustupilo 
od výstavby nové budovy radnice, do které chtělo minulé vedení městské části investovat 775 milionů korun. 
Rozhodnutí zastupitelstva tak vrátilo úvahy o  řešení špatného stavu budovy úřadu „do bodu nula“. 

 V létě 2015 začala pracovat na radnici interní odborná pracovní skupina bez politické účasti, která připravuje 
věcné podklady k dalšímu řešení toho, kde by mělo vedení městské části nadále sídlit. Tedy jestli jít cestou 
výstavby nového sídla nebo opravou současného sídla městské části (tzv. Vlasty).   
Členy sedmičlenné expertní skupiny jsou většinou vedoucí odborů a odborníci z řad zaměstnanců úřadu 

městské části. Příprava podkladů odbornou skupinou se nelíbí opoziční koalici Vlasta, která si stěžovala na 
nedostatek informací. Vedení radnice naopak argumentovalo, že v komisi není žádný politik, aby se předešlo 
jakýmkoliv politickým tlakům. Teprve na základě připravené dokumentace by se pak měla rozeběhnout diskuze 
politiků a veřejnosti o tom, jestli je na místě opravit stávající budovu nebo stavět novou. 

Při zářijovém zastupitelstvu se opět jednalo o nové radnici. Pro místní zastupitele připravila podklady expertní 
skupina.  Představeno bylo pět variant ve dvou lokalitách, a to u metra Strašnická s možným využitím staré školy 
V Olšinách nebo oprava dnešní budovy úřadu Vlasta s využitím kulturního domu Eden.  

Oblast u metra Strašnická, která je víceméně přesným středem Prahy 10, existují dvě možné varianty řešení 
radnice. Jedna z nich počítá s využitím secesní památkově chráněné budovy staré školy a dostavbou dalšího 
objektu, druhá chce stavět východně od budovy zcela nový objekt. Podle expertní skupiny má území vytipované 
pro novou radnici potenciál pro vznik lokálního centra díky své poloze u stanice metra a vazbě 
na Starostrašnickou ulici.  

Stávající lokalita na Vršovické nabízí dokonce možnosti tři. Jedná se o rekonstrukci současné nevyhovující 
budovy Vlasta, přístavbu nové části a využití sousedního nevyužívaného KD Eden. Rekonstrukce počítá s tím, 
že by z budovy zůstala pouze nosná železobetonová konstrukce.  

Varianty nové radnice by měly podle analýz mít v úrovni přízemí vstupní dvoranu se službami veřejnosti jako 
přepážky státní správy, pokladny, podatelna, a doplňkové služby jako informační středisko, bankomat 
a podobně. 

Nakonec se řešení nevyhovující budovy radnice Prahy 10 odložilo na jaro 2016. Do té doby bude trvat 
dokončení analýzy variant řešení nové radnice. 

Městskou část zajímá názor jejích občanů, proto skupina připravila účastnický proces zapojení veřejnosti 
do procesu řešení variant lokalit vhodných pro sídlo ÚMČ Praha 10. Proto v listopadu letošního roku probíhalo 
v ulicích Prahy 10 dotazníkové šetření v rámci první fáze participace na téma variant lokalit pro možné umístění 
sídla úřadu MČ Praha 10. Průzkum veřejného mínění, během kterého společnost Demokracie 2.1 Karla Janečka 
oslovila reprezentativní vzorek 997 obyvatel městské části, probíhal ve dnech 23. – 28. listopadu plošně 
na celém území Prahy 10. Cílem průzkumu bylo získání zpětné vazby rezidentů Prahy 10 na aktuální možnosti 
umístění a řešení sídla ÚMČ Praha 10. Výsledky šetření budou zohledněny v technické analýze jednotlivých 
variant nové radnice a úřad z nich bude vycházet také při veřejných setkáních plánovaných na začátek roku 
2016. 

 
 

Praha 10 vlastní vilu Karla Čapka 
 
V září 2013 koupila Praha 10 půlku vily  Karla a Josefa Čapkových, která se nachází na území desáté městské 

části na Vinohradech. Jednalo se o pravou část dvouvily, ve které žil a tvořil jeden z nejvýznamnějších českých 
spisovatelů Karel Čapek spolu s manželkou Olgou Scheinpflugovou. Praha 10 ji získala od Karla Scheinpfluga 
(prasynovce manželky Karla Čapka Olgy Scheinpflugové) včetně původního historického inventáře.  

K. Scheinpflug chtěl vše prodat jako celek, neboť měl zájem na tom, aby objekt zůstal v původním stavu. 
Součástí byla i unikátní, kompletně zachovaná a netknutá pracovna Karla Čapka. Nabízeny byly archiválie jako 
rukopisy, dokumenty, korespondence, fotografie či vyvolané filmy, předměty z cest, knihovna čítající dva tisíce 
cenných knih či původní nábytek nebo křeslo, na kterém sedával prezident Masaryk. V nabídce byla i zahrada se 
skleníkem a pozemek, který měl bezmála tisíc metrů čtverečních.  

Koupí vily se na popud starosty Prahy 10 Bohumila Zoufalíka (Klub nezávislých) zabývalo 5. června 
zastupitelstvo, které odsouhlasilo, že Praha 10 má vážný zájem koupit vilu i s vybavením po spisovateli Karlu 
Čapkovi za 49 milionů korun. Na dalším zasedání zastupitelstva (24. června) byla schválena rezervační smlouva 
s Karlem Scheinpflugem na koupi půlky vily, zahrady a historického inventáře, který se v objektu nacházel. Dne 
23. září 2013 zastupitelé Prahy 10 napříč politickým spektrem schválili koupi vinohradské vily Karla Čapka. 
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Žádný ze zastupitelů se proti koupi nevyslovil. Podle znaleckého posudku získala Praha 10 dům a historický 
inventář za 43 891 970 korun, což bylo o několik miliónů méně, než majitelé původně požadovali. Za samotnou 
nemovitost Praha 10 zaplatila 28 miliónů korun, za historický inventář pak 15,891 miliónu. Praha 10 získala vilu 
za tuto částku, přestože zahraniční zájemce nabízel o 11 milionů více. K. Scheinpflug dal ale přednost Praze 10, 
neboť věděl, že tuto památku nebude rozprodávat po částech a zřídí zde památník Karla Čapka. 

Zastupitelé zároveň schválili vznik komise odborníků, kteří se budou zabývat další budoucností nemovitosti. 
Radnice chce vilu do budoucna zpřístupnit veřejnosti, a to ve spolupráci mj. s Památníkem národního 
písemnictví. Podle prvotních plánů by se podkroví a první patro vily neměnilo a v přízemí by vznikla expozice 
věnovaná Karlu Čapkovi a místo pro pořádání komorních kulturních akcí. V budoucnu se tak návštěvníkům 
zpřístupní prostor, který se dosud otevíral pouze pro výzkumné účely a občas pro televizní a filmové štáby.  

30. 9. 2013 byla podepsána kupní smlouva o koupi vily Karla Čapka mezi majitelem Karlem 
Scheinpflugem a starostou Prahy 10 Bohumilem Zoufalíkem. Praha 10 tím získala vilu, v jejíchž místnostech byl 
uchován duch první republiky a návštěvníci mají pocit, že Karel Čapek odešel jen na chviličku do trafiky koupit 
si noviny. Majitelé totiž do místnosti v horním patře domu chodili pouze uklízet a prostory zůstaly od smrti 
Karla Čapka nezměněné.  

Karel Scheinpflug (vnuk bratra Olgy Scheinpflugové), který s rodinou obýval přízemí od 90. let 20. století, se 
rozhodl prodat vilu z finančních důvodů. Dům totiž potřebuje rekonstrukci, jenže dědicům skončil příjem 
z autorských práv po Karlu Čapkovi, navíc se rodina neúspěšně snažila získat prostředky z různých grantů. Když 
se nepodařilo získat peníze, rozhodl se majitel vilu prodat. Ve druhé části dvojvily bydlí potomci Karlova bratra, 
malíře Josefa Čapka.   

 
Bratři Čapkové si dům na Vinohradech nechali postavit v letech 1923 - 1924 podle návrhu architekta 

Ladislava Machoně. Dvojvilu postavil Machoň ve stylu tzv. národního slohu. Architektura tohoto dvojdomu 
vycházela z kotěrovského pojetí, které se vyznačovalo jednoduchým, pevným objemem zakončeným valbovou 
střechou s úzkými vikýři. Významnou součástí domu byla rozsáhlá zahrada orientovaná k jihu, na jejíž podobě 
se podílel žák Pavla Janáka – architekt Karel Dudych. Architekt Ladislav Machoň svého času vedl i ateliér Jana 
Kotěry a do vítězného konce dovedl stavbu právnické fakulty UK a rekonstruoval barokní areál Klementina.  

Spisovatel Karel Čapek (1890-1938) přemluvil bratra, malíře Josefa (1887-1945), aby si vzali hypotéku 
a postavili společně rodinný dvojdům přes tzv. stavební družstva. Dům vyrostl na jednom z nezastavěných 
vinohradských svahů s výhledem do Vršovic. V té době se dům nacházel na pražském předměstí, dnes je skoro 
v centru jedné z nejluxusnějších částí města. Vila stojí v ulici Bratří Čapků 28 a 30.  

Bratři Čapkové se nastěhovali do vily v roce 1925. Karel přišel spolu s ovdovělým otcem MUDr. Antonínem 
Čapkem z činžovního domu v malostranské Říční ulici čp. 532/11. Josef Čapek se stěhoval do čerstvě 
dokončeného dvojdomku z vinohradského bytu, kde bydlel s manželkou Jarmilou Pospíšilovou a dcerou Alenou. 

Dům skrývá dvě vily (dva menší byty) s totožnými, zrcadlově obrácenými dispozicemi. Má dva čtyřpokojové 
byty o rozloze 120 metrů čtverečních. Spisovatel Karel Čapek obýval se svým otcem pravou část domu, levá 
připadla bratru Josefovi s rodinou, který si v podkroví zřídil malířský ateliér. Zahrada, kde pracovali oba bratři, 
byla společná.  

V podkroví domu je Čapkova pracovna, kterou majitelé z piety zachovali v podobě, v jaké ji světově proslulý 
spisovatel opustil. Na jeho pracovním stole pořád leží diář s telefonními čísly na prezidenta Masaryka, 
instruktory autoškol či provozovatele zahradnictví, od kterých Čapek odebíral rostliny pro svoji zahradu.  
Na stole jsou i knihy, které před smrtí četl, nebo noviny z roku 1938. 

Dále je v podkroví malá ložnice a místnost, kde se scházeli proslulí „pátečníci“ - nejvýznamnější kulturní 
a politické osobnosti první republiky - spisovatelé, básníci, novináři, lékaři, politici, kteří tu každý pátek 
odpoledne rozebírali politické a literární události týdne. Nejvýznamnějším hostem býval prezident Tomáš 
Garrigue Masaryk, mezi návštěvníky patřili i  Edvard Beneš a Jan Masaryk, spisovatelé Eduard Bass, Vladislav 
Vančura, Karel Poláček a František Langer nebo historici Ferdinand Peroutka a Josef Šusta. Podél stěn se dodnes 
táhnou pohovky, z nichž se dalo snadno dosáhnout na blízké stoly, neboť sem nesměla vstoupit žádná žena, a tak 
se hosté obsluhovali sami.  I tato místnost zůstala po celých pětasedmdesát let nedotčená. Sem se přestěhovali 
pátečníci poté, co si v roce 1935 vzal Karel Čapek Olgu Scheinpflugovou a ona si zařídila vlastní byt v prvním 
patře, kde měla i svou ložnici. Legendární pátečníci se scházeli i na zahradě.  

Karel Čapek v domě vytvořil většinu svých děl, mimo jiné dramata Matka a Bílá nemoc, Hovory s TGM, 
ale také oblíbený Zahradníkův rok. V roce 1938 tu Karel Čapek zemřel; stalo se tak jen pár měsíců 
před zatčením gestapem, které bylo plánováno po 15. březnu 1939. Olga Scheinpflugová žila ve vinohradské vile 
do své smrti v roce 1968. Karel s Olgou děti neměli, proto ve vile bydlel její bratr Dr. Karel Scheinpflug (zemřel 
1987) a jeho vnuk pak prodal vilu Praze 10. V levé vile zůstali bydlet příbuzní po Josefovi. Jarmila Čapková 
zemřela v roce 1962. Po ní žila v Josefově části vily dcera Alena (zemřela roku 1971) a dodnes zde bydlí její 
manžel, lékař a malíř Jaroslav Dostál. Na venkovní zdi na polovině vily, v níž žil Josef Čapek se svou ženou 
Jarmilou a dcerou Alenou, je umístěna pamětní deska bratří Čapků od sochaře a výtvarníka Jana Wágnera. 
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Ulice Bratří Čapků začíná ve Šrobárově ulici na Vinohradech. Jmenuje se tak až od roku 1947, původně se 
nazývala Úzká.  

Jelikož není zatím vila přístupná veřejnosti, rozhodli se představitelé Prahy 10, že umožní její prohlídku 
alespoň virtuálně. Díky tomu mají zájemci od ledna 2014  možnost do ní nahlédnout. 
Na adrese www.praha10.cz/capek  mohou zájemci virtuálně navštívit nejen slavnou zahradu, ale také Čapkovu 
pracovnu, ložnici i slavnou místnost pátečníků. Každá z historicky cenných místností je nasnímaná 
ve 360 stupňovém zobrazení.  

 
Od února 2014 pracoval v Čapkově vile tým odborníků složený z archivářů z Národního památkového ústavu, 

Společnosti bratří Čapků a radnice Prahy 10, který sepisoval, fotografoval a katalogizoval kompletní inventář 
této významné historické vily. Díky tomu vznikl zcela přesný soupis nejen veškerého movitého majetku, který 
byl součástí kupní smlouvy, ale i toho, který městu daroval majitel vily a potomek Čapkovy manželky Karel 
Scheinpflug a na který nebyl zpracován znalecký posudek. Proces dokumentace archiválií byl relativně 
zdlouhavý, neboť pouze jedna místnost v přízemí zabrala odborným pracovníkům tři týdny. Celkem se mělo 
zdokumentovat přes 30 místností (včetně malých kumbálů) od sklepa až po půdu. 

 Souběžně byly zřízeny dvě skupiny, které mají za úkol vyřešit budoucí využití vily, aby mohla sloužit široké 
i odborné veřejnosti. Její členy tvoří zástupci nejrůznějších kulturních a odborných institucí jako Ministerstva 
kultury ČR či Památníku národního písemnictví. Členem skupiny je herec a režisér Ondřej Kepka nebo Simona 
Vladíková, která např. připravila velkou Čapkovu výstavu v Jízdárně Pražského hradu. Expertní pracovní 
skupina má podávat své podněty komisi, která je legislativně upraví a předloží zastupitelstvu.  

Pracovníci Národního památkového ústavu objevili koncem listopadu 2014 během inventarizace tajný trezor 
plný písemností, kde byly i dva sešity plné skic z Čapkových cest, především po Skandinávii. Ty sloužily nejen 
jako studie, které rozpracoval ve větších kresbách, které jsou také ve vile, ale především pro jeho ilustrace 
cestopisu Cesta na sever z roku 1936. Finální kresby Karel Čapek koloroval pastelkami a tuší. Byly nalezeny 
i skicáře a sešity z doby studií na pražské filozofické fakultě nebo dopisy pro Karlovu manželku a herečku 
Národního divadla Olgu Scheinpflugovou. Byla zde mj. dosud neznámá reklamní koláž Josefa Čapka 
na motocykly K. Šulce z Malé Strany, nezaevidovaná grafika Václava Rabase z roku 1946 či neznámá kresba 
Josefa Čapka, kterou nakreslil v koncentračním táboře. Byl zde i jeho dopis, který poslal v roce 1941 přímo 
z koncentračního tábora Olze Scheinpflugové. Objeveny byly fotografie divadelních rolí Karlovy manželky 
Olgy. Ve vile jsou k vidění i busty Karla a Olgy, obrazy od Bílka nebo Kubišty, ale i prvorepubliková elektrická 
kamínka, orientální koberce nebo formy na bábovky, ve kterých Scheinpflugová pekla. 

V roce 2014 zažádala městská část Praha 10  ministerstvo kultury o zařazení vily na seznam národních 
kulturních památek, protože její význam dalece přesahuje hranice Prahy 10. Dále v září 2014 obdržela Praha 10 
za záchranu vily a jejího inventáře památkářského „Oskara“ - prestižní ocenění od Národního památkového 
ústavu v soutěži Patrimonium pro futuro (Dědictví pro budoucnost) za rok 2013 v kategorii záchrana a obnova 
památky. Ocenění vyzdvihlo příkladný přístup k záchraně mimořádně rozsáhlého autentického souboru 
připomínajícího Karla Čapka a další významné osobnosti.  

Díky nákupu vily se podařilo zachránit nejenom vilu samotnou, ale i stovky předmětů, které vypovídají nejen 
o životě obyvatel domu, ale o celé tehdejší době. Právě z těchto předmětů a fotografií byla uspořádána v Galerii 
Deset na náměstí Sv. Čecha výstava „Návštěva u Karla Čapka“, která se konala od 18. září do 19. října 2014. 
Výstavu navštívily za čtyři týdny tisíce návštěvníků. U příležitosti této výstavy bylo vydáno a prezentováno 
DVD s filmem „Pozvání k Čapkovi“. Jednalo se o dokument režiséra Václava Fořta, ve kterém je Ondřej Kepka 
průvodcem a zároveň dramaturgem. Ve filmu je přiblížen život slavného spisovatele a diváci si prohlédnou celý 
dům od zahrady po místnosti ve druhém patře.  

 
Položením kytice bílých růží na hrob Karla Čapka na pražském Vyšehradě v pátek 9. ledna 2015 v 9.00 hodin 

starostka Praha 10 JUDr. Radmila Kleslová a radní MČ Praha 10 Mgr. Bohumil Zoufalík společně s ředitelkou 
ZŠ Karla Čapka Mgr. Ivanou Vaňkovou a režisérem a scénáristou Ondřejem Kepkou uctili jeho památku. Praha 
10 tak uctila 125. výročí narození dramatika, spisovatele, intelektuála, novináře, překladatele a fotografa 
Karla Čapka, který se narodil 9. ledna 1890 v obci Malé Svatoňovice a zemřel 25. prosince 1938 v Praze. 
Následně byl v základní škole Karla Čapka v ulici Kodaňská 658/16, Praha 10 – Vršovice byl promítán 
dokument o životě a tvorbě Karla Čapka.  

 
Do vily spisovatele a novináře Karla Čapka zavítaly u příležitosti 90. výročí založení českého centra 

na čtyři desítky členů Mezinárodního PEN klubu. Právě Čapek tehdejší Československý PEN klub založil 
a stal se jeho prvním předsedou. Proto na sklonku loňského roku požádali zástupci českého PEN klubu 
o možnost vilu navštívit. Radnice jim vyšla vstříc a v polovině února mohli členové této významné organizace 
společně se svými kolegy ze zahraničí památku slavného spisovatele v jeho domě uctít. Stalo se tak v předvečer 
dne, kdy Karel Čapek před 90 lety v salónku kavárny Louvre na Národní třídě v Praze zdejší PEN klub založil. 
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Prohlídka členů PEN klubu se uskutečnila postupně ve dvou zhruba dvacetičlenných skupinách. Odborný 
výklad návštěvníkům poskytla předsedkyně Společnosti bratří Čapků Kristina Váňová, jejíž slova byla 
překládána do angličtiny. Na závěr prohlídky návštěvníci vyjádřili vedení radnice Prahy 10 uznání a poděkování 
za záchranu kulturního dědictví nevyčíslitelné hodnoty. 

Mezinárodní PEN klub byl založen v roce 1922 ve Velké Británii. Vycházel z tradice anglických klubů, jejichž 
členové se scházeli a diskutovali při večeřích. PEN klub sdružuje spisovatele, básníky, nakladatele, překladatele 
a další tvůrce, kteří – obrazně řečeno – vládnou perem (PEN – Playwrights, Poets, Essayists, Novelists). Jeho 
hlavním smyslem od počátku je dbát o svobodu slova a tisku. Dnes sdružuje kolem 20 tisíc lidí ze 104 zemí 
světa. 

 
Národní technické muzeu připravilo výstavu, která se věnovala fotografickému dílu spisovatele Karla Čapka. 

Výstava nazvaná "Karel Čapek fotograf"  se konala u příležitosti 125. výročí Čapkova narození a zájemci si ji 
mohli prohlédnout od 14. dubna do 26. července 2015.  
Čapek se věnoval převážně fotografování věcí, které ho obklopovaly, ať již se jednalo o rostliny, psací stůl 

nebo o různé kuchyňské náčiní. Fotografie pořizoval také při svých cestách. Negativy třídil do tematických celků 
s názvy Portréty, T. G. M., Osobní, Zátiší, Zvířata, Květiny, Zahrada, Slovensko, Cesty, Typy, Architektura, 
Krajiny. Nejznámějším Čapkovým fotografickým dílem se stala knížka Dášeňka čili Život štěněte, která poprvé 
vyšla na sklonku roku 1932. Ta se dočkala řady dalších vydání a vyšla i v dalších jazycích. Návštěvníci ji tu 
našli v 25 různých vydáních včetně originálních fotografií, které byly pro knížku použity. 

Na výstavě byly také dva fotoaparáty, které Čapek používal, nebo předměty z jeho psacího stolu. Příchozí 
mohli vidět originální zvětšeniny v původních rámech, které pocházejí z jeho vily na pražských Vinohradech. 
Na fotografiích byl zachycen kromě jiného prezident T. G. Masaryk, Čapkova fenka Iris a kočka Pudlenka. 
Čapek často fotografoval předměty denní potřeby (např. "Kuchyňské zátiší s lahví vína, zeleninou a vejci"). 
Expozice zahrnovala dobové časopisy, v nichž vycházely Čapkovy fotografie a jeho pojednání o fotografování. 
Výstava byla doplněna projekcí dvou dokumentů o životě a díle Karla Čapka s názvy Slovensko bratří Čapků 
a Život a doba spisovatele Karla Čapka.  

Výstava se mohla uskutečnit právě díky spolupráci s Prahou 10, která z vily Karla Čapka zapůjčila řadu 
exponátů. Další předměty půjčil Památník Karla Čapka ve Strži nebo Památník národního písemnictví. 

 
V roce 2015 se dokončovala inventarizace všech předmětů, při které se postupovalo od sklepa do podkroví. 

Na odborníky Národního památkového ústavu čekalo podkroví, kde se nachází pracovna a ložnice Karla Čapka 
a síň tzv. pátečníků. Experti tak stránku po stránce procházeli stovky svazků knih, publikací, sešitů s Čapkovými 
poznámkami, fotografií a dopisů. Proto nepřekvapí, že se zde podařilo nalézt i neznámé a velmi cenné snímky 
a obrázky. 

V polovině června našli odborníci v Čapkově vile soubor fotografií různých autorů zachycujících 
spisovatele Karla Čapka v jednotlivých etapách jeho života. Mezi snímky jsou dosud neznámé fotografie 
z Čapkova mládí, jeho veřejné činnosti i soukromého života a portréty Čapkovy manželky Olgy Scheinpflugové, 
které pocházejí z tehdejších nejslavnějších a nejvýznamnějších fotografických ateliérů jako byli František 
Drtikol, Schlossser-Wenisch, Balzar, Langhans, Bruner-Dvořák, Illek& Paul a další.  

Odborníkům se dostaly do rukou Čapkovy školní a maturitní fotografie a snímky jeho rodiny, fotografie 
dokumentující jeho přátelství s Tomášem Garriguem Masarykem či jeho práci pro PEN klub. V souboru jsou 
také snímky pořízené při jeho cestách po Evropě, pobytech na Strži, výletech do okolní přírody a za přítelem 
Václavem Palivcem na zámek Osov a mnohé další.  

Na řadě snímků Čapka doprovází jeho pozdější manželka, divadelní a filmová herečka Olga Scheinpflugová. 
Ta je zachycena i na řadě portrétů jak oficiálních, tak hereckých, na nichž pózuje v kostýmech svých divadelních 
či filmových rolí. Zajímavé jsou např. snímky, které ukazují interiéry bytu Olgy Scheinpflugové před tím, než se 
v roce 1935 přestěhovala do Čapkovy vily. Díky fotografiím se dá poznat, jaký nábytek si po svatbě do vily 
přinesla.  

Nesmírně cenné fotografie badatelé objevili ve spisovatelově podkrovní pracovně. Zvětšeniny i negativy byly 
tematicky utříděny a přechovávány v archivních kartonech. Kartony sice citlivé bromostříbrné fotografie 
chránily před světlem, ne však před mechanickým poškozením, například poškrábáním, ke kterému mohlo dojít 
vzhledem k tomu, že snímky byly položeny jeden na druhém.  

Karel Čapek byl mimořádně dobrým amatérským fotografem, jeho snímky provázejí například i jeho slavnou 
knížku pro děti Dášeňka. Ve vile bylo nalezeno více než 100 fotografií ze života Dášeňky a její matky Iris, které 
nebyly dosud publikovány. K. Čapek rád fotografoval i známé osobnosti. Odborníci ve vile objevili velké 
fotoalbum s vlastními fotografiemi spisovatele. Na prvních stranách jsou portréty prezidenta Tomáše Garrigua 
Masaryka, dlouholetého přítele Karla Čapka. Na dalších fotografiích je zachycený Josef Čapek a jeho dcera 
Alenka.  

Desátá městská část počítá s tím, že nalezené fotografie po jejich inventarizaci a restauraci vystaví 
pro veřejnost.  



 63 

V červnu nalezli badatelé kromě neznámých fotografií i kresby portrétů spisovatele Karla Čapka a jeho 
manželky Olgy Scheinpflugové, které nakreslil malíř Josef Čapek v roce 1936. V podkrovní pracovně 
Karla Čapka byly objeveny dvě poněkud lechtivé karikatury manželů. Nacházel se zde i osobní telefonní seznam 
Karla Čapka, kde měl číslo na prezidenta Masaryka, ale i další osobnosti první republiky, například spisovatele 
Ferdinanda Peroutku, spisovatele Františka Langera, malíře Václava Rabase a spisovatele Eduarda Basse. 

V domě byl objevený také nový Josefův soubor šesti vtipných kreseb, které doprovodily v roce 1930 bratrovu 
knihu Minda čili O chovu psů. Ve vile je samozřejmě zachovaný původní nábytek, orientální koberce, 
porcelánové sošky, busty nebo osobní předměty typu vycházkových holí. 

V samotném závěru inventarizace našli experti v podkroví vily velmi cenný nález posmrtné sádrové masky 
Karla Čapka, kterou několik hodin po spisovatelově smrti vytvořil jeho přítel sochař Karel Dvořák. V komodě 
s Čapkovými osobními věcmi bylo také morfium, jímž Čapek tlumil silné bolesti provázející Bechtěrevovu 
chorobu, kterou trpěl. 

Koncem června bylo již inventarizováno 95 procent předmětů z vily Karla Čapka. Jelikož po dokončení všech 
katalogizací má následovat rekonstrukce, umožnila Praha 10 novinářům poslední návštěvu vily. V pondělí 
29. června v 10:00 hodin se mohlo ve vile natáčet a fotografovat. Na místě byly odborníci, kteří představili 
nalezené fotografie a krátce o nich pohovořili. Akce se zúčastnil radní Prahy 10 Bohumil Zoufalík. 

V tento den došlo ve vile k nálezu zvláštního vydání časopisu Přítomnost z roku 1938, kde byl Peroutkův 
článek Hitler je gentleman. Starostka Prahy 10 Radmila Kleslová tento nález ukázala novinářům a oznámila to 
i na Facebooku, s tím, že nechá ověřit jeho pravost odborníky. 

Tento článek totiž hledal prezident Miloš Zeman, který v lednu 2015 řekl, že Ferdinad Peroutka morálně 
selhal, protože obdivoval vůdce Adolfa Hitlera. Podle Zemana tento názor Peroutka uveřejnil v prestižním 
časopise Přítomnost v článku s titulkem ‚Hitler je gentleman‘. Proti výroku se ohradila řada odborníků včetně 
Společnosti Ferdinanda Peroutky. Peroutkova vnučka podala kvůli tomu žalobu, jíž se domáhá od prezidenta 
omluvy. Po vlně kritiky dostal hradní mluvčí Jiří Ovčáček za úkol článek najít, ale ani po několika měsících se 
mu ho najít nepodařilo. Začátkem května Zeman uvedl, že tomu, kdo text najde, dá odměnu 100 tisíc korun. 
Prezident se omluvil za to, že se článek nenašel. Za své výroky o Peroutkovi se ale omlouvat nehodlá. 

Již od začátku se spekulovalo o tom, že se jedná o falsum. Například byla chyba ve jméně autora (Ferdinad 
místo Ferdinand), dále lidé upozorňovali na odlišné písmo, nespisovnou češtinu, že v místě roztržení je papír 
bílý, že rubová strana "zvláštního vydání"  je prázdná stránka, že prvorepubliková Přítomnost byla sázená 
do dvou sloupců nebo že je na výtisku použité moderní písmo. Navíc podle historiků 28. 10. 1938 byl z nařízení 
druhorepublikové vlády pracovní den a žádné zvláštní vydání by cenzura nedovolila. Také podle Národní 
knihovny žádné zvláštní vydání v roce 1938 nevyšlo. Historici i prezidentův mluvčí Jiří Ovčáček to označili 
za falzifikát. 

Za autora podvrhu se následně označil šéfkorektor časopisu Týden Jaromír Slomek, který ho zanechal 
v Čapkově pracovně. Mělo jít o žert na kolegu Jiří Peňáse z Lidových novin, který však nakonec do vily 
nedorazil. 

Prezident Zeman se s paní starostkou dohodli, že se nechá článek prověřit. Jeho pravost zkoumal Martin 
Sekera z knihovny Národního muzea, který potvrdil, že údajný Peroutkův článek nalezený v pražské Čapkově 
vile je falešný. Formát ani papír neodpovídají době, kdy měl spisovatel tento text napsat. Podle něj byla 
nepravost dokumentu poznat na první pohled. Je vidět, že z obou stran jsou nátisky tiskařskou barvou 
pocházející z elektronické tiskárny a jde o nový bílý papír, kdežto historické papíry jsou zažloutlé. Tento příběh 
má i zajímavý závěr. Odborníci z Národního muzea totiž navrhli, aby falešný Peroutkův článek i jeho analýza 
putovaly třeba do Památníku písemnictví. Je to totiž literární fikce a ta má v Česku svou tradici, a to včetně 
literárních mystifikací.  

Koncem roku 2015 tým odborníků dokončil soupis předmětů z interiéru (archiválií). Práce byly zahájeny 
14. února 2014 a zpracovalo se téměř 2500 položek. Teprve po pečlivém zaevidování se může vynosit původní 
mobiliář, aby mohla vila projít rekonstrukcí. Kompletní rekonstrukce čeká také zahradu, kde dováděl 
nejslavnější český pejsek - Dášeňka. Vše by se mělo vrátit přibližně do stavu z roku 1930. K tomu má pomoci 
i původní plán z doby, kdy se vila a zahrada projektovaly, dokonce existují objednávkové listy na rostliny 
podepsané přímo Karlem Čapkem, přičemž v parku v Průhonicích dnes rostou rostliny stejného genofondu, které 
by chtěl úřad získat.  

Cílem je provedení citlivé rekonstrukce domu a zahrady od září 2016 do roku 2018, kdy  plánujeme v rámci 
připomenutí 80. výročí úmrtí Dr. Karla Čapka otevření domácího muzea Karla Čapka veřejnosti. Interiér bude co 
nejvíce přiblížen době života velkého spisovatele a humanisty. Velkým návštěvám však není uzpůsobena ani 
vila, ani přilehlá ulice. Proto do vily budou moci chodit jen menší skupiny. Doprovodné akce by se mohly konat 
spíše na zahradě. Důležitým úkolem bude zachovat genius loci tohoto místa.  

Autora konceptů, které předurčí podobu budoucího Čapkova domácího muzea, vybrala komise ve výběrovém 
řízení. Libreto a Scénář ke vzniku muzea Karla Čapka vítěz radnici předloží do konce října, vzápětí je projednají 
radní. Libretista bude posléze úzce spolupracovat na projektovém řešení a později na technických detailech 
vyplývajících ze schváleného scénáře jako např. osvětlení, zásuvky, projekce, zastínění apod.  
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Začátkem roku 2016 bude vyhlášena veřejná soutěž na zpracovatele projektové dokumentace. Podkladem 
dokumentace budou výsledky podrobných průzkumů, které radnice nechala vypracovat s cílem přesně zmapovat 
stav objektu (odhalit případné poruchy konstrukce budovy, škody způsobené vlhkostí, dřevokaznými houbami či 
hmyzem atd., stav komínů, kanalizace, inženýrských sítí, rostlin na zahradě atd.). Projektová dokumentace 
chystaných oprav by podle plánů radnice měla být vypracována do června  2016. Mimo jiné bude posuzovat i to, 
jestli bude muset opravám ustoupit i břečťan, který porůstá fasádu a je tak typický pro dům. Následně by měl být 
vybrán dodavatel stavebních prací.  

Radnice rovněž spolupracuje s Ministerstvem kultury ČR,  Památníkem národního písemnictví, Národním 
Muzeem a Národním technickým muzeem jako odbornými garanty postupu prací s archiváliemi, zápisu sbírek  
a příprav vzniku muzea. Hlavním úkolem začátku roku 2016 bude dohoda s Ministerstvem kultury ČR 
a Památníkem národního písemnictví ohledně zabalení a uskladnění archiválií po dobu rekonstrukce ve státních 
depozitářích. 

 

 
 

V Galerii Deset se uskutečnila výstava o Karlu Čapkovi 
 

 
Bezplatné plavání pro seniory 

 
Z důvodu velkého zájmu seniorů z Prahy 10 o bezplatné plavání v plaveckém bazénu sportovního areálu 

Slavia pokračovala tato aktivita i v letošním roce. Možnost návštěvy plaveckého bazénu byla dána občanům 
starším šedesáti let věku prostřednictvím jednorázové plavenky. Stejně jako v loňském roce losování probíhalo 
jedenkrát měsíčně a plavenky byly vydávány vždy na celý měsíc dopředu, tedy každý měsíc bylo losováno 
300 kusů plavenek. Předtím se vydávaly plavenky v informační kanceláři ÚMČ Praha 10 po předložení 
občanského průkazu prokazujícímu trvalé bydliště v Praze 10. Kvůli neutuchajícímu zájmu o plavenky ze strany 
seniorů a z důvodu zachování transparentnosti při jejich vydávání přistoupila radnice Prahy 10 od června 2014 
právě k losování. 

Držitel plavenky je oprávněn navštívit plavecký areál Slavia v Edenu ve Vršovicích v hodinách určených 
pro veřejnost v čase, který mu vyhovovuje. Plavenky v letních měsících platily i pro venkovní bazén (vnitřní 
bazén byl uzavřen). Jedna plavenka platí 90 minut, dalších 10 minut je vyhrazeno na převlečení. 
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Losování plavenek probíhalo v KD Barikádníků a každý z účastníků obdržel proti předložení občanského 
průkazu prokazujícího trvalé bydliště na území MČ Praha 10 slosovatelný lístek, jehož druhá část byla vložena 
do losovacího osudí. Losování plavenek se tak například uskutečnilo v pondělí 20. dubna v KD Barikádníků 
a bylo zahájeno přesně ve 13:00 hodin. Slosovatelné lístky byly vydávány od 12:30 hodin. Květnové plavenky se 
v KD Barikádníků losovaly dne 4. května od 14:00 hodin a plavenky na červen v pondělí 1. června. 31. srpna se 
losovalo na září, v úterý 29. 9. na měsíc říjen, v pondělí 2. listopadu na měsíc listopad a v pondělí 30. listopadu 
na prosinec. 

Přínosy plavání jsou nezpochybnitelné. Plavání všestranně a rovnoměrně zatěžuje veškeré svalstvo, především 
velké svalové skupiny. Zapojuje do činnosti svaly, které jsou v běžném životě zanedbávány. Hydrostatický tlak 
přispívá k relaxaci svalů. Dalším přínosem plavání je jeho pozitivní vliv na rozvoj dýchacího systému. Plíce jsou 
lépe prokrvovány, zvyšuje se množství kyslíku v krvi. Při vdechu a výdechu musí dýchací svaly plavce 
překonávat hydrostatický tlak vodního sloupce, což vede k jejich posilování. Důležitý je též fakt, že nad vodní 
hladinou je vzduch mimořádně čistý, bezprašný a nasycený vodními parami, což je významné pro osoby 
s respiračním oslabením. Pozitivní vliv má plavání i na duševní funkce člověka přetíženého negativními 
civilizačními faktory. Plavání lze zařadit mezi důležité prostředky mentální hygieny člověka, zejména 
při nespavosti, depresích či předrážděnosti. 

 
 

Praha 10 finančně podpořila granty 

Městská část Praha 10 vyhlásila grantové řízení pro rok 2015 od 20. 10. 2014 do 5. 12. 2014. Veřejná finanční 
podpora byla vypsána pro oblasti sociální, kulturu a umění, sport, tělovýchovu a volný čas, protidrogovou 
prevenci a prevenci kriminality, životní prostředí. Celkový součet poskytnutých dotací činil 4.303.000,- Kč, 
rozdělených mezi 114 žadatelů pro celkem 131 projektů. 

 

Výsledky I. kola grantového - dotačního řízení 2015, schválené usnesením 4. ZMČ 
dne 22. 6. 2015 

 
Program I. - sociální oblast 

 

číslo žadatel 
právní 
forma název projektu poskytnutá dotace 

1 
 
 

Alzheimercentrum 
Průhonice, o.p.s. 

o.p.s. 
 
 

Domov se zvláštním režimem - podpora 
reminiscenční terapie u osob 
s alzheimerovým onemocněním 

90 000 
 
 

2 
 
 

Amelie o.s. 
 
 

OS Centrum Amelie Praha - psychosociální 
pomoc pro onkologicky nemocné a jejich 
blízké 

96 000 
 
 

3 
 
 

Diakonie ČCE-středisko 
Ratolest v Praze 10 

CPO 
 
 

Rekondiční a edukační pobyt pro osoby 
s mentálním a kombinovaným 
postižením 

0 
 
 

4 Elpida, o.p.s. OPS Aktivní a zdraví senioři z Prahy 10 54 000 

5 
 

Gaudia proti rakovině, o.s. z.s. Psychosociální péče pro onkologicky 
a chronicky nemocné a jejich blízké 

36 000 
 

6 
 

Občanské sdružení SEPPIA z.s. Online zdravotně-sociální přednášky 
pro veřejnost 

24 000 

7 
 
 
 

Point 50+, o.p.s. 
 
 

o.p.s. 
 
 
 

První pražská mozkocvična - místo 
pro mozkovou a tělesnou rehabilitaci, 
sociální aktivizaci a vzdělávání seniorů 
Prahy 10 

  

  1 
 

  První pražská mozkocvična - práce 
s trenérem a na PC 

40 000 
 

  2 
 

  Jednodenní sociálně rehabilitační výlety 
do lázní pro seniory 

40 000 
 

  3 
 

  Přednášky a besedy - na téma zdravotní 
prevence a rehabilitace 

0 

  4 
 

  Zdravotní přednášky s praktickými 
ukázkami cviků - Su Jok pro seniory 

20 000 
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8 
 
 

Sdružení pro komplexní péči 
při dětské mozkové obrně 
(SDMO), o.s. 

z.s. 
 
 

Komplexní rehabilitace v prevenci 
rozvoje komplikací při dětské mozkové 
obrně (DMO) 

0 
 
 

9 Senior fitnes, o.s. z.s. Senioři Prahy 10 v pohybu 0 

  1 
 

  Pohybové aktivity pro seniory 
v tělocvičně 

0 

  2   Pohybové aktivity pro seniory v bazénu 0 

10 "soft palm", o.s. z.s. Hospic Malovická 100 000 
11 
 
 
 

Svaz tělesně postižených 
v České republice, o.s., 
Obvodní organizace 
Praha 10 

pobočný 
spolek 
 
 

Zdravotně sociální program  - 
rehabilitační aktivity 
 
 

16 000 
 
 
 

12 Územní organizace Svazu 
diabetiků ČR v Praze 10 

OS Zdravotně sociální program 16 000 

13 Arcidiecézní charita Praha CO Pečovatelská služba 74 000 

14 Dobrovolnické centrum 
Protěž, o.s. 

OS Denní stacionář pro seniory 92 000 

15 Hospicové občanské 
sdružení Cesta domů 

z.s. Poradna Hospicového občanského 
sdružení Cesta domů 

  

  1   Poradna Hospicového občanského 
sdružení Cesta domů 

50 000 

  2   Odlehčovací služby Hospicového 
občanského sdružení Cesta domů 

50 000 

16 NADĚJE z.s. Sociální program v nízkoprahovém 
denním centru pro seniory bez domova 
s trvalým pobytem na Praze 10 

60 000 

17 REMEDIUM Praha o.p.s. OPS Občanská poradna REMEDIUM 24 000 

18 ŽIVOT 90, o.s. z.s. Tísňová péče AREÍON pro občany 
MČ Praha 10 + Pečovatelská služba 
pro seniory z Prahy 10 

  

  1   Tísňová péče AERÍON pro seniory 
a zdravotně postižené 

60 000 

  2   Pečovatelská služba ŽIVOT 90 
pro občany MČ Praha 10 

40 000 

19 Asistence o.p.s. Služby asistence občanům MČ Praha 10 34 000 

20 Asociace pomáhající lidem s 
autismem - APLA Praha, 
Střední Čechy, o.s. 

z.s. Poskytování komplexních sociálních 
služeb osobám s poruchami autistického 
spektra z MČ Praha 10 a podpora jejich 
rodin 

100 000 

21 Česká unie neslyšících, 
oblastní organizace Praha 

z.s. Provoz Centra sociálních služeb ČUN 
Praha pro osoby se sluchovým 
postižením 

  

  1   Sociálně aktivizační služby pro osoby se 
sluchovým postižením 

30 000 

  2   Tlumočnické služby pro osoby se 
sluchovým postižením 

20 000 

22 Centrum MARTIN, o.p.s. o.p.s. Sociální služby Sociálně terapeutické 
dílny a Sociální rehabilitace pro osoby 
s mentálním a kombinovaným 
postižením  

0 

  1   Sociálně terapeutická dílna - Café 
MARTIN 

0 

  2   Sociální rehabilitace -Vzdělávání a praxe 
pro vstup na trh práce pro rodiny 
s mentálním postižením 

0 

23 Diakonie ČCE-středisko 
v Praze 5 Stodůlkách 
 

CO Raná péče pro rodiny z Prahy 10 12 000 
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24 Fokus Praha, o.s. z.s. Komunitní tým Jih - sociální rehabilitace 
pro osoby s duševním onemocněním 

100 000 

25 FOSA, o.p.s. o.p.s. Komplexní služby pro občany Prahy 10   

  1   Podporované zaměstnávání Formika 
pro občany Prahy 10 

40 000 

  2   Podpora samostatnosti OSA pro občany 
Prahy 10 

20 000 

  3   Osobní asistence OSA pro občany 
Prahy 10 

20 000 

26 Hewer-občanské sdružení z.s. Osobní asistence pro občany  
MČ Praha 10 

90 000 

27 Hornomlýnská o.p.s. o.p.s. Odlehčovací služba a osobní asistence 
pro děti se zdravotním a kombinovaným 
postižením z MČ Praha 10 a dalších částí 
Prahy 

  

  1   Odlehčovací služba 14 000 

  2   Osobní asistence 12 000 

28 Hospic Štrasburk, o.p.s. o.p.s. Terminální onkologický hospic 50 000 

29 Mamma HELP - sdružení 
pacientek s nádorovým 
onemocněním prsu, o.s. 

OS Provoz Mamma HELP Centra Praha - 
2015 

40 000 

30 Okamžik - sdružení pro 
podporu nejen nevidomých,   

z.s. Dobrovolnické centrum pomoci zrakově 
postiženým 

38 000 

31 Polovina nebe, o.p.s.,   
 

o.p.s. Kurzy ovládání počítače hlasem pro OZP 
a seniory 

68 000 

32 POHODA - společnost pro 
normální život lidí s 
postižením 

o.p.s. Poskytování sociálních služeb občanům 
Prahy 10 

  

  1   Asistence POHODA 14 000 

  2   Terénní odlehčovací služba POHODA 14 000 

  3   Bydlení POHODA 26 000 

33 Raná péče EDA, o.p.s.,   
 

o.p.s. Raná péče pro rodiny dětí se zrakovým 
a kombinovaným postižením žijící 
na území Prahy 10 

26 000 

34 Ruka pro život o.p.s.,   
 

o.p.s. Denní stacionáře Praha  8 000 

35 Společnost DUHA, z.ú.,  
 

z.ú.   
(ústav) 

Chráněné bydlení Společnosti DUHA 
na území MČ Praha 10 

24 000 

36 Společnost E / Czech 
Epilepsy Association, z.s.,  

z.s. Podpora osob s epilepsií a jejich blízkých 24 000 

37 TICHÝ SVĚT, o.p.s.,   
 

o.p.s. Sociální rehabilitace 70 000 

38 TŘI, o.p.s. o.p.s. Hospic Dobrého Pastýře v Čerčanech 74 000 

39 Tyfloservis, o.p.s.,  o.p.s. Sociální rehabilitace osob s těžkým 
zrakovým postižením 

34 000 

40 Židovská obec v Praze,   CO Komplexní domácí péče EZRA -
integrované sociální a zdravotní služby 
pro seniory se zvláštním zřetelem 
k potřebám těch, kteří přežili holocaust 

50 000 

41 Desetsil, o.s. z.s. Komplexní služby pro osoby 
znevýhodněné na trhu práce na Praze 10 

82 000 

42 Dětské krizové centrum, z.ú.,                                 z.ú. "Samy na to nestačí" diagnostika, terapie 
a prevence týraného, zneužívaného 
a zanedbávaného dítěte (syndrom CAN) 
v roce 2015 

  

  1   Krizová pomoc 28 000 

  2   Sociálně aktivizační služby pro rodiny 28 000 
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s dětmi 

43 Diakonie ČCE - Středisko 
křesťanské pomoci v Praze,  

CPO Silní rodiče - silné děti - Terénní sociální 
práce v ohrožených rodinách Diakonie 
ČCE - SKP v Praze 

70 000 

44 Dům tří přání z.s. Sociálně aktivizační služby pro rodiny 
s dětmi - Ambulantně terénní centrum 

48 000 

45 HESTIA, o.s. z.s. Program Pět P - SAS pro rodiny s dětmi 28 000 

46 Kateřina Mixová 
a Pavlína Kořenková  

FO na 
ŽL  

Dětské jesle Skalka 24 000 

47 Klub K2, o.p.s.,            o.p.s. Komunitní práce s rodinou 82 000 

48 Lačhe Čhave  z.s. Služby Lačhe Čhave pro Prahu 10 96 000 

49 Mateřské a otcovské centrum 
pohody 

OS Podpora aktivního života rodin s malými 
dětmi v Praze 10 

48 000 

50 Občanské sdružení Smíšek   OS Integrační školičky Smíšek pro děti žijící 
na území Prahy 10 

16 000 

51 Středisko křesťanské pomoci 
Horní Počernice   

CPO SKP HOPO - Azylový dům  22 000 

Program II. - kultura a um ění 
 

číslo žadatel 
právní 
forma název projektu poskytnutá dotace 

1 Artedu, z.s. z.s. Učebny Voděradská - Projekt platformy 
ARTEDU 

0 

2 BAOBAB TÁBOR z.s. Galerie Krymská 0 

3 Carmina Bohemica z.s. z.s. Koncerty pro občany městské části 
Praha 10 

14 000 

4 MgA. Petr Nouzovský s.r.o. Prolínání generací 11 000 

5 Občanské sdružení "Alfréd a 
Doris" 

OS Komáři 0 

6 Občanské sdružení Buči-
Praha 10 

z.s. Činnost dětského hudebního souboru 
romského folkloru občanského sdružení 
Buči - Marcinovci 

12 000 

7 PARTIDA, z.s. z.s. Devatero pohádek Karla Čapka 37 000 

8 Společnost bratří Čapků, o.s. OS Literární pořady SBČ 25 000 

9 Centrum MANA, z.s.                      z.s. Vršovické divadlo MANA - celoroční 
činnost 

25 000 

10 G.DESET, občanské 
sdružení 

OS Celoroční kulturní a umělecká činnost 
v GALERII DESET v roce 2014 

85 000 

11 Kotěrovo centrum 
architektury, o.p.s. 

o.p.s. Celoroční činnost Trmalova vila - 
Kotěrovo centrum 2015 

50 000 

12 Náboženská obec Církve 
československé husitské 
v Praze 10 - Vršovice 

CO Husův rok v Husově sboru ve Vršovicích 25 000 

13 Občanské sdružení kultura 
pro mládež 

z.s. Zkusebny.com - volnočasová centra 
(nejen) pro mládež 

0 

14 FOIBOS BOOKS s.r.o. s.r.o. Dny Prahy 10 - osobnosti a památky 
Prahy 10 - výstava s doprovodným 
programem 

30 000 

Program III. - sport, t ělovýchova a volný čas 
 

číslo žadatel 
právní 
forma název projektu poskytnutá dotace 

1 All Stars Cup z.s. All Stars Cup 2015 75 000 

2 Český tenisový svaz 
vozíčkářů - Centrum tenisu 
na vozíku Praha 

z.s. Turnaj Mistrovství ČR v tenisu na 
vozíku HAMR OPEN 

25 000 
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3 DECARO RMG s.r.o. s.r.o. Odznak všestrannosti Olympijských 
vítězů 

0 

4 Obvodní rada Asociace 
školních sportovních klubů 
Praha 10, IČ:70885613 

OS Pořádání významných sportovních akcí 
pro děti a mládež  

20 000 

5 Sportovní klub Slavia Praha 
- pozemní hokej 

OS Zapojení dalších dětí do sportovní 
činnosti. Projekt má 2 dílčí projekty:  
a) Léto dětí v EDENU 2015,  
b) Rozšíření členské základny dětí 
ve věku od 6 let 

20 000 

6 TJ BOHEMIANS Praha z.s. Projekty jednotlivých oddílů 
TJ Bohemians Praha 

  

   1   Letní výcvikový tábor pro mládež 10-17 
let oddílu zápasu TJ Bohemians 

0 

   2   Celoroční práce s mládeží šachového 
oddílu TJ Bohemians 

13 000 

   3   16. ročník Mem. Dr. Pošíka a 6. ročník 
17. listopadu žáků a dorostu v halovém 
hokeji 

0 

   4   Dvoukolový turnaj přípravek mládeže 8 - 
12 let oddílu zápasu TJ Bohemians 

18 000 

   5   Pravidelná činnost sportovních center 
a center volného času pro děti a mládež 
oddílu zápasu TJ Bohemians 

0 

7 TJ HECTOR o.s. z.s. "10. ročník Czech Squash Junior Open 
2015 Super Série", "Chceš sportovat? 
Na Hectoru můžeš !!!", "Dny Prahy 10 - 
prosportuj je na Hectoru" 

  

  1   10. ročník Czech Squash Junior Open 
2015 Super Série" 

20 000 

  2   Chceš sportovat? Na Hectoru můžeš !!! 0 

  3   Dny Prahy 10 - prosportuj je na Hectoru 0 

8 Základní škola, Praha 10, 
Nad Vodovodem 81/460 

PO Podpora sportovních aktivit žáků školy 19 000 

9 Policejní volejbalový klub 
Olymp Praha, o.s. 

z.s. Hraj volejbal na Praze 10 a Letní tábor 
Hořice 

50 000 

10 Tělovýchovná jednota 
KOVO  

z.s. 1) Vyraž do ulic! Na "desítce"  
2) Streethokej v Edenu 

  

  1   1) Vyraž do ulic! Na "desítce" 10 000 

  2    2) Streethokej v Edenu 6 000 

11 Universitní sportovní klub 
Praha 

z.s. 1) Velká cena USK Praha - 2) Malá cena 
USK Praha 

  

  1   1) Velká cena USK Praha 20 000 

  2   2) Malá cena USK Praha 21 000 

12 Základní škola, Praha 10, 
Jakutská 2/1210 

PO Turnaj v ping pongu pro děti a jejich 
rodiče 

0 

13 CU Bohemians Praha, 
občanské sdružení 

z.s. Příspěvek na pronájmy sportovišť pro 
CU Bohemians Praha, občanské sdružení 

50 000 

14 Dům dětí a mládeže - Dům 
UM 

PO 
MHMP 

Pravidelná činnost sportovních center 
a center volného času pro děti a mládež 

50 000 

15 FbK Olymp Praha z.s. Pravidelná sportovní činnost pro děti 
a mládež 

50 000 

16 Just sport and fun o.s. z.s. Pravidelné celoroční tréninky plážového 
volejbalu pro děti a mládež 

0 

17 Nadační fond pro rozvoj 
mládežnického hokeje HC 
Slavia Praha 

NF Podpora talentovaných hokejistů 
ze sociálně slabších rodin 

0 
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18 Policejní sportovní klub 
Olymp Praha o.s. 

z.s. Všestranný rozvoj dětí z Prahy 10 
tréninkem karate 

12 000 

19 "SK EKO" z.s. Pravidelná činnost volejbalového klubu 
SK EKO 

26 000 

20 SK HAMR, o.s., K prádelně 
183/1, 106 00 Praha 10 -
Záběhlice 

z.s. Pravidelná činnost sportovního centra 
SK Hamr o.s., pro děti a mládež 

50 000 

21 Sportovní klub FC Bučis 
Team, o.s. 

OS Pravidelná činnost sportovních center 
a center volného času pro děti a mládež 

50 000 

22 SK Slavia Praha - fotbal 
mládež 

z.s. Celoroční podpora SK Slavia Praha - 
fotbal mládež 

50 000 

23 SK Slavia Praha - klub 
futsalu FIFA 

OS Slavia futsal 2015 49 000 

24 SK Slavia Praha, oddíl vodní 
pólo 

OS Dobrá mládež - záruka úspěchu 20 000 

25 Střední průmyslová škola, 
Praha 10, Na Třebešíně 2299 

PO   
MHMP 

Plavání pro neorganizované děti, mládež 
a občany městské části Praha 10 

40 000 

26 Tělovýchovná jednota 
ASTRA Zahradní Město 

OS Pravidelná činnost sportovních center 12 000 

27 Tělocvičná jednota Sokol 
Praha - Vršovice 

pobočný 
spolek 

Celoroční činnost TJ Sokol Praha 
Vršovice 

50 000 

28 AZ HUJER, občanské 
sdružení  

OS Letní sportovní tábor pro děti - Ledeč 
2015 

10 000 

29 Junák - svaz skautů a 
skautek ČR, 96. středisko 
SCARABEUS Praha            

pobočný 
spolek 

Tábory střediska SCARABEUS 10 000 

30 JUNÁK – český skaut, 
středisko J. Rady Praha, z. s. 
Dürerova 4/2170 

z.s. Letní tábory skautského střediska J. 
Rady Praha 10 (2 turnusy) 

12 000 

31 Martina Schlechterová FO Letní příměstský tábor v Bambulkách 8 000 

32 Pionýr, z.s., PIONÝRSKÁ 
SKUPINA - BETA 

pobočný 
spolek 

Letní tábor, Den dětí - park Malešice, 
Vršovický koláč 

  

  1   Letní tábor (vodácký putovní) 5 000 

  2   Den dětí Malešický park 5 000 

  3   Vršovický koláč 5 000 

33 Pionýr, z.s. - 87. pionýrská 
skupina Javor 

pobočný 
spolek 

Tábory 87. PS Javor 2015 5 000 

34 Pionýr, z.s., Pionýrská 
skupina - 76. Jánka Fábryho 

pobočný 
spolek 

Letní tábor oddílu SUP 4 000 

35 Pionýr, z.s. - 188.PS T.O. 
Bobříci 

pobočný 
spolek 

Letní tábor 188. PS T.O. Bobříci   6 000 

36 Římskokatolická farnost u 
kostela Neposkvrněného 
Početí Panny Marie Praha - 
Strašnice 

CO Letní tábor 6 000 

37 Tělocvičná jednota SOKOL 
Praha - Strašnice,  

OS Letní tábor žactva SOKOL Strašnice 
2015 

12 000 

38 Auto*Mat, o.s. z.s. Zažít město jinak 2015 11 000 

39 Ivana Krámová, DiS,  IČ: 
87150875 

FO Volnočasové aktivity; FITMAMY – 
S DĚTMI V KONDICI 

3 000 

40 Ing. Ivona Nozarová FO Dobrá psychická kondice i ve stáří - 
angličtina pro seniory 

3 000 

41 Komunitní centrum Kruh, 
o.s. 

OS Rok v kruhu 2015 19 000 

42 KALOKAGATHIA Praha,  
IČ: 01250116 

z.s. Činnost amatérského volejbalového 
oddílu 

10 000 

43 Nadační fond pomocná ruka NF Hornické muzeum 10 000 
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44 Oblastní spolek ČČK Praha 
10 + Benešov 

OS Volný čas - Hlídky mladých zdravotníků 50 000 

45 POP Balet z.s. z.s. Letní taneční škola 11 000 

46 SPORTOVNÍ KLUB 
SLAVIA PRAHA-Odbor 
zrakově postižených 

OS 17. ročník Mezinárodního kuželkářského 
turnaje zrakově postižených – 
SLAVIA CUP - Nájem kuželny 

  

  1   Slavia Cup 20 000 

  2   Nájem kuželny 12 000 

47 Střední zdravotnická škola, 
Praha 10, Ruská 2200/91 

PO     
MHMP 

Odborný a jazykový pobyt žáků SZŠ, 
Ruská 2200/91, Praha 10 v rakouském 
městě Salzburgu a okolí návštěvou 
zdravotnických a sociálních zařízení 

60 000 

48 Základní škola Karla Čapka, 
Praha 10, Kodaňská 16/658 

PO Čapkiáda 0 

Program IV. - protidrogová prevence a prevence kriminality 
 

číslo žadatel 
právní 
forma název projektu poskytnutí dotace 

1 Základní škola, Praha 10, 
Hostýnská 2/2100 

PO Všichni za jednoho, ne na jednoho 5 000 

2 Základní škola Eden Praha 
10, Vladivostocká 6/1035 

PO Divadlem k prevenci 15 000 

3 Magdaléna, o.p.s. o.p.s. Doléčovací centrum Magdaléna 12 000 

4 Základní škola Karla Čapka, 
Praha 10, Kodaňská 16/658 

PO Prevence prožitkem aneb zkus si roli 
ve fóru 

8 000 

5 Středisko prevence a léčby 
drogových závislostí - DROP 
IN, o.p.s. 

o.p.s. Tvoje šance, Nízkoprahové středisko, 
TPSA Drop In Streetwork; 
Adiktologická ambulance a Integrace 
rodiny 

  

  1   Adiktologická ambulance, Integrace 
rodiny 

10 000 

  2   Nízkoprahové středisko 10 000 

  3   TPSA 0 

  4   Tvoje šance 0 

6 Elio, o.s. z.s. Elio pro děti a rodiče na Praze 10 27 000 

7 TRIADIS o.p.s.  o.p.s. Spokojená rodina 0 

8 Gymnázium, Praha 10, 
Omská 1300 

PO 
MHMP 

Školní program prevence sociálně 
patologických jevů 

11 000 

9 Základní škola, Praha 10, 
U Roháčových kasáren 
1381/19 

PO Životem bezpečně a s porozuměním 
(spolupráce, respekt, tolerance) 

12 000 

10 Armáda spásy v ČR, z.s.  
 

z.s. Centrum sociálních služeb Bohuslava 
Bureše - Terénní program 

10 000 

11 Maltézská pomoc, o.p.s. o.p.s. Pomoci lidem bez domova II 30 000 

Program V. - životní prostředí 
 

číslo žadatel 
právní 
forma název projektu poskytnutí dotace 

1 ENVIRA, o.p.s. o.p.s. Praha 10, jak ji neznáme 0 

2 ZO ČSOP Nyctalus z.s. Netopýří odpoledne na Hamru 10 000 

3 01/14 ZO Českého svazu 
ochránců přírody, "Natura, 
quo vadis?"  

z.s. Činnost Ekocentra "V Domě" 36 000 

4 Lesy hl. m. Prahy, 
příspěvková organizace 

PO 
MHMP 

Žijí tu s námi, podpora volně žijících 
živočichů na P10 

50 000 
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5 Základní škola Praha 10, 
Brigádníků 14/510 

PO Co je za plotem? 14 000 

 
 

Praha 10 přepravuje zdravotně znevýhodněné obyvatele 
 
Praha 10 poskytuje již šestým rokem občanům se sníženou schopností mobility a orientace speciální 

bezplatnou dopravní službu. Služba je určena zejména držitelům průkazů zdravotně postižených TP, ZTP nebo 
ZTP/P s trvalým bydlištěm na území Prahy 10, kteří mají potíže se svou mobilitou. Usnadňuje jim například 
návštěvu lékaře, lékařské rehabilitace, školy, zaměstnání nebo vyřizování na úřadech. Služba zahrnuje 
jednorázovou dopravu na požadované místo a asistenci při nástupu do vozu a výstupu z něj (tj. neobsahuje 
doprovod od vozu na místo určení, donášku, čekání na zpětný odvoz apod.). Dopravu zajišťují čtyři mikrobusy, 
z nichž tři jsou vybaveny výsuvnou hydraulickou plošinou pro nástup osob na vozíku. Tuto službu poskytuje 
úřad každý všední den od 7.00 hod. do 15.30 hod., a to především na území MČ Praha 10 a v přilehlých 
lokalitách.  

Doprava je poskytována i pro Sportovní klub Slavoj SPMP Praha a Diakonii ČCE Ratolest, které vozidla 
Prahy 10 využívají pro přepravu svých klientů na sportovní či rehabilitační pobyty pořádané v různých částech 
republiky. Klienti Diakonie ČCE jsou pravidelně přepravováni na různé terapie, ať již se jedná o plavání, 
či hipoterapii (terapie s koňmi), ale i na různé akce mimo Prahu. 

 
 

Praha 10 proti nepořádku v ulicích 
  
Vedení Prahy 10 se snaží udržet svou městskou část čistou, proto byla zavedena služba, která umožňuje 

občanům posílat podněty týkající se nečistot, skládek, nezajištěné údržby zeleně nebo závady na dětských 
hřištích. Podněty lze hlásit vedle SMS, MMS, telefonu a e-mailu také přímo přes oznamovací formulář 
na webových stránkách Prahy 10 a od roku 2014 i aplikací pro chytré mobilní telefony s OS Android. 

V průběhu let byla tato služba rozšířena o další funkce. Dnes je tímto způsobem možné nahlásit i závady 
týkající se chodníků a vozovek, nefunkčního veřejného osvětlení nebo přítomnosti vraků na komunikacích. Tyto 
problémy, které i když nespadají do kompetence Prahy 10, jsou předány příslušným zodpovědným celopražským 
organizacím. 

V roce 2014 zaznamenala služba tzv. MMS podnětů rekordní počet 557 případů. V loňském roce se většina 
podnětů týkala nečistot a černých skládek v ulicích, dále pak závad na komunikacích. V souhrnu doručených 
podnětů se rovněž vyskytují upozornění na nedostatky v prostorech dětských hřišť, oznámení o vracích 
a poškození parkového či uličního mobiliáře (lavičky, odpadkové koše, veřejné osvětlení apod.). 

Podněty doručené s fotografickou přílohou jsou zveřejněny na internetových stránkách městské části 
s informací o způsobu řešení dané věci. Na ostatní podněty je vždy pisateli odpovězeno. Prověřeny a zpracovány 
jsou všechny doručené podněty. Některé jsou mimo přímou působnost Prahy 10 a příslušné nedostatky jsou tedy 
následně řešeny se zainteresovanými subjekty, vlastníky pozemků nebo organizacemi, které zabezpečují správu 
předmětného zařízení (mobiliáře, těles komunikací, sloupů veřejného osvětlení apod.).  

Službu provozuje radnice již od roku 2007 a od té doby do konce roku 2014 se zabývala 2075 nejrůznějšími 
podněty.  

Úředníci Prahy 10 se snaží zvýšenými kontrolami udržovat zeleň a veřejné prostranství v řádném stavu, 
ale díky spolupráci s občany je tato činnost daleko efektivnější. Právě na základě jejich podnětů je úřad schopen 
rychle reagovat a zjednat nápravu.  

Díky tomuto tlaku se v minulých letech podařilo vyčistit mnohé problémové lokality a na některých místech 
i odstranit opuštěné objekty, kde docházelo k hromadění odpadu. Celkovému snížení objemu černých skládek 
napomáhá i aktivita občanů ať už zapojením do pravidelných brigádnických akcí, nebo aktivním využíváním 
informačních služeb MMS podněty a ZmapujTo.cz. Bohužel i přes neustále se rozšiřující bezplatné odpadové 
služby pro občany (sběrné dvory, pravidelně přistavované kontejnery na odpad, svozy nebezpečných odpadů, 
nádoby na elektroodpad a textil apod.) se radnice neustále potýká se skládkami a volně odloženými odpady 
na chodnících nebo v plochách zeleně. Jenom v loňském roce nechala radnice zlikvidovat 602 takových 
"solitérních" skládek o objemu 77 tun.  

 
 

Radnice pořádá PC kurzy pro seniory  
 
Praha 10 organizuje několik let pro své seniory počítačové kurzy, kde si senioři mohou osvojit základní 

počítačové dovednosti. Pro velký zájem se v roce 2015 konaly kurzy v jarním i podzimním semestru. Cílem 
kurzů je, aby senioři ztratili obavu pracovat s počítačem a mohli jej využívat jako prostředek ke spojení se 
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světem, se svými blízkými, ale i pro své další uplatnění na trhu práce. Kurzy byly určeny pro seniory s trvalým 
bydlištěm na území Prahy 10 a byly bezplatné. 

Výuka byla předváděna zejména na praktických příkladech a každý účastník měl možnost si vše vyzkoušet 
na jemu přiděleném počítači umístěném v počítačové učebně. Náplní kurzů bylo nejen seznámení se s prací 
v operačním systému Windows, osvojení si textového editoru MS Office Word, ale také se výuka zaměřila 
na orientaci na internetových stránkách, schopnost založit si vlastní e-mailovou adresu, či na komunikační 
programy typu Skype, Facebooku nebo ICQ.  

V jarním semestru roku 2015 probíhaly čtyři počítačové kurzy, kde si senioři osvojili základní praktické 
dovednosti obsluhy počítače. Kurzy se konaly dvakrát týdně, od 8:30 do 10:30 hodin v počítačové učebně 
detašovaného pracoviště ÚMČ Praha 10 v Jasmínové ulici 35 na Zahradním Městě. První kurz probíhal 
v termínu od 4. 5. do 27. 5. 2015 (výuka probíhala v pondělí a ve středu), druhý kurz od 5. 5. do 28. 5. 2015 
(výuka probíhala v úterý a ve čtvrtek), třetí kurz od 1. 6. do 24. 6. 2015 (výuka probíhala v pondělí a ve středu) 
a čtvrtý kurz od 2. 6. do 25. 6. 2015 (výuka probíhala v úterý a ve čtvrtek). 

Z důvodu zachování transparentnosti při zápisu do kurzů přistoupila radnice Prahy 10 k losování celkového 
počtu 40 míst v těchto kurzech. Každý ze zájemců si mohl v informačních kancelářích ÚMČ Praha 10 
(ve Vršovické ulici a v poliklinice v Plaňanské ulici) vyzvednout přihlášku, kterou v den losování předložil 
společně s platným občanským průkazem ke kontrole trvalého bydliště v Praze 10. K přihlášce byla přiložena 
jedna část slosovatelného lístku, druhá byla vložena do losovacího osudí. 

Losování počítačových kurzů se uskutečnilo v pondělí 20. dubna 2015 v KD Barikádníků a bylo zahájeno 
v 14:30 hodin, slosovatelné lístky byly k dispozici od 14:00 hodin. Vylosována byla všechna volná místa 
ve všech čtyřech kurzech včetně vylosování tří náhradníků na každý kurz. 

Losování podzimního běhu PC kurzů pro seniory proběhlo v pondělí 29. června 2015 v KD Barikádníků 
od 15:30 hodin. V nabídce bylo 70 míst na sedm kurzů v rozmezí od září do listopadu a to od 1. do 24. 9., 
od 2. do 30. 9., od 1. do 27. října, od 5. října do 2. listopadu, od 3. listopadu do 1. prosince, od 4. do 30. listopadu 
a od 3. listopadu do 1. prosince 2015. 

Zvyšování počítačové gramotnosti seniorů koresponduje s myšlenkami „Evropského roku aktivního stárnutí 
a mezigenerační solidarity 2012“, ke kterému se Praha 10 přihlásila. 
 

 
Losování bytů a výběrové řízení na první nájem 

 
Praha 10 pořádá od roku 2003 pro své obyvatele losování bytů, které se většinou koná dvakrát do roka (jarní 

a vánoční losování). Městská část touto akcí reaguje na stále velký zájem o tyto nájemní byty a každoročně tímto 
nejtransparentnějším způsobem rozdělí desítky bytů. Celkem jich rozdělila prostřednictvím losování do podzimu 
roku 2014 již přes 230. Podmínkou pro účast bylo mimo jiné trvalé bydliště v MČ Praha 10, dále žadatelé 
nesměli být vlastníky bytu nebo nemovitosti určené k bydlení a museli dosahovat příjmu zveřejněného dle 
zadání.  

V prosinci 2014 rada rozhodla, že se nově o obecní byty ve veřejném losování v Praze 10 mohou ucházet i lidé 
žijící v registrovaném partnerství. Praha 10 tak mezi prvními zareagovala na změněnou legislativu, zákona 
č. 115/2006 Sb. a č. 89/2012 Sb., která registrované partnerství umožňuje, i na poptávku ze strany těchto párů.  

V dosavadních zásadách, které přidělování bytů formou losování upravovaly, bylo přihlášení umožněno 
celkem pěti skupinám žadatelů: mladým lidem ve věku 18-30 let, manželům s dětmi do 18 let, samoživitelům 
s dětmi do 18 let, bezdětným manželům nad 30 let a jednotlivcům nad 30 let. Jelikož lidé žijící v registrovaném 
partnerství nebyli do tohoto losování zahrnuti, snažila se Praha 10 tento stav napravit.  

Změny Zásad pronajímání bytů svěřených městské části Praha 10 a bytů z kvóty MHMP přijaté radou městské 
části ještě museli odsouhlasit zastupitelé. Tento bod se řešil 26. ledna 2015 na zasedání Zastupitelstva MČ Praha 
10. Zastupitelé nakonec po dlouhé debatě návrh schválili 23 hlasy ze čtyřiceti. Systém se nezměnil, i nadále bude 
rozhodování o bytech probíhat transparentním losováním, jen se ho mohou nově zúčastnit i registrovaní partneři. 
Radnice Prahy 10 postavila při žádostech o byty jako první v metropoli na roveň manžele a registrované 
partnery. Zastupitelé z koalice Vlasta a TOP 09 nakonec pro návrh nehlasovali. Podle nich by se o byty mohly 
ucházet podle novely občanského zákoníku i ostatní osoby blízké - ze sociálních důvodů by tak mohli požádat 
nejen manželé a registrovaní partneři, ale stejně tak třeba dědeček s vnukem.  

V Praze 10 mohou lidé získat pronájem obecního bytu nejen díky losování, ale je zde i možnost celostátního 
výběrového řízení na první nájem. Výběrového řízení na pronájem obecního bytu na základě provedení 
stavebních úprav v bytě se může zúčastnit každý občan ČR, který nevlastní byt či jinou nemovitost určenou 
k bydlení. Mezi podmínky pro účast ve výběrovém řízení patří státní občanství ČR žadatele, u manželů alespoň 
jednoho z nich, trestní bezúhonnost žadatele, úhrada soutěžní jistoty ve výši 50 000 Kč za každý byt, se kterým 
se žadatel zúčastnil výběrového řízení. Dále např. schopnost žadatele řádně platit nájemné a uhradit náklady 
nezbytných stavebních úprav v bytě, nabídka výše nájemného, které žadatel, v souladu s Podmínkami, uhradí 



 74 

za první měsíc nájemního vztahu v Kč, či například závazek žadatele k provedení nezbytných stavebních úprav 
v bytě na jeho náklady. 

 

 
 

Losování bytů na Kubánském náměstí 10. října 2015 
 

 
Praha 10 a nákup Ďolíčku  

 
Zastupitelé Prahy 10 schválili 26. května 2014 návrh na získání legendárního stadionu v „Ďolíčku", na kterém 

hraje fotbalový klub Bohemians 1905. Pro hlasovalo 23 zastupitelů, šest se zdrželo, šest se zastupitelstva 
nezúčastnilo a jeden zastupitel byl proti. Dohodnuto bylo, že Praha 10 získá stadion výměnou za pozemky 
v sousedství (škvárové hřiště sloužící jako parkoviště, na které bylo vydáno stavební povolení na obchodní 
centrum) a za 49 milionů korun.  

Cena stadionu s pozemky byla znalci stanovena na 93 miliónů korun a na dalších 16 milionů korun byla 
ohodnocena nová plynová kotelna a vyhřívaný trávník přímo ve vlastnictví klubu Bohemians. Celková částka 
tedy činila 109 milionů korun. Naopak hodnota sousedního pozemku ve vlastnictví Prahy 10 byla stanovena 
na 60 miliónů korun. Proto by Praha 10 doplatila společnosti Bohemians Real rozdíl, tedy oněch 49 milionů: 
33 milionů by dostal současný majitel a 16 milionů klub, který zaplatil vyhřívaný trávník a novou plynovou 
kotelnu. Po získání stadionu chtěla městská část klubu Bohemians Praha 1905 stadion dlouhodobě pronajímat. 

Praha 10 usilovala o koupi stadionu, který patří společnosti Bohemians Real, od roku 2011. V květnu 2014 
došlo ke změně ve vlastnické struktuře této společnosti. Jejím jediným akcionářem a tedy majitelem se stal 
pražský advokát Lukáš Eichinger. Spekulace, že akcie drží pro někoho ze svých klientů, Eichinger odmítal. 
Předtím řadu let vlastnily tuto společnost dva subjekty. Jedna polovina patřila skupině CTY Group, druhá 
polovina patřila v minulosti zmizelému podnikateli a členovi výkonného výboru FAČR (ČMFS) Miroslavu 
Křížovi z Plzně. Původně obec nabídla odkup stadionu, ale majitel to odmítl a preferoval směnu za sousední 
pozemek.  

Jelikož pozemek, který obec chtěla vyměnit za stadion, patří hlavnímu městu a Praha 10 ho pouze spravuje, 
musel o výměně rozhodnout pražský magistrát. Ten navíc schvaluje i transakce převyšující částku 50 milionů 
korun. V červnu poslala Praha 10 návrh směny ke schválení magistrátu. Jenže ani v září magistrát transakci 
neschválil. Přitom formální úřední schválení od pražského magistrátu mělo proběhnout do 45 dnů. Navíc se 
blížily komunální volby a okolo Ďolíčku začalo být velmi rušno a toto téma se následně stalo i předvolebním 
bojem. 11. září dal majitel stadionu fotbalovému klubu Bohemians 1905 k 30. listopadu výpověď z nájemní 
smlouvy. Důvodem mělo být, že se nepodařilo naplnit smlouvu o výměně stadionu za sousední pozemky mezi 
Prahou 10 a majitelem arény. Tímto krokem hrozilo fotbalistům Bohemians 1905, že od jara 2015 nebudou hrát 
na stadionu v Ďolíčku. Praha 10 v čele s tehdejším starostou Prahy 10 Bohumilem Zoufalíkem magistrát 
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několikrát urgovali. Vedení Prahy však rozhodlo, že si nechá udělat oponentní znalecký posudek, který by určil, 
zda stanovená hodnota skutečně odpovídá ceně transakce.  

Zástupci fotbalového klubu a fanoušků se báli, že po odchodu z Ďolíčku Bohemians zanikne. Za záchranu 
Ďolíčku bojoval prezident klubu a legendární fotbalista Antonín Panenka. Do toho se ještě v tisku začaly 
objevovat zprávy, že majitel Ďolíčku dostává nabídky na odkup stadionu od jiných developerů. 

18. září 2014 oznámil tehdejší primátor Tomáš Hudeček a radní Eva Vorlíčková (oba TOP 09), že vedení 
hlavního města Prahy zjistilo, že vedení Prahy 10 počítá s demolicí stadionu a následnou výstavbou obchodů, 
garáží a studentských kolejí za bezmála 400 milionů korun. Představitelům Prahy 10 prý tedy nejde o zachování 
stadionu, nýbrž o získání lukrativního pozemku, na kterém je plánovaná výstavba. Tyto skutečnosti měly být 
ve znaleckém posudku, který byl přílohou usnesení Zastupitelstva MČ Praha 10, které schválilo směnu 
městských pozemků za pozemek pod stadionem. Tento posudek měl obhájit směnu pozemků mezi MČ Praha 10 
a majitelem fotbalového stadionu. Magistrát proto rozhodl, že obchod Praze 10 nedovolí a naopak sám stadion 
odkoupí za cenou stanovenou oponentním znaleckým posudkem. MHMP tedy vstoupí do jednání s majiteli 
pozemku a stadionu, společností Bohemians Real. Parkoviště za Botičem chtěl magistrát zachovat.  

Vedení Prahy 10 tvrzení magistrátu odmítlo a označilo za fantasmagorii s tím, že zmínka o demolici stadionu 
a výstavbě obchodů byla ve znaleckém posudku pouze podkladem pro určení ceny nemovitosti a že Praha 10 
chce naopak Ďolíček pro fotbal zachovat. Způsob oceňování pozemku – takzvanou reziduální metodu – si 
zvolila přímo znalecká společnost. 23. září pak radní Prahy 10 na mimořádném jednání schválili směnu 
nemovitostí fotbalového stadionu Ďolíček za městské pozemky a finanční doplatek. A to i přesto, že magistrát 
v čele s primátorem Tomášem Hudečkem tuto transakci neposvětil. Podle názoru městské části podloženého 
právními posudky dotyčnou směnu může nyní schválit přímo městská část, protože magistrát se měl vyjádřit 
do 45 dnů, ale to neučinil.  

Rada také schválila uzavření smlouvy s klubem na pronájem stadionu za symbolickou jednu korunu na rok 
po dobu 20 let. Tedy za 20 korun až do roku 2034. Praha 10 se uzavřením této smlouvy snažila vyvrátit tvrzení 
pražského primátora Tomáše Hudečka, že chce stadion zbourat. Smlouvu o pronájmu stadionu Ďolíček s Prahou 
10 podepsal za Bohemians 1905 předseda představenstva Dariusz Jakubowicz. Smlouva měla vejít v platnost 
v okamžiku převodu stadionu do majetku městské části a souvisejícího zápisu do katastru nemovitostí. Tento 
zápis by měl procesně ještě potvrdit příslušný odbor pražského magistrátu, protože Praha 10 stadion i pozemek 
pod ním pořídila za své peníze fakticky do majetku hlavního města. Jenže magistrát dál trval na tom, že jediným 
řešením je, aby stadion odkoupil sám. Dokonce byl ochoten i směnit nějaké své pozemky za stadion 
ve Vršovicích.  

2. října 2014 bylo svoláno mimořádné zastupitelstvo, které odhlasovalo i přes odpor tehdejšího vedení 
metropole, že stadion vymění za sousední pozemky a finanční doplatek. Zastupitelstvo nevyslyšelo usnesení 
rady hlavního města, které směnu nedoporučovalo a navrhovalo jen jeho koupi. Návrh podpořili zastupitelé 
DPD, ODS, ČSSD, SZ, KSČM a Nezávislí. Proti hlasovali pouze zástupci TOP 09, kteří chtěli, aby hlasování 
o Ďolíčku proběhlo až po volbách a nelíbila se jim varianta směny. ANO se hlasování zdrželo. Podle nich bylo 
potřeba Ďolíček zachránit, ale ne pod tlakem majitele Lukáše Eichingera, který řekl, že vlastníkovi nebrání nic 
v tom, aby přistoupil k demolici Ďolíčku. Zatímco Praha 10 hovořila o záchraně stadionu, tehdejší pražský 
primátor Tomáš Hudeček mluvil o obchodě s neprůhlednou firmou a o nevýhodné transakci.  

O směně sice rozhodla rada i zastupitelstvo Prahy 10, ale stále platilo, že dokud magistrátní úředníci neposvětí 
vklad do katastru, žádný obchod neproběhne. Jelikož s obchodem rada města nesouhlasila, tak do konce roku 
2014 nebyla směna stadionu zapsána do katastru, a tedy k žádnému obchodu nedošlo. Tehdejší rada totiž 
upřednostňovala přímý nákup stadionu, bez směny pozemků, což naopak zase odmítal majitel stadionu Lukáš 
Eichinger. Ten dal klubu Bohemians Praha 1905 k 30. listopadu ze stadionu výpověď, jenže kvůli složitosti 
jednání prodloužil v listopadu lhůtu o měsíc do 31. prosince 2014. Proti transakci se na magistrátě stavěli 
zastupitelé TOP 09, ale ti se po komunálních volbách (10. a 11. října 2014) do rady nedostali. Naopak radní pro 
sport se stala Hana Nováková z ČSSD, která je i zastupitelkou v Praze 10, kde hlasovala pro získání Ďolíčku. 
Starostkou Prahy 10 se stala Radmila Kleslová z hnutí ANO, která se při hlasování zdržela. Osobně byla proti 
směně pozemků a chtěla MČ Praha 10 ponechat sousední pozemek, aby měli občané, kde parkovat.  

V lednu 2015 došlo k prodloužení smlouvy mezi majitelem a fotbalovým klubem Bohemians 1905 do června 
2015, tedy do konce fotbalové sezony.  

V dubnu poslalo vedení Prahy 10 pod vedením starostky Radmily Kleslové (ANO) dopis na magistrát, 
ve kterém vyzvalo Prahu k jednání s vlastníkem Ďolíčku. Podle Prahy 10 se koupí stadionu má zabývat Rada 
hlavního města Prahy pod vedením Adriany Krnáčové (ANO). Pokud by magistrát do jednání s vlastníkem 
Ďolíčku vstoupil, radnice Prahy 10 by svému zastupitelstvu předložila návrh na zrušení dohodnuté směny 
stadionu za pozemky a peníze.  

Ve středu 20. května navrhl Výbor pro sport a volný čas Zastupitelstva hl. m. Prahy, aby se město pokusilo 
získat stadion Bohemians a začalo jednat s jeho majitelem. Majetkový odbor magistrátu přitom upřednostňoval 
koupi stadionu do vlastnictví města před směnou za pozemky dohodnutou Prahou 10. Lukáš Eichinger na to 
reagoval, že je ochoten s magistrátem jednat, nicméně si myslí, že smlouva s Prahou 10 je platná. 
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Jelikož klub Bohemians Praha 1905 neměl uzavřenou smlouvu s majitelem stadionu na ligový ročník 
2015/2016, hrozilo klubu, že nezíská fotbalovou licenci pro fotbalové soutěže organizované fotbalovou asociací. 
To by znamenalo, že by si "vršovičtí klokani" nezahráli ani první, ale ani druhou fotbalovou ligu. Této hrozbě 
mělo usnesení výboru zabránit. Usnesení výboru mělo jen charakter doporučení. Konečné rozhodnutí měla 
v rukách rada a zastupitelstvo hlavního města.  

16. června rozhodli radní Prahy, že se hlavní město pokusí od společnosti Bohemians Real koupit stadión 
Bohemians 1905. Na koupi chtěli spolupracovat s Prahou 10, ale podmínkou bylo, aby desítková radnice zrušila 
původně dohodnutou směnu pozemků.  

Zastupitelé Prahy 10 na svém jednání 22. června 2015 schválili záměr, že v budoucnu zruší původně 
schválenou směnu pozemků v souvislosti se stadionem Bohemians 1905. To znamená, že až se domluví 
magistrát s majitelem Ďolíčku, tak desítkoví zastupitelé zruší uzavřenou dohodu mezi Prahou 10 a majitelem 
stadionu. Při této příležitosti uvedla starostka Prahy 10 Radmila Kleslová: „S ohledem na platná usnesení Rady 
hlavního města Prahy jsme magistrát požádali, aby v souladu se svými předchozími usneseními dojednal 
s vlastníky stadionu jeho převedení na hlavní město. Tedy tak, aby byla zajištěna možnost klubu Bohemians 
nadále na tomto tradičním stadionu hrát.“  

Následně uzavřela společnost Bohemians Real s klubem Bohemians 1905 smlouvu o pronájmu stadionu ještě 
na celý příští fotbalový ročník 2015/16. 

V září 2015 se rozhodlo vedení Prahy, že nechá aktualizovat zhruba rok starý odhad ceny fotbalového stadionu 
Ďolíček, a až poté bude odbor majetku s majitelem stadionu jednat o prodeji. Současný odhad ceny pochází 
ze srpna loňského roku.  

 
 

Kurzy Nordic Walking  
 

O Nordic Walkingu se hovoří jako o novém zdravotním sportu. Nordic Walking je velice příjemný druh 
pohybu, který může vykonávat každý – začátečník či výkonnostní sportovec, mladý člověk, či člověk 
v pokročilém věku. Z těchto důvodů připravila Praha 10 pro své obyvatele organizované lekce Nordic Walking, 
které se i v roce 2015 konaly v revitalizovaném Malešickém parku každé pondělí od 27. dubna 2015 od 9:30 
hodin. Každé lekce se mohlo zúčastnit až 40 osob. Místo srazu bylo u autobusové zastávky Plaňanská (směr 
Želivského). Na kurzy nebylo nutné se přihlašovat, pouze ti, kteří neměli hůlky na Nordic Walking si museli 
zarezervovat bezplatné zapůjčení. 

Účastníci se vždy rozdělili na dvě výkonnostní družstva, takže se nemuseli bát přijít ani ti, kteří s touto 
aktivitou neměli zkušenost a chtěli se jí správně naučit, či potřebovali z důvodu různých omezení menší fyzickou 
zátěž. Výhodou kolektivních lekcí je podpůrná a motivační síla skupiny. Přítomnost certifikovaných trenérů 
zaručovala výuku a procvičování správné techniky chůze s hůlkami, správné nastavení a zacházení s hůlkami. 
Při tomto sportu se dá konverzovat, což přispívá k navazování a prohlubování sociálních vazeb seniorů, kteří si 
často stěžují na nedostatek podnětů. Pohyb na čerstvém vzduchu přispívá ke zlepšení fyzické a mentální kondice 
a k celkové radosti ze života. 

Každá lekce byla zahájena zahřátím organismu, následovala rozcvička, protažení, strečink, začátečníkům byla 
vysvětlena technika chůze a následovala samotná chůze s holemi, jejíž intenzita byla přizpůsobena aktuálnímu 
zdravotnímu stavu účastníků. Chůze byla proložena přestávkami, hrami i diskuzí. Závěrem lekce si účastníci 
vyzkoušeli chůzi ve vyšší tepové frekvenci a následovalo vydýchání, protažení a strečink. 

Kurzy Nordic Walkingu začala m. č. Praha 10 pořádat v návaznosti na aktivity započaté u příležitosti 
Evropského roku aktivního stárnutí a mezigenerační solidarity 2012, k jehož myšlenkám se oficiálně přihlásila. 

Nordic Walking je ideálním druhem v přírodě provozované zdraví prospěšné pohybové aktivity (nejen) 
pro seniory. Tepová frekvence se při běžné zátěži pohybuje v oblasti, ve které se člověk cítí dobře i přesto, 
že spotřeba energie je velmi vysoká. Výkon během lekce je vyžadován od 600 svalů lidského těla, 
což představuje téměř 90 % všech svalů v těle. Nordic Walking pozitivně ovlivňuje nejzávažnější nemoci 
způsobené stárnutím, jakými jsou ateroskleróza, osteoporóza, syndromy bolestí ve skeletu páteře, ischemická 
nemoc srdeční, vysoký krevní tlak či vysoká hladina cholesterolu. Z těchto důvodů je tento sport doporučovaný 
i pro starší občany. 

 
 

Vlastivědné vycházky po Praze 10 
 
Stejně jako v minulých letech připravila i letos MČ Praha 10 ve spolupráci s Pražskou informační službou 

pro své občany oblíbené vlastivědné vycházky. Občané se na vycházkách, pořádaných od dubna do konce června 
letošního roku, mohli seznámit s významnými památkami Prahy 10. 

V letošním ročníku bylo připraveno šest tras vycházek. První vycházka připomenula návštěvníkům vilovou 
čtvrť Vinohrad, v pořadí na druhé trase se návštěvníci setkali s historií Malešic a seznámili se s osobnostmi, 
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jejichž život je s touto částí Prahy 10 spojen. S historií Záběhlic a s místními legendami, které se k této oblasti 
váží, se návštěvníci setkali na trase s číslem tři. Na čtvrté trase se návštěvníci dozvěděli něco o obecné historii 
Vršovic a poznali zdejší nejvýznamnější památky. Během vycházky po trase číslo pět viděli účastníci památky 
v okolí Strašnic. Poslední trasa zavedla návštěvníky do oblasti Vinohrad, kde mohli získat informace 
např. o Hagiboru, vile bratří Čapků a mnohých dalších památkách této části Prahy 10. 

Vycházky zavedly účastníky nejen do míst, která znají v jejich současné podobě, ale přiblížily i historii míst, 
jejichž podoba i využití je zcela odlišné od původního historického účelu. Příkladem může být třeba „zábavní 
park Eden“, který již v současnosti neexistuje. V rámci vycházky se lidé mohli dozvědět něco nejen o historii 
tohoto místa, ale mohli si prohlédnout i několik autentických fotografií. 

Vycházky se konaly vždy dvakrát týdně ve všední den i o víkendu. Ve všední dny byly vycházky zahájeny 
od 16 hodin, o víkendu pak od 15 hodin, první proběhla v neděli 26. dubna 2015 od 15:00 hodin. 

Vstupenky na vlastivědné vycházky byly pro občany MČ Praha 10 k vyzvednutí zdarma v informačních 
kancelářích Úřadu městské části Praha 10, a to jak ve Vršovické ulici, tak i v budově polikliniky v Plaňanské 
ulici, vždy od pondělí přímo předcházejícímu termínům vycházky. Při vyzvednutí vstupenky bylo zájemcům 
sděleno místo zahájení. Počet účastníků jednotlivých vycházek byl omezen, jedné vycházky se mohlo zúčastnit 
maximálně 35 osob. 

V letošním roce připravila Praha 10 ve spolupráci s Pražskou informační službou i podzimní vlastivědné 
vycházky po Praze 10, konaly se od října do konce letošního listopadu. 

Na podzimní období bylo také připraveno šest vycházkových tras. Jedna z nich byla zaměřena na památná 
místa a budovy ve Vršovicích (7. 10. a 21. 11.), druhá trasa zavedla zájemce do Záběhlic (11. 10. a 19. 11.), třetí 
do Malešic (15. 10. a 1. 11.) a čtvrtá představila vinohradské stopy Karla Čapka. Tato vycházka byla zakončena 
na výstavě zaměřené na představení nově objevených fotografií z vily Karla Čapka v Galerii Deset na Čechově 
náměstí a uskutečnila se ve čtvrtek 22. října a v sobotu 24. října. Další trasa zavedla návštěvníky do Strašnic 
(4. a 15. 11.) a poslední, v pořadí šestá trasa, vedla na pražský Bohdalec, který se nachází na pomezí Vršovic 
a Michle (7. a 12. 11.). 

 
 

Kurz trénování paměti 
 
Desátá městská část připravuje několik let pro své seniory bezplatné kurzy trénování paměti. Jelikož je o ně 

stále velký zájem, byly kurzy pro seniory s trvalým bydlištěm na území Prahy 10 připraveny i letos, dokonce 
v jarním a podzimním termínu. 

Každý člověk se může potýkat s problémy s pamětí. Proto je vhodné znát různé metody a techniky, 
jak s pamětí pracovat a procvičovat ji, aby nám co nejlépe sloužila v každém věku. Kurzy trénování paměti 
byly určeny osobám v seniorském věku, které se chtěly setkat v příjemném prostředí se svými vrstevníky, 
naučit se něco nového a posílit svou paměť.  

Každý běh se skládal z pěti šedesátiminutových lekcí, které vedla zkušená lektorka. Cílem kurzu trénování 
paměti je rozvíjet individuální schopnosti a možnosti každého účastníka, aby si uvědomil, co dokáže za použití 
správných nástrojů a technik a jak získané dovednosti využít pro zvýšení kvality a bezpečnosti každodenního 
života. Na kurzu se účastníci dozvěděli, jak si lépe zapamatovat jména a obličeje, jak se chovat, aby předcházeli 
situacím, kdy si nedokáží vybavit, zda vypnuli sporák nebo zamkli byt, jak si pamatovat důležitá telefonní čísla, 
či PIN do bankomatu. Naučili se také, jakými způsoby si lze zapamatovat větší množství nových informací 
či si naopak vybavit informace z minulosti.  
Čtyři kurzy probíhaly od 15. května do 12. června na detašovaném pracovišti ÚMČ Praha 10 v ulici 

Jasmínová 35. Účast v kurzu byla bezplatná. Jednoho běhu kurzu se mohlo v zájmu kvality výuky zúčastnit 
max. 18 účastníků.  

Z důvodu velkého zájmu ze strany občanů a zachování transparentnosti při zápisu do kurzů přistoupila radnice 
Prahy 10 k losování celkového počtu 72 míst v těchto kurzech. Každý ze zájemců si mohl v informačních 
kancelářích ÚMČ Praha 10 (ve Vršovické ulici a v poliklinice v Plaňanské ulici) vyzvednout přihlášku, kterou 
v den losování předložil společně s platným OP ke kontrole trvalého bydliště MČ Praha 10. K přihlášce byla 
přiložena jedna část slosovatelného lístku, druhá byla vložena do losovacího osudí. Losování míst se konalo 
v pondělí 4. května v KD Barikádníků od 15:30 hodin. Vylosována byla všechna volná místa ve všech čtyřech 
bězích (nebylo tedy možné si čas kurzu vybrat) včetně vylosování tří náhradníků na každý běh kurzu.  

Na podzim probíhaly kurzy v těchto termínech: I. kurz v úterý od 6. 10. do 3. 11. 2015 od 9:00 do10:00 hodin, 
II. kurz v úterý od 6. 10. do 3. 11. 2015 od 10:30 do 11:30 hodin, III. kurz v úterý od 6. 10. do 3. 11. 2015 
od 12:00 do 13:00 hodin, IV. kurz ve čtvrtek od 1. 10. do 29. 10. 2015 od 9:00 do 10:00 hodin a V. kurz 
ve čtvrtek od 1. 10. do 29. 10. 2015 od 10:30 do 11:30 hodin. Losování těchto 90 míst probíhalo v  pondělí 
31. srpna 2015 v KD Barikádníků od 16:00 hodin. 
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Bytový dům Malešice  
 
 

Bytový dům Malešice  
 
Praha 10 zrekonstruovala bývalý malešický penzion na Bytový dům Malešice. Ten byl koncem října připraven 

k nastěhování nových obyvatel, kteří budou v malometrážních bytech platit nájemné ve výši 111 korun za metr 
čtvereční. Objekt má sloužit jako startovací bydlení pro mladé lidi, ale zároveň jako ústupové bydlení 
pro seniory. V Bytovém domu Malešice je také 12 bezbariérových bytů uzpůsobených pro bydlení 
handicapovaných osob. Městská část Praha 10 jedná s Českou asociací paraplegiků (CZEPA) o spuštění 
unikátního projektu startovacích bytů pro lidi v postakutní fázi po úrazu páteře a poškození míchy. Půjde 
o nácvik samostatného bydlení a začlenění těchto osob zpět do života. V rámci tohoto projektu chce společnost 
během jednoho roku připravit vozíčkáře na samostatný život v jejich vlastním domácím prostředí. V první fázi 
by Praha 10 pro projekt poskytla 5 bezbariérových bytů. 

Lidí s poškozením míchy každoročně přibývá, stále častěji ochrnou mladí lidé. Je to kvůli adrenalinovým 
sportům, vlivem dopravních nehod nebo v létě při koupání. Pro postižené je výhodná i poloha. Vedle penzionu 
stojí Poliklinika Malešice, poblíž pošta a obchody. Nedaleko odtud se nachází rehabilitační Centrum Paraple, 
které ochrnutým pomáhá. Malešický park, začínající asi 200 metrů severně, je přizpůsoben potřebám osob 
na vozíku.  

Vznikl zde moderní mezigenerační bytový dům s vlastní moderní jídelnou, ale i velká dětská herna, klub 
seniorů, obchody a služby. Dále bylo vyčleněno 99 bytů o velikosti většinou třiceti metrů čtverečních, které měli 
získat noví nájemci. Ti museli splnit určité podmínky a podat přihlášku do 16. listopadu. 

Byty byly rozděleny do několika kategorií. Hlásit se mohli mladí lidé od 18 do 30 let, samoživitelé 
s nezaopatřenými dětmi, jednotlivci nad 30 let, dále manželé a registrovaní partneři s nezaopatřenými dětmi 
a dále manželé a registrovaní partneři nad třicet let. U seniorů se počítalo s kategoriemi manželů 
nad 65 a jednotlivců nad 65 let. Přihlášky poté bude posuzovat komise bytové politiky složená ze zástupců všech 
zastupitelských klubů, která Radě doporučí nové nájemce.  

Maximální doba nájemního vztahu u startovacích bytů je 5 let. Zájemci se mohli hlásit také na prohlídku bytů, 
která proběhla 2. listopadu. Zájemci museli splňovat několik podmínek: museli mít například hlášené trvalé 
bydliště na Praze 10 a nesměli být majiteli nemovitosti určené k bydlení, nesměli být zařazení do podpůrného 
sociálního programu Prahy 10 a museli také například doložit určitý příjem.  

Penzion Malešice je bývalá svobodárna podniku Pražské komunikace, později ubytovna pro zahraniční 
dělníky, která je v majetku radnice. Do června 2013 objekt sloužil jako penzion, od října 2013 zde probíhala 
rekonstrukce.  
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V únoru 2015 pozvala starostka Prahy 10 Radmila Kleslová zástupce organizace pomáhající lidem po úrazu 
míchy, aby si prohlédli bezbariérové byty. Pracovnice České asociace paraplegiků zajímalo uspořádání bytu, 
které bylo nutné přizpůsobit potřebám tělesně postižených. Během roku byly byty dovybaveny kuchyňskými 
linkami a spotřebiči.  

Adresa je: Počernická 524/64, Plaňanská 524/3, Praha 10 - Malešice. 
 

 
Karneval seniorů  

 
Radnice Prahy 10 zorganizovala 22. února 2015 od 14 hodin akci Karneval pro seniory. Lístky byly 

k dispozici zdarma a rozebrané byly nakonec během pouhých dvanácti hodin. Kulturní dům Barikádníků byl 
lidmi v důchodovém věku zcela zaplněn. Ze zhruba tří stovek návštěvníků přišla v masce asi třetina z nich. 
Ti, kdo přišli v masce, dostali zvláštní cenu.  

Akce se konala pod záštitou starostky Prahy 10 Radmily Kleslové. A protože měla velký úspěch, chce ji 
vedení Prahy 10 příští rok znovu zopakovat.  

 

 
 

Výstava Naše Malešice ze Zásobníku projektů – město na míru měla velký úspěch 
 
 

Zásobník projektů – město na míru 
 

V roce 2015 připravila desátá městská část pro své obyvatele již 4. ročník soutěže „Zásobník projektů – město 
na míru“. Soutěž se snaží podporovat aktivity a zájmy obyvatel pečujících o veřejný prostor. Nabízí občanům 
možnost využít svůj tvůrčí potenciál a tím spoluvytvářet a zušlechťovat veřejný prostor, své bezprostřední 
životní prostředí či se podílet na veřejném dění v místě svého bydliště. Zásobník projektů – město na míru“ 
zároveň podporuje vztah místních obyvatel s lokalitou, ve které žijí. Myšlenka soutěže pracuje s předpokladem, 
že si lidé, kteří se podílí na vzhledu a společenském dění v lokalitě, k tomuto místu vytvoří užší osobní vztah 
a následně pak o tato místa více pečují a chrání je. Občané vkládají do aktivit  svůj čas, znalosti, dovednosti, 
nadšení a energii bez nároku na odměnu. Vítězné návrhy a realizace jsou vršovickou radnicí oceněny zpětnou 
úhradou materiálních a režijních nákladů až do plné výše. To znamená, že realizaci provádí samotní obyvatelé 
Prahy 10, ale finance zajistí desítková radnice.  

V rámci této soutěže, která startovala 7. dubna 2015, mohli občané navrhnout a realizovat úpravu či oživení 
veřejného prostoru na území Prahy 10. Soutěž nabízí příležitost podpořit menší projekty, které mohou vymyslet 
a zorganizovat sami obyvatelé, kteří mají zájem upravit veřejný prostor či zlepšit kvalitu života obyvatel 
pořádáním kulturních, společenských, sportovních nebo volnočasových aktivit bez nutnosti sdružovat se 
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v oficiálních spolcích. Do letošního ročníku soutěže bylo možné se přihlásit do 29. května do 12:00 hodin, a to 
buď elektronicky nebo poštou.  

Soutěže se mohl zúčastnit kdokoliv, s jakýmkoliv návrhem, který se vztahoval k veřejnému prostoru nebo 
ke společenským aktivitám na území městské části Prahy 10. Mohlo se jednat o jednorázové akce i akce 
dlouhodobého charakteru. Hlásit se mohli jednotlivci i občanská sdružení. Podmínkou však bylo, že aktivity 
společenského charakteru musely být přístupny všem občanům Prahy 10. 

Následné hodnocení projektů provádí odborná porota složená ze zástupců úředníků, zastupitelů a veřejnosti. 
Porota se zaměřuje mj. na to, jaký má projekt přínos pro obyvatele, jaká je míra zapojení místních obyvatel 
a jeho proveditelnost.  Dále posuzuje estetickou kvalitu provedených zásahů, úroveň, formu zpracování 
jednotlivých projektů a jejich originalitu. Porota také rozhoduje o celkové výši přidělených materiálních 
a režijních nákladů jednotlivých projektů. 

Tato soutěž, která byla zahájena v roce 2012, měla velikou odezvu, proto v ní Praha 10 pokračuje i v dalších 
letech. Do prvního ročníku této soutěže bylo přihlášeno celkem 21 projektů. Nakonec bylo vybráno šest 
projektů, které podpořila Praha 10 částkou téměř čtvrt miliónu korun.  

V roce 2013 se dokonce konaly dvě kola soutěže "Zásobník projektů – město na míru". Penězi byly podpořeny 
např. kulturní akce Malinovka na zahradě, rozšíření projektu Zahrada ve městě, nové interakční prvky na naučné 
stezce sv. Josefa v Záběhlicích, petanqový turnaj v parku Malinová-Chrpová, mozaika nazvaná Oči nad 
Borodinskou v Borodinské ulici nebo dětský den na Kubánském náměstí - Vršovický koláč. 

V roce 2014 probíhal 3. ročník této oblíbené soutěže, v kterém zvítězil projekt Zahrada ve městě III, Petanque 
turnaj pro každého (2. ročník turnaje ve hře petanque) nebo Podchod v barvě (oživení podchodu pod třídou 
V Olšinách na metru Strašnická).  

 

 
 

Vršovický koláč 2015 na Kubánském náměstí 
 
V letošním ročníku této soutěže byla rozdělena finanční částka 371 701korun. Celkem letos soutěžilo jedenáct 

projektů, z nichž porota vybrala osm vítězných: 
Letní výstava kreslených vtipů Pavla Kantorka (přiblížení tvorby kreslíře Pavla Kantorka formou výstavy jeho 

kreslených vtipů). Organizátorem byl Spolek InGarden, který požadoval částku 35 680 Kč. 
Petanque turnaj pro každého – III. ročník (sportovní akce pro celou rodinu – turnaj ve hře petanque). 

Organizátorem bylo Občanské sdružení SEPPIA, které požadovalo částku 9 500 Kč. 
Den s kaméliemi (kulturní, sousedská akce pro celou rodinu na Zahradním Městě). Organizátorem bylo 

Občanské sdružení SEPPIA, které požadovalo částku 47 800 Kč. 
Historie Malešic pod širým nebem (projekt exteriérové výstavy historických fotografií a dalších dokumentů 

vztahující se ke čtvrti Malešice). Organizátorem byla 01/14 ZO ČSOP „Natura, quo vadis?“, která požadovala 
částku 47 750 Kč. 
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Ještěrky (zvelebení nevzhledné zídky na Praze 10 formou mozaiky z obkladů). Organizátorem byla Tereza 
Podová, která požadovala částku 16 531 Kč. 

Předfoyer Strašnického divadla (kultivace prostředí před vchodem do Strašnického divadla). Organizátorem 
bylo X10 o.s., které požadovalo částku 99 640 Kč. 

Vršovický koláč 2015 (tradiční akce pro rodiny s dětmi, programovou část tvoří soutěže pro děti každý rok 
s jinou tématikou). Organizátorem bylo Pionýrské centrum Praha 10, které požadovalo částku 20 000 Kč. 

Zahrada ve městě IV (dlouhodobý projekt nabízející tematickou procházku po zajímavých místech Zahradního 
Města). Klub K2, o.p.s., akci odhadl na 94 800 Kč. 

 
 

Praha 10 bude udělovat čestná občanství 
 
Zastupitelé Prahy 10 27. března 2015 rozhodli, že se budou občanům udělovat čestná občanství. Tento návrh 

předložila starostka Prahy 10 Radmila Kleslová (ANO). Společně s pravidly pro udělování občanství radnice 
zveřejnila i podobu medaile, kterou budou čestní občané přebírat.  

Radnice znovuobnovuje tradici udělování čestného občanství v rámci dalšího zlepšování pocitu sounáležitosti 
a vztahu občanů ke své domovské městské části. Čestné občanství bude udělováno osobnostem z Prahy 10, které 
se zvláštním způsobem zasloužily o rozvoj města, přispěly k jeho zviditelnění, reprezentaci či dosáhly 
významných úspěchů na poli vědy, sportu, kultury či vzdělávání. 
Čestné občanství budou udělovat zastupitelé městské části na základě doporučení radních a nově zřízeného 

Výboru pro udělování čestného občanství, ve kterém mají zastoupení všechny zastupitelské kluby. 
Návrhy na to, komu by čestné občanství mělo být uděleno, mohou zasílat spolky, sdružení i jednotliví občané 

přímo do kanceláře starostky, odkud budou podněty předávány komisi. Ta radě doporučí až pět významných 
osobností k udělení čestného občanství. 

Laureáti obdrží hodnotnou celostříbrnou pamětní medaili s certifikátem v reprezentativní etui. Předávat se 
bude na slavnostním vyhlášení, kde si ocenění převezmou medaili spolu s věcnými dary. Medaile obsahuje 
nápis, znak MČ a symbol Prahy 10 - Vršovický zámeček. Na reverzu medaile je vyobrazen legendární spisovatel 
a obyvatel Prahy 10 Karel Čapek jako symbolický zástupce významných osobností žijících a tvořících na území 
Prahy 10. 

Na návrh předsedů jednotlivých zastupitelských klubů byli 27. března do Výboru pro udělování čestného 
občanství zvoleni: Oldřich Choděra (ODS) jako předseda, dále Jiřina Vondráková (ČSSD), Markéta Petrová 
(NPP10  - HZLD), Zdeněk Vávra (SZ), Tereza Hauffenová (ANO), Jana Čunátová (KSČM), Karel Duchek 
(Koalice VLASTA) a Jan Šnajdr (TOP 09). Devátým členem zvolili zastupitelé kronikáře Prahy 10 Michala 
Ezechela. 

 
 

Antifetfest aneb jde to i jinak 
 

Magistrát hl. m. Prahy ve spolupráci s městskými částmi Praha 1 - 22 vyhlásil 8. ročník amatérské filmové 
soutěže s názvem Antifetfest aneb jde to i jinak.  Antifetfest je soutěžní festival amatérských filmů pro školy, 
školská zařízení a nízkoprahové kluby s tématikou rizikového chování. 

Soutěž je každoročně zaměřena na protidrogovou problematiku a  prevenci sociálně rizikového chování. 
Úkolem žáků a studentů bylo samostatně natočit na tato témata krátký film (např. záškoláctví, závislost 
na návykových látkách) a přihlásit ho do soutěže.  

Soutěžní snímky a přihlášky přijímali do 27. 3. 2015 protidrogoví koordinátoři jednotlivých městských částí. 
V květnu 2015 byly soutěžní snímky zveřejněny na stránkách festivalu (www.antifetfest.cz) a proběhlo 
hlasování o Cenu diváka. Pražské finále soutěže se konalo v červnu 2015. 

V roce 2014 naši městskou část reprezentovali na Antifetfestu žáci ze ZŠ v Gutově ulici. Tvůrčí skupina 
4 žáků natočila film na téma hazard s pyrotechnikou a záškoláctví. Za reprezentaci MČ Praha 10 v rámci 
festivalu obdrželi žáci ZŠ Gutova věcné dary a za jejich soutěžní počin a reprezentaci městské části jim 
dne 4. 2. 2015 osobně poděkovala radní pro sociální oblast Ing. Dagmar Lešenarová.  

Do letošního ročníku v desáté městské části přihlásily filmy do soutěže dvě základní školy. Žáci ze ZŠ Gutova 
natočili t ři filmy a  žákyně ze ZŠ Karla Čapka jeden. O tom, který z těchto filmů bude promítán v celopražské 
soutěži, rozhodovala pětičlenná porota, které předsedala radní pro sociální sféru Dagmar Lešenarová 
(ANO 2011). 

Vítězným se stal snímek „Rizikové chování“ pětičlenné skupiny „Sexy lady“ ze ZŠ Karla Čapka. Je o  tom, 
že je velmi snadné podlehnout navádění k riskantnímu chování. Celopražské kolo, na kterém se promítaly 
vítězné filmy z  městských částí, se konalo před prázdninami. Vyhrál film ZŠ Karla Čapka „Rizikové chování“. 
Výherkyně získaly od hl. m. Prahy koloběžky a později radní Lešenarová předala od MČ Praha 10 vítězné škole 
fotoaparát a všem účastníkům soutěže dárkové poukázky. 
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Pes Prahy 10 
 
Praha 10 uspořádala i tento rok soutěž o nejkrásnějšího psa s názvem Pes Prahy 10. Jednalo se již o 4. ročník 

této soutěže. Občané tak mohli v internetovém hlasování opět vybírat nejhezčího desítkového psa.  
V loňském hlasování se utkaly více jak tři desítky psů různých ras. Zájem ze strany soutěžících byl stejně jako 

ve druhém ročníku značný, proto se Praha 10 rozhodla uspořádat tuto soutěž i v letošním roce. Soutěží chce 
radnice vyjádřit podporu všem slušným majitelům psů v Praze 10, pro které již realizovala řadu projektů, 
a zároveň také poukázat na problematiku udržování čistoty ve veřejném prostoru.  

Klání o titul psa Prahy 10 odstartovalo 4. května 2015. Své domácí mazlíčky mohli jejich majitelé přihlásit 
do 27. května 2015 do 12:00 hodin. Do soutěže mohli být svými majiteli přihlášeni psi registrovaní v desáté 
městské části, a to prostřednictvím formuláře uveřejněného na webových stránkách Prahy 10, kde zájemci také 
nalezli další informace o soutěži včetně jejích pravidel. Všechny přihlášené psy posuzovala porota soutěže, 
která vybrala deset finalistů. Ti postoupili do internetového hlasování probíhajícího od 4. června 2015 
do 12. června 2015, kde o jejich pořadí i samotných vítězích rozhodli občané. Psi se hodnotili na stupnici 
od 1 do 5 hvězdiček. Čím více hvězd, tím lepší hodnocení.  

Vítězem letošního ročníku se stal tříletý Bertík, malý knírač. Šampion Bertík a jeho majitelka 
Jana Hájková se dostavili 25. června 2015 na vršovickou radnici, kde z rukou 1. místostarosty Vladimíra 
Nováka převzali titul „Pes Prahy 10“ v podobě originální psí známky a ceny věnované MČ Praha 10. Kromě 
Bertíka se na radnici sešli i majitelé se svými psy, kteří se umístili na druhé až páté příčce. Na druhém místě 
skončila Ája, malý münsterlandský ohař, na třetím místě Max, rasy Jack Russel teriér, na místě čtvrtém Stella 
rasy Sheltie a na pátém místě Justýna, Kavalír King Charles Španěl.  Pro tyto psy umístěné na pomyslné 
2. až 5. příčce byly také přichystány lákavé ceny. 

Pejskaři, kteří mají trvalé bydliště v Praze, mají povinnost svého psa přihlásit a zaplatit z něj pravidelný roční 
poplatek. Za jednoho psa se platí 1500 korun, za druhého a každého dalšího 2250 korun ročně. Poplatek se platí 
za psa, který je starší tří měsíců. Důchodce, a to i poživatel důchodu sirotčího, vdovského, vdoveckého 
či invalidního, pak platí 200 korun. Držitel psa v rodinném domě 600 korun ročně. Poplatek se platí 
do 31. března dotyčného roku v celé výši, pokud je menší než 600 korun, anebo ve dvou splátkách, a to 
do 31. března a 31. srpna. Psa staršího půl roku je třeba nechat označit mikročipem. Evidence chovatelů psů je 
vedena Magistrátem hl. m. Prahy, Odborem živnostenským a občanskosprávním, Jungmannova 35/29, Praha 1. 

V Praze vznikají hřiště pro psy. Psím hřištěm či loukou je prostor, který je určen psům k venčení a dovádění 
bez vodítka. Hřiště mají většinou svou otevírací dobu, aby se tam v noci neshlukovali vandalové, kteří by prostor 
s herními prvky poničili. Mezi prvními hřišti v České republice patří hřiště na Proseku (Park Přátelství v Praze 
9), které vzniklo v roce 2010, a hřiště v Úvalské ulici ve Strašnicích (v Praze 10), které vzniklo o rok později. 
V Úvalské je hřiště činžovním domem odděleno od hřiště pro děti. Na obou jsou hojně využívané herní prvky. 
Psi mají k dispozici kruhy, prolézačky nebo překážky. Jsou tam i lavičky pro páníčky a odpadkové koše. 

Praha 10 má však i další hřiště. Dvě jsou například v Malešickém parku, další je na Zahradním Městě u ulice 
Želivecká nebo ve Vršovicích u ulice U Vršovického nádraží. Další psí hřiště plánuje Praha 10 vybudovat 
na pozemku mezi ulicemi Nedvězská a Žernovská. Psí obyvatelé desáté městské části by se tak mohli vyřádit 
třeba na skocích a lávkách, v prolézacím tunelu nebo na slalomové dráze. Chybět by neměly ani odpadkové koše 
se zásobníkem na pytlíky.  

 
 

Radní Prahy 10 nezvýšili nájem drobným živnostníkům 
 

Radní v čele se starostkou Radmilou Kleslovou (ANO) 11. března 2015 rozhodli, že v letošním roce nebudou 
zvyšovat nájemné v nebytových prostorách v majetku městské části Praha 10. Městské části a obce mají 
ze zákona možnost zvýšit nájemné podle toho, jak se změní index spotřebitelských cen za předcházející rok, tedy 
inflace. Ta v roce 2014 dosáhla 0,4 procent, o které by nyní radní mohli nájemné zvýšit. Ti se ale rozhodli tak 
neučinit. 

Podle radních by zvýšení nájmů mohlo paradoxně přispět k tomu, že by radnice na nájemném vybrala méně 
peněz. Radnice totiž evidovala zvýšený počet výpovědí z nájmu a žádostí o snížení nájemného. Valorizace 
nájmů by situaci ještě zhoršila. 

 
 

Bezplatný svoz elektroodpadu z domácností 
 

V druhé polovině dubna a v termínu 23. 11. – 27. 11. 2015 bylo opět možné si zažádat o bezplatný odvoz 
starých a vysloužilých domácích elektrospotřebičů, baterií nebo také CD či DVD nosičů, a to přímo 
z domácností. Tuto již tradiční akci umožnila opět Praha 10 ve spolupráci s neziskovou společností REMA 
Systém, která sběr organizuje a zabezpečuje v rámci svého projektu Buď líný. 
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Sběrová akce proběhla v Praze 10 již počtvrté a díky této aktivitě radnice v desáté městské části bylo 
v minulých letech ze zdejších domácností odvezeno skoro 30 tun odpadu. Nejvíce žádostí o odvoz se týkalo 
starých televizorů, chladící techniky a dalších velkých elektrospotřebičů. 

Svoz probíhal na základě individuální domluvy a akce se týkala vysloužilých elektrozařízení typu televizorů, 
monitorů, počítačů, sekaček, elektrických pil, praček, fénů, rychlovarných konvic, autobaterií, zářivek, baterií, 
tonerů, CD a DVD apod. Podmínkou svozu bylo zajištění minimální váhy objednávky v rozsahu 25 kg 
elektroodpadu. Odvoz elektroodpadu bylo potřeba domluvit s pracovníky společnosti REMA Systém.  

Akce byla především vhodná pro osoby seniorského věku, které mohou mít problém se zajištěním odvozu 
elektroodpadu do sběrných dvorů hlavního města. Ideální pro optimální využití služby byla domluva v rámci 
domu, kdy svoz mohl proběhnout pro několik sousedů najednou.  

 
 

Generel veřejných prostranství Prahy 10 
 
Cílem koncepčního dokumentu městské části Praha 10 nazvaného Generel veřejných prostranství je vytvořit 

dlouhodobou strategii podoby a uspořádání ulic, náměstí, parků a dalších veřejných ploch a koordinovat 
investice v těchto místech. Generel veřejných prostranství je v rámci České republiky naprosto ojedinělý 
koncepční dokument. Jeho cílem je přesně pojmenovat aktuální stav naší městské části a určit podobu, jakou by 
měla mít v budoucnu.  

Jelikož je snahou vedení Prahy 10 spolupracovat s obyvateli na budoucí podobě Prahy 10, byl pro tento účel 
vytvořen dotazník, který bylo možné od 15. 4. do 15. 5. 2015 vyplnit na webových stránkách Prahy 10. Dotazník 
byl součástí první analytické fáze Generelu veřejných prostranství, kdy radnice získávala podněty od zdejších 
obyvatel. Generel má určovat charakter a náplň jednotlivých prostranství Prahy 10, jejich vzájemné vazby 
a přesné vymezení. 

Dotazník se ptal občanů na to, jak jsou spokojeni s veřejným prostorem, kam se chodí bavit, kam chodí 
nakupovat, jakým způsobem by si představovali například zlepšení konkrétních věcí. Občané odpovídali i na to, 
zda jsou v Praze 10 některá místa vnímána jako nebezpečná. Tyto informace se budou následně vyhodnocovat 
i například s městskou policií.  

Do první fáze přípravy tohoto materiálu se zapojily stovky místních obyvatel. Analytická část Generelu 
veřejných prostranství Prahy 10 mimo jiné ukázala na to, že obyvatelé této městské části postrádají velký park 
typu Divoké Šárky či Stromovky a také možnost projít či po cyklostezkách projet územím v souvislém pásu 
zeleně. Jedním z budoucích cílů by měl být důraz na budování městských parků střední velikosti a jejich 
propojování.  

Z analytické části Generelu veřejných prostranství také vyplynulo, že desátá pražská městská část má velká 
neprostupná území a množství lineárních bariér, jejichž následkem je rozdělena na dílčí svébytné čtvrti. 
Jednotlivé oblasti na desítce jsou tedy podle občanů příliš oddělené a vzájemně špatně přístupné. Generel 
veřejných prostranství by proto měl najít cestu, jak tato území lépe zpřístupnit a případné bariéry postupně 
odstranit. Bude potřeba také jasně určit charakter a z něj vyplývající potřeby jednotlivých čtvrtí a míst a veřejná 
prostranství jim tzv. ušít na míru. Rovněž bude nutné hledat flexibilní a netradiční využití početných 
specifických veřejných prostranství.  

Údaje získané v analytické fázi a prostřednictvím dotazníků nyní radnice Prahy 10 bude využívat při druhé 
návrhové, koncepční části Generelu veřejných prostranství. Jejím cílem je zejména stanovit hierarchii veřejných 
prostranství a nastavit pravidla jejich tvorby ve vztahu k jejich povaze a významu. 

 Veřejnými prostory se Praha 10 systematicky zabývá od roku 2003. Generelu veřejných prostor navazuje 
na řadu analýz, studií či jiných dokumentů, jež se tímto tématem v předchozích letech zaobíraly. Byl odstartován 
projekt Společně měníme zapojující veřejnost do diskuzí o veřejném prostoru a na to navazující Strategie pro 
veřejné prostory definující obecné principy, které je třeba promítnout do pojetí jednotlivých míst tak, aby byla 
jasně formulována pravidla pro jejich proměnu.  

Generel bude provázán s koncepcí veřejných prostor celé Prahy a detailněji na sousední městské části. 
Součástí celkového generelu budou dílčí generely dopravní, cyklogenerel, pěší apod. 

  
 

Vystoupení dětí z Prahy 10 na Staroměstském náměstí 
 
Dne 30. března 2015 od 14.00 do 19.00 hodin měla proběhnout tradiční Jarní přehlídka školní a zájmové 

činnosti MČ Praha 10 na Staroměstském náměstí. Vzhledem k silnému větru nakonec zrušila společnost Taiko 
program na pódiu Staroměstského náměstí v pondělí 30. a v úterý 31. března.  
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Webové stránky Prahy 10 
 
Praha 10 má třetí nejlepší webové stránky v Praze 
V půlce března se uskutečnilo v Rezidenci primátora hl. m. Prahy slavnostní vyhlášení vítězů pražského kola 

soutěže o nejlepší webové stránky a nejlepší elektronické služby městských částí v Praze - Zlatý erb 2015 
a JuniorErb 2015. Letošní 12. ročník soutěže byl vyhlášen s podporou pražské primátorky Andrey Krnáčové, 
realizací byl jako každoročně pověřen Odbor informatiky Magistrátu hl. m. Prahy. Na slavnostním vyhlášení 
předal finalistům diplomy zastupitel hlavního města Jakub Michálek (Piráti), který mimo jiné zdůraznil význam 
transparentnosti a přístupnosti informací na webových stránkách úřadů. 

V kategorii Nejlepší webové stránky města (MČ Praha 1 - 22) v soutěži Zlatý erb 2015 získala Praha 10 třetí 
místo. První místo mezi velkými městskými částmi obsadila Praha 8 a druhá byla Praha 2. Z malých městských 
částí - kategorie Nejlepší webové stránky obcí - byly oceněny Dubeč, Velká Chuchle a Kunratice, které zároveň 
dostaly cenu veřejnosti, a třetí místo v soutěži o nejlepší elektronickou službu - mobilní aplikaci Moje Kunratice. 
První místo získala Praha 2 s mapovým portálem a druhé Kbely s internetovou televizí. Jako skokana roku 
ocenila porota Prahu 14. 

Soutěž Zlatý erb chce podpořit rozvoj internetových služeb ve městech a obcích. Má krajská kola a navazující 
celostátní. Soutěží se ve třech kategoriích; O nejlepší webové stránky města, Nejlepší webové stránky obce 
a Nejlepší elektronickou službu. Soutěž se na celostátní úrovni koná od roku 1999. Loni se do klání přihlásilo 
414 webů měst a obcí, předloni bylo soutěžících 444. 

 
Nový vzhled webových stránek 
Přestože webové stránky Prahy 10 (www.praha10.cz) získaly v soutěži Zlatý erb 2015 třetí místo, prošly 

v listopadu 2015 úpravou vzhledu, aby nabídly občanům větší přehlednost a snazší orientaci. Restrukturalizace 
webových stránek vycházela především z analýzy portálu Prahy 10 pomocí Google Analytics, která sledovala, 
jaké informace lidé nejčastěji na webu vyhledávají, které konkrétní stránky nejvíce navštěvují, jaké dokumenty 
nejčastěji stahují apod. 

Z analýzy vyplynulo, že web radnice Prahy 10 zhlédlo od začátku letošního roku do konce září 
přes 420 000 návštěvníků. Největší počet návštěvníků zaznamenala stránka o volných pracovních místech 
(cca 50 500 návštěvníků) a téměř 40 000 lidí se zajímalo o stav podaných žádostí o nový občanský průkaz, 
zhruba stejný počet návštěvníků vyhledával kontakty na jednotlivé úředníky. Zhruba 27 000 lidí si z webu Prahy 
10 stahovalo nejrůznější dokumenty, přes 22 000 návštěvníků si prohlíželo nabídku volných bytů, velký zájem 
byl také o vyřízení pasů. Nejžádanější informace jsou nyní na nové verzi webových stránek umístěny z velké 
části na homepage, případně jsou na ně na hlavní stránce umístěny odkazy. U portálu tak dochází k odklonu 
od koncepce zpravodajského serveru k serveru orientovanému primárně na služby pro občany. Mezi další 
důvody patří zejména: 

o odstranění častých duplicit zpráv na hlavní stránce mezi carouselem a výpisem 3 novinek, 
o zlepšení ergonomie webu na nižších úrovních, 
o sjednocení a zpřehlednění sekce věnované odborům ÚMČ Praha 10 (včetně nahrazení ručního výpisu 

zaměstnanců odboru za automatický zdroj, provázání tematických životních situací apod.), 
o zjednodušení přístupu občanů ke službám týkajících se možnosti on-line rezervace návštěvy 

a vytíženosti přepážek občanskosprávního odboru, 
o snaha dosáhnout vzdušnějšího, modernějšího a čistějšího designu stránek. 

Například v sekci Než půjdete na úřad ... se nachází nabídka: 
• On-line rezervace návštěvy pro osobní doklady 
• Monitoring vytíženosti přepážek 
• On-line rezervace na živnostenském odboru 
 
Sociální portál 
Praha 10 od roku 2013 provozuje i sociální a zdravotní webovou stránku socialniportal.praha10.cz, na tuto 

stránku se dá dostat i z hlavní stránky webu městské části www.praha10.cz. Cílem je poskytnout občanům 
přehledně co nejvíce informací ze sociální a zdravotní oblasti.  

Tento web obsahuje mimo jiné prezentaci novinek, akcí a důležitých informací ze sociální a zdravotní oblasti. 
Jeho součástí je katalog kontaktů, zahrnující údaje o spolupracujících organizacích a dalších institucích 
v sociální a zdravotní oblasti, jsou zde odkazy a základní informace o CSOP, LDN, domovech důchodců. 
Informace o Lékařské službě první pomoci, nonstop lékárně, dětské zubní pohotovosti a přehled řešení 
v situacích, do kterých se může dostat každý bez vlastního zavinění. 

Přehledný sociální portál nabízí návštěvníkům informace v rubrikách Rodina a děti, Mládež, Senioři, Osoby se 
zdravotním postižením, Osoby ohrožené závislostí a Člověk v nesnázích.  Dále jim umožňuje snadnou orientaci 
pro vyřizování jejich záležitostí v rubrice „Potřebuji řešit“, kde naleznou potřebné informace o bydlení, péči 
o dítě, při ztrátě zaměstnání, péči o blízké, řešení konfliktů včetně domácího násilí, ale i z oblasti právního 
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poradenství či zařizování věcí v případě úmrtí. Zároveň se na těchto stránkách mohou zájemci dozvědět 
o nových projektech městské části, grantech či komunitním plánování. Návštěvník portálu zde najde jak 
kontakty na úředníky odboru sociálního, tak prostor pro své dotazy a náměty.  

 
Portál Veřejných prostor MČ Praha 10 
Specializovaný web pro veřejné prostory má webovou adresu www.vpp10.cz. Tento portál občanům 

a návštěvníkům přibližuje všechna témata týkající se veřejného prostoru a dění v něm. Lidé tu mohou nalézt 
informace o realizovaných i připravovaných projektech. Jsou tu informace o úpravách parků a zeleně, dětských 
hřišť, ale také o rekonstrukcích chodníků či přechodů pro chodce apod.  

Na portálu jsou soustředěné všechny informace jednoduchou a přehlednou formou, které usnadní každodenní 
informovanost občanů a pomohou řešit případné problémy týkající se veřejných prostor. Portál ulehčí orientaci 
a sumarizuje hlavní informace o veřejném prostoru, které se často na hlavním webu Prahy 10 ztrácejí. 

 
 

Praha 10 se připojila ke kampani na podporu autistů nasvícením kostela na modro 
 

Kostel Narození Panny Marie v Záběhlicích u Hamerského rybníka se 2. dubna v noci rozzářil modrou barvou. 
Radnice Prahy 10 se tím připojila k celosvětové kampani, která vyjadřuje podporu osobám s poruchami 
autistického spektra.  

Připojení se ke kampani nazvané World Autism Awareness Day na desáté městské části iniciovala radní Prahy 
10 a senátorka Ivana Cabrnochová (SZ). Modrá je symbolem komunikace, což je jedna z oblastí, která je 
pro osoby s PAS velmi problematická. Občané se ke kampani mohli přidat například tím, že si vzali modré 
oblečení nebo alespoň nějakým modrý doplněk.  

Cílem kampaně je podle jejích autorů zvýšit povědomí veřejnosti o problematice autismu. Problém je i v tom, 
že podle Úmluvy o právech osob se zdravotním postižením není povědomí o PAS dostatečně šířeno v laické 
a odborné veřejnosti. V dostatečném rozsahu  nejsou proškolováni ani pedagogové.  

Poruchy autistického spektra postihují dle epidemiologických průzkumů každé 80. narozené dítě. Na celém 
světě žije zhruba 70 milionů osob s autismem, v naší republice je to na 100 000 občanů. 

 
 

Ukliďme Česko 
 
ÚMČ Praha 10 se aktivně zapojilo do celonárodní dobrovolnické iniciativy „Ukliďme Česko“, která probíhala 

pod záštitou Ministerstva životního prostředí ČR. Zaměstnanci úřadu uklízeli v pátek 17. dubna 2015 
od 9 do 11 hodin na plochách v blízkosti úřadu MČ. Zaměstnanci, kteří se akce zúčastnili, byli uvolněni 
bez nutnosti příslušnou pracovní dobu napracovat. 

Úklid proběhl na dvou místech. Stejně jako v loňském roce se čistil prostor podél železniční trati v úseku 
za ulicí Magnitogorská. Při loňském úklidu se v tomto místě naložil celý kontejner odpadu, nyní již jen několik 
pytlů. Větší skládka čekala na úředníky (včetně předsedy výboru životního prostředí Zdeňka Vávry a senátorky 
a radní pro dopravu Ivany Cabrnochové) ve slepém zakončení ulice Křeslická na hranici s Bohdaleckým lesem. 
Odlehlost místa nahrává některým jedincům k tomu, aby sem odpady opakovaně odhazovali. Na vyčištění bylo 
potřeba dvou velkokapacitních kontejnerů, což představovalo přibližně 4 tuny odpadu, které byly naloženy 
během necelých dvou hodin úklidu. Kontejnery na úklid byly po domluvě zajištěny Magistrátem hl. m. Prahy, 
jenž je správcem pozemku, kde se skládka nacházela.  

Městská část věnuje problematice černých skládek dlouhodobě velkou pozornost. Netýká se pouze ploch, 
o které se sama stará nebo jsou v majetku města, ale pozornost je zaměřena na pozemky dalších subjektů, ať již 
veřejnoprávních, nebo zcela soukromých. Požadavky a výzvy na čištění jsou příslušným vlastníkům či správcům 
směřovány prakticky každý týden.  

 
 

Oslavy osvobození v Praze 10 
 

V letošním roce uplynulo 70 let od osvobození Československa, od Pražského povstání a od konce 2. světové 
války v Evropě. Praha 10 si tyto události připomenula několikadenní velkolepou oslavou pod záštitou starostky 
Prahy 10 Radmily Kleslové. Události konce druhé světové války byly připomenuty například ukázkou vojenské 
techniky, rozdáváním potravinových lístků, ale i řadou koncertů, workshopy pro děti či plesem pro pamětníky 
května roku 1945. 

Program rozvržený do tří dnů začal 5. května ve volnočasovém areálu Gutovka, kde byla v 11 hodin zahájena 
výstava fotografií k 70. výročí osvobození Československa, pořízených během Pražského povstání. 
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Ty zachycovaly především barikády vystavěné na území dnešní Prahy 10 ve Vršovicích, ale i samotnou tehdejší 
podobu ulic. Fotografie pořídila v květnových dnech 14letá dívka, která tyto fotografie zapůjčila Praze 10. 
Výstava Válečná doba byla přístupná do 19. května.  

V úterý 5. 5. na Kubánském náměstí probíhal od 13 do 18 hodin bohatý kulturní program. 
Mezi 13. a 15. hodinou bylo připraveno vystoupení dětí ze základních a mateřských škol Praha 10.  Od 15.10 
do 15.55 hodin následovaly písně Osvobozeného divadla J+V+W. Swingové melodie v podání O.V.J. Dixieland 
zazněly od 16.00 do 16.45. Od 17 do 18 hodin následovalo očekávané vystoupení Greenhorns a Jana Vyčítala. 
Několik stovek přítomných pak slyšelo průřez jejich padesátiletého působení včetně očekávané skladby 
To tenkrát v čtyřicátom pátom. 

Doprovodný program na Kubánském náměstí zahrnoval dílny pro děti a rozdávala se cukrová vata zdarma. 
Během odpoledne rozdávala starostka Radmila Kleslová speciální potravinové lístky, za které si příchozí mohli 
vyzvednout paštiku v konzervě. To mělo připomenout nešťastné období války, kdy byly potraviny obyvatelům 
vydávány na příděl. Potravinové lístky se používaly jako platidlo během války od 2. října 1939 až do roku 1953, 
kdy došlo k měnové reformě. Kupovalo se za ně především - jak už název napovídá - jídlo, později byly na lístky 
boty i oblečení. Často se používaly i při směnném obchodě za věci, které se běžně pořídit nedaly.  

 

 
 

Vojenský tábor na Kubánském náměstí 
 

Na Kubánském náměstí byl 8. května od 8 do 19 hodin a 9. května od 8 do 14 hodin k vidění rozsáhlý 
vojenský dobový tábor. V patnácti stanech se usadilo okolo 150 vojáků v dobových uniformách. Ti lidem 
předváděli, jak se na konci druhé světové války žilo, jaké jídlo se jedlo a jak si ho vojáci připravovali. Kromě 
ruských, českých a německých vojáků tu tábořilo i rumunské vojsko. Ruští vojáci například ukazovali, jak se 
v klasickém kotlíku vaří jejich ruský boršč. Návštěvníci si mohli prohlédnout různé druhy válečných zbraní 
či uniforem z 2. světové války a aspoň částečně se vžít do atmosféry doby. 

Kubánské náměstí se proměnilo v autentické armádní ležení. Kromě vojáků z řad nadšenců, kteří zde dva dny 
žili v přesných imitacích uniforem, byla k vidění táborová kuchyně, ale i těžká bojová technika. Byl zde např. 
i obrněný automobil sovětské armády. Jeho dvoučlenná posádka měla za úkol lehký průzkum. Večer 8. května se 
návštěvníci dočkali i dobového tanku, který byl dovezen tahačem. Následně tedy bylo možné se u tanku 
vyfotografovat. 

Na náměstí byly také trhy, dětské workshopy, v rámci kterých si děti mohly vyrobit českou vlajku, rozdávala 
se cukrová vata zdarma. Zakoupit zde bylo možné například i maketu ručního granátu. 

9. května tedy pokračovala ukázka vojenského dobového tábora s vojenskou technikou. Na místě všechny 
návštěvníky přivítala šeříkem starostka Prahy 10 Radmila Kleslová a v 10 hodin dopoledne proběhlo krátké 
setkání s pamětníkem plukovníkem Antonínem Štíchou (ročník 1924). Plukovník a člen Českého svazu 
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bojovníků za svobodu Antonín Štícha připomenul málo známý fakt, že první výstřely Pražského povstání padly 
už 4. května právě v Praze 10 u dnešní Střední hotelové školy, kde byli zadržováni vězni.  

Dnes jednadevadesátiletý místopředseda Českého svazu bojovníků za svobodu plk. Ing. Antonín Štícha se 
narodil roku 1924 u Děčína v rodině italského legionáře. V roce 1938 se rodina po mnichovské zradě 
přistěhovala do Prahy, zde v červnu 1943 Štícha ukončil studium na gymnáziu. Po maturitě byl nuceně nasazen 
do továrny Janeček-Wagner v Michli. Od roku 1939 až do heydrichiády v červnu 1942 dělal spojku v odbojové 
skupině, pak byl Antonín Štícha totálně nasazen v Německu u firmy Junkers v Kothenu, kde ho na udání zatkli 
za napomáhání vězňům z blízkého koncentračního tábora. Byl zavřen do koncentračního tábora, odkud se mu 
v únoru 1945 po náletu podařilo utéct. Ukrýval se ve Vysočanech a hned od začátku se účastnil Pražského 
povstání v jednotce 1. praporu střelce Jana Čapka na Kačerově a v Nuslích. Po osvobození dobrovolně vstoupil 
do armády a absolvoval školu důstojníků v záloze. V letech 1946-1948 navštěvoval Vojenskou akademii (směr 
tankový) a od roku 1956 do roku 1959 dálkově studoval Vojenskou akademii v Praze. Do roku 1982 velel 
tankovým jednotkám, později učil na vojenské katedře Univerzity Karlovy a Českého vysokého učení 
technického. Pro nesouhlas se vstupem vojsk Varšavské smlouvy do Československa v srpnu 1968 nemohl být 
povyšován a zastávat řídicí funkce v armádě, třebaže splňoval všechny odborné předpoklady. Do důchodu odešel 
v roce 1982. V roce 1990 byl plně rehabilitován a povýšen do hodnosti plukovníka. Od roku 2007 je 
místopředsedou ČSBS, do této funkce byl opětovně zvolen i v roce 2013.  

Oslavy 70. výročí osvobození Československa a konce 2. světové války byly v Praze 10 zakončeny 9. května 
v 17:00 hodin v Kulturním domě Barikádníků Květinovým plesem seniorů. Pozvání starostky přijala řada 
pamětníků 2. světové války i dalších seniorů Prahy 10. K tanci a poslechu hrál Pražský taneční orchestr Jindřicha 
Váchy. 

Radnici desáté městské části se při oslavách konce války podařilo vzbudit zájem veřejnosti, médií, dětí 
i pamětníků. Lidé a zejména pamětníci si pochvalovali autenticitu a nevtíravost celé akce, která měla spolu 
s podobnou v Praze 3 největší návštěvnost i mediální publicitu v celém městě. Na Kubánské náměstí dorazilo 
několik televizních štábů a zřejmě tisíce lidí. Vojenský tábor na Kubáni byl patrně největší z celé Prahy.  

 
Pražské povstání, které vypuklo 5. května 1945, bylo vyvrcholením Květnového povstání českého lidu proti 

německým okupantům. Pražskému povstání předcházela řada vzpour po celém okupovaném území (první 
vypukla 1. května v Přerově), intenzivní partyzánská činnost, ale i zprávy o brzkém konci války, smrti Hitlera, 
dobytí Berlína a pověsti o blížících se Američanech. Odbojoví důstojníci připravovali ozbrojené vystoupení 
v Praze již od února 1945, kdy se snažili podchytit vlastenecky smýšlející občany. Počátkem května se ze zbytků 
nacisty zdecimované odbojové organizace Obrana národa zformovala velitelství Alex a Bartoš v čele s generály 
Františkem Slunečkem a Karlem Kutlvašrem. Ještě předtím vznikla ze spolupráce všech složek politického 
odboje Česká národní rada (ČNR), jejímž předsedou se stal profesor Albert Pražák.  

Signálem k povstání bylo vysílání rozhlasu v českém jazyce, které probíhalo již od rána v sobotu 5. května 
1945.  Němci se snažili českému vysílání zabránit, právě o budovu rozhlasu v Praze 2 propukly nejtěžší boje, 
ale povstalci ho ubránili. Po poledni se z rozhlasových přijímačů ozvalo volání o pomoc, což znamenalo signál 
k povstání na celém území protektorátu a také příliv bojovníků z venkova. Hlasatel Zdeněk Mančal tehdy 
naléhavě hlásil: "Voláme českou policii, české četnictvo a vládní vojsko na pomoc českému rozhlasu." Do boje 
se zapojily stovky bojovníků na obou stranách a budova byla ostřelována. Když byla budova rozhlasu zasažena 
letounem Messerschmitt, takže nebylo možné vysílat, podařilo se rozhlasákům do hodiny a půl zprovoznit 
provizorní studio přímo pod stožáry strašnického vysílače.  

Přenos ze Strašnic připravovali technici vysílače a rozhlasoví technici a vysílalo se odtud od 6. května 
do podvečera 7. 5. Tehdy bylo zprovozněno vysílání z vinohradského Husova sboru v dnešní Dykově ulici 
v Praze 10. Díky odvaze místního faráře se využilo technické zařízení, které sloužilo pro přenos varhanních 
koncertů. Rozhlas odtud vysílal od 7. do 9. května 1945. Zněly odtamtud zprávy o postupu spojeneckých armád 
a volání o pomoc bojující Praze, zprávy o kapitulaci Německa i o osvobození metropole. Nejprve se vysílalo 
z kůru a ve chvíli obavy z možného napadení ze sklepa. Tyto události připomíná pamětní deska. 

Praha se po vypuknutí Pražského povstání stala neprůchodnou pro německé ústupové plány, proto ráno 
6. května začala silná německá ofenziva. V ulicích vyrostlo více než 1500 barikád, které hájilo 
přes 30 tisíc povstalců. Barikády rostly i v Praze 10; první byla postavena již 5. května v 15 hodin v ulici 
Na Míčánkách. V budově strašnické secesní školy v ulici V Olšinách, u dnešní stanice metra Strašnická, sídlil 
v květnu 1945 štáb ozbrojených akcí pražského květnového povstání.  

Dnem nejtěžších bojů v Praze byl 7. květen. Špatně vyzbrojení povstalci postupně ztráceli osvobozená území 
a především stovky životů. V kritických chvílích přišla Praze nečekaná pomoc od Ruské osvobozenecké armády 
(ROA) generála Andreje Vlasova. Takzvaní vlasovci byli bývalí rudoarmejci, kteří v německém zajetí vstoupili 
do nacistických služeb. Koncem války se snažili projít k Američanům. V Praze od 6. května obsazovali důležité 
opěrné body (například ruzyňské letiště) a část města. ČNR je však z obavy před reakcí Sovětského svazu 
odmítla uznat za spojence, proto v noci na 8. května Prahu opustili. Situace se stávala kritickou.  
Londýnský exil se snažil přesvědčit americké velení o nutnosti zásahu do bojů o Prahu. Američané však trvali na 
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dohodě s Rudou armádou, podle níž byly Čechy sovětskou operační zónou. Rudá armáda, která zahájila postup 
na Prahu 6. května, se musela nejprve probojovat přes Krušné hory.  

V návaznosti na všeobecnou kapitulaci německých sil v Evropě podepsal 8. května velitel německých jednotek 
generál Rudolf Toussaint s Českou národní radou dohodu o kapitulaci. Někteří z velitelů, především z řad SS, se 
ale dále odmítali vzdát. První sovětské tanky přijely do Prahy 9. května kolem 3:00, poslední bojové akce 
skončily dopoledne. V 11 hodin přijeli do Kodaňské ulice ve Vršovicích první vojáci Rudé armády. 

V Pražském povstání podle nejnovějších údajů Vojenského historického ústavu padlo na straně povstalců 
2898 lidí. Vedle Čechů zahynuli při osvobozování Prahy i vojáci různých národností, kromě asi 500 vojáků 
Rudé armády (včetně okolí Prahy) a 300 vlasovců i například uprchlíci ze zajetí. Podle některých údajů navíc 
až 8000 lidí zahynulo na venkově. Na německé straně bylo podle odhadů několik set až tisíc mrtvých.  

Povstalcům se podařilo přimět Němce ke kapitulaci, zabránit mnohonásobně většímu krveprolití 
a vyprovokovali i rychlejší zásah Rudé armády. Po roce 1948 byli perzekuováni hlavní představitelé povstalců; 
velitel povstání generál Karel Kutlvašr byl odouzen k doživotnímu vězení. 

  

 
 

Oslavy 70. výročí osvobození Československa na Kubánském náměstí 
 
 

Praha 10 má talent 
 
Praha 10 i v letošním roce připravila pro děti ze základních a mateřských škol soutěž Praha 10 má talent. Tato 

soutěž už čtvrtým rokem oceňuje nejtalentovanější děti z Prahy 10. Zapojily se do ní stovky dětí ze základních 
a mateřských škol. Finálový večer se uskutečnil ve středu 13. května od 18:00 v pražském Radiopaláci 
(Vinohradská 40) a moderoval ho Leoš Mareš.  Během večera vystoupil například kouzelník Richard Nedvěd 
a taneční skupina JAD Dance Company. Akce se konala pod záštitou starostky JUDr. Radmily Kleslové. 

V unikátní talentové soutěži pořádané desátou městskou částí se na prvním místě umístili reprezentanti 
ZŠ Švehlova, zpěváci Viktorie Janovská a Václav Janovský. Kromě cen a profesionálního kontraktu, v rámci 
kterého vystoupili na Májových slavnostech Prahy 10, si odnesla škola také šek na 50 tisíc korun od společnosti 
PRE. Peníze může škola využít pro svůj projekt zaměřený na ochranu přírody. 

Pro Základní školu Švehlova to nebyl zdaleka první podobný úspěch. První místo si ze soutěže odnesl i minulý 
rok její pěvecký sbor. Letos bodovalo pěvecké duo, které zaujalo bezchybným výkonem. Porota složená 
ze známých tváří šoubyznysu tanečníka Yemi a zpěváka Petra Vondráčka, ale i zástupců radnice Prahy 10 včetně 
starostky Radmily Kleslové, ocenila zejména jejich bezvadný a přirozený projev. Podle učitelky Lucie 
Hřebíkové ze ZŠ Švehlova, která na místě své svěřence doprovázela a podporovala, nepředcházela soutěži žádná 
složitá příprava.  
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Dětem může účast v soutěži do budoucna výrazně pomoci při uplatnění v umělecké branži. Například Petr 
Uhlík, který minulý rok vyhrál druhé místo za hru na kytaru a zpěv, byl přijat na konzervatoř. Petr i další ocenění 
účastníci z jednotlivých ročníků soutěže vystupovali také na různých akcích pořádaných naší městskou částí, 
například na vyhlášení výsledků fotografické soutěže, na vernisážích výstav či při vyhlášení dobrovolníků roku 
Prahy 10. 

 

 
 

1. místo v soutěži Praha 10 má talent 
 
Výsledky soutěže Praha 10 má talent: 
1. místo - Absolutní vítěz soutěže Praha 10 má talent 2015  - ZŠ Švehlova - Viktorie Janovská, Václav 

Janovský - zpěv  
2. místo - ZŠ Brigádníků - Magdalena Dejdarová, Alžběta Dejdarová - hra na klavír a flétnu  
3. místo - ZŠ Jakutská - kapela TOFFIFEE  
 
Cena poroty - ZŠ Karla Čapka - Anežka Škochová, Jakub Škoch - hra na bicí + klavír                 
Cena poroty - ZŠ Olešská - Daniel Ivaněnko - sólista   
Cena starostky JUDr. Radmily Kleslové - MŠ Tuchorazská - Zpívané divadelní představení    
Cena Petra Vondráčka - MŠ Na Sychrově - Inspirace, Jóga propojená s výtvarným uměním      
Cena Yemiho - ZŠ Nad Vodovodem - Já pádím - aerobic 
 
 

Veletrh sociálních a návazných služeb  
 
Ve středu 20. května od 11:00 do 17:00 hodin pořádala radnice již čtvrtý ročník Veletrhu sociálních 

a návazných služeb před nákupním centrem Eden (U Slávie 1527, Praha 10). Akce byla součástí procesu 
komunitního plánování sociálních a návazných služeb na území MČ Praha 10. Smyslem akce je přiblížit široké 
veřejnosti služby organizací, které působí v sociální oblasti, informovat o činnosti Odboru sociálního 
Úřadu MČ Praha 10 a o projektech MČ v této oblasti.  

O tento veletrh byl zájem i přes déšť. Návštěvníci měli možnost pohovořit osobně s těmi, kteří pestrou nabídku 
sociálních služeb poskytují, a odnést si užitečné informace. I přes nepřízeň počasí se veletrhu zúčastnilo 
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37 organizací, které poskytují své služby v sociální a zdravotní oblasti lidem v desáté městské části. Zastoupen 
byl samozřejmě i Odbor sociální m. č., který akci pořádal. Organizace občanům Prahy 10 poskytovaly informace 
o své činnosti, některé i prodávaly rukodělné výrobky svých klientů. 

K veletrhu byl zajištěn doprovodný program. Od 11 hodin do 13 hodin bylo možné u stánku Léčebny 
dlouhodobě nemocných Vršovice nechat změřit krevní tlak. LDN Vršovice představila od 14:00 do 14:30 hodin 
canisterapii „Pan Perry“ - jak pozitivně působí pes na člověka. Od 15 hodin vystoupila kapela Dixieland. 

O práci zúčastněných organizací přišla hovořit i radní pro sociální politiku Dagmar Lešenárová.   
 

 
 

Veletrhu sociálních a návazných služeb nepřálo počasí 
 
 

Májové slavnosti 
 

Májové slavnosti se konají pravidelně poslední květnovou neděli v záběhlickém sportovním areálu Hamr.  
Letos se akce konala 31. května od 15.00 do 22:00 hodin a největším lákadlem byl koncert svitavsko-pražské 
skupiny Čechomor. Spojení folkrocku, až zpěvně důrazného bigbeatu s českými, moravskými, slezskými 
a slovenskými lidovými písněmi proslavilo skupinu Čechomor díky filmu Rok ďábla, Svatba na bitevním poli 
či Příběhy obyčejného šílenství. Skupina spolupracovala s Divokým Billem, Jaromírem Nohavicou, Vlastou 
Redlem, Ewou Farnou či Lenkou Dusilovou.  

Letos na Hamru v rámci programu pro celou rodinu proběhly od 15 hodin akce pro děti. Kromě Čechomoru se 
představil kouzelník Richard Nedvěd, skupina Těžkej Pokondr a Elán Revival. Vystoupili také aktuální vítězové 
soutěže Praha 10 má talent sourozenci Janovští ze Základní školy Švehlova. Májovými slavnostmi provázel 
moderátor Leoš Mareš. Vstup na Májové slavnosti byl zdarma. 

Májové slavnosti pořádá vršovická radnice již více než deset let, v posledních letech se lokalita ustálila právě 
v záběhlickém sportovním areálu u Hamru. Vystupovali zde na jarních a později podzimních akcích v průběhu 
let třeba Tatabojs, Děda Mládek Illegal Band, No Name, Divokej Bill, Jaroslav Uhlíř, Kamil Střihavka, Helena 
Zeťová, Michal David, Marek Ztracený, Majk Spirit, Aleš Brichta, YoYo Band, Vašo Patejdl, Ondřej 
Brzobohatý s Bůhví či Matěj Ruppert s Monkey Business a též David Koller. Večer obvykle zakončuje ohňostroj 
nad Hamerským rybníkem.  
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Vystoupení skupiny Těžkej Pokondr na Májových slavnostech 
 

 
 

 
 

Losování tomboly – starostka Prahy 10 JUDr. Radmila Kleslová a moderátor Leoš Mareš 
 
Plánovaný program Májových slavností:   
15:00 úvodní slovo moderátora Leoše Mareše a JUDr. Radmily Kleslové 
15:15 Klaunovy hrátky 
16:00 Richard Nedvěd – trapnomagie 
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16:30 psovodi mimo pódium 
16:50 vítěz soutěže „Praha 10 má talent 2015“ 
17.10 1. část tomboly 
17:30 Elán revival 
19:00 Těžkej Pokondr 
19:45 slovo starostky Prahy 10 JUDr. Radmily Kleslové a 2. část tomboly 
20:40 Čechomor 
21:55 konec akce 
 
 

Radnice Prahy 10 vybaví státní policii další technikou 
 

Radní Prahy 10 na svém květnovém zasedání rozhodli o další podpoře státní policie při výkonu služby, kterou 
odvádí v této části Prahy. Radnice na své náklady pořídí LCD projektor, projektorové plátno, dvacet kamer, 
zdravotnický batoh a mobilní kancelář vybavenou notebookem a tiskárnou. Šlo o techniku, kterou policisté 
potřebují k výkonu své práce, ale ne vždy toto vybavení mají k dispozici. 

Podpora státní policie se podle radních městské části vyplácí, protože i díky ní ubývá počet trestných činů. 
Zatímco v prvním čtvrtletí roku 2014 bylo na území Prahy 10 spácháno celkem 1778 trestných činů, za stejné 
období letošního roku jich bylo o 24 procent méně.  

Starostka Prahy 10 Radmila Kleslová se dohodla s ředitelkou obvodního oddělení Police České republiky 
Renatou Havlíkovou na ještě užší spolupráci, zejména koordinaci bezpečnostních akcí, při kterých asistují 
i zaměstnanci místního úřadu.  

 Radnice navíc nově podpořila policisty i zapůjčením výpočetní techniky, která strážcům zákona pomůže 
například sepisovat potřebné dokumenty přímo v terénu. Policisté využijí techniku zejména při bezpečnostních 
opatřeních v Edenu a v Ďolíčku. Policie využije i mobilní kanceláře vybavené radnicí Prahy 10. To pomůže 
zejména občanům, kteří mají problém se dostavit osobně na služebnu. Pro seniory či postižené osoby to bude 
velké ulehčení. Pomoc radnice policii je tak i pomocí občanům Prahy 10. 

 
 

Praha 10 se zabývala Metropolitním plánem 
 

Příprava nového pražského územního plánu, tzv. Metropolitního (územního) plánu (MP) postoupila do další 
fáze. Zástupci Prahy 10 probírali v půlce května na schůzce s Institutem plánování a rozvoje hl. m. Prahy (IPR) 
například dostupnost parků na desítce, oblasti určené pro rozvoj nebo transformace a území, kde chybí 
odpovídající propojení a veřejná vybavenost.  

Cílem je, aby měl IPR přesné informace a nastavil v územním plánu optimální způsob regulace. Zástupci 
Prahy 10 a IPR se shodli na tom, že hlavní přírodní osou Prahy 10 je potok Botič.  Proto je nezbytné podpořit 
dobré propojení s navazujícími parkovými plochami. Nejde jen o stávající parky, ale i přírodní území, která mají 
potenciál stát se novým parkem. Zajímavým územím je oblast Slatin, která se nachází uprostřed naší městské 
části a má do budoucna obrovský potenciál. Shoda panovala v tom, že proměnou území kolem přítoku 
Slatinského potoku by mohl vzniknout nový park, který by kromě jiného přispěl k prostupnosti území pro pěší 
i cyklisty. 

Velký zájem měla Praha 10 také o popis charakteru výstavby a veřejných prostranství v jednotlivých čtvrtích - 
zejména těch, ve kterých se nachází větší míra transformačních území. Současný územní plán charakter území 
nepopisoval, ale v Metropolitním plánu by nově měl být obsažen. Vznikající plán by tedy měl zamezit dosud 
časté praxi, kdy třeba ve vilových čtvrtích rostly vícepatrové bytové domy, které nerespektovaly ráz okolní 
zástavby. Takovým situacím chce Metropolitní plán předejít mimo jiné výškovou regulací, která bude vedle 
popisu charakteru lokalit a grafického zobrazení závazným regulativem.  

 
 

Městská část pomáhá lidem v obtížných sociálních situacích 
 
Občané městské části Praha 10, kteří se ocitnou v tíživé rodinné, bytové nebo finanční situaci, mohou 

od dubna letošního roku opět využít projektu bezplatného právního poradenství. Tato služba je v rámci projektu 
poskytována občanům MČ Praha 10, kteří o pomoc požádali pracovníky Odboru sociálního Úřadu MČ Praha 10. 
Další součástí projektu pro občany MČ Praha 10 je bezplatné zajištění služeb mediátora, tedy odborníka, který 
pomáhá znesvářeným stranám obnovit nebo zlepšit vzájemnou komunikaci a hledat způsob, jak problémy 
vyřešit. Mediace je zajišťována kvalifikovanými mediátory se zaměřením na rodinnou mediaci (pomoc při řešení 
sporů v rodině). Uvedené služby jsou pro tyto klienty bezplatné.  
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Realizaci projektu odborného poradenství pro občany městské části, kteří se nacházejí v obtížné sociální 
situaci, schválila v červnu 2014 Rada MČ Praha 10. Projekt byl realizován v období od srpna do konce listopadu 
2014. 

 
 

Komunitní plánování sociálních a návazných služeb 
 

Sociální odbor radnice připravil setkání pracovních skupin komunitního plánování sociálních a návazných 
služeb. Všechna jednání se konala v prostorách Úřadu MČ Praha 10 ve Vršovické ulici 68 v budově B v 5. patře 
v Radničním salonku.  

Pracovní skupina "Rodina, děti a mládež" se sešla 8. 6. 2015 od 13.00 hodin a jednání pracovní skupiny bylo 
zaměřeno zejména na jesle, školky a družiny.  

Pracovní skupina "Osoby ohrožené sociálním vyloučením" byla svolána na 10. 6. 2015 od 13.00 hodin. Téma 
jednání bylo zaměřeno zejména na problematiku týkající se možností zaměstnávání osob bez domova.  

Pracovní skupina "Osoby se zdravotním postižením" se sešla 10. 6. 2015 od 16.00 hodin. Na tomto jednání se 
zejména řešily smyslové a další komunikační bariéry.  

Pracovní skupina "Senioři" se dostavila 11. 6. 2015 od 13.00 hodin.  Zde se mluvilo o systému vyhledávání 
osamocených seniorů. 

 
 

Dárci krve dostali ocenění 
 

Městská část Praha 10 uspořádala koncem května ve spolupráci s Českým červeným křížem slavnostní předání 
Janského plaket pro bezpříspěvkové dárce krve. Účelem bylo vyjádřit úctu a vděčnost lidem, kteří dávají krev. 
Předávání se kromě vrchní sestry transfuzního oddělení FNKV Vladislavy Pražákové a zástupkyně Českého 
červeného kříže Ing. Renaty Šimonové zúčastnil i první místostarosta desáté městské části Vladimír Novák 
a radní Jiřina Vondráková.  

Po krátkém úvodu, během kterého zazpívaly děti ze ZŠ Švehlova, bylo oceněno celkem 68 dárců krve, kteří 
společně s oceněním převzali drobné dárkové předměty od MČ Praha 10. Janského plaketa je udělována dárcům 
krve, kteří absolvovali příslušný počet bezpříspěvkových odběrů. V rámci slavnostního odpoledne 
na ÚMČ Praha 10 byla udělena 45 dárcům krve stříbrná plaketa za 20 odběrů, zlatá plaketa za 40 odběrů byla 
udělena 18 dárcům a zlatý kříž za 80 odběrů byl udělen 5 dárcům. 

 
 

Nové centrum pro neslyšící 
 
Na radnici Prahy 10 se v minulosti obraceli zástupci různých organizací a sdružení zastřešujících neslyšící 

či hluchoněmé občany se žádostmi o poskytnutí prostor pro zřízení centra. Úřad pro tyto účely vytipoval dvorní 
nebytový objekt ve dvoře bytového domu Bulharská 28, který ale vyžadoval celkovou rekonstrukci. Rada 
na svém jednání 9. června  rozhodla o investici do rekonstrukce tohoto objektu ve Vršovicích a jeho následném 
využití pro neslyšící, kde by se navíc vyučovala znaková řeč. Neslyšící lidé totiž potřebovali místo, kde by 
probíhala výuka znakového jazyka a různá navazující vzdělávací a osvětová činnost pro tyto handicapované 
občany.  

Na základě usnesení rady bylo domluveno, že centrum pro výuku znakové řeči bude pronajato obecně 
prospěšné společnosti Pevnost – České centrum znakového jazyka. Účelem nájmu bude Institut neslyšících 
pro specializované vzdělávání – výukové centrum znakového jazyka. Do rekonstrukce objektu desátá městská 
část investovala z vlastních zdrojů částku cca 9,5 milionů korun, z toho 4 miliony obdržela jako dotaci 
od Magistrátu hlavního města Prahy. Peníze šly na celkovou rekonstrukci objektu, vybavení a kancelářský 
nábytek si Pevnost zařizuje z vlastních prostředků.  

5. srpna předali zástupci Prahy 10 zrekonstruovanou dvoupodlažní budovu ve vnitrobloku domů v Bulharské 
ulici ve Vršovicích za přítomnosti desítek neslyšících obecně prospěšné společnosti Pevnost. Pásku přestřihla 
starostka Prahy 10 Radmila Kleslová, dále se předání zúčastnil místostarosta Petr David a ředitel Pevnosti Petr 
Vysuček. V Praze 10 tak vzniklo vůbec největší a nejmodernější centrum určené pro neslyšící v celé zemi. 

Multifunkční budova byla čerstvě zkolaudovaná, ale bez vybavení. To si zajistila organizace Pevnost, která 
zde začala od podzimu provozovat výukové Centrum pro neslyšící. Díky rekonstrukci tohoto objektu vzniklo 
centrum znakového jazyka a neslyšících, které zjednoduší řadě takto postižených osob z Prahy a okolí přístup 
k výuce pro ně klíčového komunikačního prostředku a umožní jim lepší začlenění do běžné společnosti. 

Centrum pro neslyšící má nabízet výuku českého znakového jazyka vč. osob zdravotně postižených, natáčení 
výukových a propagačních materiálů. Dále zde jsou kanceláře občanského sdružení, prostor pro poskytování 
sociálních služeb, pořádání přednášek pro sluchově postižené vč. neslyšících, pořádání výukových kurzů 
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pro neslyšící a pořádání osvětových přednášek pro slyšící veřejnost. Může se zde konat výuka českého 
znakového jazyka pro laickou i odbornou slyšící veřejnost - pro zájemce z řad veřejnosti, například pro studenty, 
pedagogy, lékaře, sociální pracovníky, úředníky či rodiče s neslyšícími dětmi. Prostory poskytují i možnosti 
výuky tlumočníků českého znakového jazyka a výuky budoucích neslyšících lektorů českého znakového jazyka. 
V centru je český znakový jazyk vyučován pouze neslyšícími lektory. 

Sdružení Pevnost bylo první organizací, která u nás začala pořádat kurzy znakového jazyka. Funguje od roku 
2000, ale dosud nemělo vlastní prostory a bylo v podnájmu. České centrum znakového jazyka působí od roku 
2014 v Praze a v Hradci Králové. Kromě lektorské činnosti se zabývá překlady z a do českého znakového 
jazyka, včetně například překladů webových stránek, což sdružení nabídlo i Praze 10. Zabývá se i poradenstvím 
pro rodiny s neslyšícími dětmi. Sdružení pořádá i přednášky pro základní, střední i vyšší školy, kde se pokouší 
seznámit mladé lidi s tím, jakým předsudkům a potížím musí neslyšící ve společnosti čelit.  

Internetová stránka obecně prospěšné společnosti Pevnost – České centrum znakového jazyka je 
http://pevnost.com/. 

Úřední hodiny jsou v pondělí od 9 do 17 hodin a v úterý a ve středu od 11:30 do 19:30 hodin. 
 
 

Bezpečně na kole 
 
Zejména žákům 5. tříd ZŠ byl určen projekt, jehož cílem bylo formou řízené besedy a následně praktického 

nácviku poutavým způsobem zopakovat a rozšířit potřebné znalosti dětí jako cyklistů, jezdců na kolečkových 
bruslích, skateboardu, jakož i dalších skupin účastníků silničního provozu. Důraz byl také, kromě zákonných 
ustanovení, položen na vzájemný ohled těchto zájmových skupin, především při střetávání se na chodnících 
a cyklostezkách tak, aby nedocházelo k ohrožování a omezování ostatních účastníků silničního provozu. 

Součástí besedy byl i apel na dodržování zásady „Být viděn“ používáním pestrobarevného oblečení 
a reflexních materiálů. Nedílnou součástí besedy bylo seznámení s předepsanou výbavou jízdního kola, 
koloběžky i s  vhodným používáním ochranných prvků výstroje – ochranné přilby, chráničů i tam, kde to sice 
zákon nestanovuje, ale s ohledem na ochranu zdraví a prevenci proti úrazům se jejich použití jeví jako nanejvýš 
potřebné.  

Projekt byl realizován již druhým rokem ve všech 13 ZŠ MČ Praha 10. 
Městská část Praha 10 dále ve spolupráci s Oddělením prevence Městské policie hl. m. Prahy připravila akci 

Bezpečně na kole o prázdninách. Akce se uskutečnila 8. června od 14 do 17 hodin na dětském dopravním hřišti 
Platanová. Děti se mohly zúčastnit jízdy zručnosti. Připraveny byly testy pro všechny věkové kategorie a dětské 
řidičské průkazy. Přítomní byli poučeni o zásadách správného upoutání do sedačky.  

 
 

Příměstský letní tábor 
 
V ZŠ Brigádníků probíhal příměstský letní tábor, který letos pořádala MČ Praha 10, aby pomohla rodičům 

s programem jejich dětí během letních prázdnin. Tábor probíhal ve dvou turnusech – od 27. do 31. 7. a od 3. 
do 7. 8. O děti od 6 do 14 let bylo postaráno od 8 do 17 hodin. Zajištěny byly dvě svačiny, oběd a pitný režim. 
Připraveny byly sportovní hry, dovednostní hry, znalostní a sportovní soutěže, vycházky a jeden celodenní 
výlet. Děti si tábor užily a nejvíce je bavil výlet do ZOO. 1500 korun platili rodiče dětí s trvalým bydlištěm 
nebo školní docházkou na území MČ Praha 10 a 2000 korun rodiče ostatních dětí. 

 
 

Horko na radnici 
 
V létě řada městských úřadů kvůli horku zkracovala pracovní dobu. Zvláštní opatření kvůli stíženým 

pracovním podmínkám zavedly radnice městských částí Praha 3, 4, nebo 5. Vedru nedokázala zabránit ani 
budova radnice u nás v Praze 10, která byla ve Vršovické ulici postavena v sedmdesátých letech. Kvůli 
nevyhovující izolaci desítkové radnice a nedostatečnému zastínění oken překračovala teplota v některých 
kancelářích 35 stupňů. Z důvodu této situaci byl zaveden speciální režim, ale úřední hodiny byly zachovány. 
Z důvodu přetrvávajících vysokých teplot byl pouze 7. a 14. 8. 2015 úřad od 11:00 hodin z technických důvodů 
uzavřen. 

 
 

Kompostéry pro občany městské části Praha 10 zdarma 
 
Městská část Praha 10 ve spolupráci se společností ISES připravila projekt na předcházení vzniku odpadů 

formou podpory domácího kompostování. Projekt je spolufinancován z fondů Evropské unie a Státního fondu 
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životního prostředí České republiky prostřednictvím Operačního programu Životní prostředí. Občanům městské 
části Praha 10 bude v rámci projektu bezplatně zapůjčen zahradní kompostér. 

Podmínkou je umístění kompostéru na území městské části Praha 10 a po dobu udržitelnosti projektu, která 
činí 5 let, jej využívat ke kompostování.  Bezplatné zapůjčení proběhne na základě pětileté smlouvy o výpůjčce 
a po pěti letech přejde kompostér do vlastnictví občana. Vhodnou surovinou je běžný biologicky rozložitelný 
odpad rostlinného původu ze zahrad a domácností, například tráva, listí, zbytky ovoce a zeleniny, nadrcené 
drobné větvičky. 

V rámci projektu městské části Praha 10 byly pořízeny plastové zahradní kompostéry o objemu 700 l, opatřeny 
víkem, provzdušňovacími otvory a bez dna. Kompostovaný materiál je v kontaktu s půdou a mikroorganismy. 
Kompostéry jsou vyrobeny z materiálu, který se vyznačuje vysokou stabilitou a dlouhodobou životností.  

Žádost o kompostér mohli občané vyplnit od srpna elektronicky na internetové adrese 
www.odpadovecentrum.cz nebo bylo možné si vyzvednout přihlášku v tištěné podobě na ÚMČ Praha 10. 
Distribuce kompostérů probíhala od září 2015.  

 
Na tento projekt získala městská část 90% dotaci z fondu EU a SFŽP z celkových nákladů, 10 % je hrazeno 

z rozpočtu městské části. Radnice z dotace pořídí pro své obyvatele 700 kusů kompostérů na bioodpad. 
O kompostéry můžou zažádat občané, kteří mají u domu zahradu nebo bydlí v bytovém domě s vnitroblokem, 
ale i základní a mateřské školy. Radnice si od nových zařízení slibuje, že ubude biologického odpadu 
v kontejnerech na směsný odpad, který končí ve spalovně nebo na skládce. Od umístění kompostéru ve školkách 
a školách si slibuje i osvětu mezi dětmi. Zároveň doufáme, že ubude černých skládek.  

Rozměr kompostéru v rozloženém stavu: výška 115 cm, základna 94 x 94 cm. Kompostéry jsou předávány 
složené v krabici o váze cca 20 kg. Součástí balení je návod na sestavení a pokyny pro kompostování. 

Kromě této nové možnosti mohou lidé odevzdávat bioodpad na sběrných dvorech a v kompostárně 
v Dřevčické ulici. Pravidelně jsou na různých místech přistavované také velkoobjemové kontejnery. 
Ve Vršovicích a Strašnicích fungují také komunitní kompostéry.  

 
 

Sportovec roku Prahy 10 
 
Letos se uskutečnil již 3. ročník ankety Sportovec roku Prahy 10, která si klade za cíl propagovat aktivní 

trávení volného času a zdravý životní styl u široké veřejnosti. Smyslem bylo vyzdvihnout mimořádné sportovní 
výkony a příkladnou reprezentaci Prahy 10. Prostřednictvím vyhlášení nejlepších sportovců se radnice rozhodla 
ocenit ty, kteří se zapojují do sportovních aktivit pořádaných na území městské části, bydlí zde či zde sportují 
v klubu nebo škole. 

Sportovce mohla nominovat školská zařízení a sportovní organizace v Praze 10, a to v devíti kategoriích: 
žákyně, žáci, juniorky, junioři, profesionálové, amatéři, trenér roku, sportovní týmy/družstva a v kategorii 
sportovní legenda. V letošním roce došlo i k rozšíření kategorií. Stalo se tak z toho důvodu, že do soutěže byl 
zaslán velký počet přihlášek v kategorii junioři. Radnice se proto rozhodla rozdělit sportovce nejen na dívky 
a chlapce, ale také na žákovské a juniorské kategorie. Další novinkou je kategorie trenér roku, ve které se Praha 
10 rozhodla ocenit osobnosti, které sportovcům k jejich výkonu svou pílí, sportovními znalostmi a dovednostmi 
pomáhají.  

Nominovat bylo možné sportovce různých věkových kategorií i výkonnostních úrovní. Jedinou podmínkou 
bylo, aby nominovaný sportovec měl trvalé bydliště v Praze 10, nebo byl členem sportovního klubu nebo školy 
se sídlem v Praze 10. Tato podmínka se nevztahovala na kategorii „Sportovní legenda“. V této kategorii mohl 
být přihlášen každý občan, který měl nesporné zásluhy o rozvoj sportu a v době své aktivní sportovní činnosti 
působil či žil v Praze 10. Přihlašování sportovců do této soutěže probíhalo do 14. září 2015.  

Ze všech nominovaných vybrala soutěžní porota pět finalistů v každé kategorii. Následně o umístění 
jednotlivých sportovců i sportovních týmů rozhodli lidé, kteří mohli na radničním webu www. praha10.cz udělit 
hlas svému favoritovi. Kvůli regulérnosti hlasování při zjištění možného zneužití za neadekvátní připsání hlasů 
patrně internetovými roboty nechala radnice hlasování opakovat. Sportovci s největším počtem hlasů se 
zúčastnili slavnostního vyhlášení, kde převzali pohár z chráněné dílny.  

Slavnostní vyhlášení ankety Sportovec roku Prahy 10 pro rok 2015 proběhlo 9. prosince v prostorách 
Strašnického divadla. Sportovní legendou pro rok 2015 se stal Pavel Kantorek, maratonec a držitel několika 
světových rekordů. Letos v únoru pětaosmdesátiletý maratonec začal v roce 1954, kdy mu po téměř ročním 
úspěšném léčení tuberkulózy lékaři doporučili, aby se věnoval vytrvalostní zátěži, která by tak nezatěžovala 
plicní ventilaci.  

MUDr. Pavel Kantorek (*1930) byl prvním čs. maratoncem, který překonal hranici 2:20 hod. (2:19:06, 1959 
v Ostravě). V letech 1957– 1962 byl zařazován do první desítky světového žebříčku a dodnes drží český rekord 
na 30 km (1:34:54,2). Třikrát byl na olympijských hrách (Melbourne – 1956, Řím – 1960 a Tokio – 1964). 
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Absolvoval 39 maratonů, kdy v šestnácti zvítězil a jen sedmkrát doběhl hůř než pátý. Při běžecké kariéře zvládl 
vystudovat medicínu.  

První místo v kategorii žáci vybojoval karatista Kryštof Pelc, v žákyních atletka Veronika Šťastná. První místo 
v juniorských kategoriích obsadili Tereza Holubcová s pozemním hokejem a dálkový plavec Matěj Kozubek. 
V kategorii profesionálů získala první místo Tereza Mejzlíková v pozemním hokeji, amatéry zastoupil dálkový 
plavec Radek Táborský. Nejlepším týmem se v anketě stal tým SK Slavia Praha Futsal U19. V nové kategorii 
trenér roku obsadil první místo Jiří Žák.  

 
Výsledky ankety Sportovec roku 2015:  
1) Kategorie ŽÁCI - 1. místo: Kryštof Pelc; 2. místo: Jakub Tošnar; 3. místo: Radomír Musil  
2) Kategorie ŽÁKYNĚ - 1. místo: Veronika Šťastná; 2. místo: Alžběta Tymlová; 3. místo: Nela Gažiová  
3) Kategorie JUNIOŘI - 1. místo: Matěj Kozubek; 2. místo: Jan Kisiala; 3. místo: Daniel Babor  
4) Kategorie JUNIORKY - 1. místo: Tereza Holubcová; 2. místo: Sylvie Zatloukalová; 3. místo: Magdaléna 

Lajdová  
5) Kategorie PROFESIONÁLOVÉ - 1. místo: Tereza Mejzlíková  
6) Kategorie AMATÉŘI - 1. místo: Radek Táborský; 2. místo: Vendula Čistá; 3. místo: Vlasta Kohoutová  
7) Kategorie TÝMY - 1. místo: SK Slavia Praha futsal U19; 2. místo: Beach volejbal SK Slavia Praha; 

3. místo: FBŠ Bohemians – juniorky A  
8) Kategorie TRENÉŘI - 1. místo: Jiří Žák; 2. místo: Blanka Heřmanová; 3. místo: Karel Kopr  
9) Kategorie LEGENDA - Pavel Kantorek  

 

 
 

Sportovní legendou se stal MUDr. Pavel Kantorek 
 
 

Radnice si cení práce dobrovolníků 
 

V září proběhl v Kulturním domě Barikádníků již třetí ročník akce Prahy 10 s názvem Poděkování 
dobrovolníkům za jejich činnost v sociální oblasti. Akce se zúčastnilo celkem 82 dobrovolníků z 15 organizací, 
které poskytují lidem sociální a návazné služby. Dobrovolníkům osobně za jejich činnost poděkovala Dagmar 
Lešenarová (ANO 2011), radní pro sociální oblast. Pro dobrovolníky byly připraveny drobné dárky 
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a doprovodný hudební program. Vzhledem k tomu, že v dobrovolnické činnosti působí lidé různého věku, bylo 
na akci zajištěno i hlídání dětí ve výtvarném koutku.  

 
 

Projekt Moje stopa 
 

Radnice Prahy 10 připravila společně s neziskovou organizací Agora Central Europe unikátní projekt, v jehož 
rámci budou občané této čtvrti přímo určovat využití financí z rozpočtu městské části. Pro projekt 
participativního rozpočtu s názvem Moje stopa vyčlenilo zastupitelstvo v rozpočtu MČ Praha 10 pro rok 2015 
částku 5 milionů korun. Vedení Prahy 10 chce v tomto projektu pokračovat i v dalších letech. Celkem se 
plánuje, že občané za čtyřleté volební období rozhodnou o využití 20 milionů korun z rozpočtu MČ Praha 10. 

Praha 10 se stala průkopníkem participativního rozpočtu v České republice. Smyslem je přiblížit veřejnosti 
samosprávu, a to formou jejího zapojení do rozhodování o rozvoji městské části. V rámci pilotního 
procesu vyzvala radnice městské části Praha 10 prostřednictvím projektu Zanech stopu na mapě Prahy 10 své 
občany, kteří mají potřebu něco změnit ve veřejném prostoru v místě svého života a mají konkrétní nápad, jak 
tuto potřebu řešit, aby se stali navrhovateli a zapojili se do rozhodování o Praze 10. 

Občané mohli přicházet s vlastními návrhy na vybudování či obnovu parků, dětských hřišť, rekonstrukce 
vybraných objektů či další úpravy veřejných prostranství na území této městské části. Finanční limity na jeden 
návrh jsou stanoveny v rozmezí 50 000 -  1 000 000 Kč včetně DPH a nákladů souvisejících s realizací (např. 
náklady na zpracování projektové dokumentace, bude-li to povaha investice vyžadovat). Tato částka je určena na 
investice, nikoliv na odměny autorům návrhů.  

Role obyvatel je v uplatnění participativního rozpočtu klíčová, úřad v procesu plní funkci organizátora, 
odborného konzultanta a realizátora investic. Rozhodující moc je v rukou občanů, kteří z podaných návrhů 
vyberou ty projekty, které radnice zrealizuje.  

Desátá městská část v první fázi připravila v září sérii informačních setkání k představení projektu 
participativního rozpočtu Moje stopa. Na veřejných setkáních bylo přítomným zájemcům vysvětleno, co je 
očekáváno od zpracovatelů návrhů a jakým způsobem mají při zpracovávání a podávání návrhů postupovat. 
Pro zajištění kontaktnější formy komunikace bylo území Prahy 10 rozděleno na čtyři lokality, přičemž v každé 
z nich proběhlo samostatné setkání. Informačních setkání k projektu Moje stopa pro oblast Vršovice, Vinohrady 
a Michle proběhla ve středu 16. 9. 2015 v ZŠ U Roháčových kasáren. Ve čtvrtek 17. 9. 2015 se jednalo 
v ZŠ Brigádníků (oblast Strašnic), ve středu 23. 9. 2015 v ZŠ Hostýnská (oblast Malešic) a ve čtvrtek 24. 9. 2015 
v ZŠ Švehlova (oblast Zahradního Města a Záběhlic). Schůzky se konaly vždy od 17:30 hodin. Pro účastníky 
bylo připraveno občerstvení a malý dětský koutek. 

V druhé fázi, která probíhala od 14. září do 13. listopadu 2015, mohli obyvatelé a organizace s trvalým 
pobytem v Praze 10 přihlásit své návrhy prostřednictvím internetových stránek www.moje-stopa.cz nebo 
odevzdat v papírové podobě na podatelně úřadu. Na těchto webových stránkách je celý proces podrobně popsán 
a jsou průběžně aktualizovány. 

Návrh mohla podat osoba starší 18 let s trvalým pobytem v Praze 10 nebo organizace, která tu má sídlo. 
Návrhy se musely týkat úpravy veřejného prostoru ve vlastnictví Prahy 10 nebo pod její správou. Účastníci 
nemuseli předkládat profesionálně vypracovanou dokumentaci, s tím jim pomohl úřad.  

Koordinátorkou projektu MČ Praha 10 je Kateřina Vávrová. Odborným konzultantem projektu Moje stopa je 
nezisková organizace Agora Central Europe (Agora CE), která usiluje o zlepšování dialogu a navazování 
partnerství mezi státní správou, samosprávou, širokou veřejností a dalšími subjekty. Agora CE prosazuje 
zavádění participativních rozpočtů v České republice, přičemž využívá zkušenosti evropských měst, jako jsou 
Varšava, Lodž nebo Bratislava. V Česku kromě Prahy 10 organizace spolupracuje s městskými částmi Praha – 
Zbraslav, Ostrava – Jih a městem Jičín.  

Do pátku 13. listopadu bylo podáno padesát návrhů v celkové hodnotě 21 milionů korun. Občané Prahy 10 by 
si podle došlých podnětů nejvíce přáli revitalizace volnočasových ploch a veřejné zeleně, jako například parku 
Solidarita, U Trati, Jiráskovy aleje nebo obnovení vodotrysku u stanice metra Skalka či pietního místa Kaplička 
Malešice. Objevily se však i návrhy na vybudování zcela nových míst a prvků pro aktivní odpočinek a setkávání, 
jako venkovní fitness park, krytý stolní tenis v areálu Gutovka, kulturně-komunitní centrum nebo naučná stezka 
Prahou 10. Zájem mezi občany je také o změny týkající se dopravy: zklidnění ulice Na Hroudě a zvýšení 
bezpečnosti chodců na tramvajových zastávkách Radošovická a Kubánské náměstí. Návrhy došly jak v  téměř 
profesionálním zpracování, tak i ve formě rukou malovaných obrázků. Projekt zaujal občany všech věkových 
kategorií, nejstaršímu navrhovateli je úctyhodných 87 let, ale jako téma ke školní práci jej využili i žáci 5. C 
ze základní školy Nad Vodovodem. 

Zástupci úřadu koncem roku posuzovali, zda návrhy odpovídají podmínkám projektu Moje stopa (zda se 
týkají vymezených prostor v majetku městské části a náklady na realizaci nepřesáhnou stanovený finanční 
limit) a zda jsou technicky proveditelné. Kvalita zpracování neovlivní technickou analýzu a úředníci v žádném 
případě nebudou návrhy hodnotit. To bude až úkolem občanů ve veřejném hlasování. Pokud má třeba některý 
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návrh vzniknout na soukromém pozemku, zkontaktují úředníci navrhovatele a domluví s ním úpravy, nebo dojde 
k vyřazení. Definitivní seznam návrhů bude zveřejněn počátkem ledna. 

Navrhovatelé mohou očekávat, že se s nimi pracovníci úřadu spojí a navážou užší spolupráci. Jejím cílem je, 
aby navrhovatelé mohli své návrhy prezentovat v rámci chystaných veřejných diskuzí. Čtyři veřejná slyšení 
jsou plánována na 13. až 21. ledna 2016, kdy úřad ve čtyřech základních školách uspořádá setkání. V únoru 
odstartuje rozhodující část projektu Moje stopa, tedy hlasování občanů o jednotlivých návrzích. Hlasování bude 
probíhat elektronicky na webových stránkách www.moje-stopa.cz. Lidé, kteří nemají možnost hlasovat přes 
internet, pak mohou volit v budově úřadu ve Vršovické ulici. Odborným garantem hlasovací aplikace bude 
společnost Demokracie 2.1. Zvítězí samozřejmě projekty, které získají nejvyšší počet hlasů a „vejdou se“ 
do celkové vyčleněné částky 5 milionů korun. Již od března 2016 pak odstartuje realizace prvních investičních 
akcí. 

 
Participativní rozpočet a projekt „Moje stopa“ je novinkou letošního roku, ale nejedná se o první akci, 

při níž radnice Prahy 10 spolupracuje přímo s občany městské části na zvelebování veřejných prostor. Praha 10 
například pravidelně organizuje soutěž „Zásobník projektů – město na míru“, v jejímž rámci městská část 
podporuje menší investice do veřejných prostor nebo další aktivity s  náklady do 100 000 Kč. V  rámci 
Zásobníku již byl například zorganizován turnaj v  pétanque, vybudován cyklopark nebo zprovozněna naučná 
stezka. Ani tím však podpora ze strany radnice nekončí. Vedení městské části se často zabývá i žádostmi 
a nápady, s  nimiž přijdou sami obyvatelé. Tak tomu bylo třeba v případě úpravy prostor ve vnitrobloku ulic 
Tehovská, Doubravčická a  Mukařovská ve Strašnicích. Díky iniciativě místních obyvatelek Alžběty Linhartové 
a  její sousedky Zdislavy Lojdové zde ve spolupráci s  radnicí vznikl příjemný plácek pro maminky s dětmi. 
Ještě před rokem prostor mezi domy navštěvovali pouze pejskaři a  dělali tu nepořádek bezdomovci. Obě 
maminky však chtěly toto místo lépe využit. Proto zpracovaly jednoduchý projekt se situačním plánkem, v němž 
navrhly umístit zde dřevěné pískoviště s krycí plachtou a instalovat sem parkovou lavičku. Pracovníci Odboru 
životního prostředí, dopravy a  rozvoje MČ Praha 10 po posouzení rozhodli, že nápad je možné zrealizovat. 
Městská část byla oslovena na jaře a  v  červnu již pískoviště i  lavička stály. Vzniklo tak klidné místo, kde se 
mohou maminky z okolí setkávat a  kde si jejich děti mohou hrát.  

 
Do projektu Moje stopa byly přihlášeny tyto projekty: 

 
  Název projektu Popis návrhu     

Náklady 
předpokládané 
navrhovatelem 

1 Stezka pro bosou chůzi 
Předmětem návrhu je vybudování v prostoru parku Malinová 
– Chrpová stezky pro bosou chůzi, tedy cestu složenou 
z různých povrchů.  

290.000 

2 
Vybudování přístřešku 
na autobusové zastávce 

Navrhovatel navrhuje vybudování přístřešku pro cestující 
na zastávce autobusu č. 195 u polikliniky Zahradní Město. 
Přístřešek by měl být pro cca 20 cestujících a měl by být 
doplněn o místo k sezení pro 10 osob. 

80.000 

3 Zklidnění ulice Na Hroudě 
Návrh řeší zklidnění dopravy a zmírnění hlučnosti v ulici 
Na Hroudě. Stávající povrh, který je tvořen „kočičími 
hlavami“ má být nahrazen bezhlučnou asfaltovou směsí 

660.000 

4 
Oprava cest Jiřího Karena 
Na Třebešíně 

Navrhovatel zamýšlí kompletní opravu cest, včetně 
obrubníků v parku Jiřího Karena. 

826.254 

5 Odpady v třetím tisíciletí 

Návrh řeší rekonstrukci prostoru pro odpad v ul. Jetelová. 
Současné popelnicové stání by mělo být kompletně 
předěláno. Jeho stěny z betonových prvků a zvětralých cihel 
by měly být odstraněny a podlaha opravena.  

427.000 

6 
Revitalizace ulice Šafránová 
a její napojení k parku Malinová 
Chrpová na Zahradním Městě 

Navrhovaná revitalizace zahrnuje vybudování bezpečného 
přechodu na křižovatce ulic Šafránová x Ostružinová, a to 
vložením zvýšeného dlážděného retardéru s přejezdem přes 
stupňovitě osazené obrubníky. Zároveň, kromě snížení 
rychlosti na 30km/h, i označení přechodu pro chodce s jasnou 
předností pěšího provozu.  

500.000 

7 Vybavení Malešického parku 

Navrhovatel navrhuje rozšíření vybavení Malešického parku 
o zařízení pro dvě aktivity – pinp-pong a šachy. Ping-
pongový stůl by byl umístěn u stávající ohrady 
„hospodářského dvora“. Pro šachy navrhuje dvě varianty - 
šachový stůl a zahradní šachy 
 

75.490 
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8 Krytý stolní tenis v Gutovce 

Návrh nabízí rozšíření vybavení areálu Gutovka o prostor 
pro krytý stolní tenis. Tento prostor by vznikl výstavbou 
malometrážní montované kryté haly se dvěma ping-
pongovými stoly. 

180.000 

9 
Úprava prostoru před budovou 
Husova sboru s památným 
kamenem 

Návrh komplexně řeší úpravu prostoru na rohu ulic Dykova 
a U vodárny před budovou Husova sboru, na němž je umístěn 
památný kámen ze středověkého hradu Krakovce, což je 
zřejmá památka a připomínka Mistra Jana Husa. Jde 
o vytvoření „ostrova krajiny“ s využitím stávající historické 
mozaiky, revitalizací zeleně a výsadbou vzrostlé lípy. 

214.997 

10 Úprava zanedbané plochy 

Navrhovatel ve svém návrhu řeší revitalizaci plochy mezi 
ulicemi Na Padesátém x Přetlucká x Dürerova. Měla by zde 
být odstraněna přerostlá zeleň a plocha upravena a udržována 
tak, aby nemohla sloužit jako úkryt pro bezdomovce. Návrh 
je doplněn o vybudování chodníku mezi metrem Skalka 
a obchodním domem Tesco. 

500.000 

11 Revitalizace Jiráskovy aleje 

Návrhem je řešena komplexní revitalizace Jiráskovy aleje. 
Pro zlepšení kondice stromů je navrhován dendrologický 
průzkum a pěstební zásahy, provedené certifikovaným 
dendrologem.  

100.000 

12 
Obnovení činnosti vodotrysku 
u metra Skalka 

Navrhovatel navrhuje obnovení kašny u metra Skalka s tím, 
že by energie potřebná pro vodní čerpadlo měla být 
získávána ze solární energie (instalovat solární panely). 

neuvedeno 

13 

Výstavba vodní kašny 
s fontánou, plastikami např. 
vodních ptáků a osvětlením 
v otevřeném skeletovém altánu 
s popínavými růžemi  

Revitalizace prostranství malého parku v ústí ulic Mattioliho 
a Kamelova by měla vytvořit otevřený architektonický 
polyfunkční prvek v této lokalitě, nabízející odpočinek 
a místo k setkávání obyvatel. Jednou z variant by mohla být 
výstavba vodní kašny s fontánou, po případě i s malým 
brouzdalištěm, plastikami hnízdících ptáků a osvětlením 
v otevřeném altánu nad kašnou o průměru asi 10 m. Použity 
by mohly být přírodní materiály, leštěný mramor, kámen 
a kovová konstrukce na altán v kombinaci s dřevěnými 
prvky.  

555.000 

14 

Revitalizace kruhového objezdu 
v ústí ulic Mikanova, Kamelova, 
Mattioliho  pohádková zahrádka 
s dřevěnými barevnými 
plastikami na pružinách 
a LED osvětlením 

Návrh řeší revitalizaci prostranství kruhového objezdu v ústí 
ulic Mikanova, Mattioliho a Kamelova. Na stávajícím 
kruhovém objezdu by měl být vytvořen vnitřní kruhový 
objekt ze dřeva nebo kovu, do kterého by byly umístěny 
vyřezávané barevné dřevěné plastiky s LED osvětlením, 
kolem kterého bude ochranný travnatý pás v šíři 1,5 m.  

460.000  

15 Zaostřeno na stávající zeleň 

Navrhovatelka navrhuje koncentrovat pozornost a četnost 
péče o stávající zelené plochy v lokalitě Nové Zahradní 
Město v Záběhlicích, které jsou v majetku MČ Praha 10. 
Podle návrhu by tato aktivita měla být řešena zřízením 
pracovní pozice k péči o zeleň a veřejná prostranství. Dále je 
navrhováno umístění více odpadkových košů minimálně 
do ústí ulic  Kamelova a Mikanova. 

792.000 

16 
Centrum pro vzdělání v oblasti 
obnovitelných zdrojů, recyklace 
a ekologie 

Návrh nabízí vybudování centra pro vzdělávání v pavilonu 
bývalé ZŠ Jahodová, který je z poloviny nevyužitý. Jedná se 
o přednáškový sál a 2 přilehlé kabinety coby zázemí. 
Centrum by sloužilo pro pravidelné interaktivní přednášky 
pro žáky ZŠ - prezentace možností, technologií a řešení, 
konzultace, výpočet a pomoc (například bytovým družstvům 
i jiným subjektům, které budou mít zájem se zapojit) 
realizovat projekty s cílem plošného dosažení vyšší 
energetické samostatnosti a míry využití obnovitelných 
zdrojů. 

1.000.000 

17 Naučná stezka Prahou 10 

Návrh řeší propojení kulturně a historicky zajímavých míst 
značenou turistickou naučnou stezkou. Jednotlivá zastavení 
by byla doplněna o informační tabuli s informacemi o daném 
místě. Navrhovaná trasa by začínala u stanice metra 

230.000 
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Strašnická a vedla po trase Trmalova vila, vila bratří Čapků, 
Eden, kolonie Bohdalec, obecná škola, kolonie Slatiny, 
Hamerský rybník, Záběhlický zámek, meandry Botiče, 
Práčský zámek, Toulcův dvůr. 

18 
Pietní a odpočinkové místo 
Kaplička Malešice 

Předmětem tohoto návrhu je kultivace nejbližšího okolí 
výklenkové kapličky v Rektorské ulici. Cílem je vytvoření 
upraveného místa vhodného k posezení, odpočinku 
a poznávání, které vytvoří důstojný rámec významné 
nemovité kulturní památky Malešic a památce bojů a obětí 
bitvy u Štěrbohol. 

938.658 

19 Metro Strašnická 

Navrhovatel se zabývá komplexním přetvořením prostoru 
u metra Strašnická v prostor pro posezení v kultivovaném 
prostředí. Řeší osazení okolí metra kvalitním a pravidelně 
udržovaným městským mobiliářem, nahrazení 
nevyhovujících a nevhodně umístěných reklamních laviček 
u zastávek MHD za moderní, estetické a ergonomicky 
vhodné lavičky. Dále nabízí vybudování veřejného WC, pítka 
a vytvoření prostoru pro soukromou inzerci místních 
obyvatel. 

948.000  

20 
Zatraktivnění a rozšíření naučné 
stezky Zahrada ve městě 

Navrhovatel předkládá návrh na oživení, zatraktivnění 
a rozšíření naučné stezky Zahrada ve Městě, která umožňuje 
obyvatelům Zahradního Města, ale i jeho návštěvníkům, najít 
cíl a motivaci pro jejich procházky. Přináší jim nové 
informace, jak o lokalitě, tak o rostlinách, podle kterých se 
ulice Zahradního Města jmenují. Stezka by měla být 
obohacena i o interaktivní prvky. 

212.400 

21 Venkovní fitness park 

Navrhovatelka navrhuje výstavbu venkovního fitness parku 
obdélníkového tvaru o celkové rozloze 203 m². Venkovní 
fitness park Uruk TWO nabízí vše, co mohou cvičenci street 
workoutu, calistheniky, bar freestylu či pole dance 
potřebovat.  

959.860 

22 Klidová zóna Eden 

Jedná se o celkovou rekonstrukci chodníků a prostor mezi 
ulicí Kišiněvská a domem v ulici Jerevanská s návazností 
na ulici Vršovická. V návrhu je zahrnuta rekonstrukce 
schodiště v daném prostoru a vybudování herny pod širým 
nebem. 

425.000 

23 Sběr a využití dešťové vody 

Návrh se týká prostor mezi domy ohraničený ulicemi 
Vršovická, Archangelská, Kavkazská, Kodaňská. 
Navrhovatel navrhuje revitalizaci ovocných stromů a 
umístění nádob na sběr dešťové vody pro potřeby fungující 
komunitní zahrady.  

120.000 

24 
Revitalizace parčíku U Trati – 
Na Spádu 

Navrhovatelé řeší ve svém návrhu obnovu mobiliáře, 
tj. doplnění dřevěných součástí původních lavic, vyčištění 
betonových prvků nebo instalace 3 nových lavic do prostoru 
parku. Dále doplnění chybějících litinových částí původně 
zde stojící pumpy na existující betonový sokl, průzkum 
možného opětovného zprovoznění studny a jeho realizace. 
Součástí návrhu je i oprava podezdívky po obvodu parku, 
a instalace odpadkového koše a stojanu se sáčky na psí 
exkrementy. 

70.000 

25 

Zvýšení bezpečnosti chodců 
na tramvajových zastávkách 
Radošovická a Kubánské 
náměstí 

Jedná se o úpravy na zastávkách MHD Radošovická 
a Kubánské náměstí. Návrh řeší především bezpečnost, 
včetně odstranění bariér a úpravy přilehlé zeleně. 

175.000 

26 Osvětlení Jiráskovy aleje 
Návrh se zabývá zvýšením bezpečnosti v Jiráskově aleji 
od ulice Dětské k ulici Solidarity, a to vybudováním 
osvětlení.  Preferováno je solární osvětlení 

800.000 

27 Revitalizace parku Solidarita 
Navrhovaná opatření se týkají odstranění křovin kolem 
laviček, opravy mobiliáře a dřevěného mola. Dále také 
umístění houpačky, herního prvku a zvýšení bezpečnosti 

555.721 
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pohybu chodců před strašnickým divadlem.  

28 Sejdeme se na dvoře 

Návrh řeší úpravu a vybavení vnitrobloku mezi ulicemi 
Vršovická, Užocká, Bajkalská a Krasnojarská tak, 
aby prostor mohl sloužit k trávení volného času a setkávání 
sousedů. Do zahrady vnitrobloku by byl umístěn vzdušný, 
multifunkční altán s odnímatelnými či posuvnými tabulemi 
tak, aby se daly kombinovat a díky tomu mohly být využity 
pro letní projekci kina, pořádání výstav, workshopů, atd.   
V rohu zahrady by bylo vybudováno menší venkovní fitness 
pro všechny generace. 

370.000 

29 
Kulturně-komunitní centrum 
Praha 10 

Navrhovatelé navrhují vybudování "cool" místa v prostoru 
školního dvora strašnické secesní školy, které by sloužilo 
k setkávání lidí. Záměrem je vytvoření prostoru pro různé 
aktivity, např. letní kino, workshopy, přednášky, sportovní 
akce, veřejná knihovna, divadlo, výstavy, vernisáže, 
foodfestivaly, hamakový háj, atd. 

300.000 

30 
Úpravy na sáňkovacím vrchu 
mezi ulicemi Jasmínová 
a Platanová 

Návrh nabízí rozšíření možností využití sáňkovacího kopce 
mezi ulicemi Jasmínová a Platanová, a to výstavbou nerezové 
dvouklouzačky. Jelikož navrhují délku 25-30 m, jednalo by 
se o jednu z nejdelších nízkých terénních nerezových 
2 klouzaček v České republice, která by se tak stala novou 
atrakcí pro občany všech kategorií.  

460.000  

31a Ovocný sad EMMKA 
Návrh nabízí výsadbu ovocných stromů a keřů v prostoru 
parku Jiřího Karena 

221.124 

31b 
Zlepšení prostředí ZŠ Nad 
Vodovodem 

Navrhovatelé navrhují kultivaci prostoru před ZŠ Nad 
Vodovodem a vybudování čtyř odpočinkových míst, které 
mezi sebou budou propojeny cestičkami. 

920.663 

32 
Revitalizace dětského hřiště 
na ZŠ Hostýnská 

Návrh řeší revitalizaci prostor u školy a hřiště, které, dle 
navrhovatele, v současnosti nevyhovuje z hlediska 
bezpečnosti ani kapacity. Areál školy by měl být doplněn 
lavičkami pro získání místa pro výuku pod širým nebem 
a neformální setkání rodičů. Ke stávajícím herním prvkům je 
navrhována instalace dopadových ploch a rozšíření hřiště 
o nové prvky. Řešena je i obnova pískoviště a absence 
stinných míst a prostor k využití pro školní družinu. 

575.000 

33 
Revitalizace veřejného 
prostranství v Tulské ulici 

Návrh se týká části otevřeného vnitrobloku. Změnou by měla 
projít cesta a osvětlení. Dále by zde mělo vzniknout 
odpočinkové místo, a to umístěním velké parkové lavice. 
V prostoru by měly být instalovány nové odpadkové koše. 

726.000 

34 Workoutové hřiště v Malešicích 

Návrh řeší vybudování workoutového hřiště s gumovým 
podkladem o rozloze 60 m². Jedná se o systém kovových 
hrazd a posilovacích prvků, lavic apod. Hřiště je navrženo 
na zatravněné ploše za domem Počernická 368/59.  

400.000 

35 
Originální síťové lavičky - 
ul. Topolová u zastávky MHD 

Navrhovatelé nabízí oživení prostoru u zastávky Topolová 
a to umístěním originálního prvku pro posezení, setkávání, 
ale i relaxaci dětí, mládeže i seniorů. Jedná se o síťovou 
lavičku pro více osob. 

90.000 

36 
Umístění houpací lavice 
u zastávky Topolová 

Návrh nabízí zpestření nevyužitého místa v ulici Topolová 
u zastávky MHD prvkem pro posezení, setkávání, ale 
i relaxaci dětí, mládeže i seniorů. Originální houpací dvou-
lavice by sloužila veřejnosti v průběhu celého roku. 

120.000 

37 

Originální MAXI lavička 
sáňkovací vrch Zahradní Město, 
mezi ul. Jasmínová 
a ul. Platanová 

Návrh řeší pevnou instalaci maxi lavičky v horní části 
„sáňkovacího kopce“. Lavička má originální design a pojme 
8 až 10 osob. 

109.000 

38 

Revitalizace dvoru 
ve vnitrobloku mezi ulicemi 
Průběžná x V Olšinách x 
U Vesny x Na Hroudě 

Navrhovatel řeší komplexní revitalizaci dotčeného dvora, 
přičemž výsledkem by mělo být místo pro odpočinek 
a relaxaci, sportovní vyžití a setkávání. Návrh obsahuje 
revitalizaci stávající zeleně, vybudování odpočinkových 
a sportovních ploch, včetně oválu pro jízdu dětí na odrážedle 

950.000 



 102 

či kole.  

39 
Bezpečné uložení jízdních kol 
na Praze 10 

Předmětem návrhu je vybudování sítě cykloboxů 
pro možnost uzamčení kola ve strategických bodech: 
Metro Skalka a Strašnická, Kubánské náměstí, Nádraží 
Strašnice, Nádraží Vršovice, ÚMČ Praha 10, OC Eden 
a Fakultní nemocnice Královské Vinohrady 

931.700 

40 Street workout park Sunflower 

Předkládaným návrhem je výstavba nového Street workout 
parku Sunflower. Zařízení pro cvičení je tvořeno ocelovou 
konstrukcí se systémem hrazd, bradel, žebříků a držáku 
na kruhy. Jednotlivé části fitness hřiště jsou spojeny 
v harmonický celek pro posilování vlastní vahou.  

700.000 

41 Rekonstrukce zahrady Domu Um

Návrh obsahuje vybudování dřevěné kryté pergoly se 
2 lavičkami na zpevněné ploše pod hrušní v zahradě Domu 
Um, kterou by mohli využívat rodiče dětí a děti navštěvující 
kroužky. Dále pak výstavbu malého dřevěného srubu vedle 
pergoly, ve kterém by si děti mohly hrát. Nevyhovující 
travnatý povrch by byl odstraněn a nahrazen travním 
kobercem. 

190.000 

42 
Gočárovy schody na náměstí 
Svatopluka Čecha 

Jedná se o vybudování schodiště vedoucího do horní ulice 
nad parkem, původně zamýšlené architektem Gočárem. 
Schodiště by mělo být provedeno v žulových panelech, 
podobně jako schodiště pod kostelem, případně i v betonu, 
jako schody v portiku kostela. Návrh řeší i související 
komunikace pro pěší.  

830.000 

43 Rekonstrukce ulice Kaňkova 
Předmětem návrhu je úprava povrchu vozovky na asfaltovou 
a zřízení chodníku po jedné straně ulice. 

700.000 

44 Street workout fitness park 

Navrhovatel nabízí vybudování venkovního fitness parku 
(obdobný jako je ve Strašnicích u Billy), citlivě umístěného 
do stávajícího porostu. Zařízení by mělo sloužit pro aktivní 
sportovce, kteří se často pohybují v Malešickém lese.  

500.000 

45 
Obnova prostoru před (případně 
za) ZS Olešská 

Návrh řeší úpravy prostor u ZŠ Olešská. Obsahuje umístění 
několika laviček případně aktivních prvků (prolézačky, 
houpačky, pískoviště pro nejmenší), či umístění malého 
altánku.  

700.000 

46 Revitalizace okolí Botiče 

Předkládaným návrhem je revitalizace zanedbané části 
Botiče, s využitím potenciálu vody ve městě, zlepšení 
veřejného prostoru pražského Gymnazia Přípotoční, zlepšení 
veřejného prostoru, který budou využívat nejen „skejťáci“, 
ale i středoškoláci, maminky s dětmi a všichni obyvatelé 
Prahy 10. Návrh obsahuje úpravy území u Botiče v blízkosti 
gymnázia, včetně vybudování skateparku a prostoru 
pro setkávání a trávení volného času. 

999.030 

47 Knihovnička s lavičkou 
Navrhovatelka navrhuje oživení parku Jiřího Karena 
umístěním lavičky s knihovničkou s tvorbou básníka 
J. Karena. 

110.000 

48 Přístupová cesta k ZŠ Švehlova 

Navrhovatel navrhuje odstranit přestárlé a přerostlé křoviny, 
zpřehlednit tak celý úsek cesty k ZŠ. Výsadba nového živého 
plotu na hranici areálu ZŠ – navrhované dřeviny: habr 
s doplňkovými kvetoucími keři (např. tavolník, růže 
svraskalá). Vybudování zpevněné cesty pro pěší v délce 
cca 30m a šíři cca 80cm, vedoucí v trase stávající vyšlapané 
pěšiny. Vyklestění prostoru severní strany školní jídelny a 
úprava prostoru vhodným způsobem, např. ve stylu japonské 
zahrady s využitím kamínků, či větších solitérních kamenů 
a doplnění zelení, vhodné pro severní strany 

380.000 

49 
Renovace/výmalba betonové zdi 
v ulici Pod Židovskými hřbitovy 

V tomto návrhu je navržena výmalba betonové zdi v ulici 
Pod Židovskými hřbitovy s prostorově zajímavým motivem. 
Provedení by bylo vyhotoveno anti-sprejerskými barvami 
(omyvatelnými), které jsou odolné i proti povětrnostním 
vlivům. 

105.000 
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50 Ochrana fasád proti sprejerům 
Návrh řeší boj proti grafity, a to poskytováním speciálních 
barev na přemalbu sprejerských výtvorů 

celková cena 
neuvedena 

 

 
 

Setkání v rámci projektu Moje stopa 
 
 

Fotografická soutěž Jak vidím Prahu 10 
  
Pražská desátá městská část vyhlásila 20. dubna 2015 pro své obyvatele třetí ročník úspěšné fotografické 

soutěže s názvem Jak vidím Prahu 10. Prostřednictvím soutěže se obec snažila motivovat veřejnost, aby se více 
zajímala o své okolí, pamětihodnosti a zajímavá místa, ale také o kulturní události a sportovní aktivity. Amatérští 
fotografové mohli zachytit zajímavé okamžiky ze svého života, které jsou spojené s místem jejich bydliště 
a vyhrát zajímavé ceny.  Soutěž neotřelým způsobem propojuje sounáležitost občanů s městskou částí, 
nápaditost i kreativitu v pohledu na své okolí a v neposlední řadě také rozvoj fotografických dovedností.  

Do soutěže se mohli občané přihlásit od 20. dubna do 31. srpna 2015 nahráním soutěžních fotografií s názvem 
a popisem na webové stránky radnice. Pro tyto účely byl na www.praha10.cz připravený registrační formulář, 
do kterého soutěžící vyplnili své jméno a příjmení, trvalou adresu, kontakt a kategorii, do které fotografii 
přihlašují.  

Přihlášené fotografie soutěžících, kteří splnili soutěžní požadavky, byly následně předány nominační komisi 
složené ze sedmi členů z řad zástupců vedení radnice Prahy 10, úředníků ÚMČ Praha 10 a profesionálních 
fotografů. Komise hodnotila zejména spojitost s vyhlášeným tématem, úroveň zpracování a nápaditost 
fotografie. Komise vybrala finální počet fotografií, které postoupily do veřejného hlasování, jež se konalo 
od 7. září do 21. září 2015. V průběhu veřejného hlasování mohli občané udělit hlas nejlepší fotografii v každé 
soutěžní kategorii. 

Celkem bylo letos vyhlášeno šest kategorií: Architektura v Praze 10, Běžný život v Praze 10, Sport v Praze 10, 
Příroda v Praze 10, Lidé Prahy 10, Kulturní, společenské a zábavní akce Prahy 10. Fotografie musely tématicky 
zapadnout do těchto soutěžních kategorií a musely být pořízeny na území desáté městské části. Do letošního 
ročníku bylo zasláno téměř 250 fotografií. 

Slavnostní vyhlášení výsledků fotografické soutěže Jak vidím Prahu 10 a předání cen se konalo 30. září 2015 
ve Vršovickém zámečku. Výherci obdrželi ceny od MČ Praha 10. Vítězné fotografie byly prezentovány 
na webových stránkách MČ Praha 10, v novinách Praha 10 a na facebooku radnice Prahy 10. Vítězné fotografie 
byly také součástí výstavy s názvem Jak vidím Prahu 10. 

Městská část Praha 10 hodlá, pro veliký zájem, v této soutěži pokračovat i v příštích letech. 
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Dobrovolník roku Prahy 10 

 
    Praha 10 v roce 2015 uspořádala již čtvrtý ročník soutěže o Dobrovolníka roku, která si získala u místních 
obyvatel značnou oblibu. Oceňování dobrovolníků, resp. dobrovolnictví, prostřednictvím volby dobrovolníka 
roku se tak stalo tradicí městské části Praha 10. Cílem soutěže je projevit respekt a uznání k práci všem, kteří 
věnují svůj čas, energii, znalosti či dovednosti ve prospěch druhých bez nároku na odměnu. Jedná se totiž 
o projev občanské ctnosti, která v naší společnosti stále nebývá samozřejmostí. Krom ocenění práce 
dobrovolníků, které je stěžejním smyslem volby, od této tradice očekávají představitelé obce zviditelnění práce 
dobrovolníků a zlepšení povědomí o hodnotě a významu dobrovolnictví.  

Dobrovolníkem Prahy 10 se mohl stát každý, kdo ze své dobré vůle, ve svém volném čase a bez nároku 
na odměnu vykonává nějakou činnost prospěšnou jiným. Do volby mohli být přihlášeni dobrovolníci (fyzické 
osoby) bez ohledu na oblast svého působení – z oblasti sociální, zdravotnictví, kultury, sportu, práce s dětmi 
a mládeží nebo životního prostředí. Jedinou podmínkou bylo, aby svou práci vykonávali na území desáté 
městské části. Své kandidáty do soutěže mohly navrhovat neziskové či příspěvkové organizace, obecně 
prospěšné společnosti, zdravotnická zařízení, občanská sdružení, církevní organizace a další, které působí 
na území městské části Praha 10 déle než jeden rok.  

Návrh na udělení ceny musel obsahovat - důvod navržení, stručnou charakteristiku nominující organizace 
a kontaktní spojení na ni, dvě až tři fotografie (či krátké video) zachycující dobrovolníka při výkonu 
dobrovolnické činnosti, základní osobní data a kontaktní spojení na kandidáta na cenu, souhlas kandidáta se 
zveřejněním jeho jména a důvodu udělení ceny včetně jeho podepsaného prohlášení. Termín podání přihlášek 
byl do 6. listopadu 2015.  

Dobrovolníky z celkového počtu 11 nominovaných vybírala dne 18. listopadu 2015 jedenáctičlenná porota 
složená ze zástupců všech zastupitelských klubů ZMČ Praha 10, dvou zástupců ÚMČ Praha 10 a jednoho 
zástupce občanů. Nakonec bylo vybráno 10 dobrovolníků, kterým bylo předáno 2. 12. 2015 od 17:30 hodin 
v obřadní síni Vršovického zámečku (Moskevská 120/21, Praha 10) ocenění „Dobrovolník roku Prahy 10“. 

 

 
 

Dobrovolníci roku Prahy 10 
 

Na slavnostním vyhlášení dobrovolníků roku Prahy 10 byli oceněni: 
1/ paní Ing. Jana Náglová (nominována DC Protěž) za pomoc v denním stacionáři pro seniory v péči o klienty, 

organizaci koncertů, soutěží, dobročinných bazarů pro seniory, vyhledávání možností získávání finančních 
zdrojů; 
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2/ paní Mgr. Helena Michálková, Ph.D. (nominována občanským sdružením SEPPIA) za organizaci online 
bezbariérového vzdělávání, podílení se na vedení organizace, propagaci jejích aktivit a realizaci komunitních 
akcí, participaci na přípravě kulturních a sportovních akcí, workshopů, soutěží, festivalů apod.;  

3/ paní Ing. Galina Borovičková (nominována Židovskou obcí v Praze) za pravidelné návštěvy seniorů 
v domovech i v Domově sociální péče Hagibor, spolupodílení se na provozu Kavárny Miriam; 

4/ pan Tomáš Klouček (nominován 01/14 ZO ČSOP „Natura, quo vadis?“) za organizaci dobrovolníků a akcí 
ve prospěch komunity městské čtvrti Malešice, rozvoj spolku a rozšíření portfolia a jeho aktivit a funkci 
předsedy organizace a spoluzakladatele oddílu Mladých ochránců přírody Ginko;   

5/ paní Ing. Eva Černá (nominována Klubem K2, o.p.s.) za vedení nízkoprahové herny pro rodiče s dětmi, péči 
o děti v průběhu rodičovských seminářů a kurzů, zajišťování dokumentace akcí pro veřejnost; 

6/ paní Ing. Jiřina Havlíková (nominována Svazem tělesně postižených v ČR, o.s.) za  zastupování 
předsedkyně Obvodní org. na různých akcích, pomoc při zajišťování koncertů Symfonického orchestru 
v Rudolfinu a funkci předsedkyně organizace v letech 2000 až 2009; 

7/ paní Libuše Pondělíková (nominována Svazem důchodců ČR, o.s.) za organizaci výletů a vycházek 
po zajímavých místech v Praze a okolí pro seniory, působení v rekreační komisi SDČR a organizaci poznávacích 
zájezdů; 

8/ paní Jana Beková (nominována POINT 50+, o.p.s.) za participaci na organizování akcí, práci v infocentru, 
pomoc seniorům - doprovod, pomoc při vyřizování jejich záležitostí (úřady, pošta, apod.); 

9/ paní Eva Veverková (nominována Parkinson-Help z.s.) za organizaci akcí a vedení účetnictví celé 
organizace, psaní a vyřizování účelových grantů na podporu činnosti organizace; 

10/ paní Lucie Ungerová (nominována Pionýrskou skupinou BETA) za zastupování pionýrské skupiny, 
participaci na přípravě akcí, vedení vodáckého tábora, participaci na akci Den proti rakovině, vyhledávání 
možností získávání finančních prostředků, spolupodílení se na činnosti pionýrského Sedmikvítku. 

 

 
 

Velký koncert na Hamru v rámci Dnů Prahy 10 
 

Dny Prahy 10 
 
Každoroční Dny Prahy 10, které se pravidelně ve své desetidenní podobě probíhají od roku 2008 prvních deset 

dnů v říjnu, měly i letos pestrý program s důrazem na děti a seniory.  V domovech a centrech seniorů byla 
připravena série koncertů a v Malešicích pak seniory čekaly celodenní sportovní hry. Specifické byly programy 
pro školáky a beachvolejbalový turnaj čekal na středoškoláky. Jednoznačně největším tahákem byl zřejmě i tento 
rok velký koncert na Hamru v Záběhlicích. V uplynulých letech při něm vystupovali zdarma třeba David Koller, 
Monkey Bussiness, Divokej Bill, Žlutý pes, No name, Kamil Střihavka či Vítkovo kvarteto. Letos padla volba 
na Wanastowi Vjecy. 
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 Dny Prahy 10 se konaly pod záštitou starostky Radmily Kleslové (ANO) a na všechny byl vstup zdarma. 
Kulturní, sportovní a společenské akce Dnů Prahy 10 oslovily několik tisíc lidí. 

I letos se uskutečnil 1. října v 19.00 zahajovací koncert v kostele sv. Václava, na kterém zazněly arie 
ze světových oper v podání předních operních umělců. 

2. října od 18 hodin proběhl Dixielandový hudební podvečer ve Vršovickém zámečku. 
Swing a písně Osvobozeného divadla J+V+W zazněly na Kubánském náměstí 3. října. 
4. října se konal již zmiňovaný velký koncert na Hamru. Akci moderoval Leoš Mareš a v programu, který se 

konal od 17 do 22 hodin, vystoupil Janek Ledecký, Kašpárek v rohlíku a hlavní hvězda večera - kapela 
Wanastovi Vjecy, která zahrála v Záběhlicích regulérní koncertní vystoupení s plnými světly a efekty, jak je 
hrají na festivalech, takže davy přítomných měly silný zážitek. V září 1991 tato kapela vydala své první 
studiové album Tak mi to teda Nandey, kde mísila své punkové kořeny s hardrockem. Pak následovala alba 
Lži, sex a prachy, Divnoalbum, Andělé, 333 stříbrnejch stříkaček, Hračky, Ty Nejlepší věci, Torpédo 
a po „bestovce“ na DVD zatím poslední album Letíme na Venuši z roku 2011. 

Koncert pro všechny proběhl 6. října od 19 hodin v KD Barikádníků.  Návštěvníci zde mohli obdivovat 
vystoupení Yvetty Simonové, Karla Štědrého a Pavlíny Filipovské. 

7. října byl od 14 hodin připraven Den zdraví a dětský den Prahy 10 na Gutovce. Na návštěvníky čekal dětský 
program, měření tlaku, prezentace policie a hasičů, soutěže, atrakce a popcorn pro děti zdarma. Nechybělo ani 
vystoupení skupin Nebe a Slza.  

8. 10. probíhaly od 9.00 do 14.00 hodin sportovní hry seniorů v Domově seniorů Malešice. 
9. října se konal od 9.00 hodin turnaj o pohár starostky pro ZŠ, na kterém spolupracovala SK Slavia Praha. 

Chlapci soupeřili ve fotbale a dívky v přehazované.  
V rámci Dnů Prahy 10 se 10. října od 10 do 14 hodin konaly staročeské trhy na Kubánském náměstí. Kulturní 

program trhů zajistila kapela Patrola Šlapeto, která hraje klasické staropražské písně Karla Hašlera. Návštěvníci 
mohli ochutnat staročeské speciality nebo se něčemu přiučit při ukázkách řemesel. Děti si mohly vyzkoušet svou 
šikovnost v dětských dílnách. Vystoupila také skupina žonglérů a artisté na chůdách.  

10. října od 9 do 11.30 hodin proběhla také speciálně připravená pohádková stezka v Heroldových sadech, 
kterou si mohly děti projít a přitom plnit nejrůznější úkoly a rozličné zábavné soutěže a hry. 

 

 
 

Na Hamru vystoupil v rámci Dnů Prahy 10 i Janek Ledecký 
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Cyklus vzdělávacích seminářů pro seniory 
 
Jelikož měly semináře pořádané v předchozích letech velký úspěch, připravila Praha 10 ve spolupráci 

s Městskou policií hl. m. Prahy i v letošním roce bezplatný cyklus vzdělávacích seminářů, jenž svou 
tematickou náplní reagoval na aktuální společenské dění. 

Smyslem seminářů bylo naučit frekventanty předcházet trestné činnosti, chování v krizových situacích 
a přivolání pomoci, když se něco stane. Na každém semináři bylo probíráno vždy jedno konkrétní téma. 
V rámci programové náplně seminářů byla podrobně probírána následující témata: Senioři versus podvodníci, 
Vždy bezpečně!, Cizinci mezi námi, Mimořádné události, Finanční gramotnost. Účastníci se rovněž mohli 
podělit o své vlastní zkušenosti z oblasti bezpečnosti. 

Senior akademie sestávala z 5 přednášek, které se konaly každý čtvrtek od 15. 10. do 26. 11. (mimo 12. 11.), 
vždy od 14:00 do 16:00 hodin v prostorách detašovaného pracoviště Úřadu městské části Praha 10, Jasmínová 
35 v Zahradním Městě (budova bývalých jeslí).  

Senioři mohli ve čtvrtek 15. října navštívit seminář Senioři versus podvodníci. Program byl zaměřen 
na prevenci problémů a situací plynoucích z předváděcích akcí a podomního prodeje, vztahujících se především 
na věkovou skupinu seniorů. Posluchači se zde dozvěděli o praktikách podomních prodejců, kteří nabízejí 
předražené zboží a na první pohled výhodné smluvní podmínky nákupu, jako např. levnější plyn či elektřinu, 
zázračné zdravotní pomůcky apod., za účelem vymámit na seniorech vysoké finanční částky. Přednáška byla 
doplněna také stěžejními informacemi ze závazkového práva a jak se zachovat, když senioři nevýhodnou 
smlouvu již uzavřeli. 

Ve čtvrtek 22. října byl připraven seminář Vždy bezpečně! Program byl zaměřen na preventivní chování 
doma, na ulici, v dopravním prostředku a na bezpečný pohyb v provozu na pozemních komunikacích, dále 
informace k zabezpečení domu, bytu a auta. Senioři byli upozorněni na nebezpečné situace, do kterých se 
mohou dostat, zejména jaké triky využívají podvodníci a jakým způsobem zneužívají důvěry seniorů. 

Ve čtvrtek 5. listopadu proběhla přednáška Extrémismus, xenofobie, rasismus. Na programu byl politický, 
náboženský a ekologický extremismus. 

Ve čtvrtek 19. listopadu se konal seminář nazvaný Mimořádné události. Program byl zaměřen na situace, 
které ohrožují především život a zdraví, ale i majetek a které přicházejí nezávisle na jednání člověka. Cílem 
programu bylo naučit občany, jak se správně zachovat při mimořádné události (např. povodeň, orkán, požár, 
velká dopravní nehoda, technologické havárie, teroristický čin) a jak podniknout správné kroky k úspěšnému 
zvládnutí situace (varovné signály, evakuace, zásady při opuštění bytu, domu, evakuační zavazadlo, 
integrovaný záchranný systém). Přednáška obsahovala soubor opatření k ochraně životů a zdraví osob 
a zahrnovala i další opatření k záchraně majetku obyvatelstva a např. domácího zvířectva. 

Poslední seminář proběhl 26. listopadu a byl nazvaný Finanční gramotnost. Program zahrnoval aktuální 
informace o současné nabídce produktů a služeb na našem finančním trhu s cílem dobré orientace seniorů 
v dané problematice natolik, aby se nestali snadnou obětí nevýhodných produktů, pojištění, nákupů 
či nebankovních půjček. Přednáška byla zaměřena především na bezpečnost seniorů při manipulaci s penězi 
jako platidly (bezpečný bankomat) a v návaznosti na prudký rozvoj informačních technologií byl zde kladen 
důraz na elektronické bankovnictví, elektronický obchod a s tím související ochranu spotřebitele (spotřebitelský 
zákon). 

 
 

Prahu 10 navštívila čínská delegace  
 

Městská část Praha 10 hostila skupinu čínských zástupců neziskových organizací a místních samospráv, 
kteří v Česku studují budování občanské společnosti a způsoby zapojení občanů do veřejného rozhodování.  

V úterý 20. října navštívila čínská delegace Prahu 10, kde se seznamovala s projektem participativního 
rozpočtu Moje stopa, který je unikátní aktivitou i v rámci České republiky. Setkání se účastnila starostka Prahy 
10 Radmila Kleslová nebo koordinátorka projektu Kateřina Vávrová. 

Participativní rozpočet představuje ideální způsob, jak na obecní či městské úrovni více zapojit občany 
a neziskové organizace do rozhodování o investicích do veřejných prostor. Princip celého projektu spočívá 
v tom, že obec vyčlení ze svého rozpočtu finance, o jejichž investování rozhodují hlasováním přímo občané. 
Praha 10 připravila počátkem léta pilotní projekt Moje stopa, ve kterém občané Prahy 10 mohli navrhovat své 
projekty na vylepšení veřejného prostoru. Na realizaci vybraných projektů je uvolněna částka 5 milionů korun. 
Na každou realizaci připadá 50 tisíc až 1 milion korun. 1. ročník projektu by měl být hotový do února příštího 
roku. 
Čínští hosté se intenzivně zajímali například o technické podrobnosti participativního rozpočtu: jakým 

způsobem je zajištěna informovanost občanů, jak se podávají návrhy, jak je zajištěno hlasování a jeho 
transparentnost a jak se posuzuje proveditelnost konkrétních projektů. 
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Čínskou delegaci tvořilo 7 zástupců tamních nevládních neziskových organizací a místních samospráv. Během 
studijní cesty se účastníci seznamují se způsoby a možnostmi zapojování občanů a neziskových organizací 
do rozhodování o veřejných věcech v České republice, a to jak na lokální tak i na centrální úrovni. Cílem cesty je 
přenos zkušeností a podpora zapojení čínských obyvatel do rozhodování. Studijní cestu zajišťuje česká 
nezisková organizace Agora Central Europe, která se dlouhodobě zabývá rozvojem participace v ČR a která 
v letošním roce pomáhá se zaváděním participativního rozpočtu i na Praze 10 

 
 

Infocentrum Prahy 10 je v Malešicích na novém místě  
 
Informační centrum Úřadu městské části Praha 10 se přesunulo z polikliniky Malešice v Plaňanské ulici čp. 1 

do přízemí nově zrekonstruovaného bytového domu Malešice v Počernické ulici.  
Nové infocentrum v bytovém domě v Malešicích má pro občany Prahy 10 řadu výhod. Přístup do informační 

kanceláře je zvenčí a je označeno již z dálky, proto ji nebude nikdo složitě hledat, což se v poliklinice někdy 
stávalo.  

Občané Prahy 10 mohou i nadále využívat služby podpisování výpisu z czechpointu, kopírovací služby, 
poskytování informací ohledně Prahy 10 nebo vydávání tiskopisů a letáčků.  

Přesun informačního centra na nové místo proběhl za velmi krátkou dobu. Z důvodu stěhování bylo 
detašované pracoviště informační kanceláře v budově polikliniky v Malešicích uzavřeno pouze dne 30. října 
2015, kdy probíhalo fyzické stěhování z jednoho místa na druhé. Od pondělí 2. listopadu už obyvatelé Prahy 10 
mohli navštívit infocentrum na novém místě, tedy cca 100 m od polikliniky Malešice.  

 
 

Anketa spokojenosti návštěvníků úřadu 
 
Stejně jako v minulosti proběhla i v tomto roce na Úřadu městské části Praha 10 anketa spokojenosti 

návštěvníků úřadu. Ten chce být pro své obyvatele více otevřený a má zájem neustále zlepšovat komunikaci 
a přístup k návštěvníkům. Radnici mohou lidé známkovat každé dva roky. V měsíci říjnu a listopadu 2015 mohli 
občané formou anketních lístků sdělit vedení MČ Praha 10 důvod návštěvy radnice, vyhodnotit (oznámkovat) 
kvalitu poskytovaných služeb a vyjádřit svůj názor na přístup a jednání úředníků. 

Anonymně mohli návštěvníci vyjádřit spokojenost či nespokojenost a připsat připomínky a návrhy na zlepšení. 
Anketní lístky byly k dispozici ve všech kancelářích a v informačních střediscích úřadu. Schránky na vyplněné 
anketní lístky byly umístěny v obou vstupních halách úřadu, informačním středisku, Odboru občanskosprávním, 
odd. osobních dokladů a detašovaném pracovišti cestovních dokladů. 

Při předloňském výzkumu se ankety zúčastnilo zhruba přes osm set respondentů a průměrná známka (jako 
ve škole) činila 1,07. Z pohledu statistiky byla minule známka 1 udělena v 95,7 %, 2 v 2,2 % a 3 v 1,8 % 
a známky 4 a 5 obě po 0,1 %. Radnice Prahy 10 historicky jako první úřad městské části získala certifikaci ISO 
a v pravidelných intervalech tento parametr jakosti řízení a poskytovaných služeb obhajuje.  

Ankety se v letošním roce aktivně zúčastnilo 1 232 občanů Prahy 10, kteří udělili celkem 1 165 známek (podle 
známkování jako ve škole). Z celkového počtu známek bylo uděleno 94,1 % známek 1 tj. 1 096, 
2 v 32 případech tj. 2,7 %, 3 v 31 případech tj. 2,7 %, známka 4 v 4 případech tj. 0,3 % a 2 případy 5 tj 0,2 %.  
Celková průměrná známka v letošním roce je 1,1. V letošním roce byly také sledovány pochvaly úředníků úřadu. 
Celkový počet pochval, které návštěvníci úředníkům udělili, byl 1 014 a z toho konkrétních jmenovitých bylo 
uděleno 633. Připomínka případně stížnost, která by se týkala konkrétní činnosti některého pracoviště, 
či jednotlivce zaznamenána nebyla. Největší podíl odevzdaných anketních lístků měl Odbor občanskosprávní 
s 351 lístky a Odbor majetkoprávní s 211 lístky.  

V porovnání s minulými anketami, tj. rokem 2011 a 2013 jsou výsledky tohoto roku srovnatelné a vyjadřují 
spokojenost občanů s činností Úřadu MČ Praha 10 a jejich pracovníky. 

Respondenty bylo označeno celkem 1 532 návštěvnických oblastí. Největší podíl mělo získání informací – 
celkem v 360 případech, matrika, občanské průkazy a cestovní doklady v 268 případech a bydlení a nebytové 
prostory ve 148 případech. Stavební problematika ve 166 případech se týkala zejména stavebního archivu. 

 
 

Školní jídelna Prahy 10 byla oceněna 
 
U příležitosti 70. výročí vzniku školních jídelen se v říjnu v Praze konala dvoudenní mezinárodní konference 

Českomoravského odborového svazu pracovníků školství. Kongresový sál hotelu Olšanka zaplnili vedoucí 
školních jídelen, kuchařky, metodici školního stravování, pracovníci školní inspekce, hygienici, odboráři 
i politici. Dvě stovky českých účastníků a účastnic doplnila stovka hostů ze Slovenska. Konferenci připravili 
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slovenský a český odborový svaz školství a obě ministerstva školství. Programem provázela herečka Markéta 
Hrubešová. 

 Řečníci i z řad zahraničních hostů chválili české a slovenské školní stravování. Připomenuto bylo, že škola 
znamená nejen výchovu a výuku mladé generace, ale také osvojení si zdravých stravovacích návyků. Školní 
stravování je ukázkou zájmu společnosti o mladou generaci a její zdraví v dospělém věku, je prevencí obezity 
i podvýživy. V ČR je 8293 školních jídelen s 1 670 000 strávníky, což je asi 73,4 procenta ze všech žáků.  

Na závěr byli na konferenci oceněni zasloužilí pracovníci školního stravování a nejlepší zřizovatelé školních 
jídelen. Mezi nimi i městská část Praha 10, která před pár lety soustředila školní jídelny pod jednu organizaci – 
Školní jídelnu Prahy 10. Dále byl oceněn Magistrát města Ostravy a Magistrát města Pardubic. V soutěži 
o nejchutnější školní oběd zvítězila Školní jídelna Mánesova z Otrokovic. 
Ředitelem Školní jídelny Praha 10 je Mgr. Jaroslav Vrtiška. Organizace připravují obědy i svačinky, někde si 

děti dokonce mohou vybírat z čtyř až šesti obědových menu nebo je tam bufet, kde si děti samy vybírají, co si 
dají. Organizace dělá u dětí pravidelné průzkumy o stravě. Organizace boduje s projektem Ryba je jednička, kdy 
se ryby snaží dětem zatraktivnit, aby jim chutnaly. Dětem je připravována třeba lososová polévka. Nevšedně jim 
připravují i luštěniny – třeba v podobě puku. Vyhlašují se i různé měsíce - měsíc chřestu, jahod, podzim 
ve znamení zvěřiny. Bez dotací od městské části by to však nešlo.  

Školní jídelna, Praha 10, příspěvková organizace, má webové stránky: http://www.sjp10.cz/. Organizace 
spravuje v současné době 16 provozoven a zabezpečuje tak v Praze 10 stravování pro 13 základních škol, 
3 mateřské školky a klienty sociálních zařízení CSOP, LDN a MČ Praha 10. Denně obslouží v průměru 
7 000 strávníků, o které se stará 127 zaměstnanců. 

 
 

Společně proti bariérám 
 

MČ Praha 10 v rámci komunitního plánování sociálních a návazných služeb již šestým rokem podporuje 
odstraňování bariér, které komplikují občanům každodenní život. Odbor životního prostředí, dopravy a rozvoje 
ÚMČ Praha 10 průběžně přijímá podněty občanů Prahy 10 a řeší faktické možnosti úprav, případně podněty 
předává kompetentním orgánům. 

V možnostech ani kompetencích městské části není řešit všechny bariéry na jejím území.  Nelze řešit přístupy 
na zastávky tramvají či na zvýšené tramvajové těleso ani vstupy do bytových, administrativních, správních, 
školských aj. objektů, vestibulů metra, autobusových terminálů nebo na nástupiště a nádraží. Pokud informace 
o těchto bariérách dorazí na ÚMČ Praha 10, jsou podněty předány organizacím, které jsou oprávněny příslušný 
typ bariéry řešit. Cenné jsou všechny informace týkající se bariér na území městské části Praha 10. 

 
 

Horský hotel a ozdravné pobyty 
 
Horský hotel na Černé hoře nad lázeňským městem Janské Lázně v Krkonoších zakoupila Praha 10 v roce 

2008, aby sloužil především žákům základních škol pro školu v přírodě a lyžařské výcviky.  Horský hotel se 
nachází v nadmořské výšce 1 170 m n. m., tedy skoro na samém vrcholu jednoho z nejkrásnějších míst Krkonoš 
- Černé hory s výškou 1299 m n. m. Asi 200 metrů od hotelu se nachází horní stanice lanovky, která na Černou 
horu vede z Janských Lázní. 

První školy sem vyrazily na školu v přírodě již na podzim roku 2008. Od té doby se zde střídají školy v přírodě 
a lyžařské kurzy v týdenních či čtrnáctidenních turnusech. Většina nákladů na výjezdy dětí jde z rozpočtu 
městské části, přičemž jejich rodiče platí za pobyt pouze symbolický poplatek. Rodiče zaplatí jen zhruba 800 až 
1000 korun za týden. Celý pobyt, stravování, ale i lanovku a dopravu autobusem hradí Praha 10 ze svých 
prostředků. Důvodem je, aby si pobyt na horách mohly dovolit i děti ze sociálně slabých rodin. Tyto výjezdy 
mají příznivé ohlasy od rodičů, učitelů i žáků. 

Děti mají možnost lyžovat na přilehlých sjezdovkách, v okolí bobují, v tělocvičně jsou stoly na ping-pong 
a stolní fotbal. Zajímavým zpestřením jsou i vyprávění zaměstnanců Horské služby s promítáním. KRNAP také 
pro děti organizuje procházky do míst, kam se běžní turisté nedostanou, například na vřesoviště.  

Žáci jsou ubytováni ve dvou, třech a čtyřlůžkových pokojích ve sníženém přízemí a v 1. a 2. patře hotelu 
bez výtahu. V objektu jsou čtyři učebny, kde se děti mohou vzdělávat. K hotelu patří hřiště na míčové 
sporty a venkovní bazén. V objektu se nachází restaurace, bar, společenská místnost, billiard a tělocvična. Hotel 
je výhodným výchozím místem pro mnoho výletů po celý rok. 

Hotel k rekreaci využívá průměrně okolo 2500 žáků základních škol ročně. V roce 2013 bylo na rekreaci 
vysláno celkem 2268 žáků, o rok později dokonce ještě o 400 více. V období od ledna do listopadu 2015 to bylo 
dohromady přes 2900 žáků.  

Aby bylo rekreační zařízení naplněno po celý rok, především v době prázdnin, pořádá se zde od roku 2009 
prázdninový letní dětský tábor a od roku 2010 sem vyrážejí na rekreaci senioři z Prahy 10. Také v roce 2015 
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Horský hotel navštívili senioři ve dvou termínech, od 12. do 17. 7. a od 19. do 24. 7. 2015. V ceně pobytu, která 
činila 1800 Kč, byla zajištěna plná penze, odpolední káva a zákusek, 1x celodenní výlet, přednáška „Rybaření 
na českých vodách“ atd. Veřejné losování o tato místa proběhlo 1. června od 15:30 v KD Barikádníků. 

 
V roce 2015 opozice kritizovala fungování Horského hotelu, a dokonce padla i trestní oznámení. Nezařazená 

zastupitelka Jana Komrsková (bývalá členka Strany zelených a dozorčí rady společnosti Praha 10 - Majetková, 
a. s.) vznesla vážná obvinění, týkající se údajné předražené rekonstrukce tohoto objektu. V letních měsících roku 
2014 proběhly rekonstrukce elektroinstalace a rozvodny nízkého napětí objektu, který spravuje organizace 
zřízená Prahou 10 (Praha 10 - Rekreace, a. s.). Podle opozice však provedené práce neodpovídaly ceně vzešlé z 
veřejné zakázky. Zástupci Nadačního fondu proti korupci (NFPK) nechali opravu elektroinstalace ocenit u tří 
specializovaných firem. Zakázka ve výši přibližně 5,6 milionu korun bez DPH měla mít skutečnou hodnotu 
blížící se částce 1,3 milionu korun. Některé fakturované práce podle opozice navíc vůbec nebyly provedeny. 
Následně podalo trestní oznámení kvůli údajně předražené rekonstrukci hotelu osm opozičních zastupitelů hnutí 
Vlasta (občané Prahy 10, KDU-ČSL a LES s podporou Pirátů), zastupitelka Jana Komrsková, Nadační fond proti 
korupci a spolek Zaostřeno na Desítku. 

Tímto podnětem se začal zabývat Kontrolní výbor Prahy 10 a Rada městské části Praha 10 přistoupila 
k důkladnému prošetření situace. Do Horského hotelu byl koncem roku vyslán nezávislý znalec, který měl 
prošetřit, zda byla rekonstrukce skutečně o několik stovek procent předražená a nekvalitní, jak tvrdí opoziční 
zastupitelka. Pakliže se toto předražení prokáže, připojí se desátá městská část k podanému trestnímu oznámení 
a bude napomáhat rychlému prošetření celé situace. Pokud by se vznesená obvinění neprokázala, očekává vedení 
Prahy 10, že zastupitelka Jana Komrsková přijme politickou odpovědnost. 

Další trestní oznámeni podali opoziční zastupitele kvůli podezření, že někteří jejich kolegové se v hotelu 
rekreovali zdarma. To odmítla současná starostka Radmila Kleslová (ANO) i bývalý starosta Bohumil Zoufalík 
(Nezávislí pro Prahu 10 – hnutí pro lepší desítku). Opozice kritizovala i to, že hotel pro Prahu 10 spravuje 
soukromá firma, se kterou má Praha 10 uzavřenou nevýhodnou smlouvu.   

V důsledku kritiky údajně předražené rekonstrukce a nevýhodné smlouvy uzavřené s provozovatelem objektu 
reagovalo 17. prosince 2015 vedení Prahy 10 na svých webových stránkách, kde bylo napsáno: „Vážení 
občané, v poslední době se v médiích objevila řada spekulací týkajících se Horského hotelu v Janských Lázních, 
který naše městská část prostřednictvím námi vlastněné akciové společnosti zakoupila v roce 2008. Jedná se 
o hotel v jedné z nejatraktivnějších lokalit Krkonoš s ideálními podmínkami pro lyžování, který v posledních 
letech navštívilo přes 10 tisíc dětí z Prahy 10. Naším záměrem, který trvá dodnes, je zajistit dětem z Prahy 10 
možnost velmi výhodné rekreace na čerstvém vzduchu. A i přesto, že jsme za tento projekt kritizováni 
opozičními uskupeními, jsme rozhodnuti v tom pokračovat, protože zájem o tyto rekreace ze strany rodičů je 
obrovský a velmi pozitivní je i jejich hodnocení ubytování a služeb.“ 

Dále bylo odpovězeno několik otázek ohledně Horského hotelu: 
Z jakého důvodu jste koupili Horský hotel v Janských Lázních?  
„Přestože zájem škol i rodičů o výuku dětí ve školách v přírodě byl z historického hlediska před zakoupením 

Horského hotelu vysoký, počet přihlášených dětí rok od roku klesal, a to z důvodu ekonomických. Mnozí rodiče 
měli problém s úhradou nákladů na více než týdenní školy v přírodě. Radnice se proto rozhodla podpořit rekreaci 
dětí částečnou finanční kompenzací škol v přírodě a za tímto účelem byl zakoupen právě Horský hotel na Černé 
hoře.“ 

 
Jakým způsobem byl hotel vybrán, proč se Praha 10 rozhodla právě pro tento hotel? 
„Vedení společnosti Praha 10 – Majetková, a.s. (ta je ve 100% vlastnictví radnice Prahy 10) si vytipovala tento 

hotel na základě srovnání nabídek nemovitostí v nejrůznějších horských lokalitách. Horský hotel v Janských 
Lázních byl vyhodnocen jako nejlepší nemovitost pro tuto plánovanou investici, a to jak z hlediska lokality, 
tak i ceny. Jedním z důležitých aspektů byla i bezprostřední blízkost hotelu ke sjezdovce, díky které děti nemusí 
ke sjezdovce složitě cestovat – v tomto ohledu je hotel ve svém okolí zcela ojedinělý. Jde o jednu 
z nejatraktivnějších lokalit Krkonoš, což dokazuje mimo jiné i zájem skupiny investorů, kteří do stejné lokality 
investují přes miliardu korun. Na Černé hoře jsou  nejlepší podmínky pro lyžování – sníh se zde drží nejdéle 
z celé ČR.“ 

 
Jaká byla cena hotelu a kolik korun radnice dala do rekonstrukce objektu? 
„Kupní cena činila 47.900.000 Kč a byla nižší než cena stanovena znaleckým posudkem. Postupně bylo 

do technického zhodnocení Horského hotelu (opravy, rekonstrukce) investováno od jeho pořízení celkem 
60,9 mil. Kč. Tato investice byla schválena Zastupitelstvem Prahy 10. Účetní hodnota HH dle účetní uzávěrky 
za rok 2014 je 108,8 mil. Kč.“ 

 
Proč nebyl hotel vybrán na základě výběrového řízení?  
„Na nákup nemovitostí se zákon o veřejných zakázkách nevztahuje a ani v minulosti nevztahoval.“ 
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Hotel si pronajala firma Gastro servis Zemánek. Jakým způsobem byla vybrána? Z kolika nabídek jste 

provozovatele hotelu vybírali? 
„Provozovatel hotelu byl vybrán otevřeným nadlimitním výběrovým řízením na služby dle ustanovení § 27 

zákona č. 137/2006 Sb., o veřejných zakázkách. Lhůta pro podání nabídek byla min. 52 dní, Praha 10 - 
Rekreace, a. s., obdržela jedinou nabídku.“ 

  
Kolik platí Gastro servis Zemánek městské části za pronájem?  
„Dle platného znění Smlouvy o provozování Horského hotelu na Černé hoře hradí provozovatel nájemné 

ve výši 1,- Kč bez DPH za každý den, kdy je vlastník povinen zajistit plnou obsazenost ubytovací kapacity 
objektu. V době, kdy tomu tak povinen není, a objekt tedy může využívat běžným komerčním způsobem (jedná 
se o 2,5 měsíce v roce), hradí nájemce nájemné ve výši zhruba 18000,- Kč bez DPH měsíčně. Za pronájem 
sousední chaty Sport, která byla koupena společně s hotelem (leží na stejném pozemku), platí nájemce 120 000 
Kč ročně. Vedle toho provozovatel nese náklady na energie, což činí cca 60.000 Kč měsíčně, které by jinak 
hradil vlastník objektu.“ 

  
Na jak dlouho má firma Gastro servis Zemánek pronajat hotel? Neuvažovali jste, že smlouvu přehodnotíte 

a třeba uspořádáte novou soutěž na provozovatele?  
„Dle platného znění Smlouvy o provozování Horského hotelu na Černé Hoře je smlouva uzavřena na dobu 

určitou do 1. 9. 2019. Smlouvu lze písemně vypovědět coby sankční mechanismus. Základní školy jsou 
s pobytem na Černé hoře spokojeny, pro řadu dětí je to jedna z mála příležitostí, kdy se dostanou „na vzduch 
do přírody“. S ohledem na účinnost smlouvy a stabilně udržované ceny PRAHA 10 Rekreace, a.s., neuvažuje 
o změně nájemce. 

  
V hotelu poskytujete dotované pobyty školákům a seniorům. Jaká je jejich celková cena, respektive kolik platí 

oni a kolik je dotace městské části?  
„Celkem přispívá Městská část Praha 10 na 1 žáka na týdenní pobyt (8 dní, 7 nocí) částkou 4180,- Kč. 

Příspěvek rodičů na pobyt každého žáka na škole v přírodě je 1000,- Kč (na přednášky, pobytová taxa a jiné 
vedlejší výdaje). Pobyt pro seniory činí 3252,- Kč, z toho 1452 korun hradí Praha 10. V roce 2015 se týdenního 
pobytu zúčastnila stovka seniorů (2 turnusy po 50 osobách), kteří měli v pobytu zahrnutou plnou penzi, personál 
a kulturní program.“ 

  
Proč si společnost Gastro servis Zemánek účtuje kromě 350 korun za den a osobu ještě 30 korun za den 

a osobu za odvoz, dovoz osob a zavazadel a pošty atd., když tyto služby jsou už zahrnuty ve smlouvě 
na provozování objektu?  

„Společnost Rekreace není účastníkem Smlouvy o poskytování DS a jako taková do realizace vztahů mezi ZŠ 
a společností Gastro servis Zemánek s.r.o. nemůže vstupovat. Posouzení konzumace služeb při případné 
manipulaci se zavazadly a dalším vybavením v rámci areálu je potřebné v konkrétním případě ze strany příslušné 
ZŠ; nicméně na základě naší znalosti věci a interním právním posouzení duplicitu v poplatcích prozatím 
nespatřujeme. Pracujeme však na tom, aby tyto služby byly do budoucna poskytovány prostřednictvím 
společnosti Rekreace, a.s., a došlo tak k narovnání současné smluvní roztříštěnosti.“ 

 
MČ platí na osobu a den 450 korun, 350 korun z toho provozovateli. Nepovažuje MČ tuto částku za vysokou 

v souvislosti s tím, že veškeré opravy a údržbu objektu platí také MČ mimo tuto dotaci + platí tzv. storno 
poplatky? 

„Výši platby 350,- Kč a osoba a den garantuje provozovatel HH společnosti Praha 10 – Rekreace, a.s.,  
a potažmo městské části již od r. 2009 a v průběhu trvání smlouvy nedošlo k navýšení této částky. Rozdíl mezi 
částkou účtovanou ze strany Rekreace městské části (450 Kč den a dítě) a provozovatelem HH společnosti 
Rekreace (350 Kč den a dítě) odpovídá podle interní analýzy pokrytí odpisů z majetku společnosti Rekreace.  
Ze 350 Kč musí provozovatel uhradit suroviny pro stravování a veškeré provozní a mzdové náklady včetně 
energií. Běžnou údržbu hradí dle smlouvy provozovatel. Opravy a rekonstrukce nemovitosti hradí vlastník, tedy 
společnost Rekreace.“ 

  
 

Učitelská prémie bratří Čapků 
 
Radní schválili na návrh opozice na začátku listopadu statut učitelské prémie bratří Čapků. V každé základní 

škole Prahy 10 bude mezi dva pedagogy (jednoho z 1., druhého z 2. stupně) rozdělována částka 25 000 korun. 
Nominace se zdůvodněním bude podávat školská rada, kde mají zástupce učitelé, rodiče i městská část jako 

zřizovatel. Učitelé budou oceněni za kvalitní, mimořádně dobré nebo dlouhodobě přínosné výsledky 
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ve výchově a vzdělávání. Tento návrh za opoziční Vlastu předložil v Komisi výchovně vzdělávací zastupitel 
Pavel Mareš (KDU/ČSL). Komise o něm během tohoto roku diskutovala, připomínkovali jej i ředitelé všech 
základních škol v Praze 10.  

 
 

Karneval pro seniory 
 
MČ Praha 10 pod záštitou starostky JUDr. Radmily Kleslové pořádala karneval pro seniory v sobotu 

21. 11. 2015 od 17:00 hodin v KD Barikádníků, Saratovská 20, Praha 10. Na návštěvníky čekal orchestr 
Jindřicha Váchy a Viktor Sodoma. Připravena byla diskotéka pro pokročilé, ceny pro každou masku, bohatá 
tombola a občerstvení pro všechny účastníky. Vstup byl zdarma a vstupenky byly k dostání v pokladně 
KD Barikádníků od 10. 11. 2015. 

 
 

Výstava Má vlast – cestami proměn v Heroldových sadech 
 

Do konce listopadu byla k vidění výstava Má vlast – cestami proměn, jejíž jedna kolekce byla i v oplocené 
části Heroldových sadů. Praha 10 se do cyklu putovní výstavy zapojila již potřetí. Předloni s projektem renovace 
parku Chrpová – Malinová, v loňském roce s akcí revitalizace Malešického parku a letos s revitalizací 
Moskevské ulice. Výstava dokumentovala zvelebování různorodých míst v sídlech i krajině – domů, náměstí, 
sakrálních objektů, parků, nádraží apod. po celé republice. Kolekce vystavená v Heroldových sadech 
zobrazovala 21 takových proměn. Náhled proměn ze všech koutů republiky byl na webových stránkách 
http://www.cestamipromen.cz/hlasovani, kde šlo pro nejzdařilejší změnu hlasovat. Putovní výstava je připravena 
sdružením Entente Florale CZ – Asociace Souznění. 

 

 
 

Vystoupení dětí na vánočních trzích 
  
 

Praha 10 připravila vánoční program 
 

I letos si občané v Praze 10 připomněli blížící se vánoční čas. Vánoce patří k nejoblíbenějším svátkům v roce 
a městská část Praha 10 připravila právě pro toto období tradiční bohatý vánoční program. Akce se konaly 
především na Kubánském náměstí, kde na stávající farmářské trhy navázaly trhy vánoční. Zdejší trhy v období 
těsně před Vánoci nabídly i tradiční vánoční sortiment – jako každoročně tu bylo možné koupit štědrovečerního 
kapra. 
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V sobotu 28. listopadu začal na Kubánském náměstí bohatý program již ve 14 hodin, kdy proběhla pro děti 
Pohádková cesta za Ježíškem a Ježíškova pošta. Před 17. hodinou se konalo vystoupení zpěváka Václava 
Neckáře, při kterém zazněla také skladba Půlnoční. Poté Václav Neckář a starostka MČ Praha 10 Radmila 
Kleslová rozsvítili vánoční strom Prahy 10 a byly zahájeny adventní trhy. Současně se na náměstí rozzářilo více 
než třicet malých vánočních stromečků, které i letos připravily děti z jednotlivých mateřských a základních škol. 
Takže každá MŠ a ZŠ zde měly svůj vlastnoručně vyzdobený strom.  

5. prosince mezi 11. a 14. hodinou se na Kubáni konala akce nazvaná Městem chodí Mikuláš. Dorazil sem 
Mikuláš s čerty a ti nejmenší se mohli těšit na mikulášskou nadílku, čertovy hrátky a další bohatý doprovodný 
program (např. malování na obličej, balonková dílna a další). 

Od 7. do 10. prosince se mohli občané přijít podívat na přehlídku vánočních pásem mateřských i základních 
škol Prahy 10 vždy mezi 14. a 18. hodinou. 

12. prosince mezi 11. a 14. hodinou zpříjemnily na Kubánském náměstí předvánoční čas koledy. Připomenuty 
byly řemesla, zvyky a obyčeje, nechyběly ani dílny pro děti a to vše v programu nazvaném Staročeské Vánoce. 

19. prosince mezi 11. a 13. hodinou si návštěvníci vyslechli pásmo vánočních koled a gospelů. Současně 
probíhaly vánoční výtvarné dílny, kde se vytvářely ozdoby a řetězy. Během všech těchto akcí měly děti možnost 
napsat Ježíškovi, v rámci Ježíškovy pošty.  

Na samotný Štědrý den před obchodním centrem Eden pokračovala předloni založená tradice rozlévání 
štědrovečerní rybí polévky v Praze 10. Kdo měl chuť, mohl 24. prosince od 11:00 do 12:30 ochutnat před 
NC Eden tradiční rybí polévku. Připraveny byly stovky porcí, které servírovala starostka Radmila Kleslová spolu 
s radní pro sociální oblast Dagmar Lešenarovou (obě ANO 2011) a šéfkuchařem a exkapitánem reprezentace ČR 
kuchařů Janem Michálkem.  

Z důvodu teroristických útoků se řešilo, jestli kulturní adventní akce letos v Praze 10 pořádat. Nakonec bylo 
rozhodnuto, že se žádné akce rušit nebudou, ale výrazně se posílí dohled strážníků při sportovních akcích, 
kulturních akcích na Kubánském náměstí a v obchodních centrech. 1. prosince o tom jednala starostka Radmila 
Kleslová s ředitelem městské policie na Praze 10 Michalem Ridlem. 

 

 

Letos byly vánoční stromečky na blátě 

 
Koncem roku nebylo možné vyzvednout pas ani občanský průkaz 

 
V souvislosti s novelou zákona o občanských průkazech a zákona o cestovních dokladech proběhla v celé 

republice ve dnech 24. prosince až 31. prosince 2015 odstávka systému pro nabírání žádostí o vydání 
občanských průkazů a cestovních dokladů a jejich předávání. Důvodem byly technické úpravy, které vyžadovaly 
odstávku celorepublikového systému. Podávat žádosti o vydání občanského průkazu a cestovního pasu 
a předávat doklady bylo možné na úřadech městských částí (tedy i Prahy 10) nejpozději do 23. prosince včetně. 
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V době odstávky systému bylo možné požádat o vydání OP bez strojově čitelných údajů s dobou platnosti 
1 měsíc, za jehož vydání nebyl vybírán správní poplatek.  
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2) Politický a kulturní rozvoj. Rozvoj školství. Církve 

2.1) Politické strany Prahy 10 
 
 
Politické strany Prahy 10, které jsou zastoupeny na radnici, mají následující adresy a kontakty: 
 
Regionální kancelář ANO 2011 sídlí na adrese Jerevanská 1160/16, Praha 10. Internetové stránky jsou: 

http://praha10.anobudelip.cz/, kontaktní email je praha10@anobudelip.cz. 
 
ČSSD Praha 10 sídlí na adrese Murmanská 15, Praha 10. Email je OVV.Praha10@cssd.cz a telefon je  

602 459 195. Bližší informace o straně se dají dohledat na webových stránkách http://praha10.cssd.cz/. 
 
OV KSČM Praha 10 má sídlo na adrese Dubečská 62/2 Praha 10. Telefonní spojení je 274 783 215 a email - 

ov.praha10@kscm.cz. Internetové stránky jsou http://www.praha10.kscm.cz/.  
 

 Oblastní sdružení ODS Praha 10 sídlí v ulici Murmanská 1246/13, Praha 10. Při komunálních volbách 10. a 11. 
října 2014 se její tři členové dostali do zastupitelstva Prahy 10. Počátkem prosince 2014 bylo oblastní sdružení 
v Praze 10 zrušeno. Členové se museli znovu zaregistrovat. Např. bývalý starosta Prahy 10 Ing. Milan Richter se 
v roce 2015 zaregistroval u místního sdružení ODS v Praze 7. 

 
Nezávislí pro Prahu 10 – Hnutí pro lepší desítku má webové stránky: http://nezavisliproprahu10.cz/. Telefon je 

734 451 924 a email je info@npp10.cz. 
 
Strana zelených Prahy 10 má webové stránky http://praha10.zeleni.cz/, kde se dají dohledat i potřebné 

kontakty.  
 
Regionální kancelář TOP 09 se nachází na adrese Murmanská 15, Praha 10. Informace se dají dohledat 

na webové stránce http://www.top09.cz/praha10 nebo na http://www.facebook.com/top09.praha10. 
 
Koalice Vlasta je koalicí občanů Prahy 10, KDU – ČSL a LES s podporou Pirátů. Webové stránky jsou: 

http://www.vlasta10.cz/ a facebook: https://www.facebook.com/vlasta10.cz. Telefon je 603 278 278. Své stránky 
má i strana KDU – ČSL v Praze 10 - https://praha10.kdu.cz/. 
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2.2) Kultura 

2.2.1) Galerie v pátém patře 
 
Galerie v pátém patře se nachází v budově Úřadu městské části Praha 10 (Vršovická 68, Praha 10) a je 

přístupná v pracovních dnech: pondělí a středa 8.00 – 18.00, úterý a čtvrtek 8.00 – 15.00, pátek 8.00 – 14.00. 
Výstavy se konají pod záštitou starostky m. č. Prahy 10 JUDr. Radmily Kleslové. Pohoštění na vernisážích 
zajišťuje Střední odborné učiliště U Krbu. 

 
Vernisáž výstavy obrazů výtvarníka Václava Josefa Andrleho Obrazy se uskutečnila v Galerii v 5. patře  

21. ledna 2015 v 17 hodin. Václav Josef Andrle ve své tvorbě často znázorňuje slunce, a to v nejrůznějších 
podobách, tvarech a v barevných odstínech.  

Výstava se konala pod záštitou starostky m. č. Praha 10 JUDr. Radmily Kleslové a probíhala do 11. března 
2015. V kulturní části zahájení výstavy vystoupili žáci Základní umělecké školy Bajkalská.  

 
Výstava obrazů Aleny Srstkové Toulky krajinou byla k vidění od 18. 3. do 15. 4. Expozice byla připravena 

ve spolupráci s uměleckou agenturou ART-AM. Vernisáž uvedl Martin Chylík z ART-AM. Hudební vystoupení 
připravili žáci ZUŠ Olešská. 

Alena Srstková se zabývá hlavně malbou krajiny. Obrazy jsou malovány technikou olejomalby na plátně. 
V letech 2009/2010 navštěvovala kurz malířky Mgr. Taťjany Macholdové. V roce 2013 absolvovala 2x stáž 
u Jana Pištěka. 

 
Vernisáž výstavy obrazů J. S. Obrazy a tisky byla připravena na 22. dubna 2015 od 17 hodin. Vernisáž uvedl 

Martin Chylík z ART-AM. Hudební vystoupení připravili žáci ZUŠ Olešská. Výstava byla prodejní a trvala 
do 13. května. 

 
Vernisáž výstavy obrazů Jana Brabence Obrazy na kůži se uskutečnila v Galerii v 5. patře  20. 5. 2015 

v 17 hodin. Vernisáž uvedl Martin Chylík z ART-AM a hudební vystoupení připravili žáci ZUŠ Bajkalská. 
 
Vernisáž výstavy obrazů Milana K řenka Paralelní cestou proběhla ve středu 17. června 2015 v 17 hodin. 

Vernisáž uvedl Martin Chylík z ART-AM. Hudební vystoupení připravili žáci ZUŠ Bajkalská a děti 
z MŠ Podléšková. Výstava byla prodejní a trvala do 9. 9. 2015. 

Milan Křenek se narodil 31. 7. 1946 v Praze. Malířství se věnuje od roku 2007.  Realizoval 30 samostatných 
výstav a zúčastnil se 33 výstav kolektivních. 

 
Vernisáž výstavy obrazů Olgy Kamarýtové Energetické mandaly a enkaustika se uskutečnila 16. září 

od 17 hodin. V kulturní části vernisáže vystoupily děti z MŠ Dvouletky. 
 
Výstava obrazů Jiřího Holana Obrazy probíhala od 21. října do 18. listopadu 2015. Hudební vystoupení 

obstarali žáci ZUŠ Olešská.  
Jiří Holan se narodil 27. září 1969 ve Dvoře Králové nad Labem. Výtvarné tvorbě se věnuje již od svých studií 

na pražské grafické škole Václava Hollara. Vystudoval pedagogickou fakultu v Hradci králové. Od roku 2001 je 
čelenem profesionálního sdružení výtvarníků ČR. Věnuje se surrealismu v podobě figurálních motivů a od roku 
2013 zobrazuje staré ulice a městské čtvrtě. Jeho obrazy jsou součástí galerií a soukromých sbírek doma 
i v zahraničí. 

 
25. listopadu od 17 hodin proběhla vernisáž vánoční výstavy výtvarných prací dětí z mateřských a základních 

škol MČ Praha 10 Svět kolem nás a vánoční čas. Hudební vystoupení připravila Základní umělecká škola 
Bajkalská, MŠ Omská a MŠ Dvouletky. Výstavu bylo možné navštívit do 8. ledna 2016. 
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Vystoupení dětí z MŠ Omská na vernisáži Svět kolem nás a vánoční čas 
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2.2.2) Galerie DESET 
 
Galerie Deset (Waldesovo muzeum) se nachází v secesním domě na rohu Čechova náměstí a Moskevské ulice 

(Moskevská ul. 262/57, Praha 10 – Vršovice). Pravidelně se zde konají výstavy a koncerty pod záštitou starostky 
Prahy 10. Koncerty jsou darem městské části obyvatelům Prahy 10 a vstupenky jsou proto vydávány zdarma 
v informační kanceláři v budově Úřadu m. č. Praha 10 a v pobočce v Plaňanské ulici. 

Galerie navazuje na dlouholetou tradici  vytvořenou Jindřichem Waldesem s cílem  propojit umění s 
podnikáním a kulturně osvětovou činností. Cílem galerie je poskytnout svobodný prostor všem umělcům - jak 
renomovaným, tak i začínajícím. I proto lze v galerii vidět, popřípadě zakoupit, díla současných českých umělců, 
jejich obrazy, grafiky, plastiky a fotografie. Mimo stálou expozici tu probíhají také autorské výstavy 
jednotlivých umělců ze všech oblastí výtvarného umění.  

Galerie se skládá z šesti vzájemně propojených sálů o celkové rozloze 450 m². Galerie Deset je otevřena 
pro veřejnost od úterý do soboty od 14 do 18 hodin.  

Telefon: 233 355 201, e-mail: ateliervlach@seznam.cz. 
Internetové stránky jsou: www.galeriedeset.cz. 
 
Jak již bylo napsáno, v Galerii Deset se od 18:30 hodin konají komorní koncerty. V roce 2015 zde proběhlo 

těchto deset koncertů: 
14. ledna 2015 zde proběhl koncert Pražské konzervatoře pod záštitou starostky JUDr. Radmily Kleslové. 
11. února Musica Festiva Di Praga. 
11. března Kinski Trio Prague. 
8. dubna Komorní trio Maurice. 
13. května komponovaný hudební pořad: „Kdo v zlaté struny zahrát zná“. 
10. června ZUŠ Bajkalská.  
9. září se konal komorní koncert, na kterém vystoupilo Guitar Arte Trio v pořadu „Výlet do Španěl“. 

Na kytary hráli: Jindřich Kaulfers, Ivan Šoltys a Stanislav Prokeš. 
14. října Bel Canto. 
11. listopadu Petrof Piano Trio.  
16. prosince Pražští koncertní sólisté. 
 
V Galerii Deset se samozřejmě také vystavuje. Od 24. 2. do 14. 3. 2015 zde byla fotografická výstava 

Na cestě od Josefa Hníka. Autor představil své černobílé  fotografie liduprázdného New Yorku roku 1979, 
záběry pořízené na Kubě v roce 1981, snímky z Peru, Nepálu a zemí rovníkové Afriky z devadesátých let 
minulého století i fotografie z cesty po Indii datované rokem 2006. 

 
U příležitosti Mezinárodního roku světla se návštěvníkům Galerie 10 představili dva umělci: Martin P řibyl 

a Pavel Tichý na výstavě s názvem Lux al dente, která probíhala v době od 18. 3. do 2. 4. 2015.  Martin Přibyl 
představil novou kolekci svítidel. Při tvorbě používá především přírodních materiálů, jako jsou kosti nebo 
pergamen, a dále originální technologii prosvětlených dýh z exotických dřevin. V kombinaci s elegantními 
nadčasovými tvary se jedná o díla na úrovni art &  design, která mají jak  uměleckou, tak užitnou hodnotu. Jako 
protipól k objektům, které světlo emitují, se zde objevila díla naopak světlem vytvořená. Jednalo se o sérii 
fotografií Pavla Tichého.  

 
Od 9. do 25. 4. 2015 zde byla výstava obrazů Ivana Bukovského a Tomáše Haleše. Tomáš Haleš zobrazuje 

v posledních letech Vitorazko, vulkány, bukové lesy a zastrčené samoty kysuckého pohraničí. Tématy jeho 
obrazů jsou žula, láva, popel a světlo, které se navzájem prolínají v nejrozmanitějších situacích a rozpoloženích 
jeho duše a mysli. Ivan Bukovský svými obrazy vyjadřuje touhu vrátit se k hlubinám i výšinám duchovního 
přesahu nutně smrtelného materiálního bytí.  
 

Od 12. května do 30. května 2015 byla připravena expozice Pohyblivý svátek, která představila díla Elišky 
Rožátové a Zuzany Cilkové. 

 
Od 4. do 24. 6. 2015 byla představena výstava k 95 letům Hollarovy výtvarné školy. Po loňské výstavě 

profesorů této školy letos následovala výstava předních absolventů školy. Převážná většina výtvarníků v naší 
zemi začínala právě zde. Branou Hollarky prošlo více než 1200 žáků a řada z nich dosáhla nejvyššího uznání 
doma i ve světě.  
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4. - 26. 9. 2015 zde vystavovala Asociace profesionálních fotografů České republiky. Kurátoři Jan Neubert 
a Zdeněk Lhoták připravili výběr fotografií 27 autorů a členů APF s tématikou detailu v širším pojetí, detailu 
vnímaného více v rovině obecné než technické.  

 

 
 

Vernisáž výstavy Sám proti světu 
 

Příležitost seznámit se s fotografickým dílem spisovatele Karla Čapka měli návštěvníci výstavy Sám proti 
světu, která se od 8. do 24. října uskutečnila v Galerii Deset. Tato expozice představila fotografie, kresby, 
záznamy a skici českého spisovatele Karla Čapka, nalezené při katalogizaci interiéru jeho vily a při průzkumu 
skrytých prostor v jeho domě. 

Na výstavě byl Karel Čapek představen jako nadaný amatérský fotograf a autor známých fotografií  Dášeňky. 
Ke zhlédnutí byly také nesmírně cenné, dosud takřka neznámé fotografie z Čapkova dětství a mládí, jeho 
veřejné činnosti i soukromého života a také například obsáhlý svazek portrétů Čapkovy manželky, herečky 
Olgy Scheipflugové, které pocházejí z dílen tehdejších nejvýznamnějších fotografických ateliérů jako Drtikol, 
Schlosser-Wenisch, Balzar, Langhans, Bruner-Dvořák a další. Součástí expozice byly i tematicky zaměřené 
předměty, které patřily Karlu Čapkovi a jsou součástí vily tohoto slavného spisovatele, dramatika a novináře.  
Čapkovu vilu na Vinohradech koupila MČ Praha 10 v roce 2013. Zakoupena byla kromě nemovitosti, v níž 

spisovatel žil se svou ženou Olgou Scheinpflugovou, i jeho pozůstalost. Bratři Čapkové si dvojdům 
na Vinohradech nechali postavit v letech 1923 až 1924 podle návrhu architekta Ladislava Machoně. Druhá část 
vily zůstává ve vlastnictví potomků Josefa Čapka. V letech 2014 - 2015 pracovali ve vile odborníci Národního 
památkového ústavu, kteří katalogizovali rozsáhlou pozůstalost po velikánovi světové literatury Karlu Čapkovi. 
Právě z jejich nálezu, unikátního souboru dosud neznámých fotografií, byla vytvořena tato výstava. 

Vernisáž proběhla 7. října 2015 od 18 hodin a výstava se konala pod záštitou starostky MČ Praha 10 
JUDr. Radmily Kleslové. 

Již v loňském roce byla v Galerii Deset připravena výstava předmětů nalezených ve vile Karla Čapka. Tato 
prezentace měla velký úspěch, proto se radnice desáté městské části rozhodla uspořádat další výstavu. 
 

Od 30. 10. do 3. 11. proběhla výstava klasické čínské malby Huang Xin Ben. 
Huang Xin Ben pochází z provincie Zhongshan v provincii Guangdong. Jako umělec vyniká svojí kreativitou 

především v olejomalbě, tradiční čínské malbě a keramické tvorbě. V oblasti umění je držitelem mnoha ocenění. 
Letos v říjnu přijal pozvání Česko-čínského sdružení pro malbu a kaligrafii.  

 
Od 5. do 27. listopadu proběhla výstava Hadr – Nůžky – Papír, kde vystavovaly Radka Kalabisová, 

Vladimíra Lipská a Lucie Slivková Waulinová. Výstava reflektovala nápadité tvůrčí procesy tří žen, které 
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jsou každá originálem. Výstava je založena hlavně na materiálu, který každá z nich nápaditě formuje, přetváří 
či posouvá do jiných kontextů. Na pracích se podepisuje i fakt, že jsou všechny tři restaurátorky textilu a papíru. 

 
Akademický malíř Michal Blažek představil od 1. 12. do 19. 12. 2015 výstavu obrazů, grafik a soch. Silné 

abstrahování formy a s tím spojená dekorativnost jsou charakteristickým rysem celého Blažkova díla. O to víc 
překvapí perem ztvárněné portréty, které svědčí o kreslířském umu a o dokonalém postřehu. Důležitým článkem 
malířovy tvorby jsou grafiky, které se podobají suchým jehlám.  
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2.2.3) Strašnické divadlo 
 
Strašnické divadlo se nachází v ulici Solidarity 1986/53 v Praze 10 - Strašnicích. Od roku 2006 nese tato scéna 

pojmenování Strašnické divadlo, ale v době svého vzniku, tedy v roce 1961, byla podle místního sídliště 
pojmenována Divadlo Solidarita.  

V současné době zde funguje Divadlo X10, které bylo založeno v roce 2013 jako divadlo jasné dramaturgie, 
jejímž cílem je důsledná reflexe problémů a zkoumání životního pocitu naší doby. Vymezilo se jako divadlo 
výhradně současné dramatiky a současných kontroverzních, provokativních témat. Hry jsou uváděny v české 
nebo světové premiéře, kromě repertoárových titulů se X10 věnuje i scénickým čtením. Postupně se Divadlo 
X10 stále více soustřeďuje na vlastní autorskou tvorbu, která byla ovšem obsažena již v jeho základech. 

X10 se díky svébytnému geniu loci Sídliště Solidarita začalo věnovat rovněž site specific projektům, 
vycházejícím z minulosti a komunikujícím se současností. Na tomto základě X10 rozvíjí komunitní funkci 
divadla a objevuje kouzlo provázanosti s místním životem. Už v prvním roce své existence X10 založilo festival 
Straš/NICE, který se odehrává nejen v budově, ale zejména v přilehlém parku.  

V sezonách 2013/14 a 2014/15 uvedlo X10 celkem 8 repertoárových titulů, 5 site specific, 9 scénických čtení, 
1 pohádku. Dále zorganizovalo tři ročníky festivalu Straš/NICE a řadu doprovodných akcí. Díky svým aktivitám 
a myšlenkovému směřování je X10 divadlem otevřeným, komunikujícím, živým. Nabízí tradiční nedělní 
pohádky pro děti, pohádky pro školy, Dětské studio Strašilka a další aktivity. 

Internetové stránky jsou: http://www.divadlox10.cz/. 
Email: divadlo@strasnickedivadlo.cz. 
 
V roce 2015 byla ve Strašnickém divadle například uvedena pohádka Ukradený čas (18. ledna nebo 

28. února). Ta vznikla na motivy knihy Děvčátko Momo a ukradený čas od Michaela Endeho. 
21. ledna byla připravena Pošťácká pohádka a 22. února představení Lední medvídku, vrať se domů. 
Strašnické divadlo mělo ve svém repertoáru hru Doroty Masłowské Den Bez Rusáka, která měla premiéru 

19. prosince 2014. Reprízy proběhly např. 25. února, 9. března nebo 31. března. 
21. března bylo okolí divadla přiblíženo představením Strašnice sídliště Solidarita. 
29. března v rámci nedělních pohádek pro děti byla na programu pohádka Jak Kašpárek s Kalupinkou slavili 

Velikonoce. 
V Divadle X10 byly připraveny tři premiéry současných textů. Režisérka divadla Ewa Zembok uvedla 

7. května českou premiéru hry Sibylle Berg A teď: Svět! neboli Co je venku, do toho nic není, v které šlo 
o představení života generace Y a jejího virtuálního světa. Hra byla v Německu zvolena hrou roku 2014.  

Koncem května oživila okolí Strašnického divadla plenérová inscenace Kocourkov a 15. června uvedlo 
divadlo původní hru Egona L. Tobiáše Redbull.  

Od soboty 16. do neděle 24. května pořádalo strašnické Divadlo X10 již třetí ročník festivalu StrašNICE. 
Na návštěvníky čekal nabitý divadelní program, zajímaví hosté, ale především atmosféra sousedské slavnosti, 
která je specifikem aktivit strašnického souboru. Vystoupili kupříkladu herci brněnského HaDivadla s inscenací 
Vyhnání Gerty Schnirch a další hosté. Divadlo se otevřelo i do přilehlého okolí, a tak bylo v parku před 
divadlem postaveno šapitó, v němž se hrálo. Každý den akci doprovázely koncerty a dětem se už tradičně 
věnovali lektoři Dětského studia Strašilka.  

Diváci mohli vidět inscenace domácího souboru X10 (O mrtvých ptácích), premiéru nového Site Specific 
(Kocourkov), hosty z Brna (HaDivadlo, Divadlo Feste) i hosty pražské (Divadlo koňa a motora, Storytelling, 
Masakr Elsinor). Na programu byla pohádky Sněhurka, Žabáci a O větrném králi. 

Sezona byla zakončena 21. června hrou Egona L. Tobiáše Redbull. 
 
V říjnu připravilo divadlo X10 speciální akci, kdy ke každé zakoupené vstupence na jakékoliv říjnové 

představení dostali kupující druhou zdarma. Vybrat si tak mohli zde dvou derniér (Scratch, O mrtvých ptácích), 
tří premiér (Válka, Měním se v chlapa, Dávno dospělí), několik hostů i reprízy repertoárových titulů 
a strašnických site specific. 

17. října od 19.30 hodin se konala premiéra hry německého autora Rainalda Goetze s názvem Válka. Hra 
vznikla v polovině osmdesátých let a měla reagovat na tehdejší neschopnost západní politiky hledat účinná 
řešení. V hlavních rolích se představila například Anežka Hessová, Tomáš Červinek nebo Michal Dudek. 
Režíroval Jan Frič. Repríza se konala 19. listopadu. 

27. října proběhla premiéra hry Claire Dowie: Měním se v chlapa, v které hraje Lucie Roznětínská za režijní 
spolupráce Ewy Zembok. Repríza se konala 18. listopadu. 
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26. a 30. listopadu od 19:30 byla na programu hra Werner Fritsch - Enigma Emmy Göring. Jednalo se 
o one woman show za účasti Hitlera, slona, Mefista a zlotřilého zubaře. Původně rozhlasová hra Wernera 
Fritsche vychází z pamětí Po boku mého muže, které napsala v roce 1967 Emma Göringová, v podstatě první 
dáma Třetí říše. 

5. prosince se konal ve Strašnickém divadle Mikulášský bál. Součásti odpoledne byl rej masek a hravé 
soutěže, ukázky strašilkovských divadelních počinů a také Mikuláš. Před divadlem bylo zajištěno občerstvení. 
Vstup byl 50 Kč, masky měly vstup zdarma. Akci připravilo Studio Strašilka.  

20. prosince sem zavítalo Divadlo Žlutý kopec s pohádkou pro děti Andělé ze zapomenuté skříňky.  
21. prosince bylo na programu představení na pomezí tance a divadla Vystup z příběhu.  
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2.2.4) Vršovické divadlo MANA 
 
Vršovické divadlo MANA má adresu v Moskevské ulici 34/967 v Praze 10 – Vršovicích, ale hlavní vstup 

do divadla je z rohu ulice Moskevská a Na Kovárně. Akce konané ve Studiu MANA (nikoliv představení 
v hlavním sále divadla) jsou přístupné zadním vchodem z druhé strany budovy z ulice Sportovní (naproti Sokolu 
Vršovice). 

Historie zdejšího divadla je velmi dlouhá a je spjata s Husovým sborem Církve československé husitské, 
v jehož budově v dnešní Moskevské ulici se nachází. Zdejší sál tu vznikl už v roce 1930 jako městské divadlo 
pro Vršovice. Jde o jediné dochované bezprostřední sepětí divadelního prostoru s chrámovou sakrální stavbou 
v Praze. Prvním ředitelem byl ve 30. letech 20. století Drahoš Želenský. Od roku 1931 neslo název Jiráskovo 
divadlo ve Vršovicích, v provozu bylo do roku 1965 a časem se proměnilo na ochotnickou scénu. 

Od roku 1947 zde hrála ochotnická skupina Bozděch (založena ve Vršovicích v roce 1892), která byla líhní 
hereckých talentů. Svého času to byla velmi známá pražská divadelní scéna, která od svého počátku byla 
koncipována jako sepětí profesionálního a amatérského divadla. Definitivní zákaz provozování divadla v Husově 
sboru přišel v roce 1965.  

Na více než čtyřicet let se pak tento prostor odmlčel a sloužil jako sklady, po roce 1989 krátce jako bazar 
nábytku. Od roku 2004 bylo záměrem majitele objektu, kterým je Církev československá husitská v Praze 10 -
Vršovice, vrátit prostor někdejšího divadla v Husově sboru jeho původnímu účelu. Postupně bylo vypracováno 
několik architektonických studií obnovy a posléze i podrobné zaměření stávajícího stavu unikátního prostoru, 
který více než čtyřicet let chátral. Na základě projektové dokumentace, na které se podílel herec a architekt 
David Vávra, bylo posléze přistoupeno k celkové revitalizaci divadla. Samotná obnova byla rozdělena 
do několika etap. V první z nich bylo znovu zprovozněno někdejší technické zázemí divadla, kde od roku 2009 
vznikl bezbariérový prostor budoucího Divadelního studia MANA. 

Na to navázala následná druhá etapa, během které byl v letech 2010 až 2013 revitalizován celý divadelní sál 
včetně prostoru pod jevištěm, kde jsou umístěny šatny herců a fundus divadla. Třetí etapa zahrnovala znovu 
zprovoznění hlavního vstupu do divadla z rohu ulic Moskevská a Na Kovárně. Ta byla dokončena na jaře 2014 
a celé divadlo tak bylo znovu uvedeno do úplného provozu. 

Ve středu 21. května 2014 bylo v 19 hodin otevřeno po 49 letech od nuceného uzavření. Repertoár divadla se 
má orientovat na původní texty a současné komorní drama, případně adaptace klasických textů. Divadlo chce být 
i platformou k pravidelným setkáním s literaturou, výtvarným uměním, fotografií, dokumentárním filmem 
a soudobou komorní hudbou. Jedna z programových linií se má soustředit na dětská představení - nedělní 
pohádky a písničkové pořady pro děti.  

Původní kapacita divadla byla 295 sedících diváků, dnes je z provozních důvodů omezena na 209 sedících 
diváků. 

Internetové stránky jsou: www.vrsovickedivadlo.cz.  
E-mail: info@vrsovickedivadlo.cz. 
Telefon: 731 100 059.  
 
Vršovické divadlo Mana připravilo v roce 2015 řadu zajímavých představení. Hra Novoluní v režii Jakuba 

Korčáka se hrála 23. ledna, 5. a 24. února nebo 25. března a 29. dubna. Jednalo se o původní veršovanou, dosud 
neuvedenou, hru, která zpracovala netradičním způsobem klasické téma milostného trojúhelníku. 

Dále zde byla divákům představena hra Labyrint , kterou na motivy Jan Ámose Komenského upravil 
Vítězslav Marčík. Uvedena byla např. 4. února. 

Z dalších představení ve Vršovickém divadle bych chtěl zmínit hru Z deníku hraběnky M , která se hrála 
např. 16. února nebo 12. dubna. Přiblížen byl příběh japonské dívky Micuki Aojamy (1874 -1941), která se 
po sňatku s rakouským diplomatem Heinrichem Coudenhove-Kalergim stala hraběnkou na českém panství. 
Na základě osobních vzpomínek, které Micuko diktovala své dceři Olze, zpracovala japonská autorka 
Jasuko Omači životní osudy této pozoruhodné ženy do divadelní podoby.  

V roli japonské hraběnky Micuko vystoupila Zora Jandová. Záštitu převzalo mj. i Velvyslanectví Japonska 
v ČR a patronkou je hraběnka Mathilda Nostitzová. 

22. dubna se na koncertě nazvaném Mezi svými představil Václav Neckář. 
21. června byla pro děti připravena pohádka Tři kamarádi. 
23. června byla uvedena klasická hra Jan Hus od Josefa Kajetána Tyla v režii Bohumila Gondíka. Představení 

bylo připraveno souborem herců ochotnických divadel Sokola Praha (Divadlo pod Petřínem) a Bozděch 
Vršovice. Další představení se konaly 15. října a 19. listopadu. 

Na benefičním koncertu 25. června od 19:30 kytarový virtuóz Jan Irving přednesl skladby, které čerpaly svou 
inspiraci v překrásných českých a moravských lidových písních. Některé z nich pak zahrál společně se zpěvem 
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Lenky Němečkové. Výtěžek koncertu šel na restaurování památkově chráněné protipožární opony Vršovického 
divadla, na které se zachovala původní reklama na lidový vůz Aero.  

V neděli 4. října proběhla ve Vršovickém divadle premiéra díla Tři veteráni podle Fimfára Jana Wericha. 
Příběh veteránů, kteří pomocí kouzelných darů (harmoničky, klobouku a měšce) od skřítků napraví hamižnou 
princeznu. Plné vstupné bylo dvě stě korun, děti a vojsko za polovic. Reprízy proběhly 10. 10. a 8. 11. vždy 
v 17 hodin. 

18. října čekalo na děti Zvířecí dobrodružství. 
V divadle bylo uvedeno také divadelní zpracování knižní předlohy Návrat mladého prince argentinského 

spisovatele Alejandra Guillerma Roemmerse, která je inspirována dílem slavnějšího Antoine de Saint-Exupéryho 
a volně na něj navazuje. Premiéra byla 23. října a další představení proběhlo 15. listopadu. Hrají: Jan Potměšil, 
Jiří Roskot a mladí lidé s Downovým syndromem.  

Představení vzniklo jako koprodukce Vršovického divadla Mana a Společnosti rodičů a přátel dětí 
s Downovým syndromem, z.s., za podpory Státního fondu kultury ČR, MHMP Praha, NČLF, Nadace KPMG, 
NŽÚ, SUKUS, o.s,. Centrum Mana, z.s., a Církve československé husitské. 

Šlo o ojedinělý divadelní projekt, který se snaží prostřednictvím mladých lidí s Downovým syndromem 
a jejich neokázalým vystupováním na jevišti vyjádřit důležité humánní myšlenky s nadčasovým poselstvím. 
Svou bezprostřední a bezelstnou existencí dávají oni sami těmto myšlenkám nový rozměr a potvrzují jejich 
pravdivost. 

Dne 26. října v 19:30 ve Vršovickém divadle Mana proběhlo v režii Elen Strupkové čtení Jiřího Lábuse 
a Luďka Nešlehy s názvem „Vršovice jsou zlatý,“ řek´ tatínek; jedná se o původní dramatizace autentických 
vzpomínek na dětství a mládí ve Vršovicích. Zdenda Kos jedinečným jazykem a pohledem malého chlapce 
vyrůstajícího na sklonku protektorátu ve Vršovicích popisuje středobody svého životního vesmíru: maminku, 
tatínka, bráchu Karla, sousedku Mlíkovou, školnici Štěrbovou a mnoho dalších figurek z panoptika doby, kterou 
dávno odvál čas. 

Ve Vršovickém divadle Mana byl na pondělí 9. listopadu od 19.30 hodin připraven pořad nazvaný Povídání 
o Charlottě Garrigue Masarykové, který se snaží zprostředkovat fascinující osud manželky prvního 
čs. prezidenta Tomáše Garrigua Masaryka. Povídání bylo o statečnosti a lásce Charlotty G. Masarykové, která se 
stala z Američanky Češkou, vlastenkou, inspirací svému muži a oporou tam, kde to bylo potřeba. 

Během večera vystoupila historička Marie Neudorflová, dále Elen Strupková, Eva Miláčková a pěvkyně Dana 
Krausová. Představení bylo zarámováno moravskými lidovými písněmi a naplněno příběhy ze života Charlotty, 
jejími dopisy, myšlenkami TGM, syna Jana. Klavírní doprovod Ladislav Vrchota, scénář Eva Miláčková. 

30. listopadu od 19:30 hodin proběhl vánoční koncert Václava Neckáře.  
19. prosince od 14:00 hodin proběhlo adventní divadelní odpoledne s charitativním vánočním bazárkem 

Dětského talentu a D-talentu. Úvodní slovo pronesli farář David Frýdl a Erika Merjavá, následovala módní 
přehlídka, představení, workshop.  

Od 20:00 hodin proběhl koncert Pocta Edith Piaf, na kterém zpívala Zora Jandová za klavírního doprovodu 
Zdeňka Merty. Sto let od narození Edith Piaf (19. 12. 1915 - 11. 10. 1963) připomenul komorní koncert složený 
z jejích nejznámějších písní v jedinečném podání Zory Jandové. V rámci komorního koncertu zazněly 
ve francouzském originále písně jako La Vie en rose, Non je ne regrette rien, Hymne a L’Amour, Milord a další.  
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2.2.5) Kulturní dům Barikádníků 
 
Kulturní dům Barikádníků se nachází na adrese Saratovská 20, Praha 10. 
Kulturní dům Barikádníků neboli Barča byl vybudován hned po druhé světové válce. V 80. letech zde 

vystupovaly metalové skupiny, hrály tu kapely Arakain a s ní Lucie Bílá, Vitacit nebo Thor. Na Barču se chodilo 
i na rock - na Tango, Pumpu a později na Kabát. 

KD Barikádníků pořádá pravidelně některé akce. Návštěvníci vědí, že se Filatelistické výměnné středisko 
koná ve středu od 15:30 a v neděli od 8:00. Každé první úterý od 18 hodin vystupuje Staročeská dechovka, 
ostatní úterky hrají Staropražští heligonkáři (lidová zábava). Každou neděli od 14 hodin střídavě hrají: 
Dechovka Vršovanka (taneční zábava), Laurus a taneční odpoledne Hvězdný prach, na kterém se hrají 
melodie 60. let. Jednou měsíčně je zde naplánována i Tančírna společenských tanců, kterou vede Blanka 
Vášová (pondělí od 19 hodin). Pravidelně dvakrát do měsíce se tu konají i prodejní akce, a to vždy ve čtvrtek 
a v pátek dopoledne. Ve středu zase mohou dorazit příznivci country, neboť Jitka Bonušová a Jan Pumpr 
pořádají od 19:30 hodin Country taneční. Jednou za měsíc je připraveno Setkání osad na Barče, na kterém 
pokaždé vystupuje jiná kapela. Skoro každý měsíc zde vystupuje i duo Eva a Vašek nebo skupina Babouci.  

Sál má kapacitu 350 míst k sezení. Může se zde připravit stolová úprava, stejně jako taneční parket nebo sál 
pro koncerty. 

Internetové stránky www.kulturnidumbarikadniku.com. 
E-mail: kd-barikadniku@volny.cz. 
Telefon: 274 770 789. 
 
Jak jsem již uvedl, tak program v KD Barikádníků má svůj harmonogram. 4. ledna tak vystoupila Dechovka 

Vršovanka, 5. ledna proběhla Tančírna společenských tanců Blanky Vášové, 6. ledna Staročeská dechovka, 
11. a 25. ledna Hvězdný prach, 13. a 20. ledna Staropražští heligonkáři, 18. ledna skupina Laurus. 26. ledna 
proběhlo Setkání osad na Barče – trampský večer, na kterém hrály skupiny Pacifik, Chudinkové a vystoupil 
Franta Vlček. 27. ledna zahráli Staropražští heligonkáři se svým hostem, mysliveckou kapelou Atlas. 

Navíc proběhl 17. ledna 2015 od 17 hodin Rockový festival. Na něm vystoupil George & Beatovens s Karlem 
Kahovcem a Viktorem Sodomou. Dále vystoupil Frankie Trier Band a Vrať se do hrobu band. Vstupné činilo 
190 korun. 23. ledna byl Ornitologický ples, 28. 1. country bál se skupinou Globus a 31. 1. rybářský ples 
MO ČRS Hostivař.  

 
Také v únoru se návštěvníci mohli těšit na Dechovku Vršovanka (1. 2.), Tančírnu společenských tanců (2. 2.), 

Staročeskou dechovku (3. 2.), Hvězdný prach (8. 2.), Staropražské heligonkáře (10. a 17. 2.) nebo Laurus 
(15. 2.). 4. února začaly kurzy country tanečních, které vede Jitka Bonušová a Jan Pumpr. 6. února se 
konal rybářský ples MO ČRS Záběhlice a 7. 2. entomologická burza. 22. 2. 2015 v 14 hodin proběhl karneval 
pro seniory, kdy byl připraven dárek pro každou masku. 23. února se konalo Setkání osad na Barče, kde 
vystoupila Jitka Vrbová a Standa Chmelík, skupiny Paběrky a Zlatý orel. 24. 2. byla masopustní zábava se 
skupinou Staropražští heligonkáři. 

 
Březen začala svým vystoupením Dechovka Vršovanka, následovala Tančírna společenských tanců Blanky 

Vášové. 3. 3. se představila myslivecká kapela ATLAS, 6. března se konal 13. levicový ples a poté dorazila 
skupina Hvězdný prach (8. a 22. 3.), Staropražští heligonkáři (10., 17., 24. a 31. 3.) a jihočeská dechovka 
Babouci (12. 3.). 13. března byl připraven country program - Memoriál Jendy Kordy, na kterém vystoupili: 
Kamarádi staré řeky, Bandoleros, Duo Blanice, Duo Červánek revival, TS Sešlost, J. Vrbová a S. Chmelík, Tony 
Linhart, Tulák Charlie, Samotář. 14. března se konal Country bál Contry rádia, hrály skupiny Nota Bene, 
Rekonvalescence a předtančení zajistila Caramella. Následovala skupina Laurus (15. a 29. 3.) nebo šermířská 
burza (21. 3.) a trampský večer Setkání osad na Barče se skupinami KTO nebo Šmidly Boys (30. 3.). 

 
Jarní rock´n´roll párty na Barče se konala 11. dubna. Na programu byli: George & Beatovens s Karlem 

Kahovcem a Viktorem Sodomou. VSDH Band, Screwballs, Frankie Trier, Pepa Pilař. Na programu 
KD Barikádníků samozřejmě nechyběla Dechovka Vršovanka, Staročeská dechovka, Hvězdný prach, Tančírna 
společenských tanců, Staropražští heligonkáři a Laurus. 15. 4. byl navíc country bál na Barče s výukou country 
tance, na kterém hrála skupina Forbes. 27. 4. proběhlo Setkání osad na Barče, kde vystoupila mimo jiné skupina 
Kamarádi staré řeky. 28. 4. zahrála skupina Staropražští heligonkáři při akci Rej čarodějnic na Barče. 30. 4. zde 
vystoupila dvojice Eva a Vašek. 
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V květnu se kromě tradičního programu představila Myslivecká kapela Atlas (5. května). 9. 5. proběhl 
Květinový ples seniorů, dále bych 18. 5. zmínil koncert Radka Tomáška, 25. 5. Setkání osad na Barče se 
skupinou KTO a 28. 5. Evu a Vaška. 

 
1. 6. se konala tančírna společenských tanců, 2. 6. zahrála Staročeská dechovka a 4. 6. byl koncert Aleše 

Brichty. 7. 6. následovala  Vršovanka a 9. 6. skupina  Staropražští  heligonkáři, ta  hrála  ještě 16., 23. a 30. 6. 
13. 6. se konal charitativní bazar, jehož výnos byl určen na úhradu veterinárních nákladů a nákup kotce 
do nového útulku. Bazar podpořila senátorka Ivana Cabrnochová a herečka Jana Stryková, která je patronkou 
pořádajícího Spolku na ochranu opuštěných zvířat. 21. 6. se představila skupina Laurus, 14. a 28. 6. Hvězdný 
prach, 22. 6. bylo Setkání osad na Barče, kde hrály kapely Zlatý orel, Brzdaři a Stráníci. 29. 6. zde oslavila 
skupina Sebranka 20. výročí. Hosty byl Ivan Mládek, Honza Vyčítal, Mirek Černý a další. 

 
Své příznivce si našel program i v září, kdy zde např. vystoupila Staročeská dechovka, Dechovka Vršovanka, 

Staropražští heligonkáři, Hvězdný prach, Laurus, Eva a Vašek, Veselá trojka, proběhlo Setkání osad na Barče 
(hrála skupina KTO a její hosté) nebo Country bál na Barče (hrála skupina Forbes). 

 
4. 10. proběhlo taneční odpoledne s Dechovkou Vršovanka. 6. 10. v rámci Dnů Prahy 10 zavítala 

do KD barikádníků Y. Simonová, K. Štědrý a P. Filipovská. 7. 10. byl uspořádán začátek kurzu country 
tanečních. 8. 10. vystoupila skupina Babouci, 11. a 25. 10. Hvězdný prach, 13., 20. a 27. 10. Staropražští 
heligonkáři, 18. 10. Laurus. 26. října bylo Setkání osad na Barče, na kterém zahráli trampské písně Kamarádi 
staré řeky, Jitka Vrbová a Standa Chmelík, Indigo. Taneční zábava s populárním duem Eva a Vašek se konalo 
29. října.  

 
V listopadu bylo např. na programu: Dechovka Vršovanka (1. 11.), Tančírna společenských tanců (2. 11.), 

Staročeská dechovka (3. 11.), Hvězdný prach (8. a 22. 11.), 22. ročník Jazzového triatlonu se skupinami Original 
Indigo, Classic Jazz Collegium, Steamboat Stompers (9. 11.), Staropražští heligonkáři (10., 17. a 24. 11.), 
šermířská burza (14. 11.), Laurus (15. a 29. 11.), Eva a Vašek (26. 11.), dětský karneval a koncert kapely Vlak 
do Dobříše (28. 11.), Setkání osad na Barče se skupinou KTO (30. 11.). 

 
1. 12. sem opět zavítala Staročeská dechovka. V sobotu 5. prosince se konala Rock´n´Roll party, na které 

nechyběla skupina George & Beatovens a Karel Kahovec. Dále zahráli VSDH Band, Screwballs Frankie Trier 
a Pepa Pilař. 6. 12. vystoupila Dechovka Vršovanka, 7. 12. byla Tančírna společenských tanců, 8., 15. a 29. 12. 
Staropražští heligonkáři, 12. 12. Babouci, 13. a 27. 12. Hvězdný prach, 16. prosince Country bál na Barče 
s výukou tanců a skupinou Globus, 19. prosince Setkání osad na Barče (trampský večer se skupinami Zlatý orel, 
Gladly SW, Scarabeus) a 20. 12. Laurus. 21. prosince proběhly tradiční Rockové Vánoce na Barče, které 
organizuje zpěvák Aleš Brichta. Letos byla na programu opravdová klasika v pořadí: Aleš Brichta Project, 
Nová růže a Limetal. „Barča“ se tak vrátila ke kořenům, kdy byla koncem 80. let baštou rocku a heavy metalu 
v tehdejším Československu. Skupina Nová růže v čele s Vildou Čokem zažila letos velký comeback.  Skupinu 
Limetal založili bývalí členové legendárního Citronu. Aleš Brichta na koncertu uzavřel celoroční turné k novému 
albu „A nebo taky datel“. Jako host vystoupila na Barče kapela Ortel. 31. prosince proběhl Silvestr na Barče se 
skupinou Hvězdný prach.  
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2.2.6) Trmalova vila 
 
Trmalova vila stojí ve Vilové ulici číslo 11 v Praze 10 -  Strašnicích. 
Trmalova vila je kulturní památka ČR a jedna z prvních staveb slavného architekta a zakladatele české 

moderní architektury Jana Kotěry. Dům byl postaven v letech 1902 – 1903 pro ředitele pražské Obchodní školy, 
významného českého pedagoga a pozdějšího zemského školního inspektora Františka Trmala. Stavba nese 
známky především lidové architektury a je ovlivněna anglickou venkovskou viktoriánskou architekturou. V době 
realizace byl dům obklopen poli, proto byl koncipován jako v podstatě venkovské sídlo a stavba tak připomíná 
venkovskou chalupu. Řada dřevěných prvků exteriéru i vnitřní schodišťové haly je bohatě barevně zdobena. 
V přízemí je prostorný obývací pokoj s verandou, v patrech byly ložnice. Jan Kotěra své stavby většinou 
navrhoval jako souborné umělecké dílo do posledního detailu včetně nábytku, který se zde nezachoval. Spolu 
s domem Kotěra navrhl i zahradu a roubenou stavbu kůlničky s prostory pro hospodářská zvířata.  

Rodina Trmalova prodala dům již roku 1911 rodině Válkových. Po roce 1948 byla stejně jako většina 
podobných objektů znárodněna. Roku 1950 natrvalo přešla do vlastnictví státu a pod správu obvodního 
národního výboru. Do roku 1990 sloužil objekt pro účely Kulturního domu Prahy 10 a velmi rychle chátral. 
Následně vila přešla do majetku městské části Praha 10. V letech 1998 až 2000 proběhla generální oprava 
Trmalovy vily. Postupně byl citlivě rekonstruován celý objekt, jeho interiér, střecha i fasáda. Obnoveny byly 
i zahradní stavby – altán a kůlna. Upravena byla také zahrada. Jediným prvkem, který nebyl obnoven v původní 
podobě, je kovový plot, který po roce 1920 nahradil plot plaňkový. 

Opravená stavba byla zpřístupněna veřejnosti. Trmalovu vilu má v pronájmu umělecká agentura Foibos. Díky 
ní je ve vile prostor na výstavy, nachází se zde knihkupectví zaměřené na architekturu, vzniklo zde Kotěrovo 
centrum, které plní funkci instituce architektury rodinného bydlení. Dále se zabývá dějinami a současností 
středoevropské architektury a odkazem slavného architekta Jana Kotěry. Centrum se neomezuje jen na historický 
výzkum, aktivně se zajímá o problematiku novodobého bydlení a svému okolí zároveň slouží jako kulturní 
a společenské centrum, místo setkávání. 

Ve vile se pořádají kulturní programy, koncerty, výstavy, přednášky a akce zaměřené na tradice českého roku. 
Pořádají se tu rovněž prezentace nových knížek z edice českých, moravských i slovenských vil, které agentura 
Foibos vydává. Trmalova vila již léta nabízí i možnost konání svatebních obřadů. 

V létě 2014 prošla vila rekonstrukcí dřevěných prvků. Slavnostní znovuotevření proběhlo 8. 10. a bylo spojeno 
s křtem publikace Osobnosti a památky Prahy 10. Kniha zachycuje osudy 80 významných osobností kulturního, 
sportovního i jiného společenského dění, jejichž soukromý či pracovní život byl spojen s Prahou 10.  

Otevírací doba Trmalovy vily v roce 2015 byla vždy od úterý do pátku: dopoledne probíhaly prohlídky 
pro školy a odpoledne od 14 do 16 hodin pro veřejnost. Návštěvy byly možné i každý první víkend v měsíci 
od 10 do 17 hodin na základě objednávky. Knihkupectví bylo otevřeno každý den kromě pondělí od 10 
do 17 hodin. 

Od června do září 2015 byla návštěvníkům nově zpřístupněna k posezení, odpočinku i hrám zahrada patřící 
k této zajímavé nemovitosti. 

Internetové stránky jsou http://foibos.cz/cz/trmalova-vila/.  
E-mail: info@foibos.cz. 
Telefon 274 772 362. 
 
V roce 2015 byl připraven cyklus večerů nazvaný Rok osobností a památek Prahy 10. První setkání nazvané 

Doma u Karla Čapka na počest 125. výročí narození proběhlo v Trmalově vile ve čtvrtek 15. ledna 2015 
v 18 hodin. Záštitu převzala starostka MČ Praha 10 JUDr. Radmila Kleslová. Na programu byl dokument 
Ondřeje Kepky a režiséra Václava Fořta Návštěva u Karla Čapka. O tom, jaké poklady byly nalezeny odborníky 
ve vile Karla Čapka, vyprávěla předsedkyně Společnosti bratří Čapků a ředitelka Památníku Karla Čapka ve 
Staré Huti u Dobříše Kristina Váňová. 

 
Cyklus pokračoval v Trmalově vile ve čtvrtek 12. února 2015 v 18 hodin večerem Doma u Jindřicha 

Chalupeckého a Jiřiny Haukové. Jindřicha Chalupeckého - výtvarného a literárního teoretika a kritika, 
historika umění a překladatele a společnost Jindřicha Chalupeckého představil publicista a teoretik výtvarného 
umění Tomáš Pospiszyl. Předsedkyně společnosti Lenka Lindaurová seznámila dokumentem Cena Jindřicha 
Chalupeckého a Elegie o Jindřichu Chalupeckém.  
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Doma u Karla Čapka a Kristina Váňová 
 
Ve čtvrtek 26. března 2015 se vzpomínalo na básníka a překladatele Vladimíra Holana v pořadu Doma 

u Vladimíra Holana. Verše z básníkovy tvorby přednesli studenti gymnázia Na Zatlance pod vedením 
profesorky Niny Novákové. O životě a díle básníka a překladatele pohovořil básník Lubomír Brožek. 

 
23. dubna od 18 hodin pokračoval cyklus Rok osobností a památek Prahy 10 vyprávěním na téma Doma 

u Josefa Čapka. Večerem vzpomínání na malíře a spisovatele, grafika, fotografa a knižního ilustrátora Josefa 
Čapka a ukázkami z jeho tvorby provázel Martin Houska. 

 
21. května pokračoval cyklus povídáním Doma u Bedřicha Šplíchala. Večerem vzpomínání na autora knihy 

Paměti obce Vršovic, učitele, historika provázela Mgr. Pavla Státníková, hlavní kurátorka sbírek 
Muzea hl. m. Prahy. 

 
V Trmalově vile se 2. června 2015 od 16 hodin konalo setkání u příležitosti 25. výročí společnosti Foibos. 

Současně proběhlo slavnostní otevření stálé expozice Jan Kotěra – učitel bydlení. Kotěra je duchovním otcem 
Trmalovy vily, kterou navrhl jako první rodinný dům v Praze. Na výstavu Uměleckoprůmyslové muzeum 
v Praze zapůjčilo soubor nábytku, jež Kotěra v prvních dvou dekádách minulého století vytvořil pro byty 
významných pražských rodin.  

 K vidění byla reportáž z katarského hlavního města Foibos v Dauhá. Připravena byla zahradní slavnost, 
na které hudební doprovod obstaral Petr Kodl. 

 
Kotěrovo centrum architektury, o.p.s., - Trmalova vila, FOIBOS BOOKS a městská část Praha 10 připravily 

v Trmalově vile ve středu 24. června 2015 v 18 hodin další večer z cyklu Rok osobností a památek Prahy 10 - 
Doma u Oty Pavla.  

Večerem vzpomínání na spisovatele, novináře a  sportovního reportéra provázel  známý sportovní   redaktor 
a komentátor Jaroslav Suchánek. Mgr. Iva Vachková povídala o méně známých drobnostech ze života 
Oty Pavla.  Autorka výstavy o místech, kde spisovatel trávil svá tvůrčí léta, zavedla návštěvníky např. 
do romantického prostředí přívozu na Berounce. 

 
Sedmý večer Osobností a památek Prahy 10 byl nazván Doma u Ladislava Šalouna, ale tentokrát se 

nevyprávělo v Trmalově vile, ale přímo v Šalounově ateliéru ve Slovenské 2 a 4. Ateliérem českého sochaře 
období secese, naturalismu a realismu, zakladatele moderního českého sochařství (dnes ateliérem Akademie 
výtvarných umění) provázel 14. října  Ing. arch. Petr Krajči, kurátor sbírky architektury NTM v Praze.   
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V Tramlově vile byla do začátku listopadu výstava Osobnosti a památky Prahy 10, která představila zajímavé 
stavby a osobnosti Prahy 10. Akci finančně podpořila městská část Praha 10. 

 
Bohatý program byl připraven ve středu 11. listopadu v 18 hodin, kdy proběhl Svatomartinský večer 

v Trmalově vile. Připravena byla vernisáž výstavy a křest publikace Slavná stromořadí v proměnách kulturní 
krajiny , která přiblížila historii i současnost známých českých stromořadí. Expozice byla otevřena v rámci 
Svatomartinského večera – již tradiční akce spojené se křtem nového vína, na níž se v Trmalově vile scházejí 
osobnosti, které s ní spolupracují, místní obyvatelé a zástupci radnice Prahy 10. Představeno bylo svatomartinské 
víno ze klepů Znovín Znojmo.  

Výstava Slavná stromořadí v proměnách kulturní krajiny byla přístupná do 13. prosince, zájemci zde mohli 
koupit i stejnojmennou knihu.  

 
V rámci cyklu večerů Osobností a památek Prahy 10 bylo přichystáno setkání Doma u prof. PhDr. Pavla 

Preisse, DrSC. Přední český historik umění prof. PhDr. Pavel Preiss, DrSC., vzpomínal na rodiče i na svou 
slavnou babičku - spisovatelku a dramatičku Gabrielu Preissovou, která si v Praze 10 nechala postavit dům. 
Večerem provázela spoluautorka knihy Osobnosti a památky Prahy 10 Anna Oplatková.  

 

 
 

25. výročí společnosti Foibos 
 
Kotěrovo centrum architektury, FOIBOS BOOKS Praha a Národní knihovna České republiky připravily 

vernisáž výstavy Slavné stavby rodiny Luragů v Čechách spojenou s představením stejnojmenné publikace 
v úterý 15. prosince 2015 v 18 hodin v Národní knihovně ČR v Křižovnické chodbě v přízemí Klementina 
v Praze 1. Úvodní slovo přednesl generální ředitel Národní knihovny ČR PhDr. Petr Kroupa, promluvil J. Em. 
arcibiskup pražský a primas český kardinál Dominik Duka OP a o díle Carla a Anselma Luragů v Čechách 
vyprávěl prof. PhDr. Pavel Vlček, CSc. Hudební vystoupení obstaraly Natálie Toperczerová a Jana Pazourková 
GMHŠ hl. města Prahy. Večerem uváděl Václav Žmolík. 

Výstava probíhala do 15. ledna 2016. Záštitu nad projektem převzali: arcibiskup pražský Kardinál Dominik 
Duka OP, ředitel Italského kulturního institutu v Praze Giovanni Sciola a starosta MČ Praha 1 Oldřich Lomecký.  

 
Dne 17. prosince 2015 byl v Trmalově vile uspořádán tradiční XV. salon Jana Kotěry  k uctění památky 

tohoto významného architekta a jeho žáka a spolupracovníka Bohuslava Fuchse. Byl to večer s vernisáží výstavy 
na závěr ročního putování po dílech vynikajícího architekta a pedagoga profesora Bohuslava Fuchse. Putování 
začalo 23. června 2015 ve Všechovicích, rodišti Bohuslava Fuchse. Se dvěma putovními výstavami bylo 
navštíveno 10 měst obcí a míst, ve kterých B. Fuchs zanechal své úspěšné  realizace. Výstava Slavné stavby 
Bohuslava Fuchse dorazila do Strašnic, kde ji bylo možné navštívit od 18. prosince 2015 do 10. ledna 2016. 
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Program XV. salonu Jana Kotěry začal ve 14 hodin položením květin na hrob Jana Kotěry na Vinohradském 
hřbitově v Praze 10. Následoval přesun do Trmalovy vily, kde od 16 hodin přednášel Prof. PhDr. Jan Sedlák, 
CSc. na téma Fenomén Bohuslav Fuchs. V 18 hodin začala vernisáž výstavy Slavné stavby Bohuslava Fuchse. 
Hudební vystoupení obstaraly - N. Toperczerová, J. Pazourková (GMHS hl. města Prahy) a V. Podlešáková 
(ZUŠ Lounských). 

Výstavu připravilo Kotěrovo centrum architektury a Foibos Books a byla realizována ve spolupráci 
a za podpory Ministerstva kultury – Státního fondu kultury ČR, Olomouckého kraje, Jihomoravského kraje, 
Kraje Vysočina, statutárního města Brna, statutárního města Jihlavy, měst Bystřice pod Hostýnem, Holešov, 
Znojmo, Tišnov, Třebíč, Heřmanův Městec, obcí Všechovice, Tasov, Třeština, Skryje, hotelu Radun 
v Luhačovicích, Ambiente spol. s r.o. Heřmanův Městec, FA VUT v Brně, FaVU VUT v Brně, Muzea města 
Brna, Okresního archivu Přerov 

 
Předvánoční atmosféra do Trmalovy vily vstoupila také adventním koncertem, který proběhl 

20. prosince 2015. Na koncertě vystoupili kytaristé Tomáš Hokeš a Prokop Jelínek.  
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2.2.7) Dům UM 
 
Dům dětí a mládeže – Dům UM se nachází na adrese Pod Strašnickou vinicí 23, Praha 10. 
Středisko pro volný čas dětí a mládeže Dům UM je umístěn ve Strašnicích v ulici Pod Strašnickou vinicí 23. 

Odloučená pracoviště má v Hostivaři - Petrovicích (Golfová 910/20) a v Uhříněvsi – Dubči (V Bytovkách 
803/12). Posláním je pomoci dětem při účelném trávení volného času, a to buď nabídkou volnočasových aktivit, 
nebo organizací soutěží. 

Dům UM poskytuje širokou nabídku zájmové činnosti, ve více než 200 zájmových útvarech (kroužcích, 
oddílech a souborech s různým zaměřením činností) na jednotlivých pracovištích Domu UM ve Strašnicích, 
Hostivaři a Uhříněvsi. Zájmové útvary realizují svou činnost ale i v tělocvičnách, klubovnách, na základních 
školách Hostýnská, Nad Vodovodem, Hornoměcholupská, Olešská, Starodubečská, Švehlova, U Roháčových 
kasáren, Vachkova, Kunratice, Praha-Petrovice a dalších místech. 

V rámci zájmové činnosti pořádá Dům UM i výukové a vzdělávací programy a kurzy (keramika, výtvarné 
činnosti, základy práce s počítačem a další). Od roku 2010 se navíc provozují na pracovištích Strašnice 
a Uhříněves Centra pro předškolní děti , kde jsou zabezpečeny dopolední programy pro předškoláky 
pod vedením zkušených pedagogů. Pro tyto děti jsou odpoledne připraveny také kroužky. 

Dům UM organizuje i velké množství otevřených akcí pro veřejnost -  dny dětí, čarodějnice, zahradní 
slavnosti, otevřené turnaje, přehlídky činnosti, výtvarná odpoledne a mnohé další. 

Dům dětí a mládeže – Dům UM ve spolupráci se základními a středními školami z obvodu Prahy 10 
organizuje a koordinuje obvodní kola předmětových soutěží, tzv. předmětných olympiád. Dům UM pořádá 
soutěže, ať již vyhlašované MŠMT či vlastní soutěže, stejně tak i organizuje sportovní soutěže. Cílem tohoto 
projektu je hledat nové talenty v jednotlivých oborech z řad žáků základních a středních škol. 

Velkou oblibu má zimní a letní táborová činnost v ČR i zahraničí a odborná specializovaná soustředění 
(lyžařská, vodácká, sportovní, turistická). V tomto směru organizuje také víkendové akce a příměstské tábory, 
ale i akce pro rodiče s dětmi.  

Celoročně Dům UM provozuje táborovou základnu Tři Studně na Vysočině, kde je k dispozici 32 lůžek 
v pevné budově a 70 lůžek v chatkách. Na této táborové základně se realizují tábory i akce se zájmovými útvary. 

V otevřených klubech ve Strašnicích, Uhříněvsi, Hostivaři a Petrovicích je zázemí i pro vlastní činnost 
neorganizované mládeže, kde se jim poskytuje volný prostor. 

Již osvědčené místo v činnosti Domu UM mají i akce v rámci projektů, např. Sport pro všechny, Projekt 
Wizards, Divadelní ateliér či Sedmikráska. 

Internetová stránka je: www.dumum.cz. 
Telefon je 777 721 741 a e-mail: info@dumum.cz. 
 
Pracoviště Strašnice v ulici Pod Strašnickou vinicí 23 má otevřeno 90 zájmových útvarů z oblasti sportu, 

keramiky, výtvarné činnosti, tance, divadla, hudby a techniky. Dále spoluorganizuje sportovní a předmětové 
soutěže MŠMT, vzdělávací kurzy a školení. 

Dům UM má ve Strašnicích hlavní budovu a sídlo ředitelství. Jedná se o dvoupodlažní objekt s půdní 
vestavbou ve vilové zástavbě s přístupnou zahradou a víceúčelovým hřištěm. Pro zájmovou činnost je vybavena 
klubovnou, keramickým a výtvarným ateliérem, PC učebnou, tanečním sálem a otevřeným klubem pro mládež 
s přístupem na internet. 

Pro sportovní činnost využívá pracoviště Strašnice - Vršovice tělocvičny na ZŠ Hostýnská, ZŠ Brigádníků, 
ZŠ Švehlova, ZŠ U Roháčových kasáren a halu Hagibor.  

Od ledna 2010 v Domě UM ve Strašnicích ve spolupráci s MHMP funguje Domeček - Centrum 
pro předškolní děti . Toto zařízení zabezpečuje od pondělí do pátku od 8 do 13 hodin dopolední program, 
který probíhá v rámci zájmového vzdělávání pro předškolní děti od 3 do 6 let pod vedením zkušených pedagogů. 
Cílem je rozvíjet jejich celkový přirozený psychický a fyzický vývoj prostřednictvím programu, který zahrnuje 
jak herní činnosti (v prostorách CPD Domeček, na zahradě, na hřišti), tvůrčí aktivity (hudba, tanec, zpěv, 
výtvarná činnost), tak i vycházky do přírody. 

 
Ve Strašnicích fungují tyto kroužky: 

Název kroužku Věk účastníků Cena za rok 

ANGLICKÁ KONVERZACE 10-18 1600,- Kč 

ANGLIČTINA HROU 6-10 1400,- Kč 
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ANGLIČTINA PRO NEJMENŠÍ 3-6 1400,- Kč 

ATELIÉR 1 10-15 1700,- Kč 

ATELIÉR 2 12-25 2600,- Kč 

BADMINTON HROU 9-18 1500,- Kč 

BADMINTON PRO DOSPĚLÉ 16-99 1700,- Kč 

BADMINTON PRO POKROČILÉ 10-18 1500,- Kč 

BADMINTON ZAČÁTEČNÍCI 8-15 1500,- Kč 

BASKETBAL WIZARDS PŘÍPRAVKA I. 7-10 1700,- Kč 

BASKETBAL WIZARDS PŘÍPRAVKA II. 7-12 1700,- Kč 

BASKETBAL WIZARDS ŠMOULINKA 7-11 2400,- Kč 

BASKETBAL WIZARDS U12 DÍVKY 9-12 2900,- Kč 

BASKETBAL WIZARDS U12 CHLAPCI 9-13 2900,- Kč 

BASKETBAL WIZARDS U15 DÍVKY 12-15 3200,- Kč 

CENTRUM PRO PŘEDŠKOLNÍ DĚTI DOMEČEK 3-6 7000,- Kč 

DAFAYA 16-25 1800,- Kč 

DÁMA 7-18 1400,- Kč 

DIVADLO 1 6-10 1600,- Kč 

DIVADLO 2 11-18 1900,- Kč 

DIVADÝLKO 1 3-6 1600,- Kč 

DIVADÝLKO 2 3-6 1600,- Kč 

DUHOVÁ KULI ČKA 1 3-5 1400,- Kč 

DUHOVÁ KULI ČKA 2 3-5 1400,- Kč 

FILMOVÁ ANIMACE 8-14 2200,- Kč 

FLÉTNA 1 5-14 1600,- Kč 

FLÉTNA 2 5-14 1600,- Kč 

FLORBAL HLASNA 16-99 1800,- Kč 

FLORBAL WIZARDS PŘÍPRAVKA ZŠ HOSTÝNSKÁ 7-12 1700,- Kč 

FLORBAL WIZARDS PŘÍPRAVKA ZŠ U R. K. I. 7-9 1500,- Kč 

FLORBAL WIZARDS PŘÍPRAVKA ZŠ U R. K. II. 9-11 1500,- Kč 

FLORBAL ZÁBAVA 12-18 1700,- Kč 

FUTSAL WIZARDS 16-99 1800,- Kč 

FUTSAL WIZARDS JUNIOŘI 11-16 1500,- Kč 

HIP HOP BABIES 7-12 2100,- Kč 

HIP HOP CHICS 14-26 2100,- Kč 

HISTORICKÝ ŠERM 10-26 1500,- Kč 
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HOPÍK 4-6 1400,- Kč 

HRAVÝ KLAVÍR 7-25 2100,- Kč 

HRNEČEK 1 3-7 1500,- Kč 

HRNEČEK 2 3-7 1500,- Kč 

HRNEČEK 3 3-7 1500,- Kč 

INTERKULTURNÍ KREATIVNÍ KURZ ČES. JAZYKA 6-15 0,- Kč 

IRSKÉ TANCE 7-12 1600,- Kč 

JAZZ DANCE 1 6-10 1800,- Kč 

JAZZ DANCE 2 10-15 1900,- Kč 

JÓGA PRO DĚTI OD 6 DO 10 LET 6-10 1400,- Kč 

JÓGA PRO DĚTI OD 8 DO 12 LET 8-12 1400,- Kč 

JÓGA PRO DOSPĚLÉ 16-99 1400,- Kč 

KERAMICKÝ ATELIÉR 10-50 2100,- Kč 

KERAMIKA 1 6-16 1900,- Kč 

KERAMIKA 2 5-16 1900,- Kč 

KERAMIKA 3 6-16 1900,- Kč 

KERAMIKA 4 6-16 1900,- Kč 

KERAMIKA 5 6-16 1900,- Kč 

KERAMIKA 6 4-16 1900,- Kč 

KLUB DÁMY 12-99 700,- Kč 

KRŮČEK 4-6 1600,- Kč 

KYTARA 1 7-25 1700,- Kč 

KYTARA 2 7-25 1700,- Kč 

KYTARA 3 7-25 1700,- Kč 

KYTARA 4 7-25 1700,- Kč 

LAKROS HROU PRO ŽÁKY A ŽÁKYNĚ 11-15 1400,- Kč 

LEGENDY 10-18 1400,- Kč 

MÍČOVÉ HRY - ZÁBAVA 7-11 1500,- Kč 

MÍČOVÉ HRY I. 6-9 1500,- Kč 

MÍČOVÉ HRY II. 9-13 1500,- Kč 

MÍČOVKY PRO NEJMENŠÍ I. 5-7 1500,- Kč 

MÍČOVKY PRO NEJMENŠÍ II. 5-9 1500,- Kč 

MODELÁŘ I. 6-12 1200,- Kč 

MODELÁŘ II. 10-18 1500,- Kč 

MODERNÍ TANEC 1 6-12 1600,- Kč 
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MODERNÍ TANEC 2 10-15 1600,- Kč 

MODERNÍ YOYOVÁNÍ 8-18 1900,- Kč 

NAHOĎ 18-26 1800,- Kč 

PALETKA 2-99 800,- Kč 

PASTELKA 3-6 1500,- Kč 

PIDIŠKOLKA 2-4 2600,- Kč 

ŠIKULA 3-6 1500,- Kč 

TVŮRČÍ FOTOGRAFIE 8-14 1900,- Kč 

VOLEJBAL ZAČÁTEČNÍCI MIX 11-14 1500,- Kč 

VOLEJBAL ŽENY MÍRNĚ POKROČILÉ, POKROČILÉ 16-99 1500,- Kč 

VÝTVARKA 1 5-12 1700,- Kč 

VÝTVARKA 2 6-12 1700,- Kč 

VÝTVARKA 3 6-12 1700,- Kč 

VÝTVARKA 4 6-12 1700,- Kč 

VÝTVARKA 5 6-12 1700,- Kč 

WIZARDS BASKETBAL ŽENY, JUNIORKY 16-99 1800,- Kč 

WIZARDS FLORBAL MLADŠÍ ŽÁCI, ÉLEVOVÉ 11-13 3500,- Kč 

WIZARDS FLORBAL ŽÁKYNĚ 11-15 2400,- Kč 
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2.2.8) Knihovny 
 
Knihovní síť v Praze zastřešuje Ústřední knihovna hl. m. Prahy, která se nachází na Mariánském náměstí 1/98 

v Praze 1, informace o městské knihovně se dají dohledat na internetové adrese: http://www.mlp.cz/.  Městská 
knihovna má po Praze svou síť knihoven, zřizovatelem je hlavní město. 

V Praze 10 jsou čtyři pobočky – knihovna Korunní, Skalka, Zahradní Město a Dům čtení.  
V knihovně Korunní , Korunní 68/2160, je sídlo ředitelství Obvodní knihovny pro Prahu 10 a 15. Je zde 

automatizovaná knihovna, bezplatný přístup na internet pro čtenáře městské knihovny, je zde literatura 
pro dospělé a děti, naučná beletrie, denní tisk a časopisy, audiomateriály (CD, MC, jazykové učebnice, 
audioknihy).  

Knihovna Korunní je otevřena v pondělí od 13 do 19 hodin, od úterý do pátku od 9 do 19 a v sobotu 
od 9 do 13 hodin. Telefon: 224 257 661.  

 
Pobočka Korunní byla uzavřena od pondělí 27. července 2015 do 7. prosince 2015 z důvodu revitalizace. 

Architekt Tomáš Hořava knihovnu obohatil o pohodlné sezení od židlí přes pohovky ve stylu třicátých let 
až po pódium pro polehávání určené zejména mladším návštěvníkům. Regály v dětském oddělení oživil 
barevnými věžičkami a souborem šesti kostek se slovy, ze kterých se dají složit přísloví dobře známá, ale i zcela 
nová. Velkou změnou prošel zejména výpůjční pult a jeho pracovní uspořádání. Cílem bylo provzdušnit prostor 
knihovny a oživit jej barvami. Knihovna tak v některých místech připomíná interiér anglického klubu, ale s tím 
rozdílem, že do knihovny může přijít každý.  

Pobočka Městské knihovny v Praze Korunní je jednou z mála staveb v konstruktivistickém stylu konce 20. let, 
navíc stavba byla pro knihovnu přímo projektovaná. Stavba knihovny v těsné blízkosti Vinohradské vodárenské 
věže začala 2. října 1928. Tedy jen pár dnů před slavnostním otevřením Ústřední knihovny na Mariánském 
náměstí. Slavnostní otevření nové knihovny v Korunní ulici proběhlo 8. prosince 1929 a stalo se součástí oslav 
50. výročí povýšení Královských Vinohrad na město a 80. výročí založení obce. Zajímavostí je, že v letech po 
otevření návštěvníkům knihovna kromě čítárny, šatny a terasy nabízela také čekárnu. Čtenáři totiž neměli volný 
přístup ke knihám, ale museli čekat, až jim tu jejich vybranou knihovník podá „přes pult“. První velká novodobá 
rekonstrukce knihovny proběhla v letech 2001–2003.  

Otevírací doba zůstává nezměněna. 
 
Knihovna Skalka, Rubensova 2/2237, je automatizovaná, má bezplatný přístup na internet pro čtenáře MKP, 

obsahuje literaturu pro dospělé a děti, naučnou beletrii, ale i denní tisk a časopisy. 
Knihovna Skalka je v pondělí otevřena od 13 do 19 hodin, v úterý od 9 do 16 hodin, ve středu a ve čtvrtek 

od 12 až do 19 hodin a v pátek od 9 do 16 hodin. Telefon: 274 810 707.  
 
Pobočka Městské knihovny Praha – Zahradní M ěsto, Topolová 14/2961, vlastní literaturu pro dospělé a děti, 

naučnou beletrii, odebírá denní tisk a časopisy. Zdarma je tu také přístup na internet. 
Pobočka Zahradní Město je v pondělí přístupna od 13 do 19, ve středu od 12 do 19 hodin a v pátek od 9 

do 16 hodin. Telefon: 272 651 427.  
 
Pobočka Dům čtení se nachází v Ruské ulici 192/1455 a byla otevřena po rekonstrukci v listopadu 2010. 

Dům čtení se specializuje na beletrii. Na své si zde přijdou nejen milovníci klasických děl či dobrodružné 
literatury. Detektivky, sci-fi, fantasy a horor jsou zde zastoupeny silněji než ve většině ostatních poboček 
Městské knihovny.  Nechybí zde i literatura naučná nebo knížky pro děti. Půjčovat si mohou čtenáři nejen knihy, 
ale i časopisy, noviny, mluvené slovo na různých médiích, mapy či filmová DVD. V roce 2011 zde začaly 
fungovat i tzv. elektronické knihy. V Domě čtení v Ruské si mohou čtenáři půjčit i čtečky elektronických knih. 

Pobočka v Ruské ulici patří k největším v Praze. Díky rekonstrukci se budova knihovny zvětšila a plocha 
knihovny zhruba ztrojnásobila a nyní činí 1200 metrů čtverečních. Z jednopatrové budovy se stala pětipodlažní 
s šestým podlažím v suterénu, kde je centrální úložiště méně půjčované beletrie z poboček celé Prahy. V přízemí 
se půjčují a vrací knihy, je zde i denní tisk. V prvním patře je beletrie, ve druhém je naučná literatura a klubovna, 
ve třetím je literatura pro děti a ve čtvrtém patře je technické zázemí. 

Pro návštěvníky je k dispozici klubovna, kterou je možné od zbytku knihovny oddělit vysouvacími dveřmi. 
Je zde také koutek pro děti. V prvním patře je odpočinková terasa, která je přístupná občanům. Objekt má 
bezbariérové vstupy do každého patra pomocí moderních výtahů. Jsou zde bezbariérová WC nebo místa 
pro přebalení miminek. V budově jsou volně k dispozici stolní počítače napojené na internet i wifi připojení 
pro notebooky čtenářů.  
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Dům čtení Ruská je možné navštívit v pondělí mezi 13. a 19. hodinou, v úterý od 9 do 16 hodin, ve středu 
a ve čtvrtek od 12 do 19 hodin, v pátek od 9 do 16 hodin a v sobotu od 9 do 13 hodin. Telefon: 272 736 457.  

V Domě čtení (Ruská) probíhal rozmanitý program. Tato pobočka je zaměřena na beletrii a tomu odpovídá 
i programová nabídka doplňkových aktivit. Kromě přednášek se zde konaly besedy pro předškolní a školní děti 
a pro středoškoláky, např. klub pro předškolní děti a jejich rodiče - Méďa Tulák. Probíhají zde kulturně 
vzdělávací a společenské akce jako literární kluby, setkání s autory a literárními kritiky nebo večery literárních 
časopisů. Skoro všechny akce jsou zdarma a navíc na ně můžou přijít i lidé, kteří nejsou čtenáři knihovny. 

 
Tradiční akcí knihovny je klub pro předškolní děti a jejich rodiče - Méďa Tulák, která se zde konala 2., 16. 

a 30. ledna. 
7. ledna od 18.00 hodin bylo připraveno Čtení autorů ze Strašnic. V rámci nového cyklu literárních večerů 

představil Dům čtení současné i nežijící autory, kteří jsou spjati s Prahou. První večer byl věnován spisovatelům 
ze Strašnic - básnířce a prozaičce Boženě Správcové (v roce 2013 vydala básnickou knihu Strašnice), básníku 
a dlouholetému šéfredaktoru literárního obtýdeníku Tvar Luboru Kasalovi (kniha Orangutan v továrně) 
a básníku a prozaikovi Milanu Urzovi, který četl ze své knihy Jeremiášův vztek a také ze svých básnických 
textů. 

14. ledna se hovořilo o české beletrii, která vyšla v roce 2014. Připomenuty byly i další literární události, 
festivaly a knižní veletrhy. 

15. ledna proběhla přednáška personalistky Mgr. Moniky Kašparové nazvaná Jak uspět při hledání zaměstnání.  
O tom, že se Praha 1. prosince 2014 stala Městem literatury pod patronací UNESCO, hovořila 21. ledna 

koordinátorka projektu Kateřina Bajo. 
Debatu o historii a současnosti spolkového života v Praze 10 vedli 22. ledna zástupci Společně pro desítku. 
28. ledna se konal komponovaný večer věnovaný básníkovi, grafikovi a tiskaři Bohuslavu Reynkovi. O jeho 

tvorbě, životě a díle hovořil literární historik a kritik Jaroslav Med a v průběhu večera zazněly ukázky 
z Reynkových básní. 

 
4. února proběhl další díl cyklu o autorech, kteří jsou spjati s Prahou a v jejichž díle se Praha objevuje. V rámci 

Čtení pražských autorů vystoupil Marek Šindelka, autor nastupující prozaické generace, v jehož posledním díle 
Mapa Anny hraje současná Praha a i ta z devadesátých let 20. století podstatnou roli. 

Méďa Tulák se konal 6. a 20. 2. 
Dramaturg Domu čtení Josef Straka hovořil 11. 2. o knižním trhu, literatuře a nových médiích. 
18. února se diskutovalo s aktivistou Lukášem Borlem z Mostecké solidární sítě, o tom, jak se mohou bránit 

poškození zaměstnanci. 
19. února proběhl diskusní večer Společně pro desítku, který řešil téma „Staří a mladí v symbióze?“ a „Jak se 

žije v Praze 10 seniorům a dětem?“.  
25. 2. byl program Vlastní světy: nová spiritualita, na kterém hovořil religionista Ivan Odilo Štampach. 
 
4. 3. byl večer básníka Víta Janoty a jeho hostů. 
O významu pohybových aktivit pro prevenci i léčbu tělesných a mentálních problémů střední a starší generace 

přednášela 5. 3. sportovní lékařka, cvičitelka a lektorka zdravotní tělesné výchovy v ČASPV MUDr. Vlasta 
Syslová. 

6. a 20. 3. byl uspořádán program Méďa Tulák. 
11. 3. byl připraven dokumentární večer věnovaný spojitostem v díle a životě Jana Nerudy nazvaný Nehněvej 

se, že se tobě směju. Vyprávěl, četl a promítal literární editor, autor a dokumentarista Daniel Razím. 
18. 3. proběhl autorský večer básníka a hudebníka Michala Bystrova. 
19. 3. se diskusní večer Společně pro Desítku zabýval rozpočtem MČ Praha 10 pro rok 2015. 
25. 3. byl připraven pořad Vlastní světy: obraz japonské společnosti nejen v dílech Haruki Murakamiho. 

O japonské literatuře hovořila překladatelka Klára Macúchová a o současné japonské společnosti Martin Tirala, 
odborný asistent v Ústavu Dálného Východu UK FF. 

 
1. dubna se konalo autorské čtení pražských autorů – patronský večer prozaičky a rozhlasové redaktorky Ivany 

Myškové a jejích hostů. 
3. a 17. 4. se konal tradiční Méďa Tulák. 
Knihovna a její role v občanské společnosti se řešilo 8. 4. Diskusní setkání vedla ředitelka Městské knihovny 

v Táboře a bývalá vedoucí oddělení digitalizace v Městské knihovně v Praze Eva Měřínská. 
Komponovaný večer Isaak Babel – Beňa Krik byl připraven 9. dubna. 
15. 4. proběhlo autorské čtení prozaika Pavla Filky z knihy Za minutu dvanáct: český inženýr v ozubených 

kolech dějin. 
Diskusní večer o letošních cenách Magnesia Litera vedl 22. dubna dramaturg Domu čtení Josef Straka. 
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23. 4. proběhl diskusní večer Společně pro desítku na téma Zmizelá Praha 10 – vyprávění pamětníků 
a z promítání historických fotografií z archivu Věra Olahové a Františka Vrbeckého. 

29. 4. proběhl cyklus Vlastní světy, tentokrát dorazil etolog a sociolog působící na PřF UK Daniel Frynta 
a biolog a dokumentarista Andran Abramjan.  

 
6. 5. se konalo autorské čtení pražských autorů, na kterém se představil prozaik Lukáš Prchal. 
Méďa Tulák zavítal do Domu čtení 15. a 29.5.  
20. 5. byl připraven pořad Čtenáři čtenářům. 
21. 5. připravili zástupci Společně pro Desítku diskusi na téma Plní radniční noviny Prahy 10 svoji roli? 
Cyklus Vlastní světy pokračoval 27. května tématem Squatting jako řešení. 
 
3. 6. pokračovala autorská čtení pražských autorů, na kterém vystoupila prozaička Irena Dousková. 
5. a 19. 6. byl tradiční pořad Méďa Tulák. 
Večer básníka Roberta Jandy a jeho hosta se konal 10. června. 
11. června přednášeli Eva Maratová a Marie Chalupová na téma Jak můžeme každý den podporovat imunitní 

systém.  
17. 6. byl program Čtení na letní měsíce. 
Autorský večer prozaika Karla Rady a jeho hostů (čtení knižní noviny Promiskuitní večírek) proběhl 18. 6. 
Pohádka pro děti nazvaná Rytíři se hrála 24. 6. 
Všechny pobočky Městské knihovny byly od 27. 7. do 9. 8. uzavřeny.  
19. srpna Dům čtení v Ruské ulici hostil malý festival autorského čtení. Představilo se na něm sedm autorů 

z různých částí republiky. Z Ostravy přijel Jan Nemček, svoje básně přečetly básnířky Alžběta Luňáčková 
původem z Opavy a Kateřina Bolechová z Českých Budějovic. Z jižních Čech dorazil básník, prozaik 
a organizátor českobudějovických literárních večerů Miroslav Boček. Dalšími přítomnými básníky byli Radek 
Štěpánek z Netolic a Petr Řehák a Tomáš Čada z Prahy.  

 
2. 9. se konalo autorské čtení Martina Reinera, který napsal román o básníku Ivanu Blatném. 
9. září se v Domě čtení uskutečnila akce v rámci projektu Praha-město literatury – Literární procházky. Praha 

se totiž 1. prosince 2014 stala kreativním městem literatury pod patronací UNESCO. Součástí projektu byly 
od 20. září i literární procházky po pražských místech, která výrazně zasáhla do života a díla významných 
spisovatelů – například Franze Kafky, Alberta Camuse, Egona Bondyho, Jana Nerudy, Jakuba Arbese 
a Vladimíra Holana. Průvodci byli současní čeští prozaici, básníci či teoretici. O literárních procházkách 
promluvila koordinátorka projektu a spisovatelka Ivana Myšková a její hosté (Věra Koubová, Petr Pazdera 
Payne a další). 

11. a 25. 9. bal na programu Méďa Tulák. 
16. 9. se promítal film festivalu Jeden svět – Úžasný Ázerbájdžán. 
Diskusní večer připravený Společně pro Desítku na téma Jakou školu chceme pro naše děti? se konal 17. 9. 
23. 9. vystoupili v rámci cyklu Vlastní světy patroni Domu čtení na rok 2015 Ivana Myšková a Vít Janota. 
30. 9. se návštěvníci seznámili s novými básnickými knihami Evy Frantinové a Karla Sýse. 
 
7. října se konalo další autorské čtení pražských autorů, na které dorazil prozaik Václav Kahuda. Ten vydal 

knihy Příběh o baziliškovi, Exhumaci, Veselou Bídu, román Houština, Proudy a v roce 2014 román Vítr, tma, 
přítomnost, který byl v letošním roce nominován na cenu Magnesia Litera za prózu.  

9. října se mohly děti s Méďou Tulákem vypravit do tajemné zahrady, která se probouzí, až když všichni 
ostatní spí. 23. října se Méďa Tulák skamarádil s pavoukem, který snil o dobrodružství. 

14. října byl připraven pořad nazvaný Překladatelské zákulisí. Hosty večera byli překladatelé krásné literatury 
a poezie a laureáti překladatelské ceny Jiřího Levého Zbyněk Rohlík (němčina) a Jan Komárek (vietnamština). 
Večer připravila Obec překladatelů. 

15. října se promítal film Krev v mobilech z festivalu Jeden svět. 
 21. října o svých „Vlastních světech“ vyprávěl psycholog Jiří Šípek a violoncellistka Gabriela Houšková 

Benešová. 
22. října se konal další diskuzní večer iniciativy Společně pro Desítku, na kterém se řešilo téma Jak se žije rok 

po komunálních volbách v Praze 10?  
O tom, co se nyní děje v české literatuře promluvil 29. října dramaturg Domu čtení, moderátor autorských 

čtení a básník Josef Straka.  
 
Český spisovatel a textař Petr Stančík vystoupil 4. listopadu v rámci autorského čtení pražských autorů. 
11. listopadu se v Domě čtení konal festival Den poezie: Zpráva pro lidstvo aneb autorské čtení olomouckých 

básníků Tomáše Tichého a Mojmíra Vrby. Uváděl básník Jonáš Hájek. 
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12. 11. vedli Marie Chalupová a Eva Maratová přednášku na téma Irisdiagnostika – oko jako obraz našeho 
tělesného i psychického zdraví.  

13. a 27. 11. byl Méďa Tulák. 
Večer soudobé skandinávské poezie proběhl 18. listopadu. V průběhu večera zazněly texty nositele Nobelovy 

ceny za literaturu Tomase Transtroemera v překladech a v podání básníka Víta Janoty. Promluvila překladatelka 
finské poezie Jitka Hanušová a překladatelka švédské poezie Dagmar Hartlová. 

Večer o současné uprchlické krizi byl naplánován na 25. listopadu. Diskuzi společně s básníkem Josefem 
Strakou vedl chilský spisovatel žijící v Čechách Jorge Zuňiga Pavlov. Jejich hosty byli provozovatel „kulturní 
lodi“ na Vltavě Avoid Floating Gallery Ivo Slavík a český prozaik Vratislav Kadlec. 

26. 11. proběhl pořad nazvaný Výjimečná místa Prahy 10 – Solidarita, bydlení s příznačným jménem. 
Večerem uváděla historička umění a editorka knihy o Solidaritě Barbora Špičáková. Součástí setkání byly 
i vzpomínky obyvatel této zajímavé lokality a prezentace knihy. 

 
Dům čtení mimo Dům čtení se konal 1. 12. Literární večer tří autorů proběhl v Pražském literárním domě 

autorů německého jazyka. 
2. 12. proběhlo uvedení nových patronů Domu čtení na rok 2016 a jejich autorské čtení. Patrony na rok 2016 

se stala básnířka Olga Stehlíková, držitelka ceny Magnesia Litera za poezii za rok 2014 (za básnickou sbírku 
Týdny), a prozaik Marek Šindelka, držitel ceny Magnesia Litera za prózu za rok 2011 (za soubor povídek 
Zůstaňte s námi). Stávající patroni, prozaička Ivana Myšková a básník Vít Janota, osobně předali patronát svým 
nástupcům. 

9. 12. v rámci čtení pražských autorů vystoupila prozaička Radka Denemarková (první patronka Domu čtení 
na rok 2011). 

11. 12. byl naplánován Méďa Tulák. 
16. prosince připravila knihovna pohádku pro děti Kocour v botách. Loutková pohádka se zpěvy a ptačím 

sborem vznikla na motivy pohádky bratří Grimů. Hráli Tomáš Běhal a Tomáš Podrazil.  
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2.2.9) InGarden  
 
Školící a kulturní centrum InGarden sídlí v ulici Nad Primaskou 292/45 ve Strašnicích. 
InGarden nabízí pronájem tří samostatných sálů se dvěma samostatnými prostory pro catering. Celková 

kapacita 110 osob (70 + 30 + 10 osob). Vhodné pro školení, kurzy, meetingy i kulturní akce. Školící a jednací 
sály jsou vybaveny moderní audiovizuální technikou.  

InGarden, občanské sdružení, uskutečňuje kulturní a vzdělávací projekty. Mezi kulturní akce patří 
i zastupování kreslíře Pavla Kantorka, proto pořádá sdružení v Praze i dalších městech ČR pravidelné výstavy 
kresleného humoru. V objektu InGarden se konají výstavy a je zde stálá prodejní expozice kresleného humoru a 
knížek Pavla Kantorka. Mezi vzdělávací programy patří mimo jiné zdravotnické kurzy pro odbornou i laickou 
veřejnost (první pomoc). Pořádají se zde i kurzy olejomalby.  

Internetové stránky mají na adrese: http://www.ingarden.cz/.  
E-mail je ingarden@ingarden.cz. 
Telefon 603 485 193. 
 
Od 21. května do 30. června 2015 mohli návštěvníci školicího centra InGarden možnost vidět výstavu 

58 velkoformátových tisků vtipů Pavla Kantorka. Zároveň byl zahájen prodej originálních kreseb společně 
s katalogem výstavy a knížkami ilustrovanými Pavlem Kantorkem. Výstava byla otevřena. 

 

 
 

Výstava kreslených vtipů Pavla Kantorka s herečkou Miriam Kantorkovou 
 

Od 10. srpna do 14. září mohli zájemci navštívit výstavu kreslených vtipů Pavla Kantorka. Spolek InGarden, 
jako organizátor výstavy, společně s podporou MČ Praha 10 v Zásobníku projektů – město na míru, připravily 
výstavu na veřejném prostranství dětského hřiště v ulici Nad Primaskou (u rohu ulic Starostrašnická 
a Nad Primaskou). Vstup byl zdarma a otevřeno bylo po celý týden od 8 – 21 hodin.  

Ke zhlédnutí bylo 40 velkoformátových vtipů. Díky podpoře MČ Praha 10 se jednalo o vtipy nově vytištěné, 
dosud nevystavované, dále zde byl vyvěšen panel s životopisem Pavla Kantorka i fotografie z jeho života. 

Souběžně od 10. srpna do 5. září byla ve školicím centru InGarden, Nad Primaskou 292/45, další výstava vtipů 
Pavla Kantorka, kde se daly nakoupit autorské tisky, katalogy nebo pohledy. Otevírací doba byla od pondělí 
do pátku od 10 do 18 hodin. Vstupné pro dospělou osobu činilo 80 Kč, děti do 15 let v doprovodu dospělého 
měly vstup zdarma. 
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Profesor RNDr. Pavel Kantorek, Ph.D., svými výstavami dovoluje nahlédnout do hlubin dvou různých 
osobností - na jedné straně do hlubin vědy zahleděného badatele, na straně druhé humoristy, nacházejícího vtip 
v běžných situacích kolem sebe.  

Slavnostní otevření výstavy na hřišti v ulici Nad Primaskou proběhlo 10. srpna od 15 hodin. Přítomni byli jak 
organizátoři, tak i herečka Miriam Kantorková, sestřenice kreslíře Pavla Kantorka. Vstup na výstavu i slavnostní 
zahájení bylo díky podpoře MČ Praha 10 zdarma.  

 
Koncem roku připravilo centrum InGarden prodejní předvánoční výstavu kreseb Pavla Kantorka Vánoční 

výběr, která probíhala ve Strašnicích do 18. prosince. Ke zhlédnutí či zakoupení bylo 80 tisků, z toho polovinu 
tvořily v ČR poprvé prezentované kresby, které dosud vyšly jen v zahraničních časopisech a knihách. Ke koupi 
byl nově připravený Adventní kalendář s výběrem jeho nejlepších vtipů.  
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2.2.10) Galerie PRE 
 
Galerie PRE se nachází v budově B Pražské energetiky, a.s., Na Hroudě 1492/4, Praha 10. Expozice je 

prodejní a vstup do galerie je zdarma. Výstava je otevřena každý pracovní den od 12 do 18 hodin.  
Galerie PRE má bohatou historii. Ta se začala psát již v roce 1998 – zároveň se slavnostním otevřením nové 

provozní budovy ředitelství Pražské energetiky. Po dokončení přestavby suterénních částí v roce 2004 se galerie 
přesunula do nových reprezentačních výstavních prostor, kde sídlí dodnes. Vystavovány jsou zde díla umělců 
zvučných jmen i začínajících talentů. 

Tyto kulturní akce se konaly za podpory předsedy představenstva, generálního ředitele Pavla Elise, vedení 
společnosti Pražská energetika, a.s., a Agentury Gejzír. 

 
V Galerii PRE vystavoval od 11. 11. 2014 do 9. 1. 2015 Vladimír Mencl své obrazy v expozici nazvané 

Česká krajina. 
 
Od 20. ledna do 27. února vystavoval svá díla chomutovský výtvarník a galerista Roman Křelina (*1966 

ve Vrchlabí). Představil zde na 50 obrazů – akrylů a olejů na plátnech, 12 soch a několik grafik. Expozici pod 
názvem Osobní pouť zahájil při slavnostní vernisáži 20. ledna historik umění Aleš Novák, který přirovnal název 
výstavy k autorovu hledání stylu, barev i námětů. Mezi hosty nechyběli renomovaní výtvarní umělci, např. 
Michail Ščigol, Bob Hochman, Josef Buben, Radka Kuželová a další. 

Roman Křelina je absolventem výtvarné katedry Pedagogické fakulty Univerzity J. E. Purkyně 
v Ústí nad Labem. Tvoří a žije v krušnohorské obci Orasín. Věnuje se výtvarné činnosti v oblasti malby, 
sochařství a grafiky. Pravidelně vystavuje doma i v zahraničí. Na svém kontě má 150 výstav. Jeho díla jsou 
zastoupena v soukromých sbírkách v Evropě, USA, Asii i Austrálii.  

 
Výstava děl Radky Kuželové a Ziny Lhotkové nazvaná Toulky života byla návštěvníkům zpřístupněna 

od 10. 3. do 30. 4. 
 
Výstava děl ak. mal. Jiřího Kubelky a malířky Anny Schumacher „Setkání“ byla v Galerii PRE k vidění 

od 12. 5. do 26. 6. 
 
Následovala výstava fotografií řecké vizuální umělkyně žijící v Praze Chloe Geitmann – Akrithaki. Výstava 

nazvaná Očima Chloe byla v Galerii PRE od 15. 9. do 30. 10. 2015. 
 
Posledním umělcem, který zde v roce 2015 vystavoval, byla Ilona Loubková. Její výstava obrazů Hledání 

barevné harmonie byla přístupna veřejnosti od 10. 11. do 18. 12. 2015. 
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2.2.11) Ostatní kulturní akce 
 
 

Klub K2 
 
Mateřský a dětský klub K2 sídlí od září 2009 na adrese Ostružinová 2933/9, Praha 10. Klub K2, o.p.s., který 

funguje od roku 2005, poskytuje komplexní podporu rodinám s dětmi. Vytváří bezpečné prostředí pro rodiny, 
pomáhá sladit rodinný a pracovní život rodičům malých dětí. Cílem projektů je zdravý a harmonický rozvoj 
rodiny, posilování rodičovských kompetencí, prevence rodinných a partnerských krizí. 

Klub K2 usiluje o zlepšení postavení žen (rodičů) s malými dětmi v soukromém i veřejném životě. Tato 
obecně prospěšná společnost chce podporovat matky před, na a po mateřské – rodičovské dovolené. 

Posláním rodinného centra K2 je poskytovat komplexní podporu a služby rodičům s dětmi od 0 do 6 let 
a provádět osvětu rovných příležitostí žen a mužů. Nabízet preventivní a aktivizační služby podporující 
slaďování rodiny a práce nejen jednotlivcům, ale i zaměstnavatelům a organizacím. 
Činnost Klubu K2: asociace pečovatelek o děti, dětský klub, komunitní akce pro rodinu, komunitní zpravodaj 

– Klubko, kurzy pro rodiče s dětmi, kurzy pro děti, kurzy pro rodiče, mobilní dětský koutek, poradenství, 
přednášky a besedy pro rodiče, rekvalifikační kurzy, sociální služby a Školka K2. 

Otevřeno je od pondělí do pátku dle programového rozvrhu. Mají tu program pro děti (s doprovodem rodičů) 
a program pro rodiče (s hlídáním dětí). Kromě řady kroužků zde funguje i Dětský klub aneb zkusíme to bez 
maminek, kde je pro děti od dvou let každé úterý, čtvrtek a pátek připraven program plný zábavy a poučení 
na celé dopoledne. Platí se 130 korun na hodinu a 500 korun na celé dopoledne (od 8:30 do 12:30) s možností 
prodloužení do 15 hodin. V připraveném a navazujícím programu si děti hrají, muzicírují, tvoří, poslouchají 
pohádky a učí se poznávat nové. 

Internetové stránky má www.klubk2.cz a telefon je 723824703. 
 
Obecně prospěšná společnost Klub K2,o.p.s., od 1. března 2013 provozuje Školku K2 v Olešské 18/2222 

v Praze 10. Školka se nachází v budově Základní školy v Olešské ulici a od září 2013 jsou otevřeny dvě třídy 
pro 42 dětí. 

Školka K2 je určena pro děti z Prahy 10 od dvou let věku, čímž se částečně nahrazují chybějící jesle. Nižší 
počet dětí ve třídě  dovoluje a usnadňuje individuální přístup k dětem, jež je všem učitelkám školky K2 vlastní. 
Stravování je zajištěno školní jídelnou v budově školky. 

Vstřícný nájem ze strany městské části Praha 10 umožňuje udržovat nižší školné než v ostatních soukromých 
školkách.  

Školka Olešská pracuje podle vlastního vzdělávacího projektu Rosteme s přírodou – hledáme své místo 
ve světě, ve kterém pedagogičtí pracovníci využívají své dosavadní zkušenosti. Kromě témat z přírody se školka 
zaměřila na zdravý životní styl a pozitivní vztahy mezi dětmi. 

Email je: skolka@klubk2. 
Telefon je: 721 088 186. 
 
Klub K2 zajišťuje poradenství, přednášky a besedy pro rodiče, rekvalifikační a vzdělávací kurzy. V roce 2015 

bylo např. připraveno: 
22. 1. od 16 hodin se konala v Rodinném centru K2 v Ostružinové ulici 9 přednáška výživové poradkyně DiS. 

Martiny Kučerové Zdravá výživa dětí. 
 
Ve čtvrtek 22. ledna přijeli do Školky K2 zaměstnanci Lesů hlavního města Prahy se svým programem Ptáčci 

ve městě. Naučili děti poznávat některé ptačí druhy, řekli, co mají ptáčci rádi, a dokonce se vyráběla i malá 
krmítka. 

 
27. ledna proběhla odborná konference pořádaná Asociací rané péče a výchovy a Klubem K2, kde se sešla 

řada těch, kteří pracují s dětmi mladšími tří let a zvažují registraci dětské skupiny. Regína Dlouhá tady 
představila novou metodickou příručku Standardy kvality péče v dětské skupině, která pod jejím vedením 
vznikla. Příručka by měla pomoci jak zřizovatelům dětských skupin, tak rodičům při výběru kvalitního zařízení. 

 
Díky Grantu OPPA 7 mohl Klub K2 realizovat projekt Zpět do práce s Klubem K2. Díky tomu mohlo zdarma 

probíhat pracovněprávní poradenství JUDr. Jany Seemanové a od 20. února začal další běh Kvalifikačního kurzu 
pro pracovníky v sociálních službách se zaměřením na péči o děti. Rodiče na mateřské a rodičovské dovolené, 
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rodiče vracející se zpět do práce s dětmi (do 2 let od ukončení RD), osoby pečující o závislého člena rodiny 
vracející se na trh práce a rodiče samoživitelé (do 15 let věku dítěte) měli kurz zdarma.  

 
V Rodinném centru Ostružinová se 19. 2. mohli rodiče seznámit se zajímavými Montessori pomůckami 

a materiály. 
 
21. 3. ve  Školce K2 proběhla zkouška profesní kvalifikace Chůva pro děti do zahájení školní docházky 

a Chůva pro dětské koutky, které patří do Národní soustavy kvalifikací. 
 
26. 3. v Rodinném centru Ostružinová proběhl seminář na téma Současné trendy a požadavky na pracovním 

trhu – zajímavý životopis jako součást sebeprezentace. Seminář vedla Ing. Gabriela Puflerová, MBA, která 
současné době pracuje jako HR Consultant a poradenství se věnuje již 10let, a Mgr. Monika Hercegová, 
specialista rozvoje zaměstnanců v mezinárodní stavební společnosti a kariérní poradce. Vstupné bylo 70 Kč 
(s podporou MPSV a MČ Praha 10). 

 
Od jara funguje v Klubu K2 v Olešské 18 psycholožka Mgr. Radomila Lorencová, která pomáhala řešit 

zátěžové situace v rodině - jinakost ve vývoji, v chování, sourozenecké vztahy, zařazování dětí, emoční zralost, 
komunikace s rodiči – mediace, rodina a MŠ, individuální plán rozvoje dítěte, doprovázení, vedení dítěte, rodičů, 
učitelů, výběr pomáhajících institucí, videotrénink, konkrétní metody a způsoby práce vhodné pro dítě, 
supervize. Termíny byly na jaře: 10. 3., 24. 3., 7. 4, 21. 4., 5. 5., 19. 5., 2. 6. vždy od 17 a 18 hodin. 

Jedna konzultace trvala cca 1 hodinu. Klienti  Klubu K2 měli v rámci projektu MPSV 1. konzultaci za 300 Kč 
za hodinu. Aktivity projektu Komunitní práce s rodinou byly podpořeny z dotačního programu Rodina a ochrana 
práv dětí MPSV. 

 
2. 4. byla v Ostružinové 9 velikonoční dílna, kde se zdobily vajíčka, ale vyráběla se i velikonoční dekorace 

pro děti. Vstupné bylo 80 Kč.  
 
Od dubna začala fungovat nová služba akutního hlídání (pro děti do 15 let). Ta je určenou pracujícím rodičům 

a rodičům vracejícím se na trh práce po MD/RD. V rámci projektu Zpět do práce s Klubem K2 (OPPA7) je tato 
služba poskytována bezplatně. 

 
16. 4. se v Rodinném centru K2 v Ostružinové 9 konala přednáška Výchova – odměny nebo tresty? 

psycholožky PhDr. Simony Hoskovcové. Ta se, kromě své spolupráce s Klubem K2, věnuje také výzkumu 
vývoje psychické odolnosti předškolního dítěte na FF UK v Praze. Vstupné: 70 Kč 

 
V rámci akce Celé Česko čte dětem, do které se zapojilo i Rodinné centrum K2, se 17. dubna společně četlo 

dětem z oblíbených knížek. Tentokrát četly lektorky dětského klubu Kačka a Míša.  
 
30. dubna byl v dětském klubu K2 čarodějnický den. 
 
18. 5. se v Rodinném centru K2 konala prakticky zaměřená přednáška Prevence dětských úrazů. Přednášel 

diplomovaný záchranář Marek Hylebrant.  
 
20. 5. od 11 do 17 hodin se konal před nákupním centrem Eden Veletrh sociálních služeb Prahy 10, na kterém 

představil své služby i Klub K2. 
 
25. 5. od 10 do 12 a od 15 do 17 hodin probíhal ve Školce K2 den otevřených dveří a zápis ve Školce K2. 
 
3. 6. od 14 do 18 hodin se konal v areálu Gutovka Den pro rodinu. K připomenutí Mezinárodního dne rodiny 

připravil Klub K2 bohatý program. V 16 hodin byla uvedena pohádka Princezna a drak s divadlem Vysmáto, 
přímo pro maminky byla připravena zajímavá tvořivá dílna pod vedením výtvarnice Lucky Martiškové (15 - 
17 hodin).  
 

Od léta se rozjela nová služba - hlídání dětí v domácím prostředí. Tato nová služba byla určena pro všechny 
děti do 15 let. Zaváděcí cena byla 130 Kč/hod. 

 
Od 1. 9. se ve Školce K2 nově otevřel adaptační program a příprava předškoláků. 
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Od 7. září se znovu v Rodinném centru K2 rozjely kurzy pro maminky s dětmi: ležící miminka – pondělí od 9 
hodin; lezoucí miminka – pondělí od 10 hod.; děti cca 14-24 měsíců – středa od 9 hod. a děti od 2 let – středa 
od 10 hod.  

15. 9. od 9:30 do 14:00 hod. proběhl v zasedacím sále Úřadu MČ Praha 10 ve Vršovické ulici 68 seminář 
k problematice zřizování a provozu dětské skupiny. Po diskuzi následovala návštěva Školky K2 a seznámení 
s jejím provozem. Seminář, na kterém spolupracoval Klub K2 a městská část Praha 10, byl zdarma. 

 
23. 9. v Rodinném centru K2 proběhla přednáška diplomovaného záchranáře Marka Hylebranta Základy první 

pomoci se zaměřením na děti i dospělé a ohrožení jejich zdraví.  
 
10. října od 10 do 16 hodin připravilo rodinné centrum Klub  K2 velkou narozeninovou oslavu. Slavil totiž již 

desáté narozeniny. V roce 2005 založila Karin Marques spolu se Soňou Pohankovou v malém prostoru 
v budově MŠ Hřibská Klub K2. Během prvního roku existence navštívilo klub pro maminky s dětmi zhruba 
padesát rodin a program pro ně zajišťovali dobrovolníci. Postupně se služby zaměřené na nejrůznější problémy 
spojené s rodičovstvím rozšiřovaly. Vznikly poradny, např. psychologická a právní. Klub K2 ale velmi pružně 
reaguje na měnící se potřeby rodin, proto třeba v roce 2010 otevřel Školku K2. Angažují se i ve zkvalitňování 
péče o děti do 6 let obecně, spolupracují s dalšími organizacemi, sestavili tzv. standardy kvality péče pro péči 
v zařízeních. Nabízejí profesionalizaci i ostatním, organizují kvalifikační kurzy pro pracovníky v sociálních 
službách se zaměřením na péči o děti do 6 let. Tyto kurzy byly jednou z příčin, proč se Klub K2 rozhodl nabízet 
svým klientům službu Chůva do domu.   

Kurzy pro rodiče s dětmi, školka, komunitní akce, poradny, kurzy pro chůvy – to je to, čím Klub K2 přispěl 
během deseti let své existence k lepšímu životu rodin na Praze 10. Klubem K2 prošlo za tu dobu víc než tisíc 
klientů. 

V Jabloňové ulici byl v sobotu 10. října bohatý program. Připraveny byly tvořivé dílny pro děti, stánek Lesů 
hl. m. Prahy, domácí kompostování, kutilská dílna, živá hudba, prodej občerstvení a další stánky. Od 11 hodin 
proběhlo divadelní představení Pinocchio v podání Víti Marčíka jr. - divadla Já to jsem. Od 14 hodin vystoupil 
cirkus TeTy se vzdušnou akrobacií. Po představení následoval workshop, během kterého se zájemci mohli naučit 
třeba šplh po šále nebo veletoč na hrazdě. Vstup byl na vše zdarma. 

Během oslavy 10. narozenin Klubu K2 byla slavnostně otevřena čtvrtá etapa naučné stezky pro děti Zahrada 
ve městě. První část zpřístupnil klub veřejnosti v roce 2012.  

 

 
 

Klub K2 slavil deset let 
 

12. 11. byla v Rodinném centru přednáška Právní jednání za nezletilé dítě s ohledem na problematiku 
stavebního spoření. Radila právnička JUDr. Jana Seemanová. 



 145 

 
4. 12. se v Klubu K2 slavil Mikuláš. 
 
Psycholožka Simona Hoskovcová mluvila ve čtvrtek 10. prosince v prostorách Klubu K2 o významu spánku 

pro zdravý vývoj dítěte.  
 
 

Hotel Villa 
 
     Společnost ELIZZA – Hotely, s.r.o., provozuje od roku 2007 Hotel Villa, který se nachází v ulici Okrajní 1 

v Praze 10. Hotel nabízí ubytování ve 32 elegantních, klimatizovaných pokojích, které jsou vybaveny veškerým 
komfortem. Je zde i restaurace „V Růžové zahradě“, kde se natáčel seriál televize Nova Ordinace v růžové 
zahradě. V prostorách hotelu se konají prodejní výstavy, které jsou otevřeny denně od 10 do 20 hodin. Vstup je 
zdarma.  

Internetové stránky www.hotel-villa.cz. 
 
Od 8. ledna do 28. února 2015 zde byla výstava Václava Sivka Metamorfózy času a v čase.  
Ve dnech 5. března - 30. dubna 2015 zde vystavoval Michael Rittstein expozici nazvanou Litografické 

příběhy. 
 Josef Saska zde ve dnech 14. května - 30. června 2015 představil svou výstavu Až přijdou roboti . 
Věra Sedláková vystavovala ve dnech 2. července - 31. srpna 2015 expozici Když ticho promluvilo . 
Dílo Karla Ondrei čka bylo vystaveno ve dnech 3. září - 31. října 2015. Výstava se jmenovala Poetické 

příběhy s tajemstvím.  
Výstava Vladimíra Bujárka Pohled do grafické dílny byla návštěvníkům přístupná ve dnech 5. listopadu - 

3. prosince 2015. 
 
 

Mateřské a otcovské centrum pohody Jablíčkov 
 
 Mateřské a otcovské centrum pohody Jablíčkov (Dvouletky 24) má internetové stránky www.jablickov.cz 

a email je mail@jablickov.cz. Telefon je: 724 349 241. 
Za rodinným centrem Jablíčkov stojí občanské sdružení Mateřské a otcovské centrum pohody, nezisková 

organizace, které vzniklo v roce 2001. Původně byl Jablíčkov založený jako mateřské centrum, prostor kde se 
mohly scházet a vzájemně inspirovat rodiny s malými dětmi z Prahy 10. Postupně se Jablíčkov stal centrem 
služeb pro rodinu - volnočasových, vzdělávacích, poradenských. Stále zůstává prostorem otevřeným, 
přátelským, podporujícím setkávání, vzájemné obohacování se a sdílení. 

Mateřské centrum Jablíčkov nabízí celou řadu aktivit pro všechny věkové skupiny dětí - cvičení a masáže pro 
kojence, kombinované výtvarné, divadelní, hudební a pohybové programy pro děti a jejich rodiče, dopolední 
Školičku pro děti od 3 do 5 let i nepravidelné besedy a přednášky k péči a výchově dětí. K dispozici jsou 
2 herny, výtvarný ateliér a keramická dílna. 

Program pro děti a rodiče:  
V pondělí je zde kombinovaný program  Berušky (1,5 – 2,5 roky s rodiči) a Broučci (2 - 4 roky s rodiči), 

výtvarný program Neposedná pastelka (I. a II. skupina dětí od 3 let), odpočinkový program Herna (od miminek 
po předškoláky - s rodiči), Výlety do pravěku (4 – 7 let), logopedické poradenství a relaxační cvičení a cvičení 
pro těhotné. 

V úterý je kombinovaný program Mimihry (6 – 12 měsíců s rodiči) a Sovičky (1 - 2 roky s rodiči), Hudebníčci 
(4 – 6 let bez rodičů), Keramická dílna (3 - 6 let), Little Monkeys (1,5 – 3 roky s rodiči) a kroužek pouze 
pro kluky Páni kluci (4 - 6 let). 

 Ve středu  je  připraven hravý program  Mimiškolička (1 - 3 roky), jazykový program Little Stars (2 – 4 let 
a 3 – 5 let s rodiči) a objevování a pokusy Zvídavé hlavičky (5 – 8 let). 

Ve čtvrtek je zde kombinovaný program Žabičky (2 - 3 roky s rodiči), Skřítci (1 – 2 roky s rodiči) 
a Mimihry II (6 – 12 měsíců), výtvarný program  Nářez štětcem (5 – 8 let) a relaxační cvičení a cvičení 
pro těhotné. 

V pátek je připraven kombinovaný program Káčátka (2 - 4 roky s rodiči) a výtvarný program  Nářez štětcem 
(5 - 8 let a 9 - 13 let).  

Pro rodiče funguje sociálně-právní pomoc, poradna potravin, rehabilitační cvičení nebo informační 
a poradenská činnost. Fungují zde jednorázové vzdělávací a kulturní akce. Například 18. října hodin probíhala 
v Rodinném centru Jablíčkov Drakiáda. Ve 14.30 začala dračí dílna, v 16 hodin startovala miniolympiáda 
v pouštění draků.  

 



 146 

 

Mateřské centrum Bambulky 
 
Mateřské centrum Bambulky se nachází na adrese Mirošovická 4, Praha 10. 
Aktivity centra jsou zaměřeny především na rodiče a děti, které chtějí aktivně prožít volný čas v přátelském 

prostředí. V nabídce je předškolka. Čtyřhodinový vzdělávací blok je určen dětem od 2,5 roku bez doprovodu 
rodičů. Cílem je citlivým a mateřským přístupem připravit dítě na vstup do velké školky. Děti se zde učí 
zábavnou formou soustředěnosti a trpělivosti v dětském kolektivu. Největším zájmem je výtvarná dílna 
a grafomotorická cvičení. Péče o dítě je zajištěna zkušeným odborníkem s pedagogickým vzděláním.  
Jsou zde tyto kurzy: Andělíčci I (pro děti 0 - 12 měsíců) a Andělíčci II (pro děti 10 – 14 měsíců) – lidová 
říkadla a zpívánky posilující kontakt, pozornost, rytmus s doprovodem hudebních nástrojů, malé protažení pro 
maminky. Angličtina pro nejmenší (3 – 10 let). Skřítci – pohybové dovednosti (12 – 24 měsíců). Bambulky I  
(pro děti 12 – 24 měsíců) a Bambulky II  (pro děti 24 měsíců – 3 let) – rozvoj pohybové dovednosti, 
psychomotorické hry, říkánky, písničky, zpívánky, rytmický doprovod. Indiáni  (pro děti 2 – 3 roky) – rozvoj 
pohybové dovednosti, psychomotorické hry, říkánky, písničky, zpívánky, rytmický doprovod vše ve znamení 
indiánů. Flétna začátečníci (pro děti 3 – 5 let) – děti se zde učí správnému dýchání za pomoci flétny a také se 
naučí pár prvních tónů a písniček. Flétna pokročilí  (5 – 8 let). První malování (pro děti 1,5 – 3 roky 
v doprovodu rodičů) – rozvoj jemné motoriky u malých dětí. Grafomotorické cvičení pro malé děti. Kreslení, 
lepení, stříhání. Výrobky vždy tematický k ročnímu období. Malý chemik (od 4 let)  - děti provádí jednoduché 
a bezpečné experimenty. Malá hudebka (3 – 7 let) - zábavný koncept hudební výuky. Malý muzikant 
(18 měsíců – 3 roky) - hudební výchova pro nejmenší s originálními českými písničkami. Výtvarná dílna 
(pro děti 4 – 7 roků) – kreslení, lepení, stříhání. Keramická dílna (pro děti od 3 – 6 let bez rodičů). Odpolední 
herna -  volná hra pro děti. Odpoledne v pohybu (pro děti od 3 - 5 let) – rozvoj koordinace, pohybové a taneční 
dovednosti.  Je zde kladen důraz na správné držení těla. Tanečky, písničky a malé choreografie. Odpoledne 
v pohybu II  (5 – 8 let).  

Internetové stránky jsou: www.bambulky.cz. 
 
 

Klubový sklepní prostor HarOLD 
 
Od roku 2008 funguje klubový sklepní prostor HarOLD ve vršovické Charkovské ulici 385/15. Ve sklepě 

vybudovali svoji scénu studenti pražských škol, sdružení v nezávislé umělecké skupině OLDstars. Prostředí 
sklepního sálu je velmi komorní a pohodlně se zde usadí třicet diváků. HarOLD vedle realizace vlastních 
projektů OLDstars poskytuje zázemí pro zkoušení a prezentaci obdobným sdružením či jednotlivcům.  

OLDSTARS o.s. pořádá nejrůznější kulturní projekty - ve svém klubovém sklepním prostoru HarOLD a mimo 
něj inscenuje nejrůznější texty české i světové dramatiky, pořádá divadelní happeningy a koncerty, organizuje 
divadelní festival na Petříně a festival studentských kapel Ve3fest. Skupina vznikla v roce 2002 z absolventů 
Dismanova rozhlasového dětského souboru Českého rozhlasu. Dnes OLDstars čítají více než osmdesát aktivních 
členů z řad studentů pražských středních a vysokých škol. 

Herecké studio se s úspěšnými představeními účastní soutěžních festivalů. Pravidelně vystupuje na festivalu 
Mezi ploty v pražských Bohnicích, nebo festivalu Modrý Kocour v Turnově. Pořádá víkendová i mimopražská 
soustředění. 

Internetové stránky: www.oldstars.cz.  
Telefon: 606 865 237. 
 
 

Konferenční centrum GreenPoint 
 
Konferenční centrum GreenPoint nabízí čtyři moderní konferenční sály a školící místnosti s návazností 

na terasu a zahradu. Konají se zde i kulturní akce včetně hudebních.  
KC GreenPoint, Dvouletky 529/42, Praha 10 
Internetové stránky: www.kc-greenpoint.cz. 
Tel: 274 775 726 
 
25. dubna 2015 se konala v Greenpointu ideová konference hnutí Islám v ČR nechceme (IVČRN), jehož 

lídrem je Martin Konvička 
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Kavárna V lese 
 
     V Cafe V lese v Krymské ulici 12 se konají kulturní akce, především koncerty, ale i divadla, talkshow, bleší 

trhy, diskuze, příprava happeningů atd. Café V lese (kavárna + klub + galerie) vznikla v srpnu 2010 na místě 
kavárny Shakespeare. Majitelem je Ondřej Kobza (ondrej.kobza@email.cz), který v Praze organizuje řadu 
projektů.  

Internetové stránky jsou: www.cafevlese.cz.  
Telefon: 775 22 40 86. 
 
V roce 2015 zde byl připraven např. tento program: 18. ledna se uskutečnila zábavná vědomostní soutěž 

QVÍZ. 29. 1. proběhl koncert skupiny Longital, 30. 1. Závodní ovce, 18. 2. koncert Jardy Svobody, 28. 2. Jana 
Lota + Jiné latě, 16. 4. Už jsme doma, 29. 5. První hoře, 25. 6. Z pramene Radbuzy, 15. října vystoupil americký 
raper B. Dolan a 17. října kapela Café Industrial. 19. listopadu byla připravena rockotéka Johna Vrčíka. 
18. prosince mohli návštěvníci vyslechnout koncert skupiny Lola, 19. prosince zde byl koncert kapely Lety 
mimo.  31. prosince se v Cafe V lese konal Silvestr, na kterém hrála skupina The Radiostars a řada dalších.  

 
 

Divadlo Miriam 
 
Při kostele Neposkvrněného početí Panny Marie ve Strašnicích v ulici Ke Strašnické 10 funguje Divadlo 

Miriam. To svůj prostor pronajímá i jiným divadlům, především se zde představuje Divadlo Máj 
(www.divadlomaj.cz).  

Autorské divadlo Máj v roce 2015 (např. 18. ledna, 15. února nebo 18. dubna) uvedlo v Divadle Miriam 
pohádkový muzikál pro děti s názvem Mňau! 25. 1. a 8. 2. se hrála pohádka pro děti i dospělé Bětuška 
a Kleofášek. Generálka představení Třetí do páru a Schovka proběhla 5. 3. a další představení bylo 31. března. 
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2.3) Školy 
 
 

Středisko služeb pro děti a rodiče 
 
Středisko služeb pro děti a rodiče (jesle) na Praze 10 v Jakutské ulici číslo 4 provozuje Centrum sociální 

a ošetřovatelské pomoci Prahy 10. Provozní doba je od pondělí do pátku od 6:30 do 17 hodin. Pro zaměstnané 
rodiče je zde rozšířená doba od 17 do 19 hodin. Tato nadstandardní služba je hrazena rodiči navíc, a to tak, 
že za celou hodinu činí poplatek 100,- Kč a další svačina se účtuje 8,- Kč.  

Středisko služeb pro děti a rodiče zajišťuje komplexní péči pro ratolesti od půl roku do věku tří let, celkem je 
zde možno umístit 55 dětí, které jsou rozdělené do tří oddělení podle věku. Přednostně jsou přijímány děti 
rodičů, kteří mají trvalý pobyt v Praze 10 a jen ty zdravé a řádně očkované.  

O děti pečuje kvalifikovaný personál, dětské sestry a pracovnice v sociálních službách. Zaměstnanci zajišťují 
péči o všestranný rozvoj dítěte s ohledem na jeho individuální schopnosti a potřeby tak, aby byla vhodně 
doplňována výchova v rodině. Děti se učí hygienickým návykům, stolování, sebeobsluze. Formou hry se 
ve výchovných programech klade důraz zejména na rozvoj řeči, konstruktivní a napodobivou hru, jemnou 
motoriku, výtvarnou, hudební, etickou a tělesnou výchovu. 

Děti mají v průběhu dne dostatek prostoru k volné hře v hernách, tělocvičně, ale také v prostorách zahrady 
s pískovišti a herními prvky. V letních měsících mají k dispozici na zahradě mlhoviště pro jejich osvěžení. 
Pro hry s vodou jsou využívány malé nafukovací bazénky, ve kterých se denně vyměňuje voda. 

Stravování se řídí zásadami zdravé výživy, hygienickými předpisy a normami. Dětem je podávána strava 
4x denně v dostatečném množství. Rodiče dětí z Prahy 10 platí za pobyt měsíčně 2000 korun a 6000 korun je 
měsíční částka za děti z jiné městské části. Tato cena platí od 1. října 2015, předtím platili občané desítky 
1500 korun a ostatní 5000 korun. Celodenní stravné je za 50 korun.  

Vedoucí zařízení je Magda Dresslerová (telefon 271 737 749). 
Internetové stránky jsou www.csop10.cz. 
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2.3.1) Mateřské školy 
 
 

Počty dětí v mateřských školách v Praze 10 rostou 
 
Počty dětí předškolního věku se na území městské části Praha 10 začaly zvyšovat v roce 2003. Do té doby 

kapacita v mateřských školách postačovala. Praha 10 pak musela řešit, stejně jako celá Praha, nedostatek míst 
v mateřských školkách. S tímto problémem se setkávají především rodiče tříletých dětí, protože předškoláci mají 
absolutní přednost, a dál se přijímá podle věku. Každý rok se v Praze nedostanou do mateřských školek stovky 
dětí. Vedení Prahy 10 se proto rozhodlo, že rozšíří počet míst v mateřských školkách. V roce 2006 došlo 
k otevření nové třídy v MŠ Troilova. V příštím roce potom byla otevřena třída v MŠ Mládežnická, v roce 2008 
v MŠ Podléšková a v roce 2009 v MŠ Hřibská. V tomto roce již začínalo být zřetelné, že stávající kapacita 
mateřských škol nebude postačovat a že je třeba přikročit k radikálnímu řešení. V lednu 2010 přibyla nová třída 
v MŠ Rembrandtova, v září další třída v MŠ Vladivostocká  v ZŠ Eden a v prosinci byly uvedeny do provozu 
dvě nové třídy v MŠ Omská v Základní škole Jakutská. 

V roce 2012 vznikla ucelená koncepce rozvoje mateřských škol, podle které byly budovány přístavby 
mateřských škol a rekonstrukce stávajících budov. Městská část Praha 10 řešila tento problém i zřizováním 
nových tříd v základních školách. Nová koncepce se opírala o demografickou studii, jejíž zpracování si radnice 
zadala. Studie potvrdila trend omlazování pražské desáté městské části. Ta je dnes sice jednou z nejstarších, 
ale v následujících 15 letech by mělo docházet k tomu, že by se měla stát místem s téměř nejmladší populací.  

Dvě nové třídy pro 56 dětí vznikly v roce 2012 přístavbou nového pavilonu v mateřské škole v Magnitogorská. 
Praze 10 se ve spolupráci s Klubem K2 podařilo během roku 2013 otevřít dvě třídy školky pro 45 dětí 
v prostorách základní školy v ulici Olešská a o děti se tam starají zaměstnanci Klubu K2. V květnu 2014 byla 
slavnostně otevřena nová část mateřské školky Vladivostocká se dvěma novými třídami. Kapacitu mateřské 
školky se místní radnici podařilo zvýšit ze 136 míst na celkových 176. V září 2014 se otevřela nová mateřská 
škola Na Sychrově na Bohdalci, která má dvě nové třídy pro 56 dětí. Od prosince 2014 navýšila městská část 
Praha 10 kapacity v mateřských školách Břečťanova (38 dětí ve dvou třídách) a Mrštíkova ve Strašnicích 
(48 dětí) o dalších 86 míst. Mateřská škola Břečťanova funguje jako odloučené pracoviště MŠ Mládežnická 
a nachází se v prostorách základní školy v Břečťanové ulici na Zahradním Městě. MŠ Mrštíkova je odloučeným 
pracovištěm MŠ Omská. V roce 2014 se podařilo celkovou kapacitu MŠ zvýšit o 198 nových míst.  

Zatímco ve školním roce 2002/2003 bylo v Praze 10 v mateřských školách celkem 91 tříd a docházelo 
2039 dětí, ve školním roce 2014/2015 to bylo již 110 tříd a 2784 dětí. Díky koncepčnímu řešení se Praze 10 jako 
jedné z mála pražských městských částí daří počty nepřijatých dětí do školek výrazně snižovat. I dále zůstává 
navyšování míst pro děti ve školkách jednou z priorit obce. Jelikož je stále poptávka rodičů o umístění dětí vyšší 
než nabídka, má Praha 10 připraveny další projekty, v rámci kterých přibudou další místa. 

Městská část Praha 10 investuje obrovské sumy nejen do výstavby nových mateřských škol, ale opravuje 
i stávající, kdy většina z nich má nejen nové vybavení vnitřních prostor, ale i nové zateplené fasády. Na řadě MŠ 
jsou umístěny solární panely na ohřev teplé vody a pro výrobu elektřiny. 

Vedení Prahy 10 neplánuje pouze navýšení míst v rámci rozšíření školek, ale také vznikem těchto tříd 
při základních školách či zřízením přípravných tříd. Tato možnost se nabízí hlavně pro předškoláky, kteří budou 
v následujícím roce zahajovat školní docházku. K 1. září 2010 otevřela městská část tři přípravné třídy 
při základních školách. Ke třídě, která již funguje několik let v Základní škole U Vršovického nádraží, přibyla 
ještě druhá. V obou třídách bylo zapsáno 26 dětí. Třetí třída vznikla při Základní škole Hostýnská, kam 
nastoupilo 14 dětí. Od září 2011 přibyla ještě jedna třída pro 10 dětí v ZŠ Břečťanová. 

 Otevření přípravných tříd umožňuje § 47 školského zákona. Na žádost rodičů a doporučení pedagogicko-
psychologické poradny  jsou do nich zařazovány především děti s odkladem školní docházky. Vzhledem k tomu, 
že ve třídě může být maximálně patnáct dětí, může jim být věnována maximální individuální péče. 

Základem činností jsou hry, rozhovory, učení (jinou formou než v základní škole), pracovní, pohybové 
hudební a výtvarné činnosti, těžiště práce spočívá v rozumové výchově. Důraz je kladen na rozvíjení dovedností 
a návyků, které budou potřebovat v základní škole. Ve školním prostředí se děti naučí novému režimu, 
k dispozici jsou i zařízení základní školy a nejsou ošizeny o hračky. Děti mohou využívat i tělocvičny, 
počítačové pracovny, pokračuje i výuka anglického jazyka. Ve všech školkách je totiž v posledním roce před 
vstupem do základní školy zařazena výuka angličtiny zdarma.  
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Nově otevřená mateřská školka v Mrštíkově ulici 
 
  

Angličtina pro předškoláky je zdarma 
 
V roce 2008 byl na území MČ Praha 10 zahájen ojedinělý projekt výuky angličtiny v mateřských školách. 

Ty mají možnost volby ze dvou způsobů výuky. Prvním jsou klasické kroužky, kdy se skupinka cca 10 dětí 
intenzivně učí angličtinu po dobu 30 minut dvakrát v týdnu. Druhou možností je tříhodinový blok jednou 
v týdnu pro celou třídu – v tomto případě se lektorka intenzivně věnuje dětem 30 – 45 minut, zbytek času je 
s dětmi při všech činnostech; tak se děti dozvědí, jak se pojmenuje jídlo, součást oblečení nebo například strom. 

Nejedná se o výuku v pravém slova smyslu, ale o položení základů, na kterých je následně znalost cizího 
jazyka budována v dalších letech. Jistě nelze předpokládat, že děti budou umět hovořit anglicky, ale lektoři se 
snaží o to, aby se děti nebály člověka, který hovoří cizím jazykem, aby se neostýchaly a zejména aby se naučily 
správnou výslovnost, protože výuka je realizována rodilými mluvčími. 

Výuku provádí na základě výběrového řízení jazyková škola Akcent International House Prague a v plném 
rozsahu ji hradí ze svého rozpočtu městská část Praha 10.  

 
 

Zápis dětí do mateřských škol 
 
Zápis dětí do mateřských škol pro školní rok 2015/2016 se v desáté městské části uskutečnil ve všech 

mateřských školách 24. a 25. března 2015 od 13 do 18 hodin. K zápisu se dostavili rodiče s dítětem a oni nebo 
zákonní zástupci museli předložit svůj občanský průkaz, rodný list a očkovací průkaz dítěte (dle § 50 zák. 
258/2000 Sb., o ochraně veřejného zdraví).  

Mateřské školy nemají spádové obvody, proto si rodiče mohli vybrat kteroukoli mateřskou školu. Seznam 
všech mateřských škol, jejichž je zřizovatelem městská část Praha 10, byl na webových stránkách věnovaných 
mateřským školám v Praze 10. Mateřská škola má pouze tolik míst, kolik odejde v daném roce dětí do základní 
školy. Radnice zveřejnila přibližný počet dětí, které měly jít do ZŠ. Přibližný byl proto, že některé děti se 
například odstěhovaly a jiné v MŠ zůstaly, protože měly odklad školní docházky. 

Děti jsou do MŠ přijímány podle jasných a transparentních kritérií, která jsou zveřejněna v každé mateřské 
škole. Děti nejsou přijímány podle toho, kdo přijde první, ale podle počtu bodů získaných dle kritérií. Absolutní 
přednost mají při zápisu děti v posledním roce před vstupem do základní školy. To byly pro školní rok 
2015/2016 děti, které se narodily od 1. 9. 2009 do 31. 8. 2010. Mezi nejdůležitější kritéria patří trvalý pobyt na 
území Prahy 10, přičemž upřednostnění se týká též dětí občanů EU nebo občanů třetích zemí, kteří mají hlášeno 
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místo pobytu v naší městské části. K dalším podstatným kritériím patří věk dítěte, opakované podání žádosti 
nebo prokázání faktu, že určitým dětem se výrazně zhoršily podmínky a možnosti předškolního vzdělávání 
s nástupem rodičů do zaměstnání.  

Při zápisu dostali rodiče přidělené číslo, pod kterým bylo dítě vedeno. Seznam čísel přijatých dětí byl 
zveřejněn na webových stránkách mateřské školy a zároveň byl vyvěšen na dveřích. Rozhodnutí o nepřijetí bylo 
doručeno písemně. 

 
 

Výstavba a rekonstrukce MŠ a ZŠ 
 
Jelikož jsou prázdniny vhodným termínem pro opravy ve školách a školkách, radnice v tomto čase zahájila 

opravu školních objektů. V  MŠ Magnitogorská se opravovala elektroinstalace, v  Mládežnické rozvody 
a sociální zařízení. Opravy se v  letních měsících týkaly také základních škol.  

V  období prázdnin opravovala radnice i základní školy: V Rybníčkách a Břečťanová. V obou případech se 
rekonstruovaly střechy, přičemž hodnota investice byla 26 milionů korun. Rekonstrukce budov byly 
naplánovány tak, aby neomezily běžný školní provoz. Městská část Praha 10 provozuje na svém území celkem 
13 základních a  29 mateřských škol.  

Současně vznikal i nový pavilon ve školce Na Sychrově, kde byly v roce 2014 znovuotevřeny 
a zrekonstruovány dva pavilony. Dalších více než 50 nových míst má ještě vzniknout v  dalším pavilonu. Jeho 
výstavba má být dokončena v  příštím roce. 

 
 

Mateřská škola Bajkalská 1534/19 
 
Ředitelka: Bc. Ludmila Pešulová 
Počet zapsaných dětí: 54 dětí ve 2 třídách (u všech školek se jedná o počty žáků ve školním roce 2014/2015) 
Vzdělávací program: Na světě nežijí pouze lidé  
Webové stránky: http://www.msbajkalska.cz/ 
Telefon: 272 741 003  
E-mail: msbajkalska@seznam.cz  
 
Přízemní dřevěná budova byla postavena jako nouzová stavba v roce 1950, kdy také školka zahájila provoz. 

V mateřské škole jsou dvě prostorné třídy a velká společná herna. K budově patří rozlehlá zahrada, která je 
vybavena vším potřebným k zajištění aktivního pohybu a sportovního vyžití. 

Mateřská škola pracuje podle školního vzdělávacího programu, který je zaměřen na ekologickou výchovu, 
k čemuž využívá především školní zahradu, vycházky do ekologického centra v Toulcově dvoře, výlety 
do přírody, do ZOO, besedy i soutěže. Dále je pozornost věnována spolupráci s rodiči a přípravě dětí na život. 

Mateřská škola nabízí výuku anglického jazyka, hudebně pohybovou výchovu, dramatickou výchovu, kroužek 
keramiky, koncerty a karneval ve škole, návštěvy divadelních představení, besídky a jiné akce pro rodiče 
s dětmi. 

 
 
Mateřská škola Benešovská 28/2291 s odloučeným pracovištěm Hradešínská 17/1974 

a s odloučeným pracovištěm Na Sychrově 10/941 
 
Ředitelka: Květa Voržáčková  
Počet zapsaných dětí: MŠ Benešovská 48 dětí ve 2 třídách, MŠ Hradešínská 47 dětí ve 2 třídách 

a MŠ Na Sychrově 56 dětí ve 2 třídách   
Vzdělávací program: Duhový dům  
Webové stránky: http://e-msbenesovska.cz/ 
Telefon: 271 735 731  
E-mail: ms.benesovska@seznam.cz  
 
Rodinná E škola  je sloučenou  mateřskou školou sídlící ve dvou  vinohradských vilách se společným 

zaměřením i  filozofií  Empatie, Etika, Ekologie. 
Školní vzdělávací programy  Duhové putování a Duhová cesta  jsou tvořeny tak, aby  mateřské školy 

zanechaly v dětech tento vklad:  zájem o svět a snahu zlepšovat ho tak, aby nám všem na něm bylo hezky; radost 
z práce v týmu, naslouchání a respektování názorů jiných; hledání smyslu života a věcí, které mohou být 
přínosem nejen pro nás, ale i ostatní. 
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Mateřská škola Hradešínská 
 
Mateřská škola Benešovská byla v roce 2004 sloučena s pracovištěm v Hradešínské ulici pod jedno ředitelství. 

Od 1. 9. 2014 došlo ještě ke sloučení MŠ Benešovská a MŠ Na Sychrově. 
Mateřská škola Benešovská byla otevřena v roce 1952 jako jednotřídní MŠ s kuchyní. Od září 1953 byla škola 

rozšířena o jednu třídu s celotýdenním provozem. V červnu 1974 končí celotýdenní provoz a je zpracován 
projekt pro celodenní mateřskou školu. Jedná se o jednopatrovou zděnou vilu, v každém poschodí je jedna třída 
s příslušenstvím. Do dvou tříd zde chodí 48 dětí. 

V Hradešínské ulici je MŠ umístěna rovněž ve vile, která byla postavena v roce 1925 a jako mateřská škola 
slouží od roku 1951. Také v této školce je v každém poschodí jedna třída s příslušenstvím – dvě třídy nabízejí 
prostor pro 47 dětí. Obě budovy jsou umístěny v rozlehlých zahradách se vzrostlými stromy, které jsou 
vybaveny pro dětské hry.  

Budova školy MŠ Na Sychrově 10/941 na Bohdalci je nově zrekonstruovaná stavba dvou pavilonů bývalé MŠ. 
V patrovém pavilonu  se nachází dvě třídy se zázemím a v přízemním pavilonu je umístěna školní jídelna, 
prádelna a provozní místnosti. V suterénu je plynová kotelna. K mateřské škole patří i zahrada, která je také 
rekonstruována a dovybavena novými herními prvky. Školka leží na klidném místě v sousedství Bohdaleckého 
lesa. V červnu 2014 mohli chodit rodiče s dětmi k zápisu do této mateřské školy a v září se otevíralo. Ve školce 
je ve dvou třídách 56 dětí. Dalších 56 míst bude pro děti připraveno po dokončení rekonstrukce posledního, 
třetího pavilonu.  

Mateřská škola poskytuje dětem předškolního věku výchovnou činnost podle vzdělávacího programu 
s názvem Duhový dům. Jeho hlavním úkolem je vytvořit dítěti příznivé podmínky, které napomáhají v jeho 
růstu, vývoji a učení. Důraz je kladen na fyzický a psychický, sociální, kognitivní a emocionální vývoj dítěte.  

Dále školka nabízí výuku anglického jazyka, hru na zobcovou flétnu, taneční a dramatický kroužek, 
Sokolínek. Rodiče mají možnost podílet se na životě školy při různých akcích, např. je připraveno bramborové 
školkohraní, anglický čaj o páté, vánoční besídka, víkendové turistické výlety za krásami Prahy, besídka 
ke Dni matek, povídání s rodiči se zajímavou profesí. Dále zde funguje předvánoční („pohádkové spaní dětí 
ve školce“) a květnové („čas pro tebe“) umístění dětí přes noc ve školce. 

Dlouhodobým záměrem MŠ Benešovská je obnovování tradic. Hledání šťastné současnosti v tradicích 
a minulosti. Snaží se o zapojování rodičů při akcích, které se spojují s určitými svátky, o rozšiřování tradičních 
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receptů, řemesel. MŠ se daří vytvářet vlastní tradice a podporovat etické hodnoty. Učí zde děti zdvořilosti 
a poznání, že slušnost je uvnitř člověka. Snaží se zde ochraňovat přírodu, vnímat svět kolem sebe jako pozitivní 
místo. Děti se učí nést odpovědnost za své zdraví i zdraví druhých a rozeznávat dobré a špatné kolem. 

 
 

Mateřská škola Dvouletky 8/601 
 
Ředitelka: Alena Hruzíková  
Počet zapsaných dětí: 112 ve 4 třídách 
Vzdělávací program: „Pojď se smát - pojď si hrát... tvořit, zpívat, pracovat.“  
Webové stránky: http://msdvouletky.cz/ 
Telefon: 274 810 657  
E-mail: ms_dvouletky@volny.cz  
 
Zděná třípodlažní budova mateřské školy byla postavena v roce 1956. Školka má čtyři třídy s příslušenstvím, 

hernu a oddělené ložnice. Budova je umístěna v klidném prostředí mimo hlavní komunikaci a je obklopena 
zahradou se vzrostlými stromy. Ve třech třídách jsou děti zařazeny podle věku, čtvrtá třída je smíšená a jsou v ní 
děti všech věkových skupin – lze tak vyjít vstříc přání rodičů, pokud chtějí, aby sourozenci chodili do jedné 
třídy.  

Učitelky pracují podle vlastního školního vzdělávacího programu. Hlavním záměrem školy je, ve spojitosti 
s rodinou, zkvalitňovat výchovnou práci s důrazem na estetický a pracovní program, hru a rozumové činnosti.  

Akce a mimoškolní aktivity: výuka anglického jazyka, výuka hry na flétnu, keramický a pěvecký kroužek, 
divadelní představení ve škole i mimo ni, cvičení dětí v TJ Sokol, besídky a jiná setkání s rodiči a dětmi 
při oslavách svátků a pořádání polodenních výletů. 

 
 

Mateřská škola Hřibská 1/2102 
 
Ředitelka: Martina Drbohlavová  
Počet zapsaných dětí: 100 ve 4 třídách 
Vzdělávací program: Radost, tvořivost, partnerství 
Webové stránky: http://www.mshribska.estranky.cz/ 
Telefon: 274 772 925  
E-mail: ms_hrib@volny.cz 
 
 Tato montovaná dvoupodlažní vyzdívaná budova stojí v zelené části na rozhraní Malešic a Strašnic, mimo 

hlavní komunikaci, od roku 1961. K budově patří rozlehlá zahrada s členitým terénem, s ovocnými a okrasnými 
stromy, pískovištěm i mlhovištěm. V posledních letech zde proběhla rozsáhlá rekonstrukce - zateplení pláště, 
střecha, vnitřní vybavení tříd. V každém patře jsou 2 třídy se samostatným vchodem, dětská pracovna a herna-
ložnice, dětské umývárny a WC, šatny a sociální zařízení pro pracovnice školy a přípravné kuchyňky. 

V provozu jsou 4 heterogenní třídy, z nichž jedna je se sníženým počtem dětí pro začlenění děti vyžadujících 
speciální péči.  

K doplnění programu výchovně vzdělávací práce školka organizuje celoročně plavání a zájmovou činnost 
v oblasti výtvarné, sportovní a hudebně pohybové výchovy, výuku hry na flétnu, připraveny jsou také ozdravné 
pobyty dětí v přírodě, tematické a rekreační zájezdy, výlety, divadelní představení ve škole i mimo ni, návštěvy 
koncertů, knihovny a galerií. Nechybí ani tvořivé tematické dílny pro rodiče a jejich děti, oslavy a slavnosti 
za aktivní účasti rodičů.  

 
 

Mateřská škola Chmelová 8/2921 s odloučeným pracovištěm Podléšková 26/3087 
 
Ředitelka: Mgr. Soňa Málková  
Počet zapsaných dětí: MŠ Chmelová 163 dětí v 6 třídách a MŠ Podléšková 106 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: Barevné domečky pro děti v zahrádkách na Zahradním Městě (Hrajeme si, vytváříme, 

poznáváme, zdravě žijeme a máme se rádi) 
Webové stránky: www.mschmelova.cz 
Telefon: Chmelová 271 752 060, Podléšková 272 658 825  
E-mail: skolka.chmelova@gmail.com; skolka.podleskova@gmail.com 
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Ke sloučení mateřské školy Chmelová a Podléšková došlo koncem roku 2007. Budovy leží blízko sebe, obě 
jsou pavilónového typu a jsou umístěny ve velkých zahradách.  

V MŠ Chmelová jsou tři učební pavilony, v každém z nich dvě třídy (tedy dohromady 6 tříd a 163 dětí) 
s pracovnou, hernou – ložnicí a příslušenstvím. Ve čtvrtém, hospodářském pavilonu je školní kuchyň. Rok 
dokončení celé stavby byl v roce 1967. Na třech pavilonech je od roku 2012 v provozu fotovoltaická elektrárna. 
V létě 2014 prošly všechny pavilony rekonstrukcí fasády, byly zatepleny a různobarevně omítnuty. 

MŠ Podléšková byla dokončena v roce 1981 a má tři dvoupodlažní pavilony, z toho dva učební a jeden 
hospodářský. Pavilony jsou spojeny uzavřenou chodbou. Střechy jsou ploché a na dvou je od roku 2012 
v provozu fotovoltaická elektrárna. V letních měsících 2014 bylo provedeno zateplení s celkovou rekonstrukcí 
fasád včetně výměny oken a vstupních dveří. Zdařilá je rekonstrukce spojovací chodby mezi pavilony. Jsou zde 
čtyři třídy (106 dětí) s hernou, pracovnou, ložnicí a příslušenstvím.  

Školní vzdělávací program svým obsahem zabezpečuje podklady k všestrannému rozvoji předškolních dětí 
s přihlédnutím k individuálním rozdílům a zvláštnostem jednotlivců, rozvíjí osobnost dítěte a napomáhá mu 
vytvářet reálný obraz světa. Je v něm vymezeno pět základních oblastí – oblast biologická, psychologická, 
interpersonální, sociálně kulturní a environmentální. Tyto oblasti jsou nadále konkretizovány v tematických 
okruzích, které jsou pro učitelky pouze inspirativní, mohou je nadále rozvíjet, přiřazovat nové a to podle situace 
a úrovně třídy.  Ve školním vzdělávacím programu je i formulováno další zaměření školy na rozvoj estetického 
vnímání dětí (rozšířené působení v oblasti výtvarné výchovy, prezentace na výstavách, výtvarné zájmové 
činnosti, rozvoj pěveckých a hudebně pohybových dovedností) a zdravý životní styl (plavecký výcvik 
předškolních dětí a zdravotní cvičení na balančních míčích).  

Vzdělávací činnost je doplňována různorodou činností a aktivitami, jako je například výuka anglického jazyka, 
výlety, vycházky a návštěvy kulturních míst v Praze. Jsou organizovány akce směřující k získávání povědomí 
o lidových tradicích – vánoční a velikonoční oslavy, masopust, mikulášská nadílka, návštěvy v ekologickém 
centru, divadelní představení a koncerty. Škola pořádá pro děti besídky, návštěvy divadelních představení a děti 
se účastní vystoupení a soutěží. V některých třídách učitelky organizují cvičení na balančních míčích, nabízejí 
nadstandardní výtvarné činnosti a činnosti hudebně pohybové. V MŠ Podléšková je pro starší děti v omezeném 
počtu organizovaná keramika. V zimních měsících třídy se staršími dětmi docházejí do haly TJ Astra.  

 
 

Mateřská škola Kodaňská 14/989 
 
Ředitelka: Hana Haškovcová  
Počet zapsaných dětí: 132 v 6 třídách 
Vzdělávací program: Radíme se s pohádkou  
Webové stránky: www.mskodanska.cz 
Telefon: 271 720 261  
E-mail: mskodanska@volny.cz  
 
Zděná třípodlažní budova leží nedaleko Heroldových sadů. Do provozu byla uvedena v roce 1932 a je nejstarší 

mateřskou školou na území MČ Praha 10.  
Program školy je zaměřen na celkový rozvoj osobnosti dětí a motivuje je k samostatné tvořivosti. Celoročně je 

kladen důraz na uspokojování potřeb ratolestí se snahou vyhovět požadavkům a přáním rodičů. Kolem budovy je 
velká zahrada s novým vybavením pro pohybové aktivity dětí i jejich odpočinek. Program školy je doplňován 
nabídkou celé řady aktivit - výuka plavání, kroužky výtvarné výchovy, hudebně pohybový kroužek, dramaticko-
divadelní kroužek, výuka anglického jazyka, vlastivědný a tělovýchovný kroužek, cvičení v Sokole Vršovice. 
Dále škola zajišťuje pravidelné návštěvy divadelních představení, besídky, oslavy různých svátků, dvakrát ročně 
mají děti možnost zúčastnit se ozdravného pobytu v přírodě. MŠ se prezentuje na veřejných vystoupeních dětí - 
na Pražské Mateřince a na akcích pořádaných MČ Praha 10. 

 
 

Mateřská škola Magnitogorská 14/1430 
 
Ředitelka: Helena Kubizňáková  
Počet zapsaných dětí: 168 dětí v 6 třídách 
Vzdělávací program: Všemi smysly poznávat, učit se a radovat  
Webové stránky: http://msmagnitogorska.cz/ 
Telefon: 267 312 636  
E-mail: ms.magnitogorska@tiscali.cz  
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MŠ Magnitogorská 14 byla postavená jako čtyřtřídní MŠ sídlištního typu s celodenním provozem a kapacitou 
120 dětí v roce 1981. Školu tvořily tři pavilony. Přízemní hospodářský pavilon je určen pro školní kuchyni, 
kancelář ředitelky, sborovnu, kancelář vedoucí školní jídelny a sklady. Další dva pavilony jsou dvoupodlažní 
a jsou v nich umístěny vždy dvě třídy s příslušenstvím. Každá třída má vlastní prostorné zázemí. Jednotlivé třídy 
jsou každá samostatnou jednotkou. Je v nich pracovna pro děti spojená s hernou-ložnicí, kabinety na pomůcky, 
dětské umývárny a WC. U každé třídy je přípravná kuchyňka, ze které se servírují a podávají obědy, svačiny 
a přesnídávky.  

Od školního roku 2012/2013 se navýšil počet tříd ze čtyř na šest a přibylo také 56 dětí. To bylo možné díky 
přístavbě pavilonu, která byla zahájena v březnu 2012. Využito zde bylo tzv. kontejnerů, kdy se na místo 
přivezly už hotové moderní buňky, které se k sobě jen poskládaly. Díky tomu se ušetřil čas i peníze.  

Nový pavilon školky je rovněž dvoupodlažní a vybavený výtahem. Díky tomu je školka bezbariérová a mohou 
ji tak využívat i tělesně hendikepované děti. I přes tuto výstavbu nepřišla MŠ o svou zeleň. Školka měla naštěstí 
už v době svého vzniku bohatě dimenzovaný pozemek, takže zeleň zůstala a zbylo i místo na nová dvě hřiště. 
Školní zahrada slouží pro sportovní aktivity, hry i odpočinek dětí.  

Filosofií mateřské školy je rozvíjet samostatné a zdravě sebevědomé děti cestou přirozené výchovy, položit 
základy celoživotního vzdělávání všem dětem podle jejich možností, zájmů a potřeb. 

Pracuje se zde podle Rámcového programu předškolního vzdělávání. Nabízí se kvalitní péče o všechny děti 
školy, jsou zde zájmové kroužky (výuku angličtiny, plavecký výcvik, sportovní hry, aerobic a tanečky, flétna), 
pořádají se sportovní a kulturní akce, akce pro rodiče a děti, výlety. 

Ve vzdělávání dětí se upřednostňuje rozvíjení smyslového vnímání jako základu veškerého přirozeného 
poznávání a věnuje se též prevenci vadné výslovnosti – zařazováním jazykových chvilek, rozvíjením 
komunikativních dovedností dětí. 

 
 

Mateřská škola Mládežnická 1/3078 s odloučeným pracovištěm Břečťanová 6/2919 
 
Ředitelka: Bc. Jiřina Provazníková  
Počet zapsaných dětí: MŠ Mládežnická 112 dětí ve 4 třídách a MŠ Břečťanová 38 dětí ve 2 třídách 
Vzdělávací program: Hrajeme si a těšíme se na školu 
Webové stránky: www.msmladeznicka.cz 
Telefon: 272 658 623 
E-mail: ms.mladeznicka@seznam.cz 
 
Jednopatrová budova mateřské školky s hospodářským zázemím je z roku 1983. Celý objekt školy se skládá 

ze tří spojených pavilonů. Čtyřtřídní mateřská škola má dobře upravenou zahradu se vzrostlými stromy, bazén 
a pískoviště.  

Ve školní budově jsou v přízemí i v patře vždy 2 třídy s dětskými pracovnami a hernami, umývárnami 
a toaletou. Děti jsou rozděleny do čtyř tříd podle věku. Kontakt s dětmi jiné věkové skupiny je dostatečně 
umožněn při ranním scházení, pobytu venku a odpoledne.  

Po celý školní rok se zde pracuje podle vlastního vzdělávacího programu, ze kterého jsou námětově 
vypracovány týdenní plány, podle kterých učitelky s dětmi plní jednotlivé úkoly. Výchovná práce se zaměřuje na 
celkový rozvoj dítěte předškolního věku, přípravu na vstup do ZŠ a úspěšné zvládnutí psychické zátěže, 
související se zahájením povinné školní docházky. Důraz se klade na logopedickou péči. Individuálně se v MŠ 
věnují dětem s odkladem školní docházky. Nejvíce se MŠ zaměřuje na estetickou výchovu, která prolíná všemi 
činnostmi. Prvořadým úkolem pro učitelku a její práci je však adaptace každého dítěte, jeho psychická 
vyrovnanost a celkové uspokojení potřeb.  

Školka nabízí výuku anglického jazyka, hru na zobcovou flétnu a plavání. Předškoláci se mohou zapojit 
do zájmového pěveckého nebo do výtvarně pracovního kroužku. Je organizován ozdravný pobyt dětí v přírodě, 
v zimních měsících i lyžařský výcvik. Pravidelně jsou zařazovány návštěvy kulturních zařízení, pořádány 
besídky a posezení s rodiči s kulturním dětským programem. 

1. prosince 2014 zahájila v prostorách Základní školy v Břečťanové ulici na Zahradním Městě provoz nová 
Mateřská škola Břečťanová (nazývaná Břečťánek). Málo využívaný pavilon ZŠ byl díky zřizovateli MČ Praha 
10 o letních prázdninách 2014 moderně zrekonstruován, vznikly tak dvě třídy s moderním nábytkem, vybavením 
a veškerým zázemím pro děti předškolního věku. Je zde školní jídelna – výdejna, do které bude jídlo dodáváno 
ze školní jídelny základní školy. Ke školce přibylo i nové hřiště s průlezkami a pískovištěm. Zahrada je upravena 
a oplocena. Mateřská škola Břečťanová je odloučeným pracovištěm MŠ Mládežnická a jako jedna z mála má 
prodlouženou provozní dobu do 17:30. Ve dvou třídách je 38 dětí. 

18. března v MŠ Břečťánek pokřtila autorka knížek pro děti Eva Sýkorová spolu s dětmi svou poslední 
publikaci s názvem Moje školka. Mateřská škola Břečťanová je vyzdobená podle malířčina návrhu. Autorka 
vystudovala Vysokou školu uměleckoprůmyslovou, ateliér filmové a televizní grafiky u profesora Miloslava 
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Jágra. Zabývá se ilustracemi a animovaným filmem. Ilustrovala mnoho knih pro děti a je také autorkou kreseb 
k večerníčku O kachně Matyldě, za který byla oceněna na festivalech ve Zlíně a Třeboni. 

 
 

MŠ Nedvězská 27/2224 s odloučeným pracovištěm Nučická 42/1914 
 
Ředitelka: Mgr. Lenka Čápová  
Počet zapsaných dětí: MŠ Nedvězská 112 dětí v 4 třídách a MŠ Nučická 104 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: "Otvírejte dětem oči a ukažte jim tolik cest, aby si vždy mohly alespoň jednu vybrat" 
Webové stránky: www.msnedvezska.cz; www.msnucicka.cz 
Telefon: MŠ Nedvězská 274 815 142; MŠ Nučická 274 813 295 
E-mail: msnedvezska@volny.cz; msnucicka@volny.cz 
 
Stavba MŠ Nedvězská byla dokončena v roce 1972 a jedná se o dvoupodlažní budovu. MŠ Nučická byla 

dodělána v roce 1959 a je to zděná třípodlažní budova. Obě školky jsou umístěné v zahradách se vzrostlými 
stromy. K sloučení školek došlo v roce 2007. 

MŠ Nedvězská má v každém poschodí dvě třídy s příslušenstvím (4 třídy a 112 dětí). Děti jsou do tříd 
rozděleny podle věku. V suterénu budovy je tělocvična a společenská místnost. Program školy je zaměřen 
na všeobecně rozvíjející pohybový program pro podporu zdravého vývoje. Škola nabízí dětem práci v keramické 
dílně, výuku anglického jazyka, plavecký výcvik, cvičení s rodiči, aerobik, divadelní představení a jiné kulturní 
akce. Učitelky zajišťují logopedickou péči. Pozornost je věnována ekologické výchově. Každoročně je pro 
nejstarší děti organizován pobyt v přírodě. Ve škole vykonávají pedagogickou praxi studenti střední pedagogické 
školy a budoucí pediatři. 

MŠ Nučická má v suterénu kuchyni a v každém patře jsou dvě třídy s příslušenstvím (4 třídy a 104 dětí). 
Z původních teras byla po zateplení vybudována tělocvična a ložnice. Nejstarší děti mohou chodit na bruslení. 
K dalším nabídkám patří výuka angličtiny a tělovýchovný kroužek. Kromě pravidelných pobytů v přírodě nabízí 
školka i výlety, návštěvy divadelních představení a dalších kulturních akcí. 

 
 

Mateřská škola Omská 6/1354 s odloučeným pracovištěm Jakutská 2/1210 
a s odloučeným MŠ Mrštíkova 23/205  

 
Ředitelka: Dita Škopánová  
Počet zapsaných dětí: MŠ Omská 112 dětí v 4 třídách a MŠ Jakutská 40 dětí ve 2 třídách a MŠ Mrštíkova 

48 dětí ve 2 třídách 
Vzdělávací program: MŠ Omská a MŠ Mrštíkova - Budeme si hrát, budeme si povídat a při tom se spolu smát. 
            MŠ Jakutská - Už to mám, už to vím, celý svět tak objevím. 
Webové stránky: http://msomska.cz/ 
Telefon: 267 312 193  
E-mail: msomska@volny.cz; msmrstikova@seznam.cz  
 
Budova mateřské školy byla dokončena v roce 1962. Čtyřtřídní mateřská škola je umístěna ve vnitrobloku 

mimo dosah hlavních komunikací. Rozlehlá zahrada, která obklopuje školu, poskytuje dětem dostatek prostoru 
pro hry a stromy pak zajišťují v létě dostatek stínu. Je vybavena pískovišti, mlhovištěm, zahradními hračkami 
a průlezkami. Školní budova je dvoupodlažní, v přízemí je umístěna ředitelna, dětské šatny a školní kuchyň. 
V každém patře jsou dvě třídy s pracovnou a hernou-ložnicí, dětskou umývárnou a WC. Celkem sem chodí 
112 dětí. 

Škola má vypracovaný vlastní výchovně vzdělávací plán práce, který je doplňován různými aktivitami 
a kulturními akcemi. Celoročně nabízí výuku anglického jazyka, výuku hry na flétničky a kroužek taneční 
(aerobic), pro předškolní děti plavecký výcvik na Slávii. Nejméně dvakrát do měsíce mateřskou školu navštěvují 
divadla a zajištěny jsou i návštěvy dalších kulturních akcí: Toulcův dvůr, návštěvy hasičů atd. Děti se účastní 
různých soutěží, vystoupení a výstav. Ve spolupráci s rodiči pořádají učitelky brigády na zahradě zakončené 
táborákem, konají se besídky, posezení ve třídě s ukázkami práce učitelek s dětmi apod. 

Součástí MŠ Omská je od prosince 2012 odloučené pracoviště MŠ Jakutská. V bočním křídle Základní školy 
Jakutská jsou v provozu dvě třídy mateřské školy pro 40 dětí. Mateřská škola má vlastní vchod a patří k ní část 
zahrady pro pobyt dětí. Prostory pro mateřskou školu byly nově zrekonstruovány, třídy jsou vybaveny novým 
nábytkem, je zde mnoho hraček a pomůcek pro předškolní vzdělávání. 

Mateřská škola Mrštíkova zahájila provoz od 15. 12. 2014 a je odloučeným pracovištěm MŠ Omská. 
Přestavbou a rekonstrukcí vily v Mrštíkově ulici vznikla nová mateřská škola pro 48 dětí. V každém poschodí je 
třída s hernou a sociálním zázemím. Třídy jsou vybaveny novým nábytkem, hračkami i učebními pomůckami. 



 157 

Jídlo bude do mateřské školy dováženo ze školní jídelny. Šatna pro děti je řešena přístavbou před vilou. Zahrada 
je upravená a vybavená herními prvky. 

 
 

Mateřská škola Přetlucká 51/2252 
 
Ředitelka: Mgr. Jitka Janouškovcová  
Počet zapsaných dětí: 105 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: S lehkostí motýlka společně rozplétáme složitosti světa 
Webové stránky: www.mspretlucka.cz 
Telefon: 274 782 607  
E-mail: mspretlucka@volny.cz  
 
Budova se skládá z dvoupodlažního pavilonu mateřské školy a jednopodlažního hospodářského pavilonu. 

Stavba byla dokončena v roce 1973 a nachází se nedaleko stanice metra Skalka.  
Prostorná zahrada, která školu obklopuje, je osázena vzrostlými listnatými i jehličnatými stromy. 

V hospodářské části budovy je školní kuchyň se zázemím, ředitelna a kancelář vedoucí ŠJ. Z nevyužité prádelny 
a mandlovny je zde vybudována keramická dílna a logopedický koutek. V přízemí i v patře jsou vždy 2 třídy 
(pracovna a herna-ložnice) se samostatným vchodem, dětská umývárna a WC, šatna pro personál a sociální 
zařízení.  

Provoz v mateřské škole je zajišťován ve třech třídách v rámci standardního denního provozu 
od 6:30 do 17:00 hodin. Čtvrtá třída je internátní s nepřetržitým provozem od pondělí od 6:30 do 17:00 hodin 
v pátek. Po dohodě lze využít kombinaci denního pobytu s internátním provozem dle individuální potřeby rodičů 
až do 18:30 hodin včetně večeře.  

Učitelky pracují podle školního vzdělávacího programu a tematických plánů. Pro děti je navíc připravena 
výuka angličtiny, plavecký výcvik, solné jeskyně, logopedie, práce v keramickém, tanečním a hudebním 
kroužku. Pravidelně jsou organizovány tematické polodenní výlety, divadelní představení, ozdravný pobyt dětí 
v přírodě, zimní lyžařský výcvik a společné akce s rodiči, jako například besídky, táborák, drakiáda, malování 
kraslic nebo rozloučení s předškoláky. 

 
    

MŠ Štěchovická 4/1981 s odloučeným pracovištěm Rembrandtova 2/2240 
 
Ředitelka: Mgr. Renata Nedvědová  
Počet zapsaných dětí: MŠ Štěchovická 108 dětí v 4 třídách a MŠ Rembrandtova 108 dětí v 4 třídách 
Vzdělávací program: „Hrajeme si celý rok“  
Webové stránky: www.ms-stechovicka.cz; www.ms-rembrandtova.cz 
Telefon: Štěchovická: 274 815 506; Rembrandtova: 274 813 358  
E-mail: msstechovicka@volny.cz; ms.rembrandtova@tiscali.cz  
 
MŠ Štěchovická byla slavnostně otevřena 1. září 1961. Školka v té době díky svému architektonickému 

a interiérovému řešení patřila mezi špičková zařízení tohoto druhu. 2004 se stala její součástí také 
MŠ Rembrandtova.  

Mateřská škola Rembrandtova je z roku 1972. Obě budovy MŠ leží v rozlehlých zahradách s různými druhy 
dřevin, kde děti najdou spoustu možnosti pro vyžití při pobytech venku. Mateřská škola Štěchovická má čtyři 
třídy (108 dětí), mateřská škola Rembrandtova má také čtyři třídy (108 dětí). Obě budovy jsou dvoupatrové, 
každá s vlastní školní kuchyní a školními byty.  

MŠ pracuje podle Rámcového programu pro předškolní vzdělávání, je zpracován školní vzdělávací program 
„Hrajeme si celý rok“ s mottem „Z hravé školky hravě do školy“. Cílem je rozvoj dětských schopností 
s individuálním přístupem v úzké spolupráci s rodinou. Úkolem MŠ je vést děti ke zdravému, pozitivnímu 
přístupu k životu i přírodě, vzájemné ohleduplnosti, ochotny si pomáhat, chránit zdraví, přírodu i životní 
prostředí v návaznosti na rodinnou výchovu a přípravu na vstup do základní školy. 

Mateřská škola nabízí možnost práce v různých kroužcích - keramickém a tanečním i možnost výuky 
anglického jazyka. Je zajišťována řada akcí, jako například divadelní představení, ozdravné pobyty dětí 
v přírodě, výlety, plavání, společné oslavy svátků s rodiči, besídky, karnevaly, prodejní výstavky předmětů, které 
děti vyrobily v keramickém kroužku nebo návštěva Městské knihovny. Pro veřejnost jsou pořádány dny 
otevřených dveří. 
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Mateřská škola Tolstého 2a/1353 
 
Ředitelka: Jitka Křížová  
Počet zapsaných dětí: 110 dětí ve 4 třídách  
Vzdělávací program: „Cesty přátelství“ 
Webové stránky: www.mstolsteho.com 
Telefon: 267 311 726  
E-mail: mstolsteho@volny.cz  
 
Dvouposchoďová budova mateřské školy je umístěna v klidném prostředí vnitrobloku a byla postavena v roce 

1964. V přízemí je umístěna ředitelna, šatny dětí a školní kuchyň, která je součástí školy. V každém poschodí 
jsou umístěny dvě třídy (pracovna a herna – ložnice). Ke každé třídě patří umývárna a dětská WC, která byla 
nově zrekonstruována. Mezi oběma třídami je přípravná kuchyňka a místnost pro personál, sloužící současně 
jako kabinet pomůcek, nebo sborovna. Mateřská škola se nachází ve velké zahradě se vzrostlými stromy, 
kde děti najdou zahradní náčiní, pískoviště a mlhoviště.  

Vzdělávací program se zaměřuje na rozvoj osobnosti dítěte, podporu jeho tělesného rozvoje a zdraví, 
spokojenosti a pohody a snaží se ho motivovat k dalšímu poznávání a učení. Další aktivity, které školka nabízí, 
jsou například výuka angličtiny, plavání, kung-fu, sportovní kroužek nebo cvičení na balančních míčích. 
Nabízeny jsou i ozdravné pobyty dětí v přírodě, vycházky po stopách historie Prahy, spolupráce s ekologickým 
centrem Toulcův dvůr a uměleckým studiem v Bulharské ulici. Ve školce se jednou za měsíc konají divadelní 
představení. 

 
 

Mateřská škola Troilova 17/474 s odloučeným pracovištěm Útulná 6/2099 
 
Ředitelka: Mgr. Naděžda Hupcejová  
Počet zapsaných dětí: MŠ Troilova 103 dětí v 4 třídách a MŠ Útulná 104 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: „Společně to dokážeme, Poznáváme svět kolem sebe“ 
Webové stránky: http://www.ms-troilova-utulna.cz/ 
Telefon: 274 776 483 a MŠ Útulná 274 770 013 
E-mail: ms_troilova@volny.cz a mts.utulna@seznam.cz 
 
K administrativnímu sloučení školek Troilova a Útulná došlo 1. ledna 2009 a nástupnickou školou byla určena 

MŠ Troilova. Je to dvoupatrová čtyřtřídní budova, která byla postavena v roce 1964. Škola je umístěna 
v rozlehlé a velice pěkné zahradě. Zahrada je vybavená nářadím a náčiním umožňujícím dětem se plně realizovat 
při pobytu venku, volně si hrát i sportovat. V letních měsících je využíváno brouzdaliště se sprchami.  

Školka Útulná byla postavena v roce 1968 uprostřed zeleně na okraji vilové čtvrti, mimo dosah hlavní 
komunikace. Jedná se o třípodlažní objekt se čtyřmi třídami a s celodenním provozem (chodí sem 104 dětí). 
Školní zahrada, která školu obklopuje, je prostorná se vzrostlými stromy, vybavená pro hry a pobyt dětí venku, 
je zde pískoviště a mobilní plastový bazének, sestava průlezek, kolotoč a další mobilní vybavení.  

Obě mateřské školy nabízejí výuku angličtiny pro děti v posledním roce před vstupem do základní školy. 

Dětem jsou nabízeny kroužky cvičení, keramiky a plavání. Je zajištěna i logopedická péče. V průběhu roku škola 
nabízí pestré kulturní akce – divadla, výlety, výstavy apod. Jsou nabízeny ozdravné pobyty dětí v přírodě. 
Samozřejmostí jsou i besídky, karnevaly a zábavná odpoledne. 

Cílem školy je především rozvíjet osobnost dítěte, podporovat jeho osobní spokojenost a pohodu, respektovat 
jeho individuální potřeby a možnosti.  

MŠ Troilova se zapojila do projektu Zelená škola a umožňuje tak žákům a jejich rodinám třídit elektroodpad 
a baterie. 

 
 

Mateřská škola Tuchorazská 2a/472 
 
Ředitelka: Hana Ivanová  
Počet zapsaných dětí: 103 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: Celý den si hrajeme, zpíváme a povídáme 
Telefon: 274 779 616  
Webové stránky: www.materska-skola.cz/tuchorazska 
E-mail: mts.tuchorazska@seznam.cz 
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MŠ Tuchorazská má třípodlažní objekt, který byl postaven v roce 1961. Nachází se v  rozlehlé zahradě, která 
umožňuje sportovní aktivity. Je vybavena pískovištěm, průlezy a skluzavkami. Každá třída má vlastní pracovnu 
a hernu, která slouží k odpočinku dětí. 

Cíl a zaměření výchovy a vzdělávání vychází z rozšířeného programu o hudebně pohybové činnosti (hra 
na dětské foukací harmoniky, pětidírkové flétny a další instrumentář). Významnou součástí je i prezentace školy 
na veřejných vystoupeních, jako je například Pražská Mateřinka nebo akce pořádané MČ Praha 10, prezentace 
mezi odbornou veřejností – semináře pro pedagogy, publikace v odborných časopisech. 

Škola nabízí celou řadu aktivit, jako jsou předplavecký výcvik, naučné vycházky Prahou, ozdravné pobyty dětí 
v přírodě, výuka angličtiny, cvičení pro děti (aerobik), kulturní a společenské akce, besídky a výstavy pro rodiče. 

 
 

Mateřská škola U Roháčových kasáren 14/1215 
 
Ředitelka: Jana Bendová  
Počet zapsaných dětí: 104 dětí ve 4 třídách  
Vzdělávací program: Barevné kostičky - estetické vnímání světa očima dítěte  
Webové stránky: www.rohacovky.cz 
Telefon: 267 311 073 
E-mail: msrohacovky@volny.cz  
 
Budova mateřské školy byla postavena v roce 1956. Mateřská škola je čtyřtřídní s celodenním provozem. 

Ve třech třídách jsou děti zapsány podle věku, jedna třída je věkově smíšená. Součástí školy je školní jídelna, 
umístěná v suterénu budovy. V přízemí jsou 2 třídy, které tvoří pracovna s hernou, dále ředitelna a pracovna 
vedoucí ŠJ. Ve vstupní hale jsou šatny pro děti. V patře je kromě tříd také tělocvična a ložnice, které vznikly 
uzavřením bývalých teras. Je zde i přípravná kuchyňka, dětská umývárna a WC. Školní zahrada je členitá, 
prostorná, se vzrostlými stromy, s pískovišti, mlhovištěm  a vybavením pro hry dětí. 

Náplň školy doplňuje celá řada aktivit a zájmových činností, mezi které patří výuka angličtiny, výuka plavání 
a keramika. Je zde i výtvarný kroužek a kroužek míčových her. Děti pravidelně navštěvují divadelní a jiná 
kulturní představení, ekologické centrum Toulcův dvůr, dětské dopravní hřiště. Učitelé připravují výlety 
po Praze, organizují týdenní pobyty dětí v přírodě, na horách apod. Žáci se účastní různých dětských výtvarných 
soutěží i hudebně pohybových vystoupení. Velmi úzká je spolupráce se ZŠ U Roháčových kasáren (zapůjčení 
velké tělocvičny) a se ZUŠ v Bajkalské ulici (hudební výchova).  

 
 

Mateřská škola U Vršovického nádraží, Sámova 2a/1529 
 
Ředitelka: Ludmila Poršová  
Počet zapsaných dětí: 84 dětí ve 3 třídách  
Vzdělávací program: Hrajeme si od léta do léta  
Webové stránky: www.uvrsnadrazi.cz 
Telefon: 271 745 886 
E-mail: porsova@uvrsnadrazi.cz 
 
MŠ U Vršovického nádraží je z roku 1950 a nachází se vedle základní školy. Má tři pavilony a v každém je 

jedna třída s příslušenstvím. Mateřská škola je umístěna ve velké zahradě, která je od ulice oddělena zdí 
a zelenou stěnou živého plotu, kde děti najdou dostatek prostoru i vhodného vybavení pro své aktivity. 

MŠ rozvíjí děti ve všech vzdělávacích oblastech s důrazem na větší fyzický rozvoj - děti mají možnost účasti 
na výuce plavání a bruslení. Dále zde probíhají naučné vycházky Prahou, ozdravné pobyty dětí v přírodě, výuka 
angličtiny, cvičení pro děti – aerobik, kulturní a společenské akce pro děti, besídky a výstavy pro rodiče. 

 
 

Mateřská škola Ve Stínu 10/2103 
 
Ředitelka: Mgr. Irena Benešová 
Počet zapsaných dětí: 100 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: "Školička v pohybu – program na rozvoj psychomotorických dovedností dětí“ 
Webové stránky: www.msvestinu.unas.cz 
Telefon:  274 770 140 
E-mail: msvestinu@volny.cz 
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Mateřská školka, která byla postavena v roce 1968, se nachází ve Strašnicích ve vilové čtvrti. Jsou zde čtyři 

třídy a každá třída má vlastní pracovnu a hernu, která slouží i jako ložnice pro odpolední odpočinek dětí, kabinet 
na pomůcky, šatnu pro děti, WC a přípravné kuchyňky. Škola má školní zahradu, která zajišťuje dostatečný 
prostor pro volné hry a pobyt dětí venku. Školka má 4 třídy, z nichž 2 jsou smíšeného věku pro mladší děti 
a 2 jsou předškolní. 

Školka má zpracovaný vlastní vzdělávací program, který vychází z Rámcového plánu pro mateřské školy. Jeho 
základem je rozvoj psychomotorických dovedností dětí. Program je orientován tak, aby se děti naučily prožívat 
a chápat svět kolem nás, aby měly chuť prožívat a tvořit.  Klade se v něm důraz na samostatnost, na dostatek 
pohybových aktivit, her pro rozvoj prostorové orientace, paměti a logického myšlení. Program je doplněn 
o zdravotní a rehabilitační cvičení s použitím terapeutických pomůcek pro správný tělesný rozvoj dětí. Tento 
cvičební program je doplněn o předplavecký výcvik nejstarších dětí, který probíhá v plaveckém areálu 
Hloubětín. Podle zájmu rodičů zabezpečuje školka výuku angličtiny, nabízí taneční kroužek a aerobik, který 
pořádá agentura Kroužky. Kromě toho škola nabízí i běžné aktivity, jako jsou divadelní představení, různé 
besídky a kulturní akce pro děti a jejich rodiče (např. čarodějnice), pořádá podzimní, zimní a jarní pobyt dětí 
v přírodě. 

 
 

Mateřská škola Vladivostocká 8/1034 s odloučeným pracovištěm při ZŠ Eden 
  
Ředitelka: PaedDr. Dana Přiklopilová  
Počet zapsaných dětí: 176 dětí v 7 třídách  
Vzdělávací program: „Pohyb pro radost a radost z pohybu“.  
Webové stránky: www.vladivostocka.cz 
Telefon: 267 310 633, ZŠ Eden: 739555797  
E-mail: skolka@vladivostocka.cz  
  
Budova mateřské školy byla postavena v roce 1960 jako čtyřtřídní a v každém patře jsou umístěny dvě třídy 

s příslušenstvím. V létě 2013 byla zahájena přístavba dvou tříd u MŠ Vladivostocká. 5. května 2014 byla 
otevřena jedna nová třída a 1. září 2014 byla otevřena druhá třída. Nový objekt školky má dvě nadzemní podlaží, 
kde jsou umístěna oddělení dětí, a jedno provozní podzemní podlaží, částečně zapuštěné do terénu. Přístavba 
částí přiléhá k západní stěně stávající budovy, část budovy, kde jsou umístěny místnosti určené k pobytu dětí,  
je vysunuta jižním směrem do zahrady. Hlavní vstup je řešen bezbariérově, do 2. nadzemního podlaží je přístup 
zajištěn schodištěm a rovněž výtahem s úpravou pro imobilní osoby. Obě nadzemní podlaží jsou postavena 
z kontejnerových modulů. Obvodové stěny přístavby jsou opatřeny zateplovacím systémem s omítkou.  

Školka má tedy nyní 6 tříd a je umístěna ve velké udržované zahradě, kde mají děti možnost vyžití při hrách. 
Navíc v září 2010 bylo v prostorách Základní školy Eden otevřeno odloučené pracoviště mateřské školy, které 

je úplně odděleno od základní školy a má samostatný vchod. Pro pobyt venku je využívána zahrada mateřské 
školy, která leží v těsném sousedství. Je zde jedna třída s příslušenstvím pro 28 dětí. Prostory jsou vybaveny 
novým nábytkem, hračkami i pomůckami. 

Zaměření výchovy a vzdělávání vychází z motta školy „Pohyb je přirozený projev, touha i potřeba dítěte“ 
a respektuje obecné cíle předškolní výchovy. Školka se především zaměřuje na pohybové a estetické činnosti, 
kdy se důraz klade na uspokojování potřeb dětí a snahu vyhovět požadavkům rodičů. Děti mají možnost rozvíjet 
své schopnosti ve skupinových zájmových činnostech se zaměřením na činnosti výtvarné, pohybové, hudební 
a na zpěv, tanec, ale i na výuku angličtiny. Dále jsou připraveny kulturní akce, jako například divadelní 
představení ve škole, návštěvy divadel a výstav, besídky, společné akce s rodiči, výměnné pobyty dětí 
s MŠ v Ústí nad Labem nebo výtvarné výstavy. Každoročně pořádá škola ozdravné pobyty dětí v přírodě se 
zaměřením na  lyžování a jízdu na kole. Významnou činností je i prezentace školy na veřejnosti, a to i na akcích 
mimo Prahu, dále spolupracuje se SŠ i VŠ.  

 
 

Mateřská škola Zvonková 12/2901 
 
Ředitelka: Mgr. Dana Červíčková 
Počet zapsaných dětí: 112 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: Svět kolem nás 
Webové stránky: www.mszvonkova.cz 
Telefon: 272 653 572 
E-mail: mszvonkova@volny.cz  
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Jedná se o školu pavilónového typu, která je umístěna v klidném prostředí starší sídlištní zástavby. Budova 
byla postavena v roce 1967. Ve dvou pavilonech je v každém podlaží jedna třída se šatnou pro děti, šatnou 
pro personál, umývárna, WC, pracovna pro děti, herna, která slouží současně jako ložnice a terasa. V každé třídě 
je kabinet vybavený pomůckami a přípravná kuchyňka. V prvním pavilonu je umístěna žákovská knihovna 
a ve druhém pavilonu se nachází v přízemí keramická dílna s pecí.  Ve třetím pavilonu je umístěna kuchyň, 
ředitelna s učitelskou knihovnou a kancelář vedoucí školní jídelny. Jednotlivé pavilony jsou rozmístěny 
v rozsáhlé a členité školní zahradě se vzrostlými stromy a keři. V zahradě jsou umístěna pískoviště, brouzdaliště 
se sprchou s přívodem teplé vody, skluzavky, prolézačky, dřevěné domečky a další zahradní zařízení, která 
vytvářejí dostatečný prostor pro hry dětí, jejich sportovní vyžití i pozorování přírody po celý rok.  

Školka aktualizuje nabídku aktivit pro děti tak, aby byly plně uspokojeny jejich zájmy a individuální potřeby 
v průběhu celého dne. Ve škole fungují tři výtvarné kroužky (zaměřené i na práci s keramickou hlínou), jeden 
kroužek zaměřený hudebně a dva kroužky tělesné výchovy, které využívají ke své činnosti tělocvičnu blízké 
základní školy. Je zajišťována logopedická prevence formou praktického cvičení a konzultace s logopedkou. 
Výuka angličtiny je zajišťována jazykovou školou Akcent a je pro předškolní děti plně hrazena ÚMČ Praha 10. 

Pravidelná je spolupráce s Muzeem policie, děti navštěvují řadu kulturních akcí a divadelních představení. 
Organizují se také ozdravné pobyty dětí v přírodě, celodenní výlety a podle speciálně vypracovaného programu 
i vlastivědné procházky po Praze. S tvorbou keramiky a celkovým výtvarným zaměřením MŠ souvisí tradiční 
pořádání výstavy dětských prací – „Výstavy na plotě“.  Nelze zapomenou ani na besídky, dny otevřených dveří 
a další kulturní a společenské aktivity pro rodiče i pro širokou veřejnost.   
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2.3.2) Základní školy 
 
 

Angličtina ve škole 
 
MČ přispívá každoročně na bezplatnou výuku anglického jazyka v 1. a 2. třídách, která navazuje na výuku 

anglického jazyka v MŠ. Od třetí třídy je potom výuka hrazena ze státního  rozpočtu. Jedná se o zcela ojedinělý 
projekt, jehož cílem je díky dotaci městské části  seznámit děti příjemnou formou s angličtinou ještě před 
zařazením tohoto jazyka do výuky.  

 
 

Počty žáků se budou zvyšovat 
 
Praha 10 chce navýšit do dvou let kapacitu dvou základních škol o 220 dětí. Chce tím vyřešit nedostatek míst, 

do roku 2020 totiž čeká nárůst o 2500 žáků. Celkem radnice spravuje 13 základních škol s kapacitou 7050 žáků. 
Letos v září nastoupilo 5741 žáků. 

 
 

ZŠ Brigádníků 510/14 
 
Ředitelka: Mgr. Alena Polanská 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání ZŠ Brigádníků 
Zaměření školy: běžné třídy 
Webové stránky: www.zsbrigadniku.cz 
Telefon: 274 820 795 
E-mail: skola@zsbrigadniku.cz  
 
Budova školy byla dokončena v roce 1954. Škola je přízemní, pouze ve středním traktu je patrová nástavba. 

Je to stavba pavilónového typu a jednotlivé pavilóny jsou spojeny hlavní chodbou. Škola má bezbariérový 
přístup.  

ZŠ Brigádníků podporuje charitativní projekty (přispívá organizaci Chrpa, kojeneckému ústavu v Krči, 
na stavbu školy v Mozambiku apod.) a pořádá množství akcí pro veřejnost. Během školního roku jsou 
naplánovány akce, jako například Den otevřených dveří, Vánoční tržnice s kavárnou, školní výtvarná soutěž, 
oslava Dne Země, setkávání s předškoláky, zájezdy do německy mluvících zemí a výukově zaměřené zájezdy 
do Velké Británie. Škola se snaží přispět i k naplnění volného času dětí a umožňuje jim v odpoledních hodinách 
navštěvovat kroužky sportovní, výtvarné, počítačové, přírodovědné a hudební.  

Zároveň škola spolupracuje s mnoha odborníky z různých odvětví. Snaží se rovnoměrně rozvíjet dovednosti 
žáků, které použijí v životě, a proto se používají různé metody, postupy a přístupy. Vyučuje se anglický jazyk již 
od první třídy, výuka je tak pokryta po celou školní docházku, tak jako je to v případě práce s počítačem. Škola 
nabízí dětem i oddělení anglické školní družiny. Žáci druhého stupně (od 7. ročníku) mají v nabídce další cizí 
jazyk - ruský a francouzský, konverzaci v angličtině.  

Začleňování ICT technologií do výuky zde vidí jako cestu k větší aktivitě žáků, proto mají 18 interaktivních 
tabulí a dvě specializované počítačové učebny. Interaktivní výuka se používá již od prvních tříd.  Nadále běží 
projekt „Digitální hnízda“, který začal již ve školním roce 2010/2011.  

Škola vytváří podmínky i pro žáky se speciálními vzdělávacími potřebami. Ve škole pracuje školní speciální 
pedagog. Vytváří zázemí pro nadané děti, které mají možnost své schopnosti rozvíjet v různých vědomostních 
a sportovních soutěžích, při mimoškolních aktivitách nabízených školou docházet do školního klubu a aktivně se 
podílet na přípravě akcí školy. 

Základní škola Brigádníků je školou zařazenou do sítě vzorových SMART school. Od září 2013 se ZŠ stala 
pilotní školou výuky matematiky dle prof. Hejného. Tento druh výuky matematiky se na škole vyučuje již 
několik let a pokračují v něm žáci i na druhém stupni.  ZŠ využívá pro výuku a mimoškolní aktivity skleník. 
Pravidelně se žáci zúčastňují ekologických akcí, škola je zapojena do řady environmentálních pořadů a projektů 
(Recyklohraní, biokompostování, M.R.K.E.V.). Ve školním roce 2015/2016 se zde chtějí zaměřit na rozvoj 
finanční gramotnosti. 

24. ledna od 9 do 14 hodin se v Základní škole Brigádníků 510/14 konal jedenáctý ročník amatérské burzy 
minerálů. Akci připravila Mineralogická sekce Společnosti Národního muzea společně se Základní školou 
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Brigádníků a zváni byli obdivovatelé mineralogických krás přírody, laici, sběratelé i odborníci. Všichni se 
mohli setkat s krystalovanými i leštěnými ukázkami našich i zahraničních, známých i neobvyklých a méně 
známých minerálů a případně je i zakoupit za  velmi příznivé ceny. Vstupné činilo pro dospělé 20,- Kč, děti 
do 15 let a senioři platili 10,- Kč. 

 
 

ZŠ, Praha 10, Břečťanová 6/2919 
 
Ředitel: Mgr. Miroslav Buchar 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Barevná škola pro radost 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou výtvarné výchovy, přípravná třída 
Webové stránky: www.zsbrectanova.cz 
Telefon: 272 651 063 
E-mail: skola@zsbrectanova.cz 
 
Stavba školy byla dokončena v roce 1967. Škola se skládá ze šesti dvoupodlažních pavilónů a jednoho 

přízemního. Po celkové rekonstrukci v něm bylo k 1. prosinci 2014 otevřeno odloučené pracoviště 
MŠ Mládežnická. Dalším samostatným pavilonem je tělocvična. Podél pavilonů jsou zastřešené pergoly. 

ZŠ Břečťanová je pavilónová škola s několika zatravněnými a osázenými zelenými pásy mezi pavilony, 
se sportovním areálem, hřištěm a zahradou pro školní družinu. Děti tak mohou v areálu trávit přestávky, 
využívají ho taktéž děti ze školní družiny. 

Škola zajišťuje od 1. třídy výuku anglického jazyka a dále i volnočasové aktivity, kroužky, které vedou učitelé 
a vychovatelé. V rámci členství v Asociaci malých debrujárů pořádá škola výchovně vzdělávací zájezdy 
do Německa. Žáci se s úspěchem zúčastňují mnoha soutěží a olympiád. 

Školní rok 2014/2015 zahájilo 324 žáků v 15 třídách a 14 žáků v jedné přípravné třídě. 
 
Ve dnech 3. a 4. února 2015 proběhl zápis do 1. tříd. Žáci 9. třídy navštívili v tomto měsíci Památník Terezín. 

14. - 21. 2. se uskutečnil lyžařský výcvikový kurz na Černé hoře u Janských Lázní.  
V dubnu se žáci 1. a 2. stupně zúčastnili umělecké soutěže Praha 10 Má talent.  
V květnu proběhlo ve 4. třídách mezinárodní testování TIMSS 2015 z matematiky a přírodovědy, 9. třídy 

navštívily Českou národní banku a Cukrovar v Dobrovici. V průběhu května a června vyjely všechny třídy 
na školy v přírodě, 1. stupeň do Bělče u Třebechovic pod Orebem, na Černou horu, do ŠVZ Nový Dvůr Žihle - 
Poustky, 2. stupeň do Loutí.  

V průběhu 2. pololetí školního roku se žáci školy zapojili do olympiád v českém a německém jazyce, 
v dějepisu, přírodopisu, fyzice, a dále do soutěží v informatice. Ze sportovních soutěží se zúčastnili několika 
obvodních kol ve fotbalu, basketbalu, volejbalu, vybíjené a beachvolejbalu. Žáci 9.B nacvičili divadelní 
představení Dva tovaryši, se kterým vystoupili na přehlídce divadelních souborů ve Vršovickém divadle Mana. 

Přes hlavní prázdniny proběhlo zateplení střech 2 pavilonů školy a tělocvičny.  
V září se žáci 8. a 9. třídy zúčastnili Vědeckého jarmarku a exkurze do Lidic, pro 1. stupeň proběhla 

v tělocvičně a na hřišti školy akce Bezpečně na kole.  
V říjnu se žáci školy zapojili do soutěže v minifotbalu a miniházené, na 1. stupni proběhla akce Tonda obal, 

v 6. třídě testování SCIO.  
2. 11. byl uspořádán Halloweenský lampionový průvod, ve dnech 8. - 14. 11. se uskutečnil pobyt žáků 

6. a 7. třídy v německém Limbachu. V tomto měsíci také proběhlo pro žáky 9. tříd testování SCIO. Od listopadu 
docházejí žáci 4. B na pravidelná setkání do Domu seniorů v Zahradním Městě. V závěru měsíce se uskutečnil 
projektový den – příprava na vánoční trhy.  

V prosinci se žáci 1. i 2. stupně zapojili do soutěže ve florbalu, proběhly tradiční vánoční akce – vánoční trhy, 
vystoupení na Kubánském náměstí, vánoční koncert školy. 

 
 

ZŠ Eden, Vladivostocká 6/1035 
 
Ředitelka: PhDr. Bc. Jana Churáčková 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Se sportem za vzděláním 
Zaměření školy: sportovní 
Webové stránky: www.zseden.cz 
Telefon: 267 310 674 
E-mail: info@zseden.cz 
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Objekt školy byl dokončen v roce 1960. Je to pětipodlažní skelet s plochou střechou. 1. září 2010 byl škole 
ZŠ Vladivostocká udělen čestný název ZŠ Eden. Základní škola Eden je sportovní školou s dlouholetou tradicí. 
Má svoji zahradu a dvě kombinovaná hřiště pro míčové hry, krátkou atletickou dráhu a prostor pro skok daleký. 
Pro ostatní sportovní disciplíny používají žáci hřiště a sportoviště Slavia Praha. Součástí školy jsou dvě 
zrekonstruované tělocvičny a gymnastická tělocvična.  

Funguje zde školní družina, která pro svoji činnost využívá herny, ale také počítačové učebny, tělocvičny, 
školní dílnu, cvičnou kuchyň a venkovní prostory školního hřiště a zahrady, kde jsou dva zabudované stoly 
na stolní tenis a odpočinkový koutek.  

Výuka angličtiny probíhá již od 1. ročníku formou nepovinného předmětu, od 3. ročníku jako povinný předmět 
a v 7. třídě mají žáci možnost volby dalšího cizího jazyka (ruština, němčina). Do učebního plánu je od 4. ročníku 
zařazena etická výchova, protože ji škola považuje za významný způsob primární prevence. Žáci 8. a 9. tříd se 
mohou stát členy Klubu mladého diváka. Občerstvení a pitný režim zajišťuje pět automatů, z nichž jeden byl 
nainstalován v rámci projektu Mléko do škol.  Školní jídelna nabízí výběr ze dvou jídel.  

Cílem školy je poskytovat kvalitní základní vzdělání s důrazem na nezbytnost sportu a pohybu pro zdravý 
vývoj člověka. Školní vzdělávací program nese motivační název Se sportem za vzděláním. Tělesná výchova je 
vyučována nadstandardně, a to nejen co se týče počtu hodin v učebním plánu, ale i ve smyslu kvality. V jiných 
školách jsou povinné dvě hodiny tělocviku týdně, zde to jsou čtyři, později dokonce pět. Chodit sem samozřejmě 
mohou i děti, které se sportu nevěnují, ale bydlí v okolí školy.  

Žáci se účastní soutěží, především těch sportovních, ve kterých patří k jedněm z nejúspěšnějších v Praze i ČR. 
Do vyučování škola zařazuje exkurze, výlety, koncerty, výstavy, divadelní představení a projekty jednak v rámci 
ročníků a předmětů, jednak celoškolní tematické projektové vyučování a celoškolní soutěže. Žáci školy se 
účastní výběrových lyžařských kurzů, adaptačních kurzů a škol v přírodě. Volnočasové aktivity dětí jsou 
realizovány v rámci školní družiny, na základě spolupráce s jinými subjekty, zejména s agenturou Kroužky. 
Keramický kroužek využívá pro svou práci keramickou pec a hrnčířský kruh. 

 Funguje i spolupráce se školami v zahraničí. Základní škola Vladivostocká úzce spolupracuje se Slavií, 
sportovní třídy zde navštěvuje řada slávistů z mládežnických celků fotbalové i hokejové Slavie. Jelikož jsou 
fotbalové a hokejové stadiony Slavie v těsném sousedství školy, je patronem ZŠ Eden bývalý hráč pražské 
Slavie a české fotbalové reprezentace Vladimír Šmicer. 

Odborné učebny a všechny kmenové třídy jsou vybaveny moderní didaktickou technikou: v každé třídě je 
k dispozici PC s připojením na internet, videopřehrávač, DVD a projektor. Odborné učebny a většina tříd 
na prvním stupni jsou vybaveny interaktivními tabulemi. Škola získala titul SMART – vzorová škola.  
Infocentrum je využíváno jako učebna výpočetní techniky, školní knihovna a školní klub. Při hezkém počasí žáci 
využívají také přírodní učebnu a týpí na zahradě. Na školní zahradě jsou i dva skleníky.  

Škola je zapojena do projektu Zdravá škola, která má tři základní pilíře: zdravé prostředí, smysluplné učení 
a otevřené partnerství. Žáci si různými formami rozvíjejí povědomí o významu zdraví a upevňují zásady 
zdravého životního stylu. Škola se věnuje i zdravému stravování a to ve spolupráci se Školní jídelnou 
a provozovatelem automatů na občerstvení.  

Škola je zapojena do projektu Adopce na dálku, jsou zde pravidelně pořádány tzv. Srdíčkové dny a žáci se 
pravidelně zúčastňují festivalu Jeden svět. V rámci projektu ŠIK (školní informační kanál) je zajištěn přístup 
k aktuálním zprávám z domova i ze světa a zároveň jsou vysílány spoty - prevence sociálně patologických jevů, 
informace o výběru středních škol, systém ochrany obyvatelstva atp. Žáci sponzorují levharta obláčkového 
v pražské zoologické zahradě. 

Škola spolupracuje se sousední mateřskou školkou. Vedení školy spolupracuje se Školním parlamentem. 
Ve škole pracuje speciální pedagožka, která věnuje svou péči žákům se speciálními vzdělávacími potřebami. 
Žákům a jejich rodičům je připravena v případě potřeby pomoci také školní psycholožka, výchovné poradkyně 
a školní metodička prevence. Nadaným žákům škola umožňuje úpravu organizace vzdělávání. 

 
3. a 4. února 2015 se konal zápis pro školní rok 2015/2016, ke kterému přišlo 86 dětí, z toho 66 dětí se stalo 

od 1. září 2015 prvňáčky ZŠ Eden. 
4. února se konala další rodičovská kavárna, další se pak konala např. 1. dubna, kde kromě rodičů byly 

i dobrovolnice projektu Celé Česko čte dětem. 
Ve čtvrtek 12. února 2015 navštívil 3.B lektor z ekologického centra Koniklec s programem Voda nad zlato. 

Žáci si např. vyzkoušeli přivolat déšť rituálním indiánským tancem. Úspěch měl plastický model, který ukázal, 
že srážková voda stéká do řek, moří a následně se opět vypařuje do mraků. 

Mladší žákyně se zúčastnily florbalového klání, prošly obvodními koly a vybojovaly účast v republikovém 
finále, které se hrálo v březnu v Kopřivnici. Zde nakonec skončily čtvrté. 

Ve čtvrtek 19. 2. a v pátek 20. 2. se žáci školy zúčastnili programu společnosti EKO-KOM. Žáci se např. 
naučili hravou formou jak správně třídit odpad. 

27. 2. navštívilo školu hudební sdružení SoliDeo, které představilo starodávné dechové a strunné hudební 
nástroje. 
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Ve škole se konal Pyžamový den nebo žáci navštívili festival Jeden svět. 
10. března se žáci zúčastnili finálového turnaje DFP pro fotbalisty 1. – 2. tříd z celé Prahy. Turnaj byl 

vyvrcholením předešlých dvou postupových kol. Malí fotbalisté zde vybojovali bronz. 
18. března se žáci 3. B zúčastnili koncertu Hudby Hradní stráže a Policie ČR. 
23. března bylo v ZŠ Eden uspořádáno školní kolo matematické soutěže Pythagoriáda, které se zúčastnilo 

35 žáků z 5. až 8. ročníků. 
24. 3. proběhl na škole již 7. ročník v pěvecké soutěži SuperStar.  
25. března se konal Velikonoční jarmark. 
30. března se uskutečnilo školní kolo biologické olympiády pro žáky 6. a 7. ročníků. 
3.B se zúčastnila akce Noc s Andersenem. 
Žáci šestých tříd se zúčastnili programu „Seznam se bezpečně“, kde se mohli dozvědět, jaké jsou nástrahy 

při seznamování v kyberprostoru. Akci moderovali Martin Kožíšek a Ben Cristovao. 
22. dubna se slaví Den Země. Tento mezinárodní den si připomněli i v ZŠ Eden. 
28. a 29. dubna se uskutečnil McDonald cup v minifotbale, ve kterém žáci ZŠ Eden potvrdili roli favorita 

a vyhráli v obou kategoriích. 
29. dubna se konala okresní poeticko-pěvecká soutěž Stradea. 2. místo vybojovaly v různých kategoriích 

Michaela Poupová, Jana Křížková a Natálie Forejtová. 
4. května navštívili školu profesionální umělci z organizace Hudba školám a připravili pro děti z 1. stupně 

koncert. 
5. května se uskutečnil OVOV na ZŠ U Obory. V soutěži družstev se žáci z Vršovic umístili na 4. místě. 

V jednotlivcích vybojoval Max Křepelka 2. místo, Šimon Rulc 1. místo, Andrea Krasanovská a Anna Strnadová 
byly třetí. 
Členové nadačního fondu Kolečko přednášeli žákům 2. a 3. tříd o prevenci dětských úrazů. 
Žáci devátých tříd navštívili Lidice a Terezín.  
ZŠ Eden se stala znovu nejúspěšnější školou, neboť její žáci nasbírali nejvíce bodů ze všech pražských škol 

ve sportovních soutěžích. Delegace reprezentantů převzala na Staroměstské radnici pohár za toto vítězství. 
Během letních prázdnin probíhala kompletní rekonstrukce elektrorozvodů. 
1. září proběhlo slavnostní zahájení školního roku za účasti radního B. Zoufalíka, patrona školy Vladimíra 

Šmicera, hráčů A-týmu fotbalové Slavie Martina Dostála, Martina Berkovce a hráče hokejové Slavie Tomáše 
Micky. 

Žáci šestých tříd jeli ve dnech 7. - 9. září 2015 na adaptační kurz do Jizerských hor. 
9. září se 4.B zúčastnila Vědeckého jarmarku v Dejvicích. 
2. října byla 5.B v Domě čtení na besedě Velké dějiny malých vynálezů. Ve stejný den proběhl na škole 

program Bezpečně na škole. 
5. října do školy přicestovali sokolovití a krahujcovití dravci. 
7. října se žáci devátých tříd zúčastnili pořadu o Karlu Čapkovi, který připravila MČ Praha 10 v rámci 

Dnů Prahy 10. Akce se konala v KD Barikádníků a průvodcem byl režisér Ondřej Kepka. 
Žáci ZŠ Eden adoptovali 22 panenek UNICEF. 
Mladší žákyně se staly vítězkami Prahy 10 ve florbale. 
3. 11. se v ZŠ Rakovského konalo pražské kolo ve stolním tenise v kategorii dívek. Reprezentantky školy – 

Anežka Blažková a Katka Tučková – obsadily 2. místo. 
ZŠ Eden se znovu zapojila do projektu Celé Česko čte dětem. 
Žáci a žákyně 1. až 5. tříd nacvičili pásma vánočních koled, písní a básniček, se kterým vystoupili 8. 12. 

na Kubánském náměstí v rámci vánočních trhů Prahy 10. Žáci se zúčastnili také výstavy a soutěže Svět kolem 
nás a vánoční čas, kterou pořádala MČ Praha 10. 

16. 12. proběhla ve škole předvánoční burza. 
 
 

ZŠ Gutova 39/1987 
 
Ředitel: Mgr. Bc. Jiří Voneš 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání - Gutovka 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou matematiky a přírodovědných předmětů 
Webové stránky: www.zsgutova.cz 
Telefon: 274 021 920 
E-mail: skola@zsgutova.cz 
 
Budova školy byla dokončena v roce 1963. Objekt školy tvoří hlavní budova s bočním křídlem. U školy se 

nachází rozsáhlý sportovní areál (skateareál, lezecká stěna, beachvolejbal, dětské hřiště, vodní svět, ledové 
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kluziště a další). Dále je v ZŠ Gutova školní knihovna a dvě tělocvičny. Součástí školy jsou oddělení školní 
družiny a školní klub.  

Školu navštěvuje cca 630 žáků ve 24 třídách a otevřeno je 8 oddělení školní družiny a školní klub. Škola 
využívá řadu odborných učeben (např. relaxační učebnu s kobercem, žákovskou dílnu, výtvarný ateliér 
s keramickou pecí, 2 učebny výpočetní techniky se 45 žákovskými pracovišti, chemickou laboratoř, je zde 
15 interaktivních tabulí). V budově je školní knihovna, dvě tělocvičny a školní jídelna. 

ZŠ Gutova se snaží předkládat žákům učivo pestře a smysluplně. Využívá výpočetní a audiovizuální techniku 
od 1. ročníku. Do vyučování okrajově zařazuje projekty spjaté s každodenní realitou. Zařazuje programy 
ochranné prevence, realizuje plavecký výcvik v bazénu Ymca. Organizuje školy v přírodě, lyžařské a turistické 
kurzy. Využívá jedinečný sportovní areál Gutovka v sousedství školy. Plní režim fakultní školy. Nabízí rodičům 
možnost navštívit školu – přímo ve výuce po dohodě s příslušným učitelem nebo na dnech otevřených dveří. 
Podporuje organizačně i finančně další vzdělávání učitelů. Spolupracuje se školskou radou. Ve škole funguje 
pitný a občerstvovací režim. ZŠ umožňuje dětem sportovní vyžití o přestávkách. Žáci spoluvytváří chod školy – 
mají svou žákovskou samosprávu, vydávají školní časopis „Tornádo“, přispívají na chov živočichů v ZOO, 
organizují pravidelné sběrové akce, využívají „barevnou schránku“ pro spojení s vedením školy, sponzorují 
adopcí na dálku chlapce Johna z Indie. Škola organizuje rozsáhlou nabídku zájmových činností v odpoledních 
hodinách. 

 
Na jaře 2015 vyhlásila škola soutěž na návrh nového loga školy. Původní logo (z roku 1998) obsahovalo 

prvek, který představoval dnes již neexistující školní bazén. Logo působilo relativně strohým, technickým 
dojmem. Soutěž o novou podobu loga obeslalo více než 100 žáků a rodičů. Jako vítěz byl hodnotící komisí 
vybrán žák 1. B Alan HLADÍK. Po nezbytných administrativních jednáních a po technickém zpracování návrhu 
bylo nové logo dne 18. 11. 2015 slavnostně představeno učitelům a zástupcům žáků. 

Ve školním roce 2015/2016 jsou otevřeny opět 3 první třídy. 
 
 

ZŠ Hostýnská 2/2100 
 
Ředitel: Mgr. Albert Hotový 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Škola v pohodě – škola pro život 
Zaměření školy: anglický a německý jazyk v 5. a 8. ročníku, přípravná třída 
Webové stránky: www.hostynska.cz 
Telefon: 274 770 046 
E-mail: skola@hostynska.cz 
 
Stavba školy byla dokončena v roce 1968 a tvoří ji  pětipodlažní skelet s plochou střechou. Je situována 

do klidného prostředí malešického sídliště. Areál dvou tělocvičen byl doplněn ve spolupráci s ČASPV 
o fitcentrum s posilovnou, rozcvičovnu a sál s aerobními trenažéry; vše je přístupno také po vyučování žákům, 
ale i veřejnosti. 

Nadané děti v různých oborech se mohou vzdělávat podle individuálního učebního plánu. Nabídka volitelných 
i nepovinných předmětů je široká; patří sem individuální logopedická péče, cizí jazyky a konverzace, dramatická 
výchova, chemická praktika, seminář z dějepisu, sportovní hry, informatika a tenis.  

V nadstandardu školy je řada kroužků: informatiky, výtvarné výchovy, hudební výchovy, Klubu mladých 
diváků. Pro zájemce se pořádá příprava na přijímací zkoušky. Ve spolupráci s dalšími subjekty nabízí 
ZŠ Hostýnská sportovní aktivity v kroužcích a oddílech: florbal, aerobik, karate, košíková, kopaná, sportovní 
hry, plavání, rock and roll, šachy nebo dáma. Každoročně jsou pořádány kurzy lyžařského výcviku, zeměpisně 
přírodopisné exkurze spojené s vysokohorskou turistikou. Kulturní rozhled žáků je rozšiřován pravidelnými 
návštěvami divadel, muzeí, památek, kulturních institucí, účastí v soutěžích pořádaných školou i dalšími 
subjekty. Funguje zde školní klub. 

 
Škola spoluzaložila komunitní centrum KRUH  (internetové stránky http://kruh.webnode.cz/), které od roku 

2006 při škole působí. V současné době probíhá na škole projekt „přeměna základní školy na školu komunitní“. 
Snahou je docílit „otevřené školy“, školy, která je přístupná všem, tedy celé komunitě žijící v jejím okolí. Projekt 
je zaměřený na vytvoření a provoz Komunitního centra při Základní škole Hostýnská s názvem KC Kruh. Měl 
by zajistit lepší komunikaci mezi cílovými skupinami a školou, vytvořit prostor pro tvůrčí práci, napomoci 
k sestavení fungujícího týmu pracovníků i dobrovolníků, kteří se budou na chodu centra podílet. Cílem je 
i vytvoření vhodných prostor pro setkávání, pořádání kulturních i společenských akcí, prezentaci činnosti 
komunitního centra. Takové místo v lokalitě, kde se škola nachází, chybí. K dosažení cíle by měly napomoci 
jednotlivé dílčí projekty, některé z nich již na škole několik let fungují, jiné jsou úplně nové. Cílová skupina, 
pro kterou je projekt určen, zahrnuje jak rodiče s malými dětmi, tak školáky a jejich rodiny, tak i starší generaci. 
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Financování projektu je plánováno jak z vlastních zdrojů (především z příspěvků na vstupné a kurzovné), tak 
i ze sponzorských darů a příspěvků ze státního rozpočtu (grantu). 

Komunitní centrum KRUH pořádá tyto kurzy a pravidelné aktivity: divadelní kroužek, literárně dramatický 
kroužek, Kašpárek pro děti z 1. – 5. tříd a logopedii. 

Při ZŠ Hostýnská fungoval 13 let Klub Píďalky, který však ve školním roce 2015/2016 nebyl zahájen. Tento 
klub byl určen převážně předškolním dětem a jejich rodičům. Mezi pravidelné akce patřilo cvičení dětí s rodiči 
v tělocvičně (děti od 1 roku do 4 let), a spousta doplňkových aktivit a akcí – závody na školním hřišti, oslava 
Mikuláše, karneval, dětský den, divadélko, prázdninový pobyt pro rodiče s dětmi v Krkonoších apod. 

 
 

ZŠ Jakutská 2/1210 
 
Ředitelka: Ing. Bc. Sylva Taufmannová 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Klíč k úspěchu 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou hudební výchovy 
Webové stránky: www.zsjakutska.cz 
Telefon: 267 310 135 
E-mail: info@zsjakutska.cz 
 
ZŠ Praha 10, Jakutská 2/1210 zahájila svou činnost 1. září 1955. Ve školním roce 2015/16 tedy slaví své 

60. výročí. Název školy je odvozen od místní ulice, jejíž jméno připomíná sibiřské přístavní město na řece Leně - 
Jakutsk. 

Školní budova je zděná pětipodlažní budova. Je obklopena zelení, má svou vlastní rozlehlou zahradu 
s moderními sportovními i herními plochami a novou venkovní učebnou. Škola se v současnosti blíží k naplnění 
své kapacity 440 žáků. 

Výuka probíhá podle školního vzdělávacího programu Klíč k úspěchu. Dvacetiletou tradici má program 
rozšířené výuky hudební výchovy, v rámci něhož je žákům nabízeno nadstandardní vybavení a odborné vedení. 
Žáci v rámci pěveckého sboru a průběžně vznikajících hudebních uskupení a kapel vystupují pravidelně na řadě 
městských slavností, účastní se soutěží a sami organizují vlastní koncerty. Jedná se již o tradiční prosincový 
adventní koncert a červnový festival školních kapel a tanečníků Jakufest (od roku 2014). Velkou výhodou pro 
žáky je také bezprostřední sousedství ZUŠ v Bajkalské ulici, kde se mohou specializovat ve hře na jednotlivé 
nástroje. 

Všechny učebny ve škole jsou vybaveny interaktivními tabulemi Smart nebo projektory s interaktivním 
řešením eBeam. K dispozici jsou i mobilní dokovací stanice s tablety pro podporu digitalizace ve výuce. Žákům 
i učitelům je po celé škole díky Wi-Fi k dispozici volný přístup k internetu. Škola má dále vlastní počítačovou 
učebnu i další odborné učebny jako cvičnou kuchyňku, prostor pro jazykovou výuku, zázemí pro chemická 
a fyzikální praktika. 

ZŠ Jakutská podporuje samozřejmě také sportovní rozvoj žáků. Je zde tělocvična, dvě venkovní multifunkční 
hřiště a dráha s doskočištěm s umělým povrchem. V zimě vyjíždějí žáci druhého stupně na lyžařský výcvikový 
kurz na Černou horu v Krkonoších, kde jsou vzděláváni zkušenými instruktory v technikách lyžování 
a snowboardingu. Součástí výuky tělesné výchovy v 2. a 3. ročníku je plavecký výcvik v bazénu SK Slavia. 
Téměř všechny třídy vyjíždějí každoročně na školy v přírodě a na výlety. 

Důraz se klade i na jazyky. Od 1. třídy se vyučuje povinně anglický jazyk. Na 2. stupni nabízí ZŠ jako další 
cizí jazyk němčinu a italštinu. Pro rozvoj konverzačních dovedností škola pořádá vícedenní výjezdy do Velké 
Británie a v rámci spolupráce s italskou Scuola Primaria Aristide Gabelli do oblasti Bibione. Organizujeme také 
jednodenní návštěvy vybraných německých měst. 

Odpolední aktivity zajišťuje školní družina s vlastním programem. Škola zajišťuje širokou škálu kroužků 
vedených jednak místními pedagogy, ale také ve spolupráci s agenturami. Při škole funguje Klub malých 
debrujárů, kde se děti i dospělí zabývají vědou, technikou a ekologií. Klub spolupracuje s jinými domácími 
i zahraničními kluby a účastní se i různých akcí v pražských muzeích, při dětských akcích i setkáních ve Francii 
či Německu. 

Na škole působí výchovný poradce, speciální pedagog, metodička prevence sociálně patologických jevů. 
Do školy pravidelně dochází psycholožka a speciální pedagožka z Pedagogicko-psychologické poradny Praha 
10. Speciální péče je věnována integrovaným žákům, dalším žákům se speciálními vzdělávacími potřebami 
a cizincům, pro které je zřízen kroužek výuky českého jazyka. 

ZŠ Jakutská nezapomíná ani na podporu ekologického a solidárního myšlení. Škola je zařazena 
do ekologických projektů (Pavučina, M.r.k.e.v) a žáci se účastní celopražské soutěže zaměřené na třídění odpadu 
Recyklohraní. V rámci rozvíjení solidarity spolupracuje ZŠ například s nadací Život dětem, Fond Sidus atd. 
Z žákovského parlamentu vzešla myšlenka na adopci africké školačky. 
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Důležitá je i spolupráce s mateřskými školami v okolí. Pro děti učitelé a žáci připravují hodiny ve škole 
nazvané "Učení nanečisto", Svatomartinskou pouť, Den otevřených dveří s jarmarkem a dílnami šikovných 
ručiček, Bublinádu ad. V budově školy působí detašované oddělení MŠ Omská. V těsném sousedství je také 
MŠ Bajkalská. 

 
V roce 2015 byly připraveny např. tyto akce: 
15. ledna se konal den otevřených dveří, jarmark, dílničky šikovných ručiček 
19. ledna proběhlo setkání se spisovatelkou Petrou Braunovou 
Karneval nebo Poetické setkání – soutěž v recitaci. 
9. dubna se vybraní žáci a žákyně z 2. – 5. tříd zúčastnili 21. ročníku Aprílového běhu s Kuřetem. Tento závod 

je společným projektem České televize a nadace Pomozte dětem! Jáchym Müller byl třetí ve 4. třídách, Šimon 
Syruček obsadil 4. místo v 5. třídách a Viktor Šámal 5. místo ve 2. třídách. 

16. dubna proběhlo slavnostní otevření venkovní učebny. 
20. dubna se konal mezinárodní turnaj ve vybíjené v německém Netzschau. Žáci školy obsadili 2. místo mezi 

devíti českými a německými týmy. 
27. dubna byl uspořádán společný koncert s hudební školou z Dánska. 
V dubnu vyjeli žáci do Anglie a v červnu proběhl vědecko poznávací výjezd do Paříže. 
V červnu se v základní škole Jakutská konal výjimečný hudebně taneční festival Jakufest 2015, na který 

do areálu školy dorazily stovky návštěvníků. Současně s hudební produkcí se festivalu zúčastnilo také několik 
tanečních skupin. Na akci, která se konala pod záštitou starostky Radmily Kleslové, vystupovaly výhradně 
soubory základních škol a základních uměleckých škol. Zahrály kapely z pořádající školy, řada uskupení z celé 
Prahy, ale například i z Brna, Liberce či Zbirohu. Příjemným zpestřením bylo rovněž dvojí provedení 
pohádkového muzikálu Červená karkulka. Na zajištění festivalu se podíleli kromě žáků, učitelů a zaměstnanců 
školy také rodiče. Celý program trval plných osm hodin a vystoupilo na něm kolem 250 účinkujících. Jednalo se 
již o druhý ročník festivalu Jakufest. 

1. září přivítali ve škole prvňáčky. 
ZŠ Jakutská z krajského kola postoupila a do republikového finále OVOV 2015 (Odznak všestrannosti 

olympijských vítězů) byla nominována žákyně VIII.A Veronika Skalická. Z 69 soutěžících skončila na 9. místě.  
12. září proběhla akce Bezpečně na kole. 
Družstvo žákyň ZŠ Jakutská vyhrálo v celopražském kole v přespolním běhu. 
V Edenu proběhl turnaj v minikopané. Žáci sedmých a osmých tříd ve středu 6. října 2015 vybojovali bronz, 

když podlehli jen fotbalistům, kteří reprezentovali ZŠ Eden. 
V letošním školním roce debrujáři z KMD při ZŠ Jakutská dostali od Asociace malých debrujárů ČR 

za aktivity s klubem nabídku na týdenní pobyt v Limbachu (SRN). 
Žáci školy připravili pro budoucí prvňáčky tradiční Svatomartinskou pouť s ukázkami svých dovedností. Třída 

V.C například nacvičila dramatizaci pohádky Perníková chaloupka. 
Na škole proběhl projekt Zdravý životní styl. Celá škola prošla programem týkajícím se zdravého životního 

stylu a prevence obezity. Na 2. stupni si žáci téma zpracovali také v anglickém jazyce. 
Vánoční stromek na Kubánském náměstí ozdobili společně žáci 1.B a 6.A v rámci celoročního projektu 

Pomáháme prvňákům. 
Na škole proběhl adventní koncert 2015. 
 
 

ZŠ Karla Čapka, Kodaňská 16/658 
 
Ředitelka: Mgr. Ivana Vaňková 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Škola pro děti 
Zaměření školy: všeobecné, práce s nadanými dětmi 
Webové stránky: www.zskodanska.cz 
Telefon: 271 722 018 
E-mail: skola@zskodanska.cz 
 
Školní budova je z roku 1916 a patří mezi nejstarší v Praze10. Jedná se o zděnou tříposchoďovou stavbu, která 

v uplynulých letech prošla celkovou generální rekonstrukcí.  
Mimořádně nadaní žáci pracují podle individuálních vzdělávacích plánů. Škola je zapojena do programu 

„TALNET“ pro zvídavou a nadanou mládež se zájmem o přírodní a technické vědy. Aktivita je organizována 
pod hlavičkou Národního institutu dětí a mládeže MŠMT. Od roku 2009 je nositelem titulu Škola spolupracující 
s Mensou. Učitelé se snaží trochu jinak pracovat s dětmi, které vykazují vyšší nadání v některých předmětech, 
například matematice nebo češtině. Nejde o to, aby se děti nějak selektovaly, ale umožňuje se těm nadanějším, 
aby mohly rychleji postoupit dál.  
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Vládne zde příjemná, někdy až rodinná atmosféra. Pedagogové se snaží propojovat první stupeň s druhým. 
Starší děti spolupracují s těmi mladšími - probíhají například tzv. projektové týdny, kdy se vytváří týmy napříč 
ročníky. 

V 1. a 2. ročníku probíhá výuka anglického jazyka jako nepovinného předmětu. Od 3. ročníku je výuka 
anglického jazyka jako předmětu povinného. Od 7. ročníku je povinná výuka německého jazyka jako druhého 
cizího jazyka. Škola je zapojena do mezinárodního projektu e-trénink, kde spolu děti komunikují v angličtině 
přes počítač. Probíhá také výměnný pobyt. 

ZŠ Karla Čapka zajišťuje výjezdy na školy v přírodě, zimní lyžařský výcvik, vodácký kurz. Dále zde probíhá 
dlouhodobý program protidrogové prevence zajišťovaný odborníky. Funguje spolupráce s Centrem nadání, 
s Ústavem pro soudobé dějiny AV ČR, s MFF UK, s PedF UK, s Městskou knihovnou v Praze. Ve škole 
dlouhodobě probíhají obvodní kola matematických soutěží, žáci se účastní olympiád, soutěží a turnajů 
vyhlašovaných MŠMT, MČ Praha 10 a dalšími organizacemi.  

Je zde velký výběr zájmových kroužků vedených přímo pedagogy školy nebo zajišťovaných specializovanou 
agenturou. Konají se zde vánoční a velikonoční jarmarky. Ve škole se hodně věnují matematice a deskovým 
hrám, které podporují logické myšlení. Díky tomu žáci každoročně vítězí na olympiádě duševních sportů.  

Od roku 2009 nese tato škola čestný název Základní škola Karla Čapka (původně se jmenovala ZŠ Kodaňská). 
Důvodem tohoto názvu je, že Karel Čapek spolu se svým bratrem bydleli v nedaleké dnešní vinohradské ulici 
Bratří Čapků. Škola se k odkazu Karla Čapka ráda hlásí, proto například organizuje Čapkiádu - zábavné 
sportovní odpoledne pro děti a rodiče, zaměřené na lepší poznání rodičů s učiteli. Škola organizuje i soutěžní 
divadelní přehlídku škol Prahy 10 „Karel Čapek z jedné i druhé kapsy“. 

K tradičním akcím patří: vánoční turnaj deskových her, Mikuláš, vánoční zpívání na schodech, slavnostní oběd 
deváťáků, poslední zvonění, škola nanečisto, Čapkiáda, závěrečné zkoušky deváťáků, projektový týden 
a jarmarky. 

Je zde 18 tříd, do kterých chodí 452 žaků. Školní družina funguje pro 1. – 4. ročník. 
 
Základní škola Karla Čapka přivítala 1. září 2015 nové prvňáky. Letos tu byly otevřeny dvě první třídy, 

do kterých nastoupilo celkem 56 dětí. Prvňáčci dostali dárečky od městské části Praha 10 a od Policie ČR, 
od paní učitelky obdrželi i knížku s věnováním. Akce se zúčastnila starostka městské části Praha 10 Radmila 
Kleslová, která donesla prvňáčkům dva dorty a popřála jim mnoho úspěchů. 

První den školy se učitelé a ředitelé i místní radnice snaží dětem zpříjemňovat. Například v loňském roce 
dostali všichni prvňáci škol v Praze 10 darem výtisk knihy Karla Čapka o štěněti Dášeňka. 

 
 

ZŠ Nad Vodovodem 81/460 
 
Ředitelka: Mgr. Jana Jeřábková 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Učení pro život 
Zaměření školy: všeobecné 
Webové stránky: www.zsnadvodovodem.cz  
Telefon: 274 772 669 
E-mail: zsnadvodovodem@zsnadvodovodem.cz 
 
Budova školy byla postavena v roce 1963 a objekt tvoří pětipodlažní budova s pravým křídlem. V části 

budovy sídlí Ekogymnázium. Přímo na hřiště navazuje Malešický park. Budova školy se postupně rekonstruuje. 
Škola má krásný sportovní stadion s multifunkčním hřištěm s umělým povrchem. 

Ve školním roce 2014/2015 se o žáky stará 37 pedagogických a 9 dalších pracovníků. Vyučuje se zde podle 
vlastního školního vzdělávacího programu Učení pro život. Vedení školy chce, aby výuka byla kvalitní, 
zajišťována odborně i pedagogicky vzdělanými pracovníky.  

Škola je od 1. září 2006 zapojena do mezinárodního projektu Ekoškola. Jedná se o mezinárodně uznávaný 
proces certifikace, při kterém školy získávají prestižní světové ocenění – titul Ekoškola. ZŠ Nad Vodovodem ho 
obdržela v roce 2010. Tento projekt představuje ideální způsob, jak se vydat na smysluplnou cestu ochrany 
a zlepšování životního prostředí školy a jejího okolí. Žáci jsou zapojeni do plánování, rozhodování i vlastní 
realizace všech činností, ze čtyř témat Ekoškoly se zde zaměřili na třídění odpadů a prostředí školy - projekt 
Recyklohraní. Mezinárodní titul EKOŠKOLA byl ve školním roce 2014/2015 znovu obhájen. ZŠ Nad 
Vodovodem již potřetí získala titul Ekoškola, jehož slavnostní předávání se uskutečnilo v Senátu Parlamentu 
České republiky a jeho platnost je na šest let. ZŠ pokračuje ve spolupráci se španělskou Ekoškolou. 

Škola Nad Vodovodem se účastní projektů: Zdravé město Praha, podpora sportovních aktivit žáků školy - 
projekt ÚMČ Praha 10, Školní mléko a Ovoce do škol.  
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Žáci 1. stupně (1. - 3. ročníku, 4. ročníku dle kapacitních možností) mohou navštěvovat 8 oddělení školní 
družiny; její místnosti jsou pěkně vybavené, aby děti mohly odpočívat, hrát si a provozovat nejrůznější 
volnočasové aktivity. 

Ve 2. a 3. ročníku děti absolvují půlroční plavecký výcvik, v 7. ročníku lyžařský výcvik. Od 3. ročníku se 
vyučuje anglický jazyk, od 7. ročníku se jako druhý cizí jazyk vyučuje němčina nebo ruština. Pro zájemce je 
možnost jazykové přípravy od 1. ročníku formou nepovinné výuky anglického jazyka.  

Žáci každoročně vyjíždí na školy v přírodě a ozdravné pobyty, využíván je objekt městské části Praha 10 
v Janských Lázních na Černé hoře. 

Od 8. ročníku si žáci vybírají volitelné předměty. 
Škola má krásný sportovní stadion s dvěma multifunkčními hřišti s umělým povrchem, altánem a venkovní 

učebnou.  
Žáci mohou navštěvovat tyto kroužky: sportovní, výtvarné, počítačové, hudební a jazykové.  
 
V roce 2015 postoupil oddíl sportovního aerobiku do finále soutěže Praha 10 má talent, kde získal cenu 

porotce. V celkovém hodnocení škol Prahy 10 v předmětových soutěžích ZŠ Nad Vodovodem obsadila 3. místo 
a ve sportovních soutěžích 4. místo. 

 
 

ZŠ Olešská 18/2222 
 
Ředitelka: Mgr. Petra Rohlíčková 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – S chutí do školy 
Zaměření školy: Fakultní škola, třídy s rozšířenou výukou jazyků  
Webové stránky: www.zs-olesska.cz 
Telefon: 274 813 892 
E-mail: zs@zs-olesska.cz 
 
Školní budova je z roku 1974 a skládá se z několika učebních pavilonů propojených prosklenou chodbou. 

Jedná se o montovaný skelet se dvěma nadzemními a jedním podzemním podlažím. 
Výuka probíhá podle školního vzdělávacího programu S chutí do školy. Program je zaměřen na přípravu žáků 

pro další studium, zejména v jazykové oblasti, ale i v ostatních předmětech. Škola spolupracuje se sportovními 
kluby i agenturami, které se zabývají náplní pro volný čas. 

Perfektně jsou vybaveny počítačové učebny a odborné učebny. Ve většině tříd jsou interaktivní tabule, 
počítače, projektory a vizualizéry. V tělocvičnách je položená podlahová krytina, která splňuje nejnáročnější 
požadavky pro jednotlivé druhy sportů.  

Třídy pravidelně vyjíždějí na lyžařský kurz a na školy v přírodě na Černou horu do osvědčeného rekreačního 
areálu Horský hotel. Škola pořádá zahraniční studijní výjezdy zaměřené na prohloubení jazykových 
a historických znalostí – Anglie, Francie.  

Žáci školy si mohou vybírat z pestré nabídky zájmových kroužků. Po vyučování jsou připraveny kroužky 
i v ŠD. Dále má zde již dlouhou tradici akce Sportovní dopoledne pro MŠ. Pro rodiče a veřejnost jsou připraveny 
již tradiční akce: rozsvěcení vánočního stromku, zahradní slavnost nebo dny otevřených dveří. 

Školní rok 2014/15 byl zahájen ve 13 třídách a 1 přípravné třídě s počtem 286 žáků. Od září 2014 je na škole 
zřízena přípravná třída určená především žákům s odkladem školní docházky. Tito žáci zde pod odborným 
vedením paní učitelky procházejí předškolní průpravou, která jim umožňuje překonat vývojové, sociální a jiné 
handicapy a nastoupit do 1. ročníku bez zbytečného znevýhodnění. 

Žáci se pravidelně účastní nejrůznějších vědomostních soutěží: Logická olympiáda, Matematická olympiáda, 
Pythagoriáda, Matematický klokan, Biologická olympiáda, Zeměpisná olympiáda, Dějepisná olympiáda, 
Poetické a pěvecké setkání, Olympiáda z ČJ, uměleckých a sportovních soutěží (např. utkání ve florbalu, 
basketbalu, fotbalu, minifotbalu, volejbalu, atletickém trojboji, minivolejbalu, přehazované nebo vybíjené). 

Mezi osvědčené a úspěšné akce patří: Adaptační kurzy 6. ročníku, Den tolerance a přátelství mezi národy, 
besedy v knihovně Skalka, výtvarné výstavy, besedy, exkurze do Štefánikovy hvězdárny, divadelní představení. 
ZŠ Olešská je zapojena do řady celostátních projektů, v rámci kterých na škole probíhají zajímavé akce, např.: 
Příběhy bezpráví - tradiční listopadová akce pro žáky 9. ročníků pořádaná pod záštitou společnosti 
Člověk v tísni.  

Pod záštitou projektu Klub mladých diváků navštěvuje skupina žáků s paní učitelkou vybraná zajímavá 
večerní divadelní představení v různých pražských divadlech. 

Od září 2014 v ZŠ Olešská působí školní psycholožka, která je k dispozici žákům i jejich rodičům vždy jeden 
den v týdnu. Se školou spolupracuje také speciální pedagožka, která dětem 1. stupně pomáhá překonat potíže 
související se specifickými poruchami učení. 
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ZŠ Švehlova 12/2900 
 
Ředitelka: Mgr. Eva Čuříková 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Moje škola 
Zaměření školy: všeobecné 
Webové stránky: www.zssvehlova.cz 
Telefon: 272 652 023 
E-mail: zssvehlova@zssvehlova.cz 
 
Škola se nachází v příjemném prostředí v severní části Zahradního Města. Její velkou předností je snadná 

dopravní dostupnost, od hluku silničního provozu je však izolována bohatou zelení. Škola byla pro první žáky 
otevřena roku 1968.  

Školu tvoří hlavní budova s učebnami a kabinety uspořádanými ve čtyřech podlažích, z nichž přízemí je 
určeno pro školní družinu. K samostatným třídám ŠD náleží terasa s dětským hřištěm s herními prvky, které děti 
využívají za příznivého počasí. K hlavní budově je připojena třípodlažní přístavba, v níž jsou umístěny kanceláře 
(přízemí), kabinety pedagogů a odborné pracovny. V oddělené dvoupodlažní sekci spojené s hlavní budovou 
skleněným koridorem se nacházejí 2 tělocvičny, z jedné byl vybudován gymnastický sál, školní jídelna a hala se 
šatními skříněmi pro žáky.  

Škola má bezbariérový přístup do hlavní budovy a vlastní „schodolez“. Budova je obklopena rozsáhlým 
parkovým areálem, jehož součástí je rekonstruované víceúčelové hřiště s umělým povrchem, běžeckým oválem 
rovněž s umělým povrchem a tenisovou stěnou. 

Škola má připojení na internet u UPC s rychlostí 2x100Mbit/sec, zasíťována je celá budova. Dále jsou ve škole 
2 počítačové pracovny, jedna se stolními počítači, druhá s tablety, 20 interaktivních tabulí a několik 
dataprojektorů s promítacími plátny. Pro slavnostní příležitosti a nácviky tříd s rozšířenou hudební výchovou má 
ZŠ reprezentační místnost. Během letošních hlavních prázdnin se zde vybudoval vnější kamerový systém. 
Realizoval se také projekt Zelená učebna, který bude v provozu na jaře 2016. 

Ve škole pracuje již 7. rok žákovský parlament. Tvoří ho zástupci 4. – 9. tříd, schází se pravidelně jednou 
v měsíci se zástupcem vyučujících. Podporuje jednak zodpovědnost žáků za vlastní vzdělávání, jednak umožňuje 
podíl na chodu školy.  

Na škole sedmým rokem probíhá úspěšný projekt tříd s rozšířenou hudební výchovou. Hudební třídy vedou 
kvalifikované pedagožky zaměřené na sbormistrovství. Žáci zde mají tři hodiny hudební výchovy týdně. Děti se 
účastní hudebních cyklů v Národním divadle, Rudolfinu, vystupují na různých přehlídkách a soutěžích. 
Největším dosavadním úspěchem projektu bylo získání 1. místa v soutěži Praha 10 má talent a to dokonce 
dvakrát za sebou. V každém ročníku je vedle hudebních tříd i běžná třída. Na žádost zákonných zástupců škola 
umožňuje výuku písma Comenia Script. 

Na škole probíhá ve všech ročnících výuka podle školního vzdělávacího programu Moje škola ze dne 25. 6. 
2007. Výuka anglického jazyka probíhá od 1. do 9. třídy. Od 7. ročníku si žáci volí druhý cizí jazyk – německý, 
francouzský nebo ruský. Žáci se mohou rovněž zúčastnit školy v přírodě, lyžařského výcviku, zahraničních 
vzdělávacích zájezdů i odborných exkurzí. Děti také průběžně navštěvují různé kulturní akce, galerie, muzea, 
divadelní a filmová představení. 

Škola se zapojila do řady projektů – Rodiče vítáni, Prevence užívání návykových látek nebo ERASMUS. 
Zájmovou činnost na škole zajišťují agentura „Kroužky“ (florbal, badminton, hip hop a aerobik, počítače 

a internet, keramika, divadlo a dramatika, gumičkování a korálkování, vaření), kroužek „Intelectus“, Jazyková 
škola Libere (angličtina) a výtvarný kroužek „Neposedný štětec“. Děti se mohou rovněž stát členy Klubu 
mladého čtenáře Albatros, nakladatelství Fragment a Mladé fronty, kde mohou nakupovat knížky se slevou. 
Na škole působí také Klub mladého diváka, s nímž žáci navštěvují 4 – 5 x ročně vybraná divadelní představení 
za výhodnou cenu. 

Ve školním roce 2014/2015 zde bylo 414 žáků v 18 třídách. 
 

 

ZŠ U Roháčových kasáren 19/1381 
 
Ředitelka: Mgr. Jindra Pohořelá 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Pomůžeme ti úspěšně vplout do života 
Zaměření školy: všeobecné 
Webové stránky: www.zsrohacovky.cz 
Telefon: 272 089 222 
E-mail: info@zsrohacovky.cz 
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Stavba školy byla dokončena v roce 1965, tvoří ji pětipodlažní skelet s plochou střechou. V posledních letech 

škola prošla celkovou rekonstrukcí. Škola je fakultní školou Pedagogické fakulty UK, dlouhodobě spolupracuje 
s 3. lékařskou fakultou UK.     

Budova základní školy je obklopená parkovou zelení. Ve škole je většina učeben vybavena interaktivní tabulí 
a je zde vybudováno infocentrum, ve kterém mají žáci volný přístup k odborné literatuře a internetu. 
Pro sportování žáci využívají 2 tělocvičny, běžeckou dráhu s umělým povrchem a doskočištěm pro skok 
do dálky a 2 venkovní víceúčelová hřiště s umělým povrchem. 

ZŠ U Roháčových kasáren poskytuje všeobecně zaměřené základní vzdělávání, přičemž důraz klade na výuku 
cizích jazyků a ICT. Anglický jazyk se vyučuje od 1. ročníku a od 6. ročníku se vyučuje druhý jazyk, kdy si žáci 
mohou vybrat z francouzského, ruského a německého jazyka. Pro žáky 1. a 2. ročníku se organizují kroužky, kde 
se seznamují s prací na PC. Od 3. do 6. ročníku je pro žáky výuka informatiky povinná. Od 6. ročníku pak 
mohou zájemci prohlubovat své znalosti ve volitelných a nepovinných předmětech.  

Každoročně je pro žáky připravena škola v přírodě, lyžařský kurz, pobyt na Vysočině zaměřený na osobnostní 
rozvoj a zahraniční poznávací zájezd.   

  Žáci 1. stupně mohou navštěvovat školní družinu. Sportovní aktivity se zde střídají s výtvarnými činnostmi, 
soutěžemi, společenskými hrami, četbou, dopravní výchovou a dramatickou výchovou. Pravidelnou součástí je 
návštěva divadelních představení, pro žáky je připraveno množství zajímavých akcí, např. Z pohádky 
do pohádky, Drakiáda nebo Slavíme masopust.  

Žáci 2. stupně mohou svůj volný čas aktivně trávit ve školním klubu.  
Školu navštěvuje přibližně 400 žáků. 
 

 
 
 

ZŠ U Vršovického nádraží 
 
 

ZŠ U Vršovického nádraží 1/950 
 
Ředitel: Mgr. Luděk Jeřábek 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Směr života 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou informatiky 
Webové stránky: www.zsvrsovicka.cz 
Telefon: 271 746 944 
E-mail: zsvrsovicka@volny.cz 
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Budova školy patří k nejstarším v Praze 10, byla postavena v roce 1930. Je to pětipodlažní architektonicky 
zajímavá budova se dvěma shodnými trakty, ty jsou spojeny částí, kde se nachází přednáškový sál o 200 místech 
a v přízemí je tělocvična. Tato budova prošla postupnou rekonstrukcí, ale i renovací, při níž byl kladen důraz 
na moderní, účelné a pro děti příjemné vybavení učeben, hal, družin, a dalších prostor.  

Hřiště je nové s umělým povrchem, které může v odpoledních hodinách využívat školní družina. K dispozici 
jsou dvě počítačové učebny. Ve třech třídách je instalována interaktivní tabule.  

Od školního roku 2004/2005 je ve škole otevřena přípravná třída. Děti, které přípravnou třídou prošly, se 
velice dobře začleňují do 1. tříd. 

Od roku 2007/2008 ZŠ U Vršovického nádraží začala vyučovat podle ŠVP „Směr život“. Smyslem 
programu je vychovat ze žáků všestranně rozvinutou osobnost, schopnou se uplatnit v realitě 21. století. Učitelé 
se snaží vést žáky k týmové práci, vzájemné pomoci, sounáležitosti a vzájemnému respektu. Klade se důraz 
na stejnou péči jak o žáky nadané, tak i o žáky se specifickými vzdělávacími potřebami. Dětem i učitelům je 
k dispozici speciální pedagog, který pracuje ve škole 2 x týdně se žáky, kteří jeho pomoc potřebují. 

Žáci mohou během svého volna využívat počítače nebo hrát stolní tenis. Po vyučování je nabízena žákům 
práce v mnoha zájmových kroužcích (např. florbal, míčové hry, mladý divadelník, stolní tenis, základy latiny, 
logopedická prevence, kroužek keramiky, výtvarný, hudební nebo taneční kroužek). Všeobecná vzdělanost 
a kulturní rozhled žáků je rozšiřován návštěvami výchovných koncertů, divadelních a filmových představení. 
Mnohé mohou proběhnout v přednáškovém sále. Je zde i Klub mladého diváka. 

Žáci se zapojují do vědomostních olympiád a účastní se různých sportovních i jiných soutěží. Každoroční 
výjezdy žáků do školy v přírodě jsou dobrým přínosem pro stmelení třídních kolektivů. Plavecký výcvik je 
realizován v druhém a ve třetím ročníku. Povinná výuka anglického jazyka probíhá od 1. ročníku. 

 
 

ZŠ V Rybníčkách 31/1980 
 
Ředitelka: Mgr. Petra Košťálová 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání ZŠ V Rybníčkách 
Zaměření školy: všeobecné 
Webové stránky: www.zsvrybnickach.cz 
Telefon: 274 810 523 
E-mail: skola.rybnicky@seznam.cz 
 
Budova školy byla dokončena v roce 1961. Objekt se skládá ze dvou částí, hlavní budovy a pravého křídla se 

školní jídelnou a tělocvičnami.  
Žáci se pravidelně a úspěšně zúčastňují obvodních kol soutěží a olympiád (anglický jazyk, dějepis, zeměpis, 

fyzika, matematika, český jazyk, přírodopis, Pythagoriáda, výtvarné, recitační a sportovní soutěže).  
Škola podporuje výuku cizích jazyků. Anglický jazyk se vyučuje od 1. ročníku, ve vyšších ročnících je 

v nabídce němčina, ruština a anglická konverzace. Ve škole jsou dvě počítačové pracovny. 
Pro žáky  1. stupně jsou zřízena oddělení školní družiny, která nabízí také zájmové kroužky vhodné pro malé 

děti. Starší děti mají též možnost zdarma navštěvovat zájmové kroužky zaměřené na uměleckou, sportovní 
a jazykovou průpravu. V odpoledních hodinách si žáci mohou vybrat z nabídky 30 zájmových kroužků (např. 
florbal, keramika, flétna, šachový kroužek nebo tvoříme z korálků). Škola poskytuje žákům 9. tříd přípravu 
na přijímací zkoušky z českého jazyka a matematiky. V letním období je pro výuku využívána školní zahrada 
s letní učebnou. Pro výuku tělesné výchovy slouží velká a malá tělocvična, posilovna a školní hřiště, na kterém 
proběhla kompletní rekonstrukce běžecké dráhy a sektoru pro skok daleký. 

Žáci školy se učí separovat odpadové suroviny, za prostředky získané sběrem papíru a hliníku škola posílá 
finanční příspěvek pražské ZOO na adopci zvířete. Základní škola V Rybníčkách organizuje školy v přírodě, 
lyžařský a plavecký výcvik.   

Ve školním roce 2015/2016 navštěvovalo ZŠ celkem 493 žáků. Celkem 385 dětí se stravuje ve školní jídelně, 
která nabízí výběr ze dvou jídel.  
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2.3.3) Střední školy 
 

Střední školy zřizované hlavním městem Prahou 
 
 

Gymnázium Omská 1300, Praha 10 - Vršovice 
 
Ředitel: Mgr. Miloslav Nápravník  
Webové stránky: www.omska.cz 
Telefon: 296 368 401 
E-mail: info@omska.cz 
 
Zřizovatelem Gymnázia Omská je hlavní město Praha. Ve třídách čtyřletého a osmiletého vzdělávání probíhá 

výuka podle vlastního školního vzdělávacího programu s názvem Škola života a pro život, ve kterém je posílena 
hodinová dotace živých jazyků. Cílová kapacita je 680 žáků.  

Ve třídách osmiletého gymnázia (určené pro absolventy 5. ročníků základních škol) se od prvního ročníku 
vyučují dva cizí jazyky. Třídy čtyřletého gymnázia (určené pro absolventy 9. ročníků základních škol 
a absolventy odpovídajících ročníků víceletých gymnázií) jsou všeobecně zaměřené. Velký prostor je 
v posledních dvou letech studia ponechán volitelným předmětům, které si studenti volí sami a v nichž si budou 
rozšiřovat své znalosti v oborech, kterým se chtějí věnovat po maturitě. Z volitelných předmětů si studenti 
můžou vybrat tyto: konverzace v cizích jazycích, semináře z jednotlivých předmětů (v češtině a v angličtině), 
základy ekonomie, deskriptivní geometrie, výpočetní technika, programování, psychologie, filozofie, základy 
práva, výtvarná výchova aj. Na škole lze studovat angličtinu, němčinu, francouzštinu, latinu, španělštinu 
a ruštinu. Na škole jsou i  nepovinné předměty, 9 studentů se účastnilo předmětu řízení motorových vozidel 
sk. B, 24 konverzace v AJ - přípravný kurz k FCE, 42 společenských vědy a 17 sportovních her. 

V budově je 18 kmenových učeben a 10 odborných učeben.  Součástí budovy jsou i 2 tělocvičny, výdejna 
obědů, 14 kabinetů a zrekonstruované víceúčelové školní hřiště s umělým povrchem, které je studentům 
zpřístupněno i v odpoledních hodinách, o víkendech i o prázdninách. Škola je připojena k internetu. Studenti 
mají v případě zájmu možnost pracovat s internetem v době mimo vyučování. 

Studenti vyšších ročníků skládají mezinárodně platné zkoušky z anglického jazyka – FCE a CAE. Přípravu 
ke zkouškám organizuje předmětová komise anglického jazyka ve spolupráci s Britskou radou. V roce 2014 
složilo 24 studentů First Certificate in English, dva studenti složili Certificate in Advanced English. 

Součástí podpory jazykového vzdělávání je pořádání zahraničních studijních a zahraničních poznávacích 
zájezdů. Škola operativně navazuje spolupráci se subjekty v zahraničí podle aktuálních potřeb a možností. Trvale 
spolupracuje se vzdělávacími institucemi v Nantes (Francie) a Thale (Europagymnasium „Richard 
von Weizsäcker“ - SRN). Od 11. do 20. 9. 2014 byl uspořádán zahraniční zájezd do Irska, 17. 10. 2014 
do Berlína, 24. 4. 2015 do Vídně, od 8. do 12. 6. 2015 do Švýcarska a Lichtenštejnska, od 14. do 22. 6. 2015 
do Velké Británie a od 15. do 21. 6. 2015 do jižní Francie a Španělska. V dubnu 2015 se vyjelo do Amsterdamu 
v rámci konference IF EYP. V roce 2015 probíhal projekt Thale – Prag, který se 21. - 27. 2. 2015 konal v Thale 
a 12. - 18. 4. 2015 v Praze. 

Škola pořádá lyžařské a letní sportovní kurzy a ozdravné pobyty. Ve školním roce 2014/2015 byl uspořádán 
běžecký a sjezdařský výcvik a kurz snowboardingu (Husova Bouda – Pec p. S., Náchodská bouda – Černý důl, 
Chata Na Lučinách – Pec pod Sněžkou a Modrokamenná bouda – Janské lázně). Výběrový lyžařský kurz 
ve sjezdovém lyžování se konal v Rakousku. Na Pálavě - Nových Mlýnech mohli studenti podnikat windsurfing, 
cykloturistiku a kolektivní sporty, z Příchovic vyráželi na cykloturistiku a na Ohři se mohli věnovat vodáctví, 
kolektivním sportům a pobytu v přírodě. 

Funguje zde Klub mladého diváka, s kterým studenti během školního roku opakovaně navštěvují divadelní 
představení. Členy tohoto klubu je celkem 190 studentů školy.  Existuje zde i Filmový klub, který je zájmovým 
seminářem realizovaným v rámci doplňkových volnočasových aktivit na Gymnáziu Omská. Na filmových 
setkáních vyučující představují studentkám a studentům výběr z české i světové kinematografie, zejména pak 
ukázky méně známých snímků, které svým obsahem či alternativním zpracováním vybočují z hlavního proudu 
filmové tvorby. Cílem filmového klubu je zejména rozvinout estetické a obsahové vnímání filmové tvorby 
a diskutovat o tématech, která jsou studentům zprostředkována. Aktivita interdisciplinárně propojuje řadu oblastí 
vzdělávání; např. český jazyk (práce s žánrem, narací, persvazí), společenskovědní předměty (sociální, 
psychologická a etická témata) a estetické předměty (vizuální a hudební stránka filmové tvorby). Některé 
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z promítaných filmů jsou uváděny v rámci projektu Promítej i ty! a jsou následovány debatou na témata, kterými 
se film zabývá. 

Škola spolupracuje s kurátory a sociálními pracovníky orgánu péče o dítě příslušných ÚMČ. Každoročně 
ve spolupráci s Úřadem práce hl. m. Prahy nabízí studentům předmaturitního ročníku spolupráci při vhodné 
volbě dalšího vzdělávání formou tzv. Profitestů. Gymnázium spolupracuje s Právnickou fakultou UK.  

Studenti podporují charitativní akce (Bílá pastelka, Světluška, Srdíčkový den – září a říjen). Každoročně se 
škola účastní prezentace středních škol Schola Pragensis, kterou pořádá hl. m. Praha v měsíci listopadu. Škola 
vyhlašuje řadu interních soutěží – např. řečnickou, sportovní utkání ve volejbale a v kopané atp. Studenti 
gymnázia se účastní mnoha sportovních, jazykových a dalších soutěží. 

Gymnázium se zapojuje také do mezinárodních simulačních projektů, probíhajících v anglickém jazyce. 
Gymnázium Omská se ve školním roce 2014/2015 zúčastnilo několika projektů Model United Nations (MUN) 
v České republice, plánuje také další výjezd do Velké Británie. MUN je projektem simulujícím práci OSN. 
Studentské delegace během projektu zastupují vybranou zemi a v rámci práce v komisích prezentují názory dané 
země na vybraná témata z oblastí životního prostředí, kultury, vzdělávání, lidských práv či odzbrojování. 
V rámci komisí delegáti vytvářejí rezoluce, které pak prochází schvalovacím procesem ve valném shromáždění. 
Jednacím jazykem je angličtina. 

V lednu se studenti zúčastnili konference PRAMUN  (Prague Model United Nations) na Gymnáziu Jana 
Nerudy v historicky největším počtu 48 studentů a v březnu konference PORG MUN na Gymnáziu Nový PORG. 
Na konference modelu OSN se studenti Gymnázia Omská připravují při pravidelných setkáních na půdě školy 
v rámci nepovinného předmětu Společenskovědní témata v anglickém jazyce, kde se seznamují se „svou“ zemí 
a se svým tématem, vypracovávají základní verze rezolucí a učí se specifickou slovní zásobu, zlepšují své 
argumentační a prezentační dovednosti. Při přípravě na konferenci PRAMUN spolupracuje gymnázium také 
s Gymnáziem Jana Nerudy, se kterým pořádá společné debatní semináře. Těchto seminářů se dále účastní 
studenti z English International School of Prague. 

Projekt MUN má díky účasti zahraničních delegátů silný multikulturní rozměr. Projekt dále integruje do výuky 
evropská, globální a environmentální témata a podporuje mimo rozvoje jazykových schopností také osobnostní 
a sociální rozvoj studentů. 

Projekt Evropský parlament mládeže (EPM) je dalším simulačním projektem, který tentokrát simuluje práci 
Evropského parlamentu. V tomto projektu studenti taktéž pracují v komisích, vyjadřují však své vlastní názory 
na danou problematiku; na evropských konferencích potom zastupují Českou republiku. Jednacími jazyky je 
angličtina a francouzština. 

Studenti Gymnázia Omská se v rámci EPM zapojili do několika různých aktivit. V prvé řadě šlo o tzv. EYP 
Day, jednodenní akci EPM konanou ve spolupráci s Gymnáziem Voděradská, která měla za cíl studenty 
seznámit s prací EPM. Dále se jednalo o účast na soutěžních kolech - krajské a republikové konferenci EPM, 
kde školu reprezentovaly dvě čtyřčlenné studentská delegace – jedna kompletní delegace a dále jeden 
individuální delegát postoupili na celoevropskou konferenci EPM, která se uskuteční na jaře 2016 v Dublinu. 
Další stávající i bývalí studenti školy konference zajišťují organizačně. 

Studenti tercií se zúčastnili projektu generální zkoušky ověřování výsledků žáků na úrovni 4. a 8. ročníků 
základních škol NIQES. Testovanými oblastmi byly Člověk a jeho svět, přírodovědná gramotnost a všeobecný 
přehled. 

V dubnu 2015 se studenti zúčastnili pokusného ověřování vědomostí a dovedností pro výběrovou zkoušku ze 
středoškolské matematiky v rámci nepovinných zkoušek profilové části maturitní zkoušky Matematika+. 

V průběhu školního roku se studenti a učitelé zapojili i do těchto projektů: 
Celkem 24 vyučujících se podílí na přípravě budoucích učitelů - studentů učitelských směrů fakult UK 

ve funkci tzv. fakultních učitelů. 
Na škole proběhl v prosinci a lednu den otevřených dveří. 
Uspořádána byla Letní akademie Gymnázia Omská a Vánoční akademie Gymnázia Omská. 
 

 

Gymnázium Přípotoční 1337, Praha 10 - Vršovice 
 
Ředitel: Mgr. Roman Vlček 
Webové stránky: http://www.gsgpraha.cz/ 
Telefon: 267 199 425 
E-mail: info@gsgpraha.cz 
 
Gymnázium ve Vršovicích  bylo založeno v roce 1928 jako Státní reálné gymnázium v Praze 13 v Kodaňské 

ulici a v roce 1961 se přemístilo do nové budovy, kde sídlí dodnes. Oficiální název Gymnázium je používán 
od 1. 4. 2006. Zřizovatelem je hlavní město Praha. Jedná se o čtyřleté denní studium.  Patří mezi středně velká 
gymnázia v Praze, neboť v současnosti má škola 16 tříd, ve kterých studuje 420 studentů. 
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Gymnázium Přípotoční poskytuje vzdělání ve dvou vzdělávacích programech: Gymnázium a Gymnázium se 
sportovní přípravou. Gymnázium s profilací všeobecného vzdělávání má 3 třídy v ročníku. Obor má 
od 2. ročníku posíleny hodiny v jednotlivých předmětech dle orientace žáka, jsou to bloky humanitní 
a přírodovědné.  

Gymnázium se sportovní přípravou soustřeďuje talentované sportovce a současně nadané žáky z Prahy a okolí 
(1 třída v ročníku). Kmenovými sporty jsou atletika, plavání, basketbal, odbíjená, triatlon. Denní režim školy 
v této třídě je přizpůsoben potřebám sportovní přípravy. Nevyučuje se předmět tělesná výchova, který nahrazuje 
sportovní příprava. Odborné znalosti získávají žáci v předmětu Teorie sportovní přípravy, tento předmět je 
volitelný od 3. ročníku. Úspěšným absolvováním tohoto předmětu, ukončeným maturitou, získávají žáci III. 
trenérskou třídu dle příslušného profilového sportu. Tréninkový proces je řízen na základě dlouhodobého plánu 
v rozsahu 16 -17 hodin týdně. Na základě plánu je pak následně sestavován měsíční program sportovní přípravy 
pro každou tréninkovou skupinu. Velmi důležitá je spolupráce školy se sportovními kluby příslušných 
kmenových sportů na škole. V atletice s klubem Slávia Praha, v basketbale s kluby USK Praha, Vyšehrad, Sokol 
Nusle, Sokol Pražský, ve volejbale s kluby OLYMP Praha, ČZÚ Praha, v plavání USK Praha, Bohemians Praha, 
v triatlonu SPORTPRESTIGE Praha. 

Během školního roku jsou u povinných a povinně volitelných předmětů připraveny „Projektové dny“ 
a „Exkurzní dny“. Dále zde probíhají nepovinné studijní aktivity v rámci vzdělávacích oborů. Jejich cílem je 
umožnit nadaným studentům prezentovat své znalosti a výsledky své samostatné práce. „Studentská konference“ 
- je prostor pro přednesení nejlepších seminárních prací v jednotlivých ročnících. Studenti se účastní 
mimoškolních soutěží a prezentací – konverzační soutěže nebo olympiády. 

Mezi další nepovinné aktivity v době vyučování i mimo něj patří „Školní Vánoce“ – vystoupení jednotlivců, 
prodej občerstvení nebo charitativní akce, která zajišťuje finance na „adoptivního syna“ z Indie.  Dále je zde 
pořádán „Sportovní den“ nebo „Školní sportovní turnaje mezi třídami“. Každoročně se koná beseda na téma 
zneužívání drog, beseda se sexuologem, studenti 1. ročníků se setkají s psychologem, aby věděli, kam se 
v případě problémů obrátit. Gymnázium organizuje besedy týkající se právního vědomí studentů (Policie ČR - 
jak se nestát obětí kriminálního činu) a zdravého životního stylu (prevence poruch příjmu potravy). Tradicí už je 
účast studentů v charitativních akcích. Pokud si studenti 1. ročníků se svými třídními učiteli naplánují 
seznamovací výjezd, může se konat v prodlouženém víkendu. Ve 4. ročníku se škola zaměřuje na kariérní 
poradenství - nerozhodnutí studenti mohou projít testy profesionální orientace v psychologické poradně. 

Ve škole pracuje pěvecký sbor Punkva, divadelní kroužek, vodácký kroužek nebo sportovní hry. 
 
Studenti Gymnázia Přípotoční se ve školním roce 2014/15 účastnili předmětových soutěží a olympiád MŠMT. 

Aneta Požárová vybojovala 2. místo v soutěži v cizím jazyce – španělštině v krajském kole v kategorii I. 
Kateřina Kružíková byla devátá ve francouzštině v krajském kole v kategorii B2. 

Na škole probíhal XII. ročník studentské konference. V kategorii humanitní předměty zvítězila Alexandra 
Bakuncová (3. B), v kategorii přírodovědné předměty byla první Ludmila Filipová (4. B), v kategorie Power 
pointová prezentace vyhrála Magdaléna Podrazilová (3. C) a v kategorii ústních prezentací vybojoval první 
místo Jan Jeřábek (4. C). 

Na škole proběhl i XIII. ročník ankety nejlepší student a nejlepší sportovec školního roku 2014/15. Nejlepším 
studentem 1. ročníku byla Helena Hesounová (1. D), 2. ročníku Lukáš Koruňák (2. C) a 3. ročníku Aneta 
Požárová (3. D). Nejlepším sportovcem se stal Jan Kisiala z 2. A (Atletika  - Slávia Praha), druhá byla Alena 
Benešová z 2. A (Plavání - USK Praha) a třetí Alex Král z 2. C (Fotbal - Slávia Praha). 

Dobrých sportovních výsledků dosáhli i studenti nesportovních tříd. Například dívky obsadily třetí místo 
ve 14. ročníku sportovní soutěže o Pohár primátora hl. m. Prahy. Chlapci hrající středoškolskou futsalovou ligu 
zvítězili v regionu Praha a zajistili si účast v republikovém finále. 

Ve školním roce 2014/15 se velmi dařilo i studentům sportovních tříd. V atletice na Mistrovství ČR 
vybojovala Michaela Treglerová 3. místo v oštěpu. David Šrámek získal zlato v tyči, druhý byl v sedmiboji 
a třetí v desetiboji. Aneta Sladovníková byla 2. místo v běhu na 400 m překážek a Lukáš Hotový obsadil 3. místo 
v běhu na 800 metrů. Navíc je Jan Kisiala několikanásobným mistrem ČR, držitelem rekordů ČR (300 metrů 
překážek, štafeta 4x200 metrů), účastník MS do 17 let v Kolumbii. V reprezentaci ČR je kromě Jana Kisiala 
i Michaela Treglerová a David Šrámek. 

Studenti se účastnili ve školním roce 2014/15 triatlonových závodů. V Českém poháru v triatlonu (seriál 
8 závodů) obsadil Štěpán Krátký (junior) 3. místo a Anna Kotěšovcová (junior) 6. místo. Na Mistrovství ČR 
v triatlonu obsadil Štěpán Krátký (kategorie Elite) 3. místo. V reprezentaci ČR je Štěpán Krátký, Lukáš Hájek, 
Anna Kotěšovcová a Tereza Zimovjanová. 

Gymnázium Přípotoční má i své plavce. Anna Kolářová je mistryně ČR v kategorii dospělých, účastnice 
MS v Doha (na krátkém bazénu), účastnice MS v Kazani (na dlouhém bazénu) a držitelka rekordů ČR. 
Alena Benešová je mistryně ČR dorostu a účastnice MS v Kazani (dálkové plavání). Karolína Marešová, 
Martin Bejček, Jan Hanzal a Jiří Landsmann jsou medailisté z MČR dorostu. Petr Novák je mistr ČR. 
V reprezentaci ČR jsou Anna Kolářová, Alena Benešová, Petr Novák, Jiří Landsmann a Jan Hanzal.  
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Výsledky basketbalových klubů, ve kterých nastupují studenti školy v sezóně 2014/15 jsou následující: dívky 
USK Praha extraliga starších dorostenek (1. místo) a extraliga mladších dorostenek (3. místo), Sokol Nusle 
extraliga starších dorostenek (9. místo). Chlapci USK Praha extraliga juniorů U19 (5. místo), extraliga kadetů 
U17 (5. místo) a juniorská euroliga U18 (7. místo), Sokol Pražský extraliga juniorů U17 (6. místo) a  extraliga 
juniorů U19 (4. místo). V reprezentaci ČR jsou Marek Mareš, Marek Hájek, Martin Ťažký, Ondřej Kukura, 
Ondřej Sehnal, Helena Čechurová, Veronika Šípová (1. místo na ME U 16, jmenována do All stars týmu ME), 
Michaela Krejzová, Eliška Mircová, Tereza Kracíková.  

Výsledky volejbalových klubů, ve kterých nastupují studenti školy v sezóně 2014/15 jsou následující: dívky 
Olymp Praha extraliga ženy (2. místo), extraliga juniorek (1. místo) a extraliga kadetky (2. místo). Chlapci ČZU 
Praha extraliga  junioři (1. místo) a extraliga kadetů (1. místo). V reprezentaci ČR jsou Michaela Mlejnková 
(největší talent v ČR), Veronika Trnková, Pavlína Šimáňová, Marie Kurková, Veronika Jandová, Gabriela 
Bartošová, Barbora Fomenková, Tereza Pluhařová (beach volejbal), Anna Fauová (beach volejbal), Natálie 
Honzovičová (beach volejbal), Donovan Džavaronok a Jakub Tobíšek. 

 
 

Gymnázium Voděradská 2/900, Praha 10 - Strašnice 
 
Ředitelka: Mgr. Jitka Fišerová 
Webové stránky: www.gymvod.cz 
Telefon: 274 817 655 
E-mail: info@gymvod.cz 
 
Budova gymnázia je umístěna v klidném prostředí Prahy 10 ve Strašnicích. Ve školním roce 2009 - 2010 došlo 

k rozšíření školy zprovozněním nových místností. Díky rekonstrukci vznikly tři nové jazykové učebny pro 18 – 
20 žáků a samostatná jednací místnost určená v první řadě především pro potřeby práce výchovné poradkyně 
a psycholožky školy. Otevřením celého druhého schodiště se zvýšila bezpečnost i zlepšila průchodnost 
v budově. V budově školy se tak nachází 42 učeben, z toho 16 odborných pracoven, dvě tělocvičny, jedna 
moderně vybavená posilovna a keramická dílna. Často využívané jsou i dvě letní učebny, jež jsou součástí školní 
zahrady. Studentům je k dispozici moderně zařízená knihovna s internetem a se studovnou. Standardem se stává 
vybavení třídy počítačem a dataprojektorem, třídy se postupně vybavují interaktivními tabulemi.  

Pro občerstvení studentů i zaměstnanců školy slouží školní jídelna. Strávníkům je dána možnost vybírat si 
ze dvou až tří jídel denně. Ve škole funguje i bufet. 

Škola má dále k dispozici zrekonstruované víceúčelové hřiště s umělým povrchem. Na tomto hřišti probíhá 
výuka jak míčových her, tak i lehké atletiky a tenisu. Stejně tak slouží žákům nově zrekonstruovaná atletická 
běžecká dráha a dvě opravené tělocvičny. Studentům je nabízena možnost sportovního vyžití nejen v době 
vyučování, ale i v době mimoškolní formou tenisového kroužku. 

Hlavním cílem Gymnázia Voděradská je poskytnout žákům kvalitní všeobecné vzdělání a připravit je 
ke studiu na VŠ, což se také úspěšně daří. Škola přijímá studenty do osmiletého (po ukončení 5. ročníku ZŠ), 
šestiletého (po ukončení 7. ročníku ZŠ) a čtyřletého (po ukončení 9. ročníku ZŠ) studia.  

Gymnázium vzdělává v ŠVP – Cesta k celoživotnímu vzdělávání. První ročníky jsou všeobecně zaměřené 
a všichni studenti jednoho ročníku mají stejné předměty. Ve všech třídách s výjimkou primy se vyučuje dvěma 
cizím jazykům. V posledních dvou ročnících čtyřletého, šestiletého i osmiletého studia mají žáci možnost 
částečně přizpůsobit obsah učiva svému zájmu a svým potřebám, a to formou výběru z řady volitelných 
předmětů - seminářů. Žáci mají možnost volby seminářů z oblasti jazykové, společenskovědní, přírodovědné 
i technické.  

Studenti se účastní řady soutěží a projektů, např. olympiády z matematiky, fyziky, chemie, biologie i dalších 
předmětů, stejně jako různých literárních, jazykových, sportovních a uměleckých soutěží. Studentům se úspěšně 
daří obsazovat přední místa olympiád všech stupňů. Své zástupce a výherce má gymnázium i v celostátních 
kolech. 

Škola pořádá řadu exkurzí, kurzů a zájezdů, stejně jako výměnné zájezdy a studijní pobyty v zahraničí. 
K důležitým akcím patří i návštěvy kulturních pořadů a výstav a pravidelné koncerty školního sboru. Pořádány 
jsou besedy s politiky, ekonomy, spisovateli nebo publicisty a přednášky známých vědců a odborníků.  

Studenti mohou všestranně rozvíjet své zájmy, je zde školní pěvecký sbor, který pravidelně pořádá velikonoční 
a vánoční koncerty. Zájemci o výtvarné umění pracují ve výtvarném kroužku a přispívají k výzdobě školy. 
Studenti mohou přispívat do školního časopisu KdoCoJak. Ve škole je i tenisový kroužek. 

Škola se účastní několika dlouhodobých projektů. V rámci environmentální výchovy spolupracuje s nadací 
Tereza, studenti jsou již řadu let zapojeni do mezinárodního projektu Globe. Ten se zabývá sledováním různých 
faktorů životního prostředí v blízkém i vzdálenějším okolí školy. Výsledky jsou pak zasílány do centra 
a publikovány spolu s řadou dalších informací na internetu. 
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Již několik let se studenti Gymnázia Voděradská pod vedením vyučujících připravují na zasedání Evropského 
parlamentu mládeže a účastní se Národní výběrové konference. V minulých letech byla navázána spolupráce 
s British Council.  

V roce 2015 získalo gymnázium statut Fakultní školy Matematicko-fyzikální fakulty Univerzity Karlovy 
v Praze. Fakultní škola MFF UK nese toto označení na základě kvality výuky, kvality pedagogů, studentů 
a absolventů. Předmětem této dohody je vzájemná spolupráce Gymnázia Voděradská a Matematicko-fyzikální 
fakulty UK v oblasti vědecké, pedagogické a propagační činnosti.  

V oblasti pedagogické činnosti nabízí Matematicko-fyzikální fakulta UK gymnáziu součinnost zejména 
při zajišťování besed, přednášek a exkurzí. Fakulta může pomáhat při realizaci pedagogických úkolů, 
např. poskytováním pomoci při SOČ, odborných seminářích, apod. Vzájemnou spoluprací v oblasti vědecké 
činnosti se rozumí poskytování odborných konzultací ze strany Matematicko-fyzikální fakulty UK pro učitele 
a žáky Gymnázia Voděradská v oblastech matematiky, fyziky a informatiky.  

Gymnázium Voděradská je jednou ze dvou škol, které mají uzavřenou smlouvu o partnerství s Vysokou 
školou chemicko-technologickou v Praze. Díky tomu je studentům nabízena celá řada nadstandartních aktivit 
a příležitostí pro jejich další rozvoj a motivaci. 

 
Gymnázium Voděradská již druhý rok pořádalo dobročinnou akademii pro Centrum Paraple. To usnadňuje 

složitou cestu k navrácení do normálního života lidem s poškozením míchy následkem úrazu nebo onemocněním 
v průběhu života a jejich rodinám překonat těžkou životní situaci a najít cestu dál. Charitativní akce začala 
17. prosince 2014, kdy si mohli studenti v budově gymnázia za symbolické ceny koupit hezké keramické 
výrobky, papírové krabičky různých barev a ochutnat kulinářské dobroty studentů a profesorů. Akce pokračovala 
19. prosince v Divadle U Hasičů, kde se představení pro Centrum Paraple zúčastnila celá škola. Do programu, 
ve kterém účinkovali studenti, se zapojil i zpěvák, moderátor, herec a bývalý student gymnázia Petr Vondráček. 
Studenti představili svoje umění ve hře na hudební nástroje, ve zpěvu nebo v recitaci. Na závěr charitativní 
akademie předala šek s výtěžkem přes 40 tisíc korun zástupkyni Centra Paraple Kateřině Jelínkové ředitelka 
Gymnázia Voděradská Jitka Fišerová. 

 
Závěr školního roku 2014/2015 byl na gymnáziu ve znamení dvou významných setkání umění se studenty. 

Přímo ve škole vystoupil romský pěvecký sbor Čhavorenge pod vedením Idy Kelarové. Na Voděradské proběhl 
také projekt Učebny Michaela Rittsteina a skupiny ARTEDU, na kterém známí čeští umělci spolupracují se 
středoškolskými studenty. Pod vedením tohoto významného českého malíře, grafika a ilustrátora vznikala přímo 
ve škole velkorozměrná expresivní malba, na které se společně s umělcem podíleli i studenti.  

 
 

Střední průmyslová škola elektrotechnická, V Úžlabině 320, Praha 10 - 
Malešice 

 
Ředitel školy: PhDr. Romana Bukovská 
Webové stránky: www.uzlabina.cz 
Telefon: 274 016 211 
E-mail: info@uzlabina.cz 
 
Střední průmyslová škola elektrotechnická je státní škola a zřizovatelem je hlavní město Praha. Je zde čtyřleté 

studium, které je pouze denní a je určeno absolventům základních škol a žákům víceletých gymnázií 
s ukončenou povinnou školní docházku. Studijní program všech oborů je zakončen maturitní zkouškou. Studenti 
získávají všeobecné a odborné vzdělání. Důraz se klade na výuku odborných předmětů a výuku cizích jazyků. 
V oboru Elektrotechnika se vyučuje angličtině nebo němčině, v oboru Informa ční technologie se vyučuje 
povinně angličtině a již od 1. ročníku volitelně druhému cizímu jazyku (němčině) nebo odborné angličtině 
a v oboru Technické lyceum se vyučuje povinně angličtině a od 1. ročníku volitelně němčině nebo ruštině 
a ve 4. ročníku ještě odborné angličtině. Žáci zpravidla pokračují ve studiu cizího jazyka, kterému se učili 
na základní škole. 

Výuka řady předmětů (převážně odborných) probíhá v moderně vybavených odborných učebnách vybavených 
měřicí, výpočetní a audiovizuální technikou. Je zde téměř 20 odborných učeben určených pro výuku základů 
elektrotechniky, elektroniky, elektrotechnických měření, programování, programového vybavení, počítačových 
sítí, tvorby webových stránek nebo průmyslového designu. 

Součástí studia je lyžařský kurz v 1. ročníku, vodácký kurz ve 2. ročníku, cyklistický kurz ve 3. ročníku. 
Ve 2. a 3. ročníku žáci absolvují čtrnáctidenní odbornou praxi. 

Výuka je soustředěna do jedné budovy, ze dvou třetin probíhá ve specializovaných nebo odborných učebnách. 
Ve škole je pět wifi AP, které pokrývají celou budovu. Pomocí nich se žáci mohou připojit k internetu 
s notebookem. Ve školní knihovně jsou žákům k dispozici počítače s připojením k internetu, tiskárna 
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a kopírovací stroj, služby knihovny jsou zdarma. Škola má moderní a velmi široké sportovní zázemí, jehož 
součástí je sportovní areál s hřištěm na kopanou, běžeckou dráhou, hřištěm na míčové hry. Ve vnitrobloku je 
ještě univerzální hřiště a v budově školy velká posilovna. Velkou výhodou školy je vlastní kuchyně s domácí 
stravou a prostorná jídelna. Mimopražští žáci jsou ubytováni v nedalekém domově mládeže 
při SPŠ Na Třebešíně. 

V odpoledních hodinách mohou žáci navštěvovat různé kroužky: sportovní, zájmové, odborné. Největší zájem 
je o posilovnu (vstup je zdarma). Na škole působí Klub mladého diváka a studentský parlament. 

Žáci se s úspěchem zapojují do nejrůznějších soutěží, např. soutěže v programování, angličtině či SOČ 
(středoškolské odborné činnosti). Pravidelně se účastní prezentace středních škol Schola Pragensis a prezentace 
středoškolských žáků a jejich odborných prací na ČVUT (Stretech). Každoročně na podzim se žáci školy aktivně 
podílejí na humanitární akci Postavme školu v Africe, kterou organizují Junák a Člověk v tísni. 

Škola je fakultní školou Elektrotechnické fakulty ČVUT v Praze. 
Ve školním roce 2015/2016 studuje ve škole 325 žáků. 
Dne 9. června 2014 byl škole propůjčen titul Fakultní škola FBMI ČVUT - Fakultu biomedicínského 

inženýrství.  Smlouva o propůjčení titulu upravuje formy spolupráce, jakou jsou například možnost účastnit se 
vzdělávacích kurzů a akcí pořádaných FBMI, poskytování výukových prostor nebo technického a materiálního 
vybavení či zajištění dne otevřených dveří výhradně pro naše studenty. Od roku 2012 je i fakultní školou 
elektrotechnické fakulty ČVUT v Praze. 
V roce 2014 oslavila škola 30. výročí od založení Střední průmyslové školy elektrotechnické, Praha 10, 
V Úžlabině 320. 

Ve školním roce 2014/2015 získala Střední průmyslová škola elektrotechnická akreditaci pro testovací 
středisko ECDL Advanced (v současné době patří mezi 4 střední školy v celé ČR s touto akreditací). Tato 
akreditace škole umožňuje testovat žáky a veřejnost v rámci konceptu ECDL Advanced (profesionální 
uživatelské znalosti a dovednosti při práci s kancelářskými aplikacemi). 

V Mezinárodní programátorské soutěži Baltie 2015 obsadil student Dominika Kadera z L1.D ve své kategorii 
D v krajském kole 2. místo. Na celostátní úrovni obsadil 5. místo a postoupil do mezinárodního kola, kde se 
umístil na 12. místě. 

Nejlepší studenti zapojeni do Akademie programování byli pozváni na celodenní hachathon v budově 
Microsoftu. Kromě vyslechnutí několika přednášek měli přítomní studenti možnost pracovat na vlastní aplikaci. 
SPŠ elektrotechnické V Úžlabině se zúčastnil tým ve složení: Karel Douda (I3.B), Jan Kelin (I3.C) a Jakub 
Topič (I3.B). Jako téma si zvolil webovou hru na způsob kvízu pro dva hráče, která se snaží zábavnou formou 
testovat a rozvíjet znalosti z různých odvětví vědy. Hru lze hrát na jakémkoliv zařízení s webovým prohlížečem 
a přístupem k internetu. Tým obsadil 1. místo. 

Každý rok se studenti SPŠ elektrotechnické V Úžlabině účastní IT soutěží. Letos se student Jakub Topič stal 
laureátem 9. ročníku soutěže České hlavičky 2015. V soutěži jsou oceňovány vědecké projekty studentů. Jakub 
Topič získal cenu za práci Domácí meteostanice s webovým rozhraním. Jakubova stanice měří venkovní 
i pokojovou teplotu, atmosférický tlak, relativní vlhkost vzduchu a intenzitu a délku slunečního svitu. Dále ji 
chce rozšířit např. o srážkoměr a zvažuje aplikaci pro smartphony či pro chytré hodinky.  
  

 

Střední průmyslová škola Na Třebešíně 2299, Praha 10 - Strašnice 
 
Ředitel: RNDr. František Bártl 
Webové stránky: www.trebesin.cz 
Telefon: 222 355 000 
E-mail: sps@trebesin.cz  
 
     Studie k výstavbě nové moderní školy v Praze 10 – Malešicích byly zahájeny již v roce 1955 v Ústavu 

staveb Ministerstva školství a kultury ČR. Výstavba pak byla zahájena v roce 1967. Vyučování v nové školní 
budově bylo slavnostně zahájeno 1. září 1973. Do nového komplexu se přestěhovali všichni žáci a vyučující 
z bývalé SPŠS v Praze 8 na Karlínském náměstí a část žáků a učitelů z SPŠS v Praze 1, Masné ulici. Škola se 
svým vybavením stala jednou z nejmodernějších středních škol v Československu.  

Střední průmyslová škola Na Třebešíně nabízí tyto obory ve čtyřletém denním studiu s maturitou: 
Strojírenství, Informační a Technické lyceum. 

Obor Strojírenství (ŠVP - informační technologie a strojírenství) nabízí komplexní technické vzdělání 
v oblasti konstrukční a technologické přípravy výroby. Velká část absolventů pokračuje ve studiu zejména 
na ČVUT.  Podle zaměření pak pracují např. u firem zabývajících se projektovou činností v oblasti vytápění 
a klimatizace, u různých akciových společností ve funkcích technologicko-obchodních, uplatní se v oddělení 
konstrukce, technologie i v provozu. 
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Obor Informa ční technologie (ŠVP - aplikace osobních počítačů) umožňuje proniknout do základů 
hardwaru, softwaru, počítačových sítí a programování. Tematické plány obsahují využití textových 
a tabulkových procesorů, práce se sítí a internetem, prezentační programy, tvorbu webových stránek, databáze, 
programování, grafické systémy. Vedle technických oborů si žáci osvojují i základy počítačového konstruování 
a animace. Absolventi tohoto oboru najdou uplatnění jako programátoři, správci počítačových sítí, tvůrci 
webových stránek. Mnoho z nich pokračuje ve studiu na vysokých školách. 

Technické lyceum připravuje budoucí absolventy tak, aby měli matematické a fyzikální poznatky na úrovni 
potřebné pro úspěšné terciální studium technických oborů. Tyto poznatky umí aplikovat při řešeni technických 
problémů a zdůvodní je tak, aby obhájili zvolené řešeni. Důraz je kladen na práci v týmu a schopnost přijmout 
zodpovědnost za svěřené úkoly.  Od třetího ročníku nabízí možnost výběru volitelných předmětů se zaměřením 
na strojírenství nebo informační technologie. Žáci mají možnost mimo anglického jazyka zvolit studium 
německého, ruského nebo španělského jazyka. 

Martin Blecha ze SPŠ Na Třebešíně se zúčastnil v první polovině května mezinárodní soutěže vědeckých 
a technických projektů pro středoškoláky. Z texaského Houstonu ze soutěže I-SWEEEP přivezl do ČR bronz. 
V kategorii Engineering bodoval s projektem Model souprav pražského metra 81-71 a 81-71M. Letošního 
ročníku soutěže se zúčastnilo 668 středoškoláků z 67 zemí a 44 amerických států, kteří do soutěže přihlásili 
427 projektů. Tato soutěž je zaměřena na projekty z oblasti energie, životního prostředí a inženýrství. 

 
V kalendářním roce 2015 Střední průmyslová škola Na Třebešíně zorganizovala čtyři projektové dny pro žáky 

a učitele základních škol.  
 
V oblast školství získala Granty HMP: 
Moderní technologie ve strojírenství a přidružených oblastech; 
Školní soutěž v počítačovém modelování s podporou 3D aplikací;  
Změnové řízení výrobních podkladů v týmově projektové výuce s podporou PDM; 
Technology Tour – rozvoj technických odborností žáků SPŠ s aktivní podporou webového portálu; 
Fotografie a multimédia jako nástroj pro vzdělávání na SPŠ; 
Inovace e-Learningového prostředí na SPŠ; 
Vícedenní exkurze Cern - Evropská organizace pro jaderný výzkum; 
Dotace pro udržení provozu krytého školního bazénu. 
 
Ve školním roce 2014/2015 se škola zapojila do mezinárodního programu ERASMUS +. 
V rámci programu škola uspořádala pro zahraniční studenty tyto akce: 

Instituce Název akce 
Gazi Mesleki ve Teknik Kurz programování CNC 
Gazi Mesleki ve Teknik Exkurze 
Türkeli (Mimar Sinan) Kurz Databáze 
Nu-ma Tur Exkurze 
ITC - International TEFL  Exkurze 
Istanbul Universitesi  Kurz programování CNC 
Turgut Özal Mesleki ve Teknik Course Computer Network 

 
Ke konci roku 2015 byla dokončena rekonstrukce přednáškového sálu. Se slavnostním otevřením se počítá 

na počátku roku 2016.  
Průmyslová škola  Na Třebešíně nainstalovala a v současné době využívá nové pětiosé vertikální obráběcí 

centrum, které je součástí HTEC centra pro technické vzdělávání. Stroj od firmy Haas obohatil strojní park 
využívaný pro výuku CNC obrábění. Škola tak dále naplňuje svojí vizi moderní výuky technických oborů 
v oblasti CAD/CAM technologií.   

SPŠ Na Třebešíně je mezinárodně certifikovaná International Education Society, London, (IES). Žáci mají 
možnost získat mezinárodní certifikát IES. K 3. 9. 2015 byl škole potvrzen stávající rating BBB -  vysoce 
erudovaná a profesionálně vedená instituce. 
 

 

Obchodní akademie Heroldovy sady 1, Praha 10 - Vršovice 
 
Ředitel: Mgr. Richard Žert 
Webové stránky: www.heroldovysady.cz 
Telefon: 271 742 313 (sekretariát) 
Email: skola@heroldovysady.cz 
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Škola se zaměřuje na výuku mezinárodních vztahů. Studenti si vybírají ze dvou zaměření: obchodní akademie 

a ekonomické lyceum. Oboje je čtyřletá denní forma vzdělávání ukončená maturitou. Škola má bezbariérový 
přístup a výtah. Celkem je zde 16 tříd. Škola má nově rekonstruovanou budovu a moderně vybavené odborné 
učebny, má k dispozici vlastní posilovnu a tělocvičnu. 

Obchodní akademie je tradičně zaměřena na mezinárodní vztahy. Ve výuce ekonomiky jsou zdůrazněna 
obchodní témata, dostatečně je dotována výuka angličtiny, do níž jsou zařazeny lekce z oblasti obchodní 
angličtiny, a je posílena výuka cizojazyčné písemné komunikace. Zaměření se promítá i do témat projektových 
prací, do účetnictví a do ostatních odborných předmětů. 

Absolvent obchodní akademie velmi dobře ovládá ekonomiku, marketing, účetnictví, právo, zpracování textu 
na počítači. Znalosti jsou prakticky aplikovány, a to zejména v předmětu studentská firma a na projektových 
dnech. Obchodní akademie ale nezapomíná ani na všeobecné vzdělání. Každý student absolvuje výuku 
anglického a jednoho dalšího jazyka (německý, francouzský, španělský, ruský). V maturitním jazyce jsou 
studenti vedeni tak, jak vyžadují požadavky zkoušek podle mezinárodních certifikátů. Studenti běžně pracují 
s informačními technologiemi, které jsou využívány ve výuce. Díky tomu velká většina studentů pokračuje 
ve studiu na vysokých či vyšších odborných školách ekonomického zaměření. 

Výuka je organizována podle celostátně platných rámcových vzdělávacích programů. Na tvorbě těchto 
programů se vyučující autorsky významně podíleli, někteří vyučující jsou autory učebnic či článků do odborných 
časopisů. 

Na oboru Obchodní akademie jsou zařazeny do výuky volitelné předměty, nabídka se týká 2., 3. a 4. ročníku. 
Studenti si vybírají především ty předměty, které je zajímají, a získané znalosti a vědomosti zároveň využijí 
u maturitní zkoušky. 

Ekonomické lyceum je typem studia, které na zdejší škole spojuje kvalitní všeobecné vzdělání se základy 
odborného vzdělávání. Spojuje tak výhody gymnázií a odborných škol. Všeobecné vzdělání na tomto oboru 
absolvent získá v rozsahu, který mu umožní snadněji pokračovat ve studiu na vysokých či vyšších odborných 
školách, zejména ekonomického či společenskovědního zaměření. Zároveň však absolvent získá dostatečné 
odborné vědomosti a dovednosti. Tato problematika je na lyceu prakticky aplikována formou projektů a práce 
ve studentských firmách. To absolventům umožňuje po dokončení školy rovnou vstoupit do praxe a zvládnout 
problematiku ekonomických profesí či samostatného podnikání. Současně jsou absolventi připravováni 
pro snadnější studium odborných disciplín na vysoké škole. 

Studenti lycea studují dva světové jazyky, jejichž výuka má vysokou časovou dotaci. V maturitním jazyce jsou 
studenti vedeni dle požadavků zkoušek podle mezinárodních certifikátů. 

Škola umožňuje skládat studentům mezinárodně uznávané zkoušky z anglického jazyka (FCE), počítačové 
zkoušky (ECDL) nebo skládat státní zkoušku ze zpracování textu a státní zkoušku z kancelářského psaní 
na klávesnici. Dále škola nabízí studium předmětu PEK – rozšířené studium písemné a elektronické komunikace 
a sekretářských prací. 

Škola pořádá projektový den a studenti 3. a 4. ročníků organizují různé akce, například soutěž v ekonomických 
znalostech a účetnictví (i pro ostatní obchodní akademie). Funguje zde Klub mladého diváka (KMD). Studenti se 
účastní soutěží, každoročně se jedná o sportovní klání pražských středních škol POPRASK - basketbal, volejbal, 
fotbal, ping-pong, orientační běh. Žáci se účastní olympiád z českého, anglického a ruského jazyka, dále se 
zapojují do charitativních akcí, například do projektu Adopce na dálku.  

Studenti školy dosahují vynikajících výsledků na republikové úrovni v ekonomických soutěžích, Obchodní 
akademie je nejlepší na světě ve zpracování textu, studenti i vyučující jsou několikanásobnými mistry světa 
v psaní na PC. Pro studenty je připraven veletrh FIF, jazykové a výměnné zájezdy, sportovní kurzy, maturitní 
plesy, Klub mladého diváka, projektový den, noc na škole, úvodní seznamovací kurz, psaní maturitních zkoušek 
na PC, zavedení elektronických výkazů nebo přípravné kurzy na VŠ. 

 
Ve školním roce 2014/2015 se studenti školy v září 2014 zúčastnili divadelního představení Byly jsme tam 

taky, 1. ročníky navštívili Městskou knihovnu. Naplánován byl zájezd do Anglie i akce turistického kroužku 
(Tatry). Dobrovolníci z různých tříd se zúčastnili Srdíčkových dnů a proběhl Sportovní den školy. 

6. října soutěžní tým 4DO ve složení Kateřina Skokanová, Tereza Palová a Lucie Chábová skončil na 4. místě 
v soutěži Ekonomický tým, kterou pořádala Obchodní akademie v Dušní, Praha 1. V říjnu se konal zájezd 
do Španělska nebo 24. října studenti besedovali s europoslancem JUDr. Stanislavem Polčákem. 

5. listopadu pořádala OA Hovorčovická soutěž studentů pražských škol ve wordprocessingu. Tomáš Vaňák 
obsadil 1. místo, Kristýna Horáčková 3. místo, Ludmila Horáková 4. místo a Jakub Kohout 5. místo. Obchodní 
akademie Heroldovy sady v listopadu naplánovala návštěvu Židovského muzea, projekt PRO ŽIVOT - první 
pomoc, návštěvu výstavy Sametová revoluce, jak to bylo? nebo návštěvu polské partnerské školy z Krakowa. 
27. – 29.  listopadu OA Olomouc připravila Mistroství ČR open ve zpracování textů. Ludmila Horáková (junioři) 
z OA Heroldovy sady získala bronzovou medaili (wordprocessing) a obsadila 8. místo (kombinace). Tomáš 
Vaňák (junioři) vybojoval 4. místo (korektura textu), 5. místo (wordprocessing), 6. místo (kombinace), Jakub 
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Kohout (junioři) 9. místo (wordprocessing). Petr Hais (praktici) získal 7 zlatých medailí (kombinace, opis, C-B-
A diktát, real-time diktát, fonotypie, wordprocessing, korespondence a protokolování) a 1 stříbrnou medaili 
(korektura). 

1. prosince byla uspořádána Mikulášská soutěž na OA Dušní – celopražská soutěž v psaní na klávesnici 
pro studenty druhých ročníků (34 účastníků). Michaela Bártová obsadila 2. místo a Lucie Šenková 5. místo. 
V prosinci pokračoval projekt PRO ŽIVOT – první pomoc, proběhl zájezd do Lipska a 18. prosince byla 
zahájena tradice Vánoční zpívání Jitky Komárkové, kdy se zpívaly se sborem vánoční koledy v parku před 
školou. 15. prosince proběhl Vánoční turnaj na OA Dušní – celopražská soutěž v psaní na klávesnici 
pro studenty středních škol (39 účastníků). Lucie Šenková obsadila 5. místo a Michaela Bártová 8. místo. 
Studenti 4. ročníku v tradiční ekonomické soutěži na Českoslovanské akademii obchodní Resslova 8 obsadili 
2. místo (Jiří Čermák, Veronika Šnuriková, Matěj Srna). 

V lednu 2015 proběhla Noc na škole a 29. 1. byl maturitní ples. 
Od 1. do 6. února byl lyžařský kurz pro 1. ročníky v Rakousku v Sallbachu. 3. ročníky vyrazily do Divadla 

Mana na Labyrint světa a ráj srdce - literární pásmo – od J. A. Komenského. 4. února proběhla Krupkorektura 
na OA Krupkovo náměstí – celopražská soutěž středních škol v korektuře textu (13 účastníků), kde Tomáš 
Vaňák získal 4. místo. Do kina Světozor se šlo na Indonésii po stopách lidojedů a 18. a 19. února bylo v Divadle 
Mana uspořádáno školní divadelní představení pro rodiče Študáci a kantoři. 

Od 8. do 14. března vyrazily 1. ročníky na lyžařský kurz do Itálie - Passo Tonale. V březnu bylo připraveno 
divadelní představení W + V korespondence v Divadle Na zábradlí, festival Jeden svět nebo exkurze do TPCA 
Kolín. 24. března připravila ČAO Resslova 5 pražské kolo mistrovství žáků středních škol ve zpracování textů. 
Tomáš Vaňák obsadil 1. místo (wordprocessing), 5. místo (korektura), 10. místo (opis). Ludmila Horáková byla 
druhá (wordprocessing), Jakub Kohout vybojoval 4. místo (wordprocessing), Richard Stiebal 4. místo 
(korektura), Lucie Šenková 6. místo (korektura), 7. místo (opis), Aleš Košnar 9. místo (opis), Jiří Studnička – 
11. místo (korektura). Na Mistrovství ČR žáků středních škol se nominovali: Tomáš Vaňák (wordprocessing 
a korektura), Ludmila Horáková (wordprocessing), Richard Stiebal (korektura) a Lucie Šenková (korektura) 

Od 17. do 19. března probíhal 21. mezinárodní veletrh studentských firem, který organizovali žáci 4. ročníku 
Obchodní akademie Heroldovy sady. Mezinárodní veletrh fiktivních firem probíhal na pražském Výstavišti, kde 
studenti mohli dohadovat kontrakty, obchodovat se zahraničními partnery, prezentovat svou firmu a prodávat. 
Fiktivní firmy jsou součástí výuky středních a vyšších odborných škol především s ekonomickým zaměřením. 

V dubnu Klub mladého diváka navštívil Století hitů ve Viole, My fair lady na Fidlovačce a November 
v Divadle Troníček. Pro první ročníky byla připravena přednáška Drogová kriminalita a my v roce 2015. 
17. dubna proběhl v OA Kollárova Kollárův beránek – pražská soutěž v psaní na klávesnici v anglickém jazyce 
(38 účastníků). Lucie Šenková skončila na 4. místě a Aleš Košnar na 13. místě. 20. – 21. dubna uspořádala 
OA Ostrava – Mariánské Hory Mistrovství ČR žáků středních škol ve zpracování textů. Tomáš Vaňák získal 
stříbrnou medaili (wordprocessing) a 10. místo (korektura). Ludmila Horáková byla pátá (wordprocessing), 
Richard Stiebal šestý (korektura), Lucie Šenková desátá (korektura). Studenti v dubnu ještě navštívili Židovské 
muzeum a Terezín. 

Od 3. do 6. května byl uspořádán zájezd do Osvětimi. Mezitím na škole začaly maturitní zkoušky. 14. května 
OA Hovorčovická připravila Májový turnaj – celopražskou soutěž v psaní na klávesnici pro studenty prvních 
ročníků (61 účastníků, 13 škol – 20 družstev). OA Heroldovy sady skončila na 9. a 11. místě v hodnocení 
družstev.  

Studenti OA Heroldovy sady se zúčastnili Mezinárodní internetové soutěže Intersteno 2015 (420 účastníků 
v kategorii žáci do 16 let; 931 účastníků v kategorii junioři do 20 let). V kategorii Žáci obsadila Adéla Krejzová  
46. místo (vícejazyčná soutěž) a 100. místo (soutěž v mateřském jazyce). V kategorie Junioři skončil Dominik 
Venta na 31. místě (vícejazyčná soutěž) a 72. místě (soutěž v mateřském jazyce). Tomáš Vaňák byl na 35. místě 
(vícejazyčná soutěž). 

Škola se poprvé zapojila do mezinárodní soutěže Global Enterprise Challenge, probíhající na třech 
kontinentech. Soutěž měla dvě části. Letos soutěžily školy ze 13 zemí - Austrálie, Kambodža, Čína, Nový 
Zéland atd. Této části předcházela počítačová simulace, která probíhala celkem měsíc 2x týdně. V této soutěži se 
osmičlenný tým studentů ze 2AL a 3AL umístil jako první. Soutěžili studenti ze 2AL: Jaroslav Barták, Tomáš 
Linger, Simona Pánková, Nikola Šlabjarová a ze 3AL: Klára Šulcová, Markéta Petrásková, Jakub Třeček, 
Kateřina Bílková. V druhé části (13. června 2015) proběhlo zpracování záměru na téma propagace významu 
světla pro lidský život. Za 12 hodin bylo třeba zpracovat záměr, rozpočet a tříminutové video, které záměr 
představí, a to vše v anglickém jazyce. V této části však pořadatel nezveřejňuje výsledky dále než do 3. místa, 
do něhož se zdejšímu týmu nepodařilo prosadit. 

V červnu proběhla exkurze do ČNB a projektový den. 9. června studentky 2. ročníku v soutěži IT ZEUS 
pořádané OA Resslova 5 obsadili 2. místo (Ludmila Horáková 2AL, Lenka Zahradníková 2DO).  10. 6. studentky 
3. ročníku v soutěži Ekonomický trojboj na OA Dušní obsadily 1. místo (Kateřina Karpíšková 3AL, Kristina 
Ratajová 3AL, Martina Bláhová 3BL). 
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Ve dnech 18. – 24. července proběhlo v Budapešti v Maďarsku Mistrovství světa ve zpracování textu na PC. 
V kategorii Junioři vybojoval Tomáš Vaňák stříbrnou medaili (wordprocessing), 4. místo (korektura textu), 
12. místo (kombinace), 32. místo (korektura textu). Lucie Šenková brala stříbrnou medaili (korektura textu), 
30. místo (opis textu), Ludmila Horáková skončila na 5. místě (korektura textu), Jakub Kohout na 20. místě 
(korektura textu). V kategorii Praktici vyhrál Petr Hais dokonce 3 zlaté medaile (kombinace, wordprocessing, 
korektura textu), jednu stříbrnou medaili (opis textu), dvě bronzové medaile (diktát, audiotranscription), 4. místo 
(korespondence a protokolování) a 28. místo (real-time diktát). 

V průběhu července a srpna probíhala rekonstrukce fasády školy do vnitrobloku včetně nátěru.  
Ve školním roce 2014/2015 vznikla nová grafika webových stránek školy a nové logo školy. 
 
 

Hotelová škola Vršovická 43, Praha 10 - Vršovice 
 
Ředitel: Mgr. Petr Vomela 
Webové stránky: www.shs.cz 
Telefon: 271 001 531 
E-mail: VomelaP@shs.cz 
 
Na Hotelové škole je možno studovat obor Hotelnictví a turismus, který je ukončen maturitou. Absolventi se 

mohou uplatnit ve funkcích středního managementu velkých hotelů, v recepcích i v obsluze, ale i v cestovních 
kancelářích nebo jiných organizacích, které se zabývají poskytováním služeb cestovního ruchu. 

Obsah odborného vzdělávání je vymezen a uspořádán tak, aby poskytl žákům odbornou přípravu zaměřenou 
na důkladné osvojení základů gastronomie a techniky služeb v oblasti stravování a ubytování a dále na pevný 
poznatkový základ ekonomických disciplin a obchodně-podnikatelských činností v hotelovém průmyslu. 
Mimořádný význam pro získání odborných dovedností má praxe žáků, vykonávané v průběhu studia 
v tuzemských i zahraničních zařízeních. 

Škola je členem mezinárodní asociace prestižních evropských hotelových škol EURHODIP a dalších sdružení 
v České republice a jako jediná státní hotelová škola v Praze má padesátiletou tradici a zkušenosti ve výchově 
odborníků pro management hotelových a gastronomických zařízení i cestovních kanceláří. 

Od 1. září 2009 počínaje prvním ročníkem se vyučuje na Hotelové škole Vršovická 43, Praha 10 podle nově 
utvořeného a schváleného školního vzdělávacího programu HOTEL. 

 
 

Střední zdravotnická škola Ruská 91, Praha 10 - Vinohrady 
 
Ředitelka: PhDr. Ivanka Kohoutová, Ph.D. 
Webové stránky: www.szs-ruska.cz 
Telefon: 246 090 805 
E-mail: sekretariat@szs-ruska.cz 
 
SZŠ Ruská je zřizována hlavním městem Prahou a nachází se v areálu FNKV. Škola je rodinného typu a snaží 

se vychovávat studenty k flexibilitě a samostatnosti. Učební plán zahrnuje všeobecně vzdělávací předměty, 
odborné předměty a praktickou výuku.  

Střední zdravotnická škola nabízí pět oborů s maturitou: Zdravotnické lyceum, Zdravotnický asistent, 
Ortoticko - protetický technik , Sociální činnost a Bezpečnostně právní činnost. Je zde i tříletý učební obor 
Ošetřovatel. 

Zdravotnické lyceum je vzdělávací program poskytující přípravu žáků ke studiu zdravotnických 
a medicínských oborů na vysokých školách a vyšších zdravotnických školách. Je založen na širším všeobecně 
vzdělávacím základě, se zastoupením všech všeobecně vzdělávacích předmětů obvyklých u lyceálních oborů 
(český jazyk a literatura, dva cizí jazyky, dějepis, zeměpis, občanská nauka, matematika, tělesná výchova, 
ekonomika, informační a komunikační technologie), avšak s rozšířenou výukou těch předmětů, jejichž hlubší 
znalost je požadovaným předpokladem pro další navazující vysokoškolské nebo vyšší odborné studium 
příslušného zaměření. Součástí vzdělávacího obsahu jsou i předměty aplikačního charakteru, které rozšiřují 
znalosti všeobecně vzdělávacích předmětů o učivo související s budoucím studijním zaměřením. Absolvent je 
vzdělán tak, aby získal vědomosti, dovednosti a návyky potřebné nejen pro terciární vzdělávání, ale i pro 
celoživotní vzdělávání a uplatnění se na trhu práce. Učební plán předpokládá, že absolvent nastoupí na vysokou 
školu, pokud tak neučiní, mohl by získat formou akreditovaných kvalifikačních kurzů oprávnění k výkonu 
některých nelékařských povolání ve zdravotnictví a sociální oblasti. Jde o čtyřleté denní studium, zakončené 
maturitou. 



 184 

Zdravotnický asistent – jedná se o vzdělávací program, který připravuje žáky pro práci středních 
zdravotnických pracovníků, kteří budou poskytovat ošetřovatelskou péči v rámci ošetřovatelského procesu, a to 
pod odborným dohledem nebo přímým vedením všeobecné sestry, popř. lékaře. Je koncipován tak, aby vedle 
odborného vzdělání poskytl žákům i širší všeobecné vzdělání a obecně přenositelné dovednosti, které mu umožní 
lépe se adaptovat na nové podmínky. Odborné vzdělávání poskytuje žákům základní odborné vědomosti 
nezbytné pro vytvoření požadovaných ošetřovatelských dovedností. Zdravotnický asistent se může dále 
vzdělávat na vyšších odborných nebo vysokých školách, zejména v ošetřovatelských oborech a odborných 
kurzech pro zdravotnické pracovníky. Obor je v rámci denního studia čtyřletý a končí maturitou, večerní studium 
je pětileté. 

Studijní obor Ortoticko-protetický technik  připravuje střední zdravotnické pracovníky pro oblast ortopedické 
protetiky dětí, dorostu i dospělých ve státních i soukromých zařízeních. Je stanoven tak, aby žák po ukončení 
studia a absolvování nástupní praxe mohl kvalifikovaně vykonávat činnosti ortotického protetika a byl připraven 
i ke studiu na VŠ. Dosažený stupeň rozvoje rozumových, etických a citových schopností mu umožňuje 
samostatný přístup k plnění svých pracovních úkolů, umí logicky myslet a jsou u něho vytvořeny předpoklady 
tvůrčího způsobu myšlení. Umí vyhledávat potřebné informace a samostatně s nimi pracovat. Odbornou složku 
tvoří odborné předměty, které rozhodujícím způsobem formují odborný profil absolventa. Jsou koncipovány jako 
otevřený dynamický systém, který respektuje mezní postavení oboru mezi technickým a zdravotnickým 
zaměřením. Obor je čtyřletý a končí maturitou. Není možné jej studovat večerně. Tento obor lze studovat v ČR 
pouze v Ruské ulici. 

Studijní obor Sociální činnost připravuje žáky pro činnosti spojené s poskytováním sociálních služeb 
a pomoci. Absolventi najdou uplatnění jako pracovníci sociální péče v různých typech sociálních zařízení 
(státních, obecních nebo soukromých), v terénní pečovatelské službě nebo jako referenti sociálních orgánů státní 
správy a samosprávy (např. okresní správy soc. zabezpečení, sociálních referátů okresních a obecních úřadů). 
Studijní obor je koncipován tak, aby umožnil žákům po absolvování společného povinného základu osobní 
profilaci a specializaci v jednom ze dvou odborných zaměření. Obor Pečovatelská činnost připravuje žáky 
pro osobní práci s klientem, tj. zajišťování jeho osobních potřeb, aktivizaci a sociální terapii s cílem podpořit 
co nejdéle soběstačnost klienta a jeho sebeúctu. Vzdělávací obsah tvoří dvě základní složky: všeobecně 
vzdělávací a odborná. Prostřednictvím všeobecně vzdělávací složky se rozšiřuje obecná vzdělanostní 
a osobnostní úroveň žáků a realizuje jejich středoškolské vzdělání. Tvoří ho vzdělání jazykové, 
společenskovědní, matematicko-přírodovědné, estetické a tělesná výchova. Prostřednictvím odborné složky 
získávají žáci potřebné profesní znalosti a kompetence. Důraz se přitom klade na rozvoj jejich profesních 
osobnostních kvalit, zejména na bezpředsudkový přístup ke klientům, přiměřenou empatií, komunikativní 
dovednosti a profesní etiku. Jde o čtyřleté denní studium zakončené maturitou. 

Bezpečnostně právní činnost - toto vzdělání opravňuje absolventa k možnosti pokračování ve studiu 
na vyšších odborných školách nebo vysokých školách s výukou studijních oborů v rámci uplatnění v sektoru 
Integrovaného záchranného systému, zejména ve složkách  bezpečnostně právních a právních. V rámci praxe se 
absolvent uplatní v povoláních vyžadujících kvalifikační předpoklad pro znalost a správnou aplikaci právních 
předpisů, zakotvených v právním řádu České republiky ve věcech veřejného pořádku a vnitřní bezpečnosti, 
v bezpečnostních a právnických agenturách a institucích státní správy. Absolvent se uplatní jako příslušník 
Policie ČR, Vojenské policie, Vězeňské služby ČR, Justiční stráže, obecní policie, v bezpečnostních 
a právnických agenturách a institucích státní správy a samosprávy, ve složkách Integrovaného záchranného 
systému. Jde o čtyřleté denní studium. 

Ošetřovatel je tříletý učební obor s  výučním listem. Vzdělávací program připravuje žáky pro práci 
zdravotnických pracovníků, kteří budou poskytovat základní ošetřovatelskou péči v rámci ošetřovatelského 
procesu pod odborným dohledem všeobecné sestry, porodní asistentky a radiologického asistenta. Vzdělávání se 
proto zaměřuje zejména na zvládnutí ošetřovatelských výkonů a postupů a na vytváření žádoucích profesních 
postojů, návyků a dalších osobnostních kvalit zdravotnického pracovníka.  

SZŠ nabízí uchazečům o studium vedle zdravotnických oborů i obory z oblasti sociální péče, kvalifikační 
a rekvalifikační kurzy a v neposlední řadě i programy celoživotního vzdělávání. Funguje zde řada 
akreditovaných kurzů jako např.: Sanitář, Ošetřovatel, ZZA – zdravotník zotavovacích akcí atd. 

SZŠ Ruská spolupracuje s řadou odborných partnerů, kde pro své studenty zajišťuje praxi během studia. Jedná 
se o akreditovaná pracoviště (FN Motol, Vojenská nemocnice), ústavy sociální péče (Domov pro seniory 
Hagibor, Malešice, K Vršovickému nádraží, Zvonková), provozovny (Protetika s.r.o., Ortopedická protetika 
s.r.o., Protetické pomůcky) a především Fakultní nemocnici Královské Vinohrady, jejíhož areálu je součástí. 

Každý student Střední zdravotnické školy má během celého studia možnost vybírat si z široké nabídky zájezdů 
- zahraničních poznávacích, jazykových, odborně tematických, ale i sportovních (lyžařské kurzy). 

Budova školy je kontinuálně přizpůsobována potřebám studentů, vybavována moderními pomůckami, 
technické zázemí je instalováno ve všech třídách, zaměstnanci i studenti využívají školní počítačovou síť 
a možnost bezdrátového internetového připojení, vybavené odborné i počítačové učebny, odborné kabinety 
včetně několika interaktivních tabulí. 
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Stravování pro žáky SZŠ Ruská je zajištěno ve školní jídelně výběrem ze dvou jídel. 
Volné hodiny mohou studenti trávit v relaxačním koutku, ve školní knihovně nebo na zahradě. Příjemné 

a útulné prostředí školy doplňuje i barevná výmalba jednotlivých pater umožňující i snazší orientaci v budově. 
Na škole funguje Klub mladých diváků, z mimoškolských aktivit zde funguje kurz znakové řeči, hlídky 

mladých zdravotníků nebo kroužek aerobiku. Škola zajišťuje zdravotnický dozor na sportovních dnech, 
při organizaci sportovních her seniorů DD Rektorská, účastní se prezentace středních škol Schola Pragensis nebo 
na charitativních akcích – Srdíčkový den, Červená stužka, Květinový den, Světluška, ADRA a Fond Sidus.  
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Střední školy soukromé 
 
 

EKO GYMNÁZIUM Praha o.p.s., Nad Vodovodem 460, Praha 10 – 
Malešice 

 
Ředitelka: RNDr. Hana Pokorná 
Webové stránky: www.ekogymnazium.cz 
Telefon: 274 783 072 
E-mail: info@ekogymnazium.cz 
 
Soukromé EKO GYMNÁZIUM PRAHA, o.p.s., bylo založeno v roce 1993. EKO GYMNÁZIUM Praha, 

o.p.s., završilo v roce 2015 již 22 let své existence a má téměř 650 absolventů. Škola poskytuje studijní základ 
ve čtyřletém, osmiletém denním a čtyřletém dálkovém vzdělávacím cyklu. V roce 2015 na škole studovalo 
90 studentů v 6 třídách. 

EKO GYMNÁZIUM Praha, o.p.s., je přidruženou školou UNESCO, fakultní školou Přírodovědecké 
a Pedagogické fakulty UK Praha. Škola je zapojena do projektů UNESCO, spolupracuje se školami v Rakousku, 
Anglii, Belgii a Polsku a na Ukrajině. V letech 2012 - 2014 byl škole propůjčen titul ŠKOLA 
UDRŽITELNÉHO ROZVOJE 1. stupn ě, tento titul získala škola i na léta 2015 - 2017. Titul propůjčuje Klub 
ekologické výchovy a MŠMT ČR.  

Ke stálým akcím školy patří: úvodní seznamovací soustředění nastupujících tříd, „Drakijáda“, Den otevřených 
dveří, lyžařské a vodácké kurzy, Ekoflorbalová liga, maturitní ples, oslavy Dne Země, pořádání soutěže RISK, 
„Kuli čkiáda“, Den životního prostředí, zahradní slavnost, besedy s představiteli vědy a kultury apod. Netradiční 
formou výchovného působení školy je možná spolupráce s tzv. patrony tříd. Na škole je zřízena Rada školy 
a Studentská rada. Nejlepší studenti dostávají stipendium. Při škole pracuje Klub mladého diváka, jehož členy 
je 26 studentů, kteří navštěvují pravidelně v průběhu školního roku představení pražských divadel. 

Škola využívá vybavení specializovaných učeben přírodovědných předmětů ZŠ Nad Vodovodem, tělocvičny 
a školní jídelny. Žáci školy se účastní odborných seminářů, besed, sportovních soutěží, dále ekologických praxí 
a exkurzí.  

V programu RECYKLOHRANÍ  škola vzdělává studenty v oblasti třídění a recyklace odpadů a umožňuje jim 
odevzdávat vysloužilé baterie a drobná elektrozařízení do speciálních nádob umístěných v prostorách školy. 

Škola již tradičně pořádá obvodní kolo Zeměpisné olympiády (od jejího vzniku) pro základní a střední školy 
Prahy 10. Úspěšný byl student sexty Lukáš Trojan, který obsadil 3. místo v kategorii D. Škola organizuje rovněž 
léta krajské kolo Konverzační soutěže v ruském jazyce pro studenty středních škol z Prahy. Úspěšná byla 
Magda Šedivá ze septimy, která se umístila na 1. místě (I. kategorie SŠ) a v celostátním kole obsadila 14. místo. 
V konverzační soutěži v anglickém jazyce se v kategorii I.B umístil v obvodním kole na 3. místě Martin Tesař 
ze sekundy. 

Škola se dlouhodobě věnuje pomoci potřebným – studenti se zúčastnili sbírek SRDÍČKOVÉHO DNE, 
Dne, kdy svítí světlušky, charitativních akcí Fondu Sidus, o.p.s., a 19. ročníku Českého dne proti rakovině 
(19. Květinový den) – škola se zúčastnila všech 19 ročníků. Pravidelně se na škole koná sbírka použitého šatstva 
pro o.s. Diakonie Broumov. Celkem vybrali studenti při těchto charitativních akcích téměř 34.000,- Kč. 

Do projektu „B ěhám pro školu v Africe“ , kterou pořádá „Člověk v tísni, o.p.s.“, se zapojilo již popáté 
15 studentek a studentů. Ocenění zaslouží jejich výkony – uběhli celkem 47 km a tím přispěli na školu v Africe 
částkou 2.980,- Kč. Studenti tradičně adoptovali v ZOO Praha zvíře, tentokrát pekari páskovaného. 

V průběhu celého roku 2015 spolupracovala škola s AC Sparta Praha fotbal a.s. a studenti měli možnost 
navštěvovat fotbalová utkání tohoto klubu zdarma. 

Škola každoročně vydává almanach, naposledy vyšel almanach LETOKRUHY 2015/2016. 
Studenti primy a sekundy se zapojili do celosvětové kampaně OSN „Plant a tree for a peace“, neboli „Zasaď 

strom pro mír“ a na školní zahradě zasadili 21. září 2015 buk lesní jako typického zástupce našich dřevin a jinan 
dvoulaločný, jeden z nejstarších stromů na světě, který byl až donedávna považován v přírodě za vyhynulý. 
Symbolicky tak přidali dva články do řetězu stromů, který v jeden den obemknul celý svět. 

Na Den Země 22. dubna 2015 připravili studenti školy program pro žáky základních škol Prahy 10. Více než 
40 dětí si ověřilo se zájmem svoje znalosti o přírodě a její ochraně. Nejlepší získali drobná ocenění. 

Velmi zajímavá byla beseda s Ing. Danou Drábovou, předsedkyní Státního úřadu pro jadernou bezpečnost 
v květnu 2015. 

V rámci spolupráce v projektu „M ůžu ti pomoct“, neziskové organizace Dialog Jessenius, vystoupili 
na 5. meziškolní konferenci studenti septimy Lukáš Trojan, Ondřej Chalupa, Tomáš Přidal a Eliška Dolanská 
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na téma „Sport versus prospěch“, „Chceme do světa. Pustíme svět k nám?“ a „Vliv nových medií na můj život.“ 
Jejich příspěvky byly účastníky i organizátory akce oceněny. 

Studenti sexty a septimy se zapojili do projektu Mladé fronty dnes „Studenti čtou a píší noviny“ . 
Zajímavá byla exkurze po památkách Vídně v prosinci 2015. 
Úspěšné bylo zapojení studentů do celostátní výtvarné soutěže na téma „Zahradní architektura v pr ůběhu 

staletí“, pořádané Klubem ekologické výchovy a Zeleným křížem ČR ve spolupráci s Českou komisí 
pro UNESCO. Ve 3. kategorii se práce Jasmin Khaldiové ze sexty umístila na 1. místě. 
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2.3.4) Střední odborné učiliště 
 
 

Střední odborné učiliště gastronomie,  U Krbu 45/521, 108 00, Praha 10 - 
Malešice 

 
Ředitelka: Mgr. Kateřina Mrvová 
Webové stránky: www.souukrbu.cz 
E-mail: soukrb2005@volny.cz 
Telefon: 274 019 111 
 
Škola se nachází v klidném prostředí a je moderně vybavena jak pro teoretické, tak praktické vyučování. 

K dispozici je zde osm pavilonů ve velké zahradě. V hlavní budově sídlí vedení školy, provozní kanceláře, 
knihovna, sborovna, školní kuchyně, prostorná jídelna a studijní oddělení. Dále je zde odborný pavilon 
s učebnami stolničení, učebnami pro laboratorní práce kuchařů a cukrářů, odborný výcvik cukrářů, bar a salonek 
pro odborné akce. Najdeme zde i dvě multimediální učebny, které slouží především pro výuku informatiky 
a učebnu pro základy administrativy. V ostatních pavilonech jsou učebny pro teoretické vyučování, které jsou 
vybaveny  pro výuku jednotlivých předmětů. Všechny učebny jsou vybaveny multimediální technikou, která 
umožňuje využití moderních vyučovacích metod. V některých učebnách je instalována interaktivní tabule. 
V jednom z pavilonů byla vybudována moderní posluchárna s kapacitou 63 míst, kde se kromě společných porad 
konají i odborné přednášky. Učebna je vybavena nejmodernější projekční technikou, zařízením pro demonstraci 
odborné výuky a pokladním systémem VECTRON. V pavilonu tělesné výchovy jsou dvě tělocvičny, posilovna, 
místnost pro stolní tenis. Pro výuku tělesné výchovy a další sportovní aktivity mohou žáci využívat i hřiště 
s oválem, víceúčelové hřiště a další venkovní prostory.  

Žáci mají možnost hlouběji se vzdělávat prostřednictvím různých klubů, přednášek a exkurzí, funguje tu také 
barmanský kurz. Studenti se mohou věnovat tenisu, florbalu, gymnastice nebo fotbalu. Škola pořádá 
ve spolupráci se školami v Německu, Finsku a na Slovensku výměnné pobyty pro své žáky.  

Škola nabízí obory vzdělání s výučním listem - tříleté obory Kuchař, Číšník a Cukrář, které lze doplnit 
dvouletou maturitní nástavbou obor Podnikání. Dále je zde čtyřletý obor Gastronomie, který je zakončený 
maturitou. Tento obor má za cíl připravit žáky pro pozice v provozovnách gastronomických služeb (hotelové 
restaurace nebo jídelny) zejména v oblasti odbytu, běžného provozu a marketingu. Nástavbové dvouleté denní 
studium Podnikání je zakončeno maturitou a je určeno absolventům tříletých učebních oborů z oblasti 
gastronomie a potravinářství. Všechny obory mají povinné dva jazyky - hlavně angličtinu a němčinu, 
o francouzštinu není takový zájem. Studenti se hlásí také na vysoké školy, většinou ekonomického nebo 
manažerského zaměření. Především však jdou absolventi do praxe.  

Odborný výcvik je i ve škole, ale hlavně probíhá na třiceti pracovištích, se kterými má škola uzavřenou 
smlouvu. Jedná se o velké pražské hotely a restaurace, jako například InterContinental, Clarion, Mandarin, 
Hilton, Four Seasons, Grand Plazza, Kings Court, Sheraton a další.  

SOU gastronomie spolupracuje i na mezinárodní úrovni. Dlouhodobá spolupráce je s hotelovou školou 
Hotelberufsschule Viechtach v německém Bavorsku, kam jeden rok jede 15 našich žáků a druhý rok je to 
naopak. S německou školou se úzce spolupracuje i při soutěžích, týmy škol se účastní soutěží v Německu 
i v Praze. Ve spolupráci s organizací Tandem v Německu je zajišťována měsíční stáž studentů. Dlouholetou 
smlouvu od roku 1992 má SOU gastronomie se švýcarskou školou v Churu, kam jezdí žáci na čtvrtletní praxi - 
letní nebo zimní turnus. Čtrnáct dní jsou ve škole, kde je výuka v německém jazyce a kde musí složit zkoušky, 
a pak následuje tříměsíční praxe ve špičkových hotelích, např. v Davosu nebo Saint Moritzu. Dále se 
spolupracuje se střední školou v Košicích. Žáci se účastní i vzájemné zahraniční praxe v hotelích v anglickém 
Blackpoolu. Žáci odjíždí vždy začátkem prosince a vrací se v lednu a naopak angličtí studenti přijedou do Prahy 
a pracují na zdejších pracovištích. Spolupracuje se dále s německou zprostředkovatelnou práce ZAV, která 
zajišťuje praxi v Německu. Další formu spolupráce se školou v Košicích a Krakowě je Teleprojekt. Žáci 
zpracovávají projekty, např. Rok v gastronomii nebo odborné kalendáře. 

Žáci se účastní dobročinných aktivit, jako jsou Srdíčkové dny a sbírka šatstva pro středisko Dům Naděje 
Záběhlice, Praha 10. Díky členství v AKC ČR a AHR ČR se studenti účastní řady akcí a kurzů.  

 
Začátkem února 2015 v učilišti gastronomie U Krbu změřili budoucí kuchaři své dovednosti. Mezi 

30 účastníky byli žáci všech ročníků, kteří měli za úkol připravit pokrm z masa netradičním způsobem. První 
místo a pohár starostky Prahy 10 si odnesl žák 3. ročníku Tomáš Konvalinka. Odborná komise pod vedením 
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známého kuchaře Ondřeje Slaniny hodnotila výkony. Podobně se mohli svými dovednostmi pochlubit i číšníci 
a cukráři. Současně probíhal i den otevřených dveří.  

 

 
 

Střední odborné učiliště gastronomie 
 
 

Střední škola elektrotechniky a strojírenství Jesenická 1, Praha 10 - 
Záběhlice 

 
Ředitel: Ing. Lumír Kymr 
Webové stránky: www.ssesp10.cz 
E-mail: info@ssesp10.cz 
Telefon: 222 351 041 
 
Od 1. září 2009 zahajuje Střední škola elektrotechniky a strojírenství výuku všech oborů podle vlastních 

školních vzdělávacích programů, které byly zpracovány na základě Rámcových vzdělávacích programů, které 
vydalo Ministerstvo školství ČR. Předností vlastních vzdělávacích programů je důsledná prostupnost mezi 
jednotlivými obory, odklad definitivní volby oboru a rozhodnutí o maturitním nebo nematuritním výstupu 
až na konec 1. ročníku, kdy žáci skládají ročníkové zkoušky.  

Škola má v současné době tato pracoviště: Jesenická 1 (teoretická výuka celé školy a praktická výuka 
telekomunikačních a elektrooborů) a Průhonická 8 (bez výuky) v Praze 10 – Záběhlicích, Dubečská 34 
v Praze 10 – Strašnicích (praktická výuka strojních a dopravních oborů). 

 
Přehled oborů: 
Studijní obory čtyřleté, zakončené maturitní zkouškou 
Letecký mechanik 
Mechanik seřizovač (Programátor počítačem řízených strojů) 
Mechanik elektrotechnik (Elektrotechnik) 
Telekomunikace (Telekomunikační a datové sítě) 
Provoz a ekonomika dopravy (Provoz a ekonomika dopravy) 
Ekonomika a podnikání (Finanční specialista)  
 
Učební obory tříleté, zakončené závěrečnými zkouškami 
Strojní mechanik (Zámečník) 
Strojní mechanik (Opravář letadel) 
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Nástrojař  
Obráběč kovů (Univerzální obráběč) 
Elektrikář  
Spojový mechanik (Sdělovací a zabezpečovací systémy) 
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2.3.5) Ostatní školy 
 
 

Vyšší odborná škola sociálně právní, Jasmínová 3166/37a 
 
Ředitelka: Ing. Milan Johanis  
Webové stránky: www.vossp.cz 
Telefon: 272661202 
E-mail: info@vossp.cz 
 
Vyšší odborná škola sociálně právní je státní škola s dlouholetou tradicí a zkušeností se vzděláváním 

sociálních pracovníků. Škola je členem Evropské asociace škol sociální práce. V současné době je připravuje 
ve vyšším odborném studiu. Přijímací zkoušky mohou konat pouze uchazeči s ukončenou maturitní zkouškou.  

Studijní obor Sociální práce je možné studovat formou denního a kombinovaného studia (3 roky). Vzdělávací 
program Sociální pedagogika je možné studovat jen formou denní  (3 roky). Po absolvování školy získají 
studenti titul diplomovaný specialista (zkráceně „DiS.“). 

Absolventi se uplatní v širokém spektru státních, nestátních i církevních institucí a organizací sociálního 
zaměření. 

Na škole působí kvalitní pedagogický sbor doplňovaný externími učiteli – odborníky z praxe. Při zajišťování 
odborné praxe studentů škola smluvně spolupracuje s více než 150 institucemi a zařízeními v oblasti sociálních 
služeb. 

Dále nabízí VOŠSP studium pro veřejnost formou odborných vzdělávacích kurzů, pronájem školících prostor, 
odborné stáže v zahraničí, studentské výhody, sportovní a kulturní akce a mnoho dalších. 

 
 

3. lékařská fakulta UK Ruská 87 
 
Webové stránky: www.lf3.cuni.cz 
Telefon: 267102111 
E-mail:  sekretariatdekana@lf3.cuni.cz 
 
3. lékařská fakulta se nachází ve vinohradském zdravotnickém areálu, největším areálu lékařského školství, 

výzkumu i praxe v celé České republice. Výuku zajišťují ústavy, centra, katedry a kliniky. Mezi výukové 
základny fakulty patří především Fakultní nemocnice Královské Vinohrady, založená v roce 1902 císařem 
Františkem Josefem I., Nemocnice na Bulovce, Thomayerova nemocnice, Ústřední vojenská nemocnice - 
Vojenská fakultní nemocnice Praha, Ústav péče o matku a dítě a Národní ústav duševního zdraví. Dále výuka 
probíhá i v tzv. smluvně afiliovaných institucích jako např. Endokrinologický ústav, Institut klinické 
a experimentální medicíny, Nemocnice na Homolce, Nemocnice Milosrdných sester Sv. Karla Boromejského 
a další, kam studenti docházejí na praktickou výuku. Klinická výuka se tak odehrává na předních pracovištích 
pražské klinické medicíny se špičkovým intelektuálním i přístrojovým zázemím. Na praktickém výcviku 
studentů o prázdninách i v průběhu studia spolupracují vybrané nemocnice. Nespornou výhodou tohoto způsobu 
výuky je získání velkého spektra praktických dovedností a poznatků již v průběhu studia. 

3. lékařská fakulta je zapsána na seznamu lékařských fakult Světové zdravotnické organizace. Její výuka byla 
akreditována i pro studium amerických posluchačů Ministerstvem školství USA.  

V anglickém výukovém programu studia medicíny studují či studovali posluchači mimo jiné z Norska, 
Švédska, Portugalska, Kazachstánu, Německa, Španělska, Řecka, Velké Británie, Mauricia, USA, Kanady, 
Izraele, Spojených arabských emirátů, Bulharska a Polska. Kromě výše uvedených zemí pracují zdejší absolventi 
ve Švýcarsku a Německu. Studenti 3. lékařské fakulty vždy bez obtíží uspěli při národních nostrifikačních 
zkouškách v evropských zemích i v USA. 

Výzkum na 3. lékařské fakultě UK prodělává v posledních deseti letech velký rozvoj a naše fakulta, počtem 
pracovníků spíše menší, patří v celostátním srovnání v počtu publikovaných článků, vydaných knih či získaných 
výzkumných grantů standardně mezi nejproduktivnější lékařské fakulty v celé České republice. Fakulta otevřela 
další nové prostory určené zejména pro výzkum a má laboratoře molekulární a buněčné biologie, fyziologie, 
histologie či farmakologie vybavené nejmodernějšími přístroji. 
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Na 3. lékařské fakultě se dá studovat magisterské studium, jehož standardní forma je šest let. Je zde studijní 
program Všeobecné lékařství, jehož forma studia je prezenční a jde studovat v českém a anglickém jazyce. 
Po ukončení studia je udělován titul MUDr. 

Bakalářské studium trvá tři roky a lze ho studovat ve studijním programu Ošetřovatelství obor Všeobecná 
sestra, forma studia je prezenční i kombinovaná. Druhým studijním oborem je Specializace ve zdravotnictví, 
který má obory Fyzioterapie (forma studia je prezenční), Veřejné zdravotnictví (forma studia je prezenční 
i kombinovaná), Dentální hygienistka (forma studia prezenční). Po ukončení studia se přiděluje titul Bc. 

Kromě toho je zde možné studovat postgraduální doktorské studium se studijním programem  Biomedicína 
pro absolventy vysokých škol. Studium se uskutečňuje formou prezenční a kombinovanou. Standardní doba 
studia je 4 roky, maximální doba studia je 9 let. 

V akademickém roce 1993/94 zahájila na 3. LF UK svoji činnost Univerzita 3. věku. Studium je určeno 
seniorům, kteří mají zájem získávat nové poznatky ve vybraných oborech. Na 3. LF UK probíhají dva typy 
studia: Vybrané kapitoly z filosofie a etiky a Zdravý životní styl člověka. 

 
 

Metropolitní univerzita Praha, o.p.s., Dubečská 900/10 
 
Rektor: Prof. PhDr. Michal Klíma, M.A., CSc.  
Webové stránky: www.mup.cz 
Telefon: 274815044 
E-mail: info@mup.cz 
 
Metropolitní univerzita Praha, o.p.s., (MUP) patří mezi nejstarší a největší soukromé vysoké školy v České 

republice. Od svého založení v roce 2001 nabízí univerzita studijní obory v oblasti mezinárodních teritoriálních 
vztahů, právní specializace a mezinárodních ekonomických vztahů, a to jak v prezenční, tak v kombinované 
(dálkové) formě, v českém a anglickém jazyce. MUP působí v Praze (Dubečská 900 v Praze 10, Prokopova 100 
v Praze 3 a Učňovská 100 v Praze 9) a ve třech krajských městech - v Plzni, Liberci a Hradci Králové. 
Univerzita v současné době poskytuje vzdělání 5300 studentům a nabízí obory, které jsou vyučovány jak 
v českém, tak anglickém jazyce. 

Metropolitní univerzita Praha poskytuje vzdělání v bakalářském, magisterském a doktorském stupni studia, 
což ji řadí v České republice mezi jednu z mála soukromých vysokých škol s univerzitním statutem.  

Na škole jsou tyto studijní bakalářské obory (titul Bc.): Anglofonní studia, Anglophone Studies (studium 
v anglickém jazyce), Bezpečnost a technologie komunikace, Humanitní studia, International Business (studium 
v anglickém jazyce), International Relations and European Studies (studium v anglickém jazyce), Mediální 
studia, Mezinárodní obchod, Mezinárodní vztahy a evropská studia, Průmyslové vlastnictví a Veřejná správa. 
Standardní doba studia v prezenční i kombinované formě je tři roky. Podmínkou pro přijetí je úspěšně ukončené 
středoškolské studium – maturita. 

Magisterské studium (titul Mgr./Ing.) má obory: Anglofonní studia, Anglophone Studies (studium v anglickém 
jazyce), Asijská studia a mezinárodní vztahy, Evropská studia a veřejná správa, International Relations and 
European Studies (studium v anglickém jazyce), Mediální studia, Mezinárodní vztahy a evropská studia, 
Mezinárodní a regionální vztahy v průmyslovém vlastnictví, Politologie, Regionální studia a mezinárodní 
obchod, Regional Studies and International Business (studium v anglickém jazyce). Standardní doba studia 
v prezenční i kombinované formě je dva roky. Podmínkou pro přijetí ke studiu je úspěšně ukončené 
vysokoškolské studium min. v bakalářském stupni. 

V doktorském studiu (titul Ph.D.) a rigorózním řízení (titul PhDr.) to jsou obory Mezinárodní vztahy 
a evropská studia, Mezinárodní a regionální vztahy v průmyslovém vlastnictví, International Relations 
and European Studies (studium v anglickém jazyce). Standardní doba studia v prezenční i kombinované formě je 
tři roky. Podmínkou pro přijetí ke studiu je úspěšně ukončené vysokoškolské studium min. v magisterském 
stupni.  

Metropolitní univerzita Praha nabízí občanům se zdravotním postižením pohybového aparátu možnost získat 
vysokoškolské vzdělání v rámci komplexního programu Škola bez bariér, který realizuje od   akademického roku 
2003/2004. Všechny pražské školy (Strašnice, Žižkov a Jarov) mají bezbariérové budovy. Komplexní podporu 
studentů s postižením realizuje MUP na bázi denního centra. Za realizaci tohoto programu získala univerzita 
několik ocenění, jako např. mezinárodní cenu Handinnov Europe 2008, ocenění Výboru dobré vůle – Nadace 
Olgy Havlové nebo ocenění Stejná šance – Zaměstnavatel 2010, kde se v soutěži umístila na třetím místě. 
V rámci programu Erasmus studují studenti s tělesným postižením na vysokých školách v zemích EU.  

V rámci celoživotního vzdělávání Metropolitní univerzita Praha také realizuje programy dalšího vzdělávání 
pedagogických pracovníků a kurzy českého jazyka pro cizince.  

Pro studenty univerzity i pro veřejnost otevírá MUP každoročně přípravné kurzy na mezinárodně uznávané 
zkoušky z anglického jazyka - Cambridge Exams (PET, FCE, CAE, CPE). Absolventi těchto kurzů i zájemci 
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z řad veřejnosti mohou skládat zkoušky přímo na půdě Metropolitní univerzity Praha, která je oficiálním 
zkouškovým centrem pro Cambridge Exams v České republice. MUP pro své studenty pořádá pravidelné 
zahraniční studijní cesty zaměřené na prohloubení znalostí studovaných oborů.  

Metropolitní univerzita Praha dlouhodobě rozšiřuje vlastní vědeckovýzkumnou činnost, čímž zvyšuje kvalitu 
vysokoškolského vzdělávání. Na univerzitě působí vědeckovýzkumná centra, která každoročně pořádají řadu 
odborných konferencí a seminářů.  

 Univerzita vydává skripta, sborníky, odborné monografie nebo recenzovaný časopis Central European Journal 
of International and Security Studies, který si za dobu své existence vydobyl uznání na mezinárodní úrovni. 
Od roku 2010 vydává univerzita další recenzovaný časopis ACTA MUP – Právní ochrana duševního vlastnictví.  

Škola úzce spolupracuje s Ústavem mezinárodních vztahů, s Institutem pro evropskou politiku – Europeem, 
s Úřadem průmyslového vlastnictví, s Evropským patentovým úřadem v Mnichově a Světovou organizací 
duševního vlastnictví v Ženevě.  

Metropolitní univerzita Praha spolupracuje s více než 100 prestižními partnerskými evropskými univerzitami 
v rámci programu ERASMUS+, s více než 40 partnerskými mimoevropskými univerzitami. MUP spolupracuje 
v programu Double Degree, který umožňuje studentům MUP studovat rok na partnerské zahraniční univerzitě 
a získat tak po ukončení studia diplom obou univerzit. Více než 150 studentů každoročně vyjíždí na semestrální 
nebo celoroční studijní pobyty, multikulturní atmosféra univerzity vytvářená téměř 200 zahraničními 
výměnnými studenty, dále jsou to praktické stáže pro studenty a absolventy, každoročně přes 40 studentů je 
na praktických stážích. 

Na Metropolitní univerzitě Praha vzniklo Centrum sportu, které úzce spolupracuje se Sportovním klubem 
MUP, o.s., jenž je členem České asociace univerzitního sportu a Pražské tělovýchovné unie. Centrum sportu se 
zaměřuje na využití volného času studentů (včetně studentů s tělesným postižením) a vytváří pro ně širokou 
nabídku aktivit v průběhu semestrů. Centrum také organizuje sportovní turnaje a týdenní sportovní kurzy 
(lyžařské a cykloturistické zájezdy) a nabízí studentům slevy ve vybraných sportovních centrech v Praze, 
oslovuje, vybírá a podporuje studenty startující v akademických soutěžích. 

 
 

Vysoká škola finanční a správní, o. p. s., Estonská 500 
 
Rektorka: Dr. Bohuslava Šenkýřová 
Webové stránky: www.vsfs.cz 
Telefon: 210 088 800 
E-mail: info@vsfs.cz 
 
Vysoká škola finanční a správní, o. p. s., je první soukromá ekonomická univerzita v České republice.  

Poskytuje všechny stupně vysokoškolského vzdělání: bakalářské (titul Bc.), navazující magisterské (titul 
Ing. a Mgr.) a doktorské vzdělání (titul Ph.D.). Ve spolupráci se City University of Seattle z USA dále nabízí 
a organizuje celosvětově uznávané manažerské studium MBA v anglickém jazyce. Pro zájemce o oba typy 
studia vznikl program Joint Degree, který umožňuje současné získání titulu Ing. a MBA. 

V roce 1999 školu založila Bankovní akademii, a.s., a Czech Coal, a.s., Regionální působení se rozšířilo mimo 
Prahu založením studijních středisek v Mostě, Kladně a Karlových Varech. K dispozici má škola vybavená 
PC pracoviště, studovnu a knihovnu.   

Škola zřídila vlastní stipendijní fond pro vynikající studenty, posluchače zapojené do pomocné vědecko-
výzkumné činnosti a absolventy oceněné cenou rektorky za vynikající závěrečnou práci. Organizuje řadu 
zajímavých akcí včetně každoročního vydávání charitativního kalendáře, jejichž prostřednictvím spolufinancuje 
stipendijní fond pro fyzicky i sociálně handicapované studenty. Spolu s Prahou 10 se VŠFS podílí na realizaci 
stipendijního programu pro děti z dětských domovů. 

Základem vzdělávacích programů, které Vysoká škola finanční a správní poskytuje, jsou studijní obory 
zaměřené na oblast financí, finančních služeb, pojišťovnictví, veřejné správy, podnikového managementu, 
marketingové komunikace a informatiky. Na většině oborů si posluchači mohou v závěru studia upřesnit 
profesní specializaci výběrem z několika studijních směrů. Mezi základní priority dalšího rozvoje školy patří 
permanentní zkvalitňování vzdělávacího procesu, rozvoj vědy a výzkumu a podpora zahraniční mobility 
studentů i pedagogů.  

VŠFS organizuje vysokoškolská studia jak v prezenční, tak i v kombinované formě výuky, kterou je možné 
zvládnout i při zaměstnání. Během studia uplatňuje vůči studentům osobní přístup a vychází jim vstříc 
individuálním poradenstvím. Tematický plán odborných praxí všech oborů je koncipován takovým způsobem, 
aby umožnil dokonalé seznámení s pragmatikou podnikové i finančně-správní sféry a její zvládnutí. 

Uchazeči mohou studovat tyto bakalářské obory: Aplikovaná informatika, Bankovnictví, Bezpečnostně právní 
studia, Kriminalisticko právní specializace, Marketingová komunikace, Marketingová komunikace v kombinaci 
se studiem Bachelor of Science Business Administration (BSBA), Pojišťovnictví, Právo v podnikání, Právo 
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ve veřejné správě, Řízení podniku a podnikové finance, Řízení podniku a podnikové finance & BSBA, Veřejná 
správa, Business Management and Corporate Finance, Business Management and Corporate Finance & Bachelor 
of Science in Business Administration, Marketing Communication a Marketing Communication & BSBA. 

V magisterském oboru to jsou tyto obory: Aplikovaná informatika, Bezpečnostně právní studia, Finance 
a finanční služby, Kriminalisticko právní specializace, Marketingová komunikace, Marketingová komunikace 
v kombinaci se studiem Master of Business Administration (MBA), Pojišťovnictví, Právní aspekty podnikání, 
Právní aspekty veřejné správy, Řízení podniku a podnikové finance, Řízení podniku a podnikové finance 
& MBA, Veřejná správa, Business Management and Corporate Finance, Business Management and Corporate 
Finance & MBA, Marketing Communication a Marketing Communication & MBA. 
Čtyřletý program Bachelor of Science in Business Administration (BSBA) je zaměřen na studium 

problematiky podnikové správy a je pořádán ve spolupráci s City University of Seattle, USA.  Probíhá 
v anglickém jazyce a lze jej studovat souběžně s řádným bakalářským studiem na Vysoké škole finanční 
a správní. Po splnění všech požadavků získává student mezinárodně uznávaný diplom City University of Seattle.  

Pro studenty akreditovaných bakalářských oborů VŠFS je možné souběžné studium bakalářských oborů 
na VŠFS a City University of Seattle, kdy mohou získat dva bakalářské tituly současně. Úspěšným absolventům 
VŠFS udělí titul Bc., uznávaný v celé EU, a při splnění povinností bakalářského studia v angličtině jim 
City University of Seattle udělí také mezinárodně platný titul BSBA.  

Program MBA  (Master of Business Administration) navazuje na bakalářské studium a zaměřuje se 
na vrcholové studium problematiky podnikové správy. Tento program je zřizován ve spolupráci s City 
University of Seattle a zahajuje se dvakrát do roka.  

Doktorské studium bylo na škole zahájeno v akademickém roce 2010/2011, jedná se o program Hospodářská 
politika a správa – obor Finance. 

Vysoká škola finanční a správní je členem Společenství škol - mimořádné soustavy soukromých škol různých 
stupňů, kde se děti mohou vzdělávat od útlého věku až do dospělosti - od mateřské školy až po vysokou. 
Pod svou hlavičkou Společenství škol sdružuje Kouzelné školy – mateřskou a základní, Bankovní akademii – 
víceleté gymnázium a střední odbornou školu a Vysokou školu finanční a správní. Přičemž všechny školy vyjma 
střední odborné školy sídlí v Praze 10. 

Jedinečnost projektu netkví pouze v návaznosti vzdělávacího systému, ale především ve společné koncepci 
a ve sdílení hodnot. Dítě se tak setká se stejným způsobem výuky ve školce i na prvním stupni základní školy. 
Středoškolák může čerpat výhodu z toho, že se již během přípravy na maturitu seznámí s vysokoškolskými 
pedagogy a předměty jsou připraveny tak, aby navazovaly v bakalářském studiu. 

Děti mohou projít celým Společenstvím škol, ale je možné se přihlásit na kteroukoliv ze škol 
i bez předchozího zapojení do této soustavy. Rodiče tak mohou bez problémů přihlásit svoji ratolest z běžné 
základní školy na zdejší osmileté gymnázium. 

Při Vysoké škole finanční a správní vznikla v dubnu 2008 Bankovní akademie – Gymnázium a Střední 
odborná škola. Gymnázium je osmileté denní a čtyřleté dálkové, které je určeno především pro zaměstnané 
ve veřejné a státní správě. Škola navíc nabízí možnost sestavení individuálního studijního plánu. Studium tak 
vyhovuje například vrcholovým sportovcům. Dálková forma studia vyhovuje také lidem se zdravotními 
potížemi, které jim neumožňují navštěvovat klasické denní studium, které se zaměřuje na sociálně-právní oblast. 
Důraz je kladen na individuální přístup, rozšířenou výuku cizích jazyků, komunikační dovednosti a schopnost 
samostatného myšlení. Absolventi gymnázia jsou tak komplexně připraveni na vysokoškolské studium. Škola je 
koncipována jako fakultní gymnázium Vysoké školy finanční a správní a nachází se v budově Kodaňská 54 
v Praze 10. Bankovní akademie - Střední odborná škola nabízí obor Ekonomika a podnikání zaměření 
Bankovnictví a pojišťovnictví a Ekonomické lyceum zaměření Média a marketing. Ta nabízí čtyřleté denní 
i dálkové studium. 

V Kodaňské 54/10 vznikly Kouzelné školy – mateřská škola a základní škola, š. p. o., jako školská 
právnická osoba s cílem využívat při vzdělávání metodu Montessori a tím rozvíjet přirozené nadání každého 
dítěte. Jejich vizí jsou spokojené a vyrovnané děti, které navštěvují školu s radostí a nadšením a které si současně 
odnesou pevný základ pro další vzdělávání. Chování učitelů je postaveno na respektu k dítěti a jeho 
individualitě, učitel je rádce a partner.  Děti se učí ve věkově smíšených třídách, v jedné jsou obvykle tři ročníky. 
Způsob výuky je zde odlišný, není zde ani tradiční hodnocení známkami. Učitel hodnotí na základě svého 
pozorování a dlouhodobých záznamů a zpráv o vývoji žáků. Atmosféra výuky má pomáhat odbourat z dětských 
vztahů nezdravou rivalitu. Je zde rozšířená angličtina. Kouzelné školy – mateřská a základní škola - jsou 
nejmladším členem unikátního projektu Společenství škol.  

Internetové stránky jsou: http://www.kouzelneskoly.cz/ 
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2.3.6) Speciální školy 
 
Základní škola logopedická a Mateřská škola logopedická Moskevská 29 

 
Ředitelka: Mgr. Iva Prášilová 
Webové stránky: http://www.logopedickaskola.cz 
Telefon: 271720585 
 
Základní škola logopedická a Mateřská škola logopedická jsou státní školy zřízené hlavním městem Prahou. Je 

jednou z mála škol v Praze, která již od předškolního věku v rámci školních vzdělávacích programů zajišťuje 
pomoc dětem s vadami řeči tak, aby bylo možné jejich zařazení do kmenových základních škol nejpozději 
po pátém ročníku. 

Díky zkušenému kolektivu učitelů s logopedickou kvalifikací v součinnosti s klinickými logopedy se daří 
u dětí nejenom odstranit řečové vady, ale hlavně překonat psychické zábrany, kterým jsou často vystavovány, 
zahajují-li předškolní a školní docházku ve standardních vzdělávacích zařízeních. Dětem je přitom poskytována 
stejná úroveň výuky a zcela srovnatelná nabídka zájmové činnosti. 

Základní škola je dislokována na třech pracovištích – v ulici Moskevská 29/408, K Botiči 177, Olešská 
2222/18. Ve třídách s maximálně 10 žáky má výuka individuální charakter. Třídy jsou vybaveny nastavitelným 
žákovským nábytkem včetně relaxačního koutku. Žáci mohou využívat počítačovou učebnu, tělocvičnu nebo 
školní hřiště. Třídy mateřské a základní školy jsou v různých budovách a je tak zaručena klidná atmosféra.  

Mateřská škola Sasanková 12 je dislokovaným pracovištěm Základní školy logopedické a Mateřské školy 
logopedické Moskevská 29, Praha 10. Nachází se rovněž v Praze 10 - v Zahradním Městě. Budovy jsou 
umístěny v pěkném klidném prostředí, obklopeny velkou zahradou, která zaručuje dětem dostatek volného 
a bezpečného pohybu. 

Děti mají zajištěno celodenní stravování a pitný režim, dostatek pohybu i odpočinku a v mateřské škole mají 
potřebné zázemí, klid, bezpečí i soukromí.  V MŠ Sasankové jsou přijímány děti s poruchou řeči na základě 
zápisu v řádném termínu, a to podáním přihlášky a doporučení odborníka z oboru logopedie nebo foniatrie.  

Kapacita MŠ je 44 dětí ve 4 třídách. O děti pečuje zodpovědný personál – speciální pedagogové, logopedky 
a provozní zaměstnanci. 

Žáci ZŠ a MŠ logopedické měli 8. prosince 2015 vánoční vystoupení v Husově sboru v Moskevské ulici. 
 
 

Základní škola Práčská 37/159 
 
Ředitelka: Mgr. Jaroslava Růžičková 
Telefon: 272 652 784 
Internet: http://www.zs-pracska.cz  
E-mail: zvs.pracska@zris.mepnet.cz 
 
Základní škola Práčská je podle zaměření ZŠ praktická, která spadá do speciálního školství a poskytuje 

základní vzdělání pro žáky se speciálními vzdělávacími potřebami. Součástí školy jsou přípravná třída, školní 
družina a školní jídelna. 

Škola organizuje sborový zpěv, který má dlouholetou tradici. Pracuje se ve dvou skupinách, mladší a starší 
žáci. Připravuje se zde repertoár na veřejná vystoupení. Je zde i kroužek vaření. 

 
 

Střední škola, Základní a Mateřská škola Chotouňská 476 
 
Ředitel: PhDr. Josef Novotný, CSc. 
Webové stránky: www.chotounska.cz 
Telefon: 274 772 936 
E-mail: pomocnaskola@volny.cz  
 
Základní škola speciální a Praktická škola jednoletá sídlí v Chotouňské ulici 476 v Praze 10 – Malešicích, 

součástí je také MŠ a ZŠ při Fakultní nemocnici Královské Vinohrady v Šrobárově ulici 50. 
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Školní areál je umístěn v klidném prostředí Malešického parku a má vlastní velkou zahradu se skleníkem, 
hřištěm, stolem na stolní tenis, pískovištěm, altánem a krbem. Budova školy je dvoupatrová, panelového typu. 
Jako učebny je využíváno deset místností. K dispozici je také cvičná kuchyně, logopedická pracovna, počítačová 
učebna, herna, malá tělocvična, keramická dílna v suterénu a jídelna. Součástí tří tříd jsou relaxační místnosti. 
V prvním poschodí se nacházejí pracovny Speciálně pedagogického centra. Škola je průběžně modernizována 
a přizpůsobována potřebám žáků, bohužel nemá bezbariérový přístup. Pro výuku tělesné výchovy využívá škola 
i tělocvičnu ZŠ Nad Vodovodem, která je v těsné blízkosti školy. Kapacita školy je 60 žáků. Při ZŠ funguje 
školní družina. 

Základní škola v Chotouňské ulice byla vybrána jako pilotní zařízení pro tvorbu Rámcového vzdělávacího 
programu pro základní školu speciální a tvorbu a ověřování „Školního vzdělávacího programu pro vzdělávání 
žáků v základní škole speciální". Tento program byl vypracován pedagogickými pracovníky školy pro žáky se 
středně těžkým mentálním postižením, žáky s těžkým mentálním postižením a pro žáky se souběžným 
postižením více vadami resp. s pervazivní vývojovou poruchou. 

Škola je fakultní školou Pedagogické fakulty University Karlovy. Zřizovatelem je hlavní město Praha. Mezi 
partnery školy patří Společnost Autistik, Nadace Dětský Mozek, Psychopedická společnost České republiky, 
společnost APLA, stacionář Sluneční Domov, ZUŠ Bajkalská, JABOK, VOŠ sociálně-právní v Praze 10. Žáci, 
kteří dokončí školní docházku, přecházejí většinou do Praktické školy jednoleté, která je součástí školy nebo 
do odborných učilišť.  

Praktická škola jednoletá je určena žákům s těžkým zdravotním postižením, zejména s těžkým stupněm 
mentálního postižení, žákům s postižením s více vadami a žákům s diagnózou autismus, kteří získali ucelené 
vzdělání na úrovni pomocné resp. zvláštní školy, ukončili povinnou školní docházku a ze zdravotních či jiných 
závažných důvodů se nemohou vzdělávat na jiném druhu a typu školy.  

Součástí této instituce jsou také školy při Fakultní nemocnici Královské Vinohrady, kde pedagogové pracují 
s dětmi předškolního a školního věku. Výchovně vzdělávací proces probíhá na oddělení plastické chirurgie, 
oddělení popálenin a na dětské interně. Organizace výchovně vzdělávacího procesu je koordinována s provozem 
zdravotnického zařízení tak, aby nebyl narušen léčebný proces. V péči pedagogů jsou děti navštěvující 
mateřskou i základní školu, děti chronicky nemocné, s vývojovými vadami, se ztrátou nějaké funkce, infekčním 
onemocněním; děti po úrazech ohrožujících život, reparacích a kosmetických úpravách.  

 
 

Základní škola speciální Starostrašnická 45 
 
Ředitelka: Mgr. Michaela Smrčková 
Webové stránky: www.starostrasnicka.cz 
Telefon: 274 817 133  
Email: zs.starostrasnicka@seznam.cz 
 
Základní škola speciální poskytuje základní vzdělávání pro žáky se speciálními vzdělávacími potřebami, a to 

pro žáky se zdravotním postižením – souběžným postižením více vadami. Vzdělává žáky s mentálním 
postižením v kombinaci s tělesným nebo smyslovým postižením a vadami řeči, tedy žáky postižené dvěma nebo 
více na sobě kauzálně nezávislými druhy postižení. Zřizovatelem je hlavní město Praha. 

O žáky pečuje ve třídě učitel a další pedagogický pracovník, případně asistent pedagoga. Cílem výchovně 
vzdělávací práce je, aby žáci ve vhodně upravených podmínkách a při odborné pedagogické péči získali základy 
vzdělání, základní vědomosti, dovednosti a návyky, potřebné k orientaci v okolním světě, aby dosáhli maximální 
možné míry samostatnosti a nezávislosti na péči druhých osob a zapojili se dle svých možností do společenského 
života. 

Škola nabízí tyto aktivity: práci s keramickou hlínou, se dřevem a na zahradě, muzikoterapii, výtvarný 
a hudebně pohybový kroužek, plavání, jízdu na rehabilitačních kolech, výuku s počítačovými programy, 
doplňkovou výuku s interaktivní tabulí a výjezdy do školy v přírodě. 

Od 1. 9. 2010 probíhá řádné vyučování podle ŠVP pro ZŠS "Společně školou i životem". Ve třídě je 6 žáků, 
speciální pedagog a vychovatel. 

 
 

Mateřská škola a základní škola speciální Diakonie ČCE  
 
Ředitel: Mgr. Milan Černý 
Webové stránky: http://www.ratolest-skola.cz/ 
Telefon: 274 821 297 
E-mail: cerny@diakoniep13.cz 
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V roce 1990 byl založen první denní stacionář v Praze ve Strašnicích s názvem Ratolest pod vedením 

ředitelky Dany Caldové. V září roku 1993 byla při středisku Ratolest otevřena speciální škola pro žáky s těžkým 
kombinovaným postižením. Dana Caldová v té době předala řízení své zástupkyni a věnovala se založení 
střediska ve Stodůlkách, které vzniklo v roce 1994 s názvem Rehabilitační Centrum Diakonie ČCE a zahrnovalo 
i zřízení integrované mateřské školy podle amerického projektu „Začít Spolu,“ který byl realizován ve spolupráci 
s nadací Open Society. Po necelém roce byla spolupráce s nadací Open Society ukončena, ale speciální mateřská 
škola byla zachována a v roce 1995 zahájila ve Stodůlkách provoz také speciální škola s přípravným stupněm. 
Ředitelku Danu Caldovou tehdy vystřídala Mgr. Naděžda Štuksová.  

Do roku 2004 obě školy, ve Stodůlkách i Strašnicích, byly součástí příslušných středisek, ale v roce 2004 
získaly vlastní právní subjektivitu a dostaly nový název Speciální školy Diakonie ČCE Praha 5 – Stodůlky, 
Speciální školy Diakonie ČCE Praha 10 – Strašnice. Další změny nastaly v roce 2006, kdy došlo 
k transformaci školy z dosavadní právnické osoby na školskou právnickou osobu s novým názvem Mateřská 
škola a základní škola speciální Diakonie ČCE Praha 5, Mateřská škola a základní škola speciální 
Diakonie ČCE Praha 10. V roce 2010 převzal vedení školy ve Stodůlkách Mgr. Milan Černý. Ve Strašnicích 
od roku 2003 vedla speciální školu Mgr. Vlasta Beščecová. K 1. 1. 2015 došlo ke sloučení obou škol a ředitelem 
se stal Mgr. Milan Černý.  

Škola ve Strašnicích v ulici Saratovská 159 je detašovaným pracovištěm MŠ a ZŠ speciální Diakonie ČCE 
Praha 5 (Vlachova 1502/20) a poskytuje vzdělávání žákům se středně těžkým a těžkým mentálním 
a kombinovaným postižením. Žáci jsou rozděleni do dvou tříd, v každé třídě pracuje učitel s asistentem 
pedagoga. Škole se daří s dětmi jezdit na plavání nebo se podařilo zajistit canisterapii.  
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2.3.7) Základní umělecké školy 
 

Základní umělecká škola, Praha 10, Bajkalská 11 
 
 
Ředitel školy: Mgr. Jiří Šesták  
Umělecké obory: hudební, výtvarný, taneční, literárně dramatický  
Webové stránky: www.zus-bajkalska.cz 
Telefon: 267 311 898 
E-mail: zus.bajkalska@seznam.cz 
 
Základní umělecká škola Bajkalská zahájila vyučování 1. října 1960. V začátcích své existence sídlila v jedné 

budově, později dostala do užívání další dva pavilony (všechny vznikly v 50. letech jako nouzové budovy 
pro potřeby základní školy) a vzniklo také odloučené pracoviště v Kolovratech. Žáci školy jsou velmi úspěšní 
v soutěžích a svou vyspělost předvádějí na vystoupeních a koncertech.  

Do hudebního oboru jsou přijímány děti od 5 let a mnohé z nich absolvují na škole nejen 1. a 2. stupeň 
základního studia, ale pokračují dále v odborném hudebním vzdělávání v návazném studiu pro dospělé. 
Smyslem hudebního oboru je poskytnout žákům základy pro aktivní provozování hudby, prohlubovat 
a rozšiřovat jejich hudební znalosti a dovednosti a prostřednictvím pěstování hudby kultivovat jejich osobnost. 
U nejmenších dětí se rozvíjí přípravná hudební výchova hravou formou elementární smysl pro rytmus, 
intonaci a hudebně pohybové cítění -  vše na základě Orffovy metody. 

Od šesti let si žáci mohou zvolit hru na některý z nástrojů: klavír, housle, violoncello, flétnu, akordeon 
či sborový nebo sólový zpěv. Starším žákům se nabízejí další možnosti: klarinet, saxofon, hoboj, trubka, 
trombon, kytara, bicí, keyboard, baskytara, elektrická kytara nebo varhany. Mnoho žáků se zapojuje do větších 
hudebních souborů: komorní pěvecké sbory (Kosáci), smyčcové soubory (Tutti Fiori), žesťový soubor a jazzový 
soubor. Žáci po celý rok vystupují na mnoha koncertech (adventní koncerty, vernisáže, koncerty pro děti 
z mateřských škol, pro postižené děti, koncerty pro sociální ústavy, koncerty pro Úřad m. č. Prahy 10 a jiné). 

Výchova v tanečním oboru rozvíjí pohybové a taneční předpoklady dětí už od pěti let. Děvčata i chlapci 
předškolního věku jsou přijímány do PTV (přípravné taneční výchovy) a zde přiměřeně k jejich věku 
a schopnostem získávají základy pohybového vzdělání. Na I. stupni tanečního oboru jsou vyučovány předměty 
taneční průprava a taneční praxe. Ve vyšších ročnících klasická taneční technika, lidový tanec, současný tanec 
a taneční praxe. Žáci mohou pokračovat ve studiu i na II. stupni, kde se rozvíjí učivo z vyšších ročníků I. stupně. 
V tanečním oddělení si žáci mohou vybrat současný nebo lidový tanec (spolupráce s folklorním souborem 
Prstýnek). Výsledky své práce žáci předvádějí na nejrůznějších vystoupeních a v závěru školního roku 
v Divadle U Hasičů.  

Výtvarný obor  mohou navštěvovat děti od 1. třídy ZŠ do osmnácti let. Každým rokem v září se otevírá 
přípravná třída pro žáky z  1. tříd ZŠ s cílem rozvíjet jejich přirozenou tvořivou aktivitu. Děti s předpokladem 
trvalejšího zájmu pokračují na prvním stupni, který má sedm ročníků. Druhý stupeň základního studia 
pro studenty ve věku 16 – 18 let je tříletý. 

Ve výtvarném oddělení se děti v předmětech kresba, malba, grafika, dekorativní činnosti, modelování – 
keramika seznamují s různými výtvarnými technikami a materiály. V závěru každého školního roku je 
uspořádána tematická výstava z prací žáků. 

Literárn ě dramatický obor nabízí žákům od 6 do 18 let širokou škálu činností: dramatickou hru, základy 
tvorby krátkých literárních a dramatických útvarů a práci v divadelním souboru. Svoji práci ukazují při 
vystoupeních pro děti z mateřských i základních škol, při koncertech školy (konferování) a v závěru školního 
roku s programem v Divadle U Hasičů. 

 
V říjnu 2015 odstartoval pilotní projekt Akademie umění a kultury pro seniory hlavního města Prahy, 

do kterého se zapojilo šest pražských základních uměleckých škol. Jednou z nich je i Základní umělecká škola 
Bajkalská 11. Díky tomu se senioři mohou vzdělávat ve všech oborech (hudebním, tanečním, výtvarném 
a dramatickém), které se v ZUŠ vyučují. Vzdělávání má probíhat dopoledne formou přizpůsobených 
individuálních nebo skupinových výuk, přednášek, cvičení, seminářů a koncertů, jedenkrát za týden nebo dva. 
Projekt zaštítila pražská radní pro sociální politiku a školství Irena Ropková (ČSSD). Díky němu se mohou 
vzdělávat senioři, kteří mají chuť a čas se aktivně věnovat umělecké činnosti na neprofesionální úrovni.  

Kurzy jsou otevřeny pro všechny a zájemci nemuseli dělat žádné přijímací zkoušky. Cílem projektu je otevřít 
základní umělecké školy v metropoli seniorům, nabídnout jim možnost aktivního trávení volného času, umožnit 
jim uměleckou seberealizaci a posílit jejich kulturní a sociální vazby. 
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Do projektu se kromě ZUŠ Bajkalská přihlásily ještě: ZUŠ Adolfa Voborského v Praze 4, ZUŠ Jižní Město 
v Praze 4, ZUŠ Štefánikova v Praze 5, ZUŠ Charlotty Masarykové v Praze 6 a ZUŠ Trhanovské náměstí v Praze 
10 – Hostivaři. 

 
 

Základní umělecká škola, Praha 10, Olešská 16 
 
Ředitel školy: Alexandr Béza  
Umělecké obory: hudební, taneční, výtvarný, literárně dramatický 
Webové stránky: www.zus-olesska.cz 
Telefon: 274 819 024 
E-mail: zus.olesska@zris.mepnet.cz 
 
ZUŠ Olešská byla založena v roce 1949 jako pobočka Hudební školy v Biskupské ulici. Od roku 1953 je 

samostatnou školou. Hlavní sídlo školy je v Olešské ulici 2295/16, pobočku má v ulici U Nových vil 1058/3 
(telefon je 274 810 327).  

Škola pořádá interní i veřejné koncerty, výstavy, taneční vystoupení, účastní se celostátních soutěží 
a vystoupení pro společenské organizace, připravuje žáky ke studiu na středních i vysokých uměleckých školách. 
Žáci vystupují a vystavují své práce v Atriu na Žižkově, Zrcadlové kapli Klementina, velkém sále Městské 
knihovny, Sukově sále Rudolfina, Libeňském zámku, v kostelích u sv. Martina ve zdi, sv. Šimona a Judy, 
bývalém klášteře sv. Anežky české, Trmalově vile a mnoha dalších místech Prahy. 

Hudební obor vyučuje nástroje klasické (klavír, housle, viola, violoncello,  kontrabas, kytara, zobcová 
a příčná flétna, klarinet, trubka, saxofon, akordeon, varhany, varhanní harmonium), nástroje elektronické 
(keyboard, basová kytara), sólový a komorní zpěv. Na škole je smyčcový orchestr, nástrojové soubory, pěvecké 
komorní soubory. Všichni pedagogové jsou aprobovaní absolventi konzervatoří a vysokých škol. Žáci jsou 
přijímáni od věku 6 let (výjimečně od 5 let) do věku středních škol. 

Taneční obor zahrnuje tanec klasický, lidový, moderní  a též gymnastickou průpravu. Vyučování probíhá 
v dobře vybaveném tanečním sále školy, pro veřejná vystoupení se pronajímají velká jeviště. Obor vede zkušená, 
vysokoškolsky vzdělaná paní učitelka s velkou baletní a pedagogickou praxí. Žáci jsou přijímáni zpravidla 
do věku 9 let. 

Výtvarný obor  zahrnuje techniky kresebné, malířské, grafické, techniky prostorového vytváření 
a multimediální tvorbu. Zajišťuje přípravu ke zkouškám na střední umělecké školy, vysoké umělecké školy, 
zvláštní péče se věnuje přípravě k vysokoškolskému studiu architektury. Škola pořádá výstavy výtvarných prací 
žáků, vernisáže doprovází i autorská čtení žáků. Oblíbené jsou víkendové a prázdninové výtvarné plenéry. 
Vysokoškolsky vzdělaní učitelé rozvíjí zručnost i kreativitu žáků. Žáci jsou přijímáni od věku 5 let do věku 
středních škol. 

Literárn ě dramatický obor je zaměřen na rozvoj komunikace a přirozeného projevu, hereckou průpravu, 
hlasovou výchovu, nácvik dramatické hry a divadelního představení včetně  pantomimy, na  rozvoj přirozeného  
projevu žáků. Vysokoškolsky vzdělaným pedagogem vedená výuka je připravuje pro studium herectví, režie 
apod., ale i pro uplatnění v povoláních, která vyžadují vysokou míru komunikačních dovedností (pedagogové 
nebo právníci). Žáci jsou přijímáni od věku 7 let do věku středních škol. 

 
 



 200 

 

2.4) Církve 
 
 

Noc kostelů 
 
I v roce 2015 proběhla tradiční akce Noc kostelů. Letos se kostely v celé České republice otevřely 29. května 

2015. Akce je určena pro širší veřejnost, tedy i pro ty, kteří do chrámů běžně nechodí. Do Noci kostelů se 
v Praze zapojily desítky pražských kostelů.  Zpřístupněny byly zdarma některé veřejnosti běžně nepřístupné části 
kostelů, jako např. varhanní kůry, sakristie, věže, krypty nebo klášterní zahrady. Během akce byl připraven 
tradiční program i koncerty, přednášky, komentované prohlídky, divadelní představení nebo zábava pro děti. 

V desáté městské části se do ní zapojily tyto kostely: římskokatolický kostel sv. Mikuláše a kostel sv. Václava 
ve Vršovicích, kostel Narození Panny Marie v Záběhlicích a kostel Neposkvrněného početí Panny Marie 
ve Strašnicích, dále to byly sbory Českobratrské církve evangelické ve Vršovicích a Malešicích, Husův sbor 
ve Vršovicích a Vinohradech a kostel Bét-el ve Strašnicích. 

V roce 2014 se do Noci kostelů zapojilo více než 1 400 kostelů a modliteben v celé České republice. 
Zaznamenáno bylo více než 450 000 návštěvnických vstupů. Noc kostelů se koná i v dalších zemích, včetně 
sousedního Slovenska či Rakouska a Německa. Informace na www.nockostelu.cz.  

 
 

Římskokatolická církev 
 
 

Farnost u kostelů sv. Václava a sv. Mikuláše 
 
Farářem je P. Stanislaw Góra. 
Internetové stránky: http://www.farnostvrsovice.cz/ 
E-mail: farar@farnostvrsovice.cz 
Telefon na pastoračního asistenta je 702 075 417. 
 
Římskokatolická farnost ve Vršovicích má dva kostely: sv. Mikuláše na Vršovickém náměstí 84/6 

a sv. Václava na Náměstí Sv. Čecha.  
Vršovickou farnost tvoří přibližně 600 katolických křesťanů všech věkových kategorií, všemožných profesí 

či zaměstnání i životních stavů. Zčásti jsou to vršovičtí starousedlíci, zčásti lidé, kteří bydlí jinde, ale svůj 
duchovní domov našli z různých důvodů zde.  

Farnost poskytuje především duchovní služby, zejména členům katolické církve – např. návštěvy nemocných 
a seniorů duchovním za účelem přijetí svátostí (např. zpověď) a duchovního rozhovoru. Prostřednictvím Farní 
charity poskytuje podle svých možností také pomoc sociálního charakteru – návštěvy nemocných a seniorů 
s příp. pomocí, hlídání dětí, pobyty pro děti, zvláště ze sociálně slabších rodin, duchovní a kulturní akce 
pro seniory, materiální pomoc finančně znevýhodněným rodinám. Tyto služby nejsou omezeny jen na vlastní 
členy farnosti. 

Mše svaté se konají takto: v neděli  od 8:30 a 10:30 (pro rodiny s dětmi) v kostele sv. Václava, v úterý 
od 18 hodin v kostele sv. Mikuláše, ve čtvrtek od 8 hodin v kostele sv. Mikuláše, v pátek od 18 hodin v kostele 
sv. Václava a v sobotu od 8 hodin v kostele sv. Mikuláše. 

Kostel sv. Václava je dominantou náměstí Svatopluka Čecha a byl postaven v letech 1929 - 1930. Autorem 
projektu je architekt Josef Gočár. Kostel na Čechově náměstí ve Vršovicích je mezi odborníky proslulý nejen pro 
svůj výrazný konstruktivistický sloh, ale i jako náročná stavba, realizovaná jako vůbec první kostel v Čechách 
s použitím skeletové železobetonové konstrukce. Jedná se o kulturní památku, která svojí osobitou architekturou 
vtiskuje ráz Čechovu náměstí a jeho okolí. 

Na Vršovickém náměstí stojí kostel sv. Mikuláše, který byl ve 14. století goticky přestaven a na začátku 
18. století byl zrekonstruován do barokní podoby. Podle některých knih se na tomto místě nacházela již 
v 11. století románská kaple sv. Maří Magdalény. Vedle chrámu stojí klasicistní fara, původně první vršovická 
škola. 

Při kostele vychází časopis Svatováclavská vinice a je zde pořádán bohatý kulturní program.  
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Bohoslužba kněží se vztahem k Vršovicím (18. 9. 2015) 
 
Pravidelné aktivity kostela: 

Pondělí  13:30 - 14:30  
16:00 - 16:45  
17:00 - 17:45 
17:00 - 18:30 
17:45 - 18:30 
17:45 - 18:30  
18:30 - 19:30 
19:00 - 21:00  
19:00 - 21:30 
19:30 

Mariina legie   
náboženství pro děti  
náboženství pro děti  
kroužek vyšívání  
zkouška kapely Minimissa 
Biblická hodina 
angličtina pro dospělé  
modlitební společenství 
Divadelní spolek Nazdařbůh 
Farní charita 

FAR  
SÁL 
SÁL 
FAR  
SÁL  
FAR 
FAR  
SÁL  
SÁL 
FAR 

Úterý  15:30 - 18:30 
15:30 - 17:30 
15:30 - 17:30 
16:45 - 17:45 
19:00  

úřední hodiny farní kanceláře pro veřejnost 
možnost setkání s knězem /S. Góra/ 
farní knihovna 
komentovaná četba Evangelii Gaudium 
Společenství 

FAR 
FAR  
FAR 
FAR  
FAR 

Středa  10:00 - 12:00 
18:30 - 20:30 
19:00 - 22:00  

maminky s dětmi  
zkouška pěveckého sboru  
společenství mládeže – sudé týdny roku 

FAR  
SÁL  
FAR 

Čtvrtek  
 
 

 

  8:45  
17:00 - 17:45  
17:30 - 18:30 
18:30 - 20:00 
19:00 - 22:00 
19:00 

setkání farníků při čaji – 1x měsíčně dle oznámení  
náboženství pro děti  
Divadelní kroužek 
katechumenát 
zkouška kapely Missa  
modlitba matek – sudé týdny roku 

FAR  
FAR  
FAR  
FAR  
FAR 
FAR 

 Pátek 15:00 - 17:00 zkouška kapely Kšandy Industry ZKU 

Sobota  9:00 - 14:00 setkání neslyšících FAR 

Neděle  8:00 -   8:30 
 9:00 - 10:15 

zkouška sboru 
zkouška farní scholy 

SÁL 
SÁL 
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16:30 
18:30 - 20:30 

loutkové divadlo pro děti – každou poslední neděli v měsíci 
zkouška kapely Koza na útesu 

FAR 
ZKU 

S tím, že zkratky znamenají místa konání jednotlivých akcí - FAR je fara, SÁL je sál u sv. Václava. 
 
Už tři roky se ve vršovickém kostele schází společenství neslyšících. Vršovická farnost si tu připravila 

na pátek 29. května na Noc kostelů část programu pro neslyšící. Komentovaná prohlídka, která byla tlumočena 
do znakové řeči, byla od půl osmé zaměřená nejen na architekturu, ale také na význam jednotlivých prvků 
chrámu.  

 
18. září 2015 se slavilo v kostele sv. Václava 85. výročí posvěcení tohoto kostela a připomínalo se 70. výročí 

smrti architekta Josefa Gočára. Na téma Gočárův liturgický prostor – minulost, přítomnost, budoucnost 
promluvil od 17 hodin P. ThLic. Jan KOTAS, učitel liturgiky na KTF UK a bývalý obyvatel Vršovic. Poté 
následovala od 18.00 hodin bohoslužba k výročí posvěcení kostela obětovaná za Josefa Gočára. Bohoslužba byla 
koncelebrovaná kněžími, kteří z Vršovic pocházejí nebo zde působili. 

 
 

Kostel Neposkvrněného početí Panny Marie 
 
Kostel Neposkvrněného početí Panny Marie se nachází na adrese Ke Strašnické 10, Praha 10. Farářem je zde 

P. Karel Kočí.  
Internetové stránky: www.farnoststrasnice.cz 
Telefon: 274 782 480. 
 
V kostele Neposkvrněného početí Panny Marie se konají mše svaté od pondělí do pátku vždy od 18:00 hodin. 

V sobotu se konají v 7:00 a 18:00 hodin, v neděli od 7:00, 9:00 a 18:00 hodin, kromě letních prázdnin se v neděli 
koná i dětská mše od 10:30. Ve vinohradské nemocnici je pak mše ve čtvrtek od 15:00 hodin. 

K životu ve farnosti patří nejen bohoslužby, ale také mnoho jiných aktivit. Od pastorační činnosti v podobě 
výuky náboženství nebo výkladu katechismu až po posezení s lidmi z farnosti. 

Z dalších aktivit to je – kavárna, mateřské centrum, knihovna, charita, modlitební skupiny a farní chrámový 
sbor Kalokazhatia. V prostorách kostela funguje i chrámový sbor Cantus Amici. Při kostele vychází farní 
zpravodaj Vzkříšení. 

Nový strašnický kostel byl postaven podle návrhu architekta Jindřicha Synka. Základní kámen nového 
chrámu posvětil papež Jan Pavel II. při své návštěvě Československa v Bratislavě dne 22. 4. 1990. Přes všechny 
překážky, které se vyskytly, došlo k zahájení stavby 11. 11. 1992 a po 19 měsících byl chrám hotov tak, že mohl 
být 17. 6. 1994 posvěcen. Farní kaple, která sloužila 64 let duchovní službě, byla proměněna na farní sál, 
ve kterém se konají nejrůznější aktivity. 

 
Program farnosti je následující: 

Společná modlitba růžence  ½ hod. před mší svatou (mimo neděle v 10.30)  
Živý růženec  každé první pondělí v měsíci po mši sv.  
Příležitost ke svátosti smíření  hodinu před každou mší sv. nebo dle domluvy  
Adorace  každý třetí pátek v měsíci po mši svaté  
Modlitební skupiny  skupinky žen  pondělí po mši sv.  
Biblická hodina  první středa v měsíci od 19.00  
Setkání nad Katechismem  ostatní středy v měsíci od 19.00  
Výuka náboženství  předškolní děti  úterý 16.00  
 1. třída  pondělí 16.00  
 2. – 3. třída  úterý 16.00  
 4. – 5. třída  středa 16.00  
 6. – 9. třída  čtvrtek 16.00  
Mládež  čtvrtek od 18:45  
Příprava dospělých na křest  pondělí večer a dle dohody  
Příprava dětí ke svatému přijímání  od jara v pátek odpoledne spolu s rodiči  
Setkání ministrantů  jednou za měsíc dle ohlášek  
Farní charita  poslední úterý v měsíci po mši sv. v učebně  
Farní knihovna půjčuje   středa  16.45 – 18.00 
  neděle  10.00 – 11.30  

1. neděle v měsíci   8.00 – 11:30 v kavárně 
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Skupina ΚΑΛΟΚΑΖΗΑΤΙΑ  zkoušky v neděli od 9.30; doprovází dětskou mši sv.  
Malá Kalča  středa 17:00 – 18:00 (mladší děti)  
 středa 18:00 – 19:00 (starší děti)  
Chrámový sbor Cantus amici  zkoušky v pondělí od 19.30  
Mateřské centrum  pondělí a středa od 9.30  
Setkání rodin a manželských párů  informace u kněze  
Setkání seniorů  každé druhé úterý v měsíci od 10.00  
Farní kavárna  neděle 8.00 – 12.30  
Úklid kostela  každé pondělí od 14.00  

 

 
 

Kostel Narození Panny Marie 
 
 

Kostel Narození Panny Marie v Záběhlicích 
 
Kostel Narození Panny Marie v Záběhlicích spadá pod Římskokatolickou farnost u kostela Stětí sv. Jana 

Křtitele v Hostivaři, Domkářská 1/21, Praha 15 – Hostivař. Farářem je JCLic. Zbigniew Krzystof Ponichtera, 
současně zde působí duchovní P. Mgr. Jan Pata. 

Informace o farnosti, a tedy i o záběhlickém kostele, se dají dohledat na adrese www.centrumhostivar.cz. 
Zde se píše: „Kostel Záběhlický byla původně stavba románská asi ze 12. stol.  Ve stol. 14. přistavěli místo 

původní půlkruhové apsidy nynější gotický presbytář. V letech 1876-80 byl kostel opraven a zčásti přestavěn. 
(Celkový náklad obnášel 8483 zl. 36 kr.) Při tom nalezeny byly pod dlažbou zbytky oné polokruhové apsidy. 
V průčelí bývala do té doby románská věž, která byla zbořena a nynější věží nahrazena. V základech věže 
nalezená bronzová noha románského svícnu, která uložena jest ve sbírkách zemského muzea. Klenba presbytáře 
jest žebrová, svorník se znakovým štítem, na němž vymalován znak svobodných pánů Korbů z Weidenheimu, 
nynějších patronů tohoto chrámu. V předu svorníku jest hrubě vytesána lidská tvář. Oltář nový gotický z r. 1861 
s pěkným obrazem Narození P. Marie od Rud. Müllera. Loď má dvě pole klenby plackové do širokého příčného 
pasu zaklenuté.“ 
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Mše svaté se konají v kostele Narození Panny Marie v Záběhlicích v neděli od 9:30, ve středu od 18 hodin 
a první pátek v měsíci od 18 hodin. V kostele Stětí sv. Jana Křtitele v Praze 15 v úterý, ve čtvrtek a v pátek 
od 18 hodin, první sobotu v měsíci od 8 hodin a v neděli od 8 a od 11 hodin. 

Nelze zapomenout ani na to, že se mše svaté konají v Domově důchodců v Praze 10 – Záběhlicích, 
Sněženková 2973/8 první a třetí čtvrtek v měsíci od 15 hodin.  V Domově důchodců v Praze 10 ve Zvonkové 
2906/6 se koná mše svatá druhý a čtvrtý čtvrtek od 15 hodin. 

 
 

Českobratrská církev evangelická 
 
 

Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Praze 10 – Strašnicích, 
Kralická 4 

 
Farář sboru: Mgr. Pavel Klinecký 
Internetové stránky: http://cce-strasnice.cz/ 
Telefon: 274 811 226 
E-mail: strasnice@evangnet.cz 
 
Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Praze – Strašnicích patří od počátku mezi početně větší 

a aktivní sbory pražského seniorátu.  
Stavbu sborového domu s modlitebnou měl na starosti architekt a stavitel Štěpán Kadlec. Předložený projekt 

obytného domu počítal s nádvorní stavbou modlitebny, která byla situována do suterénu, takže na stavební 
parcele nebylo třeba pořizovat výkopy pro základy této stavby. Do úrovně mezzaninu byla situována přímo 
v domě shromažďovací místnost – kruchta tak, aby pro návštěvníky mohla být při shromážděních otevřena okna 
pro spojení s vlastní modlitebnou. Projekt byl tehdy schválen výborem kazatelské stanice a realizací byl pověřen 
jeho autor, stavitel Kadlec. Stavba byla zahájena slavnostním výkopem základů a položením základního kamene 
dne 15. června 1930. Rozpočet činil 780.000 Kč. Již po šesti měsících byla stavba ukončena a 30. listopadu 1930 
se konalo slavnostní otevření modlitebny.  

Již brzy však členové sboru konstatovali, že postavená modlitebna nebude svou velikostí stačit. A proto již 
v roce 1934 zakoupil sbor přímo za modlitebnou ještě druhou část parcely. Člen výboru kazatelské stanice Ing. 
František Weigner navrhl a provedl přístavbu stávající modlitebny, kterou zvětšil asi o jednu třetinu. Rozšířená 
modlitebna byla znovu otevřena 25. října 1936. 

 
Akce sboru jsou:  
Bohoslužby pro děti i dospělé (neděle 9:00 hodin) 
Bible pro dnešek (pondělí 18:00 hodin) 
Setkání starší generace (středa 14:00 hodin) 
Setkání konfirmandů (středa 16:45 hodin) 
Setkání mládeže (středa 18:00 hodin) 
Biblické hodiny pro mladší i starší děti (čtvrtek 16:00 hodin) 
Dětská dramatická skupina (čtvrtek 17:00 hodin) 
Křesťanská služba (první čtvrtek v měsíci od 18 hodin) 
Staršovstvo (první čtvrtek v měsíci od 19:30) 
Pátečníci napříč generacemi (pátek 19:30 hodin) 
 
 

Farní sbor Českobratrské církve evangelické - Vršovice, Tulská 1 
 
Kazatel sboru: Matěj Opočenský 
Internetové stránky: http://vrsovice.evangnet.cz/osboru.html 
E-mail: vrsovice@evagnet.cz 
 
Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Praze 10 - Vršovicích vznikl v roce 1951 vyčleněním ze sboru 

vinohradského, osamostatněním kazatelské stanice založené v roce 1941. Bohoslužby a nedělní škola se konaly 
nejprve ve škole, později v suterénu domu v Žitomírské ulici, od roku 1952 byly sboru v činžovním domě 
na rohu ulic Charkovská a Černomořská pronajaty prostory bývalé hospody. Po převodu činžovního domu 
v rámci "restitucí" zpět na dědice původních majitelů byl dům prodán. Nový majitel usiloval o uprázdnění 
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sborem užívaných prostor. Před Vánoci 1995 sbor opouští po 43 letech svou modlitebnu. Novým místem se stal 
suterén v Tulské ulici, který původně sloužil jako součást protileteckého krytu. Stavební úpravy byly provedeny 
podle projektu Ing. arch. Hany Seho-Münzové za výtvarného spolupůsobení akad. malíře Miroslava Rady. 

 
Pravidelný program: 
Neděle    9:30      Bohoslužby 
  18:00 po dětských bohoslužbách – večerní nešpory 
Úterý  19:30  schůzka mládeže 

20:00  biblická hodina pro třicátníky (3. úterý v měsíci) 
Středa  15:30     biblická hodina 
Čtvrtek 14:00   setkání seniorů (2. čtvrtek v měsíci) 
  20:00     schůze staršovstva 
Pátek  16:00 setkání dětí různého věku 
  16:00     konfirmační setkání (2. pátek v měsíci) 
 
 

Církev Československá husitská 
 
 

Husův sbor Vršovice, Moskevská 34/967 
 
Farářem je David Frýdl. 
Internetové stránky: www.husuvsbor.cz 
E-mail: info@husuvsbor.cz 
Telefon: 271 724 317 
 
Po roce 1918 vznikla odštěpením od římsko-katolické církve zcela nová Církev československá husitská, která 

začala stavět nové chrámy. V roce 1930 byl postaven Husův sbor Církve československé husitské v Moskevské 
ulici, který navrhl architekt Karel Truksa. Stavba, která je pozoruhodným dokladem českého konstruktivismu, je 
výjimečná svojí mohutnou čtyřbokou, téměř 26 m vysokou věží, zakončenou stylizovaným čtverhranným 
kalichem a křížem. Sbor je také jedním z prvních objektů v Praze, který byl postaven pomocí metody 
předpjatého betonu.  

Vznikla zde multifunkční budova, která kromě bohoslužebné síně nabízela další využití: urnové pohřebiště 
takzvané kolumbárium, byty pro farníky, obchodní prostory pro záložnu a také divadlo. Kromě divadelního sálu 
pro 290 sedících diváků zde byly šatny, maskérny, kanceláře, zkušebny. Vznikla zde profesionální scéna, jejíž 
repertoár se nezaměřoval jen na hry s náboženskou tématikou. Komunistický režim zde divadlo zrušil v roce 
1965. Po roce 1989 se opět začalo uvažovat o obnově divadla. To se podařilo a ve středu 21. května 2014 
v 19 hodin zde bylo otevřeno Vršovické divadlo MANA. Stalo se tak po 49 letech od nuceného uzavření 
a po pětileté generální rekonstrukci. 

 
Bohoslužby se zde konají každou neděli od 10 hodin 
Dále se zde pravidelně pořádají i tyto akce: 
Rozhovory nad Písmem (biblické hodiny) – každou středu od 18 hodin v prostorách Farního úřadu.   
Klub Awana – každý pátek od 14:30 je pro děti od 5 do 12 let připravena nejen biblická výuka, ale i hry. 
Schůze rady starších - zpravidla 3. pátek v měsíci od 18:30 hod. v sakristii Husova sboru.  
Modlitební chvíle - ve středu jednou za 14 dnů po biblické hodině od 19:00 hodin na farním úřadě. 
Komponované večery v Husově sboru se konají pravidelně každý druhý pátek v měsíci od 19 hodin 

ve Vršovickém divadle MANA. Témata komponovaných večerů zahrnují nejrůznější společenské a lidské 
fenomény, spojnicí všech je motiv cesty: cesta k člověku nebo za poznáním, duchovní cesta. Večery doprovází 
stylová hudba, projekce, občerstvení a mnohé další prvky. 

Posezení u kávy a čaje v Husově sboru se konají po každé bohoslužbě.  
 
Ve středu 16. prosince od 18:00 hodin byla uvedena v Husově sboru Česká mše vánoční Jakuba Jana Ryby.  
  
 

Husův sbor na Vinohradech, Dykova 1 
 
Farářem je Mgr. Daniel Majer. 
Internetové stránky jsou www.hs-vinohrady.cz 
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E-mail je info@hs-vinohrady.cz 
Telefon: 222 519 677 
 
Budova Husova sboru na Vinohradech sloužící jako modlitebna Československé církve husitské je význačná 

funkcionalistická stavba architekta Pavla Janáka nejen v českém, ale i světovém měřítku. Leží v Dykově ulici 1 
na rozhraní Vinohrad a Vršovic v Praze 10 a je zapsána v seznamu kulturních památek ČR. 

Základní kámen stavby byl položen v roce 1930 a v létě 1932 začaly stavební práce. Stavbu tvoří tři části – 
modlitebna, věž a obytný dům. Sálová modlitebna se nachází v patře a je vyzdobená freskami, ve sníženém 
přízemí pak vznikl divadelní sál. Pětipatrový dům obsahuje kanceláře a byty. Štíhlá, třicet metrů vysoká věž 
s točitým schodištěm je zakončená bronzovým čtyřmetrovým kalichem a stojí osamoceně. Hlavní sál je 
přístupný z rampy, na níž se návštěvník dostane monumentálním schodištěm. Prostor sálu je přisvětlován 
střešními okny. Součástí je i naše největší kolumbárium. Měděný kalich byl slavnostně vyzdvižen na věž 
vysokou 34,5 m v létě roku 1933. 

V komunistické éře objekt chátral. Teprve v posledních letech se dočkal citlivé opravy, která probíhala 
po etapách za finančního přispění církve, ministerstva kultury, hlavního města i městské části Praha 10. 
Restaurovala se umělecká díla, znovu byla zprovozněna kašna v kolumbáriu, opraven byl obytný dům a v roce 
2009 byla rekonstrukce Husova sboru zakončena opravou kalicha na věži. Původní plány architekta P. Janáka 
počítaly s umístěním trojice zvonů do zdejšího horního patra věže, ale z finančních důvodů k tomu nedošlo. 
To se podařilo až v roce 2011. Peníze na to získala Československá církev husitská díky sbírce. Za získané 
peníze byly odlity tři zvony, které nesou jména Víra, Naděje a Láska. Poprvé odbíjení zvonů zaznělo 29. května 
2011. Zvon nazvaný Naděje vznikl díky daru od Prahy 10, proto je také označen emblémem Prahy 10.  

 
Pravidelný program Husova sboru na Vinohradech:  
Neděle    8.30  Modlitba Žaltáře 

  9.00  Bohoslužby   
10.00  Posezení na faře (2. neděle v měsíci) 
10.00  Náboženství pro děti (1. a 3. neděle) 

   Středa  19.00  Studentské bohoslužby (v čase semestrů na HTF UK) 
   Čtvrtek 13.30  Biblická hodina 

19.00  Filmový klub (2. čtvrtek v měsíci) 
19.00  Modlitba (3. čtvrtek v měsíci) 
19.00  Diskusní  večer (4. čtvrtek v měsíci) 

 
 

Církev Československá husitská – Strašnice, Vinohradská 161 
 
Farářem je Josef Špak, em. patriarcha. Bohoslužby jsou v neděli od 9 hodin. 
Telefon je: 271 770 606. 
 
     Náboženská obec pořádá bohoslužby a duchovní setkání. Zaměřujeme se také na modlitby, požehnání, 

slavnosti, křest, pokání, biřmování a další. 
 
 

Evangelická církev metodistická 
 
 

Sbor Evangelické církve metodistické Praha 10 - Strašnice, Vilová 26 
 
Pastor sboru: Mgr. Filip Gärtner 
Internetové stránky: http://sites.google.com/site/ecmvilova/ 
E-mail je: strasnice@umc.cz 
 
Bét-el je kostel sboru Evangelické Církve Metodistické ve Vilové 26 (číslo popisné 512), jehož architektem je 

Rudolf Sandholz. Původní stavbou byla jednoduchá jednolodní kaple s prvky pozdního kubismu a racionální 
kotěrovské moderny. Stavba byla zahájena položením základního kamene 6. 4. 1924. Původní jednopodlažní 
přístavba v zadní části objektu byla v devadesátých letech nahrazena čtyřpodlažní přístavbou a kromě prostoru 
pro byt faráře zde vznikly i další prostory využívané pro setkávání dětí i dospělých. 
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Nedělní bohoslužby se konají od 10 hodin (shromáždění) a od 10:30 (nedělní škola pro děti kromě letních 
prázdnin). V pátek od 6:15 hodin je modlitební shromáždění (kromě letních prázdnin). Biblické hodiny jsou 
ve čtvrtek od 18:00 hodin. 

Sbor vydává jednou měsíčně svůj časopis Vilovák.  
 
 

Další církve působící v Praze 10 
 
Církev bratrská  – Skalka sídlí v prvním patře na adrese Rubensova 2237, Praha 10. 
Internetové stránky jsou: www.cb.cz/skalka 
E-mail: skalka@cb.cz 
 
CB Skalka se snaží vytvořit volnočasové aktivity pro co nejširší spektrum obyvatel Prahy 10 - pořádá kluby 

pro různé věkové kategorie, od dětí až po seniory. Vyučují zde angličtinu a Bibli v rámci kurzů, pořádají kurzy 
Alfa, manželské kurzy a další aktivity, které vedou ke zkvalitnění lidského života. Bohoslužby jsou každou 
neděli v měsíci od 10 hodin a 1. neděli v měsíci od 19 hodin. 

 
Sbor svědků Jehovových má sál na adrese U Plynárny 750/87. 
 
Sbor Jednoty bratrské - Ochranovský sbor při Českobratrské církvi evangelické (internetová stránka 

www.jednotabratrska.cz/milicovakaple) neměl vlastní prostory, proto využíval k shromáždění kapli v centru 
seniorů Domov Sue Ryder v Praze 4. V loňském roce si sbor vyhlédl chátrající a nevyužívanou Milí čovu kapli 
na nároží ulic Rektorská a Na Universitním statku v Malešicích, kterou koupil. Dalším krokem má být 
rekonstrukce kaple a vybudování komunitního a pastoračního centra. Sbor čítá přibližně třicet členů všech 
věkových kategorií. 

Chátrající Milíčova kaple, pojmenovaná podle českého kazatele ze 14. století Jana Milíče z Kroměříže, 
vyrostla na pozemku v roce 1950. Navrhnul ji architekt Bohumil Bareš, který se věnoval úpravám a výstavbě 
evangelických sakrálních staveb. V provozu zůstala do začátku 80. let minulého století, kdy byla kvůli špatnému 
stavu a malému počtu věřících uzavřena. Od té doby však chátrala a zarůstala houštím. Českobratrská církev 
evangelická uvažovala dokonce o demolici a na pozemku měla vyrůst kolej pro studenty evangelické fakulty. 
Z projektu sešlo kvůli nedostatku peněz. Ochranovský sbor Českobratrské církve evangelické ji koupil loni. 
O zachování kaple se výrazně zasadilo také sdružení Kaple Rektorská. 

Ochranovský seniorát Českobratrské církve evangelické vznikl v roce 2000 ze sborů Jednoty bratrské, když se 
česká Jednota bratrská rozštěpila na dvě části. Pod Ochranovský seniorát patří devět sborů z různých míst 
v České republice včetně jednoho pražského, který nyní plánuje rekonstruovat Milí čovu kapli. 

Renovací a přístavbou objektu se zachrání historický objekt a postaví se centrum pro místní obyvatele. Vyřeší 
se zázemí pro tento sbor a založí se podmínky pro další rozvoj pastorační a misijní činnosti. Z kaple by vznikla 
multifunkční místnost, kde by kromě shromáždění sboru probíhaly i přednášky, loutková představení 
pro předškolní děti, benefiční koncerty, diskusní skupiny, mateřské centrum, klub seniorů, výstavy, koncerty 
základních uměleckých škol, pěvecký sbor a cvičení na varhany. 

Ak. Arch. David Vávra, člen legendárního divadla Sklep, vypracoval architektonický projekt. V nově 
přistavené části v prvním patře bude byt kazatele, kancelář sboru, sborový archiv, místnost pro setkávání 
menších skupin. 

Podle optimistických návrhů se plánovalo, že rekonstrukce začne již v červnu 2015. To se však nepovedlo 
a sbor s kazatelkou Evou Šormovou sháněl v roce 2015 peníze na renovaci objektu. Přístavba za stávající objekt 
bude stát asi 6,5 milionu korun, další dva miliony jsou potřeba na rekonstrukci kaple. Na podporu rekonstrukce 
Milí čovy kaple a vznik komunitního a pastoračního centra bylo uspořádáno několik benefičních koncertů. 
Například 26. března od 18.30 hodin v prostorách sboru Českobratrské církve evangelické v Korunní ulici 
na Vinohradech vystoupil pěvecký sbor Besharmonie. 17. května 2015 byla Milíčova kaple otevřena v rámci 
nedělní procházky po Malešicích, kterou pořádalo občanské sdružení Naše Malešice. Procházka vedla po trase 
Naučné stezky svatého Josefa, která vedla po zdejších církevních stavbách, přes zrekonstruovaný malešický 
park, po sídlišti i k malešickému zámku. Ochranovský sbor Jednoty bratrské připravil také adventně laděný 
benefiční koncert Evy Henychové ve prospěch projektu oživení Milíčovy kaple. Konal se 3. 12. v 19 hodin 
v kostele ČSCH v Praze – Nuslích v Táborské ulici 65.  
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3) Průmysl, obchod, služby 
 
 

Nákupní centrum Eden 
 
Nákupní centrum Eden se nachází na adrese U Slavie 1527, Praha 10. NC Eden bylo postaveno v roce 2005 

a na rozloze 30 800 m² nabízí více než 90 obchodů, kde zákazníci najdou vše – od potravin přes módu, zábavu 
až po restaurace a kavárny a služby, jako je třeba výroba klíčů či pobočka České pošty. Na ploše 9.000 m² se 
nachází hypermarket Tesco Extra, který prošel rozsáhlou modernizací na konci roku 2010. 

Je zde i dvoupatrové kryté parkoviště s kapacitou kolem tisíce parkovacích míst. Na základě stížností 
návštěvníků centra na nedostatek parkovacích míst se vedení NC Eden rozhodlo od února 2015 zprovoznit 
parkovací systém v garážích. Na základě průzkumu o době návštěvy nákupního centra Eden mají zákazníci 
3 hodiny parkování denně zdarma. Každá další započatá hodina je zpoplatněna částkou 40,- Kč. Řidiči tak už 
nemohou přes noc nebo během pracovní doby využívat toto dvoupatrové soukromé parkoviště bezplatně.  

Internetové stránky jsou: www.nceden.cz 
 
V roce 2015 slavilo Nákupní centrum Eden ve Vršovicích deset let od svého otevření. Tehdy ho otvírala 

společnost Carrefour. Od roku 2007 NC Eden vlastní společnost Tesco Stores, která investovala nemalé 
prostředky do modernizace. Obyvatelé Prahy 10 tak mohou 10 let využívat zdejší nabídku služeb, obchodů 
i nonstop hypermarketu Tesco Extra. 

Nákupní centrum je dostupné pro všechny návštěvníky, ať už se sem dopravují pěšky, MHD nebo autem. 
Centrum se nachází na frekventované křižovatce U Slavie / Vršovická, kde se protínají čtyři denní a tři noční 
linky tramvají a současně s tím 7 autobusových linek.  

NC Eden navazuje na nedaleký prvorepublikový zábavní park Eden, který byl v prostoru dnešního fotbalového 
stadionu Slavie otevřen v roce 1922. Širokou promenádu lemovaly stromy a na umělém jezírku si zamilované 
páry mohly půjčit loďku pro romantickou vyjížďku. Konaly se zde koncerty a estrády, v centrálním Koloseu se 
tančilo, na vodní laguně se hrálo divadlo, bylo tu varieté se cvičenými zvířaty a večer se pořádaly ohňostroje. 
Nechyběla ani obří horská dráha. Současný Eden nabízí návštěvníkům nejen obchody s módou, kosmetikou 
či šperky a službami, ale stal se i kulturním centrem. Samozřejmostí je volné wifi připojení, kavárny i pizzerie 
s venkovní zahrádkou. Probíhají zde pravidelné výstavy obrazů či jiných zajímavých témat (např. výstava o víně, 
o historii Vršovic, historii vína či vánočních pohlednic, výstava terakotová armáda atd.), prezentace různých 
charitativních projektů a v neposlední řadě se zde koná spousta různorodých akcí jak pro děti, tak i dospělé. 
Například jde o Vinobraní v Edenu v září, vánoční trhy či Májová pouť v květnu.  

V NC Eden je i Art Gallery, kde v lednu 2015 proběhla výstava Jiřího Valeše (narozen 10. 4. 1957). Tento 
malíř městských vedut se ve své tvorbě věnuje malbě nočních historických měst. Svou tvorbu představil 
na 50 samostatných a na 80 společných výstavách. Obrazy jsou v galeriích v ČR, USA, Kanadě a v soukromých 
sbírkách. 

Na začátku března bylo v 1. patře NC otevřeno solární studio Beauty Body nebo český obchod pro domácnost 
Orion. Pro maminky je v 1. patře k dispozici hrací zóna pro děti se skluzavkou v podobě slona nebo klasickými 
houpadly. Jelikož je březen Měsícem knihy, vznikla v 1. patře centra veřejná knihovna na podporu čtení. 
Milovníci knih sem mohou přinést knihy a vyměnit je za jiné. Otevírací doba je od 9.00 do 21.00 hodin. 

U příležitosti 10. výročí Nákupní centrum Eden připravilo pro své zákazníky bohatý program. Od 19. do 23. 3. 
vždy od 12 do 18 hodin bylo připraveno „Kolo výher za nákupy nad 400,– Kč“. Od 19. do 27. 3. probíhala 
tipovací soutěž o ceny. Od 21. do 22. 3. bylo připraveno zábavné odpoledne pro děti s hračkami od Cobi - 
GOGO bubliny v akci. 28. 3. byl den plný překvapení - nákupy se slevou, odměny za nákupy, ochutnávky, 
doprovodná studia a vyhlášení vítězů tipovací soutěže. 4. dubna se konalo odpoledne pro děti s oblíbeným 
Bobíkem a jeho kamarády nazvané Zdravíčko v Bobíkově.  

 
Od 11. 4. do 26. 4. se Nákupní centrum Eden proměnilo v hrací zóny pro děti. V prvním patře centra byly 

nejoblíbenější hračky současnosti: panenky Barbie s Kenem, příšerky z Monster High, angličáky Hot Wheels 
a další novinky ze světa hraček. Zóny byly všem dětem k dispozici zdarma každý den. Pro nejmenší děti byla 
v 1. patře otevřena Relax zóna s hračkami od Fisher-Price.  

 
Od 1. do 14. 5. byla připravena akce IQ DAYS – experimenty a chytrá zábava, exponáty byly k dispozici 

zdarma každý den od 9 do 20 hodin. 
Od 2. do 25. 5. byly před NC Eden pouťové atrakce, houpačky, kolotoče, trampolína a aquazorbing. 
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Nákupní centrum Eden připravilo v neděli 21. 6. soutěž, ve které měly především děti hledat v různých 
obchodech poschovávané trpaslíky. Vyhrát se mohlo sto deset cen, např. vstupenky na nejrůznější letní akce, 
nebo dokonce i letní dovolenkové pobyty.  

 

 
 

Vinobraní s Králem vín v Edenu 
 

V pátek 4. a v sobotu 5. září v době od 13 do 21 hodin probíhalo před Nákupním centrem Eden první 
vinobraní v Praze. Na Vinobraní s Králem vín se představilo celkem 20 významných vinařství, která uspěla 
v soutěži Král vín České republiky 2015. Vinařství prezentovali vinaři nebo zástupci vinařství osobně. Každé 
vinařství mělo k dispozici jeden stánek, ve kterém nabídlo svá vína návštěvníkům k ochutnání i ke koupi.  

Na návštěvníky letošního šestého ročníku Vinobraní s Králem vín v Edenu čekalo hned několik novinek – 
např. v pátek svá vína prezentovala jiná vinařství než v sobotu. Vstupné na jeden den činilo 160 Kč, na oba dny 
290 Kč.  

Vinobraní s Králem vín v Edenu bylo organizováno jako volná degustace, vinný trh a výstava vín zároveň. 
K vínu bylo možné zakoupit občerstvení a pochutiny, k dispozici byl i první burčák. Nechyběla ani muzika. 

Celou akci moderoval Branko Černý – ředitel soutěže Král vín České republiky, ale představily se i další 
známé osobnosti jako např. Jan Čenský nebo Radim Fiala. Proběhla zde také sbírka a dražba vín ve prospěch 
nadace Mamma HELP, která pomáhá ženám s rakovinou prsu. Nechyběly ani soutěže o věcné ceny (vína, knihy 
o vinařích a vínech, sýry, sommelierské potřeby apod.) a v termínu od 25. 8. do 4. 9. mohli návštěvníci NC Eden 
soutěžit o Ford na týden zdarma a další zajímavé ceny.  

Vinobraní s Králem vín v Edenu se v pátek 4. září zúčastnila vinařství: Tanzberg Mikulov, Vinařství Konečný, 
Templářské sklepy Čejkovice, Vinařství Maděřič, Vinařství Vladimír Tetur, Vinařství Jakubík, Vinařství 
Lednice Annovino, Vinofol, Znovín Znojmo, Vinařství Červinka, Vitis Strážnice, Lobkowiczké vinařství Zámek 
Mělník. V sobota 5. září to byla vinařství: Tanzberg Mikulov, Vinařství Konečný, Templářské sklepy Čejkovice, 
Vinařství Maděřič, Rodinné vinařství Jedlička, Vinařství Volařík, Pavlovín, Vinařství Čech, Vinařství 
Pod hradem, Vinařství Fabikovič, Velkobílovická vína, Petr Bunža. 

 
V prvním patře Nákupního centra Eden bylo od 25. 9. do 18. října k vidění téměř padesát exponátů 

historických kol. Výstava Historické bicykly představila dějiny cyklistiky včetně prvního patentovaného kola. 
U hlavního vchodu nákupního centra bylo navíc možné soutěžit o kolo, cyklistické doplňky a další ceny.  

 
Říjen je už třicet let mezinárodním měsícem boje proti rakovině prsu. Nákupní centrum Eden se k tomuto 

celosvětovému projektu připojilo ve spolupráci s pacientskou organizací Mamma Help a vyhlásilo říjen za Měsíc 
v růžové. Právě růžová barva je totiž jedním ze symbolů boje proti rakovině prsu. Cílem charitativního projektu 
je hlavně šíření povědomí o nemoci a vyzdvihování důležitosti prevence a včasné diagnostiky.  
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27. 11. v NC Eden vystoupila Yvetta Blanarovičová. Připravena byla velká Mikulášská show se soutěží 

pro malé zpěváky a zpěvačky.  
 
Od 1. do 23. 12. byly před NC Eden vánoční trhy. 
5. 12. byl Mikuláš v Edenu. 
Od 4. do 13. 12. byl instalován fotokoutek v prvním patře, kde šlo nasednout na sáně a společně se vyfotit se 

Sidem. 12. 12. proběhlo zábavné odpoledne zakončené vyhlášením vítězů facebookové soutěže o nejvánočnější 
rodinnou jízdu na saních o hodnotné ceny.  

 

 
 

16. října měl v NC Eden autogramiádu L. Hruška 
 
 

EDEN ARÉNA 
 
Součástí multifunkčního komplexu v Edenu je nejmodernější a největší fotbalový stadion v České republice, 

který pojme 20 617 sedících diváků na krytých tribunách a nabízí také speciální prostory pro VIP nebo klubové 
patro. Stadion EDEN ARÉNA (dříve Synot Tip Aréna) se nachází na adrese U Slavie 1540/2a, Praha 10 – 
Vršovice a splňuje kritéria FIFA a UEFA pro pořádání domácích i mezinárodních fotbalových utkání na klubové 
i reprezentační úrovni. Trávník je vyhřívaný. Fotbalový stadion v Edenu byl slavnostně otevřen 7. května 2008 
a vznikl na místě původního fotbalového stadionu. Náklady na výstavbu byly zhruba jedna miliarda korun. 
V západním křídle je situováno 45 VIP boxů. Na stadionu hraje domácí zápasy SK Slavia Praha (o tom se 
rozepisuji v kapitole Sport), který vlastní bývalý ministr dopravy Aleš Řebíček.  

Součástí komplexu je více než 3 500 čtverečních metrů nebytových a bytových prostor, obchodní plochy 
a restaurace. Je zde Exe Iris Hotel se 150 pokoji, sport bar Synot Tip, McDonald's, fanshopy a další kancelářské 
plochy. Je zde i podzemní a nadzemní stání pro auta a autobusy.  

Stadion je využíván také jako místo konání kulturních akcí včetně velkých koncertů. Za dobu, po kterou je 
stadion v provozu, zde proběhl bezpočet fotbalových utkání, jak naší nejvyšší ligy (SK Slavia Praha a dvě 
sezony Bohemians 1905), tak i fotbalové reprezentace. Nejvýznamnější akcí na stadionu pak byl duel 
o Superpohár UEFA, ve kterém se v roce 2013 střetly týmy Chelsea a Bayernu Mnichov. Konají se zde i zápasy 
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v americkém fotbale, ragby a lakrosu. Vystoupili zde i umělci zvučných jmen jako Metallica, Iron Maiden, 
R.E.M., Depeche Mode, Red Hot Chili Peppers, Coldplay, Pink, Bruce Springsteen a Jon Bon Jovi. Stadion už 
hostil i Všesokolský slet. 

Internetové stránky jsou: http://www.edenarena.cz/cs/ 
 
Vlastníkem fotbalového stadionu v Edenu byla společnost E Side Property Limited, která řídila i stavbu 

nového stadionu v Edenu. V říjnu 2011 se majitelem společnosti Eden Sport Investments Ltd., zastřešující 
skupinu firem kolem multifunkčního komplexu v Edenu, stala finanční a investiční skupina Natland Group. 
Ta měla získat 80 procent a 20 % procent akcií měl dále držet podnikatel Vladimír Kroužecký.  

Stavba arény byla v letech 2006-08 financována mj. z dluhopisů vydaných na tehdejšího vlastníka stadionu, 
společnost E Side Property Limited.  Jejími věřiteli tak jsou městské části Praha 6 a 10, jež drží tyto dluhopisy. 
Dalšími věřiteli je Česká spořitelna, která stavbu stadionu financovala a má v zástavě stadion, firma Hochtief 
a Strabag. Celkem měla společnost dlužit 750 milionů korun, proto investiční skupina Natland Group prohlásila, 
že stadionu hrozí insolvence. V červenci 2012 se jí podařilo prodat svůj podíl společnosti Kingwater Holdings 
Limited vlastněné advokátem Václavem Slavíčkem. Určité spekulace vyvolávalo to, že Kingwater Holdings 
Limited je neprůhledná kyperská firma, takže skutečným majitelem mohl být kdokoliv.  

V červenci 2013 advokát Václav Slavíček v rámci restrukturalizace společnosti E Side Property převedl 
veškerý její majetek, tedy fotbalový stadion v Edenu spolu s dalšími menšími nemovitostmi, na novou 
společnost Vinet Invest. K tomuto kroku se odhodlal po dohodě s hlavními věřiteli - Českou spořitelnou 
a stavebními firmami Hochtief a Strabag. To znamenalo, že zadlužená E Side Property nevlastní žádný majetek, 
pouze 100 procent akcií Vinet Investu, nového majitele stadionu. S transakcí nesouhlasil minoritní 
dvacetiprocentní akcionář E Side Property – firma Seitworth Trading (STW) a představitelé Prahy 10, kteří 
disponují celkem 234 ks dluhopisů E Side Property v ceně 117 milionů. Dluhopisy společnosti E Side Property 
Limited nakoupila Praze 10 (stejně jako Praze 6 a 13) zkrachovalá makléřská firma Key Investments. Praze 13 
se její vklad vrátil, Praha 6 a Praha 10 zatím úroky z dluhopisů dostávají. Otázkou je, co bude v roce 2024, kdy 
bude splatná jistina vydaných dluhopisů, což činí více než čtvrt miliardy korun.  

Praha 10 si nechala vypracovat právní posudek kvůli převodu majetku na firmu Vinet Invest. Ten ukazoval 
na možné nebezpečí neuspokojení případných pohledávek věřitelů E Side Property. Nový vlastník by také 
například mohl majetek zatížit právy třetích osob či jinak tento majetek znehodnotit, včetně prodání třetí straně. 
Rada městské části se ve spolupráci s právníky rozhodla požádat soud o vydání předběžného opatření, kterým by 
soud zakázal nakládání s akciemi této nově vzniklé firmy. V srpnu soud vyhověl městské části Praha 10 a firmě 
Seitworth Trading, které o zablokování transakce požádaly, a v předběžném opatření zakázal převedení stadionu 
na společnost Vinet. Následně však Městský soud předběžná opatření zrušil a majitelem stadionu se tak stala 
společnost Vinet Invest, a.s. Devadesát procent akcií Vinetu drží kyperská firma Copper Bow, zbývajících 
10 procent zůstává v E Side. Majoritním vlastníkem všech tří jmenovaných firem má být Slavíček. Městská část 
Praha 10 podala v roce 2014 k Ústavnímu soudu stížnost, která měla za cíl zablokovat prodej sídla fotbalové 
Slavie. To se jí však nepovedlo.  

V roce 2015 pak stadion začala vlastnit a provozovat společnost Eden Arena. Podle Václava Slavíčka se pouze 
společnost Vinet přejmenovala na Eden Arenu a nadále vše vlastní. Média označovala za reálného vlastníka 
manažera Karla Pražáka, někdejšího manažera PPF. To však Václav Slavíček popíral a označil Pražáka 
za jednoho z investorů, kteří mu pomáhají sehnat finance. 

Neměnili se jen majitelé a firmy vlastnící stadion, ale i samotný název. Nejprve byla uzavřena smlouva se 
sázkovou společností Synot Tip, která vykazovala činnost od dubna 2009 do 30. června 2012 a stadion se tedy 
jmenoval Synot Tip Aréna. Následně byl používán název Eden Arena. V roce 2013 se podařilo obnovit smlouvu 
se sázkařskou společností Synot Tip, která si znovu pronajala název stadionu do konce roku s následnou opcí. 
Platnost smlouvy se sázkovou kanceláří Synot Tip vypršela 31. prosince 2014, ta však smlouvu neprodloužila 
a stadion dostal název EDEN ARÉNA. 

Václav Slavíček byl ve sporu s fotbalovým klubem SK Slavia Praha. Ten chtěl v loňském roce pokutu za to, 
že se na stadionu bez svolení klubu hrál zápas o Superpohár UEFA a dvakrát tu byla reprezentace. Slavíček 
tehdy tvrdil, že podepsané smlouvy s E Side Property Limited, na jejichž základě Slavia svůj nárok uplatňovala, 
jsou natolik protichůdné, že jedna vylučuje druhou, proto se obrátil na soud. Nakonec se přeci jen obě strany 
domluvily a požádaly soudy o přerušení žalob. V loňském roce dokonce vedení stadionu a Slavie uvažovalo 
o spojení, s tím, že by se spoluvlastníkem mohla stát i městská část Praha 10. Jenže v Praze 10 proběhly volby 
a tento návrh se na Zastupitelstvu Prahy 10 ani neprojednával. Nicméně oba majitelé vstoupili do roku 2015 
s tím, že se nebrání prodeji. Řebíček hledal kupce pro Slavii, Slavíček byl ochotný prodat stadion. 

 
V sobotu 28. března od 18:00 hodin hrála v Edenu fotbalová reprezentace s Lotyšskem v rámci kvalifikace 

ME 2016. Zápas sledovalo 13 722 diváků. Tým kouče Pavla Vrby zde nakonec vybojoval jen remízu 1:1. 
Vstupenky stály 590, 990 a 1490 korun.  
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25. května se v Edenu uskutečnil zápas českých a německých legend. Šlo o první oficiální mezinárodní utkání 
České republiky a Německa hráčů nad 35 let, které bylo připomenutím finálového zápasu ME 1996 v Anglii. 
Organizátor akce byl Pavel Kuka, předseda sdružení Czech Team 96. O partnerství, podpoře a spolupráci 
v únoru jednal P. Kuka i s Prahou 10, kdy starostka Radmila Kleslová potvrdila účast na charitativní akci, kterou 
moderoval Leoš Mareš.  

Czech Team 96 byl složen z bývalých fotbalových reprezentantů, účastníků a finalistů Mistrovství Evropy 
1996 v Anglii. Za Českou republiku nastoupili: Petr Kouba, Pavel Srníček, Ladislav Maier - Radoslav Látal, 
Jan Suchopárek, Miroslav Kadlec, Michal Horňák, Pavel Nedvěd, Karel Poborský, Pavel Kuka, Radek Drulák, 
Luboš Kubík, Radek Bejbl, Patrik Berger, Martin Kotůlek, Karel Rada, Pavel Hapal, Jan Koller. Trenér: Dušan 
Uhrin starší. 

Německý tým se skládal z bývalých mistrů světa roku 1990 v Itálii a mistrů Evropy z roku 1996 v Anglii 
z památného finále s našimi reprezentanty ve Wembley. Německo nastoupilo ve složení: Perry Bräutigam, 
Oliver Reck - Lothar Matthäus, Mario Basler, Fredi Bobic, Jens Nowotny, Ulf Kirsten, Guido Buchwald, Oliver 
Neuville, Jörg Heinrich, Jörg Albertz, Stefan "Paule" Beinlich, Fabian Ernst, Maurizio Gaudino, Hans Pflügler, 
Marko Rehmer, Marco Reich, Bernd Schneider, Dariusz Wosz, Alexander Zickler. Trenér: Rehhagel. 

Skoro 15 tisíc diváků mohlo sledovat v akci dva držitele Zlatého míče pro nejlepšího fotbalistu Evropy - 
Lothara Matthäuse a Pavla Nedvěda. Čeští fotbalisté při oslavách výročí finále mistrovství Evropy 1996 oplatili 
Německu tehdejší porážku 1:2 v prodloužení a v exibičním a charitativním utkání v Edenu zvítězili 6:3. Svěřenci 
trenéra Dušana Uhrina staršího nastoupili v téměř stejném složení jako před 19 lety ve Wembley. 

Vstupné na tento zápas po odečtení nákladů přineslo zisk půl milionu českých korun. Šek na tuto částku 
předala společně s organizátorem akce Pavlem Kukou Nadaci fotbalových internacionálů starostka MČ Praha 10 
Radmila Kleslová. Peníze převzal mistr Evropy 1976 a bývalý předseda nadace Antonín Panenka.  

 
Od 17. do 30. června probíhalo v České republice Mistrovství Evropy fotbalistů do 21 let. Šlo o přehlídku 

osmi nejlepších týmů  kontinentu a zároveň o nejprestižnější turnaj, který kdy Česká republika hostila. Největší 
talenti českého i evropského fotbalu byli rozděleni do dvou skupin. Skupina A, kde hrála Česká republika 
společně s Německem, Dánskem a Srbskem se představila v „pražské“ skupině. Tyto zápasy se hrály v Edenu 
a na stadionu Sparty na Letné. Skupinu B, která hrála v Olomouci a Uherském Hradišti, tvořila Itálie, Anglie, 
Portugalsko a Švédsko. 

Turnajovým ambasadorem byl Pavel Nedvěd. Ve hře byl také postup na olympiádu v roce 2016.  
Lístky se prodávaly od 100 do 200 korun za zápasy v základní skupině.  
V Edenu se na Euro fotbalistů do 21 let pilně připravovali. Podle pravidel UEFA se měsíc před turnajem mohl 

na stadionu hrát pouze fotbal, dva týdny před startem turnaje pak už nic. Odstranit se musely všechny reklamy 
a zavřít všechny provozovny. Kvůli turnaji se zde nemohly konat koncerty, z toho důvodu vedení odmítlo 
vystoupení australské rockové legendy AC/DC nebo kapely Kabát. 30. května zde proběhlo poslední 30. kolo 
fotbalové ligy mezi Slavií a Slováckem, poté následovaly finální přípravy a pěstování trávníku pro EURO U21. 

Všech osm týmů povolilo fanouškům sledovat jeden ze svých tréninků. Čeští příznivci mohli vidět přípravu 
domácí reprezentace v sobotu 13. června od 18.00 na stadionu Bohemians 1905, kde se předtím od 17:15 
uskutečnila autogramiáda hráčů a trenérů. Čeští reprezentanti bydeli v Praze v hotelu Park Holiday v Benicích 
a za přípravou jezdili právě na vršovický stadion Bohemians 1905. Dánové se připravovali na stadionu Viktorie 
Žižkov, Němci si zvolili Strahov a Srbové stadion Dukly. 

V Edenu hráli fotbalisté České republiky pod vedením trenéra Jakuba Dovalila proti Dánům 17. června 
od 18 hodin. Zápas, který skončil 1:2 pro Dány, sledovalo 15 987 diváků. Přestože se hlásilo, že je zápas 
vyprodán a lístky nešlo sehnat, tak naplněna byla kapacita jen ze 76%. Důvodem podle organizátorů bylo to, 
že část lístků si pro své potřeby vyblokovala organizace UEFA. Problémy s lístky se následně podařili 
organizátorům zlepšit.  

20. června se hrál na Letné zápas českých fotbalistů proti Srbům, kde vyhráli čeští mladíci 0:4.  Ve stejný den 
probíhal v Edenu zápas Dánsko – Německo 0:3.  

23. června ve 20:45 se česká reprezentace vrátila do Edenu. Zápas s Německem skončil smírně 1:1 a sledovalo 
ho 18 068 diváků. Konečný výsledek znamenal, že Česká republika skončila ve skupině na třetím místě 
a nepostoupila do dalších bojů. Fanoušci přesto aplaudovali vestoje. I tak měli Češi naději, že se mohou 
kvalifikovat na olympiádu do Rio de Janeira, jenže v semifinále prohrála Anglie s Itálií 1:3 a tím padla i tato 
teoretická možnost.  

30. června ve 20:45 v Edenu proběhlo finále fotbalového EURA do 21 let. V něm švédští fotbalisté porazili 
Portugalce v penaltovém rozstřelu 4:3 (0:0 po prodloužení) a vyhráli šampionát do 21 let. Finále mistrovství 
Evropy fotbalistů do 21 let si nenechaly ujít tisíce švédských příznivců. Finále vidělo na stadionu 
18 867 fanoušků, dohromady na všech patnáct zápasů přišlo 163 004 lidí, kteří celkovou možnou kapacitu 
naplnili z 81 procent. Průměrná návštěvnost se vyšplhala na 10 866 diváků. Česká republika dosáhla na druhé 
nejvyšší absolutní číslo v historii šampionátů do jedenadvaceti let, prvenství udržel Izrael.  
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Nejlepším střelcem byl Čech Jan Kliment, který se v zápase proti Srbsku blýskl hattrickem, což mu stačilo 
k ocenění pro nejlepšího střelce turnaje. 

 

 
 

Zápas mezi fotbalisty Německa a Dánska se hrál 20. června v Edenu 
 
 

PRE 
 
Skupina PRE je stabilní a prosperující energetická skupina s dlouholetou tradicí a významný obchodník 

s energiemi na českém trhu. Firma je se svými cca 680 000 odběrnými místy třetím největším dodavatelem 
elektřiny v České republice. Mezi základní aktivity Skupiny PRE patří prodej, obchodování s elektřinou 
a plynem po celém území ČR, distribuce elektřiny, její výroba a doplňkové energetické služby. Skupina PRE se 
profiluje jako spolehlivý poskytovatel široké palety služeb. 

Historie úzkého propojení PRE s Prahou sahá až do roku 1897, kdy byly založeny Elektrické podniky 
Královského hlavního města Prahy, jejichž úkolem bylo kromě dodávek elektřiny také osvětlení ulic a provoz 
tramvají. V průběhu let se z tohoto subjektu vyvinul moderní podnik zaměřený na zákazníky, který si je vědom 
své společenské i ekologické odpovědnosti.  

Adresa sídla společnosti PRE je Na Hroudě 1492/4 v Praze 10 – Vršovicích.  
Internetové stránky jsou: www.pre.cz. 
 
 

Datové centrum společnosti TTC 
 
Společnost TTC v pražských Malešicích staví datové centrum, které označuje za největší ve střední Evropě. 

Objekt s rozlohou osm tisíc metrů čtverečních a prostorem pro servery přesně polovičním sousedí s přilehlou 
tiskárnou.  

Nové datové centrum TTC vyjde na více než 800 milionů korun. Projekt jako takový začal vznikat před 
4,5 lety, asi rok poté, co TTC malešický pozemek koupilo. Stavět se nicméně začalo koncem roku 2014. První 
část datacentra (jedno patro z celkových dvou) by podle plánů mělo jít do provozu letos v září.  

TTC si do datacentra dokonce přivádí dva samostatné 10MW zdroje napájení určené pouze pro něj. To mají  
v Praze jenom dva objekty – Česká televize a Pražský hrad.  
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Stobart Automotive CZ 
 
Dopravní společnost Stobart Automotive CZ přestěhovala v roce 2015 své sídlo do areálu společnosti 

V.K. Invest v pražských Malešicích, kde si pronajala přes10 000 metrů čtverečních venkovních ploch pro svůj 
vozový park a administrativní prostory. Společnost předtím sídlila v nedalekých Štěrboholech. Pro změnu sídla 
se rozhodla kvůli rozšíření svého provozu, kterému už předchozí areál kapacitně nevyhovoval. Flotila dopravce 
má nyní 137 nákladních vozidel značek Volvo, Scania nebo Mercedes-Benz.  

Skupina Stobart Group je britský poskytovatel multimodálních dopravních a logistických řešení, který působí 
ve Velké Británii, Irsku a dalších zemích Evropy. Česká pobočka firmy, Stobart Automotive CZ, se specializuje 
na přepravu osobních automobilů a automobilových komponentů.  
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4) Úpravy obce, doprava, spoje, životní prostředí 

4.1) Výstavba a bydlení 
 
 

Bytová výstavba v Praze 10 
 

 
 

V lednu 2015 se boural areál Tesla 
 
 

Projekt 4Blok 
 

Na začátku prosince 2014 začala příprava výstavby projektu nazvaného 4Blok, kdy byly zahájeny demoliční 
práce bývalého areálu Tesla v Praze 10 – Vršovicích. 23. dubna 2015 získal projekt 4Blok stavební povolení. 
1. července byly dokončeny demoliční práce a následně se rozjela samotná výstavba. 7. října 2015 byla položena 
základní deska. Byty mají vzniknout na území vymezeném ulicemi Vršovická, Altajská, Kavkazská 
a Archangelská. Tedy nedaleko zastávky Koh-i-noor. 

Rezidence 4Blok nabídne prostorné bydlení v souladu s nejnovějšími trendy v oblasti architektury, designu 
a zdravého životního stylu. V rezidenci vyrostou čtyři bytové domy s celkem 210 byty s dispozicemi 1+kk 
až 5+kk. Všechny byty mají balkón, terasu či vlastní předzahrádku. Obyvatelé navíc mohou využít společnou 
zahradu v uzavřeném dvoře, která nabídne březový háj a herní prvky pro děti. Do uzavřené zahrady je přístup 
přímo z prostor domu, což je praktické především pro rodiny s dětmi. Plánovány jsou kryté stojany na kola 
a místnost určená k mytí psů či kol. Podzemní parkoviště poskytne místa k parkování obyvatelům i jejich 
návštěvníkům. 

Díky zateplení a řízenému větrání je v jednotlivých bytech komfortní klima. Vzduch odváděný z místností 
předává své teplo v rekuperačním výměníku vzduchu čerstvému. Při řízeném větrání proudí do bytu neustále 
čerstvý vzduch snižující koncentraci oxidu uhličitého a zároveň pomáhá optimalizovat vlhkost v bytě, takže 
v obytných prostorech nedochází ke vzniku plísní či množení bakterií. Přívod vzduchu přes prachový či pylový 
filtr dále minimalizuje v bytě prašnost. Zateplení a kvalitní okna pak zajišťují dokonalé odhlučnění bytu. 

Autorem celé stavby je architektonická kancelář David Chmelař architekti. Celkový styl stavby odkazuje 
na skandinávský design, který vyniká svou nadčasovou krásou a lehkostí v kombinaci s funkčností. Hojně 
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využívá přírodních materiálů, především dřeva, a klade důraz na minimalismus, díky kterému je výsledný dojem 
vzdušný a uvolněný. Ke standardu každého bytu proto patří dřevěné podlahy a okenní rámy, keramická dlažba 
v koupelně a na balkóně a velká francouzská okna. 

Např. byt 2+kk o 48,4 m² stojí 4 612 000 korun a 4+kk o 117,5 m² za 10 290 000 korun.  
Projekt by měl být dokončen do roku 2017. Developerem projektu je skupina Crestyl. 
Internetové stránky jsou: http://www.4blok.cz/. 

 

 
 

Práce na rezidenci 4Blok 
 

 

 
 

Aurora projekt 
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Aurora projekt 
 

   V průběhu roku 2014 byla v Praze 10 - Strašnicích zahájena výstavba developerského projektu Aurora Projekt 
v ulici V Olšinách. Developerem projektu je společnost KRR Development. Projekt je rozdělen do 3 domů, 
ve kterých bude k dispozici 62 bytů. Dvě novostavby budou šestipodlažní a jedna osmipodlažní. Bytový 
komplex Aurora Projekt spadá do energetické třídy A, bydlení zde je tedy mimořádně úsporné. Dalším 
specifikem novostaveb je možnost instalace rekuperačních jednotek. Princip rekuperace je založen na ohřívání 
vzduchu, který přichází do místnosti, teplem vzduchu, který je naopak z místnosti odváděn. Mezi další 
ekologické prvky projektu patří společná nabíječka pro elektrokola či zelené střechy a květináče pro podporu 
biomasy.  
   Dispozice nových bytů jsou 1+kk až 4+kk a celková užitková výměra bytů se pohybuje od 25 m² až do 150 m². 
Ceny bytů byly v rozmezí od 1 567 482 Kč do 7 056 186 Kč včetně DPH. K některým bytům patří také balkon, 
terasa či parkovací stání. Parkovací stání ani sklepní kóje nejsou zahrnuty v ceně bytu. První parkovací místo 
stojí 300 000 Kč včetně DPH, druhé parkovací místo je za 218 500 Kč včetně DPH a sklep za 60 000 Kč včetně 
DPH. Dispozice a standard, který byty poskytují, umožňuje širokou škálu úprav dle klientových požadavků. 
K standardnímu vybavení bytů patří dřevěné plovoucí podlahy, keramická dlažba či kvalitně a designově 
vybavené koupelny. 
   Kolaudace projektu je naplánována na červen roku 2015. 
 

 
 

ByTy Malešice 
 
 

ByTy Malešice 
     
Pozemek ohraničený ulicemi Počernická, Nad Úžlabinou, Plaňanská a budovami polikliniky a hotelu Rhea 

vlastnila společnost Sekyra Group, která zde chtěla stavět.  Koncem roku 2010 však tento pozemek v Praze 10 – 
Malešicích prodala developerské společnosti Sidi Prague, která je dceřinou společností holdingové společnosti 
SIDI Investments podnikající ve střední a východní Evropě. Patří do skupiny, jejímž majoritním vlastníkem je 
jedna z největších izraelských developerských společností B. Yair Building Corporation.  

Projekt ByTy Malešice byl rozdělen do dvou etap, při kterých se realizovala stavba tří budov. Komplex je 
rozdělen na bytové domy (8 pater) a bytové věže (15 až 18 pater). Každá z budov bude mít v přízemí komerční 
prostory a ve dvou podzemních podlažích garáže a sklepy. Celkem zde vzniklo 500 bytů.  

V rámci první etapy, na které se začalo pracovat v roce 2011, vzniklo 286 bytových a nebytových jednotek. 
V srpnu 2012 byla hotová hrubá stavba. Kolaudovalo se v polovině dubna 2013 a nastěhování bylo možné 



 218 

od května 2013. Poté se v roce 2013 rozjela druhá etapa, ve které také vznikly 3 budovy. Dokončení proběhlo 
v létě 2015. V přízemí se obyvatelé dočkali obchodů, lékárny nebo Fitness & Health Club Malešice.  

Podařilo se vytvořit projekt, který spojuje lásku k architektuře s láskou k přírodě. Projekt totiž počítal se zelení 
na neobvyklých místech. V souladu s ideou harmonického propojení přírody a pohodlného městského bydlení 
s veškerým komfortem byla vytvořena urbanistická koncepce i architektura samotných budov. Domy tak mají 
zatravněné střechy a střešní zahrady, do fasád jsou zasazeny vzrostlé stromy a speciální konstrukce umožňuje 
pokrytí fasád popínavými rostlinami. Atrium vynikne díky habrové aleji s průhledem na vodní spirálu a jeho 
součástí bude trávník určený k posezení. Stálá ostraha a kamerový systém vnějších i vnitřních prostor zajistí klid 
a bezpečí. 

Cena bytu 3 + kk s obytnou plochou 75,75 m² a terasou 20,56 m² byla za 4 620 000 Kč. Parkovací stání jsou 
rezidentům, komercím i veřejnosti k dispozici v prvním nebo druhém podzemním podlaží. Parking je nutné 
koupit ke každé bytové i nebytové jednotce. Ceny se pohybují od 170 000 do 350 000 Kč bez DPH. 

Adresa: ByTy Malešice – prodejní kancelář, Počernická 699/62a, Praha 10. 
Internetové stránky jsou: http://www.bytymalesice.cz/. 
 
 

Ecocity Malešice 
 
Projekt energeticky pasivních bytových domů Ecocity Malešice v ulici Malešická je rozdělen do dvou etap, 

na jejichž konci bude stát pět nových domů s celkem 110 bytovými jednotkami. V první etapě vzniklo 44 bytů 
ve dvou budovách, ve druhé etapě bylo realizováno 66 bytů ve třech bytových domech. Velikost stavebního 
pozemku je 4 551 m² (1. etapa) a 7 850 m² (2. etapa).  

V každém domě je 6 nadzemních podlaží, 1 podzemní a 22 bytů. Na patro tak vycházejí 4 byty a v posledním 
podlaží jsou 2 byty s velkými terasami. K domům patří i podzemní podlaží s prostorem pro parkování, dále 
prostorné sklepy a technické zázemí. Byty byly 2+kk o velikostech 48 - 59 m², 3+kk o velikostech 65 - 93 m² 
a 4+kk o velikostech 98 - 120 m². Byty v přízemí přinášejí se svými prostornými předzahrádkami komfort 
rodinného domku, byty v nejvyšších patrech nabízejí prostorné terasy s výhledem a ostatní byty poskytují 
prostorné balkony orientované na jih. 

Jednotlivé budovy rezidenčního komplexu Ecocity Malešice jsou vůči sobě orientovány tak, aby si navzájem 
nestínily a zároveň vytvořily kompozičně jednotný celek. Kontakt a propojení s přírodou patří k prioritám 
projektů JRD. Areál mezi domy proto zaplní parková zeleň se vzrostlými stromy vypěstovanými ve vlastní lesní 
školce u Vlašimi. Zeleň je umisťována do předzahrádek a společných parkových prostor, ale využívají se 
i plochy domů. V Ecocity Malešice byly například vytvořeny zelené střechy, které domy nejen přirozeně izolují, 
ale přináší také lepší klima. 

Investor firma JRD v areálu vybuduje i dvě dětská hřiště, hřiště pro cvrnkání kuliček, tubusovou skluzavku, 
pro děti dřevěné kvádry na lezení a pro dospělé petanquové hřiště. Chybět nebudou ani stojany na kola 
a speciální cyklomyčky. V parku bude také vyhrazeno místo pro opékání či grilování, lavičky na sezení a altán 
pro přátelské posezení. Zajímavým zpestřením budou komunitní zahrádky s kompostéry umístěné přímo 
v areálu. To by se mělo dokončit na podzim roku 2015 a v roce 2016. Přímo v areálu Ecocity má být umístěn 
nový obchod s potravinami a mateřská školka.  

Kdo si v létě 2015 koupil nový byt, mohl si zasadit v blízkosti svého nového domova vzrostlý strom, který mu 
věnovala firma JRD a který si mohli označit cedulkou třeba se jménem vlastního dítěte. Klienti si mohli vybírat 
hned z několika druhů dřevin, jako je javor mléč, javor klen, javor babyka, líska turecká, buk lesní, dub letní, 
lípa srdčitá, jeřáb břek, jeřáb ptačí, bříza bělokorá, habr obecný a další.  

Tento projekt vzniká severně od ulice Malešická a navazuje na projekt Malešická stráň, kterou realizovala 
v letech 2003 až 2010 firma M. S. Stavební, s. r. o. Ta zde plánovala ještě výstavbu čtvrté a páté etapy, 
ale nakonec výstavbu přenechala developerské společnosti JRD, s.r.o. 

Společnost JRD, s.r.o., je česká jednička na trhu s nízkoenergetickým a energeticky pasivním bydlením.  
Ecocity Malešice byl již jejich třináctým projektem. Jednalo se zatím o největší bytový projekt svého druhu 
v ČR. Společnost JRD využila všech dosavadních zkušeností a poznatků tak, že Ecocity Malešice je jedinečné 
nejen svojí ekologickou koncepcí, ale i z hlediska pořizovacích investic na nový byt. Použitá architektura 
pro celý objekt bytů je nejen funkční, ale i esteticky řešená. Lokalita Malešic nabízí bydlení v klidném prostředí 
s vysokým poměrem zeleně. Bytové domy jsou zasazeny do klidného prostředí mezi lesem a Malešickým 
parkem. 

Energeticky pasivní projekt nabízí ve dvou etapách celkem 110 bytů s kvalitními standardy a moderními 
technologiemi. Architektonické a projektové řešení pochází z dílny studia Podlipný Sladký Architekti, kteří 
navrhli projekt představující soulad městského bydlení s přírodou.   

Domy v Ecocity Malešice jsou vybaveny automatickým centrálním systémem řízeného větrání. Obyvatelé 
těchto nových bytů tak nemusí manuálně větrat a přitom bydlí ve zdravém prostředí se stále čerstvým vzduchem. 
Díky energeticky pasivnímu standardu s rekuperací tepla navíc platí velmi nízké provozní náklady. Podle JRD 
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pasivní byty dokážou oproti běžným novostavbám ušetřit až 85 % nákladů na vytápění. Součástí větracího 
systému jsou i prachové filtry, které výrazně omezí množství prachu v bytě. Při náhradě prachového filtru 
za pylový je možné vytvořit ideální prostředí pro alergiky. 

 V listopadu 2012 byla zahájena výstavba první etapy bytového komplexu Ecocity Malešice a koncem května 
2014 byla zkolaudována. Druhá etapa byla zahájena v srpnu 2013 slavnostním poklepáním na základní kámen. 
V rámci druhé etapy se na pozemku v ulici Marciho postavily tři domy s 66 bytovými jednotkami v energeticky 
pasivním standardu. 15. 5. 2015 byla dokončena hrubá stavba druhé etapy a práce se přesunula do interiéru, 
kde pokračovaly úpravy vnitřních prostor. Dokončení projektu bylo koncem roku 2015 a na leden 2016 je 
plánovaná kolaudace. Koncem roku byly už neprodané jen dva byty. 

Na rok 2016 se plánuje zahájení již třetí etapy s dalšími 80 byty. V plánu je výstavba prvního energeticky 
aktivního bytového domu, který nejenže pokryje vlastní spotřebu energie, ale vyrobí jí dokonce více. 
Architekturou má zapadat do celkového konceptu Ecocity Malešice a nemá se výrazně lišit od pasivních domů, 
které tam už stojí a vyrůstají. Hlavní rozdíl bude v technickém řešení budovy a v použitých technologiích, jako 
jsou například solární panely coby zdroje energie. Energeticky aktivní bytový dům bude mnohem víc soběstačný 
a přebytečnou energii, kterou vyrobí, bude schopen dodávat dál do sítě.  

Projekt je financován z vlastních zdrojů a generálním dodavatelem je Konstruktis, a.s. 
Informace na stránkách: www.ecocitymalesice.cz. 
 

 
 

Ecocity Malešice 
 

Developerská společnost JRD v roce 2014 zdvojnásobila počet svých zaměstnanců a zrealizovala prodeje 
v objemu více než 500 milionů korun, což znamenalo nárůst o téměř 70 procent oproti výsledkům z roku 2013. 
JRD se stavbě energeticky úsporných bytů věnuje od svého založení v roce 2003. Od komorních projektů se JRD 
přesunula k rozsáhlejším bytovým domům a v minulém roce prodala více než stovku nových pasivních bytů. 
Majitelem firmy JRD je Jan Řežáb. 

V roce 2014 proběhl 2. ročník mezinárodní soutěže BEFFA 2014 (Building Efficiency Awards). Energeticky 
pasivní projekt Ecocity Malešice od společnosti JRD zvítězil v kategorii bytových domů v regionu Praha 
a Středočeský kraj. První místo obsadil i v listopadovém česko-slovenském finále. Zabodoval také v celostátní 
soutěži ČEEP 2013 (Český energetický a ekologický projekt/stavba/inovace roku), ze které si odnesl hned dvě 
ocenění. Tím prvním byla Cena Ministerstva pro místní rozvoj ČR a druhým Cena hlavního města Prahy. 
V soutěži „Best of Realty – Nejlepší z realit“ skončil projekt Ecocity Malešice na 4. příčce. 

 
Ve čtvrtek 30. dubna se v Ecocity Malešice u ulice Malešická konal malešický slet čarodějnic . Den 

otevřených dveří začal v 15 hodin. Připraveno bylo občerstevní, skákací hrad, divadélko pro děti, hudba, oheň 
a prohlídka stavby. Pálení čarodějnic a zapálení velké vatry proběhlo od 19 hodin.  
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Park Zahradní M ěsto 
 

Central Group v roce 2015 pracoval na projektu Park Zahradní Město, který měl být dokončen v prosinci 
2015. Projekt nabídl celkem 76 bytů a komerční prostory vhodné pro provoz obchodů, showroomů nebo 
nerušících služeb. Byty byly v dispozicích 2+kk až 4+kk. Byty 2+kk se prodávaly od 3 205 278 Kč, 3+kk 
od 3 783 815 a 4+kk od 5 754 100 Kč. 

Díky tramvajové zastávce přímo před domem nabízí Park Zahradní Město vynikající přímé dopravní spojení 
na metro i do centra Prahy. V docházkové vzdálenosti projektu se nachází nákupní a zábavní centrum 
Park Hostivař.  

Internetové stránky jsou: http://www.central-group.cz/byty-praha-10-zabehlice-lokalita-park-zahradni-mesto 
 

 
 

Park Zahradní M ěsto 
 
 

Rezidence U Roháčových kasáren 
 
Rezidence U Roháčových kasáren je projekt developerských společností náležících do holdingu řízeného Akro 

Real, a.s., konkrétně její dceřiné společnosti AKRO living s.r.o., v Praze 10 Vršovicích. Vzniklo zde 
23 bytových jednotek, čtyři ateliéry a tři přízemní nebytové prostory. Součástí projektu byla i podzemní 
garážová stání. 

Autoři Šafer Hájek Architekti, s.r.o., zvolili cestu jednoduchého hmotového řešení. Přízemní podlaží rezidence 
navazuje na uliční linii sousedního činžovního domu, ve vyšších podlažích jsou v rohu pozemku tyto čáry 
překročeny vystouplým arkýřem. V této části je objekt vyšší, čímž vzniká nárožní prvek akcentující konec uliční 
fronty v sousedství budovy Ministerstva životního prostředí ČR. 

Rezidence U Roháčových kasáren se odlišuje od stávající zástavby především svým vzhledem, fasáda je 
zpracována v maximálním možném prosklení interiéru. V nadzemní části je umístěno 23 bytů v dispozicích 
od 1+kk do 4+kk v rozmezí od 31 do 119 metrů čtverečních a díky prostorným lodžiím a terasám je zajištěn 
i pěkný výhled s možností příjemného posezení a odpočinku. V rámci standardního vybavení měli klienti 
možnost velkého výběru v materiálovém provedení interiéru podle svého přání. Otevřená koncepce interiéru, 
kterou architekti navrhli pro řadu bytových jednotek, je příkladem současného moderního trendu, jímž je mimo 
jiné i obývací pokoj přímo propojený s jídelnou a kuchyní. Ke každému bytu bylo možné si dokoupit jeden sklep 
či garážové stání. 

Výstavba byla zahájena v dubnu 2014. V březnu 2015 byla dokončena hrubá stavba. V té době bylo 
v Rezidenci U Roháčových kasáren v nabídce ještě 14 volných bytů a jeden nebytový prostor. Ukončení 
výstavby proběhlo na přelomu roku 2015/2016, kdy zbývaly poslední 3 neprodané byty. V nabídce byl např. byt 
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4+kk s plochou bytu 133,6 m², lodžií 7,86 m² a terasou 32,21 m² za 12 983 000 korun. V ceně nebylo garážové 
stání, které se prodává v rozmezí od 270 do 500 tisíc a sklep, který stojí 25 tisíc korun za m². 

Investorem je AKRO living, s. r. o., nám. I. P. Pavlova 1789/5, Praha 2. 
Informace na stránkách: http://www.akroreal.com/nabidka-bytu. 
 

 
 

Rezidence U Roháčových kasáren 
 
 

Terasy Strašnice 
 
Projekt Terasy Strašnice v ulici U Hranic nabídne 139 nových domovů v pěti domech, které budou propojeny 

suterénním parkingem. Většina z nich poskytne svým obyvatelům komfort prosluněné terasy nebo balkonu, 
některé budou mít předzahrádky. Terasy jednotlivých bytů, které daly projektu jméno, jsou velkorysé 
a představují komfort soukromého prostoru uprostřed velkoměsta. Dispozice bytů vycházejí z filozofie 
velkorysého společného prostoru, kterému sekundují menší místnosti nabízející soukromí. Pohybují se 
ve velikostech od 1+kk po 5+kk, podlahová plocha je v rozmezí 32 až 120 m². Pro všechny nové majitele jsou 
v projektu připravena parkovací stání, většina bude mít k dispozici sklepní kóji. V projektu je počítáno také 
s 252 m² prostor pro komerční využití. Bytové domy jsou naplánovány v nízkoenergetickém standardu 
s průkazem energetické náročnosti budovy B – velmi úsporná. 

Terasy Strašnice buduje developerská společnost Skanska Reality, a.s. Ta je čtvrtým největším developerem 
na našem trhu a jejich dlouhodobým cílem je mít v nabídce stabilně okolo 600 nových bytů rovnoměrně 
geograficky rozmístěných v různých lokalitách. Z toho důvodu Skanska Reality, a.s., uskutečnila v posledních 
dvou letech na území Prahy akvizice dvou nových rezidenčních projektů. Od společnosti Orco Property Group 
koupila právě projekt Terasy Strašnice v Praze 10 – Strašnicích a od společnosti Pražská správa nemovitostí 
získala bytový dům V Zahrádkách v Praze 3 na Jarově. 

Společnost Skanska je jednou z předních stavebních a developerských skupin ve světě. Aktuálně působí 
v 11 zemích a globálně zaměstnává 57 000 lidí. Developer Skanska Reality působí na místním trhu již více než 
18 let. Za tuto dobu realizovala výstavbu téměř 7 000 nových domovů, ve kterých žije přes 16 000 lidí. 

Prodej bytů z projektu Terasy Strašnice byl zahájen v březnu 2015. Samotná výstavba je naplánována na leden 
2016 a kolaudace na srpen 2017. 

Internetové stránky jsou: http://www.skanska.cz/ 
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Terasy Strašnice (prosinec 2015) 
 

 
 

Výstavba v Rostovské ulici 
 
 

Statistické údaje o výstavbě v Praze 
 

V roce 2014 byly v Praze nejvíce poptávanou i prodávanou dispozicí nové byty 2+kk. Developeři prodali 
celkem 2249 těchto bytů, což bylo o 10,6 procenta více než v roce 2013. Na celkových prodejních číslech se 
byty 2+kk podílely 37,8 procenty. Další hojně poptávanou dispozicí byly byty 3+kk (27,6 %) a 1+kk (21,7 %).  
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Nejvíce nových bytů se loni prodalo na území Prahy 9, za níž následovala Praha 10, Praha 5 a Praha 4. Za celý 
loňský rok prodali všichni developeři v Praze celkem 5950 nových bytů, což bylo meziročně o 935 bytů více. 
Prodeje nových bytů v Praze poprvé překonaly předkrizový rok 2007, v němž se v české metropoli prodalo 
5356 bytů. Tyto údaje vyplynuly ze společných dat společností EKOSPOL, Trigema a Skanska Reality. 

Také rok 2015 byl rekordní v prodeji bytů. V Praze se v prvním pololetí prodalo 3550 nových bytů, meziročně 
o čtvrtinu více. Největší podíl prodaných bytů tvoří stále menší byty 2+kk. Lidé čím dál častěji nakupují i byty 
v rozestavěných domech. Ve druhém čtvrtletí roku 2015 se prodalo nejvíce nových bytů v Praze 10 a až poté 
v Praze 9. Nicméně je potřeba říci, že Praha 10 v těchto statistikách přesahuje městskou část Praha 10 a spadají 
do ní i sousední městské části. Započítány tak byly projekty Nové Měcholupy, Nad Přehradou, Park Zahradní 
město, Malý Háj, Rezidence Skalka nebo třeba rozsáhlá Javorová čtvrť. V Praze 10 se podle statistiky 
společnosti Ekospol ve druhém čtvrtletí prodalo 576 bytů, což byla třetina z 1700 bytů prodaných za dané 
období po celé Praze. V Praze 9 se prodalo 341 bytů, na třetím místě byla Praha 5. V prvním pololetí letošního 
roku se v Praze podařilo dokončit přes 2 700 nových bytů a dalších 3 200 rozestavět.  

 
 

Obchodní centrum Květ „rozkvete“ 
 
Švýcarská developerská společnost Fostys chce zrekonstruovat a rozšířit obchodní centrum Květ, které se 

nachází v Jabloňové ulici na Zahradním Městě. Developer plánuje k patrové budově přistavět osmipodlažní 
bytový dům a kryté garáže. Majitel stárnoucích budov podle dokumentace plánuje nechat pouze ty obchody, 
které dobře fungují. Dnes se zde nachází např. supermarket Tesco, restaurace, drogerie, z druhé strany policejní 
služebna. Některé obchody by se zrušily, další by v novém polyfunkčním domě vznikly. 

Středisko Květ, které je postavené v 70. letech minulého století, koupila před třemi lety společnost Fostys, 
s.r.o. K výstavbě parkovacího domu však chce společnost využít pozemky v okolí OC Květ. Ty má však 
od magistrátu svěřeny městská část. Fostys zažádal magistrát o odkup potřebné plochy v listopadu 2013. O této 
žádosti musí nejprve rozhodnout městská část a následně i pražský magistrát. 

Kdyby společnost tyto pozemky získala, přibyly by další komerční prostory o celkové rozloze 1137 metrů 
čtverečních. K budově centra směrem k ulici Ostružinová chce společnost Fostys přistavět parkovací dům. Jedno 
nadzemní podlaží má sloužit jako parkoviště pro 233 aut zákazníků a pro zásobování obchodů. Ve třech 
podzemních patrech mají vyrůst garáže s 216 parkovacími místy. Nad centrem Květ by se přistavěl osmipodlažní 
bytový dům se 131 byty. Budova by tak měla až deset podlaží.  

Na střeše centra chce investor zřídit předzahrádky k bytům a směrem k ulici Ostružinová by na ní měla 
vzniknout venkovní herní a odpočinková plocha pro plánované zařízení pro předškolní děti. Firma také slibuje 
přispět městské části na celkovou rekultivaci náměstí a jeho ozelenění v západní a severní části.  

Investor ještě na začátku letošního roku plánoval, že s přestavbou začne letos v listopadu. Už tehdy však 
počítal s tím, že termín zahájení bude korigovat podle toho, jak se budou vyvíjet všechna potřebná řízení.  
Doba výstavby je stanovena na 14 měsíců od jejího zahájení. 

Proti výstavbě se postavili někteří místní občané, kteří se obávají negativního dopadu stavby na okolí. Místní 
by rekonstrukci chátrajícího nákupního centra uvítali, ale jsou proti masivnímu rozšíření. Díky novým bytům zde 
bude více aut, čímž hrozí nárůst hluku nebo zhoršení smogové a dopravní situace. Občané se obávají i zastínění 
okolních staveb. Zástupci společnosti argumentují, že nový polyfunkční dům nepřesáhne výšku okolní zástavby. 
Navíc podle nich budou stavební a související předpisy regulující hlučnost, prašnost či zastavitelnost území 
s velkou rezervou dodrženy. S místními občany radnice o projektu komunikuje od října roku 2013, proběhlo 
i několik schůzek mezi občany a investorem, které organizovala radnice. 

Radnice Prahy 10 v únoru 2015 navrhla pražskému magistrátu, aby byla vypracována studie EIA, která 
posoudí vliv na životní prostředí uvažované rekonstrukce a přístavby obchodního centra Květ. Vedení radnice se 
pro zadání studie rozhodlo z toho důvodu, aby získalo nezávislý názor odborníků. Ti by hodnotili, zda by 
přístavba na obchodním centru zhoršila podmínky životního prostředí.  

Magistrátní odbor ochrany prostředí následně rozhodl, že společnost Fostys musí zpracovat kompletní 
dokumentaci EIA posuzující vliv stavby na životní prostředí. Úřad chce mimo jiné vyhodnotit vliv na imisní 
situaci, hlukovou zátěž a veřejné zdraví. Investor také musí posoudit kapacitu okolních silnic a navrhnout stavbu 
tak, aby práce měly co nejmenší negativní účinky na okolí. Celkem stanovil 13 závazných podmínek, které musí 
dokumentace obsahovat.  

Proti přístavbě k obchodnímu centru Květ dokonce vznikla petice, kterou podepsalo přes 1 200 lidí. Sdružení 
Bezpečný květ ji půlce září předalo magistrátu a úřadu Prahy 10. V petici mimo jiné chtějí zachování současného 
podílu zeleně a koeficientu zastavitelnosti území daného územním plánem.  
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4.2) Spoje, doprava a úpravy na Praze 10 
 
 

Rekonstrukce Moskevské ulice 
 
Rekonstrukce Moskevské ulice sice probíhala v letech 2013 – 2014, ale poslední dodělávky proběhly ještě 

v roce 2015. Revitalizace Moskevské ulice a rekonstrukce tramvajové tratě ve Francouzské ulici byla zahájena 
na jaře 2013. Největší rekonstrukce v Praze 10 za poslední roky zahrnovala kompletní inovaci nejen tramvajové 
tratě, ale i inženýrské sítě včetně vodovodů, plynu, kanalizace, části chodníků a ulic, výsadbu stromů, rekultivaci 
parku (pod Rangherkou). Důvodem byl špatný stav tramvajové tratě a havarijní stav inženýrských sítí, které 
nebyly opravovány takřka celé století. Jelikož se kvůli opravám stejně musely rozkopávat komunikace, rozhodli 
se představitelé Prahy 10 toho využít a domluvit spolupráci zainteresovaných firem. Díky tomu zde probíhala 
důsledná koordinace mezi investicemi různých organizací. Technická správa komunikací, Dopravní podnik nebo 
správci vodovodů, kanalizací, pouličního osvětlení a Praha 10 prováděli práce podle předem daného a navzájem 
provázaného harmonogramu. Cílem bylo, aby délka opravy byla co nejkratší a přitom, aby se zde nemuselo 
výrazněji kopat po řadu let. Za tímto rozhodnutím stála Praha 10 a celou rekonstrukci koordinovala 
místostarostka Prahy 10 pro územní rozvoj Ivana Cabrnochová (SZ).  

Pražský Dopravní podnik začal modernizovat v ulici Francouzská a Moskevská tramvajové tratě, které byly 
v tomto úseku nevyhovující až havarijní. Z důvodu rekonstrukce tramvajové trati v ulici Francouzské byl 
od 15. dubna do 24. října 2013 přerušen obousměrně tramvajový provoz v úseku Náměstí Míru - Koh-i-noor. 
Spojení Vršovic s Náměstím Míru a I. P. Pavlova zajišťovala v nepřetržitém provozu náhradní autobusová 
doprava X22. Linky 22, 57 a 59 byly v úseku I. P. Pavlova - Koh-i-noor odkloněny přes zastávky Bruselská, 
Nuselské schody, Otakarova, Nádraží Vršovice a Bohemians. Omezen byl provoz automobilové a částečně i pěší 
dopravy.  

Zprovozněná tramvajová trať v Moskevské ulici přinesla řadu novinek. Jednou z nich bylo narovnání trati. Osa 
kolejí dosud kopírovala tvar křivolakých uliček z předminulého století a byla v některých místech zbytečně 
„klikatá“. V současné době bylo možné trať místy napřímit a zbavit se tak zbytečného zatáčení nebo průměr 
zatáček zvýšit. Výsledkem je, že se vůz s cestujícími méně naklání. Méně zatáček znamená také hladší jízdu 
a méně hluku z provozu. Zlepšení dosáhlo i samotné provedení kolejiště. Namísto betonových panelů (maďarský 
patent BKV) byly koleje ukládány na klasické drážní pražce a ty pak zakrývány finálním povrchem. Výhodou je, 
že toto uložení lépe tlumí chvění a pohlcuje otřesy a tím pádem je jízda tramvaje po takovém svršku tišší. 
Při rekonstrukci tramvajové trati v Moskevské ulici nechal Dopravní podnik mezi kolejnice dosadit speciální 
mřížky, které mají zlepšit mechanické vlastnosti asfaltové vrstvy, povrch vozovky tak nemá praskat 
a do vozovky zatékat. Samotný povrch kolejiště také doznal změn. Místo zvlněných „rolet“ s kočičími hlavami 
byl na tramvajovém tělese instalován mnohem tišší asfalt. Výsledkem prací je tišší a bezpečnější tramvajová 
trať. 

Nově byla zřízena zastávka Krymská. Odstraněn byl nevyhovující úzký nástupní ostrůvek zastávky Ruská 
a tato tramvajová zastávka byla přesunuta do ulice Moskevská, což umožnilo jednodušší přestup. Obě zastávky 
a všechny přechody jsou samozřejmě bezbariérové a jsou vybaveny hmatným zařízením pro slabozraké. 

Na konci května byla zahájena obnova vodovodů a kanalizace v Moskevské ulici v soutěsce při její úplné 
uzavírce, na niž na konci prázdnin plynule po etapách navázala rekonstrukce tramvajové trati v celé délce 
Moskevské ulice, koordinovaná se současnou výměnou vodovodů v úseku Žitomírská – Kavkazská 
s pokračováním v Minské ulici. Následovala definitivní obnova vozovek a chodníků v tzv. soutěsce mezi ulicemi 
Francouzská a Heroldovy sady (na straně podél zámečku až po Holandskou), jejíž součástí byla výstavba 
zastávkových mysů Ruská. Došlo k vydláždění chodníku a byly dokončeny mozaikové chodníky podél svahu 
Rangherky včetně přechodů a parkovacích zálivů. Práce byly ukončeny k termínu 15. 12. 2013, tím dnem 
skončila platnost rozhodnutí o uzavírce, v ulici byl obnoven provoz individuální automobilové dopravy.  

Na jaře 2014 se v rekonstrukci pokračovalo. Rekonstruovala se nástupiště (Čechovo a Vršovické náměstí), 
vozovky a chodníky v celém úseku od Heroldových sadů až po Kavkazskou dle projektu Revitalizace 
Moskevské ulice. Součástí akce byla i úprava semaforů na křižovatce Francouzská – Ruská – Moskevská tak, 
aby zařízení lépe reagovalo na nově vzniklou zastávku do centra těsně před křižovatkou a umožnilo preferenci 
tramvají. 

V návaznosti na nové rozmístění zastávek tramvají došlo v roce 2014 ve Francouzské ulici u křižovatky 
s Donskou k výstavbě zastávkových mysů stanice Krymská, provoz vozidel byl v obou směrech převeden 
na koleje. Tyto zastávky jsou tak nyní bezbariérové a bezpečnější. 

Od zahájení nočního provozu dne 29. 8. na 30. 8. byla trvale zřízena tramvajová zastávka Čechovo náměstí 
ve směru do centra. Zastávka je na Čechově náměstí ve směru Vršovické náměstí v ulici Moskevská, cca 30 m 
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před křižovatkou s protilehlou ulicí Minskou. Současně se asi o 18 metrů posunula zastávka Čechovo náměstí 
u linek 124 a 139. 

V prosinci 2014 pokračovala revitalizace Moskevské ulice, kdy byla prováděna výsadba jasanů do prostoru 
nově upraveného náměstí při křižovatce ulic Krymská a Košická, zároveň proběhla dosadba stávajícího 
stromořadí v úseku od ulice Holandská až po ulici Kavkazská. Při realizaci byl zachován stávající druh stromů, 
tedy kultivar lípy, který lépe snáší městské prostředí.  V rámci této fáze sadových úprav byla zrealizována 
výsadba celkem 32 nových stromů. 

Ve spodní části náměstí Svatopluka Čecha se v prosinci pokácelo 5 akátů, které byly podle městské části téměř 
v havarijním stavu a zároveň znemožňovaly dokončení úprav chodníků v této části Moskevské. Stromy měly 
výrazné kořenové náběhy a v rámci dláždění by došlo k jejich zásadnímu poškození.  

V průběhu prvního pololetí roku 2015 byla dokončena úprava chodníků na Čechově náměstí, zastávka 
ve směru na Koh-i-noor a výsadba 12 nových stromů. V jarních měsících byla realizována výsadba dalších 
13 stromů na nově upraveném Vršovickém náměstí. Celkově tak došlo v rámci revitalizace ulice Moskevská 
k výsadbě 57 nových stromů. Těmito pracemi skončila celková rekonstrukce Moskevské ulice. 

Městská část Praha 10 chtěla z Moskevské ulice vytvořit "prodloužené centrum" metropole a přiblížit ji tak 
na úroveň obchodních tříd - promenád, které jsou k vidění v západních velkoměstech, například ve Vídni. Díky 
tomu se zde objevily nové stromy a veřejné osvětlení, přibyly lavičky, prostor pro předzahrádky nebo pítka. Jsou 
zde kvalitnější chodníky a přibylo prostoru pro pěší. Dokončená „obchodní třída Moskevská“ má sloužit jak 
místním obyvatelům a návštěvníkům, tak živnostníkům. Smyslem revitalizace bylo celkové zklidnění 
automobilové dopravy na této vršovické tepně a naopak posílení cyklistické a pěší dopravy. Autorem návrhu 
rekonstrukce Moskevské byl architekt Petr Kučera z firmy Cigler Marani Architects. 

Rekonstrukce Moskevské ulice je tak ukázkovým příkladem revitalizace a tvorby nových veřejných prostorů. 
Tam, kde nedávno bylo parkoviště při ústí ulic Košické a Krymské, vzniklo příjemné náměstíčko, kde si občané 
mohou v klidu posedět. Došlo zde také k instalaci podzemního kontejneru. Nevyužitá zatravněná plocha před 
vršovickou sokolovnou se výrazně rozšířila a změnila se v upravený městský park. Tramvajová zastávka 
v Moskevské ulici se stala reprezentativním prostorem s rozšířenými chodníky, umožňujícími rozvoj 
předzahrádek a dalších obchodních aktivit. Na Čechovo náměstí přibyla ve směru do centra nová tramvajová 
zastávka. Chodníky jsou tvořeny mozaikou, na jejichž vzoru spolupracovali architekti a památkáři. 

Mnoho dohadů vyvolalo zavedení zákazu vjezdu do části Moskevské ulice, kde policisté občas pokutují řidiče, 
kteří tento zákaz nedodržují.  Podle radnice se v plánech s vytvořením této klidové zóny vůbec nepočítalo. Tento 
požadavek vznikl až na popud Institutu plánování rozvoje hl. m. Prahy. 

 

 
 

Náměstí Svatopluka Čecha s novou tramvajovou zastávkou 
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Most v Heldově ulici 
 
Od 24. února do konce roku 2015 byl uzavřen most přes železniční trať v ulici Heldova v Malešicích z důvodu 

jeho havarijního stavu. Vjezd na most byl zamezen pomocí pevných betonových zábran CITY BLOK. Pěším 
a cyklistům byl průjezd umožněn. Motorová vozidla musela uzavřený úsek objíždět ulicemi Heldova, Tomsova, 
Malešické nám., Dřevčická, Černokostelecká a Sazečská. Investorem byla Technická správa komunikací hl. m. 
Prahy. 

 
 

Velká změna v MHD se nekonala 
 
V druhé polovině ledna představil organizátor pražské MHD Ropid seznam změn v hromadné dopravě, které 

měly nastat 6. dubna. Tento den se totiž mělo prodloužit metro A o čtyři nové stanice: Bořislavka, Nádraží 
Veleslavín, Petřiny a Nemocnice Motol. Kvůli tomu chtěl Dopravní podnik změnit trasy desítek autobusů 
na východě i západě Prahy a také řadu tramvajových linek. Ropid rozeslal soupis změn jednotlivým městským 
částem a očekával od nich připomínky. Jenže negativní ohlas od občanů i městských částí byl tak ohromný, 
že nakonec k „dopravní revoluci“ nedošlo. 

V tramvajovém provozu měly změny proběhnout v Podbabě, Barrandovu, Holešovicích, Vysočanech nebo 
části Žižkova. Některé spoje autobusů měly zmizet, z tramvají měla zaniknout linka číslo 13. Naopak nové linky 
měly vzniknout a u většiny z nich se měla měnit léty zaběhnutá trasa nebo alespoň intenzita spoje. 

V Praze 10 se to týkalo tramvajové linky 2. Ta měla jezdit nově v provozu celodenně, a to v nové trase: 
Sídliště Petřiny - Hradčanská - Strossmayerovo náměstí - Nádraží Holešovice - Palmovka - Biskupcova - 
Želivského - Strašnická - Nádraží Hostivař. Ve zrušeném úseku měla být nahrazena metrem A a linkami 5 a 20. 
Touto linkou mělo dojít ke spojení Prahy 10 s Prahou 3. 

Linka 4 (Kotlářka - Kubánské náměstí) a linka 7 (Radlická - Černokostelecká) měly být beze změny. Naopak 
měla skončit linka číslo 13 (Náměstí Bratří Synků - Černokostelecká), která měla být nahrazena kombinací linek 
5, 10 a 11. Linka 14 měla být ve směru od Sídliště Barrandov ze zastávky Jindřišská odkloněna po trase linky 26 
přes Hlavní nádraží, Olšanské náměstí, Nákladové nádraží Žižkov, Želivského a Strašnickou do zastávky 
Nádraží Strašnice/Radošovická. Linka měla být nově v provozu jen ve špičkách pracovních dnů.  

Linka 20 měla být ve směru od Divoké Šárky ze zastávky Újezd odkloněna po trase současné linky 22 (jako 
její posila) přes Národní třídu, Karlovo náměstí, I. P. Pavlova a Náměstí Míru do zastávky Čechovo náměstí. 

Linka 22 měla v úseku Malostranská - Národní divadlo jezdit nově rychlejší trasou přes Staroměstskou, 
v původním úseku přes Újezd měla být nahrazena linkami 6 a 20. Linka 24 měla být zkrácena do zastávky 
Výstaviště Holešovice. V zkráceném úseku měla být nahrazena linkami 2 a 18. O víkendech měl být prodloužen 
interval na dvojnásobek.  

Linka 26 měla být ze zastávky Olšanské náměstí odkloněna přes Floru do zastávky Olšanské hřbitovy (v úseku 
Olšanské náměstí - Nádraží Hostivař měla být nahrazena linkami 2 a 14).  

U autobusů měly zůstat beze změny linky: 101 (Tolstého - Depo Hostivař), 111 (Skalka - Koloděje), 
125 (Smíchovské nádraží - Skalka), 135 (Florenc - Chodov), 213 (Želivského - Jižní Město), 223 (Depo Hostivař 
- Ratibořická), 266 (Depo Hostivař - Královice). Beze změny zůstala linka 133 (Florenc – Sídliště Malešice), 
ale mělo dojít k posílení provozu o víkendech. U linky 163 (Želivského - Sídliště Rohožník) měly být vložené 
spoje v úseku Želivského – Sídliště Malešice převedeny na linku 263. U linky 175 (Florenc - Sídliště Petrovice) 
došlo k celotýdennímu posílení provozu, u linky 177 (Poliklinika Mazurská - Chodov) k posílení provozu 
v pracovní dny dopoledne a u linky 188 (Želivského - Kavčí hory) k posílení provozu v pracovní dny dopoledne. 

Linka 124 měla být zkrácena do trasy Želivského - Zelený pruh a v pracovní dny měly být nově nasazeny 
kloubové vozy a mělo dojít k posílení provozu v pracovní dny dopoledne. V úseku Želivského - Habrová mělo 
dojít k nahrazení linkou 155, v úseku Zelený pruh - Dvorce linkou 205. 

Linka 136 měla být ve směru z Jižního Města ze zastávky Třebenická odkloněna po trase současné linky 183 
přes Ládví, Kobylisy a Vozovnu Kobylisy do zastávky Sídliště Čimice. Ve zrušeném úseku měla být nahrazena 
linkou 183. 

Linka 138 měla být prodloužena o úsek Sídliště Spořilov - Spořilov - Starý Spořilov - Kačerov - Nemocnice 
Krč. Vložené spoje ve špičkách pracovních dnů ukončené v zastávce Záběhlická škola byly prodlouženy 
do zastávky Sídliště Spořilov a byly nově obousměrné. 

Linka 139 ve směru z Komořan byla ze zastávky Michelská odkloněna po trase současné linky 196 přes 
Chodovskou, Jesenickou a Nádraží Strašnice do zastávky Strašnická. V úseku Michelská - Želivského byla 
nahrazena linkami 124 a 196. Mělo dojít i k posílení provozu v pracovní dny dopoledne. 

Linka 150 v úseku Želivského – Kačerov měla být nově provozována i ve večerním období celotýdenně. 
Navíc bylo plánováno posílení provozu v pracovní dny dopoledne. 
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Linka 155 měla být novým číslem pro současnou linku 297 (Nemocnice Vinohrady – Poliklinika Malešice). 
Zároveň tato linka měla nově zajíždět do zastávek Mezi Hřbitovy, Červený dvůr a Habrová. Posílení provozu 
v úseku Želivského - Rektorská měla být docíleno vloženými spoji celotýdenně. 

Linka 196 ve směru od Smíchovského nádraží byla ze zastávky Michelská odkloněna po trase současné linky 
139 přes Kloboučnickou a Koh-i-noor do zastávky Želivského. V úseku Michelská – Strašnická měla být 
nahrazena linkou 139. Mělo dojít k posílení provozu v pracovní dny dopoledne. 

U linky 263 byla částí spojů prodloužena o úsek Depo Hostivař – Sídliště Malešice - Želivského. 
 
Občané Prahy 10 mohli do 8. února zasílat úředníkům své připomínky. Podněty od místních následně úřad 

Prahy 10 projednával se společností Ropid. Obyvatelé desítky především požadovali, aby se nezkracovaly 
tramvajové linky 13 a 26. Celkem na úřad dorazilo e-mailem a přes sociální 80 podnětů. Více jak polovina se 
přitom týkala dvou spojů. U zkrácení linky 26 se občanům nelíbilo, že by ztratili rychlé a přímé spojení mezi 
Zahradním Městem a centrem Prahy (k Masarykovu nádraží). Zrušení linky 13 by pro změnu znamenalo ztrátu 
přímého spojení do oblasti Muzea a I. P. Pavlova přes Vinohradskou ulici.  

Radnice tyto názory občanů podpořila. Podle ní by linka 2 nemohla trasou ani přepravní kapacitou nahradit 
linku 26. To platí i o lince 14, která měla jezdit pouze v ranní a odpolední špičce pracovních dnů. Podle 
ÚMČ Praha 10 by linka 22 měla v případě všech spojů končit na Nádraží Hostivař. Linka 7 by měla končit 
ve stanici Ústřední dílny a linka 5 na Černokostelecké (Limuzské). Další připomínkou bylo, že stále chybí 
spojení nádr. Vršovice - I. P. Pavlova (dříve linka 6). Vhodný by byl i přesun konečné zastávky linky 20 
z Čechova náměstí na Kubánské náměstí a prohodit to s konečnou linky 4. 

V oblasti autobusů vyjádřila městská část Praha 10 tyto připomínky:  
* lepší koordinovanost busů 177 a 195 ze st. Skalka s příjezdy metra a omezit sjíždění linek v této zastávce; 
* zajistit proložení linek busů 163 a 263 s linkou 188 v úseku Limuzská - Želivského a tím zkrátit interval 

čekání; 
* návrat 133 a 207 do stavu před poslední změnou (kritizována bezbariérovost 133 především ve směru 

do centra); 
* znovuzavést zrušenou linku 154 - propojení oblasti Skalka, Zahradního Města na Hostivař a následně 

na Chodov;  
* linku 101 prodloužit z konečné Tolstého na Želivského, zkrátit intervaly; 
* zřídit na lince 175 bus zastávku „na znamení“ u Mitas; 
* prohození konců linek 139 a 196 je pro obyvatele Zahradního Města spíše zhoršením - nebude napojení 

ve směru na Smíchovské nádraží, žádáme o objasnění; 
* prodloužit linku 125 přes Na Padesátém na Strašnickou; 
* zvážit přímé propojení oblasti ulice Práčská s poliklinikou Jabloňová, původní linka 224; 
* v případě linky 136 dochází s ohledem na délku linky k častému zpoždění a někdy až ke sjíždění spojů. 
 
12. února 2015 zastavil pražský magistrát plánované změny ve vedení linek MHD, neboť přišly stovky 

připomínek a dokonce v Praze vznikaly i petice. Primátorka Adriana Krnáčová (ANO) ujistila, že plán musí 
projít zásadní revizí. Následně na základě rozhodnutí radního pro oblast dopravy Petra Dolínka (ČSSD) 
k plánované dubnové dopravní revoluci nedošlo. 

 
 

Vlakové zastávky a omezení při modernizaci hostivařského nádraží 
 
Do roku 2018 mají vzniknout dvě nové zastávky – Eden a Zahradní Město. Mají být realizovány jako 

součást stavby „Optimalizace traťového úseku Praha - Hostivař – Praha - Hlavní nádraží“, jehož investorem je 
Správa železniční dopravní cesty (SŽDC). V roce 2015 probíhala její I. část, která se týkala úpravy samotné 
stanice Praha - Hostivař. V rámci II. části by měly vzniknout obě zmíněné zastávky. Díky tomu by zanikla 
železniční zastávka Praha – Strašnice, která se ocitne zcela mimo trasu na pražské Hlavní nádraží.  

Rušení kolejí mezi nádražím ve Vršovicích a Hostivaří, na kterých stanice leží, chystá Správa železniční 
dopravní cesty (SŽDC) v letech 2015–2018. Na jih republiky pak vlaky pojedou v novém koridoru při jižním 
okraji bývalého seřaďovacího nádraží, které leží nedaleko. Soupravy budou zastavovat na nové zastávce Praha - 
Zahradní Město, kde vznikne moderní dopravní uzel na křížení železnice s ulicemi Průběžná a Švehlova. Lidé 
díky tomu pohodlně přestoupí na tramvaje i autobusy. Nová zastávka tramvaje je navržena přímo v upraveném 
a rozšířeném podjezdu trati. Odbavovací prostor pro cestující je v plánovaném projektu navržen tak, aby byl 
s ostrovními nástupišti spojen schodišti, eskalátory a výtahy. V návrhu mají autobusy MHD stanoviště v těsné 
blízkosti nově vzniklého dopravního uzlu.  

Zastávka Praha - Eden vznikne v sousedství fotbalového stadiónu Slavie v ulici U Slavie ve Vršovicích. 
Vznikne zde nový podchod pro pěší, který bude ze severní strany napojen na prostor před fotbalovým stadionem. 
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To ocení obyvatelé Prahy 10, ale i fotbaloví fanoušci. Nedílnou součástí podchodu budou i rampy zajišťující 
přístup na vlakové nástupiště. 

Praha se snaží rozšířit počet železničních stanic. V prosinci 2014 byla zprovozněna nová vlaková stanice 
Praha-Kačerov u metra C Kačerov. Ta leží na trati mezi Hlavním nádražím a Vršovicemi. Přes Kačerov vlaky 
jezdí do zastávky Braník a dále do Čerčan.  V roce 2014 vznikla ještě nová zastávka v Podbabě. 19. srpna 2015 
začala sloužit obyvatelům Hlubočep nová železniční zastávka, nacházející se nedaleko zastávky MHD 
Hlubočepská. Nová stanice, která je ve staré zástavbě Hlubočep, nahrazuje nevyhovující zastávku, jež byla 
umístěna stranou zástavby. V roce 2015 probíhala rekonstrukce úseku Praha-Běchovice – Úvaly, kde koncem 
roku vznikla nová zastávka Běchovice - střed, umístěná blíže centru této městské části. Do budoucna by kromě 
již zmíněných zastávek Eden a Zahradní Město měly vzniknout např. zastávky Praha-Rajská Zahrada, Praha-
Radotín sídliště a Praha-Velká Chuchle v nové poloze.  

V roce 2015 se pracovalo na výstavbě hostivařského nádraží. Projekt SŽDC hodlá zmodernizovat pražský 
železniční uzel, který propojuje Hlavní nádraží na čtvrtý železniční koridor vedoucí přes České Budějovice 
do Rakouska. V Hostivaři byla budována nová výpravní budova a dvě ostrůvková nástupiště v kolejišti. Jelikož 
bylo nádraží posunuto, má dosavadní nádražní budova sloužit jinému účelu. Od září 2015 začaly vlaky 
zastavovat u nového nástupiště na nádraží v Hostivaři. 2. prosince 2015 bylo zprovozněno i druhé nové 
nástupiště. S okolním prostorem je hostivařské nádraží spojeno novým podchodem, stanice je plně bezbariérově 
přístupná. Stanice Praha-Hostivař dosud neměla, jako jediná na trati Benešov u Prahy – Praha, zajištěný 
mimoúrovňový přístup na nástupiště. Cestující tedy přicházeli k vlakům přes koleje. 

Modernizace trati postupně umožní zkrátit interval příměstských vlaků na 10 minut a také zavedení nových 
železničních linek na území Prahy. Cílem optimalizace tratě je zvýšení kapacity dráhy pro potřeby příměstské, 
dálkové i nákladní dopravy, zlepšení přestupních vazeb mezi železniční a městskou hromadnou dopravou, 
snížení negativních vlivů dopravy na okolní zástavbu a uvedení železniční trati, souvisejících staveb a zařízení 
do technického stavu odpovídajícího evropským parametrům a standardům. 

V rámci rekonstrukce železniční stanice Praha-Hostivař a jejího okolí probíhala i oprava železničního mostu 
přes Průmyslovou, což si vyžádalo omezení i v automobilové dopravě. Od 7. února 2015 došlo v ulici 
Průmyslové v úseku mezi ul. Plukovníka Mráze a U Továren k částečnému omezení dopravy – k záboru jednoho 
jízdního pruhu v každém směru. Od čtvrtka 12. do pondělí 16. března byla úplně uzavřená Průmyslová ulice, a to 
od ulice Plukovníka Mráze až po U Továren v obou směrech včetně chodníků. Další úplná uzavírka proběhla 
od čtvrtka 21. 5. až do pondělí 25. května.  

Ačkoliv rekonstrukce nádraží Praha-Hostivař probíhala v Praze 15, tak řada věcí ovlivňovala i Prahu 10. 
Například od pondělí 9. 2. do středy 11. 2. mezi půl devátou a půl třetí odpoledne údržba kolejí mezi stanicí 
Hostivař a Vršovice zapříčinila, že osobní vlaky Os 2518, Os 2522, Os 2526, Os 2530, Os 9120 a Os 2536 jely 
z Prahy – Hostivař do zastávky Praha - Hlavní nádraží objízdnou trasou přes Malešice a Libeň, takže vynechaly 
zastávku Strašnice a Vršovice. Odkloněné vlaky v Malešicích a Libni nezastavovaly pro výstup ani nástup 
cestujících. Jejich zpoždění na příjezdu do cíle se předpokládalo do deseti minut. Cestující mohli z Hostivaře 
do Strašnic použít následný osobní vlak nebo do Vršovic rychlík, který v Hostivaři mimořádně zastaví. Obdobná 
situace se týkala vlaků z Benešova i v sobotu 14. a v neděli 15. 2. v době od 8 do 16 hodin a v sobotu 21. 
a v neděli 22. února od ranní 7. hodiny až do půlnoci. Tentokrát byla důvodem výstavba části opěrné zdi u první 
traťové koleje Hostivař – Záběhlice. Výluky pak probíhaly i v dalších měsících. 

V listopadu 2015 vypsala Správa železniční dopravní cesty (SŽDC) zakázku s předpokládanou hodnotou 
3,6 miliardy korun bez DPH, za což chce přivést čtvrtý koridor z Hostivaře až k jižnímu portálu vinohradských 
tunelů. Podle plánů by se na modernizaci trati mělo začít již v roce 2016. Kompletní rekonstrukcí projde nádraží 
Vršovice. Budovu před několika lety opravily České dráhy, nástupiště a podchod patří v Praze 
k nejzanedbanějším. Šest kilometrů nové čtyřkolejné trati přinese velké změny v městské i příměstské pražské 
dopravě. Novy koridor povede po jižním okraji bývalého seřaďovacího nádraží Vršovice, které se 
od devadesátých let nepoužívá a z kterého se stalo rumiště zarůstající náletovými dřevinami. O využití 
rozsáhlých pozemků není jasno, možností je nová cyklostezka, ale v minulosti se mluvilo i o vzniku nove čtvrti 

 
 

Uzavírka v Průběžné ulici 
 
Z důvodu obnovy a rekonstrukce vodovodního řadu v ulici Průběžné byla ulice uzavřena v úseku Pod Altánem 

– Pitkovická ve směru z centra. V návaznosti na to došlo od pondělí 20. dubna 2015 (od zahájení denního 
provozu) do pátku 22. května 2015 (do ukončení denního provozu) k dočasným změnám pro autobusové linky 
číslo 188, 196, 506 a 609. 
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Kodaňská ulice se rekonstruovala 
 
 

Rekonstrukce Kodaňské ulice 
 

Kodaňská ulice se rekonstruovala od 30. března do 30. června a její úplná uzavírka probíhala ve dvou etapách. 
Nejprve byla Kodaňská ulice uzavřena mezi křižovatkami s Kavkazskou a Moldavskou a od 10. května mezi 
Moldavskou a 28. pluku. Hlavní objížďka byla vedena ulicemi Vršovická, Bělocerkevská a 28. pluku. Příjezd 
do administrativní budovy „Business park Kodaňská“ byl po chodníku. Autobusové linky č. 101, 124 a 139 byly 
vedeny po náhradních trasách. 

V Kodaňské ulici došlo ke kompletní výměně stávající vozovky z dlažby za asfaltový povrch se zesílenou 
konstrukcí v místech, kde jezdí autobusy, aby se tak zabránilo vyjíždění kolejí. Tato výměna má vést ke snížení 
hlučnosti. Chodníky byly řešeny betonovou dlažbou a část kamennou mozaikou, chodníkové přejezdy 
a parkovací stání jsou z drobné kostky. Z důvodu realizace parkovacích zálivů muselo být upraveno a rozšířeno 
stávající odvodnění komunikace.  

Kodaňská ulice byla zařazena do kategorie protihlukových opatření, tedy akcí k odstranění dlouhodobé 
hlukové zátěže v metropoli. Technické správy komunikací chtěly letos investovat více než 100 milionů korun 
do snižování hluku. Peníze byly určeny zejména na velké rekonstrukce ulic a na další opatření, jako jsou 
pokládka nízkohlučného asfaltu nebo výstavba protihlukových stěn. 

 
 

Rekonstrukce Jižní spojky 
 
O dva týdny dříve oproti předpokladům Technické správy komunikací skončily opravy na Jižní spojce. 

Opravy začaly 11. dubna a měly trvat až do konce června. Otevření úseku se však povedlo již 13. června. Práce 
na Štěrboholské radiále pokračovaly i dále, ale probíhaly již mimo vozovku.  

TSK na Jižní spojce rekonstruovala komunikaci a položila nový povrch mezi mosty směrem k Lanovému 
mostu v celkové délce 1,6 km. S uvedením do provozu bude definitivně odstraněna i bariéra z betonových bloků, 
díky které se severní větev nazývá „bobovou dráhou“. 
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Opravy tramvajové trati v B ělehradské 
 
Ačkoliv se Bělehradská ulice nenachází v Praze 10, tak se v roce 2015 při její rekonstrukci zapotila řada řidičů 

i z naší městské části. Bělehradská ulice, která spojuje Tylovo náměstí v Praze 2 a náměstí Bratří Synků 
v Praze 4, procházela od května do listopadu rekonstrukcí. Měnily se koleje, došlo ke kompletní výměně 
povrchů vozovky, vybudování parkovacích stání, chodníků a bezbariérových tramvajových zastávek v úseku 
Rumunská až Otakarova a opravoval se i most přes Botič. Provoz individuální automobilové dopravy byl značně 
omezen, v některých úsecích byla úplná uzávěra. Navíc probíhala rekonstrukce Nuselského mostu. Jedinou 
cestou, jak se tedy například z Nuslí dostat do centra města byla jízda přes nábřeží nebo Vršovice. 

 Po Bělehradské ulici jezdí tramvaje číslo 11, 13 a noční spoj 56, proto se měnila trasa těchto linek. 4. května 
začala rozsáhlá oprava, která obousměrně uzavřela trať v Bělehradské mezi zastávkami I. P. Pavlova 
a Otakarova. Ke zprovoznění prvního úseku od křižovatky Rumunská po Šafaříkovu došlo 1. července. Poté byl 
až do listopadu nadále přerušen provoz v úseku Bruselská – Otakarova. Linka číslo 11 byla ve směru 
od Spojovací ukončena na Zvonařce. Linka číslo 13 byla zrušena. Linka č. 56 byla odkloněna a zavedena byla 
zvláštní tramvajová linka č. 31 v úseku Spojovací – Náměstí bratří Synků. Náhradní autobusová doprava X11 
jezdila po trase Otakarova – Pod Karlovem– Otakarova.  

28. listopadu 2015 byla zprovozněna Bělehradská ulice pro motoristy i pro hromadnou dopravu. Do konce 
prosince ještě probíhaly dokončovací práce. 

 
 

Omezení tramvaje v Průběžné 
 
V neděli 14. 6. 2015 od 7:00 do 10:00 hodin byl obousměrně přerušen provoz tramvají v úseku Průběžná – 

Nádraží Hostivař. Linka č. 22 byla ve směru z centra ze zastávky Průběžná odkloněna přes zastávky Strašnická, 
Solidarita a Nové Strašnice do zastávky Černokostelecká, kde byla ukončena. Linka č. 26 byla ve směru 
z centra ze zastávky Strašnická odkloněna přes Průběžnou na Kubánské náměstí, kde byla ukončena. V trase 
Strašnická – Na Hroudě – Zahradní Město – Nádraží Hostivař byla zavedena náhradní autobusová doprava 
X22. 

Od 10:00 do 15:00 hodin navazovalo obousměrné přerušení provozu tramvají pouze v úseku Radošovická – 
Nádraží Hostivař. Linka 22 pak byla vedena v trase Bílá Hora – Nádraží Strašnice (nástupní zastávka 
Radošovická). Ostatní dopravní opatření týkající se tramvajové linky č. 26 i náhradní autobusové dopravy 
zůstaly v platnosti. 

 
 

Tramvaje nejezdily kvůli opravě železničního nadjezdu  
 
Tramvaje nejezdily sobotu 11. července od 5.30 do 22 hodin v úseku Otakarova–Koh-i-noor. Důvodem byla 

oprava železničního nadjezdu. V trase Koh-i-noor – Nádraží Vršovice – Náměstí Bratří Synků svezl cestující 
náhradní autobus X7. Linka 6 byla ze zastávky Divadlo Na Fidlovačce odkloněna přes zastávky Náměstí Bratří 
Synků, Nuselská radnice a Pražského povstání do zastávky Vozovna Pankrác, kde byla ukončena. Linka 7 
ve směru od Radlické skončila v zastávce Otakarova, ve směru od Černokostelecké byla zkrácena do zastávky 
Koh-i-noor.  

 
 

Přerušení provozu tramvají v úseku Vozovna Strašnice – Průběžná  
 
Z důvodu údržby tramvajové trati došlo v noci ze čtvrtka 6. srpna 2015 (od 21.00 hodin) na pátek 7. srpna 

2015 (do 5.00 hodin) k obousměrnému přerušení provozu tramvají v úseku Vozovna Strašnice – Průběžná. 
Linka číslo 7 byla ve směru od Radlické ze zastávky Průběžná odkloněna přes zastávky Na Hroudě, Nádraží 
Strašnice, Zahradní Město a Na Groši do zastávky Nádraží Hostivař, kde byla ukončena. Linka číslo 26 byla 
ve směru od Nádraží Podbaba ze zastávky Vozovna Strašnice odkloněna přes zastávky Solidarita a Nové 
Strašnice do zastávky Černokostelecká, kde byla ukončena. To platilo i pro linku číslo 51, která však byla 
ukončena až v zastávce Ústřední dílny DP. Linka číslo 55 byla ve směru od Vozovny Kobylisy ze zastávky 
Průběžná odkloněna přes zastávku Na Hroudě do zastávky Nádraží Strašnice, kde byla ukončena (nástupní 
zastávka Radošovická). V trase Vozovna Strašnice – Strašnická – Průběžná – Vozovna Strašnice byla zavedena 
náhradní autobusová doprava X7. 
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Přemístění zastávky Kavkazská  
 
Zastávka autobusů linky č. 101 Kavkazská ve směru do Hostivaře byla se změnou jízdních řádů od září 

přemístěna. Došlo k posunu z Kavkazské ulice o cca 200 m zpět proti směru jízdy do ulice Kodaňské 
před křižovatku s ulicí Kavkazskou. V rámci rekonstrukce Kodaňské ulice zde bylo vybudováno nové nástupiště 
ve formě zastávkového mysu, který umožňuje bezpečný nástup i pro osoby se sníženou schopností pohybu. 
Zároveň došlo ke sjednocení polohy zastávek pro oba směry. 

 
 

Vinohradská se opravovala od stanice Želivského do Strašnic 
 
TSK Praha zahájila 21. září 2015 plánovanou souvislou údržbu části vozovky v ulici Vinohradská v úseku 

mezi Želivského a Strašnicemi v Praze 10. Jednalo se o kompletní opravu v celém rozsahu komunikace, která 
byla plánována do 19. října. Tato rekonstrukce neměla vliv na tramvajové spoje. 

Jelikož je Vinohradská ulice jednou z nejzatíženějších komunikací, byla rekonstrukce vozovky rozdělena 
do třech etap. Součástí rekonstrukce bylo odstranění horní vrstvy krytu vozovky frézováním, opravena byla 
místa příčných a podélných trhlin a výtluků. V místech přechodů byly upraveny obrubníky a části chodníků, 
položen byl nový živičný povrch a provedena obnova vodorovného dopravního značení. Délka opravy ve směru 
do centra byla 384 m a ve směru z centra 888 m v celé šíři vozovky.  

 1. etapa  probíhala ve směru z centra v úseku Hollarovo nám. Starostrašnická. Doprava byla vedena 
ulicí Počernickou a Na Palouku. 2. etapa  rekonstruovala směr do centra v úseku Starostrašnická 
po ulici Počernickou. Doprava byla vedena ulicí Na Palouku, Počernická. 3. etapa upravovala směr do centra 
v úseku Počernická – Pod Židovskými hřbitovy. Objížďka byla vedena ulicí Na Palouku, Nad Vodovodem, 
Izraelská a Pod Židovskými hřbitovy. 

 
 

Malešická ulice prošla další rekonstrukcí 
 

Technická správa komunikací zahájila 11. září 2015 rekonstrukci další části Malešické ulice v Praze 10. 
Jednalo se o třetí etapu, v úseku od křižovatky s ulicí Univerzitní ke sportovnímu areálu Malešická 655/59c, 
která navazovala na rekonstrukci realizovanou v loňském roce. Celková délka opravovaného úseku měřila 
400 metrů. Rekonstrukce by měla podle plánů probíhat do listopadu, zbývající dvě třetiny silnice mezi 
nákladovým nádražím a Vackovem bude TSK opravovat od dubna do června příštího roku.  

Letos se prováděla pokládka dešťové kanalizace, aby mohla v příštím roce proběhnout celková rekonstrukce 
tohoto úseku včetně výstavby nového chodníku a dalších bezpečnostních prvků. Součástí rekonstrukce je 
prodloužení dešťové kanalizace v celé délce a zhotovení nových kanalizačních šachet a potřebných vpustí. 
V Malešické ulici dojde k výměně konstrukce vozovky a živičného povrchu, doplnění chybějících částí chodníků 
a v neposlední řadě úprava a doplnění vjezdů. Autobusové zastávky budou zachovány a v rámci této etapy byla 
jedna doplněna. V rámci rekonstrukce budou postaveny dva nové přisvětlené přechody pro chodce. Dále je 
součástí projektu doplnění veřejného osvětlení o 11 světelných míst, přeložka optického kabelu PRE a přeložka 
nadzemního vedení Telefonica O2.  

Od 11. 9. 2015 došlo k uzavírce ulice Malešická v úseku od křižovatky s ulicí Univerzitní k jihovýchodnímu 
okraji sportovního areálu Hector. Uzavírka byla včetně vjezdu z ulice Marciho. Ulice Malešická byla 
v uvedeném úseku po dobu stavebních prací zcela uzavřena pro veškerou dopravu mimo vozidel stavby. 
Objížďka byla vedena obousměrně ulicemi Dřevčická, Počernická, Na Palouku, K Červenému dvoru 
a U nákladového nádraží. Příjezd do ulice Marciho bude umožněn ulicí Akademická. 

16. října se rekonstrukce Malešické ulice přesunula do úseku od ulice U Nákladového nádraží k ulici 
Za Vackovem v Praze 3, kde se opravoval úsek dlouhý 415 metrů. Objízdná trasa byla vedena ulicemi 
Na Jarově, V Zahrádkách a Za Vackovem podle postupu prací. Změní se také trasy autobusových linek Pražské 
integrované dopravy. Linka 124 byla zkrácena ve směru od Habrové a Želivského do zastávky Malešická. 
Ve směru Habrová byla zřízena provizorní nástupní zastávka Vackov na komunikaci U Staré cihelny. Práce 
měly být ukončeny 11. listopadu 2015. 

Od 11. 9. 2015 byla zahájena další etapa rekonstrukce vodovodu v oblasti starých Malešic, konkrétně v ulici 
Na Universitním statku v úseku od křižovatky s ulicí Rektorská ke křižovatce s ulicí Mistrovská. V uvedeném 
úseku byl zaveden střídavý jednosměrný provozu řízený pomocí provizorního světelného signalizačního zařízení 
(semaforu) a zároveň v ulici Mistrovská byla uzavřena západní větev křižovatky s ulicí Na Universitním statku. 
Objížďka byla vedena ulicemi Bacháčkova a Na Universitním statku, kudy také vedla objízdná trasa autobusové 
linky č. 297. Ukončení prací v ulici Na Univerzitním statku a okolí bylo plánováno ke dni 30. 9. 2015. 
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Rekonstrukce Vršovické ulice 
 
 

V ulici Vršovická se rekonstruovala tramvajová trať 
 
Jak jsem již zmínil, rekonstruovala se od května do listopadu Bělehradská ulice, kde nejezdily tramvaje. 

K tomu se od 3. října do 19. listopadu přidala rekonstrukce tramvajové trati v ulici Vršovická, kterou realizoval 
Pražský dopravní podnik. Letošní uzavírka Vršovické ulice se týkala tratě od Otakarovy ke Koh-i-nooru a příští 
rok na jaře mají práce pokračovat od Koh-i-nooru po Kubánské náměstí. 

Trať ve Vršovické ulici byla vybudována v 80. letech technologií BKV panelů, která je bohužel poměrně 
hlučná. Rekonstrukce může snížit úroveň hluku i o cca 6 dB, což je razantní pokles. Praha 10, a především radní 
pro dopravu Ivana Cabrnochová (SZ), na této rekonstrukci spolupracovala. V koordinaci s rekonstrukcí trati 
bude správce komunikací TSK rekonstruovat i světelné signalizace a chodníky v místě přechodů pro chodce.  

Moderní tramvajové tratě ve Vršovické ulici má stát tři sta milionů korun. Cestující v Nuslích a ve Vršovicích 
se po opravě mohou těšit na méně hlučnou trať se spoustou moderních úprav a budou na ní bezbariérové 
zastávky. Některé úseky trati (mimo nástupiště, křižovatky a úseky pojížděné autobusy) budou zatravněny, čímž 
se sníží prašnost. U Bohemky budou tramvaje a autobusy stavět ve stejné zastávce, cestující tak získají přímý 
přestup. 

Od soboty 3. října (přibližně od 0.30 hodin) do čtvrtka 19. listopadu 2015 (přibližně do 0.30 hodin)  nejezdily 
mezi zastávkami Otakarova a Koh-i-noor všechny tramvajové linky. Přerušen byl tramvajový provoz v obou 
směrech. 

Tramvajová linka číslo 7 byla ve směru od Radlické odkloněna ze zastávky Otakarova do obratiště Náměstí 
Bratří Synků, kde byla ukončena. Běžně jezdí tato linka do zastávky Černokostelecká ve Strašnicích.  

Linka číslo 13, která jezdila mezi Černokosteleckou a Náměstím Bratří Synků, byla nadále zrušena kvůli 
výluce tramvaje v úseku Bruselská – Otakarova. 

Linka číslo 24 jela zpočátku v trase Spořilov - Karlovo náměstí - Masarykovo nádraží – Těšnov – Výstaviště 
Holešovice. Jakmile v půli října skončila jiná velká výluka v ulici Plzeňské, byla čtyřiadvacítka odkloněna již jen 
v oblasti Nuslí, ve směru od Ortenova náměstí ze zastávky Divadlo Na Fidlovačce přes Náměstí Bratří Synků 
a Michelskou do zastávky Spořilov, kde byla ukončena. 

Změnil se také noční provoz tramvají číslo 55 a 56. Linka číslo 55 byla v úseku Karlovo náměstí - Koh-i-noor 
odkloněna přes zastávky I. P. Pavlova, Náměstí Míru a Vršovické náměstí. Linka číslo 56 byla v úseku Karlovo 
náměstí - Otakarova odkloněna přes zastávky Albertov a Svatoplukova. 

Náhradní autobusová linka X11 vedla v trase I. P. Pavlova - Divadlo Na Fidlovačce - Nádraží Vršovice - Koh-
i-noor - Kavkazská. V nočním provozu tuto trasu zajišťovala linka X55. Linku číslo 7 nahradila tramvajová linka 
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37 v trase Čechovo náměstí – Koh–i–noor – Kubánské náměstí – Průběžná – Strašnická – Solidarita –
Černokostelecká. 

Od 17. října postihly změny také autobusové linky 124 a 139 ve směru Dvorce, respektive Komořany. Zrušena 
byla zastávka Ukrajinská, místo toho se zřídila zastávka Bohemians (ve Vršovické ulici v zastávce linky X11), 
Nádraží Vršovice (ve Vršovické ulici v zastávce linky X11) a Náměstí Bratří Synků (v ulici Na Zámecké 
v zastávce tramvají). Zastávka Kloboučnická se pak přemístila do Nuselské ulice, do zastávky linky číslo 188 
(směr Želivského). 

Do 16. října platila změna pro linku číslo 193, která byla ve směru od Chodova zkrácena do zastávky Náměstí 
Bratří Synků. Do 11. října 2015 byla nástupní zastávka umístěna v ulici Na Zámecké (v tramvajové zastávce). 
Od 17. října byla pro linku číslo 193 ve směru Chodov zřízena zastávka Nádraží Vršovice, a to ve Vršovické 
ulici v zastávce linky X11. 

Kvůli rekonstrukci tramvajové trati byl omezen i automobilový provoz mezi ulicemi Na Zámecké a Na Louži. 
Do 16. října byl uzavřen přejezd tramvajové trati na křížení ulic Vršovická - U Vršovického nádraží a Vršovická 
- Sportovní. Od 17. října do 16. listopadu byl uzavřen přejezd tramvajové trati na křížení ulic Vršovické 
a Petrohradské a Vršovické a Sportovní.  

19. listopadu se vrátily do Vršovické ulice tramvaje, ale od 19. listopadu 2015 (od přibližně 0.30 hodin) 
do 8. prosince 2015 (do přibližně 0.30 hodin) byl z důvodu rekonstrukce tramvajové trati ve Vršovické ulici 
obousměrně přerušen provoz tramvají mezi křižovatkami Vršovická x Minská a Vršovická x Moskevská. Linky 
číslo 7, 24 a 55 byly v úseku Bohemians – Koh-i-noor odkloněny přes zastávku Čechovo náměstí. Autobusové 
linky číslo 124 a 139 byly pouze ve směru Dvorce, respektive Komořany, mezi zastávkami Kodaňská – 
Bohemians odkloněny přes zastávky Kavkazská a Koh-i-noor. Zrušena byla zastávka Čechovo náměstí 
(na Čechově náměstí) a zřídila se zastávka Kavkazská (v ulici Kodaňské, v pravidelné zastávce linky číslo 101 
směr Nádraží Hostivař) a Koh-i-noor (v ulici Vršovické, na úrovni zastávky tramvaje, přibližně 50 metrů 
před křižovatkou s ulicí Moskevskou). 

Zajímavostí při rekonstrukci tramvajové tratě bylo to, že při ní byla využita i železnice. V pondělí 5. října 2015 
se v nákladovém obvodu stanice Praha-Vršovice (osobní nádraží) uskutečnily překládky tramvajových kolejnic. 
Odvezeny byly vytěžené blokové žlábkové kolejnice z rekonstruované tramvajové tratě Otakarova – Koh-i-noor 
a naopak byly dovezeny kolejnice nové. Vytěžené kolejnice naložené do pěti Easů byly následně odeslány 
ke zpracovatelům kovového odpadu. 

V letošním roce se v hlavním městě rekonstruovala řada tramvajových tratí (např. Plzeňská nebo Evropská). 
Důvodem bylo dočerpávání finančních prostředků z EU, a proto intenzivní stavební ruch pokračoval 
i na podzim. 

 

 
 

Rekonstrukce Vršovické ulice (zastávka Nádraží Vršovice) 
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Nový elektrobus jezdí v Praze 10 

 
Začátkem září vyrazil do ulic Prahy nový elektrobus, který Dopravní podnik Praha testoval již od června, 

ale cestující si ho mohli vyzkoušet až v září. Pilotní provoz elektrobusu SOR/Cegelec EBN 11 byl zahájen 
na pravidelné lince 213 ze stanice Želivského a o víkendech pak bude na lince 188.  

Autobus je unikátní v technologii dobíjení. Aby měl potřebný dojezd, nabíjí se jeho baterie nejen v noci, 
ale i během dne. A to přes sběrač, který je na střeše vozu. V kapacitě a řízení se od běžných autobusů výrazně 
neliší. Jelikož autobus neřadí, probíhá zrychlování i zpomalování plynule.  

Dopravní podnik hlavního města Prahy plánuje ověřovací provoz elektrobusu na dobu jednoho roku. Během ní 
by se měl provoz co nejvíc přiblížit běžným podmínkám. Pokud bude testovací období úspěšné, mohla by se 
vozidla s nulovými emisemi stát pevnou součástí pražské MHD. 

 
 

Jízdní řády se v prosinci měnily 
 

V prosinci se změnily jízdní řády tramvají i autobusů pražské MHD. Kvůli Vánocům došlo o víkendech 
k posílení provozu metra.  

Z důvodu změn na železnici vyjely od neděle 13. prosince autobusy Pražské integrované dopravy podle 
nových jízdních řádů. Došlo především k posunu časů, aby autobusy navazovaly na jízdní řády vlaků. Proběhly i 
další změny, např. linka číslo 138 (Sídliště Skalka – Sídliště Spořilov) se změnila v plnohodnotnou autobusovou 
linku. Na vybrané spoje v pracovní dny byly nasazeny standardní autobusy namísto stávajících midibusů.  

Posílena byla vlaková spojení. Vlaky linky S3, která spojuje Vršovice s Čakovicemi, pojedou i o víkendu 
v intervalu 60 minut namísto současného dvouhodinového. Na lince S7 (Úvaly-Beroun) se prodloužila ranní 
a odpolední špička. Některé příměstské vlaky na trase pojedou až do Českého Brodu. Na této trati přibyla nová 
stanice Praha - Běchovice střed. Odpolední špička se prodloužila také na trase z hlavního nádraží do Říčan.  

Vedle trvalých změn přinesl prosinec také některé dočasné úpravy. O adventních víkendech došlo k posílení 
provozu metra, některých páteřních autobusových linek a také několika tramvají. O víkendu na všech linkách 
metra zkrátil interval ze 7,5 minuty na 6 minut, a to odpoledne vždy mezi 14. a 18. hodinou. Na spoje s čísly 
118, 133, 188, 193 a 207 Ropid nasadil kloubové autobusy. Kvůli vánočním nákupům vyjely výjimečně do ulic 
na tramvajových linkách 5 a 8 dvouvozové soupravy.  

Z důvodu končících rekonstrukcí tramvajových tratí byly vyvěšeny nové jízdní řády i u některých spojů, které 
jezdí centrem metropole. Celkem šlo o deset tramvajových linek - 1, 3, 4, 8, 10, 11, 17, 18, 22 a 25.  

Od 23. prosince do 3. ledna jezdily autobusy, tramvaje i metro v omezeném provozu.  
 
 

Přerušení provozu tramvají v Průběžné 
 
V neděli 13. prosince od 7 hodin do 12 hodin byl obousměrně přerušen provoz tramvají v úseku Průběžná – 

Nádraží Hostivař. Linka č. 22 byla ve směru z centra ze zastávky Průběžná odkloněna přes zastávky Strašnická, 
Solidarita a Nové Strašnice do zastávky Černokostelecká, kde byla ukončena. Linka č. 26 byla ve směru z centra 
ze zastávky Strašnická odkloněna přes Průběžnou na Kubánské náměstí, kde byla ukončena. V trase Strašnická – 
Na Hroudě – Zahradní Město – Nádraží Hostivař byla zavedena náhradní autobusová doprava X26.  

Od 12 hodin do 16 hodin navazovalo obousměrné přerušení provozu tramvají již pouze v úseku Radošovická – 
Nádraží Hostivař. Všechny spoje linky č. 22 byly vedeny v trase Bílá Hora – Nádraží Strašnice (nástupní 
zastávka Radošovická). 

 
 

 
 
 



 235 

 

4.3) Životní prostředí 
 
 

Sběrné dvory hlavního města Prahy 
 
K bezplatnému předání bioodpadu, objemného odpadu a také ostatních domácích odpadů, včetně 

nebezpečného a tříděného odpadu nebo elektroodpadu, lze využít stabilní sběrné dvory hlavního města Prahy.  
Od března letošního roku je v Praze 10 opětovně otevřený sběrný dvůr hlavního města, a to v ulici Dřevčická, 

přibližně 200 metrů od ulice Černokostelecká, v areálu společnosti Domeček - odpady. Dle sdělení magistrátu 
má být sběrný dvůr prozatím v provozu po dobu jednoho roku. Přítomnost sběrného dvora přímo na území 
městské části je významná především z hlediska zvýšené dostupnosti pro bezplatné odkládání různorodých 
domácích odpadů a tím jako prevence nežádoucím černým skládkám.  

Obyvatelé Prahy 10 mají pro svou potřebu dostatek míst, kam mohou své odpady odvážet, protože kromě 
dvora v ulici Dřevčická zůstávají v provozu i další blízké sběrné dvory. Na hranicích Prahy 10 a 14 je sběrný 
dvůr v  ulici Teplárenská 5 v Malešicích (cca 300 metrů od ulice Průmyslová - tel. 272 700 952). V dostupné 
vzdálenosti je ještě v  ulicích Perucká 2542/10 v Praze 2 - Vinohrady (cca 200 metrů po pravé straně 
od ul. Vršovické  - tel. 236 040 000),  v ulici Zakrytá v Praze 4 – Záběhlice (v slepé části ulice - 
tel. 272 764 058) nebo v ulici Malešická 74 v Praze 3 – Žižkově (mezi ul. Na Vackově a Na Mokřině - 
tel. 734 161 076). Otevírací doba ve sběrných dvorech je v pondělí až pátek: od 8:30 do 17:00 hodin (v době 
letního času do 18:00 hod.) a v sobotu od 8:30 do 15:00 hodin.  

Sběrné dvory obecně slouží pro obyvatele Prahy k bezplatnému odkládání veškerého odpadu, který vznikne 
při provozu domácností. Ve sběrném dvoře lze bezplatně odkládat velkoobjemový odpad (nábytek, podlahové 
krytiny apod.), chladící zařízení a další vysloužilé elektroodpady (pračky, televize, sporáky, monitory, 
počítačové komponenty, drobné elektrozařízení apod.), všechny druhy domácích nebezpečných odpadů, 
autobaterie, autoskla, sanitární zařízení, dřevěný odpad, kovový odpad, plasty, papír, sklo, odpad z údržby zeleně 
aj. Vše v množství obvyklém pro provoz domácností. Jednorázový návoz odpadu je omezen na vjezd vozidel 
maximálně do 3,5t.  

Sběrné dvory jsou provozovány v rámci systému komplexního nakládání s komunálním odpadem na území 
hlavního města Prahy. Občané s trvalým pobytem na území hlavního města, fyzické osoby, zde tak mohou své 
odpady odkládat zdarma. Trvalé bydliště je nutné prokázat občanským průkazem. Vysloužilá elektrozařízení 
jsou odebírána v režimu tzv. zpětného odběru. Zpoplatněn je pouze odběr pneumatik, a to částkou 25 Kč za kus. 
Stavební suť z bytových úprav je možné odevzdat zdarma do množství 1m³ na osobu a měsíc. Do sběrných 
dvorů nelze předávat směsný odpad. 

Na území hl. m. Prahy probíhá objednávkový svoz odpadu od občanů. Jedná se o nadstandardní placenou 
službu, která je na základě značného zájmu rozšířena a pokračuje. Odvoz je možno si objednat u několika 
provozovatelů sběrných dvorů hl. m. Prahy. Odvézt je možné veškerý odpad, který lze odevzdat v jakémkoliv 
sběrném dvoře hlavního města. Cena je stanovena za naložení (rozhoduje množství odpadu) a za ujeté kilometry.  

Kromě toho v roce 2015 fungoval mobilní sběrný dvůr  jako dočasné stanoviště velkokapacitních kontejnerů 
pro krátkodobý sběr objemných odpadů, bioodpadu, dřeva a stavební suti a všeho z domácností. Tato služba byla 
určena pouze pro občany s trvalým pobytem na území hlavního města. Podmínky využití mobilního dvora jsou 
stejné jako v případě stabilních sběrných dvorů, tzn. občan odkládající odpad se musí prokázat osobním 
průkazem kvůli ověření adresy pobytu. Odložení odpadů od obyvatel Prahy 10 bylo umožněno bezplatně. 

Jaké druhy odpadů je možné odložit v mobilním sběrném dvoře: objemný odpad - starý nábytek, koberce 
a linolea, zrcadla, umyvadla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, autosklo. Odpad ze zeleně, tzv. bioodpad -
listí, větve, plevel, posekaná tráva, spadané ovoce, zemina z květin pokojových rostlin, odpady z ovoce 
a zeleniny, skořápky z vajec, sedliny kávy a čaje, květináče z lepenky a rašeliny. Dále dřevěný odpad, který 
neměl charakter objemného odpadu (např. rozložený dřevěný nábytek bez kovových, skleněných či plastových 
doplňků), a veškerý kovový odpad vyjma výrobků podléhajících zpětnému odběru (elektrospotřebiče, TV 
a PC monitory, videa, mikrovlnky, ledničky, atd.). Stavební suť - stavební materiál z drobných bytových úprav; 
množství odebraného stavebního odpadu je limitováno na 1m³ na osobu za měsíc. 

 
  

Sběrný dvůr na bioodpad v Dřevčické ulici 
 
Stabilní sběrné místo bioodpadu v Malešicích v ulici Dřevčická, cca 100 metrů od ul. Černokostelecká, slouží 

občanům pro odkládání odpadu biologického charakteru (bioodpadu). Sběrné místo můžou využívat nejen 
občané hlavního města, ale i soukromé firmy. Pro občany s trvalým bydlištěm v Praze je ovšem předání 
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biologických složek komunálního odpadu bezplatné. Odevzdat je možné odpad, který vznikl při běžném provozu 
domácnosti či údržbě zahrady, jako například listí, větve, trávu, zeminu, dřevo, kůru, ovoce, zbytky rostlin nebo 
jiný biologicky rozložitelný odpad (ne živočišného původu). Podmínkou pro ukládání bioodpadu občany zdarma 
je předložení občanského průkazu s vyznačením trvalého bydliště v Praze a odložení bioodpadu v max. množství 
250 kg měsíčně na jednu ukládající osobu. Doprava bioodpadu občany je povolena pouze osobními vozidly 
o hmotnosti do 3,5 t (s přívěsnými vozíky). Občané přivážející bioodpad jsou také povinni řídit se pokyny 
obsluhy, zejména z hlediska dodržování zásad bezpečnosti práce a organizace ukládání bioodpadu. Pokud dojde 
k porušení této povinnosti, bude bioodpad přijat pouze za úhradu. Ukládání bioodpadu občany Prahy nad 
limitovaných 250 kg měsíčně je možné také, ale pouze za úhradu.  

Občané, kteří odevzdávají bioodpad, mohou jako odměnu dostat kvalitní kompost. Občan hl. m. Prahy získá 
zdarma 35 % kompostu vyrobeného z celkového množství jím odevzdaného bioodpadu (přepočítávací koeficient 
je 0,175 z odevzdaného množství bioodpadu) v předchozím roce. Nárok na odběr kompostu je nepřenosný. 
Odvoz kompostu si zajistí každý občan vlastními prostředky, a to včetně naložení. Odběr musí být proveden 
v období od 1. 3. do 30. 11. roku následujícího po roce, kdy byl bioodpad odevzdán, jinak nárok na poskytnutí 
kompostu propadá. 

Provozní doba zařízení je pondělí až pátek od 7:00 do 18:00 hodin (v době zimního času do 17:00 hod.) 
a v sobotu od 7:00 do 15:00 hodin. Telefon je 274 772 694. V místě je možné také zakoupit výrobky jako 
kompost, rašelinu, kůru, směsi, substráty apod.  

Pravidelná zimní odstávka provozu stabilního sběrného místa pro sběr bioodpadu v ulici Dřevčická probíhala 
od pondělí 22. 12. 2014 do 27. 2. 2015. V tomto období bylo možné bioodpady odevzdávat ve sběrných dvorech 
hlavního města. Kromě stálého sběrného místa rostlinného bioodpadu v Dřevčické ulici je v Praze dalších 
17 sběrných dvorů, kde lze odevzdávat bioodpad. 

Kromě toho lze bezplatně bioodpad z údržby zahrad rodinných domů odkládat na určených místech 
do přistavených velkoobjemových kontejnerů na bioodpad. Tato služba funguje dvakrát ročně - v jarním 
a podzimním období. Kontejnery sloužily výhradně pro odpad biologického charakteru, jako jsou větve, tráva, 
listí, spadané ovoce, zbytky rostlin, případně jiné bioodpady ze zahrádek rodinných domů. Do kontejnerů nebylo 
možné vkládat jiné druhy odpadů. O to se na stanovišti starala i přítomná obsluha.  

Již několik let je možné si v Praze objednat odvoz bioodpadu od domu. Tuto službu mohou využít nejen 
majitelé rodinných domů, kteří produkují vesměs bioodpad z úprav svých zahrad, ale služba je využívána 
i u běžné bytové zástavby. Službu nabízí pro celé území hlavního města společnost Pražské služby, a. s., 
a to sezónně v období od dubna do listopadu nebo celoročně. Pro skladování bioodpadu je pronajata nádoba 
hnědé barvy, tzv. kompostejner, o velikosti 120 nebo 240 litrů. Do nádoby lze vkládat např. listí, trávu, plevel, 
zbytky ovoce a zeleniny, čajové sáčky, kávovou sedlinu, zbytky rostlin, piliny, dřevní štěpku z větví stromů 
a keřů, hlínu z květináčů, spadané ovoce atd. Naopak odkládat do nádob nelze zbytky jídel (tzv. gastroodpad), 
jedlé oleje, kosti, maso, kůži, uhynulá zvířata, exkrementy masožravých zvířat, znečištěné piliny a všechny další 
bioologicky nerozložitelné odpady. Shromážděný bioodpad je zpracován na kompost, který je využíván 
v zemědělství, pro pražskou zeleň či na rekultivaci.  

 
 

Nebezpečný odpad 
 
Sběrny nebezpečných odpadů se v Praze nacházejí na těchto místech: Areál společnosti Pražské služby, 

Moskevská 418 (za ul. Baškirská, vedle garáží). Tel. 267 310 118. Provozní doba je v pondělí, úterý, čtvrtek 
a pátek 7:00 - 14:00 hodin a ve středu 7:00 - 17:00 hodin. 

Areál společnosti Domeček, Dřevčická 44 (cca 100 m od ul. Černokostelecká). Tel. 274 784 035.  
Provozní doba je od pondělí do pátku  8:30 - 17:00 hod. (v letním čase do 18 hod.),  v sobotu  8:30 - 15:00 hod. 

Tato zařízení slouží výhradně pro odkládání určených nebezpečných složek komunálního odpadu. Jedná se 
o tyto odpady: rozpouštědla, kyseliny, hydroxidy, baterie a akumulátory, barvy, lepidla, pryskyřice (včetně 
prázdných nádob od takových přípravků), nepoužitelné léky a cytostatika, teploměry, zahradnické a domácí 
chemické přípravky, pesticidy (přípravky na hubení hmyzu, plevele apod.), mazací oleje a tuky (kromě jedlých), 
zářivky, žárovky, výbojky, detergenty (odmašťovací přípravky), nádoby od sprejů, ředidla,  fotochemikálie. 
Odkládání nebezpečných odpadů je pro obyvatele hl. m. Prahy bezplatné. 

Nebezpečný odpad lze odevzdat i do stálých sběrných dvorů a například léky a teploměry lze odevzdávat také 
ve všech lékárnách. Malé baterie a akumulátory ve stacionárních kontejnerech nebo místech zpětného odběru 
(např. v prodejnách elektro).  

Ve středu 18. března 2015 byl v Praze 10 zahájen tzv. mobilní sběr nebezpečných odpadů pocházejících 
z provozu domácností. Odpady bylo nutné předat výhradně osádce svozového vozidla v místech a termínech dle 
stanoveného harmonogramu. Pro Prahu 10 bylo stanoveno celkem pět svozových tras. Podmínkou pro bezplatné 
předání odpadu bylo trvalé bydliště na území hlavního města. 
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Sběr elektroodpadu 
 
Od roku 2012 je možné v ulicích Prahy 10 využívat speciální sběrné nádoby červené barvy, které slouží 

pro odkládání drobných domácích elektrozařízení. Kontejnery jsou pro usnadnění dostupnosti v blízkosti 
stanovišť sběrných nádob na tříděný odpad. Jedná se o nádoby červené barvy, uzpůsobené k odložení menších 
elektrozařízení a vybavené navíc i boxem na baterie a monočlánky. Oddělený sběr elektroodpadu má napomoci 
ekologické recyklaci těchto zařízení. Ty stále ještě končí v běžných popelnicích a nevyužité pak na skládce nebo 
ve spalovně. Elektroodpady jsou přitom významnou zásobárnou využitelných prvků, které se upotřebí při další 
výrobě.  

Sběr elektroodpadu a následující předávání na recyklaci zajišťuje státem pověřená organizace, v tomto případě 
společnost Asekol. Kromě sběrných nádob lze pro odkládání vysloužilých elektrospotřebičů využít i sběrné 
dvory hlavního města Prahy nebo obchody s elektronikou. Nádoba pro odkládání drobných elektroodpadů 
a baterií je k dispozici i ve vestibulu budovy B úřadu městské části v ulici Vršovická 68.  

V současné době jsou nádoby na elektro na devatenácti místech, především v hustěji zastavěných lokalitách. 
Sběr starých elektrospotřebičů je v těchto ulicích: Topolová x Jabloňová, Vyžlovská x Jevanská, 
Nad Vodovodem x Cerhenická, Nad Primaskou x Starostrašnická, Chorvatská x Dykova, Litevská x Jakutská, 
Saratovská x Kralická, Dubečská x Pod Strání, Ostružinová x Jahodová, Kodaňská x Žitomírská, U Vršovického 
nádraží x Rostovská, Počernická -  před ul. Dřevčická, Vladivostocká x Karpatská, Magnitogorská x Uzbecká, 
U Hráze x Na Hroudě, Na Vinobraní - parkoviště proti č. 59, Tuklatská x Vrátkovská, Sněženková x Jiřičkové, 
V Dolině - proti č. 1c, Kodaňská - za budovou Ministerstva životního prostředí. 

Do speciálních sběrných kontejnerů lze ukládat běžnou spotřební elektroniku typu videopřehrávačů, 
radiopřijímačů, CD přehrávačů, ale také výpočetní techniku včetně příslušných komponentů, jako jsou myši 
nebo klávesnice, telefonní přístroje (klasické i mobilní), kalkulačky, herní zařízení, kuchyňské elektrozařízení 
apod. Obecně je možné do nádoby vložit jakékoliv elektrozařízení, které projde otvorem. V nádobě je speciální 
schránka, kam lze navíc vkládat baterie a akumulátory. Do nádob nepatří velkorozměrové odpady, ale stejně tak 
i monitory, televizory nebo zářivky. Odkládat nelze ani odpad z podnikatelské činnosti. 

 
 

Sběr nepotřebného textilu 
  
V Praze 10 lze využívat speciální sběrné nádoby pořízené radnicí Prahy 10, které jsou určené pro sběr starého 

či nepotřebného textilu. Obyvatelé Prahy 10 do nich mohou již několik let vkládat staré oblečení, ale stejně tak 
obuv, textilní hračky, ložní prádlo, utěrky nebo přikrývky. Cílem aktivity, která funguje mimo režim běžného 
třídění komunálních odpadů, je především snižovat podíl odpadů odkládaných do popelnic se směsným odpadem 
a napomoci čistějšímu prostředí veřejných ploch a zároveň posloužit humanitárním účelům.  

Systém sběru textilu je z hlediska životního prostředí přínosný. Oblečení je buď využito ke svému účelu, nebo 
předáno k recyklaci, tzn. odpovědně zpracováno. Oddělené odkládání starého textilu se proto postupně stává 
stejně samozřejmé jako již běžně zaběhnuté třídění odpadů. Přidanou hodnotou je pak vědomí, že vložením 
starého oblečení do nádoby lze pomáhat někomu jinému.  

Svoz a následné zpracování textilií z uličních nádob zajišťuje občanské sdružení Diakonie Broumov. Tato 
organizace ve Vršovicích dlouhodobě provozuje sběrné středisko, kam lze vysloužilé oblečení, ale i jiné potřeby 
do domácnosti předávat. Diakonie se věnuje práci s lidmi, kteří se z různých důvodů ocitli v krizových situacích. 
Jedná se o občany hůře umístitelné na trhu práce, např. pro mentální onemocnění, dlouhodobě nezaměstnané, lidi 
bez domova nebo ty, kteří ukončili léčbu ze závislosti. Tito lidé jsou mimo jiné zapojováni i do pracovní činnosti 
ve prospěch organizace, např. formou pomoci při třídění sbíraného textilu nebo vývozu sběrných nádob.  

Několikrát do týdne jsou nádoby vyprazdňovány. Svoz zajišťují v rámci pracovní terapie vyškolení 
zaměstnanci diakonie. Sesbíraný textil je odvezen na třídicí linku, kde dojde k jeho roztřídění na kusy ještě 
nositelné, které jsou využívány v rámci sociálních programů, a kusy již nepoužitelné. Poškozené či již 
nenositelné oblečení odebírají odpadové společnosti, které se věnují recyklaci textilu. Výtěžek z recyklace je 
využíván při činnosti Diakonie. 

Nepotřebné oblečení je možné předávat i jiným charitativním organizacím, např. sběrem se zabývá Český 
červený kříž. 

 
 V Praze 10 jsou nádoby na textil na těchto místech: 
ul. Topolová a Jabloňová, zastávka BUS Centrum Zahradní Město; 
ul. V Olšinách, prostranství u metra Strašnická;  
ul. Kubánské náměstí x Vršovická, u telefonních automatů; 
ul. Černokostelecká x Tuklatská, před prodejnou Albert; 
ul. Počernická x Limuzská, před objektem Oása; 
ul. Rubensova, prostranství obchodního střediska na Skalce; 
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ul. Taškentská, před sběrným střediskem Diakonie Broumov, pod budovou úřadu MČ (zde je v provozu sběrné 
středisko Diakonie, kam lze oblečení, ale i jiné domácí potřeby donést); 

ul. V Olšinách, parkoviště u Billy; 
ul. Srbínská, spojka na ul. Průběžná, vedle nádob tříděného sběru; 
ul. U Hráze, křížení s ul. Na Hroudě, vedle nádob tříděného sběru; 
ul. Jabloňová, proti č. o. 3, u nádob na směsný odpad; 
ul. Ostružinová, před domem č. o. 11, u nádob na tříděný odpad; 
ul. Oblouková, vnitroblok mezi č. 6 a 8; 
 ul. Teplárenská, sběrný dvůr. 

 
 

Malešická spalovna 
 
 

Zařízení na energetické využití odpadu v Malešicích 
 

Zařízení na energetické využití odpadu v Malešicích (ZEVO Malešice) provozuje společnost Pražské služby. 
Ve spalovně odpadů v Malešicích bylo v roce 2014 pro výrobu energie využito rekordních 312.000 tun odpadu 
(v roce 2013 to bylo 310.000 tun). Z toho pocházelo 259.000 tun odpadu ze systému hlavního města Prahy, 
zbytek komunálního odpadu pocházel ze svozu z jiných obcí nebo od jiných společností. ZEVO Malešice tak 
loni vyrobilo teplo a elektřinu pro 20 tisíc pražských domácností. 

V hlavním městě je více než 17 tisíc kontejnerů na tříděný odpad. Za posledních sedm let do nich lidé 
odevzdali 359 tisíc tun odpadu, přičemž v samotném roce 2014 to bylo 49 289 tun, z toho tvořil 6 603 tun 
biologicky rozložitelný odpad. Třídicí linky Pražských služeb loni zpracovaly skoro 35 tisíc tun papíru, na jehož 
výrobu by jinak muselo padnout 600 tisíc stromů. Z jednoho stromu se vyrobí 80 tisíc archů papíru velikosti A4.  

 V průměru každý občan Prahy za loňský rok vytřídil 16,9 kilogramu papíru, 12,3 kilogramu skla, 
9,4 kilogramu plastu a 720 gramů nápojových kartonů. Zatím nejvíc tříděného odpadu lidé odevzdali v roce 
2009, bylo to 53 418 tun. Praha v třídění odpadů patří mezi nejpříkladnější města v republice. 

Pražané každý rok vyprodukují zhruba 400 tisíc tun komunálního odpadu. Například v roce 2013 to bylo 
400.908 tun, což bylo o zhruba 8.000 tun méně než v roce 2012. Město pak každoročně vydá na zpracování 
odpadu přibližně 1,2 miliardy korun. Více než polovinu celkového množství odpadu tvoří směsný odpad, v roce 
2013 to bylo 250.212 tun. Na druhém místě je velkoobjemový odpad, kterého bylo v tomto roce 32.419 tun. 
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Kromě těchto zajímavých čísel se Malešická spalovna v roce 2015 řešila i z jiného důvodu. ZEVO Malešice je 
součástí společnosti Pražské služby, jejímž většinovým vlastníkem je Praha, která dlouhé měsíce usilovala 
o nákup 19,32 procenta akcií Pražských služeb, aby byla stoprocentním vlastníkem. Tím by mohla Praha 
v souladu se zákonem zajišťovat svoz odpadu sama. Jenže onu pětinu akcií Pražských služeb koupila společnost 
AVE CZ, která patří do skupiny firem Daniela Křetínského. Ta nabídla hlavnímu městu, že odkoupí 76,9 procent 
akcií, které vlastní, za téměř 3,2 miliardy korun. Město ale svůj podíl prodat nechce, aby nepřišlo o výnosnou 
spalovnu. Pražské služby, které předloni měly čistý zisk 66,8 milionu korun při tržbách 2,9 miliardy korun, se v 
hlavním městě starají o odvoz odpadu. 

Vedení metropole má se svozem odpadu dlouhodobé problémy. Smlouva s Pražskými službami skončila před 
několika lety a město od té doby miliardové smlouvy několikrát bez soutěže prodloužilo. Tuto situaci chtělo 
bývalé vedení Prahy vyřešit převedením části společnosti Pražské služby (divize svozu komunálního odpadu) 
pod Technickou správou komunikací (TSK). Hlavní město tento pacht prosadilo v říjnu 2014 na valné hromadě 
Pražských služeb. Proti se postavil menšinový akcionář, společnost AVE, a soud jí dal předběžným opatřením 
za pravdu. Zabýval se tím i Úřad pro ochranu hospodářské soutěže (ÚOHS). 

V lednu 2015 měla skončit smlouva s Pražskými službami, takže nezbývalo zastupitelům než prodloužit 
smlouvu na svoz odpadu za 1,6 miliardy korun bez DPH. Aby předešli podezření z nezákonného jednání, začali 
s přípravou desetiletého tendru. Nová koalice ANO, ČSSD a Trojkoalice (Strana zelených, KDU-ČSL a STAN) 
v lednu 2015 schválila vypsání desetiletého tendru na svoz odpadu za 12,8 miliard korun bez DPH. Při hlasování 
nepodpořil koaliční materiál náměstek primátorky Matěj Stropnický (SZ), čímž měl svým postupem porušit 
koaliční smlouvu. Materiál při hlasování prošel nejtěsnější většinou 33 z 65 hlasů. Jenže dokud Praha nevlastní 
100% akcií, musí vypsat veřejnou soutěž. Opozice s tendrem nesouhlasila, neboť se obává možnosti, že tendr 
může získat jiná firma než Pražské služby, čímž by hrozil firmě krach a Praha by podle opozice přišla 
o nejcennější část Pražských služeb - spalovnu v Malešicích. Hodnota spalovny spočívá v tom, že od roku 2024 
bude v Česku platit nařízení Evropské unie, které výrazně omezí skládkování odpadu. Malešická spalovna je 
nyní jedna ze tří v Česku. Spalovny se tak stanou strategickými podniky. Česká republika by tak potřebovala 
do budoucna vystavět tři až čtyři velké spalovny na využívání odpadu. Z tohoto důvodu zavítali v listopadu 2015 
do České republiky a do Malešic zástupci 19 velkých japonských firem. Ti se chtěli seznámit s tím, jak 
odpadové hospodářství v Česku funguje. Firmy se zajímají jednak o dodávky technologií pro nové spalovny, 
jednak přímo o jejich výstavbu.  

Vedení Prahy během roku pracovalo na přípravě desetiletého tendru. Na jaře vedení města mluvilo o možné 
úpravě zakázky nebo jejím rozdělení na několik menších. Vítěz soutěže by se podle původních plánů měl o svoz 
a likvidaci odpadu starat od příštího roku. Současně probíhalo smírčí řízení se společností AVE CZ. 

 

 
 

Den otevřených dveří Pražských služeb moderoval Roman Vojtek 
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V sobotu 25. dubna se konal Den otevřených dveří Pražských služeb v zařízení na energetické využití 
odpadu – ZEVO Malešice. Pro malé i velké návštěvníky byl připraven bohatý doprovodný program. 
Pro nejmenší byly připraveny skákací hrady, skluzavky, trampolíny, malování na obličej, tvarování balónků, 
dětská autoškola a další atrakce. Pro větší děti a dospělé byl přichystán elektrický býk, offroadový polygon, 
kde mohli návštěvníci vyzkoušet jízdu na elektrických vozítkách nebo buginách.   

Vystavena byla veškerá technika, kterou Pražské služby využívají ke svozu odpadu, úklidu a údržbě 
komunikací. Nechyběla ani exkurze do spalovny (ZEVO), která patří k nejmodernějším v Evropě. První exkurze 
začala v 10.15 hodin a další probíhaly po celou dobu akce, vždy v patnáctiminutových intervalech. Děti se 
z bezpečnostních důvodů mohly prohlídky zúčastnit až od 7 let.  

Celým dnem prováděl herec a moderátor Roman Vojtek. Na pódiu se představila kapela Sabrage (začátek cca 
10:40, 11:55, 13:25), dívčí skupina 5Angels (začátek cca 11:10, 12:30 a 14:00) a slovenská kapela No Name 
(14:45). Dále byla naplánována exhibice na U-rampě, freestyle exhibice na kole Martina Šimůnka a přišel 
i kouzelník Selmy.  

Areál ZEVO Malešice se nachází na adrese Průmyslová ulice 615, Praha 10. Zajištěn byl minibus v barvách 
Pražských služeb, který vozil návštěvníky z parkoviště nedaleké Fashion Arény k ZEVO a zpět.  

Informace mohli zájemci najít na webových stránkách www.psas.cz.  
 
Ornitologové na nejvyšší pražský komín v spalovně v Malešicích umístili speciální budku, která nahrazuje 

sokolům hnízdo. Již minulý rok vyvedli vzácní a ohrožení sokoli stěhovaví čtyři mláďata. Stejný pár se vrátil 
i letos a koncem dubna vyvedl čtyři mláďata. Domovem sokolí rodiny je speciální hnízdní budka na druhém 
ochozu malešického komína ve výšce asi sto metrů. K hnízdu byla nainstalována fotopast, kterou si o měsíc 
později vyzvedl ornitolog. Samice podle nich pochází z Českolipska a samec je původem z Polska 

Po celé Praze je šest budek pro sokoly. Ohrožení dravci sídlí v Praze již třetím rokem po sobě. Do měst je 
přitahuje i velká nabídka snadno dostupné potravy – holubů, jenže zde nenacházejí místa pro vybudování hnízd. 
Proto ornitologové spolupracují s vlastníky a správci výškových budov. Na instalaci hnízdních budek v Praze 
spolupracuje Česká společnost ornitologická s Pražskou teplárenskou, s Pražskými službami, s farnostmi Karlín 
a Vršovice a s fakultní nemocnicí Motol. Instalace budek a sledování sokolů podporuje i magistrát.  

Sokol stěhovavý je kriticky ohrožený druh dravého ptáka, který před několika desetiletími téměř vyhynul 
v celé Evropě. Díky systematické ochraně se sokoli postupně znovu vracejí na svá historická hnízdiště, kterými 
jsou zejména vysoké a klidné skalní stěny. Každý další hnízdící pár tohoto dravce je považován za velký úspěch.  

 
 

Svoz vánočních stromků  
 

Volně odložené vánoční stromky u nádob na směsný komunální odpad jsou odváženy při pravidelném svozu, 
který probíhá od 25. 12. do konce února. 

 
 

Společně ukliďme Prahu 10 
 
Více než 200 dobrovolníků  se i letos zapojilo do pravidelné úklidové jarní akce Společně ukliďme Prahu 10 

aneb za Desítku bez odpadků a černých skládek. Akce se konala v rámci celosvětové Clean Up the World - 
Ukliďme svět!. 

V sobotu 28. března se čistil Malešický les, oblast Trojmezí, vnitroblok na Solidaritě, okolí ulic Heldova, 
Petrohradská, U Seřadiště, Křenická, svahy Botiče či zalesněná oblast na Bohdalci. Akce se tradičně zúčastnili se 
svými rodiči i děti. Podmínkou je, aby pozemek, který byl čištěn, byl veřejně přístupný, proto se tato akce 
netýkala např. dvorů bytových domů.  

Akci pořádala občanská iniciativa Společně pro Desítku ve spolupráci s MČ Praha 10, která zajistila úklidové 
pomůcky, velkoobjemové kontejnery a v neposlední řadě i odvoz nasbíraného odpadu. Akce se bude konat 
v podobném termínu i v roce příštím.  
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5) Sport. Péče o obyvatele – zdravotnictví a sociální 
pomoc 

5.1) Sport 
 
 

Fotbal 
 
 

SK Slavia Praha 
 
SK Slavia Praha – fotbal a.s. má adresu U Slavie 1540/2a, Praha 10. 
Internetové stránky SK Slavia Praha jsou: www.slavia.cz. 
Slavia patřila od svého založení v roce 1892 mezi českou špičku a známá byla i v Evropě. Několikrát vyhrála 

v meziválečných letech prestižní Středoevropský pohár, předchůdce dnešních evropských soutěží. Po roce 1948 
spíše živořila a dokonce sestoupila do druhé ligy. Po roce 1989 fotbalisté vybojovali tři tituly v české fotbalové 
lize. 

 
Majitelem prvoligového fotbalového klubu SK Slavia Praha je politik, bývalý ministr dopravy a podnikatel 

Aleš Řebíček, který v květnu 2011 získal nejprve třetinový podíl v klubu od podnikatele Tomáše Rosena 
a v srpnu 2011 se stal majoritním vlastníkem, když odkoupil za nezveřejněnou částku podíl společnosti Natland 
Group ve společnosti Viscontia. Tím získal 98 procent klubových akcií, zbylá 2% mají drobní akcionáři, včetně 
občanského sdružení. Peníze na nákup Slavie Řebíček podle svého vyjádření získal prodejem podílu ve stavební 
a dopravní firmě Viamont. Následně se stal prezidentem klubu. Kromě nákupu Slavie však musí dotovat i chod 
klubu, proto ho chce prodat, ale to se mu zatím nedaří. Mluvilo se o jednání s miliardářem Dmitrijem 
Romaněnkem, podnikatelem s vazbami na Lukoil; ten dokonce v roce 2014 dosadil do řídících funkcí Slavie své 
lidi v čele s bývalým sportovním ředitelem Zenitu Petrohrad Igorem Kornějevem a nizozemským trenérem 
Alexem Pastoorem. Transfer se nakonec nekonal. Koncem loňského roku se o Slavii zajímal kazašský ropný 
magnát Talgat Bajtazijev, ale ani to nevyšlo. Důvodem bylo, že případný zájemce musí jednat jak s Řebíčkem, 
tak i s majitelem stadionu. Loni na podzim proběhlo jednání o sloučení klubu a stadionu, ale k podpisu nedošlo. 

 Pro zajímavost uvedu, jak se ve Slavii měnili většinoví majitelé od roku 1991. V letech 1991 až 1993 vlastnil 
Slavii americký podnikatel českého původu Boris Korbel. Ten do klubu vložil miliony, za které se dělaly 
rekordní nákupy hráčů. Od června do prosince 1993 byl majitelem Fotbalový oddíl Slavia. V letech 1994 
až 1997 vlastnilo Slavii více akcionářů, například První privatizační fond (PPF), Fotbalový oddíl Slavia, 
společnosti WIKA, Benzina, Česká pojišťovna a další. V roce 1994 vlastnila investiční skupina PPF 50 % akcií 
klubu. V té době hráli za Slavii hráči jako např. Poborský nebo Šmicer. Tomuto týmu se v sezoně 1995/96 
podařilo vybojovat titul, stalo se tak po 49 letech. Slavia se dokonce dostala do semifinále tehdejšího 
Poháru UEFA a její hráči tvořili část stříbrného týmu z mistrovství Evropy v Anglii. Jenže hráči byli prodáni 
a v roce 1997 prodala společnost PPF svůj podíl společnosti ENIC. Tato britská investiční společnost vlastnila 
klub v letech 1997 - 2006.  

V letech 2006 – 2011 se majiteli stali tehdejší šéfové klubu - generální ředitel Petr Doležal a člen 
představenstva akciové společnosti Tomáš Rosen. Slavia v té době vybojovala dva tituly, postoupila poprvé 
do základní skupiny Ligy mistrů, vydělala desítky milionů a měla dobrý kádr. Jenže následně se ve velkém 
nakupovali hráči, a když Slavia nepostoupila do Ligy mistrů, tak jí v roce 2011 hrozilo, že kvůli finančním 
problémům zanikne nebo spadne do třetí ligy. V roce 2011 se za majitele Slavie označil Antonín Franc. Podle 
spekulací tisku měl být skutečným vlastníkem kontroverzní podnikatel Petr Sisák, kterému právě Franc dělal 
řidiče. Od května do srpna 2011 byla majitelem investiční a finanční společnost Natland Group, která se 
finančně vyrovnala se společností ENIC. Od firmy Natland koupil Slavii exministr dopravy Aleš Řebíček. 

Klub SK Slavia Praha v posledních letech řešil především finanční problémy, což je společné i pro HC Slavia 
Praha. Když v roce 2008 vyhráli fotbalisté i hokejisté Slavie titul, vypadalo vše nadějně. Tehdy se poprvé stalo, 
že hokejisté i fotbalisté získali poháry pro mistra ligy ve stejném roce. Za úspěchy mohly tehdejší trenérské 
ikony Karel Jarolím a Vladimír Růžička. Jenže dnes oba trenéři působí jinde, změnili se majitelé, protočili se 
trenéři a Slavie místo o titul bojuje v obou sportech spíše o záchranu. Další nevýhodou obou klubů je i to, 
že hrají na stadionech, kde jsou v nájmu. Společnost E Side Property, vlastník fotbalového stadionu, byla v době 
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stavby nového Edenu dceřinou společností klubu, která absolutně kopírovala akciové rozložení Slavie. Postupem 
času však přešla do rukou neznámých osob, jejichž akcie spravovala společnost Key Investment. 11. října 2011 
získala balík 80 procent akcií firmy E Side Property investiční společnost Natland Group (ta v květnu 2011 
koupila i 51 % akcií fotbalové Slavie). V červenci 2013 se měnil znovu majitel a stadion získala společnost 
Kingwater Holdings Limited, jejímž majitelem je advokát Václav Slavíček. Postupně pak stadiony vlastnily 
firmy Vinet Invest a od roku 2015 společnost Eden Aréna, ke kterým se stále hlásí Václav Slavíček.  

 
Příchody a odchody hráčů během zimní přestávky v ročníku 2014/2015 
Slavia byla po podzimu v sezoně 2014/2015 na osmém místě. Na pátou příčku ztrácela dva body, na čtvrtou 

šest. Na druhou stranu ji ve vyrovnané lize od sestupového pásma dělil náskok pouhých pěti bodů. 
Útočník Milan Škoda koncem loňského roku podepsal se Slavií novou smlouvu. 
Do Slavie přišel 19 letý maďarský obránce Krisztián Tamás, jenž ve Slavii na jaře hostoval z AC Milán. Slavia 

získala obránce či záložníka Simona Deliho, který přestoupil ze Sparty, ale na podzim hostoval 
v Příbrami. Do Slavie se vrátil z hostování v Sokolově Marek Červenka. Přišel mladý obounohý krajní záložník 
Srb Zoran Mihajlovič. Po sedmi letech se do Slavie vrátil defenzivní univerzál Michal Švec, který přišel 
z maďarského klubu Györ. 

Do Slavie se vrátil z hostování v Příbrami Fernando Neves, ale šel do Slavie B. Do áčka se nevrátili ani 
záložníci Jan Vošahlík a Štěpán Koreš, kteří na podzim hostovali v Českých Budějovicích. Jan Vošahlík odešel 
následně do kazašské Karagandy a Štěpán Koreš byl v první polovině roku 2015 bez angažmá. Do ligového 
kádru se nevešel záložník Josef Bazal, jenž si prodlouží hostování ve druholigové Viktorii Žižkov. 

Odešli útočník Bekim Balaj (do NK Rijeka), obránce Martin Dobrotka (Slovan Bratislava), záložník Marcel 
Gecov (Rapid Bukurešť), ofenzivní záložník Jakub Petr se vrátil z hostování do Olomouce. Slavia ukončila 
smlouvu s Martinem Juharem, který odmítl nastupovat na pozici levého obránce, přestože si to kouč Beránek 
přál. Oznámil proto, že už za Slavii hrát nechce. Jeho novým klubem se staly Zlaté Moravce. Záložník či 
obránce Milan Nitrianský odešel do Příbrami. 

 
Slavia odehrála v jarních kolech sezóny 2014/2015 tyto zápasy: 

17. kolo sobota 21. 2. 2015  Liberec  Slavia 1:3 

18. kolo sobota 28. 2. 2015  Slavia  Teplice 2:2 

19. kolo středa 18. 3. 2015  Plzeň Slavia 1:0 

20. kolo pátek 13. 3. 2015  Slavia  Mladá Boleslav 3:4 

21. kolo neděle 22. 3. 2015  Zbrojovka Brno  Slavia 3:0 

22. kolo sobota 4. 4. 2015  Slavia  Bohemians 1905 1:1 

23. kolo sobota 11. 4. 2015  Sparta  Slavia 2:1 

24. kolo sobota 18. 4. 2015  Slavia  Jihlava 1:2 

25. kolo sobota 25. 4. 2015  Jablonec  Slavia 2:1 

26. kolo neděle 3. 5. 2015  Slavia  Č. Budějovice 2:0 

27. kolo sobota 9. 5. 2015  Příbram  Slavia 2:1 

28. kolo neděle 17. 5. 2015  Slavia  Dukla Praha 2:0 

29. kolo sobota 23. 5. 2015  Hradec Králové  Slavia 0:1 

30. kolo sobota 30. 5. 2015  Slavia  Slovácko 1:3 

 
Sezona 2014/2015 a důležité události: 
Žádné jiné město v České republice ani městská část se nemůže pochlubit prvoligovým fotbalovým derby, 

pouze Praha 10. O Velikonocích v sobotu 4. dubna od 20:15 proběhlo v Edenu vršovické derby mezi 
SK Slavia a Bohemians 1905. Fanoušci Bohemky pořádali pochod od Ďolíčku k Edenu, který vyrážel v 18:30. 
Na fotbalové derby se připravila i pražská policie, která přichystala opatření za účasti stovek policistů – včetně 
členů antikonfliktního týmu, kynologů a jezdců na koních. Stadion byl otevřen již od 18.45 hodin. Zápas 
nakonec skončil 1:1. 

 
11. dubna se konalo derby na Letné mezi Spartou a Slavií. Od stadionu v Edenu vyrazil průvod zhruba čtyř 

stovek vršovických příznivců. Ti společně vyrazili ke stanici metra Strašnická, přes stanici Staroměstská 
pokračovali po nábřeží a Letenským tunelem až ke sparťanskému stadionu. Na akci dohlížely desítky policistů 
a těžkooděnců, kteří nemuseli skoro zasahovat. Celkem bylo zaznamenáno dvacet prohřešků, ale většina z nich 
se stala až na Letné po skončení pochodu a přímo při zápase. Většinou se jednalo o přestupky proti veřejnému 
pořádku nebo použití pyrotechniky. Čtyři lidé byli zadrženi pro podezření z trestného činu výtržnictví. 
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Letošní pochod slávisté naplánovali v retro stylu. V Edenu rozdávali a prodávali bílá trička s nápisem Tribuna 
sever podle strany stadionu v Edenu, na které má Slavia svůj "kotel". K mání byly také kloboučky v klubových 
barvách. Jejich cestě Prahou přihlížely davy Pražanů i turistů, kteří si dokonce fandy fotili. 

Zápas nakonec skončil 2:1 pro Spartu. 
 
3. května fotbalisté Slavie vyhráli v Českých Budějovicích 2:0, čímž udělali velký krok k záchraně. Oba góly 

vstřelil Milan Škoda. Fanoušci Slavie se mohli radovat z výhry poprvé od 21. února. SK Slavia Praha nakonec 
skončila na 11. místě. 

 
Po sezoně skončil dosavadní hlavní kouč Miroslav Beránek, kterého vystřídal Dušan Uhrin mladší. Ten 

podepsal v pondělí 15. června smlouvu na tři roky. Skončil také sportovní ředitel Karol Kisel.  
Dušan Uhrin mladší se narodil 11. října 1967. Během trenérských začátků působil také ve Slavii, 

kde vykonával funkci asistenta trenéra. Jako hlavní trenér začal v Bohemians Praha, ze které přešel do Mladé 
Boleslavi. Se středočeským klubem získal druhé a třetí místo v lize. Následně vedl v Rumunsku Temešvár, Kluž, 
řecký Limassol a gruzínské Dinamo Tbilisi, se kterým dokonce vyhrál mistrovský titul. V sezoně 2013/14 
trénoval FC Viktorii Plzeň a na jaře 2015 běloruský Dinamo Minsk. 

Ve Slavii uvažovali o angažování manažera Ivana Horníka. Proti tomu se v petici postavila největší 
fanouškovská sdružení - tribuna Sever, Odbor přátel, fanklub i Slávistické noviny. Díky tomu Slavia tuto 
„posilu“ nezískala. 

 
Slavia odehrála v podzimních kolech sezóny 2015/2016 tyto zápasy: 

1. kolo pátek 24. 7. 2015  Plzeň  Slavia 2:1 

2. kolo neděle 2. 8. 2015  Slavia  Liberec 2:2 

3. kolo pátek 7. 8. 2015  Zbrojovka Brno  Slavia 1:0 

4. kolo neděle 16. 8. 2015  Slavia  Jihlava 4:0 

5. kolo sobota 22. 8. 2015  Ostrava  Slavia 1:3 

6. kolo sobota 12. 9. 2015  Slavia  Mladá Boleslav 1:1 

7. kolo sobota 19. 9. 2015  Zlín  Slavia 0:2 

8. kolo neděle 27. 9. 2015  Slavia  Sparta 1:0 

9. kolo neděle 4. 10. 2015  Slavia  Dukla Praha 1:1 

10. kolo sobota 17. 10. 2015  Jablonec  Slavia 0:0 

11. kolo pátek 23. 10. 2015  Slavia  Olomouc 0:2 

12. kolo neděle 1. 11. 2015  Teplice  Slavia 0:1 

13. kolo neděle 8. 11. 2015  Slavia  Bohemians 1905 2:2 

14. kolo sobota 21. 11. 2015  Slovácko  Slavia 0:2 

15. kolo sobota 28. 11. 2015  Slavia  Příbram 2:1 

16. kolo neděle 6. 12. 2015  Liberec  Slavia 2:1 

 
Seznam majetku a závazků Slavie se řešil u soudu 
Majitel fotbalového klubu Slavie a bývalý ministr dopravy Aleš Řebíček byl ve sporu se Zbyňkem Kusým, 

který byl od května 2012 do června 2013 generálním ředitelem Slavie. Řebíček podal návrh na exekuci Kusého 
a dožadoval se zaplacení šesti milionů korun, které si od něj Kusý před lety půjčil. Kusý proti tomu přišel 
s požadavkem celkem na 13 milionů korun, které mu vyplývaly z manažerské smlouvy na sezonu 2014/2015. 
Po Slavii tuto částku požadoval jako zprostředkovatelskou činnost na základě smlouvy, která podle něj platila 
i po jeho odchodu z klubu. Měsíčně měl ve Slavii brát přes půl milionu korun. Podle Slavie je tato smlouva 
neplatná. Nicméně Rozhodčí soud při Hospodářské komoře ČR a Agrární komoře ČR tento argument neuznal 
a dal začátkem letošního roku Kusému za pravdu.  

Slavia však tento verdikt napadla a zároveň v březnu 2015 u obvodního soudu uspěla s požadavkem odložení 
platby, dokud se nepřezkoumá rozhodnutí rozhodčího soudu. Slavia tehdy argumentovala i tím, že nemá na účtu 
peníze, že by při zaplacení požadovaných milionů už nedostála jiným závazkům a mohlo by to pro ni být 
likvidační.  

V červnu začal pražský městský soud řešit návrh na to, aby Slavia skončila v insolvenci. Jednou z podmínek 
úspěchu návrhu je, že musí být více věřitelů, což se stalo. O zahájení insolvenčního řízení se Slavií požádala 
společnost Online Services, registrovaná na tichomořském ostrově Samoa. Ta vymáhala pohledávku přesahující 
6 milionů korun po splatnosti, kterou koupila od bývalého generálního ředitele Slavie Zbyňka Kusého. Ten se 
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přihlásil jako další účastník insolvenčního řízení. Svojí pohledávkou se přihlásila i městská část Praha 10. Slavia 
jí měla dlužit půl milionu korun.  

 Podle Slavie toho Kusý účelově dosáhl tím, že část přeprodal samojské firmě Online Services, která návrh 
podala. Slavia po Městském soudu v Praze chtěla, aby návrh zamítl. Dokonce argumentovala formálními 
chybami samojské firmy, např. v návrhu chyběl výpis z tamního obchodního rejstříku. Nakonec však Slavia 
neuspěla se zamítnutím insolvenčního návrhu, a tak musela v půlce července předložit údaje o seznamu majetku 
a závazků, kterou soud navíc zveřejnil. Rovněž nesměla po dobu řízení nakládat se svým majetkem, což 
ovlivňovalo i prodej hráčů.  

Ve stejné době vymohl exekutor z Kusého požadovaných šest milionů, na druhou stranu soud zrušil Slavii 
odložení platby 13 milionů Kusému. Jelikož byl na klub podán insolvenční návrh, nesměl sumu zaplatit. Částku 
měla Slavia uhradit až v případě, že skončí insolvence. 

Slavia musela předložit své účetnictví, které se tak dostalo na veřejnost, a tyto údaje byly i otištěny 
v novinách. Ukázalo se, že hodnota Slavie vysoce převyšuje sumu, kterou si nárokují věřitelé. Do insolvenčního 
řízení se přihlásilo několik věřitelů s pohledávkou ve výši kolem 20 milionů korun. Proti tomu ocenila Slavia jen 
svůj hráčský kádr sumou 314 940 400 korun - cenu hráčských práv členů A-týmu vyčíslila na 7,85 milionu eur, 
cenu mládeže na 3,78 milionu eur. Ve svém majetku uvedla Slavia i kapitálovou účast ve společnosti 
SC Xaverov Horní Počernice, která je tréninkovým areálem. Nemovitosti v něm byly ohodnoceny na 35 milionů 
korun. Insolvence přitom bývá vyhlašována nad firmami, jež nejsou schopny pohledávky přihlášené 
do insolvenčního řízení splatit.  

V kolonce budoucích příjmů očekávala Slavia příjem ze sponzorských smluv ve výši 42 milionů korun 
(od společnosti Prostor 13 milionů korun, dále 8 milionů od sázkové kanceláře Fortuna nebo 8,5 milionu jako 
příspěvek od STES). Zajímavý byl i výpočet prodeje hráčů, u jména Milana Škody a Jaromíra Zmrhala se 
očekával prodej v ceně dva miliony eur, tedy přes 54 milionů korun.  

Celkový součet závazků vyčíslila Slavia na 169 milionů korun, z toho po splatnosti byly závazky za celkem 
11 505 451 korun. Většinu závazků zahrnovaly nezaplacené přestupní částky a zhruba 126 milionů korun byly 
půjčky od společnosti Aries Trading, kterou vlastní prezident Slavie Aleš Řebíček. 10 milionů korun dlužila 
Spartě za přestupy Bekima Balaje a Simona Deliho. 4,14 milionu korun byla pohledávka za pronájem 
fotbalového stadionu od společnosti Eden Arena. Klub uváděl i nesplacené závazky vůči svým současným 
či bývalým hráčům či trenérům. Fotbalové asociaci ČR Slavia dlužila 125 000 korun, a to na pokutách 
za chování fanoušků v některých ligových duelech. Na seznamu závazků vůči státní správě uvedla Slavia 
620 298 korun v položce zálohy na daň z příjmu zaměstnanců a 314 831 korun jako srážkovou daň.  

4. srpna uložil pražský Městský soud dvěma navrhovatelům insolvenčního řízení se Slavií Praha, aby uhradili 
zálohu 30 tisíc korun na výdaje řízení. Generální ředitel Slavie David Trunda však uklidňoval fanoušky Slavie, 
že jde o standardní krok a pro Slavii to automaticky neznamená, že se přiblížilo převzetí Slavie insolvenčním 
správcem. Nicméně podle generálního ředitele Slavie byl klub obětí šikany a čelil promyšlenému postupu 
několika konkrétních osob jak ovládnout a zničit Slavii.   

V této těžké situaci vstoupili v září do Slavie noví majitelé, čínská finanční a energetická společnost CEFC 
a miliardář Jiří Šimáně. V úterý 15. září probíhalo jednání u insolvenčního soudu, kde Slavia uvedla, že uhradila 
všechny své závazky po splatnosti, které uznává. Část pohledávek nadále rozporovala, šlo o sumu 
mezi 25 a 30 miliony korun. I na případnou úhradu této sumy však měl klub (díky příchodu nových majitelů) 
peníze. Městský soud v Praze proto jednání o insolvenčních návrzích odročil na 3. listopadu. 

Pohledávku do insolvečního řízení proti Slavii přihlásilo osm věřitelů. Klub u soudu uvedl, že v rámci řízení 
už uhradil dluhy vůči hráčům Milanu Ivanovi a Mariu Ličkovi, Alexandremu Losenickému za zprostředkování 
přestupu Fernanda Nevese a vyrovnal se i s městskou částí Praha 10. Tyto platby potvrdili zástupci klubu výpisy 
z účtů. Slavia částečně uznala také pohledávky Eden Areny, majitele fotbalového stadionu v Edenu, 
a společnosti Gamma Enterprise, část závazků vůči nim však považovala za neexistující.  

Nicméně 16 milionů (jinde je uváděno dokonce skoro 25 milionů), které požaduje bývalý generální ředitel 
klubu Zbyněk Kusý a společnost Online Services Ltd., klub neuznává a odmítá uhradit. Slavia u soudu 
argumentovala tím, že smlouva mezi klubem a Kusým je neplatná, protože ji nepodepsali dva členové 
představenstva, jak je ve stanovách.  

Slavia musela hradit i četné pohledávky, které nebyly přihlášeny do insolvenčního řízení, ale byly už 
po splatnosti. Zejména šlo o zpožděné výplaty hráčů ze současného ligového A-týmu. Mimo insolvenční řízení 
klub rozporoval několik pohledávek od hráčů a agentů, které řešila arbitrážní komise FIFA. Celkem šlo o čtyři 
věřitele.  

Podle www.aktualne.cz dostala k 11. září MČ Praha 10 celkem 750 297 korun, hráčský agent Alexandre 
Losenický dostal na účet celkem 161 936 korun, bývalý hráč Milan Ivana 92 200 korun, Mario Lička 
416 750 korun. Společnosti Eden Arena Slavia uznala její oprávněnost do výše 3 124 444 korun a cateringové 
firmě Gamma Enterprise do výše 155 098 korun. A tyto částky poslala na účet. Celková výše sporných závazků 
činila 27 824 354 korun. Šlo o pohledávku Online Services 7 331 519 Kč, dále o pohledávku Zbyňka Kusého 
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17 492 684 Kč a dále neuznané dílčí části pohledávek Gamma Enterprise ve výši 68 150 Kč a Eden Arena 
ve výši 2 932 309.  

Největším věřitelem Slavie byl před prodejem klubu sám Aleš Řebíček, a to prostřednictvím své společnosti 
Aries Trading. Jednalo se o pohledávku 126 milionů korun. Po změně majitelů klubu se vlastníkem této 
pohledávky stala společnost FLY Sport Investments, která patří Jiřímu Šimáněmu.  

 
Změna majitelů Slavie a nový prezident klubu 
4. září byl oznámen příchod nových majitelů, kterými se stal český podnikatel Jiří Šimáně a čínská finanční 

a energetická společnost CEFC.  Většinovým vlastníkem je čínská společnost CEFC, která vlastní 59,97%. 
Šimáně získal 39,97% a drobní akcionáři mají 0,06%. Jiří Šimáně je velký slávista, který pomáhal finančně 
klubu již v éře Aleše Řebíčka. Právník Jiří Šimáně je jedním z nejúspěšnějších českých podnikatelů. Magazín 
Forbes jej se jměním 11,3 miliardy korun zařadil na 11. místo nejbohatších lidí Česka. Je spolumajitelem letecké 
společnosti Travel Service. Aleš Řebíček vlastnil Slavii 4 roky, ale nepodařilo se mu klub vyvést 
z dlouhodobých finančních potíží. 

4. října po derby mezi Slavií a Duklou byly oznámeny změny v klubu. Předsedou představenstva 
a prezidentem fotbalové Slavie se stal menšinový vlastník Jiří Šimáně. Jakub Dovalil, který v klubu dříve 
působil jako trenér i jako hráč, se stal hlavním skautem Slavie, Jiří Plíšek manažerem mládežnické akademie. 
Dále vznikla sportovní rada klubu, jejímiž členy se stali bývalý fotbalista Vladimír Šmicer, sportovní ředitel 
Josef Jinoch, trenér A-týmu Dušan Uhrin, nový manažer mládežnické akademie Jiří Plíšek, nový hlavní skaut 
klubu Jakub Dovalil. Generálním ředitelem zůstal David Trunda. Nic se nezměnilo na postu hlavního trenéra 
(Dušan Uhrin) a ředitele komunikace (Jiří Vrba). 

Jiří Šimáně se stal předsedou představenstva, členy se stali generální ředitel David Trunda (místopředseda 
představenstva), nový finanční ředitel Petr Boháč a Tomáš Syrovátka. Nové složení má také dozorčí rada. Jejím 
předsedou je Chan Chauto, prezident většinového vlastníka společnosti CEFC. Místopředsedou dozorčí rady 
SK Slavia Praha – fotbal, a.s., je výkonný člen představenstva CEFC Investment (Europe) Company a bývalý 
ministr obrany Jaroslav Tvrdík. Třetím členem dozorčí rady je klubová legenda Vladimír Šmicer. 

V říjnu získala fotbalová Slavia nového hlavního partnera, kterým se stala společnost Cuoni Group zabývající 
se mimo jiné konzultacemi či krizovým managementem. Smlouva o spolupráci má víceletou platnost. Podpora je 
směřována nejen na hlavní tým, ale také na mládežnickou akademii. 

 
Sezona 2015/2016 a důležité události 
Slavii se vstup do sezony 2015/2016 vůbec nevydařil. Prohrála s Plzní, remizovala s Libercem a ve třetím kole 

prohrála po špatném výkonu s Brnem 1:0. Slavia tak byla s pouhým bodem předposlední. 
Následně se začalo Slavii dařit a v derby se Spartou se 27. září mělo ukázat, jak na tom tedy ve skutečnosti 

hráči Slavie jsou. 
V souvislosti s fotbalovým derby pražských „S“ připravila policie bezpečnostní opatření, na kterém se 

podílelo několik stovek policistů z pořádkové, kriminální, dopravní i cizinecké policie. Dále také členové 
antikonfliktního týmu, speciální a krajské pořádkové jednotky, policisté z oddělení služební hipologie 
a kynologie. V rámci dohledu nad silničním provozem a veřejným pořádkem policistům pomáhali i strážníci 
Městské policie hlavního města Prahy.  

Kapacita stadionu ve vršovickém Edenu byla z bezpečnostních důvodů snížena z 21 tisíc míst na 18 tisíc míst. 
Již několik dní před zápasem bylo vyprodáno. Samotné 284. derby startovalo v neděli v 15 hodin, ale stadion byl 
pro fanoušky otevřený již v půl druhé odpoledne. Doprovodné akce však začaly již 10:00 před nákupním 
centrem v Edenu, kde byla slávistická fanzóna. Byly zde stánky se suvenýry, s občerstvením, velkoplošné 
obrazovky s videi nejen z úspěšné sezóny 1995/1996, ale také s videi fanoušků, atmosféry a choreografií 
fanouškovské Tribuny Sever. Přichystáno bude také podium, na kterém se vystřídají slávističtí interpreti. 

SK Slavia Praha nakonec v derby porazila fotbalisty AC Sparta Praha 1:0 a poskočila na čtvrté místo. 
Na další zápas do Edenu, kde hrála Slavia s Duklou, zavítalo přes 10 tisíc fanoušků. Zápas skončil remízou 

1:1 a Slavia byla v tabulce pátá. Na stejném místě zůstala i na konci podzimní části fotbalové ligy.  
 Ještě před tím se v neděli 8. listopadu od 15 hodin v rámci 13. kola Synot ligy konalo v Edenu vršovické 

derby. Vstup pro děti do 15 let byl do sektoru domácích zdarma. Akce měla přivést na stadion rodiny, proto 
byl u stadionu před hotelem Iris od 12 do 17 hodin připraven program a byla zde slávistická fanzóna. Pro děti 
byl připravený skákací hrad, malování na obličej nebo cukrová vata. Na místě byla připravena Slávistická 
školička se zástupci klubové mládežnické akademie. 

V posledních letech je tradicí, že se fanoušci vydávají ke svému vršovickému rivalovi jednotným pochodem 
od vlastního stadionu. To se stalo i tentokrát, ale kvůli stavebním úpravám Vršovické ulice byla zvolena 
netradiční trasa. Sraz fanoušků byl v Ďolíčku, odkud v 13:45 vyrazili fanoušci směrem k Moskevské 
a Kavkazskou ulicí potom dále k Edenu.  

Vršovické derby mezi Slavií a Bohemians skončilo nerozhodně 2:2. Souboj o Vršovice se nakonec odehrával 
před téměř čtrnáctitisícovou návštěvou, dorazilo 13 976 diváků.  
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Sestava Slavie byla: Berkovec - Frydrych, Latka (kap.) (33. Bílek), Deli, Jablonský - Souček, Piták - Černý 
(66. Vukadinovič), Voltr (78. Kuchta), Zmrhal – Škoda. 

Sestava Bohemians 1905 byla: Zlámal - Havel, Škerle, Krch, Pauschek - Jindříšek (kap.) - Acosta, Hubínek, 
Jirásek (63. Gajič), Mosquera (68. Schick) - Čížek (85. Akulinin) 

Branky dali: 38. a 87. Škoda - 9. Deli (vlastní), 32. Jindříšek (z penalty). Poločas tedy skončil 1:2. 
Slavii se bohužel nedařilo v poháru FAČR 2015/2016. 28. srpna sice porazila Union 2013 0:7, ale 22. září 

vypadli fotbalisté ve 3. kole fotbalového poháru, když prohráli v Ústí nad Labem 4:2.  
Koncem roku začala Slavia posilovat. V první řadě prodloužila kontrakt se svým útočníkem a nejlepším 

střelcem Milanem Škodou. Podařilo se do klubu získat záložníka Josefa Hušbauera, který přišel do Edenu 
z konkurenční Sparty.  

 
Ženy SK Slavia Praha 
V roce 2015 se velice dařilo fotbalistkám Slavie, které se staly mistryněmi republiky a zahrály si úspěšně 

Ligu mistry ň.  
7. června 2015 se hrálo derby na Spartě a předposlední utkání ligy. Zápas skončil remízou 1:1, což stačilo 

fotbalistkám Slavie, aby po roce získaly opět mistrovský titul. Navíc si mohly na podzim zahrát v Lize mistrů. 
Zápas Sparta - Slavia skončil 1:1, když branky dávaly: 77. Ringelová - 28. Budošová. 
Za Slavii nastoupily: Votíková - Tomášková, Necidová, Budošová, Benýrová - Malinová (46. Juračková), 

Pěničková (79. Němečková), Bartovičová (68. Houzarová, 90. Sehnálková), Svitková, Divišová - Kožárová 
(83. Chlastáková). 

Za Spartu nastoupily: Sloupová - Bartoňová, Bertholdová, Vyštejnová, Odehnalová - Krejčiříková, Mocová 
(60. Dědinová), I. Martínková, Szewieczková (69. Jones) - L. Martínková, Ringelová. 

Poslední zápas se hrál v sobotu 13. června od 17:00 na Xaverově se Slováckem, kdy slávistky přebíraly pohár. 
 
V prvním kole Ligy mistryň se slávistky utkaly s fotbalistkami Bröndby Kodaň, které se v minulé sezoně 

dostaly až do semifinále. 7. října vyhrály hráčky Slavie v Edenu 4:1. Napínavý zápas sledovaly zhruba dvě 
tisícovky diváků.  

Odveta se konala v dánské metropoli ve středu 14. října od 19:00. Domácí Brøndby vstřelilo branku už 
ve 2. minutě zápasu. Slávistky však pečlivě bránily a nedovolily soupeřkám již vsítit další branku. Zápas 
sledovalo dvanáct stovek diváků, kteří viděli výsledek 1:0 pro domácí. Sešívané dívky tak díky výhře 4:1 
z Edenu postoupily do osmifinále Ligy mistryň. Český tým tak poprvé postoupil do další fáze soutěže mezi 
šestnáct nejlepších evropských týmů.  

Další utkání se v Edenu hrálo ve čtvrtek 12. listopadu od 18:30.  Slávistky přivítaly v Lize mistrů 
na domácím hřišti Zvezdu 2005 Perm. Jednotná cena vstupenek byla 100 Kč. Děti, vozíčkáři, doprovod 
vozíčkářů a držitelé průkazu ZTP měli vstupenky za zvýhodněnou cenu 50 Kč. Majitelé permanentních 
vstupenek měli vstup na utkání zdarma jako benefit ke své permanentce.  

Slávistické fotbalistky nakonec doma vyhrály 2:1 a 19. listopadu v odvetě osmifinále ženské Ligy mistrů 
uhrály na půdě ruského Permu remízu 0:0. Díky tomu postoupily do čtvrtfinále evropské pohárové soutěže. 
Tedy mezi osm nejlepších týmů Evropy.  

Fotbalistky Slavie nastoupily v tomto složení: Votíková - Malinová (77. Juračková), Necidová, Budošová, 
Tomášková (88. Němečková) - Divišová, Pěničková (K), Bartovičová, Svitková, Chlastáková - Kožárová 
(90+1. Houzarová). 

 
Úspěchy sedmnáctiletých fotbalistů 
Slávistická sedmnáctka (U17) získala mistrovský titul, když dokázala na konci sezony porazit rivala z Letné, 

který se musel spokojit s druhou příčkou. 
 
Ve dnech 12. - 14. června 2015 proběhl v areálu SK Slavia Praha již sedmý ročník mezinárodního juniorského 

turnaje ALL STARS CUP. Poprvé v historii se této akce zúčastnily týmy sedmnáctiletých fotbalistů 
ze čtyř světových kontinentů. Své zastoupení zde měla Evropa, Asie, Amerika a nově i Afrika.  

Letošní ročník, určený hráčům narozeným v roce 1998, opět nabídl špičkovou mezinárodní konfrontaci. Pětici 
českých týmů (spolupořadatelé SK Slavia Praha a Bohemians Praha 1905, dále FC Zbrojovka Brno, FK Dukla 
Praha, FC Hradec Králové) doplnil jeden zástupce ze Slovenska (AS Trenčín). S velkými ambicemi přiletěly 
týmy Valencia CF a Olympique Marseille, která to v loňském roce dotáhla až do finále. Nováčky byli zástupci 
Borussia Mönchengladbach, FC Porto a HJK Helsinky a Universitatea Craiova. 

Svého zástupce vyslalo Japonsko. Po loňském týmu Jokohama F. Marinos se v Praze představil JEF United, 
který má své sídlo v japonském městě Chiba. Z Mexika přiletěl tým Pumas UNAM. Prvním účastníkem 
z afrického kontinentu byl alžírský klub Chabab Belouizdad. 
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Formát turnaje i jeho stávající podoba zůstala i v tomto roce zachována. Na každý z týmů čekalo bez ohledu 
na výsledky celkem devět zápasů rovnoměrně rozložených do tří hracích dnů, které se hrály na dvou fotbalových 
hřištích v tréninkovém centru SK Slavia Praha. 

Turnaj ALL STARS CUP 2015 pořádá sportovní a marketingová agentura All Stars Team, s.r.o., ve spolupráci 
s městskou částí Praha 10, organizací Dům dětí a mládeže hl. m. Prahy a fotbalovými kluby SK Slavia Praha 
a Bohemians Praha 1905. Záštitu nad tímto turnajem převzala primátorka Prahy, starostka městské části Praha 10 
a Fotbalová asociace České republiky. 

Slávistická U17 se probojovala až do finále All Stars Cupu, kde ji čekalo FC Porto. Základní hrací doba 
skončila bez branek, a tak následovaly penalty. V nich byli sešívaní úspěšnější a radovali se z prvního místa. 

Slávisté loni skončili šestí. Letos se jim dařilo mnohem více a v průběhu pátečního odpoledne odehráli zápasy 
ve skupině proti japonskému celku JEF United, alžírskému týmu Chabab Belouizdad a finskému HJK Helsinky. 
Slávisté dvakrát zvítězili a jednou remizovali a se ziskem sedmi bodů tak svou skupinu vyhráli. V sobotu 
porazili rumunskou Univesitatea Craiov 1:0. Následující dva zápasy se španělskou Valencií a německou Herthou 
prohráli shodně 0:1, i přesto se umístili v součtu obou hracích dní na páté příčce.  

V neděli odpoledne porazili hráči Slavie Olympique Marseille 1:0. V semifinále narazili na Hradec Králové, 
který také porazili 1:0. Ve finále narazili na FC Porto, který v semifinále porazil v penaltovém rozstřelu 
Valencii. Finále mezi SK Slavia Praha - FC Porto skončilo bez branek, proto rozhodovaly penalty. Penaltový 
rozstřel vyhráli fotbalisté Slavie 4:3 a tím i celý turnaj. Druhý skončil klub FC Porto a třetí FC Hradec Králové. 

Téměř třicet tisíc korun (přesně 29.279 Kč) se podařilo vybrat během letošního juniorského fotbalového 
turnaje All Stars Cupu formou dobrovolného finančního příspěvku pro tělesně postiženého Lukáše Kohouta. Při 
slavnostním zakončení turnaje převzali chlapcovi rodiče šek z rukou starostky MČ Praha 10 Radmily Kleslové: 
Lukáš je žák jedné ze škol v Praze 10 a vybrané peníze poslouží k nákupu speciální elektrické tříkolky SPIRIT. 
Navíc je Lukáš fanouškem Slavie, proto měl radost z dárku - klubového trička. 
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Bohemians Praha 1905 
 
Bohemians Praha 1905, a.s., má adresu - Vršovická 31, Praha 10. 
Internetové stránky jsou: http://www.bohemians.cz/ 
Telefon: 245 005 014. 
Ředitelem klubu je Darek Jakubowicz a prezidentem klubu je Antonín Panenka. Generální ředitel je Ladislav 

Valášek. 
Klub, který ctí zelenou a bílou kombinaci, byl založen v roce 1905. V roce 1983 se stal mistrem 

Československa. 
 
Bohemians Praha 1905 hrají své zápasy na stadionu v Ďolíčku, který v roce 1932 podnikatel a ředitel 

Vršovické záložny Zdeněk Danner klubu věnoval. Dnes ho však vlastní společnosti Bohemians Real. Jako 
majitel této společnosti se prezentuje advokát Lukáš Eichinger. Ten jednal v roce 2014 s Prahou 10 o prodeji 
stadionu. Zastupitelstvo MČ Praha 10 v květnu 2014 schválilo odkup stadionu od společnosti Bohemians Real, 
což fanoušci přijali s nadšením. Praha 10 měla získat stadion výměnou za pozemky v sousedství a za 49 milionů 
korun. Byla připravena smlouva o smlouvě budoucí, která by zajišťovala fotbalovému klubu nájem na 20 let 
za symbolickou korunu ročně. Magistrát hlavního města Prahy s uvolněním pozemků ovšem nesouhlasil a dával 
přednost přímému odkupu. Proto během roku 2014 kvůli odporu magistrátu k této transakci nedošlo. V roce 
2015 začalo nové vedení magistrátu řešit možnost, že by nakonec stadion Bohemians odkoupilo přímo hlavní 
město. 

Nedořešení koupě stadionu mělo za důsledek, že Bohemians nevěděli, jestli budou v sezoně 2015/2016 hrát 
v Ďolíčku. V červnu 2015 nakonec majitel stadionu prodloužil Bohemians smlouvu i na tuto sezonu. 

Situaci okolo stadionu Bohemians řeším podrobněji v kapitole 1.4) Úřad městské části Praha 10 v podkapitole 
Praha 10 a nákup Ďolíčku. 

 
Sezona 2014/2015 a důležité události 
Během zimní přestávky přišli do Bohemians Praha 1905: brankář Zdeněk Zlámal z Olomouce, záložník Marek 

Jarolím z Liberce, záložník Pavol Cicman ze Siarka Tarnobrzeg, obránce Zoran Gajič z FK Borča obránce Aleš 
Škerle se vrátil z hostování v Olomouci.  V Bohemians skončil obránce Erich Brabec. 

 
Fotbalisté Bohemians 1905 nastoupili v sobotním domácím utkání 25. dubna v 25. ligovém kole s Teplicemi 

v nových dresech. Klub je stejně jako speciální logo nechal vyhotovit u příležitosti oslav 110 let od svého 
založení a deseti let od obnovy klubu po finančních problémech a konkurzu. Dresy se oproti předešlým lišily 
v límečku, pruzích, a především na nich bylo umístěno výroční logo. To obsahovalo čtyři základní části: týmové 
barvy zelenou a bílou, hvězdy a nápis Vršovice, kde pražský celek sídlí, klubový symbol klokana a čísla 1905, 
2015 a 110 odkazující na rok založení a letošní výročí. 

 
V jarní části v sezóně 2014/2015 odehráli hráči Bohemians 1905 tato utkání: 

17. kolo 21. 2. 2015  Bohemians Praha 1905 FC Vysočina Jihlava  0:0 (0:0)  

18. kolo 28. 2. 2015  FK Jablonec  Bohemians Praha 1905 3:0 (0:0)  

19. kolo 7. 3. 2015  Bohemians Praha 1905 1. FK Příbram  3:1 (1:1)  

20. kolo 15. 3. 2015  FC Hradec Králové  Bohemians Praha 1905 1:0 (0:0)  

21. kolo 22. 3. 2015  Bohemians Praha 1905 FK Dukla Praha  0:0 (0:0)  

22. kolo 4. 4. 2015  SK Slavia Praha  Bohemians Praha 1905 1:1 (0:0)  

23. kolo 10. 4. 2015  Bohemians Praha 1905 FC Baník Ostrava  0:2 (0:0)  

24. kolo 18. 4. 2015  SK Dynamo České Budějovice  Bohemians Praha 1905 2:3 (1:0)  

25. kolo 25. 4. 2015  Bohemians Praha 1905 FK Teplice  1:0 (1:0)  

26. kolo 2. 5. 2015  FC Slovan Liberec  Bohemians Praha 1905 1:1 (1:0)  

27. kolo 10. 5. 2015  Bohemians Praha 1905 FK Mladá Boleslav  1:1 (1:1)  

28. kolo 15. 5. 2015  FC Zbrojovka Brno  Bohemians Praha 1905 0:1 (0:0)  

29. kolo 23. 5. 2015  Bohemians Praha 1905 FC Viktoria Plzeň  3:2 (2:1)  

30. kolo 30. 5. 2015  AC Sparta Praha  Bohemians Praha 1905 1:1 (0:1)  
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Sezona 2015/2016 a důležité události 
Do nové sezony již nenastoupil záložník Jakub Rada, který přestoupil do FK Mladá Boleslav. Bohemians 

na jeho místo získal z Jablonce zkušeného šestatřicetiletého záložníka Tomáš Čížek. Čížek hrál v Jablonci nebo 
ve Spartě, kde hrál i Ligu Mistrů. Zkušenosti má ovšem i z ruské nejvyšší soutěže Trenér Roman Pivarník 
získal do svého kádru záložníky Milana Jiráska ze Sparty nebo Filipa Blechu z dorostu Bohemians. Dále přišel 
záložník Alejandro Acosta z CA Atenas, obránce Pavel Hašek z Dukly Praha a útočník Patrik Schick ze Sparty 
Praha. 

Kromě Jakuba Rady odešel útočník Elvis Bratanovič (FK Teplice), záložník Pavol Cicman (konec smlouvy), 
záložník Vojtěch Engelmann (Dukla Praha), obránce Václav Kalina (SK Kladno), útočník Ivan Lietava 
(MFK Skalica), záložník Jan Moravec (konec smlouvy), brankář Milan Švenger (Sparta Praha).  

 
Do sezony 2015/2016 vstoupila Bohemians s cíli, dořešit konkurz a majetkoprávní vztahy okolo stadionu 

v Ďolíčku a záchranu v lize. Bohemians má rozpočet 55 milionů korun, jehož pětinu mají naplnit fanoušci 
návštěvností a útratou ve fanshopu. V půlce července bylo prodáno přes 1500 permanentek, zájem byl vyšší než 
v loňském roce. 

V roce 2004 se FC Bohemians Praha dostal do finančních problémů, proto na něj byl začátkem roku 2005 
uvalen konkurz. Postupně tak vznikly tři Bohemky. Majitel klubu Michal Vejsada měl původní FC Bohemians. 
Družstvo fanoušků Bohemians chtělo zachránit klub a založilo společnost AFK Vršovice, která se v roce 2005 
přejmenovala na Bohemians 1905. Do toho vznikla ještě jedna Bohemka, jednalo se o klub FC Střížkov, který si 
od jednoty TJ Bohemians Praha pronajal jméno a logo. Tento zmatek řešil fotbalový svaz, soudy 
i Úřad průmyslového vlastnictví. Mezi kluby padlo mnoho žalob i protichůdných rozsudků. Akcie Vejsadovy 
Bohemky odkoupil svaz v roce 2012, což napadl Střížkov. Díky těmto zmatkům byly blokovány peníze 
za fotbalistu Jana Morávka, který v roce 2009 přestoupil do německého Schalke 04. Po letech dohadů a soudů se 
držitelem všech práv na užívání loga a názvu stal klub Bohemians 1905. 

V červenci 2015 vedení Bohemians Praha 1905 oznámilo, že se rozhodlo smazat dluhy předchozích vlastníků 
a vykoupit klub z konkurzu. Bohemka nabídla věřitelům vyrovnání ve výši 100 procent. 

 
V pondělí 28. září se na stadionu v Ďolíčku střetl výběr Bohemians s týmem hvězd s názvem Real Top Praha 

v rámci čtvrtého memoriálu Lukáše Přibyla. Organizátorem vzpomínkové akce je každoročně Real Top Praha. 
Na akci dorazili Ivan Trojan, Ladislav Hampl, Dominik Hašek, Leoš Noha, Jaromír Bosák, Antonín Panenka, 
či Dalibor Slezák.  

Ve 14 hodin odstartoval program na náměstíčku v Ďolíčku, v 15:30 proběhla autogramiáda známých osobností 
a v 16 hodin začalo utkání na hrací ploše. Vstupné činilo 50 Kč a děti měly vstup zdarma. Veškerý zisk šel 
pro potřeby nemocné Verunky Gožďálové, která trpí dětskou mozkovou obrnou.  

Lukáš Přibyl byl ředitel Bohemians a sportovní redaktor České televize, který v roce 2012 náhle ve věku 33 let 
zemřel na zřejmě skrytou srdeční vadu. Cenu Lukáše Přibyla uděluje Fotbalová asociace České republiky klubu, 
který za uplynulý kalendářní rok nejlépe pracoval se svými fanoušky. 

 
9. prosince v Národním domě u náměstí Míru zorganizoval klub velký výroční ples u příležitosti 110. výročí 

založení Bohemians Praha 1905. V Majakovského sále začal program symbolicky od 19:05 hodin. Akce 
probíhala až do půlnoci, pozváni byli bývalí i současní hráči, legendy klubu. Ohodnoceny byly nejvýraznější 
osobnosti v historii Bohemky.  

 
Fotbalisté Bohemians 1905 odehráli v podzimní části sezony 2015/2016 tyto zápasy: 

1. kolo 26. 7. 2015  Bohemians Praha 1905 FC Fastav Zlín  0:1 (0:1)  

2. kolo 2. 8. 2015  FK Jablonec  Bohemians Praha 1905 2:2 (1:1)  

3. kolo 8. 8. 2015  Bohemians Praha 1905 SK Sigma Olomouc  1:1 (1:1)  

4. kolo 15. 8. 2015  FK Dukla Praha  Bohemians Praha 1905 2:2 (2:0)  

5. kolo 22. 8. 2015  Bohemians Praha 1905 1. FK Příbram  1:1 (1:0)  

6. kolo 12. 9. 2015  FK Teplice  Bohemians Praha 1905 2:1 (1:0)  

7. kolo 20. 9. 2015  Bohemians Praha 1905 FC Viktoria Plzeň  0:1 (0:0)  

8. kolo 26. 9. 2015  1. FC Slovácko  Bohemians Praha 1905 1:0 (1:0)  

9. kolo 4. 10. 2015  FC Slovan Liberec  Bohemians Praha 1905 3:1 (2:0)  

10. kolo 17. 10. 2015  Bohemians Praha 1905 FC Zbrojovka Brno  1:1 (0:0)  

11. kolo 25. 10. 2015  AC Sparta Praha  Bohemians Praha 1905 3:0 (1:0)  

12. kolo 31. 10. 2015  Bohemians Praha 1905 FC Vysočina Jihlava  2:1 (0:1)  

13. kolo 8. 11. 2015  SK Slavia Praha  Bohemians Praha 1905 2:2 (1:2)  
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14. kolo 21. 11. 2015  Bohemians Praha 1905 FC Baník Ostrava  3:1 (1:0)  

15. kolo 28. 11. 2015  FK Mladá Boleslav  Bohemians Praha 1905 1:1 (1:1)  

16. kolo 5. 12. 2015  Bohemians Praha 1905 FK Jablonec  2:1 (0:1) 
 
 

V Praze 10 jsou kromě uvedených fotbalových klubů ještě tyto: 
 
AFK Záběhlice - sídlí na adrese U Záběhlického zámku 120, Praha 10.   
AFK Slavia Malešice - Sportareál Šafářka, Heldova 555/1, Praha 10 – Malešice 

(http://afkslaviamalesice.sklub.cz). 
CU Bohemians Praha – Lopuchová 1, Praha 10. 
ČAFC Praha sídlí na adrese K Vodě 2, Praha 10. Internetové stránky jsou: (www.cafcpraha.cz). V roce 1899 

byl ustanoven Český Athletic & Football Club na Královských Vinohradech, tedy zkráceně ČAFC.  
Rapid Malešice – Heldova 1, Praha 10 (www.rapidmalesice.wgz.cz),  
SK Union Vršovice – Na Vrších 1503/1, Praha 10 (www.skunionvrsovice.webnode.cz), 
TJ Junior Praha – V Úžlabině 320, Praha 10 (http://www.juniorpraha.cz). 
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Hokej 
 
 

HC Slavia Praha 
 
Klub HC Slavia Praha byl založen v roce 1900 jako SK Slavia. Extraligové mužstvo HC Slavia Praha hraje 

od roku 2004 své domácí zápasy v nové O2 areně (dřívější název Sazka Arena) na Praze 9, u stanice metra 
Českomoravská. Kapacita stadionu je 18 tisíc lidí. Navíc má HC Slavia Praha svůj hokejový stadion v Edenu, 
na kterém se kromě domácích utkání A týmu konají všechny ostatní hokejové akce.  

Největšího úspěchu klub dosáhl v sezóně 2002/2003 a 2007/2008, kdy získal mistrovský titul. V letech 2004, 
2006 a 2009 tým skončil na druhém místě. Slavia se pod trenérem Vladimírem Růžičkou stala jedním 
z dlouhodobě nejúspěšnějších extraligových klubů. Jenže následně začal trenér a generální manažer Vladimír 
Růžička opouštěn své pozice ve Slavii. V únoru 2013 se zbavil svého podílu v klubu, který prodal firmě 
podnikatele Richarda Benýška. Držitelem většinového podílu zhruba 69 procent se tak stala akciová společnost 
OIN Gama, jejímž šéfem je dvojnásobný mistr světa Ladislav Benýšek. Manažersky mu v transakci asistuje bratr 
Richard, šéf představenstva firmy Bestsport Arena, která provozuje pražskou O2 arenu, v níž Slavia hraje. 
Předsedou představenstva se stal Richard Benýšek. Svůj dosavadní pětinový podíl posílil podnikatel Vladimír 
Pitter, kterému nově patří 30 procent klubu. Necelé procento si ponechalo občanské sdružení SK Slavia Praha. 
Růžička zatím zůstal trenérem Slavie, ale mezi ním a novým majitelem rostlo napětí.  

Koncem února 2014 přebral Vladimír Růžička hokejovou reprezentaci po Aloisi Hadamczikovi. Vladimír 
Růžička ještě jako hráč vytáhl Slavii ve své první slávistické sezoně v letech 1993/1994 do nejvyšší soutěže, 
a dokonce v ročníku 1995/96 byl nejproduktivnějším hokejistou extraligy. Od roku 2000 vedl Vladimír Růžička 
Slavii jako trenér a za těchto 14 sezon dokázal postoupit se svým týmem 13 x do vyřazovacích bojů. Růžička 
dohrál se svou Slavii ještě sezonu 2013/2014 a poté odešel k reprezentaci. 

V roce 2014 se změnila i vlastnická struktura hokejové Slavie. Bratři Benýškové nabídli k odkupu 
69,9 % akcií a Vladimír Pitter využil předkupního práva, čímž získal majoritní podíl v celkové výši 
99,9 procenta. V září se Vladimír Pitter kromě vedení Slavie ujal i funkce generálního manažera A-týmu 
po odcházející ikoně Vladimíru Růžičkovi. Vladimír Pitter je majitelem druholigového pardubického 
fotbalového klubu a vlastní sportovně-marketingovou firmu Remoex.  

 Adresa klubu je Vladivostocká ulice 1460/10, Praha 10. 
Internetové stránky klubu jsou: http://www.hc-slavia.cz. 
 
Hráči hokejového klubu HC Slavia Praha odehráli v sezóně 2014/2015 v roce 2015 tato utkání: 
28. kolo pá 2. 1. 2015 Slavia Liberec 1:2sn 

34. kolo ne 4. 1. 2015 Slavia Litvínov 0:1 

35. kolo út 6. 1. 2015 M. Boleslav Slavia 7:1 

37. kolo ne 11. 1. 2015 Třinec Slavia 5:2 

16. kolo út 13. 1. 2015 Slavia Pardubice 1:6 

38. kolo pá 16. 1. 2015 Kometa Brno Slavia 5:2 

39. kolo ne 18. 1. 2015 Slavia Zlín 0:2 

36. kolo út 20. 1. 2015 Slavia Mountfield HK 1:2 

40. kolo pá 23. 1. 2015 Slavia Olomouc 5:1 

41. kolo ne 25. 1. 2015 Liberec Slavia 1:3 

42. kolo út 27. 1. 2015 Slavia Pardubice 1:6 

43. kolo pá 30. 1. 2015 Plzeň Slavia 5:3 

44. kolo ne 1. 2. 2015 Slavia Sparta 4:9 

45. kolo st 11. 2. 2015 Vítkovice Slavia 7:5 

46. kolo pá 13. 2. 2015 Slavia Karlovy Vary 1:2 

47. kolo ne 15. 2. 2015 Litvínov Slavia 4:1 

50. kolo st 18. 2. 2015 Slavia Třinec 2:1 

48. kolo pá 20. 2. 2015 Slavia M. Boleslav 0:4 

49. kolo ne 22. 2. 2015 Mountfield HK Slavia 3:2 

51. kolo pá 27. 2. 2015 Slavia Kometa Brno 5:2 
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52. kolo ne 1. 3. 2015 Zlín Slavia 3:2 

S tím, že p = po prodloužení a sn = po samostatných nájezdech. 
 
Jak jsem již zmínil, Slavii opustil v roce 2014 trenér Vladimír Růžička. Ačkoliv si Slavia i díky náročnému 

pronájmu O2 areny nemohla dovolit kupovat hvězdné posily, dokázal Růžička i s odepisovaným týmem 
postoupit do play-off. Jeho odchodem ve Slavii začalo nové období.  Jenže po odchodu Růžičky opustily klub 
opory jako Petr Kadlec či Lukáš Žejdl. Slavia angažovala novým trenérem Ladislava Lubinu, kterého fanoušci 
Slavie nepřijali. Zavinil totiž autonehodu, při níž zahynul otec fotbalisty Vratislava Lokvence, a navíc od ní 
utekl. Slavia koncem roku 2014 prohrála šest zápasů v řadě, v kterých inkasovala 35 gólů, a spadla na poslední 
místo extraligové tabulky. To již trenér Ladislav Lubina a jeho asistent Josef Beránek neustáli a byli 5. prosince 
2014 odvoláni. Na dva zápasy převzal Slavii kouč sešívané juniorky Petr Novák a na střídačce mu pomáhal 
Josef Beránek. Následně byl představen nový trenér, kterým se stal zkušený dvaapadesátiletý slovenský trenér 
Dušan Gregor, který předtím působil v ruském celku Kontinentální ligy Admiral Vladivostok. Jako asistenta si 
vybral stávajícího člena realizačního týmu Josefa Beránka. Slavia v té době byla v tabulce beznadějně poslední 
a měla za sebou sérii osmi porážek. 

Jenže ani Dušan Gregor nedokázal Slavii zvednout. Do O2 areny přicházelo stále méně fanoušků a Slavia byla 
stále poslední. V únoru se rozjela marketingová akce, ve které Slavia žádala fanoušky o peníze pro hráče, když 
zachrání extraligu. Tato akce vyvolala mezi fanoušky Slavie negativní reakci. Vedení hokejistů Slavie se těsně 
po jeho vzniku distancovalo od tohoto projektu motivačního fondu pro hráče a o místo přišel marketingový 
manažer Petr Buršík. 

18. února Slavia porazila Třinec 2:1, ale to již tým nevedl trenér Dušan Gregor. Ten skončil ve Slavii 
po dohodě s managementem klubu. Slavia pod vedením Gregora z 19 zápasů vyhrála pouze třikrát. Jeho místo 
převzal dosavadní asistent trenéra Josef Beránek. Ten si k sobě na střídačku vybral bývalého obránce 
a šestinásobného mistra ČR Jana Srdínka. 

Ani tato dvojice nedokázala zabránit baráži o extraligu, kde Slavia sehrála tyto zápasy:  
V pátek 6. března Liberec: Slavia 2:0. 
V neděli 8. března Slavia: Karlovy Vary 2:4. 
V pátek 13. března Slavia: Olomouc 3:2. 
V neděli 15. března Olomouc: Slavia 3:2. 
V pátek 20. března Slavia: Liberec 3:1. 
V neděli 22. března Karlovy Vary: Slavia 3:2. 
 

 
 

Slavia hrála barážové zápasy v Edenu 
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O tom, kdo sestoupí do 1. ligy, se rozhodovalo v soubojích těchto týmů - Slavia, Chomutov, Olomouc a České 
Budějovice. Pikantní přitom byla utkání s Chomutovem, kam přešla řada bývalých slavistů. Hrál zde např. 
Vladimír Růžička ml. a jeho otec, reprezentační kouč Růžička, dělal v Chomutově konzultanta.  

Slavia nakonec extraligu neudržela a dvojnásobný český šampión sestoupil po 21 letech do druhé nejvyšší 
soutěže. Stalo se tak vlastně v prvním roce po odchodu Vladimíra Růžičky. O sestupu se rozhodlo již 
v předposledním 11. kole v Chomutově, které Pražané prohráli 2:3 v prodloužení. Chomutov se vrátil 
do extraligy po roční absenci, mezi elitou se udržela Olomouc. Slavii do 1. hokejové ligy doprovodily České 
Budějovice. Barážové zápasy hrála Slavia již na svém stadionu v Edenu. 

Za Slavii v Chomutově nastoupila tato sestava: D. Furch - A. Růžička, Štich, J. Novák, Šenkeřík, Kolařík, 
Knot - Bednář, Vas, Sklenář - Holec, Vlasák, J. Doležal - Stránský, Pletka, Kolář - Babka, Andres, Poletín. 
Trenéři: J. Beránek a Srdínko. 

 
Barážové zápasy HC Slavia Praha: 
st 25. 3. 2015 Slavia Chomutov 2:1 

pá 27. 3. 2015 Č. Budějovice Slavia 2:3sn 

ne 29. 3. 2015 Olomouc Slavia 2:0 

út 31. 3. 2015 Slavia Olomouc 2:1 

pá 3. 4. 2015 Chomutov Slavia 0:2 

ne 5. 4. 2015 Slavia Č. Budějovice 1:3 

út 7. 4. 2015 Slavia Chomutov 1:2 

pá 10. 4. 2015 Č. Budějovice Slavia 2:4 

ne 12. 4. 2015 Olomouc Slavia 2:1 

út 14. 4. 2015 Slavia Olomouc 3:2sn 

pá 17. 4. 2015 Chomutov Slavia 3:2p 

ne 19. 4. 2015 Slavia Č. Budějovice 4:3p 

 

 
 

V posledním zápase Slavia porazila Budějovice, přesto spadla do druhé nejvyšší soutěže 
 

Sezona 2015/2016 a důležité události: 
Koncem května se Luděk Bukač mladší stal sportovním manažerem. Jeho úkolem bylo sestavit kádr, který 

Slavii vrátí zpět do nejvyšší soutěže. Luděk Bukač mladší loni v listopadu skončil jako sportovní manažer Mladé 
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Boleslavi, které předtím pomohl do extraligy. V uplynulé sezoně trénoval v Itálii, ale kvůli dětem se vrátil 
do Prahy. 

Novou trenérskou dvojicí se stal Pavel Hynek a Milan Razým, koučem gólmanů pak Roman Málek.  
Do Slavie přišel brankář Alexandr Hylák (Košice), obránce Petr Punčochář (Vítkovice - hostování), útočník 

Tomáš Jiránek (M. Boleslav - hostování), útočník Tomáš Micka (Karlovy Vary) nebo obránce Štěpán Jeník 
(Havlíčkův Brod). 

Naopak odešla kompletní brankářská trojice Dominik Furch (Omsk), David Novák (Tábor), Adam Svoboda 
(Hradec Králové). Řada dalších hráčů odmítla po sestupu z extraligy podepsat novou smlouvu. V hokejové 
Slavii skončil útočník Jaroslav Bednář. Slavii opustili obránci Jan Novák, Petr Šenkeřík, David Štich a útočníci 
Tomáš Divíšek, Miroslav Holec, Jan Kolář, Michal Poletín a Jan Stránský. Tomáš Vlasák ukončil kariéru. 
Útočníci Jakub Sklenář a Marek Tomica zamířili  do Chomutova, který začal trénovat někdejší kouč 
červenobílých Vladimír Růžička. Ten v červnu 2015 odstoupil z pozice reprezentačního trenéra, neboť byl 
obviněn z přijímání finančních obnosů od rodičů za možnost, aby jejich děti hrály ve Slavii. Vedení Slavie 
odmítlo, že by o něčem takovém vědělo.  

HC Slavia Praha tak v prvním zápase 9. září proti Kladnu nastoupila v sestavě:  Hylák – Hruška, Pavlin, 
Hraško, Punčochář, Kolařík, Knot, Adam, A. Růžička – Robinson, Vas, Markovič – T. Doležal, Jurík, Micka – 
J. Doležal, Kašpařík, Jiránek – Andres, Tomek, Čermák. 

Slavia sezonu 2015/2016 odehrála na svém hokejovém stadionu v Edenu. Kapacita zde dosahuje 5138 míst 
a vystavěn byl v roce 1975. V Edenu působí všechny mládežnické kategorie a sídlí zde i vedení klubu. 

Slavia vstoupila do 1. ligy dobře. Na přelomu září a října vybojovali hokejisté z Vršovic devět vítězství 
za sebou a vyšvihli se na první místo. Jenže pak přišel herní i výsledkový pád, který začátkem prosince stál 
místo trenéra Pavla Hynka. Uvolněné místo zaujal jeho asistent Milan Razým, v té době byla Slavia čtvrtá. 
 

Hráči hokejového klubu HC Slavia Praha odehráli v sezóně 2015/2016 v roce 2015 tato utkání: 
1. kolo st 9. 9. 2015 Kladno Slavia 3:2sn 

2. kolo so 12. 9. 2015 Slavia Benátky 2:0 

3. kolo po 14. 9. 2015 Prostějov Slavia 2:3sn 

4. kolo st 16. 9. 2015 Č. Budějovice Slavia 4:1 

5. kolo so 19. 9. 2015 Slavia Kadaň 3:2sn 

6. kolo st 23. 9. 2015 Třebíč Slavia 1:7 

7. kolo so 26. 9. 2015 Slavia Most 6:1 

8. kolo po 28. 9. 2015 Jihlava Slavia 2:4 

9. kolo st 30. 9. 2015 Slavia Havířov 5:1  

10. kolo so 3. 10. 2015 Litoměřice Slavia 2:6 

11. kolo st 7. 10. 2015 Slavia Ústí nad Labem 7:1 

12. kolo so 10. 10. 2015 Šumperk Slavia 0:6 

13. kolo po 12. 10. 2015 Slavia Přerov 2:1 

14. kolo st 14. 10. 2015 Slavia Kladno 2:3sn 

15. kolo so 17. 10. 2015 Benátky Slavia 3:1 

16. kolo st 21. 10. 2015 Slavia Prostějov 1:2 

17. kolo so 24. 10. 2015 Slavia Č. Budějovice 2:4 

18. kolo st 28. 10. 2015 Kadaň Slavia 1:2p 

19. kolo so 31. 10. 2015 Slavia Třebíč 1:2sn 

20. kolo po 9. 11. 2015 Most Slavia 6:7sn 

21. kolo st 11. 11. 2015 Slavia Jihlava 1:2 

22. kolo so 14. 11. 2015 Havířov Slavia 5:3 

23. kolo po 16. 11. 2015 Slavia Litoměřice 6:2 

24. kolo st 18. 11. 2015 Ústí nad Labem Slavia 1:2 

25. kolo so 21. 11. 2015 Slavia Šumperk 5:4p 

26. kolo st 25. 11. 2015 Přerov Slavia 5:2 

27. kolo so 28. 11. 2015 Kladno Slavia 3:5 

28. kolo po 30. 11. 2015 Slavia Benátky 3:1 
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29. kolo st 2. 12. 2015 Prostějov Slavia 3:2 

30. kolo so 5. 12. 2015 Č. Budějovice Slavia 4:2 

31. kolo po 7. 12. 2015 Slavia Kadaň 2:3p 

32. kolo st 9. 12. 2015 Třebíč Slavia 1:2 

33. kolo so 12. 12. 2015 Slavia Most 4:1 

34. kolo st 16. 12. 2015 Jihlava Slavia 6:5sn 

35. kolo po 28. 12. 2015 Slavia Havířov 1:4 

36. kolo st 30. 12. 2015 Litoměřice Slavia 1:2 

 
 

SOKOL 
 
V Praze 10 jsou tyto jednoty Sokola:  
TJ Sokol Vršovice, Vršovické náměstí 2. Jsou zde tyto sporty a oddíly: házená, jóga, judo, kulturistika, 

kuželky, lukostřelba, lyžování – alpské disciplíny, sportovní gymnastika, šachy, šerm, tenis (závodní složka 
a rekreační složka), volejbal, sokolská všestrannost, věrná garda (kulturně-společenská akce) a Sokolínek 
(dopolední cvičení pro předškolní děti). Je součástí župy Jana Podlipného. 

TJ Sokol Vršovice II., Magnitogorská 1531/16, má sportovní oddíl – tenis pro cvičence všech věkových 
kategorií a je součástí župy Scheinerova. 

TJ Sokol Záběhlice, Na Vinobraní 91/230, s oddílem všestrannosti pro rodiče a děti, předškolní děti, žactvo, 
dorost, zdravotní tělocvik, jóga, gymnastika, florbal, muži-posilovna a fitness. Sokol Záběhlice je součástí župy 
Scheinerova. 

V Praze 10 je i TJ Sokol Praha Strašnice, který sídlí na adrese Saratovská 4/400, Praha 10 – Strašnice. 
 

 
 

Noc Sokoloven ve Vršovicích 
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TJ SOKOL Praha Vršovice 
 
Internetové stránky  jsou - http://www.sokolprahavrsovice.cz/ 
TJ Sokol Praha Vršovice se nachází na adrese Vršovické náměstí 2/111, Praha 10 – Vršovice. 
Telefon: 271 741 081. 
 
Oddíl TJ Sokol Praha Vršovice judo vybojoval v roce 2014 na mistrovství České republiky 26 medailí, z toho 

13 zlatých. Mistry ČR se stali: Jaromír Musil v mužích, Elizaveta Gerasimenko, Vendula Čistá a Tereza 
Patočková v ženách, Radomír Musil ve starších žácích, Richard Jelínek a Karel Musil v kata, Vendula Čistá, 
Barbara Mertlová, Rudolf Doucha, Miloslav Matoušek, Jiří Valdauf a Miroslav Žáček v kategorii masters, 
v kategorii dospělých družstvo žen.  

Stříbrné medaile vybojovali: Jaromír Ježek v mužích, Lucie Chytrá v ženách, Michal Polívka v juniorech 
a Matěj Mikeš v mladších žácích, Petra Auterská, Jiří Semecký, Miroslav Skalický, Jaroslav Zeman a Roman 
Skalický v kategorii masters.  

Bronzové medaile získali: David Moravec v dorostu, Daniel Hofmann a Jan Kadeřávek v masters.  
Ke zlaté medaili družstva žen přidali muži stříbrnou z Extraligy a k tomu ještě získali třetí místo na Interlize. 

Za tyto medailové úspěchy na MČR (kde se nepočítají výsledky v kata a masters) se stal oddíl juda za tento rok 
třetím nejlepším oddílem v ČR. Kategorii masters vršovický oddíl juda vyhrál a obsadil i druhé místo v kategorii 
dospělých (pouze o menší počet bronzových medailí). Vyhlášení proběhlo při Valné hromadě ČSJu dne 24. 1. 
v hotelu DUO.  

 
Poslední lednový den roku 2015 se v Olomouci za účasti judistů Sokola Praha Vršovice konal Pohár nadějí 

v judu. Místo kategorie juniorů (do jednadvaceti let) byla zařazena kategorie do 23 let.  
V kategorii do 18 let startoval v kategorii do 50 kilogramů Radek Musil, který obsadil třetí místo. Jediná 

vršovická závodnice Líza Gerasimenko neměla ve své kategorii do 52 kilogramů soupeřky, proto ji přiřadili 
do kategorie do 57 kilogramů. V té skončila čtvrtá. V kategorii U23 do 66 kilogramů skončil Patrik Polívka 
na třetím místě a jeho bratr Michal bral páté místo.  

 
7. února 2015 se od 15 hodin zaplnila sokolovna ve Vršovicích dětmi i dospělými, neboť byl pořádán tradiční 

Dětský karneval. Cvičitelé oddílu sokolské všestrannosti TJ Sokol Praha Vršovice připravili bohaté, sportem 
i hudbou naplněné odpoledne. Děti soutěžily např. v hodu do úst šaška, míčem porážely plechovky a házely 
na basketbalový koš. Děti dorazily na karneval samozřejmě v maskách a všichni se těšili i na připravenou 
tombolu.  

 
Vršovičtí lukostřelci byli v únoru úspěšní. 14. února se konalo finále 42. ročníku Zimního poháru Vršovic 

v lukostřelbě, na kterém se střílelo s reflexním lukem do terče ze vzdálenosti 18 metrů. Závodu se zúčastnilo 
38 střelců ze sedmi oddílů. První místo získal Jaromír Termer z Vršovic. 

 
22. března se ve velkém sále TJ Sokola Vršovice konal již 8. ročník Memoriálu Vládi Straky, pořádaného 

odborem všestrannosti. Jednalo se o TeamGym, kdy děti a dospělí závodí ve skocích z malé trampolíny 
a akrobatických řadách na koberci. Družstva musela mít minimálně šest členů, ve kterých mohli být zastoupeni 
děvčata i chlapci. Celé družstvo absolvovalo za hudebního doprovodu tři řady skoků z trampolíny 
a tři akrobatické řady. V sedmi kategoriích se vystřídalo 50 družstev z celé republiky.  

 
Ve středu 1. dubna zemřel starosta Sokola Praha Vršovice Ing. Jan Pilous. Rozloučení proběhlo 8. dubna 

ve strašnickém krematoriu. Ing. Jan Pilous pracoval v Dopravním podniku hl. m. Prahy, kde působil jako 
vedoucí eskalátorové služby a dopravní náměstek ředitele podniku. Svoje zkušenosti zúročil ve funkcích Svazu 
podnikatelů a zaměstnavatelů v dopravě. Od dětství se věnoval sjezdovému lyžování, nejprve jako závodník, 
později jako trenér a funkcionář. Po několik funkčních období byl starostou TJ Sokol Praha Vršovice, byl 
členem výboru a předsednictva Sokolské župy Jana Podlipného. 

 
Dvacáté sedmé Toulky sokolskou minulostí byly připraveny k 145. výročí jednoty Sokol Praha Vršovice dne 

15. dubna 2015 při Jarním setkání. Povídání doprovodila muzika Dolina písničkami Karla Hašlera a pásmem 
valašských a slováckých písní. 

 
Judistky Sokola Vršovice Vendula Čistá a Barbara Mertlová (držitelka titulu sportovec Prahy 10 – amatéři) 

přivezly zlato z ME z kategorie Masters Judo, které se konalo před prázdninami v Maďarsku. Z oddílu Judo 
Sokola Vršovice startovaly na této vrcholné soutěži Vendula Čistá v hmotnostní kategorii do 48 kg a Barbara 
Mertlová do 70 kg. Obě vybojovaly titul mistryň Evropy ve svých vahách. Současně reprezentovaly Českou 
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republiku v soutěži družstev a velkou měrou se zasloužily o zisk titulu mistryň Evropy v družstvech. Získaly tak 
dvě zlaté medaile. České judistky v družstvech obhajovaly titul, který získaly na ME v Praze v předchozím roce.  

 
Cvičenci župy Jana Podlipného reprezentovali ČR na Světové gymnaestrádě v Helsinkách. Ve dnech 12. – 

18. července 2015 se v hlavním městě Finska uskutečnila již 15. světová gymnaestráda – vystoupení a setkání 
cvičenců z celého světa, kteří cvičí v hromadných skladbách. Letos se této akce zúčastnilo přes 21 tisíc gymnastů 
a cvičenců z 57 států světa. Českou republiku reprezentovali cvičenci ve dvou hromadných skladbách, které 
představili na stadionu Sonera – skladbu ČOS „Generations Together“ a skladbu ČASPV. Další vystoupení bylo 
v pódiových skladbách, které probíhaly v halách i na různých pódiích v Helsinkách. 

Zástupci župy J. Podlipného se společně s dalšími cvičenci ČOS představili celkem třikrát na stadionu Sonera 
ve skladbě autorek Anny Jurčíčkové a Heleny Peerové „Generations Together“. 

 
11. září 2015 se konala akce nazvaná Noc sokoloven, do které se připojila i TJ Sokol Praha Vršovice. Oddíl 

lukostřelby od 15 do 17 hodin na lukostřelnici připravil ukázky tréninku. V sále juda se mezi 16. a 18. hodinou 
představil oddíl juda. Oddíl sportovní gymnastiky byl veřejnosti přístupný od 16:30 do 18:00 hodin v sále SG. 
Oddíl sokolské všestrannosti od 18 do 19 hodin ve velkém sále přiopravil ukázky cvičení a možné byly 
i konzultace s cvičiteli. Od 19:00 do 21:45 hodin probíhalo v klubovně posezení u cimbálovky. 

 
Neděle 29. 11. 2015 patřila ve vinohradské sokolovně oslavám 130. výročí župy Jana Podlipného. 

Na slavnostní akademii mohli diváci zhlédnout průřez činností župy. Byla zde i starostka ČOS Hana Moučková. 
 
Dne 12. 12. 2015 proběhlo na Strahově slavnostní vyhlášení Klubu roku 2015. Ze všech oddílů České 

republiky se TJ Sokol Praha Vršovice umístila na 1. místě, především díky tomu, že získala ve vybraných 
kategoriích mistrovství České republiky celkem 10 titulů. Ve všech kategoriích to bylo celkem 15 titulů. Tím se 
vršovický Sokol stal nejúspěšnějším klubem za rok 2015. Současně byl vyhlášen nejlepším klubem v kategorii 
seniorů. Vršovičtí judisté dosáhli na tento úspěch po roční přestávce již pošesté. Olympionik Jaromír Ježek 
získal v anketě „Judista roku 2015“ druhé místo. Vítězem se stal Lukáš Krpálek (USK Praha). 

 
 

  TJ Sokol Praha Strašnice 
 
TJ Sokol Praha Strašnice sídlí na adrese Saratovská 4/400, Praha 10 – Strašnice.  
Internetové stránky  jsou - http://www.sokol-strasnice.cz/. 
TJ Sokol Praha Strašnice má oddíly: rodiče a děti, předškolní děti, mladší žákyně, mladší žáci, starší žákyně, 

starší žáci, dorost, muži, ženy a aerobik, Věrná garda. Dále jsou zde oddíly florbalu žáků, oddíl volejbalu žen 
a badmintonu.  

V roce 2014 měl TJ Sokol Praha Strašnice 503 členů. 
 
 

Sportovní klub Slavia Praha 
 
Sportovní klub Slavia Praha má tyto oddíly: americký fotbal, atletika, basketbal, cyklistika, fotbal, házená, 

klub kanoistů, kolečkové brusle, kuželky, in-line hokej, lakros, lední hokej, lukostřelba, odbor zrakově 
postižených, orientační běh, plavání, pozemní hokej, ragby, rekreační sport, rychlobruslení, skoky do vody, 
vodní polo, tenis, veslování, volejbal, tělesně postižení sportovci a triatlon. Sportovní klub Slávie má kolem 
sedmi tisíc členů. 

Adresa je Vladivostocká 1460/10, Praha 10. 
Internetové stránky jsou: http://www.skslaviapraha.cz/. 
 
Oddíl vodního póla SK Slavia Praha 
Pražská Slavia je jedním z tradičních vychovatelů pólistů již od žákovských kategorií a ze svých řad obsazuje 

všechny věkové kategorie. První „A“ mužstvo se vždy dělilo o nejvyšší příčky v domácí nejvyšší soutěži - 1. lize 
mužů. Neztratí se ani na zahraničních závodech. Nejlepší hráči jsou nominování do reprezentačních výběrů ČR.  

Internetové stránky oddílu vodního póla SK Slavia Praha jsou: http://www.sksprahavodnipolo.estranky.cz/. 
 
 

TJ ASTRA Zahradní M ěsto 
 
TJ ASTRA Zahradní Město sídlí na adrese V Korytech 157/27, Praha 10. 
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Internetové stránky jsou: http://www.tjastra.cz/. 
TJ ASTRA má dlouholetou tradici a působící v lokalitě Zahradní Město a Záběhlice. TJ ASTRA Zahradní 

Město se řadí počtem členů, svým rozsahem činností a v neposlední řadě majetkem, který spravuje, mezi největší 
tělovýchovné jednoty působící na území hlavního města Prahy.  

Historie TJ ASTRA se váže již k roku 1870, kdy vznikla Sokolská jednota v Záběhlicích. V současné době má 
TJ 713 kmenových členů, z toho je 448 členů v žákovských a dorosteneckých kategoriích v 8 oddílech –
badminton, házená, kuželky, moderní gymnastika, rekreační sport, sport pro všechny, tenis a volejbal. Mezi 
nejvýznamnější oddíly TJ, co do výkonnosti a dosažených výsledků, patří především oddíly badmintonu 
a házené. 

 
 

TJ Bohemians 
 

TJ Bohemians se skládají z řady oddílů: akrobatická gymnastika, atletika, basketbal, bridž, fotbal/futsal, 
házená, kanoistika, lední hokej, lyžování, moderní gymnastika, oddíl lyžařské turistiky, oddíl vodní turistiky, 
plavání, softbal, sportovní gymnastika, šachy, šerm, tenis, turistický oddíl mládeže, veslování, vodní slalom 
a sjezd, volejbal, vzpírání a zápas.  

Internetové stránky jsou: www.bohemianstj.cz. 
 
Klub zápasu Bohemians 1905 byl založen v roce 1912. Tréninky jsou ve Střední zdravotnické škole 

v Ruské 91 v Praze 10. Trénuje se zápas volný styl a řecko-římský styl. 
Internetové stránky jsou: http://bohemians-zapas.do.am/. 
Oddíl sportovní gymnastiky TJ Bohemians Praha se nachází na adrese Slovenská 2, Praha 10. Jedná se 

o jeden z největších oddílů sportovní gymnastiky v ČR, který působí v moderní gymnastické hale vybavené 
kvalitním nářadím. V TJ Bohemians Praha je gymnastická přípravka pro děvčata od 4 let, kondiční cvičení 
pro dívky od 7 let a výkonnostní sportovní gymnastika na republikové úrovni pod vedením profesionálních 
trenérů.  

Telefon je: 222 517 817. 
Internetové stránky: www.sgbohemians.cz. 
 
V únoru se v KD Barikádníků konalo slavnostní vyhlášení nejlepších sportovců Tělovýchovné jednoty 

Bohemians Praha za rok 2014. Večerem provázel moderátor Pavel Čepek, redaktor ČT. Vyhlášeno bylo více než 
120 sportovců z různých sportovních odvětví. V průběhu večera předvedli zajímavou ukázku ze svého sportu 
vodáčtí turisté. 

 
 

TJ Kovo Praha  
 
TJ Kovo Praha sídlí na adrese Nad Kapličkou 15/3324 a má tyto oddíly: aerobic, cross country, cyklistika, 

hokejbal a karate. 
Internetové stránky jsou: http://www.tjkovo.cz/. 
 

 

Házená 
 
 

DHC Slavia Praha 
Házená byla v rámci SK Slavia Praha založena 10. září 1919 a ženy vybojovaly řadu titulů. Tituly Mistra 

republiky získaly ženy v letech 1926, 1929, 1933 a 1935. Další titul získaly až v roce 1960. V ročníku 1990/91 
získalo družstvo žen SK Slavia po jedenatřiceti letech opět titul mistra republiky, na který navázalo shodným 
úspěchem v ročnících 1992/93, 1993/94, 1998/99, 1999/2000, 2000/01, 2001/02, 2006/7 a 2009/2010. V sezóně 
2002/2003 začaly hrát nejlepší české a slovenské kluby společnou ligu (WHIL). V ní dokázaly červenobílé 
dvakrát slavit triumf - v letech 2009/10 a 2010/11. 

V sezoně 1960/61 dosáhlo družstvo na finále druhého ročníku PMEZ, ve kterém podlehlo rumunské Stiintii 
Bukurešť. V sezoně 2000/01 se družstvo DHC Slavia Praha probojovalo do semifinále poháru EHF, kde 
podlehlo chorvatskému družstvu Podravka Koprivnica.  

V dubnu 2016 vybojovaly házenkářky Slavie druhou příčku v letošním ročníku interligy. 
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DHC Slavia Praha sídlí na adrese Vladivostocká 1460/10, Praha 10 a internetové stránky jsou: 
www.dhcslavia.cz. 

 
V Praze 10 jsou ještě tyto oddíly házené: 
Bohemians Praha – Slovenská 2, Praha 10 (www.bohemianstj.cz);  
Lokomotiva Vršovice - LOKO Vršovice, Sportovní 1380, Praha 10 (http://www.lokovrsovice.cz/);  
TJ Astra Praha – V Korytech 157/27, Praha 10 (http://www.astrapraha.cz/); 
TJ Sokol Praha Vršovice - Heroldovy sady 632/1, Praha 10. 
 
 

Volejbal 
 
V Praze 10 jsou dva týmy, jejichž haly od sebe dělí dvě tramvajové zastávky – SK Slavia Praha a PVK Olymp 

Praha.  
 
PVK Olymp Praha sídlí v Přípotoční ulici 300 v Praze 10 (www.pvk-olymp.cz). 
 
SK Slavia Praha sídlí ve Vladivostocké ulici 1460/10 v Praze 10 (www.slaviapraha.cz). 
SK Slavia Praha volejbal je součástí sportovního klubu SK Slavia Praha, který sdružuje 28 oddílů z různých 

druhů sportu. Volejbalový oddíl Slavia Praha byl založen v roce 1933 a od této doby patří mezi nejlepší 
volejbalové kluby v zemi. Nejúspěšnějším obdobím z hlediska domácích soutěží byla šedesátá a sedmdesátá léta, 
kdy se klub stal mistrem republiky a reprezentoval tehdejší Československo v Poháru mistrů evropských zemí. 
Největšího úspěchu dosáhl v roce 1988, kdy se probojoval do závěrečného final-four v poháru  CEV a obsadil 
zde výborné 2. místo. 

 
V Praze 10 jsou ještě tyto volejbalové týmy: 
PSK Union Praha, Školní klub AŠSK ZŠ Hostýnská, Školní sportovní klub EKO gymnázium Praha, TJ Astra 

Zahradní Město, TJ Bohemians Praha, TJ Junior Praha, TJ Malešice, TJ Sokol Praha Vršovice. 
 
 

Pozemní hokej 
 
 

SK Slavia Praha 
SK Slavia Praha – pozemní hokej sídlí ve Vladivostocké ulici 1460/10 v Praze 10. 
Internetové stránky jsou: http://hockeyslavia.cz/ 
 
 
HC Bohemians 
Tělovýchovná jednota Bohemians Praha oddíl pozemního hokeje pořádá tréninky v hale Hagibor v Izraelské 

ulic 6 v Praze 10. 
Internetové stránky jsou: http://hc-bohemians.cz/cs/ 
Klub HC Bohemians získal řadu mistrovských titulů – ženy zvítězily v letech 1956, 1957, 1959, 1960, 

1963, 1964, 1966, 1971 až 1973, 1983 a 1984. Muži v letech 1965, 1967, 1968, 1970, 1973, 1974, 1998 a 2006. 
V halovém hokeji byly ženy první v letech 2001 a 2002, muži v letech 1992,1994 až 1996, 2007. Český pohár 
získali hráči v letech 2002 až 2005.  

 
 

Stolní tenis - Lokomotiva Vršovice 
 
Lokomotiva Vršovice má hernu stolního tenisu na adrese Sportovní 1380, Praha 10. 
Internetové stránky jsou: http://www.lokopinces.cz. 
 
 

Americký fotbal  - Prague Black Panthers 
 
Tým amerického fotbalu Prague Black Panthers vznikl v roce 2012 spojením dvou nejúspěšnějších českých 

týmů – Prague Black Hawks a Prague Panthers. Své domácí zápasy hraje na atletickém stadionu Slavie Praha. 
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Prague Black Panthers má internetové stránky: http://www.pragueblackpanthers.cz/ 
20. června 2015 se v Eden Aréně konal Under Armour Czech Bowl XXII, v kterém se střetly nejlepší týmy 

České ligy amerického fotbalu. Prague Black Panthers porazili Příbram Bobcats 52:13 a obhájili loňské vítězství. 
Připraven byl během zápasu i doprovodný program. Nechybělo vystoupení cheerleaders nebo přehlídka 

vlajkonošů všech klubů ČAAF. Hymnu zazpíval dětský sbor Coro Piccolo Praha a nabitý byl i přestávkový 
program. Návštěvníci si mohli vyzkoušet výstroj a poznat tak americký národní sport zblízka. 

 
 

Sportovní stadiony a areály 
 
 

Atletický stadion SK Slavia Praha 
 
Atletický stadion SK Slavia prošel v letech 2006 a 2008 rozsáhlou rekonstrukcí. Kromě organizovaných atletů 

na stadionu sportuje více než 400 dětí ve věku od 6 do 10 let – členů slávistické přípravky, o které pečují trenéři 
převážně z řad aktivních závodníků a závodnic.  

Mistrovství České republiky žáků a žákyň v atletice 2015 se konalo v sobotu 19. září od 13 hodin a v neděli 
20. září od 10 hodin na atletickém stadionu SK Slavia. Závody byly pořádány pod záštitou starostky 
MČ Praha 10. 

 
 

Sportovní areál HAMR 
 
Sportovní areál HAMR se nachází u Hamerského rybníka na adrese K Prádelně 183/1, Praha 10 - Záběhlice.  

Na pozemku o rozloze více než 6 hektarů se nabízí sportovní vyžití pro širokou veřejnost. První sportoviště bylo 
otevřeno na podzim roku 2000 a postupně se areál rozšiřoval až na dnešních 18 venkovních tenisových kurtů, 
které se na zimu zakrývají nafukovacími halami, dále šest venkovních kurtů na beachvolejbal (v zimě rovněž 
pod halou). Uvnitř je osm kurtů na squash, čtyři stoly na stolní tenis, dva sály pro aerobik a další pohybová 
cvičení. Nechybí posilovna a fitness studio, ale i zázemí, v němž jsou samostatné „ordinace“ fyzioterapeutky 
a masérů. Příznivci indoor cyclingu mají k dispozici nejmodernější stroje. Součástí areálu je též prostorná 
restaurace, od dubna do října doplněná posezením venku na terase. Zaparkovat se dá na dvou bezplatných 
parkovištích. 

Internetové stránky jsou: www.hamrsport.cz. 
V Záběhlicích na beachvolejbalových kurtech trénovaly nejlepší české ženské dvojice Kristýna Kolocová 

s Markétou Slukovou nebo Martina Bonnerová a Bára Hermannová. Trénují zde i muži - Jan Hadrava 
s Přemyslem Kubalou a Jan Dumek s Robertem Kufou. 

Nejlepší česká ženská beachvolejbalová dvojice Kristýna Kolocová a Markéta Sluková spolu hrály deset let. 
Nejprve trénovaly ve Strašnicích v Gutovce a od května 2011 v areálu HAMR Záběhlice. Kolocová a Sluková 
skončily páté na olympiádě v Londýně 2012 a loni vyhrály dva turnaje Světového okruhu. Jenže v pondělí 
27. července 2015 přišlo překvapení a hráčky kvůli herní krizi na popud Slukové ohlásily konec společné 
kariéry. Markéta Sluková vytvořila nový pár s českou reprezentantkou Barborou Hermannovou. 

Koncem srpna 2015 probíhalo mistrovství republiky v plážovém volejbalu, který před rokem Kristýna 
Kolocová a Markéta Sluková společně vyhrály. K. Kolocová na šampionátu hrála s Hanou Skalníkovou, Markéta 
Sluková a Barbora Hermannová na domácím šampionátu nestartovaly. Turnaj probíhal v pátek 28. a v sobotu 
29. srpna v areálu Hamr v Záběhlicích. Nedělní semifinále a finále pak na mobilním kurtu před Centrem Černý 
Most. Vstup byl zdarma.  Mistryní republiky v plážovém volejbale se nakonec stala Kristýna Kolocová se 
s novou spoluhráčkou Hanou Skalníkovou. Mezi muži se vítězi stali David Kufa s Davidem Lencem.  

12. prosince se v areálu Hamr Záběhlice konal squashový turnaj.  
 
 

Zimní stadion Hasa a bruslení v Praze 10 
 
V Praze 10 se dá také věnovat bruslení a lednímu hokeji. Kromě zimního stadionu v Edenu ve Vladivostocké 

ulici 1460/10 je ve Vršovicích ještě zimní stadion Hasa v Sámově ulici 1476/1. Zde funguje Univerzitní 
sportovní klub Praha - krasobruslení (www.krasobrusleniusk.cz). Krasobruslařský klub USK Praha, který má 
v současnosti přes 240 členů, je největším v České republice. USK Praha zabezpečuje sportovní přípravu dětí už 
od čtyř let a věnuje se sólovému krasobruslení, párovým disciplínám i skupinovému bruslení. Dá se zde bruslit 
i v srpnu a cena kurzu za pololetí je 3500 Kč. 
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Na zimním stadionu Hasa stojí bruslení 60 korun za osobu, půjčovna nabízí všechny velikosti dámských 
i pánských bruslí. Internetové stránky jsou: www.hotelhasa.cz/cz/zimni-stadion.php.  Telefon je: 271 747 128.  

Bruslení je možné v zimním období i v areálu Gutovka (Gutova 39, Praha 10). Bruslí se v zimě denně od 8.00 
do 22.00. Kluziště s rozměry 28 x 17 metrů patří k těm menším. 

Internetové stránky jsou: www.gutovka.cz.  
Za vhodného počasí mohou příznivci zimních sportů vyrazit i na Hamerský rybník. 
 
 

Plavecký stadion Slavia 
 
Ve Vršovicích je i plavecký stadion Slavia s velmi dlouhou historií. V areálu plaveckého stadionu, který se 

nachází ve Vladivostocké ulici 10, je krytý, 25 metrů dlouhý plavecký bazén (ten bývá přes prázdniny zavřený 
a probíhají zde opravy a práce). Vnitřní bazén má skokanské zařízení, takže jeho hloubka je od 3,8 do 1,6 metru. 

V prvním patře vedle restaurace je výukový dětský bazén. V létě funguje také venkovní padesátimetrový 
plavecký bazén, je zde také brouzdaliště 20x20, kde je vody od kotníku až po pás. Vstupné činilo 90 Kč 
za 60 minut. Je zde i plavecká škola. 

Stadion je určen především pro sportovní i rekreační plavání. Součástí rozlehlého areálu je i minigolf 
a asfaltové hřiště. Funguje zde sauna, ale pouze pro ženy a děti. 

Internetové stránky jsou: http://www.psslavia.cz/. 
V Praze 10 je i uzavřený bazén s plaváním miminek a předškoláků v klubu Juklík (www.juklik.cz) 

v Přípotoční ulici.  
 
 

Světový rekord v highline 
 

Držitel titulu sportovec roku Prahy 10 v roce 2014 v kategorii juniorů Daniel Menšík jen pár dnů po maturitě 
na gymnáziu Přípotoční ustavil při Natural Games ve Francii světový rekord v highline – chůzi po mezi skalami 
nataženém popruhu. Po polyesterovém popruhu zavěšeném a ukotveném mezi skalami dokázal přejít 469 metrů. 
Prověšení takového popruhu se při této vzdálenosti pohybuje ve více než třech desítkách metrů. Spolu s ním 
vzdálenost překonali i Francouzi Théo Sanson a Nathan Paulin (dosavadní držitel světového rekordu v délce 
403 metrů). Chodci po popruhu – lineři či lajneři - při chůzi ve výškách (highline) chodí jištěni, vlastní popruh je 
jako pojistka jištěn ještě horolezeckým lanem. Devatenáctiletý Dan Menšík v roce 2013 posunul světový rekord 
v přechodu po longline (chůze na délku) na 380 metrů, a v roce 2014 v pražské Šárce ustavil český rekord 
na popruhu napnutém ve výšce na 208 metrů (highline). Oba rekordy nyní překonal. Tento sport vznikl na konci 
sedmdesátých let. 
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5.2) Péče o obyvatele - zdravotnictví a sociální pomoc 

5.2.1) Zdravotnictví 
 
 

Léčebna dlouhodobě nemocných Vršovice 
 
Budova Léčebny dlouhodobě nemocných Vršovice se nachází v Obloukové ulici 837/7.  
1. prosince 2008 zahájila Léčebna dlouhodobě nemocných (LDN) Vršovice provoz v nově zrekonstruovaných 

prostorách. Kromě dlouhodobé ošetřovatelské péče o chronicky nemocné pacienty nabízí také rehabilitaci 
zaměřené na včasnou mobilizaci a aktivizaci pacientů s kardiovaskulárními onemocněními nebo po úrazech 
či operacích. V rámci rehabilitace jsou klienti zapojeni do skupinové arteterapie a muzikoterapie, skupinové 
i individuální logopedie a ergoterapie. Nechybí canisterapie s vycvičeným zlatým retrívrem nebo masáže 
poskytované odborně školenými maséry.  

Léčebna Vršovice je v současné době jednou z nejmodernějších v Praze, její provoz je částečně hrazen 
z prostředků městské části Praha 10. Jelikož je zřizovatelem městská část Praha 10, je zařízení určeno především 
nemocným tohoto pražského obvodu. Pacienti jsou přijímáni na základě překladové zprávy z nemocnice nebo 
na doporučení praktického lékaře. 

Léčebna je nově vybavena a nabízí pacientům např. speciální postele nebo přístroj Extremiter pro vakuově 
kompresní terapii při poruše prokrvení končetin. LDN je také vybavena přístroji - plasma ONE a laserem 
k urychlení hojení ran a jizev. Každé oddělení je v Obloukové vybaveno hygienickými, rehabilitačními 
i manipulačními pomůckami pro usnadnění práce personálu - pojízdnými vanami, hygienickými sprchovacími 
křesly, zvedáky, stavěcími pomůckami, čističkami vzduchu či zvlhčovači. Součástí je i ultrazvukový 
diagnostický přístroj pro celkové vyšetření i EKG přístroje, vše s možností napojení na počítačovou síť 
a ukládáním výsledků přímo do digitálního chorobopisu pacienta. Zařízení má vlastní sanitku s řidičem. 

Díky rekonstrukci je zde celkem 109 míst. LDN z toho využívá 49 standardních a 40 nadstandardních lůžek, 
které jsou převážně v dvoulůžkových pokojích. Zde mají pacienti k dispozici vlastní sociální zařízení - koupelnu 
se sprchovým koutem, umyvadlem a WC. Součástí vybavení je také televize, lednička a možnost připojení na 
internet. Základní péče je hrazena zdravotní pojišťovnou, za speciální požadavky nebo nadstandard si však 
pacienti připlatí.  

V přízemí a suterénu léčebny jsou v provozu ambulance specialistů v oborech: vnitřní lékařství, kardiologie, 
FBLR, chirurgie, urologie, ortopedie, fyzioterapie a léčebná rehabilitace. Ke zvýšení kvality a efektivity 
poskytovaných služeb bylo zřízeno i radiodiagnostické oddělení.  

Od 1. srpna 2012 byl ve 3. patře objektu léčebny zahájen provoz samostatného oddělení následné rehabilitační 
péče s 20 lůžky. Tu zde provozuje Vršovická zdravotní, a.s. Rehabilitační oddělení je určeno 
pro hospitalizované, ale i pro ambulantní klienty a poskytuje širokou nabídku léčebných postupů, 
mj. elektroléčbu a vodoléčbu.  

Budova LDN byla postavena v roce 1935 jako penzion pro přestárlé katolické řádové sestry. V roce 1951 byl 
penzion přestavěn na kolej pro studenty VŠ politické. V přízemí budovy bylo zřízeno dětské zdravotní středisko 
a rentgen. V roce 1960 začala přestavba na nemocnici. Od roku 1992 fungovala pod jménem Vršovická 
nemocnice, p. o. jako samostatná organizace, řízená m. č. Praha 10. V roce 2003 bylo rozhodnuto celou 
nemocnici postupně přeměnit na léčebnu dlouhodobě nemocných. Generální rekonstrukce začala v roce 2006. 
V prosinci 2008 zahájila Léčebna Vršovice provoz v nově zrekonstruovaných prostorách. Kompletní obnova 
budovy i celého vybavení byla hrazena především z prostředků městské části Praha 10. Všechny prostory jsou 
bezbariérové. 

Pro zlepšení celkové pohody všech klientů i jejich návštěv byly na přiléhajících pozemcích ve vnitrobloku 
upraveny 2 zahrady. Na zahrádkách i v budově jsou opakovaně pořádány kulturní akce (např. vystoupení dětí 
ze základních škol, opékání buřtů, koncerty živé hudby a další). 

Léčebna má své internetové stránky -  http://www.ldnvrsovice.cz/.  
Telefon je: 271 008 111.  
Ředitelem Léčebny dlouhodobě nemocných Vršovice je MUDr. Václav Ptáček.  
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Pohotovost v Praze 10 
 
Hlavní město ze zákona odpovídá za zajištění zdravotní péče včetně lékařské služby první pomoci na svém 

území. Od ledna 2008 hlavní město finančně dotuje pouze pohotovosti ve fakultních nemocnicích a pohotovost 
v Městské poliklinice. Pro občany z městské části Praha 10 to je v rámci spádové oblasti pohotovost 
ve vinohradské nemocnici - Fakultní nemocnici Královské Vinohrady (FNKV) ve Šrobárově ulici 50 v Praze 
10, která je však pouze pro dospělé.  

Díky vedení Prahy 10 mohou občané využívat také pohotovost pro děti a dospělé v poliklinice Malešice 
v Plaňanské ulici v Praze 10. Funguje zde i nonstop lékárna. V Praze 10 je také dětská zubní pohotovost 
ve Strašnicích. Vše funguje jako nadstandard pro zdejší obyvatele díky radnici, která na to vyčleňuje peníze 
ze svého rozpočtu. Praha 10 je jedinou městskou částí, která si financuje svou místní pohotovost. 

Stomatologická pohotovost pro dospělé funguje ve Všeobecné fakultní nemocnici v Praze (areál VFN, vchod 
AB) U Nemocnice 2,  Praha 2, nebo v Městské poliklinice Praha (dříve Studentský zdravotní ústav Praha) 
ve Spálené 12, Praha 1. 

Stomatologická pohotovost pro děti je ve Fakultní nemocnici v Motole v ulici V Úvalu 84, Praha 5 – Motol. 
 
Poliklinika Malešice, lékařská služba první pomoci pro děti a dospělé a nonstop lékárna 
Vedení Prahy 10 podporuje svoji Lékařskou službu první pomoci pro děti i dospělé v malešické poliklinice 

v Plaňanské ulici od roku 2009 z vlastních zdrojů. Zdravotní pojišťovny hradí pouze samotné zdravotní výkony, 
ale finanční provoz LSPP zajišťuje městská část Praha 10. Služba je poskytována 365 dní v roce a pro plné 
personální obsazení jedné služby jsou potřeba dva lékaři, dvě sestry a jeden farmaceut. Tato komplexní zdravotní 
služba nabízí unikátní možnost konzultace akutního zdravotního stavu obyvatel a vyzvednutí léčivých přípravků 
na jednom místě 24 hodin denně. 

LSPP je zajištěná prostřednictvím firmy Medifin, s. r. o., v budově polikliniky Malešice, Plaňanská 1, Praha 
10. Společnost Medifin, která má objekt v nájmu, zabezpečuje lékařskou službu první pomoci pro Prahu 10, 
15 a 22. Tato služba funguje v pracovní dny od 19.00 do 7.00 hodin a o víkendu a svátcích nepřetržitě.  

Lékařská služba první pomoci zajišťuje vyšetření a ošetření nemocných s náhlou změnou zdravotního stavu, 
zhoršení průběhu onemocnění vzniklého mimo pravidelný provoz ambulantních zdravotnických zařízení.  
Rozsah služeb LSPP odpovídá zdravotnickým službám poskytovaných praktickým lékařem pro dospělé a dorost 
v době mimo standardní provoz ordinací, kde je pacient trvale registrován. Základní vyšetření mohou být 
doplněna o měření krevního tlaku, glykémie, CRP či orientační stanovení přítomnosti krve nebo bílkoviny 
v moči. 

Telefon na pohotovost pro děti v Plaňanské ulici je 281 019 244 a pro dospělé - 281 019 213 nebo 
274 810 990.  Internetové stránky jsou: www.medifin.info.  

V malešické poliklinice jsou pacientům k dispozici všechny lékařské odbornosti. Firma  Medifin zajišťuje 
veškerou odbornou zdravotní péči, jsou tu i specializované laboratoře, pracoviště radiologie a dalších 
zobrazovacích metod, například skiagrafie či sonografie. 

Navíc zde funguje lékárna s nepřetržitým provozem. Ta je otevřena od pondělí do čtvrtka od 7 do 18 hodin, 
v pátek od 7 do 17 hodin a mimo tuto dobu (včetně dnů pracovního volna, pracovního klidu a svátků) je zajištěn 
výdej léků přes pohotovostní okénko. V lékárně si může klient vyzvednout jakýkoliv platný recept, ať už byl 
vystaven na pohotovosti nebo u jakéhokoliv jiného lékaře. Zároveň je možné v lékárně 24 hodin denně zakoupit 
volně prodejná léčiva a konzultovat s farmaceutem možné nežádoucí účinky. 

 
 

Fakultní nemocnice Královské Vinohrady  
 
Fakultní nemocnice Královské Vinohrady je na adrese Šrobárova 50, Praha 10. 
Fakultní nemocnice Královské Vinohrady (FNKV) je vysoce specializovaným zdravotnickým zařízením 

poskytujícím zdravotní péči v téměř celém rozsahu medicínského spektra pro spádové oblasti Prahy 3 
a Prahy 10, v některých oborech i pro pacienty z celé Prahy a například v případě popálených pacientů z celých 
Čech.  

FNKV poskytuje komplexní lékařskou a ošetřovatelskou péči. Specializuje se v oblasti traumacentra (úrazová 
medicína), které je největší v republice. Vysoké renomé a celostátní působnost mají i kliniky plastické chirurgie, 
popáleninové medicíny a rehabilitačního lékařství. V nemocnici funguje největší kardiologické pracoviště v ČR. 
V současnosti je zde 34 klinik.  

Internetové stránky FNKV jsou http://www.fnkv.cz. 
Telefon: 267 161 111.  
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Funguje zde lékařská služba první pomoci pouze pro dospělé. Ta je poskytována ve vyčleněné ordinaci 
v prostorách Centrálního příjmu interních klinik v přízemí pavilonu S. Pohotovost je od pondělí do pátku 
od 19:00 do 6:00 hodin a o volných dnech nepřetržitě. 

Telefonní číslo je 267 163 778. 
 
Ministr zdravotnictví MUDr. Svatopluk Němeček, MBA odvolal ke dni 4. 3. 2015 z funkce ředitele pražské 

Fakultní nemocnice Královské Vinohrady MUDr. Marka Zemana. Důvodem podle ministra bylo zhoršení 
ekonomické situace nemocnice. Do doby, než proběhne řádné výběrové řízení, pověřil ministr vedením 
nemocnice primáře tamní Kliniky anesteziologie a resuscitace MUDr. Jana Šturmu, CSc. Jenže ten v červenci 
na tento post rezignoval. Ministr zdravotnictví jeho rezignaci přijal a dočasně nemocnici vedla manažerka 
Andrea Vrbovská. Ředitelem byl nakonec vybrán Doc. MUDr. Robert Grill, Ph.D., MHA. 

 
 

Dům zubní péče o dítě a rodinu 
 

Dům zubní péče o dítě a rodinu se nachází na adrese Nad Olšinami 4, Praha 10 - Strašnice. Je určen především 
dětským pacientům. Dům zubní péče Strašnice je jedním z prvních zubních zařízení, které se věnuje komplexní 
péči o dětské pacienty. Vedle běžné péče poskytujeme také službu dentální hygieny, dětské zubní pohotovosti 
a VIP zubní pohotovosti pro dospělé. Toto zdravotnické zařízení poskytuje i preventivní programy zaměřené 
na děti předškolního věku a žáky prvních tříd s trvalým pobytem v Praze 10.  

Dům zubních péče byl otevřen v září 2008 v prvorepublikové vile, kde bývala lékařská služba první pomoci. 
Budova předtím prošla kompletní rekonstrukcí, kterou hradila Praha 10 za přispění účelové dotace Ministerstva 
zdravotnictví ČR.  

 Dům zubní péče má v pronájmu soukromý subjekt, MUDr. Jiří Pekárek, zkušený dětský stomatolog 
a dlouholetý prezident České stomatologické komory, který tu provozuje 4 dětské zubní ordinace s vysoce 
kvalitním moderním vybavením.  

Pro celkové zkvalitnění péče se podařilo postupně otevřít poradny v oborech parodontologie, dětské protetiky 
a ortodoncie, které jsou zajištěny externími odborníky.  Ve třetím patře je přednáškový sál pro osvětové 
programy pro mateřské a základní školy. V minulých letech zde úspěšně realizovali preventivní projekty "Vezmi 
mámu a tátu s sebou" a "Spolu na kaz přijdeme včas". Cílem těchto projektů bylo pomáhat zabránit vzniku 
zubního kazu u dětí prostřednictvím zábavného vzdělávání a osvěty. 

Zubní péče poskytovaná pro děti a mládež do osmnácti let věku je standardně hrazena zdravotními 
pojišťovnami.  

Telefon je: 733 15 15 15. Další informace je možné také zjistit pomocí webových stránek 
http://www.pekarek.dental/dum-zubni-pece-strasnice. 

Je zde i zubní pohotovost pro děti a mládež do 18 let, která funguje od 20. dubna 2009. V sobotu a ve svátek 
je dětská zubní pohotovost otevřena od 8 do 14 hodin, v neděli od 14 do 20 hodin. Ve všední dny je zde otevřeno 
od 17 do 21 hodin.  

 
 



 265 

 

5.2.2) Senioři a sociální pomoc 
 
 

Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10 
 
Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci (CSOP) se sídlem Sámova 7 v Praze 10 je příspěvkovou organizací 

zřízenou městskou částí Praha 10 a slouží občanům Prahy 10, jako organizace s širokým okruhem činností. 
Poskytuje komplexní sociální a ošetřovatelské služby - od umístění v domově pro seniory přes kvalitní domácí 
zdravotní péči a dietní stravování až po zapůjčení kompenzačních pomůcek. Pomoc nabízí seniorům, tělesně 
postiženým, občanům zbaveným způsobilosti k právním úkonům, ale i těm nejmenším - dětem z městské části 
Praha 10. CSOP od svého založení v roce 1994 za podpory zřizovatele stále rozšiřuje svou nabídku 
poskytovaných sociálních služeb. 

Hlavním posláním a účelem zřízení je poskytovat kvalitní podporu a pomoc občanům, kteří mají sníženou 
soběstačnost z důvodu věku, chronického onemocněná nebo zdravotního postižení a jsou odkázáni na pomoc 
jiné osoby. Sociální služby jsou poskytovány formou pobytovou, ambulantní i terénní. CSOP tak nabízí 
v MČ Praha 10 zejména seniorům a jejich rodinám pomoc při vytváření důstojných podmínek pro život v jejich 
přirozeném prostředí a pomáhá jim překonávat osamění. CSOP zejména poskytuje pečovatelskou službu, domácí 
zdravotní péči, tísňovou péči a dobrovolnou službu, kterou využívají stovky seniorů z našeho obvodu.  

Pečovatelská služba je terénní nebo ambulantní služba poskytovaná osobám, které mají sníženou 
soběstačnost z důvodu věku, chronického onemocnění nebo zdravotního postižení, a rodinám s dětmi, jejichž 
situace vyžaduje pomoc jiné fyzické osoby. Jejím cílem je pomoc při zvládání běžných životních potřeb tak, aby 
klient mohl žít plnohodnotným životem ve své vlastní domácnosti, mezi svými blízkými. Jedná se zejména 
o pomoc při chodu domácnosti (běžný úklid, nákupy, nejrůznější pochůzky, praní a žehlení prádla), při osobní 
hygieně či o dovoz nebo donášku jídla (obědů). Veškeré úkony poskytují pracovníci CSOP v domácím prostředí 
občanům trvale žijícím na území MČ Prahy 10 každý den, včetně víkendů a svátků, od 7 do 20 hodin. 

Domácí zdravotní péče je odborná péče poskytovaná na doporučení praktického lékaře klientům nemocným 
dlouhodobě, krátkodobě, po úrazech či hospitalizacích. Zahrnuje mj. komplexní péči o ležícího klienta (hygiena, 
polohování, výměna inkontinentních pomůcek atd.), rehabilitační a rekondiční cvičení (mj. posilovací cvičení, 
nácvik chůze v domácím prostředí i s pomocí kompenzačních pomůcek, dechová cvičení), ošetřování proleženin 
a pooperačních ran, aplikaci léků a injekcí (včetně infuzní terapie). Je vykonávána registrovanými zdravotními 
sestrami ve vlastním sociálním prostředí klienta, doma nebo v domech s byty zvláštního určení. DZP je 
poskytována denně včetně víkendů a svátků. 

Tísňová péče je nepřetržitá distanční hlasová a elektronická komunikace s osobami vystavenými stálému 
vysokému riziku ohrožení zdraví nebo života v případě náhlého zhoršení jejich zdravotního stavu nebo 
schopností. Služba se poskytuje prostřednictvím centrálního dispečinku a elektronického systému instalovaného 
v bytech uživatelů 24 hodin denně. Výhodou této služby je fakt, že lidé mohou být doma, v prostředí, které znají 
a kde se cítí dobře, a přesto mají po stisku tlačítka možnost okamžité pomoci.  

Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci zajišťuje provoz domovů pro seniory (DS Zvonková, 
U Vršovického nádraží a Vršovický zámeček). Ty poskytují komplexní, individuálně zaměřené, celoroční 
pobytové služby seniorům, kteří už nedokážou plnohodnotně žít ve svém původním přirozeném prostředí a jsou 
odkázáni na pomoc jiné osoby z důvodu věku, chronického onemocnění nebo zdravotního postižení.  Posláním 
domovů je poskytování těchto služeb tak, aby život klientů byl co nejdůstojnější, maximálně srovnatelný 
s běžným způsobem života jejich vrstevníků. Klienti žijící v domovech se mohou sami podílet na plánování 
a průběhu sociálních služeb, respektovány jsou jejich potřeby, přání i eventuální stížnosti. Důraz je přitom 
kladen na to, aby klienti prožívali v co největší možné míře aktivní, samostatný život a byli soběstační.  

Domov pro seniory se zvláštním režimem (DZR Zvonková a Vršovický zámeček) poskytuje pobytové 
služby osobám se specifickými potřebami vyplývajícími z jejich závažného onemocnění (např. Alzheimerova 
nemoc), jejichž situace vyžaduje pravidelnou pomoc a péči jiné fyzické osoby. Služba má klientovi umožnit, aby 
zůstal co nejdéle soběstačný, aby mohl prožít život aktivně a důstojně. V tom klientům pomáhá i široká nabídka 
sociálně terapeutických a aktivizačních činností a co nejtěsnější spolupráce domova s jejich rodinami 
a příbuznými.  

Dům s byty zvláštního určení. Dům s malometrážními nájemními byty (o velikosti 40 m²) v Sámově ulici 5 
a 7 je určen pro bydlení seniorů, zdravotně postižených občanů a osaměle žijících osob, které jsou částečně 
soběstačné. Zájemci se do bytů stěhují na základě uzavřené klasické nájemní smlouvy. Byty jsou vybaveny 
standardní kuchyňskou linkou s vařičem, ostatní zařízení mohou mít klienti vlastní – byty si mohou vybavit 
nábytkem dle svých představ, možností i zvyků. K bytům je uzavírána nájemní smlouva. K zajištění potřeb, 
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které už sami nedokážou zvládnout z důvodu věku či zdravotního stavu, využívají pečovatelskou službu, 
případně domácí zdravotní péči. Nezbytnou součástí domu je jídelna, středisko osobní hygieny a prádelna. 

Odlehčovací služby jsou pobytové služby poskytované osobám se sníženou soběstačností, o něž je jinak 
pečováno v jejich přirozeném sociálním prostředí. Cílem je umožnit na dobu určitou pečující fyzické osobě 
nezbytný odpočinek. Nabízená služba zahrnuje mj. ubytování, stravování, pomoc při zvládání běžných úkonů 
péče o vlastní osobu, pomoc při osobní hygieně, sociálně terapeutické činnosti. Je poskytována v Domově 
pro seniory U Vršovického nádraží a v Domovech pro seniory a Domovech se zvláštním režimem Zvonková 
a Vršovický zámeček. 

Seniorům jsou k dispozici 2 dietní jídelny, 2 střediska osobní hygieny, 2 prádelny a půjčovna kompenzačních 
pomůcek. Hotová jídla pro dovoz, rozvoz a donášku v rámci pečovatelské služby CSOP v Praze 10 dodává 
Školní jídelna U Roháčových kasáren 19. 

CSOP pořádá také pravidelné a nepravidelné akce ve čtyřech klubech seniorů a jiné volnočasové aktivity 
pro seniory. Součástí komplexní péče poskytované seniorům jsou služby zaměřené na využití jejich volného 
času. CSOP provozuje 4 kluby seniorů (KS Sámova 7, KS Zvonková 6, KS Karpatská 19 a KS Počernická 64), 
které jsou s výjimkou prázdninových měsíců otevřeny celoročně, v pracovních dnech odpoledne (zpravidla 
od 13.30 do 16:30 hodin). Pro seniory jsou mj. pořádány i sportovní turnaje či vlastivědné vycházky, celodenní 
zájezdy a týdenní rekreační a ozdravné pobyty. 

CSOP provozuje i Středisko služeb pro děti a rodiče - Jesle Jakutská, které je určeno pro zdravé, řádně 
očkované děti od půl roku do 3 až 4 let věku dítěte. O děti pečuje kvalifikovaný personál – dětské zdravotní 
sestry a ošetřovatelky. Zaměstnanci zajišťují péči o všestranný rozvoj dítěte s ohledem na jeho individuální 
schopnosti a potřeby tak, aby byla vhodně doplňována výchova v rodině. Děti se učí hygienickým návykům, 
stolování, sebeobsluze. Formou hry se ve výchovných programech klade důraz zejména na rozvoj řeči, 
konstruktivní a napodobivou hru, jemnou motoriku, výtvarnou, hudební, etickou a tělesnou výchovu.  Dětem je 
celoročně k dispozici zahrada s pískovišti a herními prvky, v letních měsících i bazén. Stravování se řídí 
zásadami zdravé výživy, hygienickými předpisy a normami.  

Studentský dům Záběhlická - MČ Praha 10 připravila pro děti odcházející z dětských domovů či obdobného 
zařízení nebo dětí, které prošly náhradní rodinnou péčí a jsou absolventy středních škol s maturitou program, 
který je podpoří v dalším studiu na vyšší odborné nebo vysoké škole mající své sídlo nebo pobočku na území 
hlavního města Prahy. Cílem programu podpory je poskytnout podmínky pro úspěšné absolvování studia a získat 
vyšší odborné či vysokoškolské vzdělání, které jim umožní lépe se uplatnit na trhu práce.  

MČ Praha 10 poskytuje studentům zapojeným do programu bezplatné ubytování ve Studentském domě 
v Záběhlické ulici 79. Tato budova byla pro účely ubytování těchto studentů zrekonstruována. V budově má své 
zázemí i odborný personál, který studentům pomáhá jednak při studiu, ale i při řešení každodenních problémů. 
Studenti zařazení do Programu podpory studia mají z prostředků městské části Praha 10 hrazeno školné, 
poplatky za studium, a dále náklady spojené s ubytováním ve Studentském domě.  

Bydlení studentů je zajištěno ve dvoulůžkových pokojích, čtyři studenti tak mají k dispozici byt 2 + kuchyňský 
kout s příslušenstvím. Jeden z pokojů má bezbariérovou úpravu. Pro studenty je rovněž k dispozici studovna 
s knihovnou a klubovna. 

První studenti byli do projektu přijati pro akademický rok 2008/2009 a v roce 2011 ukončil úspěšně studium 
první student. Původně byla do tohoto projektu zařazena pouze Vysoká škola finanční a správní, o.p.s., která 
sídlí v Praze 10, a která na tomto projektu s MČ Praha 10 spolupracovala. 

Internetové stránky jsou: http://www.csop10.cz/. 
 
Ve středu 7. října 2015 probíhal den otevřených dveří v domovech seniorů CSOP v Praze 10. Šlo o domov 

U Vršovického nádraží (U Vršovického nádraží 5 – Vršovice), domov Vršovický zámeček (Moskevská 21 – 
Vršovice) a domov Zvonková (Zvonková 6 – Záběhlice). Domovy byly pro veřejnost otevřeny od 9 do 16 hodin. 
Po skončení dne otevřených dveří byla ve Vršovickém zámečku zahájena vernisáž obrazů a grafik výtvarníka 
Zdeňka Polácha. 

 
12. října od 13 do 16 hodin v KD Barikádníků připravilo CSOP prezentaci sociálních služeb pro seniory. 

Během odpoledne se konala barmanská show a vystoupila Petra Černocká. Vstupné bylo zdrama.  
 
Dne 7. 12. od 13 do 16 hodin probíhala další prezentace sociálních služeb pro seniory v KD Barikádníků 

nazvaná Advent s CSOP. Během dne se uskutečnila prezentace jednotlivých služeb, beseda s Janou Šulcovou 
a vánoční koncert Musica Bohemica. Vstupné bylo zdarma. 
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Na prezentaci sociálních služeb pro seniory vystoupila Petra Černocká 
 
 

Kluby seniorů a další aktivity pro seniory 
 
CSOP provozuje 4 kluby seniorů, které fungují v pracovní dny od pondělí do pátku (s výjimkou klubu seniorů 

Zvonková, který je v pátek uzavřen). Navštěvovat kluby seniorů mohou bezplatně všichni senioři z naší městské 
části bez ohledu na to, zda jsou, nebo nejsou uživateli sociálních služeb CSOP v Praze 10, anebo jsou, či nejsou 
členy Svazu důchodců ČR. Kluby jsou otevřeny celoročně s výjimkou letních měsíců července a srpna, kdy 
většina seniorů opouští město. Kluby seniorů jsou určeny i těm seniorům z Prahy 10, kteří se cítí osamělí, chybí 
jim společnost vrstevníků nebo nemají s kým sdílet své zájmy a záliby. 

V některých klubech se i o víkendu scházejí zájmové kroužky (v klubu seniorů Sámova krajkářky, v klubu 
seniorů Karpatská bridžisté). Otevírací doba v KS Sámova, Zvonková a Karpatská je od 13:30 do 16:30 hodin 
(zájmové kroužky zpravidla končí později). V klubech se scházejí i zájmové kroužky šachistů a bridžistů: 
šachisté v klubu Karpatská, bridžisté v klubech Sámova a Karpatská. V klubu Sámova se pravidelně scházejí 
i krajkářky z klubu Inspirace.  

Senioři se v klubech nescházejí jen k posezení u kávy či čaje, ale CSOP a Praha 10 připravují i nejrůznější 
aktivizační programy, organizují kulturní a vzdělávací akce (práce s počítačem a internetem), přednášky 
na různá témata (největší zájem je o historii, cestování a zdraví), besedy se zajímavými osobnostmi, probíhá tam 
pravidelný kurz tréninku paměti, senioři navštěvují tvůrčí dílny. Velmi oblíbená jsou taneční odpoledne, která se 
konají dvakrát v měsíci v jídelně Domu spokojeného žití Sámova. Všechny tyto programy jsou bezplatné. 
Pro návštěvníky klubů jsou organizovány vycházky po Praze a celodenní zájezdy. CSOP v Praze 10 pro seniory 
pořádá i týdenní ozdravné pobyty, např. v lázních nebo na horách. Těchto pobytů se mohou účastnit všichni 
senioři z Prahy 10, tedy i ti, kteří do žádného z klubů nechodí (třeba i proto, že kapacita kluboven je omezená, 
vejde se do nich max. 30 osob). Návštěvníci seniorských klubů se také společně vydávají na nejrůznější 
divadelní představení, koncerty a výstavy. 

Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci provozuje kluby v domě s pečovatelskou službou Sámova 7, v domě 
s pečovatelkou službou Zvonková 6, v Karpatské 19. Koncem roku 2014 přestal fungovat klub seniorů v objektu 
28. pluku 1393/22a, kterému nebyla prodloužena smlouva. Naopak 23. listopadu 2015 otevřelo CSOP nový klub 
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seniorů v Bytovém domě Malešice, Počernická 524/64, Praha 10. Otevírací doba je pondělí až čtvrtek od 14 
do 17 hodin. I zde se mohli senioři těšit na různé přednášky, cestovatelské besedy, zájmové kroužky, zábavná 
odpoledne s hudbou a jiné zajímavé programy. 

 
V klubech seniorů (KS) je připraven bohatý program, například v lednu 2015 se mohli senioři těšit na tyto 

akce a přednášky: 
V KS Sámova je jídelně každý čtvrtek od 14 do 18 hodin připraven bridžový kroužek. 6. ledna v jídelně 

proběhlo setkání městské organizace Svazu důchodců ČR. Proběhly i besedy - ve čtvrtek 8. 1. s Evou Trellovou 
na téma „Rusko – známe ho ještě?“, 15. 1. se Sašou Levou na téma „Namibie, africká kráska“, 22. 1. 
s Marií Novotnou na téma „Jan Werich, jak ho neznáme“ (s literárními ukázkami) a 27. 1. s cestovatelem Jiřím 
Veselým na téma: „Za Martinou do Londýna. V úterý 13. a 20. 1. se konalo taneční odpoledne, na kterém hrálo 
Duo Michala Kotase. V sobotu 10. a 24. 1. proběhlo pravidelné setkání krajkářek (klub Inspirace). 

V KS Karpatská probíhá každé pondělí a pátek od 14 do 17 hodin šachový kroužek a každou středu od 14 
do 18 hodin bridžový kroužek. Také zde byly připraveny besedy - 8. 1. se konala beseda se Sašou Levou na téma 
„Portugalsko“, 13. 1. s Jaroslavem Lehečkou na téma „Poznáváme Krkonoše“ 1. část, 20. 1. byla přednáška 
Blanky Volbrechtové (CSOP) na téma „Nebezpečné klíště: nemoci, které tento parazit způsobuje, prevence 
atd.“, 22. 1. proběhla beseda s Evou Trellovou na téma „Mexiko“ a 29. 1. beseda s Marií Novotnou na téma 
„Nemoci a nemocnice aneb vesele i vážně o našem zdravotnictví“. 

V KS Zvonková 6. 1. besedoval Jaroslav Lehečka na téma: „Vánoce, jak je viděli čeští spisovatelé, malíři 
a hudebníci“. 12. 1. se konalo „Hudební cestování“ s Jiřím Šámalem, členkami o. s. Seppia a dětmi 
ze ZŠ Švehlova. 13. 1. byla beseda s Ing. Annou Hlaváčkovou a Dr. Josefem Šedou z cyklu „Lázně vesele 
i vážně: Tentokrát Janské Lázně“. Kurs trénování paměti s Boženou Oprchalovou proběhl 14. a 28. 1. Další 
setkání nad Biblí s Ludmilou Hampacherovou navazující na besedy cyklu „Nejsme tady náhodou“ se konalo 
19. 1.  Beseda s cestovatelem Jiřím Veselým na téma: „Poznáváme Španělsko – Andalusie“ byla 20. 1. a beseda 
s teologem a psychoterapeutem Dr. Josefem Hrdinkou na téma: „Významní církevní reformátoři: 2. část“ se 
uskutečnila 27. 1.  

 
V květnu přichystaly kluby seniorů tyto akce:  
V klubu seniorů Sámova se 5. 5. konalo setkání městské organizace Svazu důchodců ČR a poté proběhla 

beseda s cestovatelem Jiřím Veselým na téma: „Na toulkách po Řecku“. 7. 5. byl „Krajkářský bazárek“: prodejní 
výstava rukodělných prací krajkářek z klubu Inspirace. V pondělí 11. 5. (výjimečně místo úterý 12. 5.) a úterý 
26. 5. proběhlo taneční odpoledne, na kterém hrálo Duo Michala Kotase. 14. 5. nechybělo „Májová vyznání“ 
tradiční květnové setkání s Ninou Kmentovou, na kterém zazněly verše a písně. 19. 5. besedoval Jaroslav 
Lehečka na téma: „Pražské parky a zahrady, 2. část“. 20. 5. byla prodejní akce textilu firmy Přibyl/Šnedorf. 
21. 5. besedovala Jana Tampierová na téma: „Jižní Korsika“ a 25. 5. Eva Trellová na téma „Čína, tajemná Říše 
Středu“. 28. 5. byla přednáška Magdy Vlasákové (CSOP) „Onemocnění slinivky břišní“ (příčiny, prevence, 
dietní programy atd.). V květnu nechybělo ani pravidelné setkání krajkářek (klub Inspirace) a to 9. a 23. 5. 
od 10 do 15 hodin. 

V klubu seniorů Karpatská se konaly besedy - 5. 5. s Jaroslavem Lehečkou na téma: „Toulky Posázavím“, 
7. 5. se Sašou Levou „To nejzajímavější z Polska“, 14. 5. s kronikářem MČ Praha 10 Michalem Ezechelem 
o slavných osobnostech Prahy 10 (spojeno s prezentací stejnojmenné knížky), 26. 5. s cestovatelem Jiřím 
Veselým na téma: „Norskem až za polární kruh“ a 28. 5. s členy útvaru prevence Městské policie k požární 
prevenci (probíralo se, jak předcházet požáru v domácnosti, jak se zachovat, když k podobné mimořádné 
události dojde, atd.). V květnu ještě proběhlo „Májová vyznání“ tradiční květnové setkání s Ninou Kmentovou 
(19. 5.) a přednáška Heleny Lašťovičkové (CSOP) na téma: „Onemocnění žlučníku“ (21. 5.). 

Do klubu seniorů Zvonková zavítal 4. 5. kronikář MČ Praha 10 Michal Ezechel, který vyprávěl o cestovatelích 
z Prahy 10 a jejich cestopisech (např. K. Čapek, M. Stingl). 5. 5. proběhla beseda s teologem a psychoterapeutem 
Dr. Josefem Hrdinkou na téma: „Významní církevní reformátoři, 3. část: Martin Luther (dokončení). 7. 5. se 
v rámci filmového klubu pouštěla česká komedie „Ženy v pokušení“. 11. 5. proběhlo další inspirativní setkání 
s členkami o. s. Seppia Klárou Vaňákovou a dětmi ze ZŠ Švehlova, tentokrát o cestování: Japonsko a origami 
(japonské umění skládání rozličných motivů z papíru). 12. 5. byla uspořádána beseda s cestovatelem Jiřím 
Veselým o Kypru. 13. 5. a mimořádně hned následující středu 20. 5. proběhl kurs trénování paměti s Boženou 
Oprchalovou.  14. 5. následovala přednáška Ivany Blahutové (CSOP) na téma: „Duševní a tělesná hygiena 
v seniorském věku“. Další akce proběhla 18. 5., kdy se besedovalo s členy útvaru prevence Městské policie 
o první pomoci (diplomovaná zdravotní sestra radila, jak postupovat při úpalu, úžehu, diabetickém kómatu, 
při zlomeninách atd.). 21. 5. zavítala do klubu seniorů Saša Levá, která hovořila o „Krakově, městě králů, a jeho 
okolí“. 25. 5. proběhlo májové setkání s Ludmilou Hampacherovou a pastorem Michalem Balcarem navazující 
na besedy cyklu „Nejsme tady náhodou“. Akce se zúčastnili i hosté, senioři z duchovního společenství z Prahy 4. 
Beseda s Ing. Annou Hlaváčkovou a Dr. Josefem Šedou na téma: „Slavní rodáci z Rakovnicka“ proběhla 26. 5. 
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Zábavné odpoledne s kabaretním představením kladenské divadelní společnosti Taška „Indiánské léto“ vytáhlo 
seniory 27. 5. na zahradu domova seniorů. 

 Kromě toho byl 12. 5. uspořádán kulturní program ke Dni matek v DS U Vršovického nádraží, kde vystoupilo 
Duo Ruggieri (Soňa Ruggieri – tanec, Giancarlo Ruggieri – tenor). Zazněla klasická i taneční hudba, operetní 
árie, melodie známé z filmového plátna aj. V pátek 15. 5. byl naplánován celodenní zájezd nazvaný 
„Za hradními pány, hvězdáři i hračkáři“ (Dražice, Benátky nad Jizerou, Lázně Toušeň). 18. 5. byla vycházka 
s Dagmar Hlaváčovou „Židovské pece a Parukářka“. 19. 5. proběhla společná návštěva koncertu Pražského 
salonního orchestru vedeného panem Václavem Vomáčkou nazvaného „V zajetí swingu“ v Salesiánském 
divadle v Kobylisích. 29. 5. se mohli senioři zúčastnit celodenního zájezdu nazvaného „Na safari do Polabí“ 
(ZOO Chleby, Nymburk). 

 
Ve spolupráci s MČ Praha 10 proběhl 24. 6. tradiční červnový Svátek hudby, na kterém od 14 hodin 

v DS Zvonková vystoupila skupina Guitar Arte Trio.  
 

 
 

Svátek hudby 
 

Na ukázku popíši i vánoční prosincový program, kdy byl již otevřen klub seniorů Počernická. 
V klubu seniorů Sámova proběhlo 1. 12. setkání městské organizace Svazu důchodců ČR a poté vyprávěl 

cestovatel Jiří Veselý o Švýcarsku III (Švýcarsko a Savojské Alpy). Ve filmovém klubu se 8. 12. sledoval 
americký biografický film „Za mořem“, inspirovaný životním příběhem slavného varietního umělce Bobbyho 
Darina. Ve středu 9. a 16. 12. bylo taneční odpoledne s Duem Michala Kotase. 10. 12. vyprávěla Saša Levá 
o proměnách střední Evropy: Slovensko II a Vysoké Tatry. 15. 12. přednášel Jaroslav Lehečka na téma „České 
Vánoce“. Samozřejmě v tomto měsíci probíhal čtvrteční bridžový kroužek a 12. 12. pravidelné setkání krajkářek. 

 V klubu seniorů Karpatská se konal v pondělí a v pátek šachový a středeční bridžový kroužek. 3. 12. 
přednášela Magda Vlasáková (CSOP) na téma „Onemocnění slinivky břišní“ (příčiny, prevence, dietní programy 
atd.) a 8. 12. byla beseda s Marií Novotnou o adventu v evropské kuchyni.  

Klub seniorů Zvonková měl 1. 12. adventní setkání s Klárou Vaňákovou a dalšími členkami o. s. Seppia. 3. 12. 
byla uspořádána Mikulášská zábava. Zábavné odpoledne s hudbou, na kterém vystoupilo Duo Harmonika. 8. 12. 
vyprávěl Jaroslav Lehečka o českých Vánocích a 9. 12. byl kurs trénování paměti s Boženou Oprchalovou. 
10. 12. byla naplánována přednáška módní návrhářky Ludmily Konvalinkové: 2. část cyklu „Z intimní historie 
našich předků“ (Téma: „Hygiena a mytí, toalety a WC“).  16. 12. vyprávěla Saša Levá na téma „Proměny 
Střední Evropy: Slovensko II: Vysoké Tatry“. 17. 12. se uskutečnilo předvánoční setkání s Ludmilou 
Hampacherovou a pastorem Michalem Balcarem navazující na besedy cyklu „Nejsme tady náhodou“. Akce se 
zúčastnili senioři z duchovního společenství z Prahy 4. Jiří Veselý vyprávěl 22. 12. o jižní Anglii. 
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V klubu seniorů Počernická (Bytový dům Malešice, Počernická 64) se 1. 12. konala přednáška Jaroslava 
Lehečky na téma „České Vánoce“. 8. 12. vyprávěl Jiří Veselý na téma „Austrálie – poprvé u protinožců“ 
a 10. 12. přednášela Blanka Volbrechtová (CSOP) o onemocnění štítné žlázy (příčiny, prevence, životospráva 
atd.). 

Pro všechny kluby byly uspořádány ještě tyto akce: 2. 12. proběhla „Mikulášská zábava“ v DS U Vršovického 
nádraží. Na tomto zábavném odpoledni s hudbou zahrál Petr Benda a Sky Music. 

4. 12. byl naplánován celodenní zájezd nazvaný „Vánoce s paní kněžnou“ (Třebechovice pod Orebem, 
Ratibořice, Babiččino údolí). 

5. 12. se konala společná návštěva tradičního adventního vystoupení dětského pěveckého souboru Rolnička 
a tanečního souboru Baby Balet Praha v Národním domě na Smíchově (nám. 14. října, Praha 5).  

 
Městská část Praha 10 připravila vánoční koncerty. V pondělí 14. 12. od 14 hodin v DS Vršovický zámeček 

vystoupil komorní soubor Maurice. 14. 12. od 15 hodin v DS U Vršovického nádraží se představil soubor 
Musica Dolce Vita a 15. 12. od 14 hodin v DS Zvonková zahrál v rámci adventního koncertu komorní soubor 
Canto Corno Con Vera. 

 

 
 

Vánoční koncert souboru Musica Dolce Vita 
 
 

Dům spokojeného žití Sámova (Dům s byty zvláštního určení) 
 
Domy s pečovatelskou službou mají byty se zvláštním určením, jedná se o malometrážní obecní nájemné byty, 

jejichž vlastníkem je MČ Praha 10 a které jsou určené pro bydlení nejen seniorů starších 65 let a zdravotně 
postižených občanů, ale i těch občanů, kteří žijí osaměle. Tito lidé jsou sice v základních životních úkonech 
soběstační, ale potřebují pro zajištění některých potřeb pomoc druhé osoby z důvodu věku nebo zdravotního 
stavu. V Sámově ulici č. 5 a 7 je k dispozici 140 bytů (1+1 se sociálním zařízením), některé byty jsou 
bezbariérové. Úkolem je zajištěním soustavné denní péče umožnit potřebným občanům klidný život ve vlastní 
domácnosti a vyloučit, nebo alespoň oddálit potřebu jejich ústavního zaopatření. Dům zvláštního určení je dům 
s regulovaným nájemným. 

Zájemci se do bytů stěhují na základě uzavřené klasické nájemní smlouvy. Byty jsou vybaveny standardní 
kuchyňskou linkou s vařičem, ostatní zařízení mohou mít klienti vlastní – byty si mohou vybavit nábytkem dle 
svých představ, možností i zvyků. K zajištění potřeb, které už sami nedokážou zvládnout z důvodu věku 
či zdravotního stavu, využívají pečovatelskou službu, případně domácí zdravotní péči. Tato služba jim zajišťuje 
pravidelné nákupy, úklid, dovoz oběda, praní prádla, pomoc při celkové hygieně apod. To je možné jen díky 
financím, které Praha 10 dává ze svého rozpočtu na sociální oblast. 
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Ve vstupních halách domů jsou recepce, které zajišťují nepřetržitý provoz 24 hodin denně včetně sobot, nedělí 
a svátků. V domě s byty zvláštního určení je k dispozici kadeřnice, pedikérka a masérka. Nezbytnou součástí 
těchto domů je i jídelna, středisko osobní hygieny a prádelna. Velmi oblíbený je i klub seniorů. 

Také fungující tísňová péče je obrovskou výhodou a přináší obyvatelům Domu spojeného žití Sámova klid 
a pocit bezpečí. Klienti se mohou spolehnut na to, že v případě ohrožení zdraví nebo života jim vždy bude 
poskytnuta pomoc. 

 
 

Domov pro seniory a domov se zvláštním režimem Zvonková 
 
Domov pro seniory a domov se zvláštním režimem Zvonková se nachází na adrese Zvonková 2902/6, 

Praha 10 – Zahradní Město. Provoz zajišťuje Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci.  
Domov pro seniory Zvonková má 31 lůžek ve 3 jednolůžkových a 14 dvoulůžkových pokojích. V rámci 

nabízených služeb jsou i venkovní aktivity jako kuželky nebo posezení. 
Domov se zvláštním režimem Zvonková, který poskytuje pobytové služby v nepřetržitém provozu pro klienty 

s Alzheimerovou chorobou, kteří v důsledku svého nepříznivého zdravotního stavu potřebují pravidelnou pomoc 
při zajištění svých potřeb. Moderní oddělení pro klienty s Alzheimerovou chorobou nechala vybudovat městská 
část Praha 10 a slavnostní otevření proběhlo 31. ledna 2012. Zařízení nabízí evropský standard služeb spojených 
s bohatou škálou terapií. Ty jsou navíc doplněny o různé pohybové aktivity a cvičení, četbu a rozvoj paměti. 
Je zde 11 dvoulůžkových pokojů. 

Funguje zde i odlehčovací služba, pro kterou je vyčleněno 6 lůžek. 
Sociální zařízení v Zahradním Městě – Zvonková bylo slavnostně otevřeno 25. října 2002, kdy vzniklo 

náročnou přestavbou nevyhovujícího objektu jeslí a azylového domu.  
Telefon na recepci je 272 173 033. 
 
Domov se zvláštním režimem ve Zvonkové ulici získal 18. prosince 2014 prestižní ocenění Vážka jako 

ocenění kvalitní péče o seniory s onemocněním Alzheimerovou chorobou či jiným typem demence.  
 
  
Certifikát Vážka uděluje Česká alzheimerovská společnost provozovatelům zařízení, poskytujících kvalitní 

služby pro lidi s demencí. Certifikát je udělován na základě výsledků auditu v zařízení zájemce o certifikaci. 
Auditovány jsou všechny oblasti a kritéria, které jsou definovány v dokumentu Kritéria hodnocení kvality 
Vážka.  

Aby byl certifikát Vážka udělen, musí zařízení získat alespoň 75 bodů ze 100 možných. Domov se zvláštním 
režimem Zvonková získal v hodnocení kritérií přes 94 bodů, což znamená vysokou kvalitu poskytované péče. 
Stal se druhým zařízením v Praze, které oceněný certifikát Vážka získalo. 

Certifikát Vážka je udělován nejdéle na 18 měsíců. Po uplynutí doby platnosti certifikátu je možné držení 
značky prodloužit (obhájit) na základě výsledků řádného auditu.  

 
 Domov se zvláštním režimem Zvonková obdržel v sídle Senátu Parlamentu ČR cenu kvality 

pro poskytovatele pobytových sociálních služeb pro seniory pro rok 2015. Cena kvality je každoročně 
udělována v několika kategoriích, mj. pobytová sociální zařízení pro seniory, terénní služby, domovy 
pro zdravotně postižené nebo osoby ohrožené sociálním vyloučením. Do jubilejního 10. ročníku přišlo letos 
rekordních 108 nominací. Domov se zvláštním režimem Zvonková zvítězil v kategorii Pobytová zařízení pro 
seniory. Slavnostní udílení cen proběhlo ve středu 21. října 2015 v rytířském sále Senátu Parlamentu ČR. 
Ocenění předávaly vítězům v jednotlivých kategoriích mj. senátorky Ivana Cabrnochová a Emílie Třísková.  

 
 

Domov pro seniory U Vršovického nádraží 
 
Domov pro seniory U Vršovického nádraží byl slavnostně otevřen 9. února 2012 a nachází se v ulici 

U Vršovického nádraží 1547/5. Je tedy v komplexu s domem s byty zvláštního určení v Sámově ulici a přímo 
u parku Grébovka.  

V nově vybudovaném zařízení poskytuje Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10, p. o., 
dvě sociální služby – moderní domov pro seniory s kapacitou 43 klientů a tzv. odlehčovací službu s kapacitou 
6 lůžek v dvoulůžkových pokojích pro lidi, kteří potřebují ubytování jen na přechodnou dobu. Tato služba nabízí 
pobytové služby osobám od 27 let, které mají sníženou soběstačnost z důvodu věku, chronického onemocnění 
nebo zdravotního omezení a o které je jinak pečováno v jejich přirozeném prostředí. Jedná se např. o seniory, 
kteří žijí v domácím prostředí, ale jejich příbuzní z důvodu práce nebo dovolené by se o ně nemohli postarat.  
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Domov pro seniory nabízí celoročně pobytové sociální služby lidem nad 65 let, pro které je dlouhodobě složité 
nebo nemožné žít spokojeně a soběstačně ve své vlastní domácnosti. Pokoje jsou jednolůžkové a dvoulůžkové 
s balkonem, které mohou sloužit párům. 

Součástí domova je zahrada s posezením, jídelna, společenská místnost, ergoterapeutická místnost, keramická 
dílna a tělocvična. Poskytované služby jsou zde 24 hodin denně. 

Telefon je 277 011 700. 
 
 

Domov pro seniory a Domov se zvláštním režimem Vršovický zámeček  
 
Rangherka, nazývaná též „Vršovickým zámečkem“, je historická budova z poloviny 19. století a jedno 

z přirozených center Prahy 10, které se nachází na Vršovickém náměstí č. p. 120/21 mezi ulicí Moskevská 
a Heroldovými sady. Jedná se o bývalou manufakturu na výrobu hedvábí. Hedvábnictvím a pěstováním 
morušovníku v Praze se zabýval italský přistěhovalec Josef (Giuseppe) Rangheri. První moruše vysadil 
za Koňskou branou – v horní části dnešního Václavského náměstí. V jeho díle pokračoval jeho syn Jindřich 
(Enrico) Rangheri, který v roce 1842 koupil pozemky vedle původní viniční usedlosti Špendlikářka. V letech 
1843-1844 přistavěl k původní usedlosti další budovu, jež sloužila jako manufaktura na zpracování surového 
hedvábí včetně síní pro pěstování bource morušového. Tato stavba pak dostala jméno po svém majiteli – 
Rangherka. V sousedství založil Jindřich Rangheri morušový sad, kde bylo 200 stromů. Po jeho smrti v roce 
1857 skončilo hedvábnictví ve Vršovicích. Dědicové Rangherku ihned prodali a majitelé se zde střídali. Po roce 
1866 ji vlastnili manželé Žabkovi, kteří ji podle projektů stavitele Václava Veselého v letech 1866-1868 rozšířili 
a v roce 1874 doplnili přístavbou dvoupatrového obytného domu se dvěma neorenesančními hranolovými 
věžemi v západním průčelí. O tři roky později ji ale prodali a v roce 1882 ji koupila ke školním účelům 
i s pozemkem vršovická obec. Ta dala vykácet morušový sad a na jeho místě založila veřejný park - dnešní 
Heroldovy sady.  

Budova Rangherky byla v letech 1899-1900 přestavěna v novorenesančním stylu podle projektu architekta 
Antonína Turka. Odstraněny byly věže ze západního průčelí, čelní budovy byly stavebně propojeny a uprostřed 
průčelí vyrostla ze střechy zdobená věž. Na jižním svahu před budovou vznikl park s monumentálním, 
podkovovitým schodištěm a touto přestavbou začala budova připomínat zámeček. 

Rangherku vršovická obec využívala různě. Byla zde dívčí, obecná i měšťanská škola, letní byty pro Pražany, 
muzeum, obecní opatrovna mládeže „nejjasnější korunní princezny Štěpánky“, krátce i farní úřad, tuberkulózní 
stanice Masarykovy ligy, a dokonce bezplatná protialkoholická poradna. Byla zde samozřejmě i radnice, sídlil 
zde Obvodní národní výbor Prahy 10 a byla tu obřadní síň. Radnice v zámečku byla do roku 1974, kdy se 
přestěhovala do dnešní budovy na Vršovické ulici. Budova Rangherky byla opuštěna a pro veřejnost byla 
přístupná pouze obřadní síň, v 80. letech minulého století sloužila dokonce jako skladiště. V roce 2003 byla 
Rangherka prohlášena kulturní památkou.  

Rekonstrukce Rangherky se plánovala již od roku 2001, tehdy se však peníze na rekonstrukci nenašly. 
Úspěchem neskončila ani spolupráce MČ Praha 10 a soukromého investora v rámci takzvaného PPP projektu, 
v kterém se spojují státní a soukromé investice a vše probíhá pod dozorem městské části. Na základě otevřeného 
výběrového řízení byla vybrána firma Vršovický zámeček, se kterou byla uzavřena koncesní smlouva. Podle 
projektu měla Praha 10 zaplatit 199 miliónů korun a náklady převyšující tuto částku by dal soukromý investor 
Vršovický zámeček, a. s. V roce 2009 se plánovalo, že přestavba zámečku bude stát přes tři sta milionů korun. 
Vzniknout zde měl luxusní hotel s restaurací, ale i obřadní síň, která měla sloužit také pro pořádání koncertů 
a výstav. Stavba měla zůstat v majetku městské části, ta by ji pak akciové společnosti Vršovický zámeček 
pronajímala. Stanovena byla již konečná cena a vše mělo být dokončeno koncem roku 2011. Jenže přišla 
ekonomická krize a firma Vršovický zámeček, a. s., nepředložila garance finančních prostředků, které 
na rekonstrukci vynaloží, ani konkrétní záměr provozu objektu. Proto v červnu 2010 schválilo Zastupitelstvo 
městské části Praha 10 změnu záměru. Vedení Prahy 10 od projektu hotelu raději ustoupilo a rozhodlo, že zde 
vznikne domov pro seniory, což je ideálním řešením, neboť Praha 10 je jednou z věkově nejstarších městských 
částí. Žije zde přes 20 tisíc seniorů z celkového počtu 110 tisíc obyvatel. Navíc ve Vršovickém zámečku měla 
vzniknout reprezentativní svatební obřadní síň se zázemím.  

Rekonstrukce Vršovického zámečku začala v srpnu 2010, hlavní stavební práce začaly na přelomu roku 
2011/2012. Rekonstrukci realizovala stavební firma Syner. Během roku 2012 prošla budova kompletní 
přestavbou. Stropy byly odstraněny, stejně jako krovy a část nosných stěn. Staticky byly tyto části velmi špatné 
a byly napadené dřevomorkou. Z původního historického objektu se zachovaly jen obvodové zdi a průčelí. 
Během přestavby byly upraveny vnitřní prostory, k budově bylo v zadní části přistavěno nové křídlo a nový 
vzhled dostal park v okolí. Součástí stavebních úprav byla i přeměna zatáčky v Moskevské ulici, kudy vedou 
tramvajové koleje, a obchodů pod zámečkem i zanedbaného parku ve svahu. Do objektu je nyní bezbariérový 
přístup.  
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Přestavba této dominanty Prahy 10 na dům pro seniory byla dokončena na sklonku roku 2013. Jelikož je 
budova památkově chráněná, její rekonstrukce probíhala pod dohledem památkářů. Přestože došlo ke kompletní 
přestavbě, vypadá stavba přesně tak jako v minulosti. Autorem rekonstrukce byla architektonická kancelář 
Masák & Partner, s.r.o., v čele s architektem Jakubem Masákem.  

Za stavbu městská část zaplatila 238 milionů korun bez DPH, dalších 45 milionů vyčlenila radnice na vnitřní 
vybavení objektu. Oprava této historicky cenné stavby byla jednou z nejvýznamnějších investicí, které 
MČ Praha 10 v posledních letech prováděla. Renovaci této památky financovala Praha 10 z vlastních zdrojů, 
bez půjček a dotací.  

V  roce 2014 tato zrekonstruovaná dominanta Vršovic a symbol Prahy 10 začala sloužit veřejnosti. V přízemí 
vznikla nová reprezentativní obřadní síň, která Praze 10 dlouhá léta chyběla. Dále zde vznikl Domov pro seniory 
Vršovický zámeček, který je moderním sociálním zařízením. Uvnitř třípatrové budovy se nachází 
i tzv. meditační místnost. Má dřevěnou podlahu se shlukem světel, která připomínají štíhlé svíčky. Uprostřed 
čnějí dřevěné trámy, mezi nimiž lze dohlédnout až do věže. 

První svatba se v nové reprezentativní obřadní síni konala v sobotu 15. března 2014. Nová obřadní síň 
s kapacitou pro 50 svatebčanů byla vytvořena v rámci náročné tříleté rekonstrukce. Při vymýšlení svatební síně 
se architekti inspirovali Josipem Plečnikem. Po stranách světlé místnosti, které dominuje mohutný lustr, se tyčí 
mohutné mramorové sloupy. Zadní stěna oltáře je vytvořena ze skleněných desek, největších svého druhu v ČR. 
Čelní stěnu pokrývají skleněné tabule s květinovými motivy, jež lze nasvítit podle přání svatebčanů. Osvětlení 
umožňuje naladit přes tisíc barevných odstínů; to dává možnost barevného sladění osvětlení a světelné plastiky 
třeba se šaty nevěsty. V prostorách umocňuje slavnostní atmosféru i živá hudba. V létě se pak mohou svatby 
konat i v novém venkovním altánku s překrásným výhledem. Ve Vršovickém zámečku se tak obnovila tradice 
obřadů, poslední svatba před rekonstrukcí se zde uskutečnila 26. dubna v roce 2002. 

Od března 2014 se v reprezentativních prostorech koná také vítání nových občánků Prahy 10. Přemístění 
rodiče velmi ocenili a projevilo se to i na zvýšeném zájmu o tento slavnostní akt.  

Od té doby se v přízemí konají v obřadní síni svatby, vítání občánků i další slavnostní akce, jako třeba výstavy. 
Z obřadní síně se dá projít do vedlejšího multifunkčního sálu, kde lze uspořádat hostinu, ale jen do 19 hodin. 
Od začátku září 2015 se mohou prostory pronajímat, což je v Praze unikátní. Dosud to nabízela jen jedna 
městská část. Pronajmout lze každý prostor zvlášť. Nicméně Praha 10 zde nepovolí cokoliv a hledí na charakter 
akce. 

V pondělí 14. dubna 2014 byl symbolicky zahájen provoz Domova pro seniory a Domova se zvláštním 
režimem Vršovický zámeček. Starosta Prahy 10 Bohumil Zoufalík předal v reprezentační síni symbolický klíč 
k Vršovickému zámečku řediteli Centra sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10 (CSOP) Richardovi 
Černému. Tato příspěvková organizace radnice od tohoto dne zde zajišťuje provoz. 

Celkové měsíční náklady ve dvoulůžkovém pokoji vycházejí na 10 650 korun. Ceny vycházejí obdobně jako 
v případě zařízení pro seniory v Sámově ulici, kde ubytování a strava vyjdou na 360 korun za den. Za den 
ubytování je účtováno 195 Kč a za stravu 160 Kč.  

V Domově pro seniory Vršovický zámeček poskytuje Městská část Praha 10 prostřednícím CSOP v Praze 
10, pod které domov spadá, pobytovou službu osobám, které mají sníženou soběstačnost z důvodu věku, a proto 
jejich situace vyžaduje pravidelnou 24hodinovou pomoc jiné osoby. Kapacita služby je 23 lůžek; jedná se 
o 1 třílůžkový a 10 dvojlůžkových pokojů.   

V Domově se zvláštním režimem Vršovický zámeček je poskytována pobytová služba osobám, které mají 
sníženou soběstačnost z důvodu onemocnění Alzheimerovou demencí a ostatními typy demence, a proto jejich 
situace vyžaduje pravidelnou 24hodinovou pomoc jiné osoby. Kapacita služby je 46 lůžek; jedná se 
o 2 jednolůžkové pokoje a 22 dvoulůžkových pokojů.  

Odlehčovací služby jsou určeny pro 6 osob, které mohou být ve dvoulůžkových pokojích. 
K objektu Vršovického zámečku patří také atrium s posezením, altán a terasa. Všem uživatelům je 

poskytována nepřetržitá pomoc pracovníků v sociálních službách i zdravotního personálu. Součástí domova jsou 
ordinace praktického lékaře a odborného lékaře. Domov nabízí řadu volnočasových a aktivizačních činností 
(trénovaní paměti, kondiční cvičení, keramiku, bohoslužby, pravidelné výlety, tematická posezení, 
muzikoterapii, arteterapii, služby fyzioterapeutů aj.). Uživatelé jsou motivování k zapojení se do běžných 
denních činností z důvodu udržení sociálních dovedností, ale i do společenského života a udržování sociálních 
kontaktů se svojí rodinou či blízkými.  

V prostorách Vršovického zámečku proběhla v roce 2015 např. vernisáž výstavy obrazů malíře Zdeňka 
Polácha. Prodejní výstava obrazů byla otevřena do konce listopadu. Akce byla součástí dne otevřených dveří 
Domova pro seniory Vršovický zámeček a Týdne sociálních služeb ČR pořádaného Asociací poskytovatelů 
sociálních služeb. Vernisáž i výstava probíhaly pod záštitou Centra sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10, 
p. o. Kurátorem výstavy byl Jiří Tichý. Část výtěžku byla věnována Centru sociální a ošetřovatelské pomoci. 
Výstava byla otevřena každý všední den od 12:00 do 16:00 hodin. Vstup byl zdarma.  

Malíř Zdeněk Polách se narodil roku 1964 v Karviné. Jeho tvorba se odvíjí od zájmu o člověka, a to jak 
člověka vnějšího, tak i vnitřního, vždy však napojeného na vyšší jsoucno a vesmír jako takový. Zdeněk Polách 
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není v pravém smyslu slova figuralista ani abstraktní malíř. Výchozími podněty jeho zkoumání jsou mnohdy 
intimní prvky lidské, tělesné krajiny spatřené zblízka tak, že se stávají živou, pootevřenou bránou do další sféry 
vnímání – tam, kde pojmy mikro- a makroměřítek přestávají mít význam. Od r. 1992 také pracoval s mentálně 
znevýhodněnými lidmi a snažil se jim být nápomocen v jejich výtvarných aktivitách. Jeho obrazy jsou 
zastoupeny ve sbírkách v České republice, Evropě i zámoří. 

Za účasti zástupců radnice byly na Vršovickém zámečku předány pamětní listy a květiny celkem 
550 absolventům 8 středních škol v rámci předávání maturitních vysvědčení.  

 

 
 

Vánoční koncert  
 
Ve dnech 5. - 6. listopadu 2015 se pod vedením Ing. Karly Šlechtové - ministryně pro místní rozvoj, konala 

v Ostravě celostátní konference o územním plánování a stavebním řádu, pořádaná Ministerstvem pro místní 
rozvoj. Jednalo se o pracovní setkání zástupců státní správy, samosprávy a dalších odborníků v oblasti územního 
plánování a stavebního řádu.   

Účelem konference bylo zprostředkovat účastníkům aktuální informace z oblasti stavebního práva a umožnit 
diskuzi k problémům oboru. Tematicky byla konference zaměřena zejména na hodnocení vývoje v oblasti 
územního plánování a stavebního řádu v uplynulých letech. V rámci konference byly představeny všem 
zúčastněným stavby roku 2014-2015. Kladně byla prezentována i stavba na území Prahy 10, a to 
rekonstrukce Vršovického zámečku včetně souvisejícího parku jako veřejného prostranství. 

 
 

Domovy seniorů zřizované hl. m. Prahou 
 
 

Domov pro seniory Zahradní Město 
 
Domov pro seniory Zahradní Město se nachází v ulici Sněženková 2973/8 v Praze 10 – Zahradním Městě a je 

příspěvkovou organizací, jejímž zřizovatelem je hlavní město Praha. Je zařízením sociálních služeb pro seniory 
se sníženou soběstačností, kteří potřebují trvalou pomoc jiné fyzické osoby. Domov pro seniory poskytuje dvě 
sociální služby formou nepřetržitého provozu: domov pro seniory a domov se zvláštním režimem. Domov 
pro seniory má 85 lůžek a domov se zvláštním režimem má 131 lůžek. 

V domově jsou také pokoje se zvýšenou ošetřovatelskou péčí se signálním zařízením. Většina pokojů je 
vybavena novým a účelným nábytkem. Je možné i napojení na kabelovou televizi. Možnost zútulnění osobními 
věcmi a vlastními doplňky je samozřejmostí.  
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Všem klientům je poskytována 24 hodinová ošetřovatelská péče. V domově je ordinace praktického lékaře, 
nachází se zde kadeřník, rehabilitační pracovník (vodoléčba, masáže), pedikúra. Domov zajišťuje návštěvy 
odborných lékařů přímo u klientů. Je zde vlastní kuchyň, prádelna a kantýna.  

Domov pro seniory Sněženková se maximálně snaží svým obyvatelům zpříjemnit jejich pobyt v domově 
a navodit jim pocit domácí atmosféry. Součástí zařízení je přilehlý park, ovocný sad, který je v letních a jarních 
obdobích maximálně využíván klienty domova. Obyvatelé rádi využívají možnosti práce v keramické dílně, 
četbě ve společenské místnosti atd. 

Dnešní Domov pro seniory Zahradní Město, dříve Ústav sociální péče - Domov důchodců hl. m. Prahy byl 
dostavěn v r. 1969. Pětipodlažní budova byla uspořádána do tří stanic s kapacitou 308 míst ve dvou 
a čtyřlůžkových pokojích. Na první stanici, která obsáhla tři podlaží, byli přijímáni senioři, kteří svým odchodem 
do domova většinou řešili sociální a bytové poměry svých rodin. O jejich dobrém zdraví vypovídá fakt, že 
o 172 klientů se staralo 12 zaměstnanců. Zbývajících 136 klientů, kteří potřebovali komplexní péči kvůli 
nepříznivému zdravotnímu stavu, bydlelo v 17 čtyřlůžkových pokojích na dvou stanicích. Kvůli snižující se 
soběstačnosti klientů byla v polovině r. 1996 zřízena z třetího podlaží samostatná stanice - další oddělení klientů 
vyžadujících zvýšenou péči. To bylo nutné opatření, neboť převážná část žádostí o umístění byla již od seniorů, 
jejichž zdravotní stav vyžadoval komplexní péči. Od r. 2007 byla dvakrát snížena kapacita zařízení. Z pokojů 
čtyřlůžkových se staly třílůžkové a od 1. 1. 2010 dvoulůžkové.  
Ředitelkou je Mgr. Simona Zahrádková. 
Telefon je 272654151. 
Internetové stránky jsou: http://www.dszm.cz. 
 

 
 

Vánoční koncert v DS Malešice 
 
 

Domov pro seniory Malešice 
 
Domov pro seniory Malešice se nachází v Rektorské ulici 557 v Praze 10 – Malešice a je příspěvkovou 

organizací, jejímž zřizovatelem je hlavní město Praha. Domov pro seniory Malešice zajišťuje celoroční pobyty 
pro 218 seniorů na odděleních A a B. Oddělení A má 98 lůžek a jsou zde ubytováni soběstační senioři, je zde 
90 jednolůžkových a 4 dvoulůžkové pokoje. Oddělení B je pro částečně nebo plně nesoběstačné seniory. Celkem 
je zde 120 lůžek v 16 jednolůžkových, 20 dvoulůžkových a 16 čtyřlůžkových pokojích. 

Pro starší spoluobčany se zde organizuje celá řada kroužků, výletů a jiných aktivit. V Rektorské jsou 
k dispozici i služby jako kadeřnice, pedikérka, prodejna s kavárničkou, knihovna či výtvarná a řemeslná dílna. 
Je zde k využití i počítač s internetem, tělocvična a upravený venkovní areál. Přímo v budově domova se nachází 
ordinace praktického lékaře, zubního lékaře a fyzioterapie.  
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Areál domova pro seniory vznikal v letech 1974 -1985 na vyvýšeném terénu Malešic na pozemcích, které 
dříve patřily Karlově univerzitě. Projekt stavby je dílem  architektů J. Linka a V. Miluniče (autora známého 
„Tančícího domu“ na vltavském nábřeží).  

23. dubna 2014 se v rámci Domova pro seniory Malešice otevřelo nově vybudované Alzheimer centrum. 
Specializované pracoviště pro postižené Alzheimerovou chorobou poskytuje sociální službu „domov se 
zvláštním režimem“ a celková kapacita pojme 30 lůžek. Klientům jsou v něm k dispozici obývací hala s jídelním 
koutem, společenská místnost, tělocvična, keramická dílna i speciální relaxační místnost. Dokončená stavba je 
navíc oproti podobným projektům zcela jedinečná, neboť je propojena s hlavní budovou Domova pro seniory. 
To umožňuje zapojení těchto klientů do společných aktivit s ostatními klienty. V důsledku tohoto řešení tak už 
senioři nezůstávají izolováni ve vlastním zařízení, ale jsou v kontaktu s ostatními. 

Domácí péče o lidi, kteří mají Alzheimerovu chorobu, je pro rodinu velice náročná a zatěžující. Tato nemoc je 
nevyléčitelná a pro každého postiženého znamená významné omezení běžného života a soběstačnosti. Tito lidé 
potřebují trvalý 24 hodinový dohled. Specifickou odbornou péčí lze průběh choroby zpomalit a tím zkvalitnit 
život nemocným i jejich rodinám. 
Ředitelem Domov pro seniory Malešice je Mgr. Evžen Kokeš. 
Internetové stránky jsou http://www.malesiceds.cz/. 
 
 

Poskytovatelé sociálních a zdravotních služeb 
 
 

Azylový dům pro matky s dětmi 
 

Azylový dům pro matky s dětmi v Jasmínové ulici č. p. 2904/35 vznikl přestavbou bývalé mateřské školy. 
Cílovou skupinou jsou matky s dětmi v krizové životní situaci: matky s dětmi bez přístřeší, matky s dětmi 
ohrožené společensky nežádoucími jevy a matky vedoucí rizikový způsob života. Doba pobytu se pohybuje 
od jednoho dne do šesti měsíců, ve výjimečných a odůvodněných případech až do dvanácti měsíců. Kapacita je 
35 uživatelů včetně dětí. 

Dům provozuje Centrum sociálních služeb Praha. 
Internetové stránky jsou: http://www.csspraha.cz/24819-azylovy-dum-pro-matky-s-detmi 
 
 

Centrum Paraple, o.p.s. 
 
Obecně prospěšná společnost Centrum Paraple pomáhá lidem ochrnutým po poškození míchy následkem 

úrazu nebo onemocnění v průběhu života a jejich rodinám překonat těžkou životní situaci a najít cestu dál. 
Paraple pomáhá vozíčkářům s poškozením míchy zlepšit fyzický a psychický stav, dosáhnout co největší 
samostatnosti a nezávislosti, vrátit se k rodině, věnovat se zájmům a koníčkům, vrátit se do zaměstnání. 

Mezi hlavní služby poskytované Centrem Paraple patří sociálně-rehabilitační program v pobytové i ambulantní 
formě, odborné sociální poradenství, odlehčené služby (respitní péče), PC kurzy, tematický zaměřené 
specializované pobyty (Máma – táta na vozíku, Zdravý životní styl, sportovní pobyty, výtvarné víkendy) a další 
aktivity. Kromě uvedených programů nabízí Centrum Paraple vozíčkářům sportovní instruktážní a výcvikové 
pobyty mimo centrum (lyžování na monoski, jízda na kole handbike aj.). Součástí pomoci je také podpora rodiny 
klienta, aby se co nejlépe přizpůsobila vzniklé situaci a snížilo se její psychické, fyzické a ekonomické zatížení 
v souvislosti s péčí o postiženého člověka. 

Centrum Paraple bylo otevřeno v roce 1994. U jeho zrodu stál herec Zdeněk Svěrák, který ho podporuje 
dodnes. Důvodem byl i úraz jeho přítele a kolegy z Divadla Járy Cimrmana Jana Kašpara. Z toho důvodu se 
v divadle začaly objevovat sedací role, aby jejich kolega mohl pokračovat v hraní. Bohužel, velkým problémem 
je vrácení vozíčkářů do práce. To se dnes podaří jen asi čtyřem procentům vozíčkářů. Právě tomuto problému se 
chce Centrum Paraple v budoucnu více věnovat. 

Centrum funguje v třípatrové budově, jejíž součástí jsou pokoje pro klienty, rehabilitační prostory včetně 
bazénu, posilovna, tréninková kuchyně či počítačová učebna. 

Adresa je: Centrum Paraple, o.p.s., Ovčárská 471/1b, Praha 10. 
Ředitelkou Centra Paraple je Margita Pištorová. 
Telefon: 274 771 478. 
Internetové stránky: www.paraple.cz 
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Herec Zdeněk Svěrák v Centru Paraple 
 

 
 

Předání tří vozů Opel Centru Paraple 
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18. listopadu od 14 hodin podepsalo vedení Centra Paraple a automobilky Opel memorandum 
o dlouhodobé spolupráci v rámci programu dopravní mobility Opel Handycars. Podpisem memoranda 
o partnerství v rámci programu dopravní mobility osob se zdravotním postižením se české zastoupení 
automobilky Opel nově zařadilo mezi hlavní partnery Centra Paraple. Slavnostního setkání spojeného se 
symbolickým „křtem“ vozů se zúčastnil v sídle centra také zakladatel a patron Centra Paraple Zdeněk Svěrák. 
Dále vystoupili a promluvili ředitelka Centra Paraple Margita Pištorová a generální ředitel českého 
a slovenského zastoupení automobilky Opel Pavel Šilha. 

Od září 2015 poskytuje české zastoupení automobilky Opel Centru Paraple osobní automobil a od listopadu se 
zdejší vozový park rozrostl celkově na tři vozy Opel, které na míru vyhovují potřebám centra – velkou dodávku 
Movano, prostornou Zafiru Tourer a komfortní Insignii. 

Pro člověka s handicapem je řízení auta velmi důležité, neboť se stává prakticky nezávislým. Proto místní 
ergoterapeuti zařadili zvládnutí řízení vozu do nezbytného nácviku každodenních činností. Odborníci s klienty 
cvičí nasedání do auta, dávají doporučení, jak vůz ručně ovládat a mnohé další. 

Rehabilitační a poradenské centrum Centrum Paraple, o.p.s., pomáhá 21 let klientům s poškozením míchy 
a jejich rodinám. Centrum poskytuje služby opakovaně až 1 400 vozíčkářům z celé České republiky ročně. 
Člověk na vozíku se potýká každodenně s množstvím nejrůznějších bariér. Některé překoná sám, většinově je 
ovšem odkázán na pomoc lidí kolem sebe. Centrum Paraple usiluje v celém komplexu poskytovaných služeb 
i pravidelně pořádaných veřejných akcí a kampaní o to, abychom všichni vnímali vozíčkáře jako rovnoprávné 
členy společnosti a pomáhali jim toto právo uplatnit.  

Tuzemské zastoupení německé automobilky Opel CS provozuje komplexní program mobility osob se 
zdravotním postižením Opel Handycars (Svobodný pohyb bez bariér). Opel Handycars výrazně přispívá 
k integraci osob se zdravotním postižením do společnosti. Program je mj. určen držitelům průkazů TP, ZTP 
a ZTP/P, opatrovníkům osob se zdravotním postižením, organizacím poskytujícím služby zdravotně postiženým 
a válečným veteránům. Program Opel Handycars zahrnuje široký komplex služeb včetně poradenství, 
zvýhodněných finančních služeb, servisu a asistenčních služeb, zajištění úprav vozu, nadstandardní záruky 
na vůz a asistenční služby.  

 
Tradiční benefiční večer České televize ve prospěch Centra Paraple se letos odehrál v podobě 

charitativního dílu soutěžní řady StarDance. Přímý přenos přenášela ČT1 v sobotu 28. 11. 2015 od 20 hodin. 
Při této příležitosti se setkali dva patroni Centra Paraple – moderátor StarDance Marek Eben a Zdeněk 

Svěrák, který zde mimořádně vystoupí v roli pátého z porotců. Spolu s tanečními páry se na pódiu 
ve výjimečných choreografiích představili také tanečnice a tanečníci z řad klientů centra. V tomto speciálním 
kole žádný pár nevypadával. 

Během charitativního večera StarDance mohli diváci namísto standardního SMS hlasování zasílat DMS 
ve prospěch Paraplete. Příspěvek pomáhá lidem s poškozením míchy najít cestu dál.   

 
 

Centrum pro rodinu – Středisko prevence a léčby drogových závislostí DROP IN, 
o.p.s. 

 
Centrum pro rodinu je jedním z projektů Střediska prevence a léčby drogových závislostí DROP IN o.p.s., 

které navázalo na zaniklé Středisko drogových závislostí při VFN II v Apolinářské ulici, poskytující služby 
v protidrogové oblasti od roku 1971. 

Centrum pro rodinu poskytuje odborné sociální poradenství, ambulantní léčbu, vzdělávání pedagogů a školení 
metodiků prevence. Posláním služby sociálního poradenství je poskytování včasné a snadno dosažitelné pomoci 
při řešení problémů se závislostí, partnerského, rodinného soužití a mezilidských vztahů celkově. Cílem této 
služby je podpora klienta natolik, aby službu přestal potřebovat. Odborné a základní sociální poradenství je 
specifickou službou, při které terapeut pracuje jednak s jednotlivcem, ale také s celou rodinou. Jedná se 
o ambulantní formu pomoci. 

Adresa je: Litevská 8, Praha 10. 
Telefon: 272 111 704. 
Internetové stránky: http://www.slunecnicovazahrada.cz/, www.dropin.cz. 
 

 
Centrum Sámovka – O. S. Vhled 

 
Centrum Sámovka – O. S. Vhled nabízí všestrannou pomoc a podporu dětem a dospívajícím, kteří žijí 

v dětských domovech, v pěstounských rodinách i v zařízeních pro děti vyžadující okamžitou pomoc. Poskytuje 
první samostatné bydlení (Byty na půl cesty) spojené s provázením sociálním pracovníkem, informace 
a praktické rady, které mohou pomoci při řešení problémů spojených se vstupem do samostatného života. 
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Pro výše uvedené děti se realizují víkendové relaxační a poznávací pobyty v Praze, výtvarné dílny a pohybové 
terapie. Provozuje se kontaktní místo a zprostředkovává se odborné psychologické poradenství pro tyto děti 
a mládež. 

Koncept zařízení Centrum SÁMOVKA vznikl na základě dvouleté spolupráce Pražské správy nemovitostí, 
s.r.o., zadavatele projektu a současného generálního sponzora a občanského sdružení Středisko náhradní rodinné 
péče, partnera a odborného garanta. Podkladem pro tvorbu programové náplně zařízení byl roční monitoring 
práv a potřeb mládeže žijící v ústavních zařízeních ČR a v pěstounské péči. Monitoring byl realizován 
na základě zakázky generálního sponzora Střediskem náhradní rodinné péče. 

Adresa je: Sámova 6, Praha 10. 
Telefon: 271 745 099. 
Internetové stránky: www.samovka.cz. 
 
 

Centrum 41, Rodiče, o.s. 
 
Svépomocná skupina pro rodiče, partnery a blízké osoby experimentujících s drogami, závislých na drogách. 

Svépomocná skupina pro bývalé uživatele, abstinující, zajišťuje poradenství, koučink a semináře pro všechny, 
kteří chtějí pracovat na svém seberozvoji. 

Adresa je: Vršovická 41, Praha 10. 
Telefon: 605 584 363. 
Internetové stránky: www.drogyvrodine.hades.cz. 
 
 

Desetsil, o.s. 
 
Občanské sdružení Desetsil vzniklo v Praze 10 za účelem pomáhat všem, kteří aktivně hledají zaměstnání, 

avšak vzhledem k jejich životní situaci, věku, či nedostatku zkušeností na ně potencionální zaměstnavatelé 
pohlíží s nedůvěrou. Jedná se o rodiče končící rodičovskou dovolenou, čerstvé absolventy, starší osoby 
nad 50 let věku a osoby pečující o osobu blízkou. 

Adresa je: Baškirská 1406/5, Praha 10. 
Telefon: 608 720 237. 
 
 

Diakonie ČCE – středisko Ratolest v Praze 10 
 

Diakonie Praha se zabývá od roku 1994 poskytováním sociálních a terapeutických služeb dětem, mládeži 
a dospělým lidem s postižením a jejich rodinám. Středisko Diakonie Praha je jedním ze třech desítek zařízení 
Diakonie Českobratrské církve evangelické. 

Diakonie ČCE podporuje rodiny dětí a dospělých s mentálním, pohybovým a kombinovaným postižením tak, 
aby mohly žít v co nejvyšší míře běžným způsobem života. Dospělým lidem s postižením vytváří podmínky, 
které přispívají k jejich maximálnímu zapojení do přirozeného prostředí, v němž žijí a pracují. 

 
Středisko Ratolest poskytuje dvě sociální služby: 
- služba denního stacionáře je určena pro klienty s mentálním a kombinovaným postižením ve věku 

od 7 do 64 let. Kapacita denního stacionáře je 25 míst; 
- služba rané péče podporuje rodinu s dítětem s postižením ve věku do 7 let. Posláním terénních sociálních 

služeb rané péče je podporovat rodinu s dítětem raného věku se zdravotním postižením tak, aby mohla žít 
běžným způsobem v přirozeném prostředí. 

Adresa je: Saratovská 159, Praha 10. 
Telefon: 274 821 297. 
Internetové stránky: www.ratolest-stredisko.cz, http://www.diakonie-praha.cz/. 
 
 

Dobrovolnické centrum Protěž, o.s. 
 
Dobrovolnické centrum Protěž, o.s., sídlí na adrese Rybalkova 186/33, Praha 10. Je kontaktním místem 

pro dobrovolnou práci se seniory a zdravotně postiženými. Poskytuje odbornou činnost ve vztahu 
k dobrovolníkům. Poskytuje služby seniorům v jejich domácnostech především jako společníci. Zajišťuje drobné 
nákupy a úklidy, doprovody k lékaři, na úřady, na poštu apod., vyřizuje dopisy, dobrovolníci chodí se seniory 
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na procházky atd. V Rybalkově ulici 186/33 funguje denní stacionář pro seniory Protěž a Dětská školka 
Grébovka.  

Denní stacionář pro seniory Protěž je pro 12 seniorů a je v provozu od pondělí do pátku od 8 do 16 hodin. 
Program: trénink paměti, kondiční a rehabilitační cvičení, masáže, zdravotní přednášky, přednášky na historická 
témata a další témata podle požadavků seniorů, vycházky do parku Grébovka, oslavy svátků a narozenin, 
pravidelné návštěvy dětí ze školky a společné zpívání nebo malování. 

Dětská školka Grébovka je pro 12 dětí od 2 do 6 let a to od pondělí do pátku od 7 do 17 hodin. Po dohodě je 
možno i déle. Program: komplexní péče zajišťující všestranný rozvoj dětí, výtvarné techniky, zpívání, pohybové 
aktivity, pobyt v přírodě, výuka angličtiny. 

Telefon: 775 373 103. 
Internetové stránky jsou: www.dcprotez.cz. 
 
 

Dům Naděje Praha – azylový dům 
 
Dům Naděje Praha – Vršovice – azylový dům 
Naděje pomáhá ženám v nepříznivé sociální situaci spojené se ztrátou bydlení při návratu k běžnému způsobu 

života. Funguje zde ubytování zpravidla nepřevyšující jeden rok, sociální poradenství a další služby. Kapacita je 
30 lůžek.  

Adresa je: Rybalkova 31, Praha 10 – Vršovice. 
Telefon: 271 741 360. 
Internetové stránky: www.nadeje.cz. 
 
Dům Naděje Praha – Záběhlice – azylový dům 
Dům Naděje Praha pomáhá lidem v nepříznivé sociální situaci spojené se ztrátou bydlení při návratu 

k běžnému způsobu života. Funguje zde ubytování zpravidla nepřevyšující jeden rok, sociální poradenství a další 
služby. Tento Dům Naděje je zaměřen především na starobní a invalidní důchodce, kteří ztratili bydlení, a jejich 
zdravotní stav významně neomezuje jejich soběstačnost. Je zde 30 lůžek.  

Adresa: K Prádelně 2, Praha 10. 
Telefon: 272 660 460. 
 
22. dubna 2015 od 9 do 18 hodin pořádala Naděje Praha den otevřených dveří v azylovém domě v Záběhlicích 

v Praze 10. Návštěvníci si mohli prohlédnout objekt, seznámit se s běžným denním chodem zařízení, posedět na 
zahradě a pohovořit se zaměstnanci i klienty. Tímto krokem chtěla Naděje Praha přiblížit veřejnosti 
problematiku bezdomovectví seniorů i jejich nelehké životní příběhy. 

 
 

Elio, o.s. 
 
Občanské sdružení poskytuje psychologické služby veřejnosti a školským zařízením. Ve všech oblastech 

činnosti se Elio zaměřuje především na člověka a jeho konkrétní potřeby. Cílem je ukázat mu možnosti vedoucí 
k řešení či vyrovnání se s problémovými životními situacemi a tedy k jeho celkové životní spokojenosti. 

Elio, o.s., nabízí poradenství, individuální, párové a rodinné psychoterapie. Dále rozvojové kurzy a vzdělání. 
Pro školy jsou to programy pro třídní kolektivy, programy pro pedagogické pracovníky. 

Adresa: Vršovické náměstí 2/111, Praha 10. 
Telefon: 773 125 255. 
Internetové stránky: www.elio.cz. 
 
 

HEWER – občanské sdružení 
 
Smyslem osobní asistence jsou služby, které seniorům, zdravotně, tělesně či mentálně znevýhodněným 

spoluobčanům bez rozdílu věku umožňují zůstávat i přes mnohá omezení co nejdéle ve svém domácím prostředí. 
Služby osobní asistence jsou poskytovány nepřetržitě 24 hodin denně včetně víkendů a svátků, s minimálním 
střídáním asistentů u jednoho klienta. 

Občanské sdružení pomáhá s péčí o klienty, s osobní hygienou a koupáním, s vařením a podáváním jídla, 
s péčí o domácnost a nákupy, s doprovody k lékaři, na úřady, na procházku nebo za kulturou a s dalšími úkony 
běžného života. 

Adresa: Černokostelecká 2020/20, Praha 10. 
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Telefon: 274 781 341. 
Internetové stránky: http://www.osobniasistent.cz/. 
 
 

Lymfom Help, o.s. 
 
Pacientské sdružení Lymfom Help, o.s., od roku 2005 poskytuje podporu a pomoc lidem, kteří onemocněli 

maligním lymfomem. Hlavním cílem je zvýšit osvětu v problematice tohoto onemocnění. 
Adresa: Ungarova 678/6, Praha 10. 
Telefon: 724370 065. 
Internetové stránky: www.lymfomhelp.cz. 
 
 

Nadační fond Firm4Y – Senior 
 
Nadační fond Firm4y-Senior provozuje informační server a informační centrum pro seniory. Nabízí 

zprostředkování přednášek, akcí pro seniory, Senior pasy. 
Adresa: Košická 63/30, Praha 10. 
Telefon: 267 313 656. 
 
 

Občanské sdružení Pevnost 
 
Organizace Pevnost – České centrum znakového jazyka, o. s., vznikla 25. května 2000 za účelem šíření 

informací o rozvíjející se komunitě neslyšících, jejich jazyku a kultuře. Pevnost pořádá různé typy kurzů 
znakového jazyka vedené neslyšícími lektory. Její partnerská organizace Institut Neslyšících pro specializované 
vzdělávání od roku 2007 vzdělává odborníky, kteří se díky své profesi dostávají do kontaktu s neslyšícími lidmi 
(tj. kurzy pro zdravotníky, tlumočníky, úředníky státní správy). Pevnost se zaměřuje na volnočasové a osvětové 
aktivity určené široké veřejnosti, oproti tomu Institut se zaměřuje na specializované vzdělávání odborné 
veřejnosti. 

Občanské sdružení poskytuje sociální služby pro osoby se sluchovým postižením a s kombinovaným 
postižením, které je omezuje v běžné komunikaci s okolím bez pomoci jiné fyzické osoby. Sociální služby 
(tj. tlumočnické služby) pomáhají lidem řešit nepříznivé sociální situace a celkově napomáhají sluchově 
postiženým aktivně žít a začleňovat se do běžné společnosti. Součástí těchto služeb je základní sociální 
poradenství a osvěta o problematice sluchového postižení. 

Organizace Pevnost – České centrum znakového jazyka, o. s., sídlila v ulici Záběhlická 1728/75 v Praze 10. 
5. srpna 2015 se díky městské části otevřelo nové centrum pro neslyšící v ulici Bulharská 734/28. Více se o tom 
zmiňuji v kapitole 1) Úřad městské části Praha 10, podkapitola Nové centrum pro neslyšící. 

Telefon: 603 841 456. 
Internetové stránky jsou: http://pevnost.com/. 
 
 

Občanské sdružení Seppia 
 
Občanské sdružení Seppia se zaměřuje na integraci a pomoc znevýhodněným osobám. Činnost sdružení se 

významně zaměřuje na propojení a posílení místní komunity ve spojení s místními sdruženími, kluby a školami. 
Důležitou aktivitou sdružení je boj proti sousedské anonymitě. Podpora místní komunity spočívá v propojování 
generací. Sdružení integruje handicapované a seniory mezi osoby na rodičovské a mateřské dovolené a mládež. 
Společně strávený čas těchto osob vytváří přátelskou komunitu a komunitní vazby. 

Pro integraci znevýhodněných osob probíhá v rámci ostatních aktivit o.s. Seppia i online vzdělávání, které je 
určeno pro odbornou i laickou veřejnost. Jedná se o online přednášky, online konference a odborné poradny 
přístupné všem v konkrétním daném čase přes internetovou síť. Přednášky ve virtuální učebně jsou realizovány 
naživo a osoby s omezením (hendikepem) tak mají možnost účastnit se přednášky z pohodlí domova.  

Seppia nabízí individuální pomoc, vzdělávací a kulturní akce pro seniory, maminky s dětmi a handicapované, 
sportovní akce, bezbariérové online vzdělávání a propojení místní komunity. Spuštěno bylo online vzdělávání 
sester, na které byly velmi kladné ohlasy. 

Pro organizaci v současné době pracuje více než 40 osob. Všechny spolupracující osoby včetně hlavních 
organizátorů pracují jako dobrovolníci.  

Adresa: Kamelova 3260/3, Praha 10. 
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Telefon: 724 156 667. 
Internetové stránky: www.seppia.cz. 
 
 

OZP AKADEMIE, z. ú. 
 
OZP AKADEMIE, z. ú., nabízí akreditované rekvalifikační kurzy a školení. Radí s financováním přes úřad 

práce a hendikepovaným poskytuje za plnění podmínek kurzy zdarma. Jedná se o online marketing, získání 
rekvalifikace jako administrativní pracovník nebo získání certifikátu Lektor dalšího vzdělávání. Jsou zde i další 
kurzy, které pomohou získat lepší pracovní uplatnění nebo poslouží v rámci rehabilitace po dlouhé nemoci 
či pracovní neschopnosti. Kurzy probíhají převážně v Praze v učebně na Kubánském náměstí 11, ale i po celém 
území ČR. 

Adresa: Kubánské náměstí 11, Praha 10. 
Telefon: 721 551 650. 
Internetové stránky: http://www.ozpakademie.cz. 

 
 

Parkinson-Help, o.s.  
 
Posláním Parkinson-Help, o.s., je seznamovat širokou veřejnost s obtížemi Parkinsonovy nemoci, přispívat 

ke zkvalitnění života lidí s touto chorobou a podporovat komunitní život nemocných v regionech. Spolupracují 
s Neurologickou klinikou 1. LF UK v Praze 2 v Kateřinské ulici a se všemi Extrapyramidovými centry v ČR, 
tedy s centrem v Brně, Praze, Olomouci. 

Informace o této nemoci jsou zprostředkovány v českém jazyce z hlediska lidského i odborného. Provozují 
a spravují jediné komplexní webové stránky o nemoci v českém jazyce, poradnu odbornou i laickou 
ze zkušeností nemocných. Připravují přednášky a workshopy „Žiju s Parkinsonem“. 

Adresa: U Vesny 1270/7, Praha 10. 
Telefon: 732 540 715. 
Internetové stránky jsou: www.parkinson-help.cz 
 
 

Point 50+, o.p.s 
 
Infocentrum pro seniory, které působí při redakci časopisu Revue 50plus, poskytuje komplexní informační 

servis seniorům Prahy 10 o možnostech sociálních služeb, volnočasových aktivit, zdravém životním stylu, 
pomoc při orientaci v internetové síti. Point50+, o.p.s., pořádá pravidelné besedy se seniory na téma zdraví, 
finance, cestování, setkání s osobnostmi z oblasti kultury, sportu. Organizuje jednodenní výlety za památkami 
Středočeského kraje vždy spojené s turistickou procházkou. 

Hlavní náplní je realizace projektu „První pražská Mozkocvična“, kde senioři ve spolupráci s odborníkem 
pravidelně trénují a aktivizují svůj mozek, procvičují jeho kognitivní funkce (jako paměť, pozornost, prostorová 
orientace, rychlost zpracování informací, vyjadřovací schopnosti) a exekutivní funkce (např. plánování, 
organizování, řešení problémů…). Na všech PC je seniorům zdarma k dispozici SW program Happy Neuron 
speciálně zaměřený na trénink mentální výkonnosti. Senioři mají možnost zapojit se do jazykových kroužků 
a kroužků práce na PC. Organizují se cvičení seniorů - čínské cvičení Qi gong, pilates pro seniory, cvičení 
s vibračními kruhy a cvičení na židlích 

Point50+, o.p.s., sídlí na adrese Ostružinová 3/2936, Praha 10. 
Telefon je 233 322 855. 
Internetové stránky jsou: http://www.point50plus.cz/index.html 
 

 
Projekt integrace, o.p.s. 

 
Projekt integrace, o.p.s., je organizace, která pomáhá zdravotně a mentálně postiženým občanům v jejich 

resocializaci. Předmětem hlavní činnosti je především vzdělávání a zaměstnávání těchto osob v chráněných 
tréninkových dílnách v Praze 10. Mentálně postižení občané v této společnosti procházejí programem „přechodu 
k samostatnosti“, díky němuž si osvojují potřebné pracovní a společenské návyky. V současné době organizace 
zaměstnává více než 40 občanů se zdravotním nebo mentálním postižením. 

Adresa je: Kazašská 1427/4, Praha 10. 
Telefon: 272 730 343. 
Internetové stránky: www.projektintegrace.cz. 
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Senior Help 
 
Cílem tohoto projektu je zajištění individuálních, objednatelem hrazených služeb směřujících ke zlepšení 

a dlouhodobému udržení mentální a fyzické kondice seniorů. Služby jsou např.: trénink paměti, výuka nordic 
walkingu, výuka práce na PC, návštěvy atd.   

Adresa: Ruská 8, Praha 10 (sídlo kanceláře) a Přípotoční 1528/2, Praha 10. 
Telefon: 271 743 905. 
Internetové stránky: www.senior-help.cz. 
 
 

Societa, o.p.s. 
 
SOCIETA, o.p.s., zaměstnává osoby se zdravotním postižením, paraplegiky a osoby se sluchovým postižením. 

Za pomoci těchto osob je provozován dispečink a přeprava osob s průkazy ZTP a ZTP/P i osob imobilních. 
Společnost je založená na vzájemné pomoci a zaměstnanosti takto postižených spoluobčanů. Šanci zapojit se 
opět do profesního života tak dostávají lidé se zdravotním postižením, kteří nemohou najít profesní uplatnění 
i několik let.  

Societa zajišťuje službu dopravy lidem s omezenými možnostmi pohybu, tak aby se mohli v plné míře zapojit 
do běžného života a zajistit jim tímto šanci na veškeré další služby jak zdravotní, tak kulturně společenské.  

Adresa: Malešická 655/59c, Praha 10. 
Telefon: 725 808 776. 
Internetové stránky: http://www.societa.cz. 
 
 

Svaz důchodců ČR, městský výbor Praha 
 
Svaz důchodců ČR, městský výbor Praha, provozuje kontaktní centrum, ve kterém pořádá pravidelné akce 

pro seniory, zejména přednášky a další aktivity. Dále organizuje vycházky, jednodenní a týdenní zájezdy, 
stolové hry, promítání z cest a jiné.  

Svaz důchodců Prahy 10 pořádá setkání seniorů ve velké zasedací místnosti ÚMČ ve Vršovické ulici 68. 
Na setkání se přítomní dozvídají detailní informace o činnosti důchodců v Praze 10 a další informace 
o vycházkách, výletech na jeden den, týdenních rekreacích nebo kulturních akcích. 

Svaz důchodců ZO 10/26 měl výroční schůzi 22. dubna 2015 v domově důchodců Sněženková. Na programu 
byly nejen výroční zprávy či organizační záležitosti, ale i vyprávění „O Janu Werichovi, jak jej neznáme“.  

Adresa je Rektorská 580/7, Praha 10. 
Internetové stránky Svazu důchodců ČR jsou: www.sdcr.cz. 
 
 

Svaz tělesně postižených v ČR, o.s. – Obvodní organizace Praha 10 
 
Jedná se o samostatnou, nezávislou a neziskovou organizaci, která pomáhá zajišťovat potřeby a zájmy svých 

členů, ale i všech tělesně postižených občanů v Praze 10. Obvodní organizace informuje o změnách v sociální 
oblasti, pomáhá s výběrem i doporučováním vhodných kompenzačních pomůcek. Pořádá přednášky, besedy, 
rehabilitační pobyty pro postižené na horních a dolních končetinách a každý rok připravuje rehabilitační pobyty 
u moře. Je zde kroužek šití, ale chodí se do divadel a na koncerty. 

Adresa: Murmanská 1246/13, Praha 10. 
Telefon: 736 509 857. 
 
 

SYMPATHEA, o.p.s. – organizace rodičů a příbuzných duševně nemocných 
 
Sympathea poskytuje rodičům, příbuzným a přátelům duševně nemocných včetně duševně nemocných 

informace o činnosti podobných rodičovských skupin z celé Evropy sdružených v organizaci EUFAMI 
prostřednictvím do češtiny přeložených měsíčních bulletinů a přednášek, na které jsou pravidelně zváni hosté 
z této evropské organizace. Dále informuje o stavu a pokrocích v léčbě zprostředkováním přednášek 
profesionálů. Poskytuje podporu prostřednictvím telefonní poradny a pravidelnou edukaci rodičů vedenou 
psycholožkou z PCP Bohnice, která poskytuje konkrétní rady k soužití s duševně nemocnými v rodině. 

Adresa: Bulharská 26, Praha 10. 
Telefon: 723 942 835. 
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Internetové stránky: www.sympathea.cz. 
 
 

Tamtamy, o. p. s. 
  
Jedná se o úklidovou sociální firmu, ve které většina zaměstnanců jsou lidé s lehčím zdravotním postižením 

a tento typ zaměstnání a jeho flexibilita jim umožňuje znovuzapojení do pracovního procesu. Poskytuje 
profesionální úklid domů, bytů i nebytových prostor. 

Adresa: Kubánské náměstí 11, Praha 10. 
Telefon: 607 030 478 
Internetové stránky: http://www.tamtamy.cz. 
 
 

YWCA v ČR  - ústředí a základní pobočka 
 
Rodinné centrum YWCA (Young Women’s Christian Association - Křesťanské sdružení mladých žen) je 

nezisková dětská organizace, která se zabývá výtvarnou, pohybovou, hudební a etickou výchovou. Je zde klub 
maminek a jejich dětí, psychologická poradna, jazyková výuka s hlídáním, výuka práce s PC a Internetem, 
rehabilitační cvičení. Do celého přízemí (tzn. do herny, mateřského klubu i sálu - tělocvičny) je bezbariérový 
přístup. Navíc se zde konají přednášky a monotematické diskuse s odborníky.  

YWCA provozuje i YWONKu - školičku, kterou mohou navštěvovat děti od 2,5 let do 4 let a délku pobytu si 
volí sami rodiče. Maximální kapacita je 15 dětí. Děti mohou chodit do YWONKy denně nebo jen vybraný den 
v týdnu a domů odcházet v poledne či v 16 hodin. Dále jsou pořádány divadelní představení, mikulášská nadílka, 
vycházky po Praze, dětský karneval, oslava Dne matek nebo Dětského dne.  Klub Ywánek aneb „Dopoledne 
bez maminek“ funguje pro děti od 2 do 3 let od úterý do čtvrtka od 8:15 do 12:15. 

Rodinné centrum YWCA pořádá také programy pro seniory, včetně rehabilitačního cvičení a klub seniorů. 
Organizuje pravidelná setkávání seniorů se zajímavými hosty z oblasti kultury i veřejného života (spisovatelé, 
herci, vědci, cestovatelé) 2x měsíčně ve čtvrtek od 15 hod. v Husově sboru CČSH ve Vršovicích. Dále jsou 
na programu besedy, přednášky, promítání, společné oslavy narozenin, Dne matek, Vánoc atd. Organizuje výlety 
po hradech a zámcích v ČR, pořádá i zájezdy do zahraničí. Cílem je omezení sociálního vyloučení seniorů, 
podpora jejich volnočasových aktivit, zdravého životního stylu, vzájemné komunikace a budování nových 
přátelství, aktivní spoluúčasti na životě organizace. 

Každoročně se YWCA podílí na organizování letního tábora pro cca 60 školních děti ve věku 6-16 let.  
3. února 2014 na adrese Rybalkova 33 v Praze 10 byl otevřen denní stacionář pro seniory - Seniorškolka 

Ywuška. Stacionář otevřela YWCA a Dobrovolnické centrum Protěž ve spolupráci s Prahou 10. Šlo o propojení 
programu seniorů a dětí ve zdejší školce. 

K 30. dubnu 2015 skončila činnost organizace YWCA na adrese Rybalkova č. 33/186, Praha 10 – Vršovice, 
kde nyní sídlí denní stacionář pro seniory Protěž. 

V roce 2015 přesto YWCA organizovala svoji činnost, např. 21. 5. proběhl výlet seniorů do zámku v Děčíně 
a Velkém Březnu a do obce Stadice nebo 23. – 26. 7. se konal zájezd do Stuttgartu.  

Internetové stránky: http://www.ywca.cz. 
 
 

Židovská obec v Praze – DSP Hagibor 
 
Služba Domov pro seniory nabízí seniorům takové bydlení a péči, aby se cítili co nejvíce jako doma a aby si 

mohli v maximální míře zachovat svůj navyklý způsob života. V DSP Hagibor jsou dodržovány židovské 
tradice, svátky a košer stravování. 

Fungují zde i odlehčovací služby, kdy se pomáhá i rodinám, které o seniory pečují v domácím prostředí. Cílem 
je alespoň příležitostně ulehčit situaci pečujících osob a umožnit způsob jejich vlastního života tak, aby osoby 
s omezenou soběstačností mohly co nejdéle bydlet v domácím prostředí. 

Denní stacionář nabízí aktivní způsob trávení dne v bezpečném prostředí pro seniory, kteří v důsledku zhoršení 
svého zdravotního stavu a mírného snížení soběstačnosti potřebují během dne pomoc či dohled druhé osoby. 

Adresa: Domov sociální péče Hagibor, Vinohradská 1201/159, Praha 10. 
Telefon: 226 235 251. 
Internetové stránky: www.dsphagibor.cz. 
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6) Pohyb obyvatelstva, každodenní život obyvatel obce 

6.1) Pohyb obyvatelstva 
 
 
Podle Českého statistického úřadu žilo v Praze 10 k 31. prosinci 2010 celkem 110 971 obyvatel. 

K 31. prosinci 2015 to bylo 108 756 obyvatel a průměrný věk byl 44,4 let. Mužů je v Praze 10 celkem 51 486 
a průměrný věk je 42,4. Žen je 57 270 a průměrný věk mají 46,4 let. 

Podrobnější informace se dají dohledat k roku 2014. Zatímco v hlavním městě žilo k 31. 12. 2014 celkem 
1 259 079 obyvatel, v Praze 10 to bylo 108 993. Z toho 14 162 bylo ve věku do 14 let, 69 826 ve věku 15 
až 64 let a 25 005 bylo starších 65 let. 

V roce 2014 se narodilo 1 225 dětí (v hlavním městě Praze 14 624) a zemřelo 1 436 lidí (v hl. městě Praze 
12 118). V roce 2014 se do Prahy 10 přistěhovalo 727 lidí, takže celkový přírůstek činil v roce 2014 celkem 
516 obyvatel. 

Zajímavostí je, že k prosinci 2014 žilo v Praze 10 celkem 13 721 cizinců. V hlavním městě to bylo 166 332. 
Více cizinců žilo jen v Praze 4 (15 121). V Praze 5 žilo 13 664 cizinců a v Praze 6 to bylo 12 379. Na desítce žije 
nejvíce Ukrajinců – 3 954, následují Slováci (2 401) a Rusové (1 665). Žije zde i 644 Vietnamců, 382 Číňanů, 
360 Kazachstánců, 281 Bulharů, 275 Američanů, 228 Britů a 195 Němců. 
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6.2) Každodenní život obyvatel obce 
 
 
Zařízení pro volný čas dětí a mládeže v Praze 10 
 
 
BABY CLUB JUKLÍK 
Adresa: Přípotoční 1337, Praha 10 
Telefon:  271 726 567 
Email: pripotocni@juklik.cz 
Internetové stránky: http://www.juklik.cz 
 
Bazén pro plavání kojenců a dětí ve Vršovicích v suterénu Gymnázia v Přípotoční ulici otevřel Baby Club 

Juklík v roce 1993. Vchod je z ulice Sportovní a má na gymnáziu nezávislý vstup. Je zde také vanička pro 
nejmenší děti a zázemí s barem a hernou pro děti. 

Nabízí program pro rodiče a děti od prenatálního období do předškolního věku. Jedná se o cvičení pro těhotné, 
„plavání“ kojenců a batolat od 2 měsíců do 4 let, cvičení rodičů s dětmi od dvou let, týdenní pobyty se 
zaměřením na pohybovou výchovu a plavání. 

 
 
ČESKÁ TÁBORNICKÁ UNIE ( ČTU) ústředí  
Adresa: Kazašská 1426/6, Praha 10 – Vršovice 
Telefon:  272 730 289, 272 731 700 
Email: ustredi@tabornici.cz  
Internetové stránky: http://www.tabornici.cz 
 
Česká tábornická unie (ČTU) je organizací volně sdružující na základě společného zájmu děti, mládež 

a dospělé v tábornických klubech a trampských osadách. ČTU vychází z myšlenek lesní moudrosti. Navazuje 
na tradice České tábornické unie z let 1968–70 a tradice historického trampského hnutí. 
ČTU pořádá mimo své pravidelné celoroční klubové činnosti stovky prázdninových táborů v celé republice, 

letní a zimní tábornické školy, včetně specializovaných se zaměřením na vodáctví, horolezectví, potápění, 
jezdectví, ochranu přírody apod. 

 
Česká tábornická unie, tábornický klub Káňata 
Internetové stránky: www.kanata.cz 
 
Klubovna se nachází v ulici Na Hroudě 667/21. Základní činností je pořádání výprav do přírody, letních táborů 

a jednou týdně schůzek v klubovně. Zabývají se i vodáctvím a horolezectvím. 
  
 
Český svaz ochránců přírody – 01/14 ZO ČSOP "Natura, quo vadis?" 
Telefon: 603426895 
Email: info@natura-praha.org 
 
01/14 základní organizace Českého svazu ochránců přírody "Natura, quo vadis?" realizuje od roku 

2004 prostřednictvím programu EkoCentra v Domě (Rektorská 22, Praha 10) svoje zejména osvětové působení 
na širší vrstvy veřejnosti s důrazem na komunitu městské části Praha 10, především pak na děti a mládež. Během 
roku pravidelně pořádá řadu akcí pro veřejnost či školy s cílem rozšiřovat environmentální povědomí 
a umožňovat setkávání různých lidí se společným zájmem o zdravou přírodu a kvalitní životní prostředí. 
ZO ČSOP se snaží o spolupráci s nejrůznějšími neziskovými, příspěvkovými, státními i dalšími organizacemi 
a o postupné rozšiřování aktivit a působnosti.  

Organizace v současné době sdružuj 49 členů – 26 dospělých a 23 dětí. 
 
Oddíl Ginkgo 
Klubovna je na adrese: Nad Úžlabinou 18, Praha 10. 
Email: info@ginkgo-praha.org 
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Internetové stránky: www.ginkgo-praha.org 
 
Mladí ochránci přírody, kteří fungují přes 25 let pod 01/14 ZO Českého svazu ochránců přírody "Natura, quo 

vadis?", organizují turistiku a hry. Během školního roku vyráží oddíl každý měsíc na víkendovou výpravu 
na zajímavé místo naší republiky. Každý rok na začátku prázdnin se jezdí na úpatí Broumovských stěn. Oddíl je 
určen pro kluky a holky od druhé třídy do 12 let. Schůzky se konají jednou týdně v klubovně v Malešicích. 

 

 
 

Den Země v Malešicích 
 

01/14 ZO ČSOP „Natura, quo vadis?“ v roce 2015 připravila tyto akce: 
25. dubna proběhl v Malešickém parku od 10 do 16 hodin Den Země v Malešicích. Jednalo se o 12. ročník 

jarního soutěžního dne pro děti i dospělé.  
30. dubna se na Malešické stráni konaly Malešické Čarodějnice.  
17. května proběhla komentovaná vycházka s tvůrci naučné stezky sv. Josefa v Malešicích. Sraz byl 

u prvního zastavení NS v 15 hodin. 
19. května od 19 do 21 hodin probíhalo cestovatelské promítání Petra Štětiny o Indii v Malešickém 

mikropivovaru. 
2. června od 19 do 21 hodin se konalo v Malešickém mikropivovaru další cestovatelské vyprávění 

Jiřího Reissiga nazvané Jak voní Afrika III.  
14. června se od 14 hodin uskutečnil v Klubu Garáž První malešický blešák. 
28. července se v Malešickém mikropivovaru konala akce Energie krajiny z cyklu „Setkání s esoterikou“. 

Diskusním večerem o krajině a energii provázeli manželé Štaudnerovi.  
12. září od 10 do 16 hodin se uskutečnil v Malešickém parku Den s přírodou. 11. ročník soutěžního dne 

pro děti a dospělé byl na téma příroda ve městě. Ve 14 hodin proběhlo kouzelnické představení. Akce se konala 
za podpory MČ Praha 10 a hlavního města Prahy. 

4. října se konala akce Den architektury 2015 v Praze 10. Průvodci na 3. cyklovyjížďce za architekturou 
Malešic i jejich okolím byli architekt David Mateásko a novinářka Karolína Vránková. 

6. října promítal Dan Handl o Švýcarsku v Klubu Garáž. 
Čištění ptačích budek v zeleni Prahy 10 probíhalo 18. října. 
Radek Borovička a Jan Maršálek promítali a vyprávěli o Keni v Malešickém mikropivovaru 3. listopadu. 
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1. prosince promítala Olga Richterová v Malešickém mikropivovaru obrázky ze sopečné Gomery a turistické 
Tenerife.  

 
01/14 ZO ČSOP „Natura, quo vadis?“ se zúčastnila soutěže Zásobník projektů 2015 s projektem Historie 

Malešic pod širým nebem. Tento projekt byl jedním z vítězných nápadů a 17. září v 18:30 byla zahájena výstava 
Naše Malešice – výstava fotografií „včera a dnes“. 

Výstava ukázala, jak vypadaly Malešice před sto lety a jak se v průběhu let měnily. Na výstavě bylo k vidění 
srovnání archivních snímků s aktuálními fotografiemi nafocenými ze stejného místa. Návštevníci mohli tyto 
fotografie vidět pod širým nebem v Malešickém parku až do 17. listopadu.  

Výstava vznikla díky iniciativě Naše Malešice, jejíž členové pět let sbírali staré fotografie z archivů 
i od pamětníků. Vše znovu vyfotografovali malešičtí fotografové Michal Voska a Lenka Melcherová, na letecké 
snímky použili létající dron. 

Vernisáž výstavy byla spojena se zábavným programem. Přítomní si tak mohli připomenout historické 
postavy, které jsou s Malešicemi spojeny, např. střelec vůbec prvního českého fotbalového gólu - zdejší rodák 
Jindřich Valášek. Občerstvení na vernisáži bylo zdarma a zajistil ho místní mikropivovar. 

 

 
 

Na výstavě Naše Malešice byly připomenuty osobnosti spojené s Malešicemi (např. N. Chruščov)  
 
 

D-Fit JIDÁŠ  - soukromé středisko pohybu 
Adresa: Nupacká 9, Praha 10 
Telefon: 274 817 975  
Email: posta@dfitjidas.cz 
Internetové stránky: http://www.dfitjidas.cz 
 
D-Fit JIDÁŠ  organizuje cvičení pro děti a dospělé, masáže a relaxace, sportovní víkendy a turnaje, příměstské 

a letní tábory, dovolené v tuzemsku i v zahraničí, sportovní a společenské akce a komplexní akce pro firmy 
a kolektivy.  
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Jesle Skalka 
Soukromé zařízení pro děti od 1 do 4 let. Celodenní péče od 8 – 18 hodin a nepravidelná 2 – 3 týdně 

jednorázové hlídání. Maximální počet dětí je osm. 
Adresa: Jevanská 2428/11, Praha 10. 
Telefon: 606 487 124. 
Internetové stránky: www.jesleskalka.cz. 
 
 
JUNÁK – SVAZ SKAUTŮ A SKAUTEK V ČR  
Klubovny se nacházejí v různých částech Prahy 10.  
Internetové stránky jsou: http://orj10.webnode.cz/pro-rodice 
 
35. středisko Jaroslava Rady 
Internetové stránky jsou: www.skauti-strasnice.cz. 
Na středisku působí celkem 4 chlapecké oddíly, dva pro starší a dva pro mladší kluky. Celkem oddíly mají 

30 členů ve věku 6–20 let. Oddíly působí ve dvou klubovnách ve Strašnicích a na Jižním Městě. Klubovna je 
U hranic 11 (305. smečka vlčat - chlapci od 6 do 12 let a 305. oddíl skautů Vlčáci - chlapci od 11 do 18 let). 
Ostatní se scházejí v Donovalské ulici 53. 

Na středisku působí celkem 4 dívčí oddíly, dva pro starší a dva pro mladší dívky. Celkem oddíly mají asi 
30 členů ve věku 6–18 let. Oddíly působí ve dvou klubovnách ve Strašnicích a na Jižním Městě. U Hranic 11 má 
klubovnu 305. roj světlušek Sýkorky (dívky 6–12 let) a 305. oddíl skautek Sýkory (dívky 11–18 let). Internetové 
stránky jsou: http://sykory.webnode.cz/.  

 
77. středisko Rod Sovy 
Soví oddíl pro chlapce od 10 do 16 let a smečka vlčat pro chlapce od 6 do 10 let působí na adrese 

Bělocerkevská 3, Praha 10.  
Internetová stránka www.301.rodsovy.cz. 
 
Oddíl Káňata pro chlapce a dívky od 6 do 16 let je na adrese Dětská 2443/41.  
Internetová stránka www.311.rodsovy.cz. 
 
Oddíl Watuta je pro chlapce a dívky od 6 do 16 let na adrese V Olšinách 37. 
Internetová stránka www.302.skauting.cz. 
 
92. střediska Šípů 
Toto středisko působí v Praze 10, 11 a 15. V současnosti má středisko k dispozici tři klubovny, kde se konají 

jednou týdně schůzky jednotlivých oddílů (Zahradní Město, sídliště Košík a Jižní Město). Celkem je zde 
200 členů v 6 oddílech. Jedna z kluboven je umístěna  v Práčské ulici a schází se zde 1. oddíl světlušek a vlčat 
Medvíďata (6 až 10 let), 1. oddíl světlušek a vlčat Lvíčata (6 až 10 let), 1. oddíl skautů a skautek Camelot (10 až 
15 let). 

Internetové stránky jsou www.budmesipem.cz. 
 
96. středisko Scarabeus 
198. skautský oddíl Orongo tvoří 3 družiny kluků ve věku od 9 do 16 let, družina vlčat (kluci věku od 6 

do 9 let) a družina starších členů roverů. 77. oddíl skautek Hesperia je pro dívky od 6 do 15 let. Oddíl sídlí 
na adrese Taškentská 1416/2, Praha 10. 

Internetové stránky jsou www.orongo.cz. 
 
 100. Středisko „Stovka“ 
148. oddíl Rys pro chlapce a dívky od 6 do 15 let sídlí na adrese Přípotoční 19. Funguje zde i 150. oddíl 

Stopaři. 
Internetové stránky jsou: http://stovka.skauting.cz/. 
 
 
KÁJA A PÁJA  - d ětský a mateřský klub 
Adresa: Kodaňská 17, Praha 10 (vchod z ulice Estonská) 
Telefon: 271 740 845. 
Internetové stránky: http://www.kajaapaja.cz/. 
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Dětský klub Kája a Pája byl založen v říjnu 2004. Funguje zde školička jesličky Kája a Pája, která  nabízí 
možnost celodenní docházky pro děti od 18 měsíců do 5,5 let věku dítěte. V nabídce je dětská herna a řada 
kroužků: sportovky pro chlapce a dívky, tanečky pro dívky 3 – 6 let, keramika a výtvarka, cvrčci (pohybové 
dovednosti), angličtina pro děti, zpívanky, cvičení rodičů s dětmi. Zájemci se mohou zúčastnit i zimních 
a letních víkendových i týdenních pobytů.  

 
 
KLUB KAPSA – d ětský počítačový klub 
Adresa: Norská 5, Praha 10 
Telefon: 271 740 917 
Email: kapsa@kapsa.cz 
Internetové stránky: http://kapsa.cz. 
 

    Dětský počítačový klub Kapsa je nezisková organizace, která se zabývá seznamováním dětí s výpočetní 
technikou. Kurzy práce s počítačem, internetem a programování, matematický kroužek, dále výuka elektroniky, 
angličtiny a deskových her. V rámci přípravy do školy se zde vyučuje matematika, fyzika a český jazyk 
v rozsahu ZŠ i SŠ.  

 
 

   KONDOR  (Konfederace nezávislých - dětská organizace), sk. ODVÁŽNÝCH 
Klubovna je v Práčské ulici. 
Internetové stránky: http://www.kondor.info 
 
 Cílem organizace je účelné trávení volného času, turistické oddíly se scházejí v klubovnách a pořádají 

víkendové akce zaměřené na pobyt v přírodě, v období prázdnin pořádají tábory. Skupina Odvážných funguje již 
řadu let a její hlavní činností je práce s dětmi ve věku 8-15 let. Ve volném čase pořádá schůzky, výlety a letní 
tábory. Na schůzkách děti učí tábornickým dovednostem, které pak využívají na výletech do přírody nebo 
na letních táborech, hrají společenské a sportovní hry. Funguje zde i cyklistický kroužek, který pořádá výlety 
na jízdních kolech. 

 
 
PIONÝR - Pionýrské centrum Praha 10 
Adresa: Záběhlická 83, Praha 10, /trakt ve dvoře/ 
Předseda: Antonín Unger, Chotutická 6/491, Praha 10, telefon: 603 265 779 
 
 Pionýrské centrum sdružuje oddíly a pionýrské skupiny z různých lokalit Prahy 10, zprostředkovává umístění 

dětí do oddílů, skupin i na tábory, ale také celoročně organizuje a zajišťuje činnosti se zaměřením na kulturu, 
historii, turistiku apod. 

 
73. pionýrská skupina (PS) Vodovod 
Adresa: Limuzská 15, Praha 10 – Malešice. 
Internetové stránky: www.krakeni.cz 
 
 Celoroční činnost se zaměřením – oddíl vodácké turistiky, turistický oddíl, vodácké a turistické letní tábory, 

zahraniční tábory, víkendové akce. 
 
87. PS Javor 
Adresa: Bělocerkevská 3, Praha 10. 
Internetové stránky: http://www.javor87.cz/ 
 
Zaměření na turistiku, sport a letní tábory. 
 
137. PS Robinsoni 
Adresa: Ke Strašnické 15, Praha 10. 
Internetové stránky: http://www.137psrobinsoni.cz/ 
 
Činnost se zaměřuje na volnočasové aktivity dětí, kdy se soustřeďujeme především na tábornictví, turistiku, 

poznávání přírody a sportování. 
 



 291 

188. PS T. O. Bobříci 
Klubovna je na adrese: Saratovská 27, Praha 10 
Email: info@bobrici.cz 
Internetové stránky: http://www.bobrici.cz/ 
 
Dětský oddíl T. O. Bobříci existuje přes 25 let. Náplní jeho činnosti je pobyt v přírodě, tábornictví, turistika, 

lesní moudrost, netradiční sporty, oddílová činnost, prázdninové aktivity, letní tábory. Během roku se konají 
každý týden schůzky kmenů a minimálně jednou za měsíc výpravy s nejrůznějším zaměřením.  

 
PS Beta 
Adresa: Chotutická 6/491, Praha 10. 
Telefon: 603 265 779. 
Internetové stránky: http://www.psbeta.cz/. 
 
Zaměření na vodáckou turistiku, táboření, kulturu, prázdninové aktivity, letní vodácký tábor, lyžařský výcvik, 

návštěvy divadelních představení. 
 
19. ročník Vršovického koláče se konal v sobotu 10. října na Kubánském náměstí. Od 10 do 18 hodin byl 

připraven den plný her a soutěží na téma Praha plná pověstí. Dále zde probíhla vystoupení na pódiu, kde zazněly 
písničky ve stylu folk-country. Představila se zpěvačka Simona Tryznová, ale i účastníci Sedmikvítku a Dětské 
Porty. Nechyběla ani soutěž o Vršovický koláč, rukodělné činnosti, soutěže pro děti, prodej levných knih, bazar 
dětského oblečení a hraček, EKO-KOM Tonda Obal na cestách, tombola.  

Akci organizovala Pionýrská skupina Beta Praha 10 a akce se konala pod záštitou MČ Praha 10. 
 

 
 

Vršovický koláč 
 
 
TANEČNÍ ŠKOLA INDANCE POP BALET z. s. 
Adresa: Zvonková 3048/2, Praha 10. 
Telefon: 724 352 102 
Email: indance@indance.cz  
Internetové stránky: http://www.indance.cz 
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Taneční škola se zaměřuje na jazz dance, hip hop, funky, contemporary, TV + theatre dance, musical dance. 
Taneční škola InDance má již více než 1500 tanečníků, funguje ve 134 tanečních kurzech, 24 sálech a 7 městech 
v rámci celé České republiky. Škola je zaměřena na děti, mládež i dospělé. 

 
 
TULÁCI MALEŠICE  
Internetové stránky: http://oddil.tulaci.eu/ 
 
Oddíl Tuláci se celoročně věnuje dětem. Přijímá děti ve věku 6 až 12 let. Scházejí se každou středu ve školním 

roce mezi 16. a 18. hodinou na oddílové schůzce, jednou měsíčně vyráží na víkendové výpravy, na podzim 
a na začátku léta pořádají minitábor, na konci letních prázdnin tráví 2 týdny na táboře ve stanech. 

 
Oddíl Tuláci Malešice připravil na 12. dubna od 11 do 16 hodin tradiční akci nazvanou Za pokladem lesa. Les 

za Malešickým parkem byl plný skřítků, neboť ukrýval poklad. Pokud děti zdolaly všechny zkoušky, mohly si 
část pokladu vzít. Dále na malé návštěvníky čekala trampolína, ohýnek a sladká odměna.  

 
 
UMĚLECKÉ STUDIO VRŠOVICE 
Adresa: 28. pluku 458/7, Praha 10. 
Telefon: 608 653 613. 
Internetové stránky: www.umeleckestudio.cz 
    
Umělecké studio Vršovice působí v Praze 10 - Vršovicích od roku 1993. Vyučuje děti od 3 do 18 let v oblasti 

zájmové umělecké činnosti. 
 Připraveny jsou zde tyto obory: 
• Hudební: přípravka, zpěv, dětský sbor, klavír, housle, kytara, flétna a violoncello. 
• Výtvarný: malířský atelier, keramika, sochařský atelier, oděvní návrhářství. 
• Taneční: přípravka, scénický tanec, moderní tanec, disco, hip-hop. 
• Dramatický: přípravka s výtvarnou výchovou, herecký soubor. 
• Angličtina: s výtvarnou výchovou. 
• Cvičení: Pilates a zumba /pro dívky a maminky/. 
Dále je zde Babyškolička Panda pro nejmenší děti od 2 do 4 let. Umělecká školička s hudební, taneční, 

výtvarnou a pohybovou činností je v provozu úterý – čtvrtek od 9.00 do 12.00 hodin s možností prodloužení 
od 7.30 do 12.30 hodin. Pro děti je připraveno malování, modelování, zpívání, tanečky, cvičení, čtení a hraní 
pohádek, společné hry a stolování, hygienické návyky, barevná skluzavka. 

Internetové stránky: http://www.babyskolicka.cz/ 
  
 

Mynářova nová vila ve Strašnicích 
 
Na přelomu roku 2014/2015 se v novinách řešila koupě vily prezidentského kancléře Vratislava Mynáře. 

Ten v prosinci 2014 velmi výhodně koupil na nároží ulic Sluneční a U Krbu dvoupatrovou funkcionalistickou 
vilu z roku 1937 za 5,5 milionu korun. Původně přitom dvoupatrový dům s šestisetmetrovou parcelou 
na lukrativním a klidném místě patřil hlavnímu městu Praha. Magistrát dům v roce 2005 prodal podnikateli 
Radku Luňákovi za 8,25 milionu korun. Radek Luňák je ředitel společnosti Program bydlení, která pro Prahu 10 
spravuje areál Sedmidomky, kde jsou ubytováni neplatiči. Podle Lidových novin měl tuto strašnickou vilu 
na konci ledna 2013 koupit vlivný advokát Vít Široký za 5,1 milionu korun. Novým majitelem se pak stal 
před Vánoci 2014 Vratislav Mynář. 

Tisk i realitní makléři se pozastavovali nad tím, jak Mynář výhodně koupil tuto rozlehlou prvorepublikovou 
vilu. Pozemek, na němž tato vila stojí, má podle kupní smlouvy 141 metrů čtverečních a kolem něj je zahrada 
o 591 metrech čtverečních. Dům má mít čtrnáct pokojů a obytnou plochu 330 metrů. Podle makléřů se 
nemovitosti v této lokalitě prodávají minimálně v rozmezí od sedmi do devíti milionů korun a jen pozemek by se 
mohl prodat za 3 miliony. Na to však reagoval Mynář s tím, že dům je již roky prázdný a je v dezolátním stavu. 
Podle něj bude rekonstrukce finančně náročná. Dům sloužil jako jesle a později jako lékařská ordinace. 

Mluvčí prezidenta Jiří Ovčáček 6. 1. 2015 na tiskové konferenci prohlásil, že prezident Miloš Zeman je o celé 
záležitosti informován. Od kancléře prý očekává, že pochybnosti o nákupu vily vyvrátí, ale jeho odvolání 
prezident neplánuje. 

Dům koupil kancléř Vratislav Mynář, aby ji mohl zrekonstruovat a následně se do ní přestěhovat se svou 
rodinou. V květnu jeho manželka Alexandra Mynářová porodila syna, ale na vile se v roce 2015 ještě nezačalo 
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pracovat. Mynář nakonec v tomto roce nedostal bezpečnostní prověrku Národního bezpečnostního úřadu (NBÚ). 
Otázkou je, jestli k tomu přispěla i koupě této vily. 

 

 
 

Vila ve Sluneční ulici 
 
 

Galerie KIN jídelna 
 
Galerie KIN jídelna se nachází v jídelně v areálu Koh-i-noor, a.s., a vstup je z Kavkazské ulice. Otevírací doba 

je v době podávání obědů pro strávníky závodní jídelny Koh-i-noor, a.s., (každý všední den 11:30-13:00) 
a v době vernisáže. Vernisáž zde byla např. 4. března 2015, kdy zde vystavoval Petr Gruber Liškův les. 4. května 
se představila autorská dvojice Martinka Bobrikova a Oscar de Carmen (SUPERFLUOUS IDENTITY II) 
a 1. července Adéla Marie Jirků (Piknik). V rámci vernisáže je vždy vystaven jeden obraz, který má zdejším 
strávníkům zpříjemnit prostředí v jídelně. 

 
 

Havárie vody měnila dopravu 
 
12. ledna dopoledne došlo k havárii vody v ulici Na Hroudě, která omezila vedení autobusových linek 

i osobní dopravy. Ještě v úterý odpoledne byla uzavřena část Průběžné ulice. V úseku Strašnická - Korytná se 
to týkalo linek autobusu 188, 196 a 506. Linky ve směru Strašnická - Korytná byly vedeny po odklonu. 
Přemístěny byly v uvedeném směru zastávky Na Hroudě (od ulice Průběžné v opačném směru, cca 20 m 
za křižovatku s ulicí Na Hroudě) a zastávka Nádraží Strašnice (z ulice Průběžné do ulice Ke Strašnické, 
cca 50 m před křižovatku s ulicí Průběžnou). Objízdná trasa pro MHD byla vedena ulicemi U Hráze, 
Na Hroudě, V Olšinách, Solidarity, Ke Strašnické, V Korytech. Osobni doprava byla odkláněna do ulice 
V Olšinách.  

 
 

Ve strašnickém krematoriu se konal pohřeb válečného hrdiny 
 

15. ledna 2015 ve 12:00 hodin proběhl ve strašnickém krematoriu pohřeb válečného veterána 
nadporučíka Jiřího Schamse přezdívaného Regi. Ten byl jako příslušník speciální jednotky vojenské policie 
těžce zraněný při útoku sebevražedného atentátníka v Afghánistánu v roce 2008. Po tomto útoku byl čtyři 
měsíce v kómatu. Z bezvědomí se nakonec probral, ale střepina z bomby mu vážně poškodila míchu a upoutala 
ho na invalidní vozík. Se zraněním bojoval a díky jeho nadačnímu fondu se zakoupilo několik přístrojů, které 
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pomáhají těžce zraněným veteránům při rehabilitaci. Přestože byl těžce postižený, snažil se svůj zdravotní stav 
zlepšit. Stal se symbolem nadačního fondu Regi Base, který pomáhá postiženým vojákům ze zahraničních misí. 
Ve chvíli, kdy se jeho zranění začala zlepšovat, onemocněl loni v květnu rakovinou. 7. ledna 2015 zemřel Jiří 
Schams alias Regi v Ústřední vojenské nemocnici v Praze. Veterán Jiří Schams se stal v České republice 
symbolem válečných veteránů a pomoci jim.  

Pohřeb se uskutečnil se všemi vojenskými poctami za účasti vedení armády a ministerstva. Armáda uctila 
při pohřbu jeho památku čestným průletem dvojice letadel J-39 Gripen a dvou vrtulníků Mi-24 nad Prahou. 

 
 

Výlovy rybník ů 
 
Lesy hl. m. Prahy a Český rybářský svaz pořádají pravidelně výlovy rybníků s doprovodným programem.  

Kromě plánovaného výlovu Počernického rybníka byl letos na jaře vyloven i Hamerský rybník v Záběhlicích 
(12. března) a Hořejší rybník v Hloubětíně. Malé vylovené rybky se většinou vrací zpátky do rybníka, ty větší se 
přesouvají do jiných rybářských revírů. 

 
 

Den požární bezpečnosti 
 
Česká asociace hasičských důstojníků vyhlašuje každým rokem za účelem propagace požární ochrany 

a preventivního působení na veřejnost Den požární bezpečnosti. Ten byl letos vyhlášen na pátek 13. března. 
Při této příležitosti Hasičský záchranný sbor hl. m. Prahy otevřel své hasičské stanice (mimo jednotky Hrad), 
a to dopoledne od 10 do 12 hodin a odpoledne od 16 do 18 hodin. V Praze 10 byla otevřena hasičská stanice 
v Průběžné ulici 74 ve Strašnicích. Návštěvníci zde mohli vidět hasičskou techniku. 

 
 

Krymská ulice je světová 
 

Americký deník The New York Times zveřejnil v rubrice cestování dvanáct nejhezčích a nejzajímavějších ulic 
v Evropě. Mezi nejpopulárnější bulváry se kromě pařížské Rue de Charonne, milánské Ripa di Porta Ticinese 
nebo berlínské Rüdesheimer Strasse dostala i Krymská ulice v Praze - Vršovicích.  

Autor článku si je vědom, že Krymská ulice není tou nejhezčí ulicí v Praze, ale je to místo, které má svou 
historii a své kouzlo. Tato ulice prošla v poslední letech velkou změnou. Ještě před několika lety byla Krymská 
špinovou nevzhlednou ulicí, kde byly herny, zastavárny a noční bary. Vše se začalo měnit v roce 2010, když zde 
Ondřej Kobza otevřel na čísle popisném 12 kavárnu Café V lese. Tím se strhla lavina a postupně se zde otevíraly 
další zajímavé podniky. Síť zdejších kaváren, barů, uměleckých galerií a zároveň i vegetariánskou restauraci 
chválí i autor článku Evan Rail. 

Místo heren jsou zde kavárny, centrum jógy, vydavatelství dětských knížek nebo Strojovna, kde je možné 
naučit se šít vlastní oblečení. Do kulturního centra Družina chodí návštěvníci na vernisáže nebo poslouchají 
autorská čtení. Restaurace Plevel zase nabízí vegetariánské menu. S příchodem těchto podniků ožívá Krymská 
ulice i díky řadě pouličních akcí a festivalů různého typu.  

V sobotu 16. května od 11.00 do 21.00 hodin se uskutečnil již třetí ročník festivalu Korso Krymská. 
Do festivalu se zapojilo 21 vršovických podniků nejen z Krymské ulice, ale i z Francouzské, Černomořské 
a Donské. Na programu bylo autorské čtení, živá hudba (např. The Prague Swingmasters), divadlo, výstavy, 
workshopy, ochutnávka veganského jídla či například tradiční bábovky. Proluka u Krymské nabídne sport 
a hraní šachů. Návštěvníci centra Družina se mohli těšit na autorské čtení studentů, palačinky a také tančírnu. 
Jóga studio Krymská připravila ochutnávky indických specialit. Speciální program chystaly i podniky 
Café V lese, Strojovna, Na Cestě, kino Pilot, Sběrné suroviny, Králík v rádiu, Pokojíček a další.  

 
 

Kniha Sídliště Solidarita  
 
25. března 2015 od 19 hodin se ve Strašnickém divadle v Praze 10 konal večer věnovaný historii a současnosti 

Sídliště Solidarita, na němž byla pokřtěna kniha Sídliště Solidarita editorky Barbory Špičákové a představena 
byla sbírka Strašnice básnířky Boženy Správcové. 

Kniha Sídliště Solidarita přináší pohled na vznik a vývoj prvního poválečného sídliště v Praze v textech 
tří historiček architektury: Kimberly Elman Zarecor, Evy Novotné a Michaely Janečkové. Editorkou knihy byla 
historička umění a obyvatelka sídliště Solidarita Barbora Špičáková. Texty doplňuje dvanáct rozhovorů 
s místními obyvateli, kteří do knihy přispěli fotografiemi z rodinných alb, které ukazují každodenní život 
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na tomto sídlišti v průběhu celé jeho historie. Knihu, která popisuje vznik a vývoj sídliště 
až do současnosti, vydal Archiv výtvarného umění. Křest knihy uvedla hudební dvojice Tvrdý/Havelka.  

Pražské sídliště Solidarita bylo prvním velkým bytovým projektem po druhé světové válce. Stavělo se 
svépomocí od roku 1947 do 1951 prostřednictvím družstva Solidarita. Sídliště vzniklo na nezastavěné 
obdélníkové ploše na jih od Černokostelecké ulice o rozměrech 880 × 440 metrů. 

Za dva roky (tzv. dvouletky) zde vyrostlo 1 200 bytů, z toho polovina je v rodinných domcích a zbytek byl 
v nájemných čtyřpodlažních domech. Solidarita je ceněná svou výjimečnou kombinací bytových a řadových 
domů obklopených bohatou zelení. 
Řadové dvoupodlažní domky se stavěly nepodsklepené, v přízemí byla kuchyně, koupelna a obývací 

pokoj, dvě ložnice byly v patře. Bytové domy měly centrální dálkové vytápění a centrální prádelny. Na stavbě se 
uplatnily velkoformátové betonové prvky - fasádní díly a stropnice, které se vyráběly přímo na staveništi. Zdi 
jsou cihlové, střechy sedlové s klasickou keramickou krytinou. 

Sídliště Solidarita se stavělo podle plánů architektů Františka Jecha, Hanuše Majera a Karla Storcha. 
Navazovalo na předválečný funkcionalismus, ale vliv zde měla skandinávská družstevní bytová výstavba. 

 
Božena Správcová vydala básnickou sbírku Strašnice, která je její šestou básnickou knihou, která vyšla 

dvacet let od vydání autorčiny básnické prvotiny. Kniha je jak osobitou variací na zachycení atmosféry pražské 
městské části, v níž žije, tak i metaforou o odvěkém lidském strachu a úzkosti. Knihu vydalo v roce 2013 
nakladatelství Trigon. 

Božena Správcová, vlastním jménem Lenka Bohuslavová (* 22. září 1969, Praha), je česká básnířka, 
spisovatelka a publicistka. Vystudovala Vysokou školu ekonomickou v Praze, obor vědeckotechnické informace 
a knihovnictví. Pracovala v literárním časopise Tvar, posléze spolu s Luborem Kasalem vydávala internetovou 
Postmoderní revue. Nyní působí jako editorka a nakladatelská redaktorka. Žije v pražských Strašnicích.  
 
 

Svět deskových her 
 
Svět deskových her sídlil v Žitomírské ulici 30. V druhé půlce roku 2015 se prodejna a herna přestěhovaly 

do nových prostor na Kubánském náměstí 1268/9. Svět deskových her se snaží seznamovat širokou veřejnost 
s vybranými herními sety a propagovat rodinnou soudržnost. Proto v prodejně pravidelně probíhají seznámení 
s novými deskovými hrami na trhu. Poslední dubnový víkend si deskové hry přišla vyzkoušet celá řada známých 
osobností - herec Tomáš Matonoha a moderátor Bořek Slezáček přišli se svými syny, dále dorazili herci Ladislav 
Ondřej a Veronika Petrová. 

Díky typu strategických i závodivých deskových her dochází k trénování kognitivních funkcí, což jsou 
všechny myšlenkové procesy, které umožňují rozpoznávat, pamatovat si, učit se a přizpůsobovat se. Psychické 
procesy zahrnují paměť, koncentraci, pozornost, řečové funkce, myšlení, porozumění informacím, schopnost 
řešit problémy, plánovat, organizovat, koordinovat či vyvozovat úsudek.  

Herna je pro veřejnost otevřena vždy v úterý od 18 do 22 hodin a ve čtvrtek odpoledne od 13 do 18 hodin 
a občas také v sobotu odpoledne od 13 do 18 hodin. Vstupné je dobrovolné.  

 
 

Koryta Boti če se opravovalo díky Fondu solidarity EU 
 
Povodeň v červnu 2013 poničila na několika místech koryto Botiče. Šlo o poškození levého břehu opevnění 

koryta pod Hostivařskou přehradou, vytvoření břehové nátrže na jezu Marcela a destrukci koryta u Chodovské 
ulice. Povodňové škody se nevyhnuly ani Dalejskému a Kunratickému potoku. Jejich náprava byla uhrazena 
z Fondu solidarity Evropské unie, celková dotace dosáhla částky 12 610 452,21 Kč. 

V korytě Botiče pod Hostivařskou přehradou byly povodní vytrhány betonové bloky a poházeny do koryta. 
Při opravě se pracovalo na poškozených a podemletých betonových konstrukcích levého břehu a provedení 
stabilizace koryta těžkou balvanitou rovnaninou s vyklínováním.  

Jez Marcela se nachází v meandrech Botiče v Záběhlicích a voda z něj jde do náhonu Práčského rybníka 
v Praze 10. Při povodních voda jez obtékala a došlo k poškození břehů a vytvoření břehové nátrže v levé části 
jezu. Přímo pod jezem se pak vytvořila asi 2,5 metru hluboká tůň. Oprava spočívala v pročištění koryta pod 
jezem a provedení stabilizace dna. Břehová nátrž byla zasypána a břeh byl stabilizován těžkou kamennou 
rovnaninou s vyklínováním.  

Koryto Botiče se upravovalo také v okolí plynárny u Chodovské ulice. 
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Park Františka Suchého získal konečně ceduli 
 
V loňském roce bylo na popud Prahy 10 pojmenováno několik bezejmenných parků. Jedním z nich byl i park 

pod strašnickým krematoriem, který dostal jméno po bývalém řediteli krematoria Františku Suchém. Tuto dosud 
málo známou osobnost českých dějin vybral úřad Prahy 10 ve spolupráci s dokumentaristy z obecně prospěšné 
společnosti Post Bellum.  

Za protektorátu v krematoriu ve Strašnicích začali okupanti spalovat popravené z Pankráce a Kobylis. Během 
druhé světové války bylo ve Strašnicích bez vědomí pozůstalých zpopelněno kolem 2200 osob. Ředitel 
krematoria František Suchý se svým synem tajně pořizoval seznamy popravených a zpopelněných vězňů 
gestapa. Jejich popel pietně ukládal na tajné místo a na kompost odvážel jen popílek z komína. V seznamu se tak 
objevila například jména spisovatele Vladislava Vančury, generála Josefa Mašína či biskupa Gorazdy. Podobné 
to bylo v době perzekucí na začátku 50. let, kdy zaznamenávali oběti komunistické Státní bezpečnosti. Nacisté 
i komunisté se báli, aby se jejich oběti nestaly mučedníky a jejich místa odpočinku novými pietními místy, proto 
měl Suchý od nacistů a později i od komunistů přikázáno popel z ostatků popravených vyvážet na kompost 
v urnovém háji a seznamy popravených a zpopelňovaných ve Strašnicích nesměl zanášet do oficiálních 
dokumentů krematoria.  

V době Pražského povstání otec i syn bojovali se zbraní v ruce. Po komunistickém převratu začali pomáhat 
rodinám, které byly převáděny přes hranice. František Suchý mladší byl v kontaktu s odbojovou skupinu, která 
šířila letáky a začal ukrývat agenta chodce, který ho nakonec prozradil. Státní bezpečnost mu nabídla spolupráci 
a možnost jít domů, to dnes 88 letý František odmítl. Nakonec dostal u soudu pětadvacetiletý trest, 12 let si 
ve věznicích odseděl.  

Magistrát odsouhlasil pojmenování parku Františka Suchého již v srpnu loňského roku. Jenže cedule 
s označením tam nebyla ani v polovině roku. Magistrát hlavního města Prahy nebyl schopen kvůli výběrovému 
řízení označení pořídit, proto se sdružení Post Bellum rozhodlo, že tam umístí ceduli se jménem Františka 
Suchého sama. Důvodem tohoto nestandardního postupu bylo, aby se instalace mohl zúčastnit František Suchý 
ml., který se na hrdinství svého otce také podílel. 

Slavnostní akce se uskutečnila 5. června za účasti Mikuláše Kroupy ze sdružení Post Bellum. Odhalení 
pamětní desky v parku Františka Suchého zúčastnilo zhruba 50 účastníků. Na akce se podílela i Praha 10. Park 
se nachází ve Strašnicích mezi ulicemi Nad Olšinami, Nad Primaskou a Za Strašnickou vozovnou.  

Příběh otce a syna Suchých zaznamenalo sdružení Post Bellum spolu s příběhy dnes již více než 
3 000 pamětníků klíčových momentů 20. století v internetovém archivu www.pametnaroda.cz.  

František Suchý mladší se narodil 17. dubna 1927 v Praze. Jeho otec se v roce 1932 stal ředitelem strašnického 
krematoria, František tak byl svědkem spalování těl vězňů popravených nacisty i komunisty. Po únoru 1948 se 
zapojil do protikomunistických aktivit, v roce 1952 byl zatčen pro pomoc agentu Koudelkovi. Byl odsouzen 
na 25 let, v procesu dostali 4 a 4,5 roku vězení i jeho rodiče. Vystřídal věznice Pankrác, Mírov, Opava, Bory, 
Leopoldov, část trestu působil jako technický konstruktér (mj. pro Tatru). Roku 1964 byl propuštěn v polovině 
trestu, pracoval jako zámečník, později jako konstruktér v Kovodíle. 

 
 

Pražané mohli oslavit 90. výročí autobusové dopravy 
 
21. června 1925 Elektrické podniky hlavního města vypravily do ulic vůbec první pravidelnou autobusovou 

linku. Autobus značky Laurin & Klement jezdil na lince A z Čechova náměstí ve Vršovicích do Záběhlic. Vůz 
byl vybaven pouze dvěma protilehlými lavicemi, které se nacházely na vnitřních bocích autobusu. Tato linka 
vyjela před devadesáti lety a na své trase, i když postupem času upravené, jezdila až do poloviny 80. let. 

Autobusy se ve druhé polovině dvacátých let staly populárními a od roku 1932 byly dokonce prvním 
prostředkem, který zajišťoval městskou hromadnou dopravu i v noci.  

Zatímco v roce 1948 bylo v provozu 15 autobusových linek, v roce 2014 provozoval 
Dopravní podnik hl. m. Prahy 148 autobusových linek (z toho 15 nočních) o celkové délce 1 685,85 km. 

Nutno ještě poznamenat, že úplně první autobusová experimentální linka vyjela v roce 1908 na lince 
Malostranské náměstí – Pohořelec. Později byla prodloužena na Křižovnické náměstí, ale v roce 1909 byla 
zrušena. 

U příležitosti 90. výročí od zahájení pravidelného provozu autobusů v Praze vypravil 
Dopravní podnik hl. m. Prahy (DPP) v neděli 7. června autobusový průvod složený z historických i současných 
vozidel. Kolona 17 různých autobusů, které během 90leté historie brázdily ulice hlavního města, vyjela v neděli 
7. června v 10 hodin ráno z Václavského náměstí. V cestě pokračoval průvod přes Újezd, Smetanovo náměstí, 
Klárov a Pohořelec až na Hradčanské náměstí, odkud se autobusy rozjely do garáží. V průvodu se představily 
legendární pražské autobusy jako Škoda 706 RO, Karosa B731, Ikarus 280, ale i současné modely.  

V rámci oslav byly také poprvé veřejnosti zpřístupněny autobusové garáže Vršovice (Nad Vršovskou horou 
80/1a, Praha 10), které slavily 60. výročí od svého otevření. 6. června od 10 do 16 hodin se konal den 
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otevřených dveří v garážích Vršovice, které kdysi sloužily trolejbusům a nyní autobusům DPP. Zájemci si mohli 
zblízka prohlédnout současné vybavení autobusové garáže, ať už jde o dílenské zázemí, denní ošetření vozidel 
či vozový park autobusů, doplněný o vozy vnitropodnikové dopravy, která je tu již rok doma. Nahlédnout mohli 
i do kabiny řidiče.  

Vršovické garáže se nalézají na katastrálním území Michle. Trolejbusy využívaly upravené tramvajové 
vozovny, ale vozovna Vršovice  (původně vozovna Michle) byla jediná vybudovaná speciálně pro trolejbusy. 
Éru trolejbusů zde připomenul i exponát Tatry T400.  

Nechyběl doprovodný program pro děti, nabídka Infocenter Dopravního podniku a občerstvení. V rámci 
dne otevřených dveří v garáži Vršovice se veřejnost rozloučila s autobusy Karosa B 741 v pravidelném provozu. 
Městský kloubový autobus byl vyráběný společností Karosa Vysoké Mýto v letech 1991 až 1997.  

Praha byla prvním českým městem, které zavedlo trolejbusy. Éra trolejbusů trvala od roku 1936 do 1972. 
Poslední jízda pražských trolejbusů se uskutečnila po půlnoci z 15. na 16. října roku 1972 od Orionky a 14 minut 
po jedné hodině trolejbus zajel do smíchovské vozovny. 

Jedna trolejbusová linka jezdila ve Vršovicích po Bělocerkevské ulici až do Michle. Tato trať měla vést až do 
Záběhlic. V ulici U Vršovického hřbitova bylo největší stoupání v celé pražské trolejbusové síti – 12,3 % 
a provoz tu byl zahájen roku 1955. Část tratě Bělocerkevská – Vozovna Michle byla zrušena v červnu 1968 
a provoz na zbytku byl zrušen 5. července 1972. 

Trolejbusová trať Karlovo náměstí – Zdravotní ústav – Průběžná byla uvedena do provozu 27. února 1949. 
Trať končila v zastávce Zdravotní ústav a vedla ulicemi Žitnou, Anglickou, náměstí Míru, Slezskou, 
Boleslavskou a Benešovskou. Později byla trať prodloužena na křižovatku s Ruskou, v roce 1950 pak byla trať 
prodloužena Ruskou ulicí do ulice Pod Rapidem. V roce 1954 byla k této trati na křižovatce Ruské 
a Bělocerkevské připojena trať Zdravotní ústav – Vršovice – Vozovna Michle. V roce 1968 byl úsek Zdravotní 
ústav – Průběžná zrušen, v roce 1972 byl zrušen zbytek tratě. 

 
 

Mladí dobrovolní hasiči zápolili v Praze 10 
 

Pražský stadion SK Slavia Praha se od středy 8. července do neděle 12. července 2015 stal místem, kde mezi 
sebou soutěžila hasičská mládež z celé České republiky. Do pátku patřil hasičským hrám Plamen, o víkendu zde 
bojovala dorostenecká družstva o titul mistra republiky.  

Minulý ročník Mistrovství ČR v hasičských hrách Plamen se konal v Brně, letos se soutěžilo na atletickém 
hřišti v Praze 10 – Vršovicích. Šlo již o 43. ročník mistrovství, jehož zakladatel Václav Hanzal nedávno oslavil 
85. narozeniny a zahájení se osobně účastnil. Od přítomných diváků navíc sklidil obrovský potlesk.  

Soupeřilo se v typicky požárnických disciplínách jako technika hašení, štafetový běh se zapojováním hadic, 
atletické disciplíny či vázání uzlů. Ve čtyřech rozbězích předvedlo šestnáct malých hasičů v předškolním věku 
ze šesti sborů závod na 60 m s překážkami. Týmy, které se čtyřdenního mistrovství zúčastnily, si musely účast 
vybojovat v konkurenci dobrovolných hasičských sborů z celé republiky. Velkou část soutěžních týmů tvoří děti 
od šesti let.  

Zahájení si nenechali ujít ani zástupci ministerstev a úřadů. Mezi pozvanými byla i starostka Prahy Radmila 
Kleslová, která pronesla i zahajovací projev. V něm pochválila statisíce Čechů, kteří se angažují v dobrovolných 
hasičských sborech. Sbor dobrovolných hasičů čítá 350 tisíc členů a z toho 50 tisíc je mládež.  

Mistrovství republiky mladých dobrovolných hasičů pořádá Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska. Cílem 
her je rozvíjení znalostí a dovedností v oblasti požární ochrany.  

 
 

Hudební kapely se střetly v nohejbale 
 

29. července se od 11 hodin na tenisových kurtech TJ Sokol v ulici Magnitogorská ve Vršovicích střetly týmy 
českých a slovenských hudebních skupin v nohejbale. Festonda CUP 2015 byl už jedenáctým ročníkem tohoto 
turnaje, jehož patronem je Jirka Zemánek z kapely Wohnout. Návštěvníky čekalo občerstvení v plážovém baru, 
živá hudba i program pro děti. Účast přislíbily například kapely Wohnout, UDG, Divokej Bill, Mig 21, Vypsaná 
Fixa, Support Lesbiens nebo Anna K Band. Vstupné bylo zdarma. 

 
 

Pohřeb kaskadéra Jaroslava Tomsy 
 

11. srpna 2015 se ve strašnickém krematoriu v Praze konalo poslední rozloučení s filmovým kaskadérem 
Jaroslavem Tomsou, který zemřel po krátké nemoci 4. srpna ve věku 85 let. Velká síň byla zcela zaplněna, 
dorazil například režisér Juraj Herz, hokejový trenér Luděk Bukač, boxer Rostislav Osička, atlet Imrich Bugár, 
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herec Marek Vašut nebo Tomsovi kaskadérští kolegové Zdeněk Srstka a Petr Jákl starší. Smuteční řeč přednesl 
herec Karel Roden 

Jaroslav Tomsa byl zakladatelem české kaskadérské školy. Proslavil se například ve filmech Limonádový Joe, 
Rozmarné léto nebo Jáchyme, hoď ho do stoje! Před devíti lety se objevil ve filmu Obsluhoval jsem anglického 
krále. Vytvořil i desítky menších filmových rolí. 

 
 

Praha neznámá 
 
Petr Ryska je průvodce a autor projektu Praha Neznámá, který představuje neobvyklá zákoutí hlavního města. 

Turisty vodí do zapomenutých, ale historicky zajímavých míst, třeba do prvorepublikové chudinské kolonie 
na Slatinách. Ta se nachází v Praze 10 mezi Michlí, Strašnicemi a Záběhlicemi. Slatiny jsou místem, které se žije 
svým vlastním životem a o návštěvníky nestojí. Jsou zde jen dvě ulice – Na Slatinách a Nad Elektrárnou. Dnes je 
kolonie částečně jako nouzová, částečně jako zahrádkářská osada. 

Domky a chatrče zde začaly vznikat ve 20. letech minulého století. Stavěly se z toho, co bylo po ruce. Dá se 
zde tedy najít i domek postavený z železničních pražců. V sousedství Slatin se nachází bývalá škola, jejíž příběh 
byl zachycen ve filmu Obecná škola.  

O vycházky do Slatin je velký zájem a jen v březnu se konaly např. 21. a 22. 3., 28. a 29.3. Další vycházka se 
konala např. 5. září, kdy byl sraz na zastávce autobusu 136 před stadionem Slavia ve 14 hodin. Vstupné činilo 
150 korun, pro studenty a důchodce 100. Místo se muselo dopředu rezervovat. 

Internetová stránka je: www.prahaneznama.cz. 
 
 

Netopýři navštívili Hamerský rybník 
 
V sobotu 5. září proběhlo v Záběhlicích u rybníka Netopýří odpoledne na Hamru. Návštěvníci se zde mohli 

za asistence odborníků setkat s netopýry. Sdružení Nyctalus, které akci pořádalo, se snaží ukázat veřejnosti, 
že netopýr je ohrožený a zajímavý tvor. Lidé mohli netopýry vidět zblízka, dotknout se jich a dokonce je 
nakrmit.  Pro mnohé účastníky to byl impuls k novému pohledu na netopýry a na jejich ochranu.  

Mnozí netopýři žijí právě u Hamerského rybníka. Sdružení však přivezlo hendicapované jedince, kteří žijí 
trvale v lidské péči, neboť utrpěli zranění, která jim nedovolí přežití v přírodě. Zpravidla se jedná o nevyléčitelné 
poranění křídel, proto nejsou tito netopýři schopni lovit, a naopak by se mohli stát kořistí.  

Netopýrům pomáhá i zpěvačka Jana Koubková s kolegy. Před lety natočila CD Absolonie v Sloupsko-
šošůvské jeskyni za hojné přítomností netopýrků, kterým hudba nevadila a vznikla i skladba Netopýří sabat. 
Na koncertě na záběhlickém Hamru zazpívala Jana Koubková se svým Quartetem.  

Program začal ve 14 hodin prezentací živých ochočených netopýrů, od tří byl benefiční koncert a průběžně 
další program včetně přednášek, výstav, poradny a soutěže. Akci podpořila mj. i radnice Prahy 10 či pražský 
magistrát. 

 
 

Nejhorší silnicí je podle řidičů ulice U Seřadiště 
 
Pražská ulice U Seřadiště v Praze 10 zvítězila letos v anketě Nejhorší díra republiky. Obhájila tak vítězství 

z loňského roku o nejhorší silniční výmol v celé České republice. V hlasování řidičů na webu Výmoly.cz vyhrála 
před silnicí v Okřešicích na Třebíčsku a Těšínskou ulicí v Opavě. Tyto ulice se v roce 2015 povedlo opravit, 
ulice ve Vršovicích se toho v nejbližší době nedočká. Technická správa kominukací Praha má připravenou 
dokumentaci, ale čeká, dokud se nevyřeší majetkové spory mezi soukromým vlastníkem a městem. Polovinu 
ulice totiž vlastní majitel tamního autocentra. Zatím mohla TSK provést jen opravy umožňující chod 
komunikace. Dříve byla tato ulice nejrychlejší spojkou mezi Michlí a Vršovicemi. Dnes ji řidiči nazývají 
"tankodromem", neboť jsou zde desítky děr. Město kvůli stavu vozovky na místě omezilo maximální povolenou 
rychlost na 20 kilometrů v hodině. 

Na internetových stránkách projektu Výmoly.cz se do letošního hlasování zapojilo přes 90 tisíc lidí.  Za pět let 
trvání projektu nahlásili motoristé již 5335 výtluků, z toho jich bylo opraveno 2339, což je téměř 45 procent. 
V Praze nahlásili řidiči 1 467 výtluků, z toho silničáři opravili celkem 614. Nejhorší ulicí v Praze je již zmíněná 
ulice U Seřadiště ve Vršovicích. Následuje Reinerova v Řepích a Na Pomezí v Jinonicích. Na čtvrtém místě je 
další vršovická ulice - Pod Soutratím. 
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Dny evropského dědictví 
 

V rámci zářijových Dnů evropského dědictví letos České dráhy zpřístupnily železniční výtopnu za vršovickým 
seřadištěm. Tato technická památka, ve které stále probíhá běžný provoz, je jinak nedostupná.  
Při každoročních EHD se veřejnosti otevírají brány nejzajímavějších objektů, které jsou jinak zčásti nebo zcela 
nepřístupné.  

Železniční výtopna s točnou lokomotiv pod Bohdalcem (K Topírně 1521/1) byla postavena v roce 1886. 
Do konce roku 1919 bylo uvedeno do provozu nové seřaďovací nádraží, táhnoucí se až do Strašnic, tedy „ranžír“ 
(z německého Rangierbahnhof). Zajímavostí seřaďovacího nádraží byl jeho desetipromilový spád 
(tzv. gravitační), který umožňoval posunování vagonů samospádem a bez využití lokomotiv. 

Památka byla přístupná 12. a 13. září od 9:00 do 15:00 hodin. Komentované prohlídky začaly každých 
30 minut na prostranství u  jižní rotundy, délka prohlídky byla cca 45 min. Poslední návštěvníci vycházeli ve 
14:00 hodin. Jelikož se prohlídky konaly za plného provozu, museli účastníci respektovat pokyny organizátora. 
V areálu se nesmělo pohybovat mimo přímý dozor průvodce.  

 

 
 

Železniční výtopna s točnou lokomotiv pod Bohdalcem 
 
 

Zažít město jinak 
 
 V sobotu 19. září se konal již desátý ročník sousedských slavností. Akce Zažít město jinak se konala 

na padesáti devíti místech po celé Praze. Kromě Prahy se do akce zapojila další desítka měst. Pouliční slavnost, 
která se poprvé konala na Smetanově nábřeží v Praze, má dnes už celorepublikový význam. Zažít město jinak je 
oslava života ve veřejném prostoru. Cílem je podporovat místní aktivní komunity a ukazovat lidem hodnotu 
veřejného prostoru ve městech. Hlavním organizátorem akce Zažít město jinak je sdružení Auto*Mat. 
O konkrétním programu a podobě jednotlivých slavností rozhodují místní obyvatelé a organizace, kteří vše 
připravují dobrovolnicky a bez nároku na honorář. 

V Praze 10 vznikaly slavnosti na několika místech. V sobotu 19. 9. se začaly proměňovat Vršovice, Strašnice 
i Záběhlice (Trojmezí). Oblíbeným a tradičním místem je Krymská ulice, kterou navštěvují tisíce lidí. 
Ve Vršovicích se akce konala před kostelem sv. Václava a nově i na náměstí mezi ulicemi Mexická a Bulharská. 
Ve Strašnicích se podruhé slavilo před Strašnickým divadlem. O festival Zažít město jinak nebyly ochuzeny ani 
Záběhlice, kde se scházeli sousedi u Záběhlického zámku. 

Lidé si mohli posedět a pohovořit u jídla a pití, ale nechyběla ani kultura. Vedle muziky (např. písničkář 
Slávek Klecandr před kostelem a Živé kvety v Krymské), divadla (ve Strašnicích od 14 a od 16 hodin pro děti, 
od šesti site specific preformance Solidarita pro dospělé), grilování oběda v Trojmezí nebo dalšího ročníku 
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cyklozávodu po kočičích hlavách Krymskou organizátoři přichystali i mnoho nového. Ve Strašnicích mohli 
návštěvníci zkusit svou zručnost v šicí dílně či své štěstí při výkladu horoskopu, u sv. Václava bylo několik dílen 
pro děti a velká pikniková zóna a v Mexické ulici byly připraveny nejrůznější laskominy, ale i guerilla 
gardening. Před kostelem se konal též charitativní bazárek oděvů a obuvi. 

Webové stránky jsou: www.zazitmestojinak.cz. 
 
Akce Zažít Strašnice jinak se konala v ulici Solidarita (mezi ulicemi Dvoulety a Brigádníků, tento úsek byl 

po dobu akce uzavřen pro automobily) a v parku Na Solidaritě a ve Strašnickém divadle. Akci pořádalo Divadlo 
X10, které obstaralo část programu, zbytek programu připravili obyvatelé, příznivci a organizace z Prahy 10. 

Od 11 hodin začaly dílny Jindřišky Moravcové nazvané Šiji, šiješ, šijeme, dále probíhal výklad horoskopu 
a pro děti byla připravena ukázková hodina jazykových kurzů Anglické družiny The Villa. Děti si mohly 
na vlastní kůži vyzkoušet komunikaci v angličtině, zahrát si hru nebo rozluštit nějaký kvíz.   

Od 14 hodin připravilo Divadlo X10 pro děti hru Ukradený čas na motivy knihy Děvčátko Momo a ukradený 
čas od Michaela Endeho. 

Od 16 hodin mělo Divadelní studio Strašilka otevřenou dílnu pro děti.  
V 18 hodin začalo site specific performance Divadla X10 nazvané Solidarita, které představilo toto první 

poválečné pražské sídliště. 
Od 19:30 se promítal dokumentární film Na cestě. 
 
Zažít město jinak se v Trojmezí konalo od 12 do 18 hodin před Záběhlickým zámkem v ulici Za Potokem 

v Záběhlicích. Celý den byl rozpálený gril a připraveno zázemí pro posezení a konzumaci. Probíhal také 
sousedský piknik a výměna receptů. Nechybělo divadlo přímo na ulici nebo bazar knih, CD, hraček a hezkého 
oblečení. Pro děti byla připravena herna, tvořivé dílny, turnaj ve stolním hokeji a florbal.  

Ve 12 hodin se otevřela kavárna s výčepem a ve 12:30 informační stánek, který řešil problematiku a zastavění 
Trojmezí. 

Od 13 hodin zde byla pro děti stylistka a vizážistka Iva s ukázkou kroužku Klubu mladé stylistky pro dívky 
od 7 do 11 let.  

Od 14 hodin probíhalo setkání záběhlických rodáků. 
V 15 hodin byla připravena živá hudba (kytara a klávesy) a v 16 hodin připravilo Divadlo X10 hru Ukradený 

čas. 
 
Ve Vršovicích se sousedská pouliční slavnost  konala pod korunami stromů na náměstíčku mezi ulicemi 

Bulharská, Mexická a Žitomírská. Sousedská street party proběhla v sobotu 19. září od 14 do 21 hodin.  
Ve 14 hodin byl spuštěn dětský program - malování na obličej dětský salón, skákání v pytlích, skákání panáka, 

skákání gumy, stanoviště s hračkami, stanoviště pro ozkoušení Montessori pomůcek u stolku Výkladní skříně 
nebo výzdoba chodníku křídami. Spuštěna byla také bojovka pro děti i rodiče nazvaná Poznej své Vršovice 
(malý kvíz o zajímavostech Vršovic a jejich podniků). Ve stejný čas začaly i dílny nazvané Guerilla gardening 
aneb zasaď si svou květinu. U stolku květinářství Bébell šlo koupit a následně zasázet rostlinku. Probíhal i Malý 
inkubátor nápadů, který řešil zlepšení prostoru tohoto náměstíčka. Byla také možnost uspořádat sousedskou jam 
session – přijít si zahrát a zazpívat. Dále probíhala Pomazánka open  aneb malé klání o nejlepší pomazánku 
v sousedství. Po celý den bylo možné zde jíst a pít. 

V 15 hodin probíhalo živé vystoupení místních kapel, např. Petr Filip a hosté nebo Populárně naučná skupina 
Filtr. 

Akce se zúčastnily tyto vršovické podniky: Pivnice Ferdinand, Vršovické knihkupectví, Moravská cukrárna, 
Café Jen, Pokojíček, Výkladní skříň, Prostě kafe, Kabelky A tak dále, Vegebistro Waipawa, Květiny Bébell, 
Fajnšmekr. 

 
Akci Zažít město jinak ve Vršovicích na náměstí Sv. Čecha připravili společně katolíci spolu s evangelíky. 

Hlavní program se odehrával na schodech kostela. Připraveno bylo divadlo a muzika, mohlo se nakoupit 
u místních obchůdků a posedět u kávy a něčeho dobrého na dece.  

Od 13:00 hodin začala dílna nazvaná Poezie mezi exkrementy. 
 Ve 14 hodin došlo k zahájení festivalu. Otevřely se obchůdky nebo odpočinková zóna s koutkem pro děti. 

Připravena byla pikniková zóna a pro zájemce byly před kostelem připraveny deky. Nechyběl program pro děti - 
výtvarná dílna nazvaná Když motýl rozevře svá křídla… a Motýli mezi stromy. Byl zde charitativní a výměnný 
bazárek. Výstavy & instalace - asijské maličkosti II aneb soudce Ti a případ japonské gejši nebo výstava 
lavírovaných kreseb Ondřeje Rady. 

V 15:00 hodin vystoupil Rainbow Gospel Choir. 
V 16:00 byla modlitba zakončená motýlími přáními. 
V 16:30 začala přednáška Miroslava Matouše o Přemyslu Pitterovi. Miroslav Matouš je básník, kněz CČSH, 

přítel a autor vzpomínek na Přemysla Pittera. 
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V 17:00 hodin bylo v kostele Sv. Václava připraveno divadelní představení podle bratří Čapků Motýlové 
(Ze života hmyzu). 

V 18:00 hodin byl uveden recitál Slávka Klecandra ze skupiny Oboroh. 
V 19:00 hodin představila Bára Špičáková svou novou knihu o poválečném sídlišti Solidarita ve Strašnicích.  
V 19:15 vystoupilo s hudebním vystoupením sourozenecké duo Neřvi mi do ucha. Ve 20 hodin následovalo 

hudební vystoupení skupiny Svěží zelenina.  
V 21:15 se promítal film Tomáše Škrdlanta o Přemyslu Pitterovi nazvaný Milujte své nepřátele. 
 

 
 

Zažít město jinak v Krymské ulici  
 

Vršovická sousedská slavnost Zažít město jinak se konala v ProLuce, Krymské ulici a v okolí 19. září 
od 12:00 hodin. Nechyběl tradiční vršovický cyklozávod do vrchu Krymskou, Proluka představila vernisáž 
výstavy pod širým nebem, na děti čekal bohatý program a pro všechny bylo připraveno dobré jídlo a pití a také 
hudební vystoupení.  

Hudba hrála na ProLuka STAGE, kde mezi 12:00 - 14:30, 15.15 - 15:45, 16:30 - 17:00, 17.45 - 18:15, 18:45 - 
19:30 vystoupili Djs Radia 1. 

Dále zde vystoupily tyto skupiny: 
14:30 - 15:15 Katarzia 
15.45 - 16:30 Milo 
17:00 - 17:45 Pohřební kapela 
18:15 - 18.45 Byl Pes 
19.30 - 20:15 Živé kvety /sk/ 
20:15 - 21:15 Ohm Square Djs (Charlie One + Jan2). 
 
Ve 12:30 hrála v Krymské skupina Žižkovská smršť. 
Od 13 hodin probíhala registrace závodníků na V. ročník cyklozávodu po kočičích hlavách Krymskou. První 

závodníci startovali ve 14:00 hodin. Cyklozávodu se mohly účastnit všechny věkové kategorie. 
Od 14 hodin byla nejen pro děti připravena dílna "Pod kaštany". Z klacíků, šišek, mušlí, kamínků, knoflíků, 

barevných pavučinek, suchých i živých květů budeme tvořit malé světy, obrazy, mozaiky nebo domečky.  
Od 16 hodin proběhlo "Pod kaštany" divadelní představení pro děti, kde vystoupilo Divadlo Tondy Novotného 

s představením “Nejkrásnější narozeniny”. Od 17 hodin následoval indiánský příběh o počátku světa, kdy se dali 
dohromady muži a ženy. Hrál Alexander Pickar. 

Od 18 hodin se konala v ProLuce vernisáž Roberta Bárty nazvaná Jednou budu velký. Kurátory této galerie 
pod širým nebem byli Denisa Václavová a Krištof Kintera. 
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Akci pořádal Start Vršovice, Čtyři dny a podniky z Krymské ulice a blízkého okolí ve spolupráci se sdružením 
Auto*Mat. 

Od 12 hodin se do akce zapojily tyto podniky a organizace v Krymské ulici a okolí: 
ALL EXCLUSIVE STUDIO (Donská 9), kde se celý den se líčilo a česalo. 
AMNESTY INTERNATIONAL, zde bylo možné podepsat petici kampaně Stop násilí na ženách.  
ANTIK KNIH ZEYER nabízel knihy o umění, hudbě, poezii nebo knížky pro děti. 
AZYLOVÝ DŮM NADĚJE (Rybalkova 31) nabízí ubytování ženám v nepříznivé sociální situaci spojené se 

ztrátou bydlení, poskytuje sociální a psychologické poradenství. Umožňuje klientkám přípravu teplé stravy, 
praní prádla a nabízí křesťanskou duchovní službu. Den otevřených dveří byl od 11.00 do 16.00 hodin. 

BAJKAZYL - první point pro městské cyklisty. Dílna, půjčovna, bar, kulturní scéna a pouliční servis zdarma. 
BAOBAB (Krymská 29) pořádal od 14 do 18 hodin čtenářskou volenku, mohlo se číst i tančit a hrála Debbi 

Love.  
BASEMENT BAR (Francouzská 76) zajistil od 22:00 do 3:30 hodin AfterParty - Vršovickou tancovačku. 

 Od 16 do 18 hodin zde probíhala panelová diskuze k otázkám týkajícím se současné uprchlické krize. 
Moderovala Ivana Lokajová 

BEAT RESTAURANT (Donská 11). 
BOHO (Francouzská 7). 
 

 
 

Zažít město jinak v Krymské (Pohřební kapela) 
 
CAFÉ SLADKOVSKÝ (Sevastopolská 17). Nabízely se zde pochoutky ze zdejší kuchyně a přes den hrál 

DJ Rudy. 
CAFÉ V LESE (Krymská 12) -  Kabinet Toma Holiče /live/; Midi Lidi DJs: Tomino & Myslivec.  
CASUAL BICYCLES (Charkovská 20). 
COFFEE HOUSE PRAGUE (Francouzská 100). 
DRUŽINA (Krymská 14). 
GALERIE PIVA (Krymská 36). 
HIP. RUNNING CLUB (Černomořská 3) - připraveno bylo cvičení, občerstvení, výstava, akce pro děti atd. 
INCIDER BAR (Krymská 26) - moštování čerstvých jablek.  
JAVÁNKA AND CO. (Máchova 22). 
JÓGA STUDIO KRYMSKÁ (Krymská 18) - tradiční malování mandal a vegetariánské dobroty.  
JUANITA (Krymská 24). 
KINO PILOTŮ (Donská 19) - den otevřených dveří v rámci festivalu Zažít město jinak. Mezinárodní festival 

krátkých filmů Prague Shorts vybral speciálně pro tuto příležitost svoje nejlepší díla. Legendární vršovické kino 
je těsně před přeměnou v moderní kulturní minimultiplex.  
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KRÁLÍK V RÁDIU (Charkovská18). 
KRUH. Sdružení Kruh, které slaví 15 let existence a 5 let celorepublikového festivalu Den architektury, se 

poprvé zapojilo do akce Zažít město jinak. 
MÁME RÁDI PSY – tento projekt zajistil pro psy čerstvou vodu a pamlsky a nabízel zde pro ně nákup hraček, 

obojků či krmení. Část výtěžku z prodeje byl věnován psím útulkům. 
NOVÁ ŠKOLA, o.p.s. Ve stánku neziskovky Nová škola byly ukázány knížky pro malé nečtenáře, byly 

ukázány metody a pomůcky čtenářských klubů. Svět očima romských dětí byl zachycen na obrázcích a v textech 
výstavy Romano suno (Romský sen).  

PLEVEL & SBĚRNÉ SUROVINY (Krymská 2) zajistil venkovní gril s veganskými burgry, polévku nebo 
venkovní výčep s pivem a limonádou. Muziku obstarali Dj´s. 

RADOSTA (Francouzská 70) - obchod pro radost.   
RETRO CUKRÁRNA (Moskevská 3) měla stánek, kde probíhalo od 13 do 17 hodin i malovaní na obličej. 
STROJOVNA (Krymská 24) slavila 2. narozeniny, na kterých nechyběly koláčky, halászlé, speciality cajunské 

kuchyně z New Orleans nebo naložené hermelíny podle receptů z mistrovství světa v nakládání hermelínů. 
STUDIO PETRY CHOCHOLOVÉ (Charkovská 5) mělo den otevřených dveří. Ve 13.00, 15.00, 16.00 se 

cvičila jóga dle Iyengara. 
INDICKÁ ANTISTRESOVÁ MASÁŽ ŠÍJE A HLAVY. 
U NOVÁKA NA CESTĚ (Krymská 21) se podávaly koktejly a zajištěna byla i muzika. 
VRŠOVICKÁ ZAHRADA aneb Zašijte se před městem (Francouzská 84)! Zde probíhalo malování a vyrábění 

pro děti s Lucií Stein. V 15.00 hodin probíhala historická procházka s  Petrem Kovaříkem nazvaná Udavačské 
historky aneb jaké bývaly Vršovice. Šlo se od Café Sladkovský k Vršovické zahradě. V 16 hodin byl koncert 
oblíbené hudební školy La Škola. Po celý den byl v nabídce párek v rohlíku nebo domácí pomazánky. 

ZENIT (Krymská 24) - 16:00 hodin Mulholland Blue koncert, 20:00 hodin 12:Piet, DJ´s. 
 

 
 

Vršovické nádraží 
 
 

Den železnice  
  
Oslavy Dne železnice probíhaly během září po celé republice. 19. září se oslavy konaly i v Praze, především 

na nádraží Praha-Braník, kde byl od 9:00 do 16:30 připraven bohatý program. Byla zde výstava současných 
i historických lokomotiv, hudební vystoupení skupiny El Paso a mnoho dalšího. Nechyběly samozřejmě jízdy 
„Hurvínkem“ po trase hlavní nádraží – Braník – Zbraslav, motorovým vlakem na Odstavné nádraží Jih a okružní 
jízdy parního vlaku s lokomotivou „Čtyřkolák“ po pražských nádražích. 
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Některé trasy vedly i na vršovické nádraží. Jednalo se o čtyři jízdy parním vlakem s lokomotivou 434.2186 
„Čtyřkolák“. První tři jízdy vedly po trase Braník – Vršovice – Smíchov – Radotín – Krč – Braník, poslední vlak 
s odjezdem z Braníka v 15:14 jel přes Vršovice a zastávku Smíchov severní nástupiště na Zličín a zpět. 

Z Vršovic jel v 9:12, 11:33, 13:30 a 14:57 motorový vůz řady 854 s průvodcem, který zamířil přes hlavní 
nádraží do Holešovic, odkud bude pokračovat přes Libeň na Odstavné nádraží Jih a zpět na vršovické nádraží. 

Za jednu jízdu parním vlakem zaplatili cestující 160 korun, v motorovém vlaku pak 80 korun.  
 
 

Pražská MHD slavila 140 let 
 
Dopravní podnik hl. m. Prahy připravil u příležitosti oslav 140 let pražské hromadné dopravy řadu akcí. 

Slavnosti začaly v sobotu 12. září otevřením kokpitu tramvaje T3 v Království železnic, kdy byl návštěvníkům 
promítán průjezd reálnou trasou. Od úterý 15. září ve vestibulu stanice Florenc na trase C byla otevřena expozice 
věnovaná tramvajím v evropských městech. V sobotu 19. září se konal den otevřených dveří hostivařského depa 
metra, autobusových garáží v Hostivaři a tramvajové vozovny ve Strašnicích. Součástí oslav byly výstavy, akce 
zaměřené na rodiny, v tzv. Kinobusu se promítaly filmy a nechyběly přednášky a fotografická soutěž.  

Oslavy MHD vyvrcholily v neděli 20. září 2015, kdy Prahou projel průvod 36 tramvají v čele s koňkou. Ty se 
řadily od 9. hodiny na Smetanově nábřeží a v 11 hodin vyrazila kolona na okružní jízdu Prahou. Koňka, tedy 
kolejový vůz tažený koněm, poprvé začala vozit Pražany 23. září 1875.  

Dopravní podnik je největší městskou firmou, která zaměstnává přes 10 000 zaměstnanců. Jeho vlastníkem je 
Praha, která jeho provoz financuje více než 10 miliardami ročně. 

Oslavy 140. výročí založení MHD se týkaly i Prahy 10, neboť zde probíhal již zmíněný den otevřených dveří. 
V sobotu 19. září 2015 od 10:00 do 16:00 hodin byly přístupné tři areály Dopravního podniku hl. m. Prahy – 
depo metra Hostivař, autobusové garáže Hostivař a tramvajová vozovna Strašnice.  

Vozovna Strašnice, je aktuálně nejstarší tramvajovou vozovnou, slouží tramvajím již od roku 1908, tedy více 
než sto let. Do dnešní podoby byla přestavěna na konci 20. let minulého století. Její součástí je i důležitá měnírna 
z roku 1929. Nachází se na adrese Starostrašnická 55/25, Praha 10.  

Garáže Hostivař vypravily první vozy v roce 1994 a jsou tedy nejmladší autobusovou garáží DP. Je umístěna 
uvnitř rozsáhlého areálu ústředních dílen Dopravního podniku, jehož součástí je také opravna autobusů. Nachází 
se na v ulici Sazečská 1.  

Depo Hostivař se nachází v ulici U Vozovny 6. Toto technické zázemí nejmladšího pražského dopravního 
prostředku – metra - letos v říjnu oslavilo 30 let od zahájení provozu. Zde jsou udržovány vozy typu 81-71 M 
vypravované na trať A, která byla letos rozšířena o nový úsek se čtyřmi stanicemi. 

V jednotlivých provozovnách se vedle typů vozů metra, tramvají a autobusů představila i vozidla, která 
zajišťují opravy a udržování dopravní cesty. Návštěvníci mohli také nahlédnout do dílen a provozů, které jsou 
využívány k denním opravám a ošetřením vozů. Expozice současných vozů tramvají, včetně těch 
nejmodernějších, byla doplněna také o historické vozy. Připraveny byly i stánky infocentra, prezentace řídicích 
a informačních systémů, představeno bylo téma životního prostředí nebo Střední průmyslová škola dopravní atd. 
Navštívit bylo možné i zázemí Hasičského záchranného sboru. V depu Hostivař nechyběla prezentace HZS DP 
a od 13:30 hodin ukázka zákroku PČR. V jednotlivých areálech byl tradičně zajištěn doprovodný program 
a soutěže pro děti i dospělé. 

Doprava mezi areály byla zajištěna posílenou tramvajovou linkou číslo 5, která byla po dobu konání dne 
otevřených dveří (od cca 9:45 do cca 16:15) v úseku Olšanské hřbitovy – Ústřední dílny DP provozována 
v intervalu 7,5 minuty, ve zbytku trasy v intervalu 15 minut. 

 
 

Výkladní skříň 
 
Výkladní skříň v Holandské ulici 42 je v provozu od jara a prostor je otevřený všem lidem i nápadům. Funguje 

zde současně knihkupectví, Montessori miniškolka, místo pro posezení, tvoření, muzicírování, tančení, prostor 
pro sousedská setkání. Na podzim zde otevřeli nové programy. V pondělí dopoledne 9:30 - 11:30 zde organizují 
Montessori skříň – klubík pro děti do dvou let s rodiči. V úterý a středu tu je miniškolka pro děti od dvou 
do čtyř let bez rodičů. Připravené Montessori prostředí jim nabízí spoustu zajímavých podnětů a činností. Klubík 
je otevřený každé úterý a středu 8:30 - 12:30.  

 
 

Zemřel herec Lubomír Lipský 
 
2. října 2015 ve věku 92 let zemřel filmový a divadelní herec Lubomír Lipský, který žil v Praze 10. Poslední 

rozloučení s hercem proběhlo 9. října v 11:30 hodin v divadle ABC. 
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Lubomír Lipský se narodil 19. dubna 1923 v Pelhřimově, kde jeho otec vedl ochotnický soubor. Zde začínal 
jak Lubomír, tak i jeho bratr Oldřich (1924–1986), pozdější úspěšný scenárista a režisér. 

Lubomír Lipský byl v roce 1945 mezi zakladateli Divadla satiry. V letech 1950–1990 byl členem souboru 
Městských divadel pražských. Od roku 1996 vystupoval v Divadle ABC. Naposledy se Lipský objevil na jevišti 
koncem sezony v inscenaci Pan Kaplan má třídu rád.  

Proslavil se především díky seriálu Tři chlapi v chalupě nebo filmům Šest medvědů s Cibulkou, Čtyři vraždy 
stačí, drahoušku nebo Ať žijí duchové. 

V roce 2005 získal Thálii za celoživotní mistrovství, o tři roky později byl oceněn Cenou Františka 
Filipovského za svou práci v dabingu. Do Dvorany slávy cen TýTý vstoupil v roce 2013 a ve stejném roce 
převzal také od prezidenta Zemana Medaili Za zásluhy. 

 
 

Petrohradská 1.2.3. 
 
U příležitosti 159 dnů fungování ateliérového komplexu na adrese Petrohradská 13 byla připravena oslava. 

Akce Petrohradská Opening Season #159 aneb Život umělce na 2000 m2 se konala od pátku 9. října 
do neděle 11. října a nabídla prezentaci umělců, hudby, filmu, ale také rozhlasový kabinet. Rezidenti souběžně 
vystavovali na adrese Újezd 13. 

Samotný projekt se jmenuje Petrohradská 1.2.3., což znamená Petrohradskou ulici 13 a projekt by měl trvat 
minimálně dva roky. Po tu dobu mají od developerské společnosti pronajaté opuštěné objekty bývalé pekárny 
ve Vršovicích. Developer chce zatím vyřídit povolení k demolici nebo přestavbě. Pětadvacetiletý režisér 
a kameraman Daniel Konopáč a o tři roky mladší kolegyně Edita Štrajtová získali do pronájmu tuto budovu, 
kterou zpřístupnili 58 rezidentům - začínajícím mladým umělcům a studentům uměleckých vysokých škol. 
V plánu je, že by se zde konaly přednášky a workshopy a otevřela se galerie. Cílem je vytvoření profesně 
různorodé komunity. Dnes v areálu funguje grafické studio, zkušebna, produkční studio, fotokomora, keramická 
dílna a mnoho dalších ateliérů 

 
 

Pohřeb Jiřího Krytiná ře  
 
15. října 2015 proběhlo v pražském Krematoriu Strašnice  poslední rozloučení s hercem Jiřím Krytinářem. 

Jiří Krytinář zemřel v úterý 29. září 2015 doma ve svém bytě v Jablonci nad Nisou, kde proběhlo i první 
rozloučení, které bylo v úzkém rodinném kruhu. Do Strašnic kromě rodiny dorazili například režisér Juraj 
Jakubisko, herci Antonín Hardt či Zdeněk Žák, Jiří Pomeje nebo Pavel Pásek. 

Jiří Krytinář se narodil v pondělí 28. dubna 1947 v Novém Městě na Moravě. Trpěl nemocí zvanou 
osteochondrodysplazie, měřil 122 centimetrů. Vyučil se hodinářem, ale začal se věnovat herectví. Hrál 
např. v pohádkách Tři oříšky pro Popelku, Arabela nebo Tři veteráni. Kromě pohádek si zahrál i ve filmech 
a seriálech, dokonce i v zahraničních, např. v oscarovém filmu Amadeus Miloše Formana nebo ve filmu 
Letopisy Narnie: Princ Kaspian. Jiří Krytinář byl i divadelním hercem. 

  
 

Strašidelný les byl poprvé v Malešicích 
 
V pátek 16. října po setmění čekala na děti i dospělé odvážná stezka malešickým lesíkem, na které potkali 

čarodějnice a strašidelné bytosti, jako např. vlka, loupežníka, rytíře nebo skřítky. Cestou návštěvníci plnili 
různé strašidelné úkoly a odměna byla opravdu sladká. Ti menší mohli do Strašidelného lesa vyrazit společně 
s rodiči, ale ti starší už mohli vyrazit sami.  

Startovalo se ze sportovního areálu Hector, stezka pak pokračovala malešickým lesíkem, odkud se vracelo 
zpět k Hector centru. Trasa trvala asi 45 minut a byla sjízdná i pro kočárky. Vedle strašidelné stezky lesem byla 
pro děti připravena i výtvarná dílna.  

Akci organizovala Školička v Parku ve spolupráci se sportovním centrem Hector. Vstupné na akci bylo 
50 Kč. 

 
 

Rio Botičo 
 
Také letos v říjnu si mohli vodáci užít tradiční splutí potoka Botič nazvané Rio Botičo. Tato akce se může 

uskutečnit jednou za rok, a to v době, kdy se odpouští Hostivařská přehrada. Asi třináctikilometrový úsek Botiče 
se sjíždí od Hostivařské přehrady přes Záběhlice, Vršovice, Michli, Nusle až k jeho ústí do Vltavy 
pod železničním mostem na Výtoni. Cestou je mnoho meandrů, nízko položených lávek, mostků, jezů a také pár 
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tunelů. Největším dobrodružstvím je 700 metrů dlouhý tunel vedoucí od Folimanky až po soutok s Vltavou. 
Tunel není nijak osvětlen a několikrát se lomí. 

Letošní ročník proběhl v neděli 18. října. Tato akce se koná s malými přestávkami (např. dvouleté přerušení 
při vypuštění Hostivařské přehrady) již od roku 1973. Akci si nenechají ujít vodáci, ale ani desítky diváků 
a fotografů, kteří vše sledují ze břehů Botiče. 

 
 

44. mezinárodní festival ezoterických a duchovních směrů 
 

Od pátku 30. října od 10:00 hodin do 1. listopadu 2015 do 21:00 hodin se uskutečnil v gymnáziu Omská 
(Omská 1300, Praha 10 - Vršovice) v pořadí již 44. mezinárodní festival ezoterických a duchovních směrů 
MILUJ SVŮJ ŽIVOT. Připraveno bylo 150 programů na osmi místech, jednalo se o přednášky, besedy, 
koncerty, cvičení, workshopy, meditace – vše z oblasti zdravého životního stylu, ezoteriky a alternativní 
medicíny. Novinkou byly celodenní samostatné programy, pro rodiče a děti to byla v pátek 30. 10., makrobiotika 
v sobotu 31. 10. a raw strava v neděli 1. 11. Programy probíhaly denně od 10.00 do 21.00 hodin. 

Na výstavě, která byla přístupná veřejnosti od 10.00 do 20.00 hodin, se prezentovala řada vystavovatelů, 
u kterých bylo možné zakoupit šperky, oblečení, masážní pomůcky, bylinné produkty, přírodní přípravky, léčivé 
obrazy a mandaly, knihy, kosmetiku, ale i spoustu dalších produktů těžko dostupných v běžné prodejní síti. 
Součástí prodejní výstavy byly i poradny. 

V areálu byla i čajovna a stánky s občerstvením a nabídkou převážně vegetariánských, makrobiotických a raw 
jídel.  

 
 

Pohřeb kunsthistorika Františka Dvořáka 
 
9. listopadu 2015 zemřel historik umění, výtvarný teoretik a pedagog František Dvořák. Jeho pohřbu se 

ve strašnickém krematoriu 13. listopadu účastnily herečky Jiřina Bohdalová a Jana Štěpánková nebo grafici 
Adolf Born a Tomáš Bím. 

František Dvořák se narodil 17. dubna 1920. Natočil řadu televizních pořadů a také působil na pražské FAMU, 
kde učil např. režiséry Jiřího Menzela, Miloše Formana i Jana Svěráka. Později  přednášel na Filozofické fakultě 
Univerzity Karlovy v Praze. Dne 16. dubna 2010 mu prezident Václav Klaus udělil Zlatou plaketu prezidenta 
republiky za přínos českým dějinám umění a pedagogickou, publicistickou i osvětovou činnost. 

 
 

Hubení potkanů 
 
Devět tisíc kilogramů speciálního přípravku Hubex nastražili pracovníci Pražských vodovodů a kanalizací 

(PVK) v rámci celoplošné deratizace do stokové sítě, která probíhala od jara do října. V Praze 10 je nejvíce 
potkanů v okolí centra na Skalce či okolí Botiče u vršovického nádraží a v dalších místech. Nástrahy obsahují 
např. pekařské drobky, šrot, kukuřici, čokoládu, tuk a účinnou látku antikoagulant.  

 
 

Strašnický evangelický hřbitov je zrekonstruovaný 
 
Strašnický evangelický hřbitov, který se nachází na Vinohradské ulici naproti strašnickému krematoriu, byl 

po dlouhých letech zrekonstruován a v půlce listopadu otevřen veřejnosti. 
Hřbitov byl založen koncem 18. století německou evangelickou církví. Na konci druhé světové války byl 

hřbitov na základě takzvaných Benešových dekretů vyvlastněn. Poslední pohřeb do země byl proveden 
7. 2. 1946. Rozhodnutím rady ONV Prahy 10 z roku 1950 byl formálně uzavřen a pohřbívání a ukládání uren 
bylo nadále zakázáno. Hřbitov měl být na základě tohoto rozhodnutí za dvacet let od posledního pohřbení, tedy 
od 7. 2. 1966, zlikvidován a na jeho místě postaveno sportoviště. Usnesením rady ONV Prahy 10 ze dne 9. 11. 
1954 byla kaple na hřbitově dána do užívání Československé církvi husitské k bohoslužebným účelům. 

K likvidaci hřbitova naštěstí z finančních důvodů nedošlo, ale nevyužívaný hřbitov pustnul a ohradní zeď se 
rozpadala.  Hrobky i domek hrobníka začaly používat bezdomovci. Režisér David Vondráček natočil z prostředí 
strašnického hřbitova dokument o životě bezdomovců nazvaný Láska v hrobě. V roce 2000 se začalo uvažovat 
o tom, že by na hřbitově vzniklo pohřebiště vojáků wehrmachtu. Z finančních důvodů z toho sešlo. Proti 
zbourání hřbitova byla také část památkářů a veřejnosti.  

Pohřební ústav následně požádal hlavní město Prahu o investiční prostředky na vybudování urnového háje. 
Dne 18. 11. 2002 vydalo Ministerstvo kultury rozhodnutí, ve kterém prohlásilo celý prostor hřbitova a jmenovitě 
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i 15 hrobů a hrobek za kulturní památku. Hlavní město Praha proto schválilo zahájení prací na rekonstrukci 
hřbitova. 

Restaurátorské práce a oprava hřbitova probíhala v letech 2007 až 2015 a vyšla na 62 milionů korun. Cílem 
bylo zachovat charakter místa i původní náhrobky. Rekonstrukce celého komplexu probíhala ve dvou etapách. 
Jako první se opravila ohradní zeď, následně odborníci opravili hrobnický domek a hřbitovní kapli ve stylu art- 
deco. Přibyly nové rozvody užitkové vody, osvětlení a pěšinky. Kromě pietních louček, které budou k dispozici 
od příštího roku, vznikly i další plochy pro umístění nových urnových hrobů. Část hřbitova zůstala 
v nezměněném stavu jako připomínka původní architektury. Všechny původní ostatky na hřbitově zůstaly. 

 
 

Petr Kovařík prováděl Vršovicemi 
 

Komentovaná procházka spodní častí Vršovic s Petrem Kovaříkem se konala v sobotu 5. prosince od 14 hodin. 
Začalo se ve dvoře ulice Petrohradská 13. Básník, literární historik, prozaik a publicista Petr Kovařík je 
i obyvatelem Prahy 10 a neváhá přelézt plot pro získání zajímavé fotografie nedostupné zahrady. 

 
 

Pohřeb Jaroslava Dřevikovskeho 
 
Pohřeb trumpetisty, zpěváka a kapelníka Orchestru Karla Vlacha Jaroslava Dřevikovskeho se konal 

11. prosince 2015 ve velké obřadní síni strašnického krematoria. Kromě rodiny dorazila např. Pavlina 
Filipovská, Yvetta Simonova či Ladislav Županič. 

 
 

Jak pejsci a kočičky měli vánoční stromek 
 
Již poosmé byl v předvánočním období v Heroldových sadech připraven vánoční stromek pro místní psy. 

V pondělí 21. prosince v době od 14 do 17 hod. bylo možné ke stromku přinést dárek pro psí i kočičí útulek. 
Dávat se mohly různé pochutiny v podobě granulí, masových konzerv a pytlíčků či piškotů, ale i deky nebo 
hračky pro psy a kočky. Rozvoz sesbíraných věcí do útulků byl koordinován s občanským sdružením PESOS, 
které se zabývá pomocí opuštěným zvířatům. Pro majitele psů byly opět připraveny informační materiály, 
úklidové sáčky, sběrače psích exkrementů (tzv. clipnex) či mapy životního prostředí Prahy 10.  
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6.3) Kriminalita, požáry a nehody 
 
 

Školačky měly „nakoupeno“ 
 

Odpoledne v půlce ledna přijala městská policie oznámení, že se ve vnitrobloku na náměstí Svatopluka 
Čecha nacházejí opilé či zdrogované dívky. Strážníci zde našli dvě dívky, které se hlasitě smály a válely se 
po zemi. S komunikací měly problémy a byl z nich cítit alkohol. Následně se od nich strážníci dozvěděli, že jim 
ještě nebylo patnáct let. Protože se jednalo o nezletilé, strážníci na místo přivolali kolegy z Policie ČR. 
Dechovou zkouškou bylo u nich naměřeno 1,52 ‰ a 0,88 ‰ alkoholu. Nejdříve tvrdily, že měly jedno pivo, 
později přiznaly, že si po skončení vyučování koupily v nedaleké večerce láhev tvrdého alkoholu a tu později 
společně vypily. Dále uvedly, že si zde často kupují alkohol a cigarety nejen ony, ale i jejich spolužáci. Děvčata 
si následně převzali policisté k dalšímu opatření, vyrozuměny byly i jejich matky a taktéž OSPOD (oddělení 
sociálně právní ochrany dětí). 

 
 

Čerpací stanice Agip v ulici V Korytech prodávala nekvalitní naftu 
 
Česká obchodní inspekce zjistila u benzinky v ulici V Korytech, že prodávala naftu s padesátkrát překročeným 

limitem vody. Na problém u čerpací stanice Agip upozornil ČOI zákazník v úterý 3. února. Následující den 
kontroloři odebrali vzorek ze stejného stojanu jako spotřebitel; ten byl určen pro nákladní vozidla. Vzorek 
obsahoval 12 470 mg/kg vody, přičemž limit je maximálně 260 mg/kg. ČOI po zjištění výsledků v pátek 6. února 
zaplombovala stojan, kde byl vzorek odebrán. Vedení benzinky ihned přerušilo prodej nafty i na všech ostatních 
stojanech u této čerpací stanice. 

S tak velkým množstvím vody v odebraném vzorku nafty se Česká obchodní inspekce od roku 2001, kdy 
monitoring pohonných hmot provádí, ještě nesetkala. Tato nafta mohla podle ČOI poničit motory aut. 

Společnost Eni Česká republika na to vydala toto stanovisko: „Příčinou překročení limitu obsahu vody 
v motorové naftě na čerpací stanici Agip v Praze v ulici V Korytech byla havárie na technologii spojené 
s výdejním stojanem určeným pro nákladní automobily (tzv. „rychlovýdej“). Motorovou naftu se zvýšeným 
obsahem vody mohla natankovat pouze vozidla tankující z inkriminovaného výdejního stojanu, ze kterého ČOI 
provedla kontrolní odběr a který je určen pro rychlovýdej motorové nafty nákladním automobilům. Natankování 
osobním automobilem je na tomto druhu stojanu technicky neproveditelné. V žádném případě tedy nešlo 
o případ distribuce nekvalitní motorové nafty v síti čerpacích stanic Agip, ale o důsledek technologické havárie.“ 

 
 

Kriminalita v Praze 10 klesá 
 
Policisté zveřejnili statistiky trestných činů spáchaných na území desáté městské části během prvních třech 

měsíců letošního roku. V lednu, únoru a březnu 2015 zaznamenali policisté celkem 1370 trestných činů, z toho 
téměř 16 % se podařilo úspěšně objasnit. Minulý rok za stejné období napočítali policisté o 418 trestných činů 
více. Oproti minulému roku ubylo případu vykradených aut, klesl počet vloupání do rodinných domů i krádeží. 
O dvě stě případů méně oproti minulému roku bylo také v kolonce zaznamenávající krádeže aut. Naopak lehce 
stoupl počet dopravních nehod, kterých se od začátku roku stalo 348. 

Nejvíce páchanou trestnou činností na území městské části Praha 10 dle druhu je majetková kriminalita, a to 
hlavně krádeže věcí z motorových vozidel a krádeže vozidel. Na snížení kriminality mají velký podíl 
bezpečnostní akce. Některé z nich policie pořádá ve spolupráci s úředníky radnice na Praze 10. V dubnu 2015 se 
například konala akce s názvem Dynamo, kterou iniciovala starostka Prahy 10 Radmila Kleslová. 

 
 

Lupi č se těšil z kořisti pouhých deset minut 
 
K ozbrojenému přepadení obchodu s potravinami vyráželi policisté do Černokostelecké ulice v pondělí 

23. února pět minut před desátou hodinou dopoledne. Podle oznámení pachatel vstoupil do obchodu 
a pod pohrůžkou střelné zbraně donutil obsluhu k vydání peněz a poté z místa utekl. Přepadená nebyla naštěstí 
zraněná a navíc policistům popsala útočníka i směr útěku. Hlídka ho za necelých deset minut zadržela 
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na křižovatce ulic Na Palouku a Běchovická. Šestadvacetiletý muž se ještě na místě k loupeži přiznal. Policisté 
u něj našli uloupenou hotovost v řádu tisíce korun i plynovou pistoli. Lupič skončil ve vazbě. 

 
 

Lupi č s nožem navštívil pojišťovnu i banku  
 
Ve středu 22. dubna půl hodiny po poledni přepadl lupič ozbrojený nožem banku v Moskevské ulici 

ve Vršovicích. Pachatel přišel do banky nemaskovaný a z bundy vytáhl přibližně 35 centimetrů dlouhý nůž. 
Po úřednici za přepážkou požadoval peníze, přičemž jí ohrožoval nožem. Bankovní úřednice muži vydala 
finanční prostředky v řádu desetitisíců, se kterými pachatel následně z místa utekl. Nikomu naštěstí neublížil, 
ale přepadená žena se zhroutila. Na místo proto přijel policejní intervent, aby jí poskytnul psychologickou 
podporu. 

Celé přepadení zachytily bezpečnostní kamery. Získané záznamy policie hned zveřejnila a požádala veřejnost 
o pomoc při hledání česky hovořícího muže ve věku mezi 30 a 35 lety s postavou hromotluka. 

Následně se zjistilo, že zřejmě stejný pachatel loupil již o den dřív v pojišťovně ve Štefánikově ulici. Zde také 
hrozil zaměstnankyni nožem, který měl uschovaný v igelitové tašce. Když mu žena vysvětlila, že v pojišťovně 
nemají peníze, sebral její osobní peníze, včetně platební karty s PIN kódem. Při odchodu mu z igelitky vypadl 
nůž, který tam nechal. Úspěšný nebyl ani výběr získané platební karty, neboť mu poškozená úmyslně dala 
špatný PIN kód. 

 
 

Ve Strašnicích zemřel dělník po pádu z lešení 
 
V pátek 1. května ráno spadl mladý muž pracující na stavbě z lešení. Tato tragická nehoda se stala 

v ulici V Olšinách ve Strašnicích. Mladý muž z Ukrajiny spadl ze sedmého patra a pád z patnácti metrů nepřežil. 
Nepomohli mu už ani přivolaní záchranáři. Na místo dorazili i kriminalisté, kteří zjišťovali, zda někdo neporušil 
bezpečnost práce.  

 
 

Stála za nepovedenou restitucí jen chyba úředníků? 
 
Vyšetřovatelé z Útvaru pro odhalování organizovaného zločinu v květnu 2015 zmrazila pozemky o velikosti 

36 hektarů, které mají tržní hodnotu několik miliard korun. Tyto pozemky byly za první republiky majetkem 
velkostatkářské rodiny Bečvářových a nyní je dostali restituenti. Získali však pozemky mnohem větší, než 
na které měli nárok. Policie se domnívá, že o přidělení pozemků nerozhodla jen úřednická chyba, ale že za tím 
mohl stál úmysl. Velká část pozemků byla totiž ihned prodaná různým firmám za zlomek původní ceny. 
Pozemky měli získat lidé napojení na libereckou stavební firmou Syner a s pražskou investiční skupinou Natland 
Group. Zadržení byli pouze úředníci, kteří v letech 2009 a 2010 rozhodovali o přidělení majetků. 

V roce 2014 provedlo Ministerstvo zemědělství ČR kontrolu, kde odhalilo, že restituenti vlastní pozemky v tak 
vysoké výši neprávem. Mezi parcely patří i lukrativní pozemek na Praze 4 naproti Thomayerově nemocnici. 
Dále se jedná o pozemky v Hostivaři, Hodkovičkách, Uhříněvsi, Kolovratech, Šeberově, Kunraticích, 
Záběhlicích, Dolních Měcholupech a Křeslicích.  

 
 

Žhář řádil v Záběhlicích  
 
Žhář začátkem května kolem třetí hodiny ráno v Bramboříkové ulici v zapálil taxikářský superb. Nikdo nebyl 

zraněn, ale Škoda Superb byla zcela zničená. Útočník měl nejprve rozbít okno superbu a poté v kabině založit 
požár.  

 
 

Vrah ze Záběhlic spáchal sebevraždu 
 
V pátek 15. května krátce po čtvrt na osm ráno přijali policisté oznámení o střelbě v podzemních garážích 

bytového domu ve Velenovského ulici v  Záběhlicích. Přivolaní policisté zde našli zastřeleného muže, který tam 
bydlel. Do garáží byla následně povolána i zásahová jednotka, neboť existovalo podezření, že by střelec mohl 
být ještě na místě. Policisté dům prohledali, ale vraha nenašli.  

Případ si okamžitě převzali kriminalisté z pražské mordparty. Od začátku byl podezřelým z vraždy 
třiačtyřicetiletý Lukáš B., který měl bydliště v Praze 4 v ulici Antala Staška. Oba muži byli dříve sousedé 
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a mezi nimi probíhaly dlouhodobé spory. Policie opakovaně řešila oznámení o sledování, možném ohrožení 
a obavách o vlastní bezpečnost. Oznámení však podával i budoucí vrah, který si myslel, že mu soused společně 
s dalšími členy jeho rodiny chce ublížit. Oběť se ze strachu o život nakonec přestěhovala.  

Policisté následně pročesávali Krčský les, Zahradní Město a další místa, o víkendu vtrhli i do vytipovaného 
bytu v Hostivaři. Policisté hlídali partnerku oběti nebo bratra s rodinou, kterým také hrozilo nebezpečí. 

21. května okolo 18. hodiny nahlásil náhodný kolemjdoucí nález mrtvého muže v Záběhlicích. Policisté 
vyrazili do lesoparku u potoka Botiče nedaleko ulice Nad Meandry, kde našli tělo muže, který spáchal 
sebevraždu. Detektivové na místě nalezli také pistoli. Expertizy postupně potvrdily, že šlo o hledaného 
Lukáše B., který se zastřelil stejnou zbraní, jaká vraždila ve Velenovského ulici. Život si vzal nejpozději dva dny 
po smrtící střelbě. 

Následně vyšlo najevo, že útočník legálně vlastnil hned dvě zbraně. Obě měl navíc v den útoku odevzdat 
na Odbor zbraní a bezpečnostního materiálu IV. obvodu pražské police. Policie totiž dospěla k závěru, že ztratil 
způsobilost k jejich držení. Právě rodina zavražděného se snažila, aby byl Lukáši B. kvůli jeho psychickým 
problémům odebrán zbrojní průkaz. Možná i tato skutečnost nakonec dohnala Lukáše B. k útoku. Ten se na čin 
důkladně připravoval a kromě uskutečněné vraždy plánoval ještě útok na dalších osm lidí z okruhu příbuzných 
své oběti. Na jejich sledování si dokonce najal soukromého detektiva. U těchto lidí získal nejen jejich fotografie, 
bydliště, ale i údaje o zvyklostech. Na tuto akci si obstaral dokonce paruky a falešné kníry.V půjčovně si také 
pořídil auto, v kterém policisté našli připravené pomůcky. Druhou pistoli z jeho vlastnictví našli kriminalisté při 
domovní prohlídce.  

Prošetřeno bylo i to, jak policie naložila s oznámeními, která na sebe navzájem podávali střelec a rodina jeho 
oběti. Tato kontrola zjistila, že na místních odděleních se vážná chyba nestala. Policisté například v roce 2012 
prošetřovali oznámení Lukáše B., který tvrdil, že ho soused pronásleduje a umístil mu v bytě odposlechy. 
Policisté věc odložili s tím, že ke skutku nedošlo. Rodina pozdější oběti na oplátku na něj podala oznámení, aby 
mu byl odebrán zbrojní průkaz, neboť není zřejmě zdravotně způsobilý a vykazuje příznaky psychické choroby 
či poruchy. Místní oddělení tedy správně postoupilo tento případ zbraňovému odboru. Ten už v roce 2012 zahájil 
přezkum osobnostní způsobilosti Lukáše B, kdy si vyžádal od jeho praktické lékařky posudek. Ta nakonec 
poslala výsledek psychologického vyšetření, který Lukáše B. jako držitele zbrojního pasu nezpochybnil. Naopak 
lékařka ignorovala zprávu o psychickém onemocnění pacienta, kterou jí adresoval psychiatr.  

Nové prověřování zdravotní způsobilosti Lukáše B. k držení zbraní začalo letos. Jednak kvůli novým 
podnětům týkajícím se možné změny jeho zdravotního stavu, jednak v rámci standardního řízení o prodloužení 
platnosti zbrojního průkazu. Tentokrát napsala Lukáši B. kladný posudek jiná lékařka, který neměla patřičnou 
atestaci a nebyla seznámena s jeho zdravotním stavem. Policisté však  požadovali zdravotní posudek od lékaře se 
správnou kvalifikací. Později se zjistilo, že obcházel celou řadu doktorů, aby mu dali kladný posudek. Pochodil 
až u zmiňované doktorky bez atestace.  K 11. květnu 2015 mu skončila platnost starého zbrojního průkazu, proto 
byl povinen 15. května po poledni odevzdat obě zbraně. Těsně poté dorazila zpráva od jeho nového praktického 
lékaře, kde bylo uvedeno, že Lukáš B. není způsobilý k držení zbraně. Podle policie obě lékařky pochybily. 

 
 

Soutěž o nejlepšího regulovčíka  
 
Osmnáct dopravních policistů a jedna policistka se ve středu 27. května 2015 utkalo o titul nejlepšího 

regulovčíka, tedy o toho, kdo zvládne nejlépe řídit dopravu. Zhruba v pětiminutových intervalech se 
v dopoledních hodinách prostřídali dopravní policisté při řízení křižovatek ulic U Slavie x Vršovická 
a U Vršovického hřbitova x Bohdalecká v Praze 10. Jednalo se o 16. ročník pražského klání této soutěže, 
poslední čtyři roky se soutěží v těchto vršovických ulicích. 

Policisté museli zvládnout praktickou zkoušku, která se skládala z řízení silničního provozu a jízdy zručnosti, 
ale také teoretickou část. Prověřili si tak své znalosti z pravidel silničního provozu a právních předpisů.  

Dočasně vypnutý semafor a řízení provozu dopravními policisty dělalo řidičům i chodcům velké problémy. 
Během dvou hodin soutěžení v křižovatkách však naštěstí nenastala vážnější kolizní situace. 

O jednotlivých výkonech policistů rozhodovala odborná komise. Vítězem se stal podpraporčík Jaroslav 
Hulvák (z oddělení řízení dopravy pražského policejního ředitelství), druhé místo obsadil praporčík Tomáš 
Marek (z dopravky I. obvodu), kteří v září reprezentovali metropoli v celostátním kole v Jihlavě. Na třetím místě 
se umístil podpraporčík Petr Adámek. Výkony účastníků ocenil i pražský radní pro oblast bezpečnosti Libor 
Hadrava, který na soutěž dorazil. 

 
 

Motorká ř ujížděl před policií 
 
Několik policejních hlídek nahánělo v noci na úterý 2. června ve Vršovicích jednačtyřicetiletého motocyklistu. 

Vše začalo zhruba hodinu před půlnocí ve Vršovické ulici, kde hlídka policistů chtěla motocyklistu podrobit 
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běžné silniční kontrole. Řidič neuposlechl výzvy k zastavení, proto se policisté vydali za ním a přivolali posily. 
Divoká honička probíhala několik kilometrů. V Průběžné ulici vjel na tramvajový pás, kde se na štěrku vyboural. 
Motorku tedy nechal na místě a pokusil se utéct, což se mu však nepodařilo. Po jeho zadržení policisté zjistili, 
proč muž tak zběsile ujížděl: jeho motorka byla totiž již týden vedená v policejní databázi jako kradená. Řidič 
měl navíc až do září tohoto roku vysloven zákaz řízení. Muž byl převezen na služebnu. 

 
 

Seniorka zřejmě skočila z okna 
 
V Kapraďové ulici v Zahradním Městě nepřežila začátekm června pád ze čtvrtého patra 74 letá žena. Podle 

všeho spáchala sebevraždu. 
 
 

Služební pes vyčuchal pěstírnu konopí 
 

10. června proběhla v teritoriu místních oddělení Vršovice, Strašnice a Zahradní Město bezpečnostní 
policejní akce pod názvem "Karavan", která byla zaměřena především na pachatele drobné majetkové trestné 
činnosti na železniční trati a přilehlých objektech, tedy především na zloděje kovů a kabelů. Také byla 
provedena kontrola neobydlených objektů a osob, které se v nich zdržují. Policisté zároveň pátrali po hledaných 
a pohřešovaných osobách. Do této akce bylo nasazeno celkem 23 policistů obvodního ředitelství Prahy IV, 
služby kriminální policie a vyšetřování a smíšená hlídka policistů pohotovostní motorizované jednotky 
s policistou z oddělení služební kynologie. 

Hlídce policistů se díky služebnímu psu jménem Bond podařilo nalézt za železniční tratí v blízkosti ulice 
V Korytech malou venkovní pěstírnu konopí. Při propátrávání této oblasti pes svým chováním upozornil 
psovoda na přítomnost této pěstírny, která byla umístěna v plastové popelnici z větší části zakopané do země. 
Bylo v ní zasazeno deset rostlin marihuany o výšce přibližně 70 centimetrů.  

 
 

Sebevraždě zabránila zásahovka 
 
Kolem jedenácté hodiny večer 17. června telefonovala na tísňovou linku žena, která uvedla, že 39letý muž 

chce spáchat sebevraždu. Do Slovinské ulice ve Vršovicích proto vyjeli policisté ze všech složek včetně 
kriminalistů a zásahové jednotky. Muž se zabarikádoval v bytě a vyhrožoval, že se zabije. S policisty 
komunikoval jen přes Facebook. Když nechtěl otevřít dveře do bytu, vtrhla dovnitř zásahová jednotka a opilého 
muže zadržela. Po výslechu byl převezen do nemocnice. Muž u sebe neměl žádné zbraně při výpovědi tvrdil, 
že neslyšel žádné klepání. 

 
 

Stržená trolej nepustila vlaky do Vršovic 
 

 24. června kolem 04:50 hodin nákladní vlak strhl elektrické vedení mezi Vršovicemi a Hostivaří. Stržená 
trolej zastavila ráno vlaky mezi pražskými stanicemi Vršovice a Uhříněves na koridorové trati do Tábora 
a Českých Budějovic. České dráhy kvůli tomu musely zrušit dva rychlíky mezi Prahou a Benešovem, tři rychlíky 
v opačném směru a také okolo 15 osobních vlaků. Z Uhříněvsi byla zavedena náhradní kyvadlová autobusová 
doprava do stanice metra linky C Háje.  

Pracovníci správy železnic odtáhli poškozenou lokomotivu. Provoz byl obnoven kolem desáté hodiny. 
 
 

Ukrajinec napadl ve Strašnicích tři lidi d řevěnou tyčí  
 
Přibližně v půl čtvrté ráno v pondělí 20. července na linku tísňového volání přijali policisté oznámení 

o potyčce na zastávce městské hromadné dopravy u metra Strašnická. Útočník zde brutálně napadl dřevěnou 
tyčí tři lidi. Po útoku musel být jeden z napadených převezen ve velice vážném stavu do nemocnice, kde 
skončil i druhý muž, a třetího ošetřil přivolaný záchranář.   

Podezřelý z místa události neprodleně po napadení utekl, ale zhruba o osm hodin později se na místo činu 
vrátil. V té době zde byli ještě policisté, kteří dohledávali další stopy a především zbraň, kterou útočník 
poškozené napadl. Policisté si všimli kolemjdoucího muže, který se hledanému podobal. Když ho legitimovali, 
zjistili, že se jedná o dvaatřicetiletého Ukrajince. To odpovídalo výpovědi poškozených, podle nichž útočník 
mluvil s ruským přízvukem. 
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Ukrajinec byl předveden na policejní služebnu, od začátku však popíral jakoukoliv účast na této události. 
Policisté zajistili, především z oděvu Ukrajince, celou řadu stop. Znalecký posudek následně ukázal, že na místě 
činu skutečně byl. Vyšetřovatel zahájil proti zadrženému úkony trestního řízení pro trestné činy těžkého ublížení 
na zdraví a výtržnictví.  

 
 

Žhář měl zálusk na policejní auta  
 

V červenci zapaloval neznámý žhář policejní auta. Ve středu 2. 7. polil hořlavinou a podpálil služební octavii 
před policejním sídlem ve Strašnicích, v sobotu pak stejným způsobem zničil vůz před služebnou poblíž nádraží 
Bubny. Oba případy se staly uprostřed noci, mezi třetí a čtvrtou hodinou po půlnoci. V obou případech stála 
policejní vozidla v podstatě pod kamerami, záběry ale policisté nechtějí uveřejnit.  

Škoda na každém z aut se pohybovala mezi sto až dvěma sty tisíci korunami. Na obou místech policejní pes 
vystopoval hořlaviny, kterými si žhář usnadnil práci.  

Podobnými zločiny se pražská policie zabývala loni v prosinci, kdy se někdo pokusil podpálit policejní auto 
před služebnou v Šafaříkově ulici v Praze 2. Tehdy se k činu přihlásila skupina Anarchistická solidární akce. Zda 
i za těmito útoky stojí anarchisté, se vyšetřuje.  

 
 

Kvůli spadlé troleji nejezdily přes Vršovice vlaky 
 
Železniční provoz v Praze ve středu 22. července zkomplikovala prověšená trolej ve Vršovicích. Závada byla 

zaznamenána krátce před 13. hodinou a na několik desítek minut byla paralyzována doprava v obou tunelech, 
které vedou z pražského hlavního nádraží. Vlaky několik hodin nezastavovaly ve stanicích Praha-Strašnice 
a Praha-Vršovice. Některé spoje jezdily odklonem přes Libeň. Desítky vlaků kvůli tomu nabíraly velká 
zpoždění, některé spoje musely být odřeknuty. Provoz byl znovu obnoven ve 20:00. Příčinou spadnutí troleje 
mohlo být teplé počasí, mechanická závada nebo problém s uchycením zařízení.  

 
 

Tramvaj srazila multikáru 
 
28. 7. krátce před půl devátou došlo na křižovatce ulic Černokostelecká a Úvalská ve Strašnicích k nehodě. 

Srazila se zde tramvaj s multikárou, která se následně převrátila na bok. Kvůli nehodě byl na čtyřicet minut 
zastaven provoz v Černokostelecké ulici a přerušen byl provoz tramvají linek 5 a 7 v úseku mezi stanicemi 
Černokostelecká a Nové Strašnice. Při srážce nebyl nikdo z cestujících v tramvaji zraněn. 

Nehoda zablokovala provoz na obou kolejích. Po příjezdu jeřábu, který multikáru zvedl, se nejprve uvolnil 
prostor pro průjezd osobních aut a autobusů. Provoz tramvají byl obnoven krátce po 9. hodině. Škoda 
na tramvaji se odhadovala na několik desítek tisíc korun.  

 
 

Lupi č z Moskevské byl lapen 
 
Ve čtvrtek 13. srpna v půl dvanácté dopoledne přepadl ozbrojený muž v Moskevské ulici ve Vršovicích 

banku. Útočník namířil na pokladníka na přepážce krátkou střelnou zbraň a vyžadoval peníze. Pokladník vydal 
lupiči hotovost v řádu několika stovek tisíc korun, načež hledaný z banky odešel. Muž se vůbec nemaskoval, 
obličej kryl pouze částečně kšiltem čepice a na očích měl sluneční brýle. Díky zveřejnění jeho podoby získali 
policisté od veřejnosti několik stop. Ve středu 21. října ráno byl lupič zadržen. Kvůli podezření, že je ozbrojen, 
jej zatkla zásahovka. Jednačtyřicetiletý zadržený muž se k loupeži přiznal a řekl, že peníze potřeboval ke 
splacení svých dluhů. Při následné domovní prohlídce policisté našli jak oblečení, tak i pistoli, se kterou loupež 
provedl.  

 
 

Oheň potrápil Prahu 10 
 
Díky teplému počasí a lidské nedbalosti museli v srpnu vyrážet hasiči k řadě požárů. Například v úterý 

4. srpna museli hasiči v Praze vyjíždět k 35 zásahům, z toho tři museli řešit v Praze 10. Kolem 22. hodiny 
zasahovali hasiči u požáru v kontejneru v Černokostelecké ulici a v Tádžické ulici. Těsně před půlnocí hořel 
travní porost v ulici V Úžlabině. Na vině bylo vždy buď kouření nebo úmyslné zapálení.   
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V neděli 9. srpna hodinu a čtvrt před polednem museli hasiči likvidovat požár již na tradičním místě. Jednotky 
ze Strašnic a Krče vyjížděly na Bohdalec, kde plameny v ulici Pod Vršovskou horou zachvátily dřevěnou 
budovu a bujně rostoucí porost v jejím okolí. Objekt, kde se natáčel Svěrákův film Obecná škola, totiž nehořel 
poprvé. Tato bývalá škola je zchátralá a dnes ji obývají bezdomovci. Právě oni mohou za většinu zdejších 
požárů.  

Bezdomovci stáli asi také za požárem 12. srpna v podvečer, kdy hořela křoviska a tráva v těsném sousedství 
autobusové zastávky Na Homoli. S požárem bojovali hasiči pražského dopravního podniku. Do likvidace 
plamenů se zapojily posádky čtyř požárních vozů – z toho tří cisteren. Pro hasiče "z metra" to byl během dne 
třetí zásah, předtím vyjížděli kvůli poplachu požární signalizace a v důsledku zahoření zářivky. Požár 
u křižovatky ulic Černokostelecká a U Stavoservisu mohl zavinit buď neopatrný kuřák, nebo bezdomovci, kteří 
v hájku mezi zastávkou a průmyslovým areálem přebývají. 

 

 
 

Obecná škola v roce 2015 
 
 

Voda potrápila Prahu 10 
 
Rozsáhlá havárie vody zkomplikovala v pátek 14. 8. večer dopravu v Zahradním Městě a v Hostivaři. 

V Švehlově ulici po devatenácté hodině prasklo potrubí o průměru šedesát centimetrů a voda pak ulici zaplavila 
až k podjezdu pod Jižní spojkou. Na místo vyrazili hasiči dopravního podniku i policisté, ti Švehlovu ulici 
směrem z centra a průjezd po komunikaci uzavřeli a vozidla musela projíždět touto komunikací po tramvajovém 
pásu. Jelikož vody přibývalo, a to hlavně v podjezdu Jižní spojky, uzavřena byla jak Švehlova, tak ulice 
Na Padesátém. Provoz byl odkloněn na ulici Průmyslovou. Desítky minut trvalo, než kanály vodu pobraly a voda 
začala opadat. Díky tomu se mohly rozjet alespoň autobusy. Část domácností v Praze 10 zůstala kvůli havárii 
bez pitné vody.  

15. srpna ráno prasklo i 15 centimetrové potrubí v nedaleké Jasmínové ulici. Bez vody tak bylo přibližně 150 
obyvatel této ulice. Kvůli opravě potrubí ve Švehlově ulici, která byla jednou z největších oprav v Praze 
v poslední době, však obyvatelé Jasmínové ulice byli bez vody i 16. srpna. Oprava potrubí ve Švehlově ulici byla 
ve svahu, takže byla komplikovaná. Tato oprava byla prioritní záležitostí a teprve po jejím opravení se dělníci 
pustili do Jasmínové ulice. 

 
Bouřky 16. srpna zasáhly celé území republiky a o práci neměli nouzi ani hasiči v Praze. Čerpali například 

vodu z laguny, která se vytvořila v ulici U Seřadiště ve Vršovicích. V hlavním městě však vyjížděli hlavně 
k polámaným větvím. 
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V Záběhlicích se utopil cizinec 

 
Hasiči vytáhli v pondělí 31. srpna odpoledne z Hamerského rybníka v Záběhlicích utonulého cizince. Muž 

podle všeho skočil do vody s úmyslem se vykoupat. Když si lidé všimli, že se topí, okamžitě přivolali 
záchranáře. Tělo z vody vytáhli hasiči a záchranáři se několik desítek minut pokoušeli muže oživit. Lékař ale 
nakonec konstatovat smrt. 

 
 

Zloději nešli na Bohemku fandit 
 
 V noci na 11. září se dvojice zlodějů vloupala do stánku s občerstvením v areálu Bohemians 1905 

ve Vršovicích. Krátce před pátou ranní upozornil svědek policii, že viděl pravděpodobné zloděje. Popsal, co měli 
podezřelí na sobě, a vedl, že utekli směrem k Botiči. Díky této informaci zadržela hlídka pohotovostní 
motorizované jednotky jednoho z pachatelů v Petrohradské ulici. U dvaatřicetiletého muže našli v batohu nejen 
velký šroubovák, ale také cukrovinky s logem klokana, které pocházely z onoho vloupání. Majitel stánku vyčíslil 
celkovou škodu způsobenou vloupáním na částku deset tisíc korun.  

 
 

Rumun řešil spor nožem 
 
Kolem půl jedenácté večer na 18. září se v  ubytovně v ulici Nad Slávií pohádali dva rumunsky hovořící 

občané. Následně se začali prát a šestadvacetiletý muž pobodal nožem svého devětadvacetiletého soupeře, čímž 
mu způsobil sečná zranění v oblasti hrudníku a břicha. Muž naštěstí nebyl ohrožen na životě, ale útočník uprchl 
z ubytovny. Policisté, kteří na místo rvačky dorazili, začali po útočníkovi pátrat. Během půl hodiny ho objevili  
policisté z oddělení pražské cizinecké policie schovaného v nedalekém křoví. Muž byl předveden na policejní 
služebnu, kde s ním vyšetřovatel zahájil úkony trestního říze pro podezření z trestného činu ublížení na zdraví. 

 
 

Ve Strašnicích hořel rodinný dům 
 
6. října kolem 7. hodiny ranní jednotky HZS hl. m. Prahy ze stanic č. 1 a 5 hasily požár střechy rodinného 

domu v ulici Pod Strašnickou vinicí  třemi vodními proudy. Z domu hasiči zachránili jednu osobu. 
Při dohašovacích pracích a rozebírání konstrukce bylo odkryto asi 15m² střechy. Krátce před devátou hodinou 
byla provedena závěrečná prohlídka objektu a případ byl předán PČR. Škoda, která vznikla požárem, je 
odhadnutá na 200 tisíc korun. 

 
 

Střela asi rozbila okno autobusu 
 
V sobotu 10. října po deváté hodině večerní ohlásil řidič městského autobusu poškození okna vozu neznámým 

způsobem. Neznámý pachatel vysklil okno vozidla veřejné dopravy poblíž zastávky Plaňanská v Počernické 
ulici v Malešicích. Policisté se domnívají, že okno bylo poškozeno v důsledku střelby ze vzduchové 
či malorážkové zbraně. Na místě nebyl nalezen žádný projektil. 

Nikdo z pasažérů nebyl naštěstí zraněn. Dopravní podnik hlavního města Prahy vyčíslil škodu na dvanáct tisíc 
korun. 

 
 

Kamiony pravidelně strhávají ve Švehlově ulici troleje 
 
Ve čtvrt na tři odpoledne 12. října se stala nehoda v podjezdu ve Švehlově ulici v Zahradním Městě. Řidič 

kamionu neodhadl výšku podjezdu a strhl v místě troleje. Na místě vznikl požár menšího rozsahu, ke kterému 
vyjely tři jednotky hasičů. Z důvodu stržení trolejí zde nejezdily tramvaje. Mezi Strašnickou a Nádražím 
Hostivař byla zavedena náhradní autobusová doprava X-22, lidé mohli využít i pravidelné autobusové linky. 
Provoz tramvají byl obnoven před pátou hodinou odpoledne.  

Bohužel v podjezdu ve Švehlově ulici se podobné nehody odehrávají poměrně často. A hned 21. října 2015 
strhl trolej další kamion. Provoz tramvají byl v úseku Nádraží Strašnice - Nádraží Hostivař přerušen od 11:18 
do 13:41 hodin. Tramvaje 22 a 26 končily v zastávce Nádraží Strašnice. V tomto úseku jezdila linka náhradní 
autobusové dopravy X22. 
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Zásah hasičů ve Francouzské ulici (14. 10. 2015) 
 
 

Požár v Přípotoční měl jednu oběť 
 
Kolem třetí hodiny v noci na 6. listopadu došlo k požáru v Přípotoční ulici 25. Jedna žena nepřežila a několik 

lidí bylo zraněno. Hořet začal přízemní byt a následně došlo k zakouření celého pětipatrového domu. 
Před příjezdem hasičů bylo evakuováno 12 osob. Pomocí vyváděcích masek bylo hasiči zachráněno dalších 
29 osob, z toho dvě děti. Před příjezdem hasičů se podařilo dvaapadesátiletému muži opustit hořící přízemní byt. 
Ze zasaženého bytu byla vynesena osoba, která byla hasiči do příjezdu záchranky resuscitována.  Na místo se 
dostavil koroner, který konstatoval u 48leté ženy smrt. Při požáru došlo ke zranění čtyř osob a jednoho psa. 
Na místě byla ošetřena třiasedmdesátiletá žena, stejně starý muž byl převezen právě kvůli intoxikaci kouřem 
do nemocnice v Kladně. Tam je totiž umístěno specializované pracoviště na léčbu dýchacích obtíží včetně akutní 
otravy oxidem uhelnatým.  

Samotný požár v bytě zasáhl jednu obytnou místnost a kuchyň. Zplodiny hoření se šířily přes otevřené dveře 
bytu do společných prostor činžáku, kde došlo k poškození stěn a stropů. V průběhu likvidace požáru byl pomocí 
trhacího háku stržen dřevěný strop z důvodu likvidace skrytých ohnisek v mezistropí. Požár hasiči dostali pod 
kontrolu krátce po páté hodině ranní.  

Evakuováno bylo celkem asi 50 lidí. Přijel i evakuační autobus, který poskytl pražský dopravní podnik. 
Obyvatelé domu byli vpuštěni do svých bytů kolem půl osmé ráno, předtím ještě museli hasiči změřit množství 
splodin obsažených ve vzduchu v bytech.  

Byly stanoveny dvě verze příčiny vzniku požáru: buď to byla závada na elektroinstalaci, nebo nedbalost při 
používání otevřeného ohně, konkrétně svíčky.  Podle sousedů měla žena, která při požáru zemřela, problémy 
s alkoholem. 

Škoda je odhadována na jeden milion korun. 
 
 

Brutální p řepadení v Malešicích 
 
20. srpna před půlnocí přepadli dva pachatelé zaměstnance stánku s pizzou v Limuzské ulici v Malešicích. 

Ve chvíli, kdy stánkař uložil tržbu do trezoru, byl zezadu napaden dvěma maskovanými muži, kteří ho srazili 
na zem a začali do něj kopat. Pak přepadeného svázali elektrikářskými páskami na rukou i nohou a pod hrozbou 
pistole po něm chtěli peníze. Jelikož jim je odmítl vydat, naložili ho do kufru auta a odvezli pryč. Přibližně 
po půl hodině ho přeložili do jiného kufru auta a odjeli do jeho bydliště. Tam se mu pokusili vloupat do bytu, 
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ale byli vyrušeni a utekli. Následně poškozenému vyhrožovali smrtí. Když znovu otevřeli kufr, podařilo se muži 
uvolnit pásky a na únosce zaútočil výstražným trojúhelníkem. Díky tomu se mu podařilo utéct.  

 
 

Opilec ujížděl před strážníky 
 
Při hlídkové činnosti v polovině listopadu si všimli strážníci osobního vozidla, jehož řidič vjel do zákazu 

vjezdu. Chtěli proto řidiče zastavit, ten však začal před hlídkou ujíždět. Projížděl jednosměrkami 
a nerespektoval zákazy vjezdu. Strážníci auto pronásledovali a nakonec ho dostihli v ulici Minská, kde se řidič 
snažil zaparkovat. Hlídka provedla kontrolu totožnosti a dala mu dýchnout. Dechová zkouška potvrdila, že řidič 
požil alkohol, nadýchal totiž skoro jeden a půl promile. Strážníci předali cizince pro podezření ze spáchání 
trestného činu Policii ČR. 

 
 

Policisté v ulicích 
 
Na začátku prosince si policisté všimli ve Vladivostocké ulici ve Vršovicích podezřelého vozidla Volkswagen. 

Také tento řidič na pokyn k zastavení nereagoval, přidal plyn a začal ujíždět. Policisté ho přibližně tři kilometry 
pronásledovali. Muž v ulici Želivecká nezvládl řízení a havaroval. Policisté ho následně zadrželi a zjistili, 
že třiatřicetiletý muž za volantem měl vyslovený zákaz řízení motorových vozidel, byl pod vlivem drog 
a vozidlo bylo kradené.  

Policie proto plánuje kontroly v ulicích, aby podobné řidiče odhalila. Dále policisté plánují vyšší kontroly 
kolem bankovních domů a institucí, neboť právě v nich proběhla v Praze 10 řada loupeží. 

 Zvýšený bezpečnostní dozor prováděli v desáté městské části i strážníci. Začátkem prosince o tom jednala 
starostka Radmila Kleslová s ředitelem desítkové městské policie Michalem Ridlem. Z jednání vyplynulo, 
že v Praze 10 se žádné akce rušit nebudou, ale výrazně se posílí dohled strážníků při sportovních akcích, 
kulturních akcích na Kubánském náměstí a v obchodních centrech.  

 
 

Sprejeři se před policií rozprchli 
 
V půlce prosince zavolali všímaví svědci na policii, že v Malinové ulici v Zahradním Městě řádí čtveřice 

mladých sprejerů. Sotva dotyční uviděli blížící se policejní vůz, začali utíkat. Třem vandalům se podařilo zmizet, 
čtvrtého strážníci po krátké honičce dostihli a zadrželi.  

 
 

Další opilec za volantem 
 
V půlce prosince chtěli příslušníci hlídkového útvaru pražských strážníků zastavit auto kvůli tomu, že jeho 

auto podezřele kličkovalo Počernickou ulicí. Řidič při zjištění, že ho policisté pronásledují, málem havaroval. 
Následně odbočoval v Hostýnské přes obrubník. Špatně ovládal auto, ale nakonec i sebe, když měl problémy 
s koordinací pohybů při vystupování. Policistům se přiznal, že před jízdou pil alkohol. Následně nadýchal přes 
dvě promile. 

  
 

Sebevraha srazil rychlík 
 
Přibližně čtyřicetiletý muž spáchal sebevraždu 14. prosince odpoledne na železniční zastávce Praha – 

Strašnice, kde ho srazil rychlík. Drahy musely kvůli nehodě a zásahu záchranářů zhruba na dvě hodiny přerušit 
provoz na obou kolejích. V úseku mezi Hlavním nádražím a Hostivaři jezdily vlaky směřující do Benešova 
odklonem přes Libeň a nestavěly ve Vršovicích. 

 
 

Rekonstruovaná Moskevská je u lupičů oblíbená 
 

23. prosince 2015  v půl druhé odpoledne vykradl lupič jednu z bank v Moskevské ulici v Praze 10. Neznámý 
muž se ve finančním ústavu za pomoci střelné zbraně domáhal peněz. Nakonec si z banky odnesl několik desítek 
tisíc korun a utekl neznámo kam. Nikdo nebyl naštěstí zraněn. 
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Závěr 
 
Doufám, že se mi podařilo shromáždit to nejdůležitější, co s v roce 2015 v Praze 10 stalo. Tyto 

informace a fotografie jsem získal účastí na kulturních a společenských akcích. Důležitým zdrojem 
pro mne jsou noviny, především noviny Praha 10, dále webové stránky oddílů a organizací, které 
v Praze 10 sídlí a fungují. Děkuji za spolupráci školám z Prahy 10 a obyvatelům, kteří mi poskytli 
informace, které jsem zde mohl použít. Samozřejmě je mi jasné, že nemohu v tomto svazku obsáhnout 
veškeré dění, které se v naší Praze 10 děje. Proto prosím, aby mi občané a organizace posílali zajímavé 
informace (a to včetně těch historických) na emailovou adresu - michale@p10.mepnet.cz. 

 
Michal Ezechel 
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